
 
Usnesení č. 7/2Z/2016  
Stanovisko vedení kraje ke kauze ROP Severozápad  
Zastupitelstvo Ústeckého kraje po projednání  
ukládá   

Oldřichu Bubeníčkovi, hejtmanovi Ústeckého kraje, zjistit informace ke kauze ROP 
Severozápad a předložit tyto informace do dalšího jednání Zastupitelstva Ústeckého kraje.  

Termín : 20.2.2017 
 
Vyjádření Ústeckého kraje ze dne 19.2.2017 včetně aktualizace informací ze dne 23.3.2017. 
 
„KAUZOU ROP SEVEROZÁPAD“ 
je vnímáno šetření tvrzeného netransparentního rozdělování evropských dotací v NUTS 2 
Severozápad, a to jak ze strany Evropské komise, ústředních orgánů státní správy, Regionální rady 
regionu soudržnosti Severozápad (dále jako „ROP SZ“), orgánů činných v trestním řízení apod. Jako 
počátek lze považovat rok 2011 (dokončení 29.6.2012), kdy byl proveden na vyžádání Evropské 
komise rozsáhlý audit Ministerstva financí ČR s využitím externích auditorů Deloitte Advisory.  
 
S ohledem na rozpravu, která předcházela uložení výše uvedeného úkolu, bylo zřejmé, že 
požadované informace se týkají posledního zásahu orgánů činných v trestním řízení v prosinci 2016, 
kterých se tedy bude tato zpráva převážně týkat, avšak jsou doplněny další informace z dřívějších 
kauz vedených orgány činnými v trestním řízení. 
 
Pro potřeby této informace byly trestní „kauzy“ shrnuty takto: 
 
1. Trestní řízení ve věci ROP vedené pod sp.zn. 51T 17/2013 

• Dne 20. 12. 2013 bylo Ústeckému kraji doručeno vyrozumění o podání obžaloby,  obžalobu 
obdržel Ústecký kraj dne 5. 2. 2014. 

• Dne 2. 9. 2014 bylo doručeno stanovisko AK BBB k uplatnění nároku na náhradu škody, o 
kterém, s ohledem na tentýž (a překvapivý) postup RRRS SZ, rozhodl pod časovým tlakem 
pan hejtman s vědomím, že se jedná pouze o „hypotetickou škodu“. 

• Dne 9. 9. 2014 AK BBB, jako zástupce kraje, zaslala datovou schránkou uplatnění nároku na 
náhradu škody ve výši 597.625.205 Kč a 11.128.270,77 Kč  - číslo listu v soudním spise: 6224. 

• Dne 10. 9. 2014 RÚK vzala usnesením č. 3/61R/2014 na vědomí informaci ohledně trestního 
řízení ve věci ROP. Bylo předloženo variantní usnesení, přičemž RÚK vybrala variantu č. I. tj: 
souhlasila s přihlášeným hypotetickým nárokem na náhradu škody,  

• Dne 23. 3. 2016 byl vynesen rozsudek, ve kterém soud uzavírá: Vzhledem k tomu, že nikomu 
z poškozených dle názoru krajského soudu škoda nevznikla, protiprávní jednání u obž. Ing. 
Bc. Kušnierze a Ing. Kotlanové navíc zůstalo ve stadiu pokusu u právní kvalifikace § 260 tr. 
zákoníku, ve znění do 31. prosince 2011, podle výsledků dokazování tak není pro vyslovení 
povinnosti k náhradě škody v penězích podklad, nezbylo než rozhodnout v souladu s 
ustanovením § 229 odst. 1 tr. ř. tak, že se tito poškození se svým nárokem na náhradu 
majetkové škody v penězích proti obžalovaným odkazují na řízení ve věcech 
občanskoprávních. 
Tyto závěry shodně vyplývají též z právního stanoviska AK BBB ze dne 2. 9. 2014, kde se 
konstatuje, že …z podkladů, které máme k dispozici nelze dovozovat, že by Ústeckému kraji 
vznikla v důsledku údajné trestné činnosti obžalovaných škoda… dále …Ústecký kraj 
rozhodně ze zákona neodpovídá a neručí za závazky Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad a neměl žádnou právní povinnost k účasti na úhradě korekce. Je tedy zřejmé, že 
poskytnutí prostředků na úhradu „korekce“ ze strany Ústeckého kraje bylo nevynutitelné a 
jednalo se o zcela dobrovolný krok Ústeckého kraje, který byl samozřejmě veden zájmem na 



znovu obnovení plateb Evropské komise v rámci ROP SZ. V souvislosti s úhradou korekce tedy 
Ústeckému kraji škoda nemohla vzniknout, neboť bezprostřední příčinou platby byla dohoda 
s Českou republikou (ministerstvem financí) nikoliv porušení povinností obžalovanými. 
V závěru tohoto stanoviska je též uvedeno, že „nelze předpokládat, že by soud v rámci 
hlavního líčení rozhodl o nárocích Ústeckého kraje jako poškozeného na náhradu škody.“ 

• Dne 7. 9. 2016 bylo nahlíženo do spisu – nikdo z dalších poškozených (MMR, RRRS SZ, MF) 
nepodal odvolání. 

• Ohledně dalšího postupu ve věci případného uplatňování hypotetického nároku na náhradu 
škody v občanskoprávním řízení byli z důvodu konzistentního postupu osloveni ostatní 
poškození s dotazem, jak budou v této věci postupovat, neboť zejména přihlášené nároky 
v civilním řízení by se mohly překrývat. Soud nemůže přiznat vyplacení stejné částky více 
subjektům, což by mohlo mít významný vliv na výsledek případného soudního řízení. Dle 
našich informací dosud nikdo z poškozených nezahájil spor v civilním řízení.  Z výše 
uvedeného důvodu bylo též zahájeno jednání s Regionální radou regionu soudržnosti 
Severozápad pro případ, že získají v civilním řízení požadovanou částku z titulu nároku na 
náhradu škody o možnosti uzavření dohody o navrácení poskytnutých finančních prostředků 
Ústeckému kraji, neboť Ústecký kraj poskytl finanční prostředky na konkrétní účel, a to na 
úhradu plošné korekce v rámci ROP, na který by v případě, že by soud o přiznání nároku 
rozhodl ve prospěch Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, tato získala shora 
uvedené finanční prostředky duplicitně. Do jednání však vstoupily krajské volby s následným 
novým obsazením orgánů a dosud nedošlo k pokračování. 

• Rozsudek ve věci, který byl vynesen dne 23. 3. 2016, ještě není konečný, neboť došlo 
k odvolání obžalovaných a státního zástupce. Veřejné zasedání o odvolání obžalovaných bude 
probíhat u odvolacího soudu v Praze ve dnech 18.-20.4.2017,  

• Nyní je vyčkáváno na ukončení trestního řízení, tj. na pravomocný rozsudek. 
 
 
2. Trestní řízení vedené Okresním soudem v Ústí nad Labem pod sp. zn.: 3 T 49/2014, proti 
obžalovaným – bývalým členům představenstva Krajské zdravotní, a.s.  

• Bylo vedeno pro podezření ze spáchání trestných činů porušování povinnosti při správě cizího 
majetku a pletichy při veřejné soutěži a dražbě. Jednáním obžalovaných (viz žaloba) měla být 
Ústeckému kraji způsobena škoda ve výši zhruba 38,5 mil. Kč a Krajské zdravotní, a. s. škoda 
ve výši ca. 82 mil. Kč. Ústecký kraj ani Krajská zdravotní, a.s. se s tvrzeními obžaloby ohledně 
vzniklé škody od počátku neztotožňovaly, neboť do té doby nezaznamenaly žádné protiprávní 
jednání, které by těmto tvrzením byť jen nasvědčovalo. Po důkladném prošetření věci orgány 
kraje i samotnou akciovou společností bylo dospěno k závěru, že pro žalobní tvrzení nesvědčí 
žádné relevantní důkazy a nelze proto uzavřít, že by došlo ke znehodnocení majetku kraje 
nebo společnosti.  

• Z výše uvedených důvodů se kraj s nárokem na náhradu škody do adhezního řízení nepřihlásil 
a společnost Krajská zdravotní, a.s. tak učinila pouze z procesní opatrnosti.  

• Dne 2.3.2017 byl ve věci vyhlášen rozsudek, jímž byli všichni obžalovaní zproštěni obžaloby 
v plném rozsahu a společnost Krajská zdravotní, a.s. byla se svým nárokem odkázána na 
občanskoprávní řízení. Věc dozorující státní zástupce se však prostřednictvím médií nechal 
slyšet, že minimálně do části rozsudku podá odvolání, neboť je přesvědčen, že jeden ze 
skutků byl obžalovaným v průběhu řízení nadevší pochybnost prokázán. Vzhledem k tomu, že 
písemné vyhotovení rozsudku není dosud k dispozici, a vzhledem k tomu, že právě na toto 
písemné vyhotovení se vážou případné odvolací lhůty, nelze zatím výše uvedené potvrdit ani 
vyvrátit.  

 
3. Trestní řízení, o němž zazněly první informace z policejního zásahu v prosinci 2016. 
 



Policejní orgán Policie České republiky, Národní centrála proti organizovanému zločinu SKPV, rozhodl 
dne 12.12.2016 o zahájení trestního stíhání 24 osob jako obviněných ze spáchání zejména zvlášť 
závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské unie podle § 260 odst. 1, 5 trestního 
zákoníku spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny, a dalších trestných činů, jehož se 
tyto osoby měly dopustit v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad. 
S ohledem na probíhající úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší 
informace. 
(Vrchní státní zastupitelství v Praze, tisková zpráva ze dne 13.12.2016, podepsáno Mgr. Tomášem 
Minxem státním zástupcem: 
 http://portal.justice.cz/Justice2/soud/soud.aspx?o=205&j=215&k=6518&d=351725)  
 
V návaznosti na tiskovou zprávu ze dne 13.12.2016 sděluje státní zástupce, že z 24 stíhaných osob 
bylo 18 osob policejním  orgánem zadrženo s tím, že v současné době se nadále v zadržení z důvodů 
vazby koluzní (důvodná obava, že by obviněný mohl působit na dosud nevyslechnuté spoluobviněné 
či svědky) nachází 9 osob. S ohledem na lhůtu (48 hodin), kterou disponuje státní zástupce k podání 
případného návrhu na vzetí do vazby, jsou nyní úvahy o tomto institutu předčasné. 
(Vrchní státní zastupitelství v Praze, Tisková zpráva ze dne 14. 12. 2016 navazující na tiskovou zprávu 
ze dne 13. 12. 2016 ve věci trestního stíhání v souvislosti s činností Regionální rady regionu 
soudržnosti Severozápad, podepsáno JUDr. Lenkou Bradáčovou, vrchní státní zástupkyní: 
 http://portal.justice.cz/Justice2/soud/soud.aspx?o=205&j=215&k=6518&d=351753 )  
 
V návaznosti na tiskovou zprávu ze dne 13.12.2016 sděluje státní zástupce Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, že z 24 stíhaných osob již podal příslušnému soudu u jedné ze zadržených osob 
návrh na vzetí do vazby z důvodů uvedených v § 67 a), b) tr. řádu. 
(Vrchní státní zastupitelství v Praze, II. Tisková zpráva ze dne 14. 12. 2016 navazující na tiskovou 
zprávu ze dne 13. 12. 2016 ve věci trestního stíhání v souvislosti s činností Regionální rady regionu 
soudržnosti Severozápad, podepsáno Mgr. Tomášem Minxem státním zástupcem: 
http://portal.justice.cz/Justice2/soud/soud.aspx?o=205&j=215&k=6518&d=351774 )  
 
Ve věci trestního stíhání osob v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad státní zástupce Vrchního státního zastupitelství v Praze sděluje, že ve Spolkové 
republice Německo je aktuálně vedeno řízení proti jedné osobě na základě českými justičními orgány 
vydaného Evropského zatýkacího rozkazu. 
(Vrchní státní zastupitelství v Praze, tisková zpráva ze dne 6.2.2016, podepsáno Mgr. Tomášem 
Minxem státním zástupcem: 
 http://portal.justice.cz/Justice2/soud/soud.aspx?o=205&j=215&k=6518&d=352724 )  
 
Toto jsou zásadní a oficiální zdroje informací o vedeném trestním řízení.  
 
Obecně je nutno k poskytování informací o trestním řízení odkázat na § 8a – 8d č. 141/1961 Sb., o 
trestním řízení soudním ve znění pozdějších předpisů (dále jen „trestní řád“), který upravuje 
poskytování informací o trestním řízení. 
Při poskytování informací o své činnosti veřejnosti orgány činné v trestním řízení dbají na to, aby 
neohrozily objasnění skutečností důležitých pro trestní řízení, nezveřejnily o osobách zúčastněných 
na trestním řízení údaje, které přímo nesouvisejí s trestnou činností, a aby neporušily zásadu, že 
dokud pravomocným odsuzujícím rozsudkem není vina vyslovena, nelze na toho, proti němuž se vede 
trestní řízení, hledět, jako by byl vinen. Orgány činné v trestním řízení informují o své činnosti 
veřejnost poskytováním informací veřejným sdělovacím prostředkům. 
 
Informace, jež byly uvedeny výše, jsou informace uveřejněné v souladu s § 8a trestního řádu a je 
třeba si povšimnout, s jakou opatrností k tomu dochází.  
 

http://portal.justice.cz/Justice2/soud/soud.aspx?o=205&j=215&k=6518&d=351725
http://portal.justice.cz/Justice2/soud/soud.aspx?o=205&j=215&k=6518&d=351753
http://portal.justice.cz/Justice2/soud/soud.aspx?o=205&j=215&k=6518&d=351774
http://portal.justice.cz/Justice2/soud/soud.aspx?o=205&j=215&k=6518&d=352724


Pokud by se jednalo o zjištění informací prostřednictvím zákona o svobodném přístupu k informacím 
je namístě citovat rozsudek Nejvyššího správního soudu ze dne 01.12.2010, čj. 1 As 44/2010 - 103: 
Povinné subjekty neposkytnou informace o probíhajícím trestním řízení [§ 11 odst. 4 písm. a) zákona 
č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím] pouze poté, co zváží, nakolik je důvod 
neposkytnutí informace vskutku ospravedlněn naléhavou společenskou potřebou. Tou bude 
pravidelně zájem státu na tom, aby poskytnuté informace neohrozily objasnění skutečností důležitých 
pro trestní řízení, nezveřejnily o osobách zúčastněných na trestním řízení údaje, které přímo 
nesouvisejí s trestnou činností, a aby neporušily zásadu, že dokud pravomocným odsuzujícím 
rozsudkem není vina vyslovena, nelze na toho, proti němuž se vede trestní řízení, hledět, jako by byl 
vinen. Povinný subjekt vezme v potaz též ochranu práv a svobod druhých, např. obětí trestného činu 
(srov. § 8a odst. 1 trestního řádu). 
 
Další informace (s nepotvrzenou mírou spolehlivosti) jsou uvedeny v rozsáhlém monitoringu, který 
zpracoval odbor Kanceláře hejtmana za období prosinec 2016 – březen 2017 – viz příloha tohoto 
vyjádření. 
 
Ústecký kraj nebyl ze strany orgánů činných v trestním řízení v této věci nikterak kontaktován, 
osloven ani poučen jako poškozený. Nemá status účastníka řízení a ani přístup ke spisu. Žádný ze 
zaměstnanců krajského úřadu nebyl v rámci přípravného řízení vyslýchán. Taktéž nebyl realizován 
žádný policejní zásah za účelem zajištění podkladů či informací, ani kraj nebyl vyzván k předložení 
informací potřebných pro trestní řízení.  
 
Odbor LP kontaktoval další osoby, kterých se problematika týká v obdobném postavení Ústeckému 
kraji. 
Úřad regionální rady regionu soudržnosti Severozápad sdělil k dotazu dne 16.3.2017 následující: 
(…) Oficiálními informacemi zatím bohužel nedisponujeme, k dnešnímu dni nebyly ze strany orgánů 
činných v trestním řízení poskytnuty žádné bližší informace. Nahlédnout do spisu budou moci účastníci 
řízení, s ohledem na procesní záležitosti však nejdříve poté, co se s trestním spisem seznámí všichni 
obvinění. (…) 

K doplňujícímu dotazu ohledně postavení účastníka bylo sděleno: 
(….) informace byla poskytnuta všeobecně, účastníky řízení nejsme. (…) 
 
Krajský úřad Karlovarského kraje ústy paní ředitelky Vránové sdělil k dotazu dne 16.3.2017, že 
Karlovarský kraj nebyl ve věci nijak osloven ze strany orgánů činných v trestním řízení. 
 
4. Základní informace o realizaci projektů v rámci programu  ROP Severozápad 

Ústecký kraj realizoval v rámci programu  ROP Severozápad celkem 44 projektů (z toho je 37 projektů 
ukončeno) a ke dni 15. 11.2015  byly zatím proplaceny dotace   ve výši cca 3 mld. Kč. (Ústecký kraj se 
v některých případech odvolal proti předepsaným odvodům, neboť nesouhlasí s uloženými sankcemi) 
Přehled čerpání dle jednotlivých oblastí: 

1) školství - bylo zrealizováno 15 projektů a Ústecký kraj obdržel dotaci ve výši 612,1 mil. Kč. 

2) sociální služby – bylo zrealizováno 5 projektů a Ústecký kraj obdržel dotaci 154,1 mil. Kč, 
doposud nebyl proplacen projekt „DOZP Oleška Kamenice – výstavba kuchyně a zázemí“ kde 
byla podána žádost o platbu ve výši 12 mil. Kč 

3) dopravní infrastruktura – cyklostezky – zrealizovány 4 projekty a Ústecký kraj obdržel dotaci 
v celkové výši 347,5 mil. Kč  

4) dopravní infrastruktura – silnice – zrealizováno 14 projektů a Ústecký kraj obdržel dotaci ve 
výši 1,824 mld. Kč. 



5) Cestovní ruch – zrealizováno 6 projektů, obdržená dotace byla ve výši 61,3 mil. Kč. 

 

Příloha: Monitoring za období prosinec 2016 – březen 2017 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Důsledek kauzy ROP: Zastupitelé odvolali starostu Chebu Navrátila 
9.3.2017    ct24.cz    str. 0   Regiony 

    bemr    Ústecký kraj     

Chebští zastupitelé odvolali ve čtvrtek starostu Petra Navrátila (zvolen za ČSSD), který je obviněn v 
kauze ROP Severozápad. Pro odvolání byla opozice i koaliční hnutí ANO. Podle navrhovatelů by v čele 
města neměl stát stíhaný starosta. 
 
Opozice navrhovala odvolání už v lednu, tehdy ale opozice neměla při jednání všechny své členy. 
Navrátil už tehdy konstatoval, že se necítí být vinen a že se obvinění netýká chodu města. Své členství 
v ČSSD už na přelomu roku pozastavil. Proto výzvu k odstoupení odmítl. 
 
Při březnovém hlasování se k opozici připojilo i pět zastupitelů z koaličního hnutí ANO. „Návrh je v 
souvislosti s obviněním v kauze ROP Severozápad. Ale starosta mě nepřesvědčil, že by byl schopen 
plnit svou funkci dobře,“ uvedla Gabriela Licková (Koalice pro Cheb), která odvolání navrhla. 
 
„Hnutí ANO od začátku říkalo, že nechce rozbít koalici, ale chtěli jsme po ČSSD, aby nám dala jméno 
jiného starosty. Ale sociální demokracie žádné jméno nenavrhla. Osobně si myslíme, že ČSSD má lidi, 
kteří by to mohli dělat,“ míní Daniela Seifertová (ANO). 
 
Vladimír Hartmann z ČSSD ale vidí odvolání starosty jako krok vedle: „Není nic prokázáno. Věříme, že 
starosta neudělal nic takového, za co by měl být odsouzen. Ani nevíme, z čeho byl obviněn, státní 
zastupitelství to nezveřejnilo a obvinění musí zachovat mlčenlivost,“ uvedl Hartmann.V policejní síti 
uvízla i bývalá hejtmanka Vaňhová 
 
Nejnovější kauza ROP Severozápad vypukla v prosinci, kdy policie zadržela přes dvacet lidí včetně 
někdejších špiček ČSSD a ODS v Ústeckém i Karlovarském kraji. Byla mezi nimi i bývalá ústecká 
hejtmanka Jana Vaňhová, Petr Navrátil však byl aktuálně nejvýše postaveným politikem. Obvinění si 
vyslechlo 24 lidí včetně mnoha bývalých hodnotitelů projektů v ROP Severozápad. 
 
 Někteří z obviněných v kauze ROP Severozápad 
 
Jana Vaňhová – bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD 
 
Alexandr Novák – bývalý senátor a exstarosta Chomutova za ODS 
 
Daniel Ježek – podnikatel, bývalý člen ODS 
 
Petr Navrátil – starosta Chebu, bývalý předseda ČSSD v Karlovarském kraji (do prosince 2016), bývalý 
šéf výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad 
 
Arno Fišera – bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji (2011–2012), po obvinění v kauze ukončil i 
členství v ČSSD 
 
Jakub Pánik – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
 
Miloslav Čermák – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
 
Petr Horký – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje a místostarosta Mariánských Lázní za 
ČSSD 
 
Pavel Kouda – bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové, bývalý člen ČSSD 



 
Petr Fiala – bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní 
 
Jiří Červinka – pověřený ředitel úřadu ROP Severozápad po část roku 2011 
 
Zdroj: ČTK 
 
Navrátil od roku 2008 působil i jako náměstek hejtmana a poslední dva roky je starostou Chebu. Této 
funkce se ale odmítl vzdát: podle něj to nesouvisí s kauzou ROP Severozápad a města se to nijak 
nedotýká. Už v lednu ale zástupci hnutí ANO vyzývali Navrátila dopisem k rezignaci. Současná kauza 
má počátky v roce 2011, kdy policie zatkla ředitele Kušnierze 
 
ROP Severozápad byl nejbohatší z regionálních operačních programů, které rozdělovaly dotace na 
úrovni NUTS 2 mezi lety 2008 a 2013. Podpořil během své existence 536 projektů, nejúspěšnějšími 
žadateli byly Ústecký a Karlovarský kraj, město Ústí nad Labem a Krajská zdravotní sdružující pět 
nemocnic v Ústeckém kraji. Díky dotacím bylo opraveno 30 školních a předškolních zařízení, 
opraveno nebo vybudováno 245 kilometrů silnic nebo 55 kilometrů cyklostezek. 
 
Úřad na dotacích proplatil 19,4 miliardy korun, poslední peníze poslal příjemcům na konci června. 
Regionální operační programy už dnes pro čerpání evropských dotací nefungují, peníze přerozdělují 
jednotlivá ministerstva. 
 
Policie v sídle regionální rady poprvé zasahovala v roce 2011, kdy si přišla pro tehdejšího ředitele 
dotačního úřadu Petra Kušnierze. Ten poté šel za přijímání úplatku do vězení. Šlo ale teprve o první 
kauzu z celé série. Kušnierz byl obviněn v několika z nich. S policií nakonec začal spolupracovat a 
zřejmě právě o jeho výpověď se opírají aktuální obvinění. 
 
 Kauzy kolem ROP Severozápad 
 
Úplatkářská kauza Petra Kušnierze – V lednu 2014 poslal odvolací Vrchní soud v Praze na pět let do 
vězení (ústecký krajský soud mu původně uložil 7,5 roku) bývalého ředitele dotačního úřadu 
Severozápad Petra Kušnierze. Podle rozsudku chtěl s pomocí svých tří přátel získat provize z 
přidělených dotací. Soud konstatoval, že odsouzení žádali minimálně 1,7 milionu korun a velkou část 
z toho převzali. Kušnierzovi spoluobžalovaní, tři komplicové a tři žadatelé, dostali od soudu 
podmíněné tresty. V květnu 2014 Nejvyšší soud zamítl Kušnierzovo dovolání, v listopadu byl pak 
někdejší vysoký úředník z vězení podmínečně propuštěn. 
 
Ovlivňování projektů – V září 2014 se ústecký krajský soud začal zabývat případem ovlivňováním 
projektů v ROP Severozápad. Letos v březnu bývalého ředitele úřadu Kušnierze poslal zatím 
nepravomocně na sedm let do vězení. Podmínkami potrestal někdejšího náměstka hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavla Koudu, dalšího bývalého ředitele úřadu Pavla Markvarta a úřednici Irenu 
Kotlanovou. Naopak bývalého právníka úřadu Jana Martinovského a dalšího z ředitelů Petra Vráblíka 
obžaloby zprostil. Sedmiletý trest pro Kušnierze je souhrnný. Protože se měl skutků dopustit v době, 
kdy byl v podmínce za první trest za úplatky, soud tento rozsudek zrušil a vynesl souhrnný trest. 
Kušnierze, který u soudu přiznal, že v ROP Severozápad byly projekty ovlivňovány s vědomím politiků, 
a Kotlanovou potrestal soud nejen za zneužití pravomoci, ale i za poškozování finančních zájmů 
Evropských společenství. V kauze ovlivňování projektů zbývá ještě rozhodnout o úřednici Kláře 
Odvárkové, jejíž případ vyloučil k samostatnému projednání. 
 
Kauza konkurenčních doložek pro ředitele ROP Severozápad – V březnu 2014 policie obvinila pět 
bývalých či současných zaměstnanců ROP Severozápad, kteří podle ní nesou odpovědnost za uzavření 
statisícových konkurenčních doložek pro exředitele úřadu Petra Kušnierze a Pavla Markvarta. Doložky 



jim zajišťovaly 12 měsíčních platů po odchodu z funkcí, úřad jim peníze vyplatil. Obžalováni byli 
ředitelka ROP Severozápad Jana Havlicová, někdejší předseda výboru a bývalý hejtman Jiří Šulc, 
exředitel Pavel Markvart, bývalý právník úřadu Jan Martinovský a Petr Červinka, který úřad vedl jako 
pověřený. Kauzu začal ústecký soud projednávat loni v listopadu. 
 
Předražené přístroje – Soud také řeší podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup 
přístrojů. Část obžaloby se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská 
zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti. 
Hlavní líčení bude pokračovat v únoru 2017. 
 
Žalobce Tomáš Minx oznámil, že kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/regio...itele-odvolali-starostu-chebu-navratila 
 

Obviněného starostu Chebu odvolali zastupitelé 
9.3.2017    novinky.cz    str. 0   Domácí 

    Rudolf Voleman    Ústecký kraj     

Starostu Chebu Petra Navrátila (zvolen za ČSSD) ve čtvrtek odpoledne na jednání městského 
zastupitelstva odvolali z funkce. Důvodem je jeho obvinění z poškozování zájmů Evropské unie v 
kauze rozdělování dotací Regionálním operačním programem (ROP) Severozápad. 
 
Pro odvolání hlasovalo 16 zastupitelů z celkových třiceti. K odvolání bylo třeba právě šestnáct hlasů. 
Pro odvolání hlasovala opozice a koaliční hnutí ANO. Za Navrátilem naopak stáli komunisté a ODS. 
 
Odvolání Navrátila iniciovala opoziční zastupitelka Gabriela Licková (Koalice pro Cheb). „Můj návrh 
souvisí s obviněním starosty v kauze zmanipulovaných dotací,“ uvedla Licková, podle které Navrátil 
není navíc dost silným starostou. „Žádné z obvinění se netýká funkce starosty města, ale starších 
záležitostí ROP Severozápad,“ odmítl návrh Navrátil. 
 
Zastupitelé Chebu se pokoušeli odvolat už v lednu, ale chyběly tři hlasy zastupitelů, kteří byli na 
dovolené nebo marodili. 
 
Koalici ve vedení chebské radnice tvoří vedle ČSSD rovněž hnutí ANO a KSČM. Všechny strany a hnutí 
mají po pěti mandátech, takže dohromady drží patnáct mandátů. V řadě hlasování ale podporuje 
koalici rovněž ODS a nezávislí, kteří získali čtyři mandáty. S 
 
VPM - Alternativa, která drží šest křesel v zastupitelstvu, patří mezi opoziční strany Koalice pro Cheb 
se třemi mandáty a Strana svobodných se dvěma. 
 
Obviněných politiků je víc 
 
Z Karlovarského kraje byli z poškozování zájmů Evropské unie z politiků obviněni i Jakub Pánik a 
Miloslav Čermák — dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana — nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana v době vzniku krajů a později místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/regiony/2053602-dusledek-kauzy-rop-zastupitele-odvolali-starostu-chebu-navratila


Mezi obviněnými je také bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, která stejně jako Navrátil 
pozastavila členství v ČSSD. 
 
URL| https://www.novinky.cz/domaci/431682-o...tarostu-chebu-odvolali-zastupitele.html 
 

Vydání exsenátora Nováka, spojeného i se solárním byznysem, se 
protahuje. Německo chce víc informací 

6.3.2017    ct24.cz    str. 0   Domácí 
    dolejsii    Ústecký kraj     

Proces vydání bývalého senátora za ODS a exstarosty Chomutova Alexandra Nováka do Česka stojí. 
Německé úřady nemají dost podkladů a po české straně žádají jejich doplnění. Novák, který je ve 
vazbě v Německu, patří do skupiny 24 lidí obviněných v kauze ROP Severozápad. Jak upozornil 
reportér ČT Michael Fiala, stopy vedou k Novákovi i v souvislosti se solární elektrárnou dotovanou 
státem, která má nejasného vlastníka z Kypru. Tématu se věnoval pořad Reportéři ČT. 
 
Nováka, který je v současnosti německým občanem, zadržela německá policie ve Frankfurtu nad 
Mohanem loni na Štědrý den na základě eurozatykače. Česko požádalo o jeho vydání, proces ale 
zatím nemůže začít. 
 
„Soud ve Frankfurtu nad Mohanem, který o vydání bude rozhodovat, čeká na žádost o posouzení 
přípustnosti vydání, kterou musí podat tamní státní zastupitelství. To v rámci přípravy této žádosti 
zase čeká na doplňující informace, které si vyžádalo od české strany,“ vysvětlil zpravodaj ČT v Berlíně 
Václav Černohorský. 
 
Bývalý senátor Novák byl jediný, u koho se policii nepodařilo předat obvinění v případu manipulací s 
evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu Severozápad. Když v Česku probíhala 
policejní akce, byl údajně pracovně v USA. Hlavní slovo měli Novák a Ježek 
 
V kauze byli obviněni bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý ústecký krajský předseda ČSSD 
Arno Fišera, chebský starosta a do vypuknutí kauzy i karlovarský krajský předseda ČSSD Petr Navrátil, 
ředitel ústecké Krajské zdravotní a bývalý ústecký krajský předseda ODS Petr Fiala i několik dalších 
politiků spjatých se sociálními či občanskými demokraty v Ústeckém a v menší míře i Karlovarském 
kraji. 
  
 Někteří z obviněných v kauze ROP Severozápad 
 
  
 
Jana Vaňhová – bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD 
  
 
Alexandr Novák – bývalý senátor a exstarosta Chomutova za ODS 
  
 
Daniel Ježek – podnikatel, bývalý člen ODS 
  
 
Petr Navrátil – starosta Chebu, bývalý předseda ČSSD v Karlovarském kraji (do prosince 2016), bývalý 
šéf výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad 
  

https://www.novinky.cz/domaci/431682-obvineneho-starostu-chebu-odvolali-zastupitele.html


 
Arno Fišera – bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji (2011–2012), po obvinění v kauze ukončil i 
členství v ČSSD 
  
 
Jakub Pánik – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
  
 
Miloslav Čermák – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
  
 
Petr Horký – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje a místostarosta Mariánských Lázní za 
ČSSD 
  
 
Pavel Kouda – bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové, bývalý člen ČSSD 
  
 
Petr Fiala – bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní 
  
 
Jiří Červinka – pověřený ředitel úřadu ROP Severozápad po část roku 2011 
  
 
Zdroj: ČTK 
 
 
  
  
 
Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy. 
 
Podle vyšetřovatelů právě Alexandr Novák spolu s podnikatelem spjatým s ústeckou ODS Danielem 
Ježkem měli při manipulacích s dotacemi hlavní slovo. Díky svému vlivu podle detektivů dokázali 
ovlivnit celý proces přidělování dotací. 
 
Případ zadržených Nováka a Ježka už prověřuje i Evropská komise a dotačními podvody na severu 
Čech se zabývá také ministerstvo financí. Výsledkem můžou být nové audity.Metody podvodů rozkryl 
bývalý šéf ROP Severozápad 
 
V několika dotačních kauzách figuroval i bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud 
odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně 
propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování 
projektů. Kušnierz popsal v několika dokumentech pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. 
 
Samotné vyšetřování severočeských dotací může trvat i déle než jeden rok. Policie už totiž soudu 
avizovala, že hodlá vyslechnout více než sto dvacet svědků, upozornil redaktor ČT Jiří Hynek.K 
Novákovi vedou stopy i od solární elektrárny v Krušných horách 



 
Novákovi a Ježkovi, který zůstává v české vazbě, teď policie obstavila 234 pozemků v severních 
Čechách. Řadu z nich vlastní napůl. Podle zjištění Reportérů ČT vedou k Novákovi stopy i od 
fotovoltaické elektrárny u Chomutova. Tu ale policie neobstavila. Majitelem je firma Talwin. 
 
Elektrárna získala licenci na provoz v prosinci 2010 a díky tomu prodává elektřinu za nejvýhodnější 
cenu, která se solárníkům právě v roce 2010 přidělovala. Podle dostupných výkazů vydělala 
elektrárna za prvních 5 let provozu zhruba čtvrt miliardy korun. Pokud by vydělávala stejně po celých 
20 let, po které má nárok na podporu od státu, získal by její majitel za tu dobu zhruba miliardu korun, 
uvedl reportér ČT Michael Fiala. 
 
Alexandr Novák a jeho blízcí obchodní partneři byli od roku 2010 v představenstvu i dozorčí radě 
firmy TALWIN. „Sám Alexandr Novák tam do roku 2014 figuroval s Danielem Ježkem, kdy postupně 
oba dva poté odešli,“ uvedl Milan Eibl, analytik Transparency International ČR. 
 
Pusťte si celou reportáž: 
 
Ve firmě ovládající elektrárnu byl ještě třetí s nimi spřízněný podnikatel z Chomutovska Ahmad Raad. 
Ve firmě měl jako jediný oficiálně podíl 7,5 procenta akcií. Majoritní akcionář, který vlastní 92,5 
procenta akcií, je anonymní kyperská společnost, kterou vlastní ještě další anonymní kyperská firma. 
V představenstvu firmy TALWIN je po odchodu Nováka a jeho partnerů jediná osoba: paní Monika 
Hájková. S tou se ČT ovšem nepodařilo spojit. 
 
Dalším problémem elektrárny je, že její stavbu dvě úřednice povolily v rozporu se zákonem. Za 
nezákonné vydání stavebního povolení před osmi lety byla zodpovědná bývalá vedoucí duchcovského 
městského úřadu a jedna její podřízená. 
 
Pro firmu TALWIN ale zrušení stavebního povolení zatím neznamená, že se elektrárna musí zbourat. 
Firma se teď u stejného úřadu v Duchcově snaží o takzvané dodatečné povolení stavby elektrárny. 
Elektrárna navíc získala oprávnění k provozu od Energetického regulačního úřadu zřejmě ještě 
předtím, než byla dokončená. 
 
      Profil 
      Alexandr Novák 
 
Bývalý senátor ODS a exstarosta Chomutova. V roce 1999 město prodalo akcie Severočeské 
energetiky a Severočeské plynárenské společnosti za 317 milionů korun německé firmě – peníze za 
zprostředkování ale skončily na rakouském soukromém účtu Novákových. Za přijetí úplatku ve výši 43 
milionů byl v roce 2010 odsouzen ke dvěma letům vězení a pokutě 5 milionů korun, po odvolání mu 
krajský soud trest zpřísnil na čtyři roky. Novák se vězení dlouho vyhýbal; až na jaře roku 2013 ho 
zadržela policie, která se obávala, že chce politik uprchnout do USA. V půlce trestu Nováka soud 
podmínečně propustil. Zaručil se za něj spolek Gryphons, který svou činnost dokládal zapůjčením 
čtyřkolky, pípy a pomocí při organizaci neckyády v obci Želenice. Podle kárného senátu NSS žalobce 
Kosán, jenž Novákovi pomohl na svobodu, porušil své povinnosti; stejně tak pochybil i chomutovský 
soud. Novák po propuštění z vězení koupil dva hotely v Chomutově, další nemovitosti pořídila jeho 
manželka. Už dříve nakoupili také rozsáhlé pozemky na severu Čech a několik domů. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domac...rnim-byznysem-se-protahuje-nemecko-chce 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domaci/2050856-vydani-exsenatora-novaka-spojeneho-i-se-solarnim-byznysem-se-protahuje-nemecko-chce


 

Místo vězení podmínky a pokuty. Soud zprostil obžaloby šéfy 
Krajské zdravotní 

2.3.2017    blesk.cz    str. 0   Události 
        Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud ve čtvrtek zprostil obžaloby pětici bývalých a současných manažerů Krajské 
zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při 
správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale 
dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. 
 
V případu je obžalováno pět bývalých i současných manažerů – René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš 
Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, 
jejímž jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Skutek se měl týkat vůbec prvních žádostí o dotace na 
zdravotnickou techniku, které v roce 2008 rozděloval ROP Severozápad. 
 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. 
 
Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Kromě toho 
je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě dotačních žádostí. 
 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/453546/mist...prostil-obzaloby-sefy-krajske-zdravotni 
 

Soud zprostil obžaloby pětici manažerů Krajské zdravotní 
2.3.2017    ct24.cz    str. 0   Domácí 

    dolejsii    Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud zprostil obžaloby pětici bývalých a současných manažerů Krajské zdravotní. 
Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při správě cizího 
majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale dospěl k názoru, 
že žalovaný skutek není trestným činem. Všichni vinu od počátku odmítali. Rozsudek není 
pravomocný. 
 
Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Skutek se měl 
týkat vůbec prvních žádostí o dotace na zdravotnickou techniku, které v roce 2008 rozděloval ROP 
Severozápad. 
 
Obžalobě čelili René Budjač, Tomáš Indra, Miloslav Řehák, Eduard Reichel a současný ředitel firmy 
Petr Fiala. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. „Až po pravomocném rozhodnutí,“ 
řekl Fiala. 
 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. 
 

http://www.blesk.cz/clanek/453546/misto-vezeni-podminky-a-pokuty-soud-zprostil-obzaloby-sefy-krajske-zdravotni


Podle žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného 
soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje 
vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji.Soud se manažerů zastal 
 
Postup v zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. Podle žalobců se nechovali jako 
řádní hospodáři. 
 
„Cenovou nabídku v celkové výši 417 milionů korun obžalovaní akceptovali, přestože věděli, že 
Krajská zdravotní mohla nakoupit zdravotnické přístroje vlastními silami, ve stejné kvalitě i rychlosti 
a ekonomicky efektivněji,“ popsala dříve státní zástupkyně. 
 
„Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které bylo prováděno s péčí 
řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se snažili dosáhnout co 
nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo o to, aby nemocnice 
byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením,“ zdůvodnil předseda senátu Martin 
Mihal.Dalším bodem bylo výběrové řízení na poradce 
 
Kromě manipulace veřejné zakázky na nákup techniky se obžaloba týkala i sedmi výběrových řízení 
na poradce pro přípravu dotačních žádostí. Krajská zdravotní platila za každou pět až šest milionů 
korun, obžaloba však uvádí, že maximální cena každé byla tři sta tisíc a tím akciová společnost přišla o 
třicet osm a půl milionu korun. 
 
Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala nejlevnější nabídku. 
„Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu,“ 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. Řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. „Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. 
Ve vztahu k tomuto skutku zcela určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na 
písemné vyhotovení rozsudku,“ řekl Juřica. 
 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
řekl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, že 
žádná škoda nevznikla. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domac...aloby-petici-manazeru-krajske-zdravotni 
 

Ústecký soud zprostil obžaloby všech pět manažerů Krajské 
zdravotní 

2.3.2017    ČRo - sever.cz    str. 0   informacezeseveru 
    ČTK    Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud zprostil obžaloby pětici bývalých a současných manažerů Krajské zdravotní. 
Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při správě cizího 
majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale dospěl k názoru, 
že žalovaný skutek není trestným činem. 
 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domaci/2047748-soud-zprostil-obzaloby-petici-manazeru-krajske-zdravotni


Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit 
sama, a to o 80 milionů levněji. Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na 
poradenství při přípravě dotačních žádostí.Ústecký soud pokračuje v projednávání kauzy údajně 
předražených zakázek v Krajské zdravotníZnalecké posudky k údajně předraženým přístrojům pro 
Krajskou zdravotní se rozcházejí 
 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1703778 
 

Soud kvůli nákupům zdravotnické techniky 
2.3.2017    ČT 1    str. 5   19:00 Události 

        Ústecký kraj     

Michal KUBAL, moderátor 
-------------------- 
Ústecký okresní soud zprostil obžaloby pětici bývalých i současných manažerů Krajské zdravotní. 
Odmítl, že by pořizovali předražené přístroje a služby. Naopak konstatoval, že postupovali s péčí 
řádných hospodářů. 
 
René BUJDAČ, bývalý předseda představenstva Krajské zdravotní 
-------------------- 
Nebudu se k tomu vyjadřovat, nebudu se k tomu vyjadřovat. 
 
Petr FIALA, generální ředitel Krajské zdravotní 
-------------------- 
Ne, až po pravomocném. 
 
Michal KUBAL, moderátor 
-------------------- 
Na případ upozornila lékařka a nynější senátorka Alena Dernerová v roce 2009. Společnost ovládaná 
krajem dostala na nákupy stomilionové dotace z ROP Severozápad. Státní zástupce se kvůli části 
verdiktu, která odmítla předražené poradenství, odvolá. 
 
Jakub JUŘICA, státní zástupce 
-------------------- 
Považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. Zcela určitě podáme odvolání. 
 

Soud: Manažeři Krajské zdravotní jsou nevinní 
2.3.2017    decinsky.denik.cz    str. 0   Moje Děčínsko 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústecký kraj - Ústecký okresní soud ve čtvrtek dopoledne zprostil obžaloby pětici bývalých a 
současných manažerů Krajské zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z 
porušování povinností při správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup 
přístrojů a služeb. 
 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1703778


"Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
Čtěte také: Žalobce žádá v kauze zakázek Krajské zdravotní podmíněné tresty 
NECHTĚJÍ SE VYJADŘOVAT 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. "Až po 
pravomocném rozhodnutí," řekl Fiala. 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. 
Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v 
zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. Podle žalobců se nechovali jako řádní 
hospodáři. 
POKAŽDÉ VYBRALI NEJLEVNĚJŠÍ NABÍDKU 
Soud se manažerů zastal. "Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které 
bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se 
snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo 
o to, aby nemocnice byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením," zdůvodnil předseda 
senátu Martin Mihal. 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300.000 korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 
"Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu," 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. ČTK řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. 
"Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. Ve vztahu k tomuto skutku zcela 
určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na písemné vyhotovení rozsudku," 
sdělil Juřica. 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
uvedl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, 
že žádná škoda nevznikla. 
K tématu: Žalobce chce v kauze Krajské zdravotní vyslechnout Petra Kušnierze" 
 
URL| http://decinsky.denik.cz/zpravy_region...ke-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html 

http://decinsky.denik.cz/zpravy_region/ustecky-soud-manazeri-krajske-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html


 

Soud: Manažeři KZ jsou nevinní 
3.3.2017    Děčínský deník    str. 3   Děčínsko a okolí 

    (čtk)    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Ústecký okresní soud ve čtvrtek zprostil obžaloby pětici bývalých a současných 
manažerů Krajské zdravotní. 
Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při správě cizího 
majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale dospěl k názoru, 
že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
 Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. Před soudem stojí pět bývalých i současných 
manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr 
Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž jediným vlastníkem je Ústecký kraj. 
 Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. „Až po pravomocném rozhodnutí,“ 
řekl Fiala. 
 Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém 
kraji za více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. 
Podle žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného 
soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje 
vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v zadání jediné zakázky přitom schválil ROP 
Severozápad. Podle žalobců se nechovali jako řádní hospodáři. Soud se manažerů zastal. „Podle 
názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které bylo prováděno s péčí řádného 
hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se snažili dosáhnout co nejnižší ceny, 
byť prostřednictvím kompletátora, a zároveň je zcela zřejmé, že šlo o to, aby nemocnice byly 
vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením,“ zdůvodnil předseda senátu Martin Mihal. 
 Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300 000 korun, firma za ně platila 
miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala nejlevnější 
nabídku. 
 „Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby 
expertního poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit 
nějakou škodu,“ doplnil Mihal. 
Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho cenu obvyklou 
stanovili. Krajskou zdravotní odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. 
 
Region| Severní Čechy 
Publikováno| Děčínský deník; Děčínsko a okolí; 03 
Publikováno| Litoměřický deník; Litoměřicko a okolí; 03 - 5 
Publikováno| Teplický deník; Teplicko a okolí; 03 - 5 
ID| 13ca0194-54fd-445d-9bd8-1713682f47a7 
 

Nešlo o trestní čin. Soud zprostil obžaloby manažery Krajské 
zdravotní 

2.3.2017    denik.cz    str. 0   Z domova 
    ČTK    Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud dnes zprostil obžaloby pětici bývalých a současných manažerů Krajské 
zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při 
správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale 



dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Soud nyní ještě přednáší zdůvodnění 
rozsudku. 
 
V případu je obžalováno pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš 
Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, 
jejímž jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Skutek se měl týkat vůbec prvních žádostí o dotace na 
zdravotnickou techniku, které v roce 2008 rozděloval ROP Severozápad. 
 
Čtěte také: Lubeneckou tragédii na fotbalovém hřišti bude řešit Vrchní soud v Praze 
 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. 
 
Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Kromě toho 
je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě dotačních žádostí. 
 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. 
 
Nepřehlédněte: Zemřel exministr Svoboda odsouzený za vytunelování Liberty" 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/soud-zpro...anazery-krajske-zdravotni-20170302.html 
 

Soud zprostil obžaloby manažery Krajské zdravotní kvůli přístrojům 
pro nemocnice 

2.3.2017    euro.cz    str. 0   Politika 
        Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud dnes zprostil obžaloby pětici bývalých a současných manažerů Krajské 
zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při 
správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale 
dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
 
Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. „Až po 
pravomocném rozhodnutí,“ řekl Fiala. 
 
Špatní hospodáři 
 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit 
sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. 
Podle žalobců se nechovali jako řádní hospodáři. 

http://www.denik.cz/z_domova/soud-zprostil-obzaloby-manazery-krajske-zdravotni-20170302.html


 
Soud se manažerů zastal. „Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které 
bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se 
snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo 
o to, aby nemocnice byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením,“ zdůvodnil předseda 
senátu Martin Mihal. 
 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300 tisíc korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 
 
Neznali cenu 
 
„Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu,“ 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. Řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. „Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. 
Ve vztahu k tomuto skutku zcela určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na 
písemné vyhotovení rozsudku,“ řekl Juřica. 
 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
řekl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, že 
žádná škoda nevznikla. 
 
Čtěte dále: 
 
Exsenátor Novák může v kauze dotací ROP dostat 13 let 
 
Škoda v kauze ROP Severozápad šplhá ke 14 miliardám 
 
Černá díra na peníze: policie obvinila 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací 
 
URL| http://www.euro.cz/politika/soud-zpros...-kvuli-pristrojum-pro-nemocnice-1333543 
 

Ústecký soud: Manažeři Krajské zdravotní jsou nevinní 
2.3.2017    chomutovsky.denik.cz    str. 0   Moje Chomutovsko 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem - Ústecký okresní soud ve čtvrtek dopoledne zprostil obžaloby pětici bývalých a 
současných manažerů Krajské zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z 
porušování povinností při správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup 
přístrojů a služeb. 
 
"Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
Čtěte také: Žalobce žádá v kauze zakázek Krajské zdravotní podmíněné tresty 

http://www.euro.cz/politika/soud-zprostil-obzaloby-manazery-krajske-zdravotni-kvuli-pristrojum-pro-nemocnice-1333543


Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
NECHTĚJÍ SE VYJADŘOVAT 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. "Až po 
pravomocném rozhodnutí," řekl Fiala. 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. 
Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v 
zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. Podle žalobců se nechovali jako řádní 
hospodáři. 
POKAŽDÉ VYBRALI NEJLEVNĚJŠÍ NABÍDKU 
Soud se manažerů zastal. "Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které 
bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se 
snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo 
o to, aby nemocnice byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením," zdůvodnil předseda 
senátu Martin Mihal. 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300.000 korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 
"Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu," 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. ČTK řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. 
"Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. Ve vztahu k tomuto skutku zcela 
určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na písemné vyhotovení rozsudku," 
sdělil Juřica. 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
uvedl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, 
že žádná škoda nevznikla. 
K tématu: Žalobce chce v kauze Krajské zdravotní vyslechnout Petra Kušnierze" 
 
URL| http://chomutovsky.denik.cz/zpravy_reg...ke-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html 
 

Soud zprostil obžaloby manažery Krajské zdravotní. Obviněni byli 
kvůli údajně předraženým zakázkám na přístroje 

2.3.2017    iHNed.cz    str. 0    
    ČTK, jur    Ústecký kraj     

Pětice manažerů akciové společnosti Krajská zdravotní byla zproštěna obžaloby. 
Obviněni byli za údajně předražené zakázky na nákup přístrojů a služeb. 
Soud dospěl k názoru, že se nejednalo o trestný čin. 
 

http://chomutovsky.denik.cz/zpravy_region/ustecky-soud-manazeri-krajske-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html


Ústecký okresní soud ve čtvrtek zprostil obžaloby pětici bývalých a současných manažerů Krajské 
zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při 
správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale 
dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
 
Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. "Až po 
pravomocném rozhodnutí," řekl Fiala. 
 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. 
 
První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za více než 400 milionů korun, na který 
Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle žalobce manažeři stanovili taková kritéria 
veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a Puroklima. 
 
Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v 
zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. 
 
Podle žalobců se nechovali jako řádní hospodáři. 
 
Soud se manažerů zastal. 
 
"Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které bylo prováděno s péčí 
řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se snažili dosáhnout co 
nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo o to, aby nemocnice 
byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením," zdůvodnil předseda senátu Martin 
Mihal. 
 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300 000 korun, firma za ně platila 
miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala nejlevnější 
nabídku. 
 
"Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu," 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. 
 
Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. Řekl, že u zakázek na poradenství se odvolá. "Tam 
považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. Ve vztahu k tomuto skutku zcela určitě 
podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na písemné vyhotovení rozsudku," řekl Juřica. 
 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 



řekl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, že 
žádná škoda nevznikla. 
 
URL| http://domaci.ihned.cz/c1-65644320-sou...predrazenym-zakazkam-na-nakup-pristroju 
 

Soud zprostil obžaloby manažery Krajské zdravotní kvůli přístrojům 
pro nemocnice 

2.3.2017    lidovky.cz    str. 0   Zprávy / Domov 
    ČTK    Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud ve čtvrtek zprostil obžaloby pětici bývalých a současných manažerů Krajské 
zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při 
správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale 
dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
 
Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. „Až po 
pravomocném rozhodnutí,“ řekl Fiala. 
 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. 
 
Podle žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného 
soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje 
vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v zadání jediné zakázky přitom schválil ROP 
Severozápad. Podle žalobců se nechovali jako řádní hospodáři. 
 
Soud se manažerů zastal. „Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které 
bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se 
snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo 
o to, aby nemocnice byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením,“ zdůvodnil předseda 
senátu Martin Mihal. 
 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300 tisíc korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 
 
„Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu,“ 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. Juřica řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. „Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. 

http://domaci.ihned.cz/c1-65644320-soud-zprostil-obzaloby-manazery-krajske-zdravotni-obvineni-byli-kvuli-udajne-predrazenym-zakazkam-na-nakup-pristroju


Ve vztahu k tomuto skutku zcela určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na 
písemné vyhotovení rozsudku,“ řekl Juřica. 
 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
řekl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, že 
žádná škoda nevznikla. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/soud-zprostil-ob...omov.aspx?c=A170302_104507_ln_domov_ele 
 

Ústecký soud: Manažeři Krajské zdravotní jsou nevinní 
2.3.2017    litomericky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem - Ústecký okresní soud ve čtvrtek dopoledne zprostil obžaloby pětici bývalých a 
současných manažerů Krajské zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z 
porušování povinností při správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup 
přístrojů a služeb. 
 
"Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
Čtěte také: Žalobce žádá v kauze zakázek Krajské zdravotní podmíněné tresty 
Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
NECHTĚJÍ SE VYJADŘOVAT 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. "Až po 
pravomocném rozhodnutí," řekl Fiala. 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. 
Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v 
zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. Podle žalobců se nechovali jako řádní 
hospodáři. 
POKAŽDÉ VYBRALI NEJLEVNĚJŠÍ NABÍDKU 
Soud se manažerů zastal. "Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které 
bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se 
snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo 
o to, aby nemocnice byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením," zdůvodnil předseda 
senátu Martin Mihal. 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300.000 korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 
"Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu," 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 

http://www.lidovky.cz/soud-zprostil-obzaloby-manazery-krajske-zdravotni-fho-/zpravy-domov.aspx?c=A170302_104507_ln_domov_ele


Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. ČTK řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. 
"Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. Ve vztahu k tomuto skutku zcela 
určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na písemné vyhotovení rozsudku," 
sdělil Juřica. 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
uvedl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, 
že žádná škoda nevznikla. 
K tématu: Žalobce chce v kauze Krajské zdravotní vyslechnout Petra Kušnierze" 
 
URL| http://litomericky.denik.cz/z-regionu/...ke-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html 
 

Ústecký soud: Manažeři Krajské zdravotní jsou nevinní 
2.3.2017    mostecky.denik.cz    str. 0   Moje Mostecko 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem - Ústecký okresní soud ve čtvrtek dopoledne zprostil obžaloby pětici bývalých a 
současných manažerů Krajské zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z 
porušování povinností při správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup 
přístrojů a služeb. 
 
"Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
Čtěte také: Žalobce žádá v kauze zakázek Krajské zdravotní podmíněné tresty 
Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
NECHTĚJÍ SE VYJADŘOVAT 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. "Až po 
pravomocném rozhodnutí," řekl Fiala. 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. 
Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v 
zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. Podle žalobců se nechovali jako řádní 
hospodáři. 
POKAŽDÉ VYBRALI NEJLEVNĚJŠÍ NABÍDKU 
Soud se manažerů zastal. "Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které 
bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se 
snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo 
o to, aby nemocnice byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením," zdůvodnil předseda 
senátu Martin Mihal. 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300.000 korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 
"Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu," 

http://litomericky.denik.cz/z-regionu/ustecky-soud-manazeri-krajske-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html


doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. ČTK řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. 
"Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. Ve vztahu k tomuto skutku zcela 
určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na písemné vyhotovení rozsudku," 
sdělil Juřica. 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
uvedl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, 
že žádná škoda nevznikla. 
K tématu: Žalobce chce v kauze Krajské zdravotní vyslechnout Petra Kušnierze" 
 
URL| http://mostecky.denik.cz/zpravy_region...ke-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html 
 

Ústecký soud: Manažeři Krajské zdravotní jsou nevinní 
2.3.2017    podripsky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem - Ústecký okresní soud ve čtvrtek dopoledne zprostil obžaloby pětici bývalých a 
současných manažerů Krajské zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z 
porušování povinností při správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup 
přístrojů a služeb. 
 
"Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
Čtěte také: Žalobce žádá v kauze zakázek Krajské zdravotní podmíněné tresty 
Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
NECHTĚJÍ SE VYJADŘOVAT 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. "Až po 
pravomocném rozhodnutí," řekl Fiala. 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. 
Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v 
zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. Podle žalobců se nechovali jako řádní 
hospodáři. 
POKAŽDÉ VYBRALI NEJLEVNĚJŠÍ NABÍDKU 
Soud se manažerů zastal. "Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které 
bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se 
snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo 
o to, aby nemocnice byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením," zdůvodnil předseda 
senátu Martin Mihal. 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300.000 korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 

http://mostecky.denik.cz/zpravy_region/ustecky-soud-manazeri-krajske-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html


"Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu," 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. ČTK řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. 
"Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. Ve vztahu k tomuto skutku zcela 
určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na písemné vyhotovení rozsudku," 
sdělil Juřica. 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
uvedl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, 
že žádná škoda nevznikla. 
K tématu: Žalobce chce v kauze Krajské zdravotní vyslechnout Petra Kušnierze" 
 
URL| http://podripsky.denik.cz/z-regionu/us...ke-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html 
 

Soud zprostil manažery obžaloby 
3.3.2017    Právo    str. 8   Zpravodajství 

    (koc, ČTK)    Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud zprostil ve čtvrtek obžaloby pětici bývalých a současných manažerů společnosti 
Krajská zdravotní, která v kraji spravuje pět největších nemocnic. 
 
Žalobce je vinil z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při správě cizího majetku kvůli 
údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný 
skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. Případ se týká prvních dotací na obnovu 
zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
 Před soudem se ocitlo pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, 
Tomáš Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou 
společností, jejímž jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Obžalovaní nechtěli pro média rozhodnutí 
soudu komentovat. 
 
Dvě části obžaloby 
 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 miliónů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit 
sama, a to o 80 miliónů levněji. Postup v zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. 
Podle žalobců se nechovali jako řádní hospodáři. 
 Soud se manažerů zastal. „Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, 
které bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. 
 Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť 
prostřednictvím kompletátor,a a zároveň je zcela zřejmé, že šlo o to, aby nemocnice byly vybaveny 
jakž takž solidním zdravotnickým vybavením,“ zdůvodnil verdikt předseda senátu Martin Mihal. 
 
Předražené poradenství 
 

http://podripsky.denik.cz/z-regionu/ustecky-soud-manazeri-krajske-zdravotni-jsou-nevinni-20170302.html


Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300 tisíc korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 
„Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu,“ 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
 Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti 
při správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. U zakázek na 
poradenství se ale odvolá. 
 
Z jejich rozhodnutí vyplývá, že se snažili dosáhnout co nejnižší ceny Martin Mihal, předseda senátu 
 

Soud zprostil obžaloby manažery Krajské zdravotní 
3.3.2017    Ústecký deník    str. 2   Ústecko 

    (čtk)    Ústecký kraj     

Ústí n. L. – Ústecký okresní soud včera zprostil obžaloby pět bývalých a současných manažerů Krajské 
zdravotní René Budjače, Miloslava Řeháka, Tomáše Indru, Eduarda Reichelta a současného ředitele 
Petra Fialu. Obžaloba je vinila z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při správě cizího 
majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů. 
Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Ten se týká prvních dotací na 
obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval ROP Severozápad. Rozsudek není 
pravomocný. 
 
Region| Severní Čechy 
 

Manažeři Krajské zdravotní nic nespáchali, zprostil je soud 
obžaloby 

2.3.2017    usti.iDNES.cz    str. 0   Ústí / Ústí - zprávy 
    ČTK, MF DNES, Vladimír Vacula    Ústecký kraj     

Ústecký soud zprostil obžaloby pět někdejších i současných manažerů společnosti Krajská zdravotní. 
Státní zastupitelství jim dávalo za vinu pletichy při veřejné soutěži a porušování povinností při správě 
cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. 
 
Okresní soud ve čtvrtek dospěl k tomu, že žalovaný skutek není trestný čin. Rozsudek zatím nenabyl 
právní moci. 
 
V případu byli obžalovaní René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, Eduard Reichelt a nynější ředitel 
společnosti Petr Fiala ( psali jsme o tom zde ). 
 
Ústecký kraj je jediný vlastník akciovky Krajská zdravotní (KZ),  která sdružuje největší špitály v kraji. 
 
Případ souvisel s úplně první žádostí o dotace na zdravotnickou techniku, které v roce 2008 
rozděloval fond ROP Severozápad. 
 
Obžaloba se dělila do dvou částí. V té první byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na nějž Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Státní 
zástupce je mimo to vinil i z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě dotačních žádostí. 



 
„Soustředili jsme se na úkol sehnat co nejvíce prostředků na obnovu našich pěti nemocnic, protože 
ve svém vybavení za vyspělou západní medicínou zaostávaly,“ zdůvodňoval soudu už v září 2015 
tehdejší ředitel KZ Reichelt.  Účast jediného soutěžitele 
 
Nutnost obnovy přístrojů údajně vyplývala i z kontroly Všeobecné zdravotní pojišťovny, která by jinak 
krátila platby za péči. 
 
„Tehdy byly dotace ojedinělá možnost, jak se skokově posunout dopředu,“ obhajoval jejich užití na 
nákup techniky Reichelt. 
 
Manažeři podle obžaloby stanovili taková kritéria veřejné zakázky, jež vedla k účasti jediného 
soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a Puroklima. 
 
Společnost si podle žalobce mohla přístroje vysoutěžit sama, dokonce o 80 milionů korun laciněji. 
 
V závěru hlavního líčení žalobce Jakub Juřica obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. Zpočátku jim 
hrozilo až 8 let vězení. 
 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. 
 
URL| http://usti.idnes.cz/manazeri-krajska-...aspx?c=A170301_2309314_usti-zpravy_vac2 
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Ústecký okresní soud dnes zprostil obžaloby pětici bývalých a současných manažerů Krajské 
zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při 
správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale 
dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. Případ se 
 
Ústecký okresní soud dnes zprostil obžaloby pětici bývalých a současných manažerů Krajské 
zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při 
správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup přístrojů a služeb. Soud ale 
dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Rozsudek není pravomocný. 
 
Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. "Až po 
pravomocném rozhodnutí," řekl ČTK Fiala. 
 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 

http://usti.idnes.cz/manazeri-krajska-zdravotni-zprosteni-obzaloby-predrazene-zakazky-na-nakup-pristroju-a-sluzeb-ijg-/usti-zpravy.aspx?c=A170301_2309314_usti-zpravy_vac2


konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit 
sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. 
Podle žalobců se nechovali jako řádní hospodáři. 
 
Soud se manažerů zastal. "Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které 
bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se 
snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo 
o to, aby nemocnice byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením," zdůvodnil předseda 
senátu Martin Mihal. 
 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300.000 korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 
 
"Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu," 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. ČTK řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. "Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. 
Ve vztahu k tomuto skutku zcela určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na 
písemné vyhotovení rozsudku," řekl ČTK Juřica. 
 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
ČTK řekl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, 
že žádná škoda nevznikla. 
 
-čtk- 
 
URL| http://www.zdravotnickydenik.cz/2017/0...e-podle-nej-nakupovat-za-nejnizsi-cenu/ 
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Doplnili jsme vyjádření soudu, obžalovaných a státního zastupitelství a další informace průběžně v 
celém textu.Ústí nad Labem 2. března (ČTK) - Ústecký okresní soud dnes zprostil obžaloby pětici 
bývalých a současných manažerů Krajské zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné 
soutěži a z porušování povinností při správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na 
nákup přístrojů a služeb. Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. 
Rozsudek není pravomocný. 
Případ se týká prvních dotací na obnovu zdravotních přístrojů, které v roce 2008 rozděloval 
Regionální operační program (ROP) Severozápad. 
Před soudem stojí pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, 
Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, jejímž 
jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Nikdo z obžalovaných nechtěl rozhodnutí komentovat. "Až po 
pravomocném rozhodnutí," řekl ČTK Fiala. 

http://www.zdravotnickydenik.cz/2017/03/soud-zprostil-obzaloby-manazery-krajske-zdravotni-snazili-se-podle-nej-nakupovat-za-nejnizsi-cenu/


Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit 
sama, a to o 80 milionů levněji. Postup v zadání jediné zakázky přitom schválil ROP Severozápad. 
Podle žalobců se nechovali jako řádní hospodáři. 
Soud se manažerů zastal. "Podle názoru soudu je jejich jednání třeba hodnotit jako jednání, které 
bylo prováděno s péčí řádného hospodáře. Podle názoru soudu z jejich rozhodnutí vyplývá, že se 
snažili dosáhnout co nejnižší ceny, byť prostřednictvím kompletátora a zároveň je zcela zřejmé, že šlo 
o to, aby nemocnice byly vybaveny jakž takž solidním zdravotnickým vybavením," zdůvodnil předseda 
senátu Martin Mihal. 
Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na poradenství při přípravě 
dotačních žádostí. Podle žalobce měla každá z nich cenu maximálně 300.000 korun, firma za ně 
platila miliony. Částky vyšly z veřejných zakázek, Krajská zdravotní přitom pokaždé vybrala 
nejlevnější nabídku. 
"Nebylo nikterak prokázáno, že obžalovaní by znali cenu obvyklou za příslušné služby expertního 
poradenství. Mám za to, že nemohli vůbec vědět, že svým jednáním mohou způsobit nějakou škodu," 
doplnil Mihal. Znalci, na jejichž posudku obžaloba stála, nebyli podle soudu schopní říct, podle čeho 
cenu obvyklou stanovili. 
Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. ČTK řekl, že u 
zakázek na poradenství se odvolá. "Tam považuji vinu obžalovaných za prokázanou v plném rozsahu. 
Ve vztahu k tomuto skutku zcela určitě podáme odvolání. Pokud jde o druhý skutek, počkám si na 
písemné vyhotovení rozsudku," řekl ČTK Juřica. 
Krajskou zdravotní, která se k trestnímu řízení připojila s nárokem na náhradu škody ve výši 120 
milionů, odkázal soud, aby nárok uplatnila v civilním řízení. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve 
ČTK řekl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena, 
že žádná škoda nevznikla. 
trm sd 
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Ústí nad Labem 2. března (ČTK) - Ústecký okresní soud dnes zprostil obžaloby pětici bývalých a 
současných manažerů Krajské zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z 
porušování povinností při správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup 
přístrojů a služeb. Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. Soud nyní ještě 
přednáší zdůvodnění rozsudku. 
V případu je obžalováno pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš 
Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Krajská zdravotní je akciovou společností, 
jejímž jediným vlastníkem je Ústecký kraj. Skutek se měl týkat vůbec prvních žádostí o dotace na 
zdravotnickou techniku, které v roce 2008 rozděloval ROP Severozápad. 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit 
sama, a to o 80 milionů levněji. Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na 
poradenství při přípravě dotačních žádostí. 



Žalobce Jakub Juřica na závěr hlavního líčení obžalobu korigoval jen na porušování povinnosti při 
správě cizího majetku z nedbalosti. Pro manažery žádal podmíněné tresty a pokuty. 
trm sd 
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Ústí nad Labem 2. března (ČTK) - Ústecký okresní soud dnes zprostil obžaloby pětici bývalých a 
současných manažerů Krajské zdravotní. Státní zastupitelství je vinilo z pletich při veřejné soutěži a z 
porušování povinností při správě cizího majetku kvůli údajně předraženým zakázkám na nákup 
přístrojů a služeb. Soud ale dospěl k názoru, že žalovaný skutek není trestným činem. 
Obžaloba byla rozdělená do dvou částí. První byl nákup přístrojů pro nemocnice v Ústeckém kraji za 
více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle 
žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, 
konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Společnost si podle obžaloby mohla přístroje vysoutěžit 
sama, a to o 80 milionů levněji. Kromě toho je státní zástupce vinil z údajně předražené zakázky na 
poradenství při přípravě dotačních žádostí. 
trm sd 
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Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 
Pojďme k dalšímu exkurzu. Pojďme se podívat na to, zda Oto Košta je jediným hejtmanem, který má 
ve své funkci problémy. Zjišťoval to opět Petr Obrovský. 
 
Petr OBROVSKÝ, redaktor 
-------------------- 
Dosavadní aféry tuzemských hejtmanů se týkaly především podezření z korupce, a to samozřejmě 
není případ pana Košty. Začněme tou největší a nejznámější, bývalého středočeského hejtmana 
Davida Ratha zadržela v květnu 2012 policie se 7 miliony korun. Podle kriminalistů se jednalo o 
úplatek za zmanipulovanou zakázku na opravu buštěhradského zámku. Rath měl jako středočeský 
hejtman dostat miliony i za to, že ovlivňoval nákup vybavení pro krajské nemocnice. Po zatčení se 
funkce hejtmana vzdal. Nepravomocný rozsudek 8,5 roku vězení loni pražský vrchní soud zrušil a 
případ vrátil k novému projednání. Jak jsem sliboval, připomeneme i kauzu kolem Koštova 
předchůdce Jiřího Rozbořila. Toho policie v roce 2015 obvinila v takzvané kauze Vidkun. Podle 
detektivů se snažil ovlivnit vyšetřování dotačního podvodu při výstavbě jezdeckého areálu v 
Olomouci. Rozbořil odmítl i přes nátlak vedení strany, včetně premiéra Sobotky rezignovat a ve funkci 
zůstal až do krajských voleb. Přišel ale o místo na kandidátce. Kontroverze se nevyhnuly ani 
libereckému hejtmanovi Martinu Půtovi. Kvůli rekonstrukci kostela svaté Máří Magdalény v Liberci 
ho policie před třemi lety obvinila z přijetí statisícového úplatku a zneužití pravomoci. Nedávno 
detektivové z Národní centrály proti organizovanému zločinu předali spis státnímu zástupci s 
návrhem na obžalobu pana Půty, dalších 12 lidí a 4 firem. Pan Půta ale obvinění odmítá a neúspěšně 
proti němu podal stížnost. Připomeňme, že jeho pozici v čele kraje aféra neovlivnila. Po loňských 
volbách se stal znovu hejtmanem. A nakonec poslední případ, bývalá ústecká, sociálnědemokratická 
hejtmanka Jana Vaňhová. Figuruje mezi 24 obviněnými v kauze dotačních podvodů ROP 



Severozápad. Ta vypukla loni a je zatím poslední ze série kauz týkající se tohoto regionálního 
operačního programu. Soudy a policie se údajnými machinacemi na severu Čech zabývají kontinuálně 
už 6 let. 
 
Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 
Petr Obrovský. Petře, díky, přeju hezký večer. 
 

Bývalý senátor Novák zůstává v německé vazbě, vydávání jde 
pomalu 

24.2.2017    ct24.cz    str. 0   Domácí 
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Bývalý senátor za ODS Alexandr Novák zůstává za mřížemi, ale v Německu. Soud ve Frankfurtu nad 
Mohanem rozhodl o prodloužení jeho vazby a čeká, až státní zastupitelství vydá žádost o posouzení 
přípustnosti Novákova vydání. Žalobci se však zabývají i jinými případy včetně terorismu, a ty mají 
přednost. O Novákovo vydání žádá Česko, bývalý senátor patří do skupiny 24 lidí obviněných v kauze 
ROP Severozápad. 
 
Alexandr Novák odmítl zjednodušené řízení o svém vydání do Česka, o přípustnosti vydání tak 
rozhodne Vrchní zemský soud ve Frankfurtu nad Mohanem. K tomu ale musí nejprve podat žádost o 
posouzení přípustnosti státní zastupitelství, což se zatím nestalo. 
 
Mluvčí státního zastupitelství Alexander Badle naznačil, že zdržení souvisí s tím, že žalobci pracují na 
důležitějších případech. Titíž lidé, kteří mají na starost Novákův případ, totiž zodpovídají i za 
vyšetřování osob podezřelých z terorismu. Takové případy mají prioritu. 
 
      Exsenátora ODS Nováka zatkli v Německu 
 
Bývalý český senátor, který je v současnosti německým občanem, tak zůstává ve vydávací vazbě. Její 
pokračování musí přitom soud pravidelně přezkoumávat. Pokud by shledal, že se případ neúměrně 
protahuje, může ho z vazby propustit. Jak již dřív ujistily české i německé úřady, Novákovo německé 
občanství samo o sobě vydání nebrání.Policejní smyčka se stáhla kolem vlivných lidí severozápadu 
Čech 
 
Alexandr Novák je jediný, komu česká policie nedokázala doručit obvinění v případu manipulací s 
evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu Severozápad. 
 
V něm byli obviněni bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý ústecký krajský předseda ČSSD 
Arno Fišera, chebský starosta a do vypuknutí kauzy i karlovarský krajský předseda ČSSD Petr Navrátil, 
ředitel ústecké Krajské zdravotní a bývalý ústecký krajský předseda ODS Petr Fiala i několik dalších 
politiků spjatých se sociálními či občanskými demokraty v Ústeckém a v menší míře i Karlovarském 
kraji. 
 
 Někteří z obviněných v kauze ROP Severozápad 
 
Jana Vaňhová – bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD 
 
Alexandr Novák – bývalý senátor a exstarosta Chomutova za ODS 
 
Daniel Ježek – podnikatel, bývalý člen ODS 



 
Petr Navrátil – starosta Chebu, bývalý předseda ČSSD v Karlovarském kraji (do prosince 2016), bývalý 
šéf výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad 
 
Arno Fišera – bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji (2011–2012), po obvinění v kauze ukončil i 
členství v ČSSD 
 
Jakub Pánik – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
 
Miloslav Čermák – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
 
Petr Horký – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje a místostarosta Mariánských Lázní za 
ČSSD 
 
Pavel Kouda – bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové, bývalý člen ČSSD 
 
Petr Fiala – bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní 
 
Jiří Červinka – pověřený ředitel úřadu ROP Severozápad po část roku 2011 
 
Podle vyšetřovatelů však právě Alexandr Novák spolu s podnikatelem spjatým s ústeckou ODS 
Danielem Ježkem měli při manipulacích s dotacemi hlavní slovo. Díky svému vlivu podle detektivů 
dokázali ovlivnit celý proces přidělování dotací. Podle Lidových novin hrozí bývalému senátorovi až 
třináct let vězení. 
 
 Alexandr Novák 
 
Bývalý senátor ODS a exstarosta Chomutova. V roce 1999 město prodalo akcie Severočeské 
energetiky a Severočeské plynárenské společnosti za 317 milionů korun německé firmě – peníze za 
zprostředkování ale skončily na rakouském soukromém účtu Novákových. Za přijetí úplatku ve výši 43 
milionů byl v roce 2010 odsouzen ke dvěma letům vězení a pokutě 5 milionů korun, po odvolání mu 
krajský soud trest zpřísnil na čtyři roky. Novák se vězení dlouho vyhýbal; až na jaře roku 2013 ho 
zadržela policie, která se obávala, že chce politik uprchnout do USA. V půlce trestu Nováka soud 
podmínečně propustil. Zaručil se za něj spolek Gryphons, který svou činnost dokládal zapůjčením 
čtyřkolky, pípy a pomocí při organizaci neckyády v obci Želenice. Podle kárného senátu NSS žalobce 
Kosán, jenž Novákovi pomohl na svobodu, porušil své povinnosti; stejně tak pochybil i chomutovský 
soud. Novák po propuštění z vězení koupil dva hotely v Chomutově, další nemovitosti pořídila jeho 
manželka. Už dříve nakoupili také rozsáhlé pozemky na severu Čech a několik domů. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domac...ava-v-nemecke-vazbe-vydavani-jde-pomalu 
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Kauza ROP Severozápad je největší ostudou v rámci českého rozkrádání eurodotací. Kromě známého 
chomutovského kmotra Alexandra Nováka ji podle policie řídil mostecký podnikatel Daniel Ježek. 
Týdeník Ekonom zkoumal minulost a vliv tohoto tajuplného muže. 
 
Historie se někdy dokáže opakovat se škodolibou ironií. Za první republiky se miliardy ze státního 
často nehospodárně přelévaly k soukromníkům prostřednictvím ŘOP – tehdejší Ředitelství 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domaci/2044038-byvaly-senator-novak-zustava-v-nemecke-vazbe-vydavani-jde-pomalu


opevňovacích prací si u stavebních firem objednávalo budování betonových pohraničních bunkrů 
zvaných řopíky. 
 Dnes, více než sedm desítek let poté, je symbolem erárního zdroje přilepšení podobně 
vypadající značka ROP. Neboli Regionální operační program, zajišťující přísun evropských dotací do 
českých regionů. 
V letech 2007 až 2013 těchto programů v Česku fungovalo sedm a unie na ně vyčlenila 131 miliard 
korun. Ten, který proslul největšími podvody a machinacemi, nesl název ROP Severozápad. Nebyl 
však zdaleka jediný, kterým se zabývala policie a soudy. 
 Dotace jsou obecně vnímány nejen jako rozvojová pomoc, ale i jako nástroj deformace trhu. 
Stavějí se díky nim často předražené, naddimenzované nebo málo potřebné projekty, jako jsou 
cyklostezky, akvaparky nebo rozhledny. A to jen proto, že z cizího krev neteče a že politici se před 
volbami rádi pyšní investicemi. 
 „Ropy“ ovšem dokázaly zdeformovat i prostředí politické. Třeba na Ústecku v roce 2008 
vznikla krajská velká koalice ČSSD a ODS hlavně proto, aby obě zaběhnuté partaje s mocnými kmotry 
v zádech zůstaly v rozhodujícím dotačním období u moci. Ideologie šla zcela stranou. 
Důsledek? Znechucení voličů, kvůli němuž má dnes Ústecko komunistického hejtmana. Cynicky 
řečeno, politici demokratických stran splakali nad dotačním výdělkem. Až pojedete na Ústecko nebo 
na Karlovarsko, možná oceníte léta zničený a dnes nákladně zrekonstruovaný vyhlídkový zámeček 
Větruše v Ústí nad Labem, zrenovovaný hotel Cascade v centru Mostu nebo velkoryse pojatou 
novostavbu nábřeží Maxipsa Fíka podél Ohře v Kadani. Oslní i žatecký Chrám chmele a piva, opravený 
most v Děčíně, zmodernizovaný zimní stadion v Litoměřicích či luxusní Hotel 99 v Chomutově. 
 Každá z těchto stamilionových investic hrazených z eurodotací je součástí neuvěřitelného 
seznamu 541 projektů, které policie prošetřuje na Ústecku a Karlovarsku. 
Neboli je možné, že z nich získal neoprávněný finanční prospěch někdo z krajských kmotrů, politiků, 
podnikatelů a úředníků. 
 Kdo, to zatím policisté zkoumají. Už teď je ale jasné, že šlo o důmyslný systém a že některé 
postavy v jeho pozadí si nezadají se sicilskými bossy. 
Pan Neviditelný Řemeslo má zlaté dno, zvlášť na severu Čech. Vyprávět by o tom mohl bývalý 
mostecký elektrikář Daniel Ježek – kdyby ovšem už třetí měsíc neseděl v teplické vazební věznici kvůli 
obvinění z podílu na machinacích s evropskými dotacemi na Ústecku. A především kdyby vůbec něco 
vyprávět chtěl. 
 Muž, který spolu s exsenátorem Alexandrem Novákem podle policie celý systém 
mnohamiliardových podvodů kolem Regionálního operačního programu Severozápad dokonce řídil, 
byl až do svého zatčení loni 13. prosince na rozdíl od Nováka či dalšího severočeského kmotra Patrika 
Oulického prakticky neviditelný. V Mostě, v sousedním Chomutově i v Ústí nad Labem sice o jeho 
vztahu s regionálními politickými špičkami léta kolují historky a na vilové impérium jeho rodiny v 
luxusní historické čtvrti na úpatí Hněvína se lidé chodí dívat, jenže v žádných strukturách oficiálně 
nefiguroval a svou podobu si před fotografy úzkostlivě chránil. I během policejního zákroku. 
Svým způsobem není divu. Týdeník Ekonom zjistil, že životní příběh Daniela Ježka výmluvně ilustruje, 
jak bizarně se v severočeském pohraničí v uplynulých sedmadvaceti letech transformovaly 
komunistické poměry v ostrou kapitalistickou současnost. 
 Jiří Ježek, otec Daniela Ježka, to kdysi dotáhl na pracovníka oddělení průmyslu okresního 
výboru KSČ v Mostě. „Nedalo se u něj mluvit o nějakém ideologickém vyhranění, byl poměrně 
jednoduchý,“ vzpomíná jeho bývalý spolupracovník, ovšem pod podmínkou anonymity. „Byl vyučený 
a s maturitou jsme mu museli pomáhat,“ dodává. Matka Daniela Ježková podle něj za minulého 
režimu pracovala jako kádrovačka v dole Ležáky. 
 Manželé, kteří se později rozvedli, měli dva syny: staršího Jiřího (1966) a mladšího Daniela 
(1972). Zatímco Jiří Ježek junior vystudoval na inženýra, Daniel se stal elektrikářem. „Oba chodili na 
jednu základní školu, kde se dodnes traduje, že když Daniel psal o Ústí nad Labem, zapisoval Ústí na 
dlabem. Ale na to, odkud plynou výhody, měl hlavu perfektní,“ vypráví bývalá zaměstnankyně 
mostecké radnice. 



 Pak přišel listopad 1989 a nové možnosti. Několik pamětníků se shoduje, že Jiří Ježek senior 
začal kšeftovat se zeleninou. Jeho byznyspartnerem se stal jakýsi Otta Drudík, který byl do té doby 
krajským šéfem Svazu československo-sovětského přátelství. Daniel začal vozit televize z Německa. 
„To tady tehdy dělali snad všichni,“ říká mostecký podnikatel Jiří Hasman. „Po televizích byl u nás v té 
době hlad a Ježek je úspěšně prodával,“ vzpomíná. 
 Brzy nato ovšem dráhu Daniela Ježka i jeho bratra Jiřího výrazně ovlivnila jiná věc: Daniel se 
přiženil do rodiny předlistopadového ředitele mosteckého Podniku bytového hospodářství (PBH) 
Vladimíra Vondráčka, čímž oba mladí muži obdrželi know-how od zkušeného manažera a hlavně se 
dostali do těsné blízkosti hospodaření města. 
 „Tchán, který se mezitím stal ředitelem společnosti První mostecká, dodávající do místních 
paneláků teplo, sehnal Danielovi práci. Navíc dováželi ze Švédska speciální roury,“ líčí Hasman. 
Skončilo to posléze tak, že teplo z komořanské teplárny proudilo Mostečanům přes výměníkové 
stanice a potrubí vlastněné rodinnou firmou Alfa Term Most. Jiří Ježek junior se navíc koncem 90. let 
stal ředitelem PBH v likvidaci. 
Na parketu s politiky Napojení na radnici šlo ruku v ruce se vstupem do politiky. Daniel i Jiří Ježkovi 
vsadili na ODS, která tehdy ovládala Most, a začali spolupracovat s jejími předáky. Zejména s bývalým 
mosteckým starostou (1994 až 2001) a později i ústeckým hejtmanem (2000 až 2008) Jiřím Šulcem. 
Především se ale Daniel Ježek údajně už někdy v roce 1993 poznal s chomutovským podnikatelem ve 
stavebnictví a pozdějším starostou a senátorem za ODS Alexandrem Novákem. 
 Byznysový rádius Daniela Ježka byl v následujících dvou dekádách velmi široký. Kromě 
stavební firmy JOEL (s bratrem) šlo o benzinové pumpy, restaurace či herny na Ústecku, ale i v Aši a v 
Chebu. V Moldavě v Krušných horách postavil spolu s Novákem obří solární elektrárnu, kolem níž 
před časem vypukl skandál, protože neměla potřebná povolení. 
 V řadě firem (Real Estate, Heat Invest, Jemapol, Energetické a dopravní stavby, Tilbake, 
Multitechnik, Talwin, Change CZ Cheb, Android, Belltower Stock SE nebo Parko) působil Daniel Ježek 
ve statutárních orgánech postupně spolu s bratrem Jiřím, matkou Danielou Ježkovou (či jejím 
partnerem Stanislavem Reitrem), manželkou Lucií Ježkovou, tchánem Vladimírem Vondráčkem či 
synem Danielem Ježkem (druhý syn Adam je dosud školák). A velmi často i s Alexandrem Novákem a 
jeho ženou Evou. Král severočeských dotací Ale vraťme se do prvních let třetího tisíciletí. „ODS tady 
měla čím dál víc členů, přicházeli konjunkturálně lidé z firem. Co chtěli, to si prohlasovali, všechno si 
začali rozebírat. Takhle si to postavíme, takhle to bude, tak to budeme řídit, všechno bude naše,“ líčí 
tehdejší mostecká zastupitelka Hana Jeníčková. 
 Zatímco Jiří Ježek junior se stal zastupitelem na mostecké radnici za ODS a začal samostatně 
podnikat ve stavebnictví, jeho bratr Daniel přesunul pozornost za Jiřím Šulcem k nově založenému 
hejtmanství v Ústí. Vstoupil do chomutovské organizace ODS (ve straně setrval od roku 2001 až do 
roku 2014) a poblíž Alexandra Nováka si zřídil i podnikatelskou centrálu. Na okraji Chomutova u své 
pumpy si prý nechal postavit odhlučněnou a odizolovanou kancelář, vybavenou nejmodernější 
technikou. 
 „Původně elektrikář Ježek ke staršímu Novákovi, vyučenému instalatérovi, vzhlížel. 
Obdivoval, jak je šikovný a co všechno dokázal,“ říká mostecká zastupitelka a senátorka Alena 
Dernerová. Stejně jako sběratel veteránů Novák se Ježek angažoval v elitním motorkářském klubu 
Gryphons, který se zaručil za Novákovu „převýchovu“ po jeho předčasném podmínečném propuštění 
z vězení v roce 2014. 
 Když se v roce 2007 rozjel projekt Regionálních operačních programů, stál Daniel Ježek na 
pomyslném vrcholu. Byl šedou eminencí krajské ODS, kmotrem, o němž se na rozdíl od Nováka (roku 
2010 se zviditelnil korupční kauzou a následným vězněním) nebo Patrika Oulického (upozornily na něj 
černé stavby) dlouho vůbec nemluvilo. Ač bez jakékoliv formální funkce, byl Ježek v roce 2008 za ODS 
členem vyjednávacího týmu o nové krajské vládě. „Kšeftovali s ním všichni, ODS se tehdy říkalo 
Oblastní stavební podnik. Nikdo se o tom ale neodvážil mluvit ani psát,“ říká poslanec sněmovny 
Bronislav Schwarz, který dříve působil jako šéf městské policie v Mostě. 
 Čím se v té době měl Daniel Ježek hlavně zabývat, popisuje podrobně policejní obvinění z 
prosince loňského roku, které má týdeník Ekonom k dispozici. Spolu s Novákem a krajskými předáky 



ČSSD Pavlem Koudou, Janou Vaňhovou, Arno Fišerou, Tomášem Hybnerem a Jakubem Pánikem prý 
Ježek „na dosud nezjištěném místě na území České republiky, v přesně nezjištěné době s účinky 
nejméně od 5. 5. 2008, uzavřeli nejdříve v ústní podobě neveřejnou a závazným pravidlům fungování 
ROP Severozápad zcela odporující dohodu, jejímž obsahem bylo (…) předem dohodnuté procentuální 
rozdělení celkového objemu finančních prostředků 60 procent v Ústeckém kraji a 40 procent v 
Karlovarském kraji“. Jmenovaní se prý dohodli i na systému tlačených či zájmových projektů a 
„zamýšleli uspokojovat zištné zájmy spřátelených osob z politicko-podnikatelského prostředí obou 
krajů“. 
Pád „velkomožného“ Teprve loni se ale policie na základě dodatečné výpovědi dvakrát odsouzeného 
bývalého ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze seznámila s mechanismem podvodů. 
Kušnierz se údajně v letech 2008 až 2012 pravidelně každou středu scházel v pátém patře ústeckého 
sídla ROP Severozápad s Ježkem, Novákem a vlivným podnikatelem Patrikem Oulickým, jejichž firmě 
EDS dům dokonce patřil, a řešili jednotlivé projekty. Výsledkem byla tabulka, která pak byla „zcela v 
rozporu s pravidly závazně stanovenými pro fungování ROP Severozápad předložena v rámci 
Ústeckého kraje Janě Vaňhové, Pavlu Koudovi a Arno Fišerovi, v rámci Karlovarského kraje ji pak Jiří 
Červinka předložil Jakubu Pánikovi a Tomáši Hybnerovi, kteří pak v předmětné tabulce tečkou označili 
projekty, jimž měly být přiznány dotace, načež byla takto označená tabulka předložena Danielu 
Ježkovi, který s jejím vyzněním vyslovil souhlas“. 
 Podle policie museli zájemci za otečkování svého projektu zaplatit. Ježek pak dohlížel, aby 
„dohoda“ byla z obou stran plněna. Kvůli zpochybněnému výběru projektů odhaduje policie celkovou 
škodu na 14,9 miliardy korun. Vše prý organizoval Novák s Ježkem, prvnímu se říkalo „Kapitán“, 
druhý měl přezdívku „pán Velkomožný“. 
 Na ovlivňování projektů se podle výpovědi Kušnierze měli kromě Ježka podílet také Petr 
Gandalovič (nynější velvyslanec ČR u pařížské centrály OECD), ústecká exhejtmanka Jana Vaňhová, 
krajský radní Arno Fišera, ústecký exhejtman Jiří Šulc a podnikatelé Vladimír Repáč, Patrik Oulický a 
Alexandr Novák. Ti všichni kromě Gandaloviče byli loni v prosinci spolu s 16 dalšími osobami také 
obviněni. Ježek skončil ve vazbě, která mu má bránit v ovlivňování svědků a nově i v útěku do 
zahraničí. Jeho nabídku milionu korun za svobodu soud nepřijal. „Neposkytuji informace,“ odmítá 
Ježkův advokát Michael Kis komentovat aktuální situaci svého klienta. Ve vazbě už je i Alexandr 
Novák, který se loni vzdal českého občanství a zůstalo mu německé: zadržela ho německá policie na 
letišti ve Frankfurtu nad Mohanem poté, co předtím nebyl vpuštěn na území Nového Zélandu. 
 Mimochodem, přímou zkušenost s mosteckou dotační mafií má i oslovený podnikatel Jiří 
Hasman. „Já šel na výběrové řízení na výtahy do Mostu. A protože věděli, že ze mě nedostanou ani 
korunu, stanovili nereálnou podmínku, že žadatel musí mít za sebou stavební práce za 80 milionů 
korun. Měli to připravené, uměli to. Jsou však vinni Ježek s Novákem? Ne, spíš politici. Proč oba 
muže, kteří neměli s politikou nic společného, vůbec poslouchali? Všichni mlčeli. A nebýt Kušnierze, 
tak by to prošlo,“ rozčiluje se podnikatel. 
Ulitý majetek Kam Ježek s Novákem ukládali údajné provize, lze zatím jen odhadovat. Policie oběma 
zajistila rozsáhlý majetek, kromě luxusních vil měli třeba síť hotelů v Krušných horách a hlavně více 
než 200 rozlehlých pozemků v šesti okresech Ústeckého kraje. Mnohé nemovitosti jsou ale psané na 
rodinné příslušníky a nelze je obestavit. Novák a Ježek údajně užívali také byty na pražském 
Smíchově, v magistrátním domě na Janáčkově nábřeží. Kromě toho Novák s Ježkem společně 
podnikali v USA na Floridě. 
I tam nakupovali nemovitosti, pozemky a například autoveterány. 
 Ježkovi teď hrozí až dvanáctiletý trest a povinnost uhradit škodu. Pořád ovšem není jisté, 
jestli někdo další z obviněných neřekne časem policii další podrobnosti, jak to na severu chodilo s 
dotacemi. A tak většina vlivných lidí o „pánu Velkomožném“ pro jistotu raději dál mlčí. 
 
 
Na severu Čech o Ježkově vztahu s regionálními politickými špičkami kolují historky, oficiálně ale 
nikde ve veřejné správě nefiguroval. Centrálou „velkomožného“ muže ze severu byla maximálně 
odizolovaná kancelář v jeho firmě na kraji Chomutova. 
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ROP Severozápad 
 
Úplatkářská kauza Petra Kušnierze Škoda dle policie: 13,9 mld. Kč V několika vlnách byly či jsou 
stíhány desítky osob včetně ústeckého exhejtmana Jiřího Šulce, exhejtmanky Jany Vaňhové, 
Vladimíra Repáče z mostecké firmy Herkul, ředitele Krajské zdravotní Petra Fialy, končícího ředitele 
Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholda, starosty Chebu Petra Navrátila z ČSSD 
nebo šéfů ROP Severozápad Petra Vráblíka a Petra Kušnierze. Petr Kušnierz Bývalý ředitel dotačního 
úřadu ROP Severozápad z let 2009 až 2011 začínal jako úředník na Městském úřadě v Mostě. 
Přestože jej tehdejší starosta Jiří Šulc (ODS) odvolal kvůli „nedůsledné kontrole činnosti podřízených“, 
působil v letech 2002 až 2008 na ministerstvu školství a v roce 2009 jej tehdejší ministr zemědělství 
Petr Gandalovič učinil svým náměstkem. 
Po třech letech v čele úřadu ROP Severozápad byl zatčen, obviněn kvůli uplácení při rozdělování 
dotací a odsouzen původně na 7,5 roku, později byl trest snížen na 5 let. V roce 2013 jej soud 
propustil na podmínku, ale už v prosinci téhož roku byl znovu odsouzen na 7 let za poškozování zájmů 
Evropské unie. Protože ho jeho komplicové (zejména Alexandr Novák a Daniel Ježek) nechali bez 
pomoci, rozhodl se vypovídat a spolupracovat s policií. Díky tomu bylo v prosinci 2016 v rámci dané 
korupční kauzy zahájeno stíhání 24 vlivných osobností z Ústecka. 
Alexandr Novák Chomutovský podnikatel, bývalý starosta a senátor byl v roce 2013 odsouzen za 
46milionový úplatek, ovšem už v roce 2015 byl podmínečně propuštěn díky záruce motorkářského 
sdružení Gryphon’s. Kvůli pobytu v USA mu policie v prosinci 2016 nemohla předat obvinění ohledně 
machinací s rozdělováním dotací na Ústecku, nakonec byl zadržen v Německu poté, co mu nebyl 
dovolen vstup na území Nového Zélandu. Policie jej považuje za hlavního organizátora dotačních 
podvodů ROP Severozápad. 
Daniel Ježek Ústecký podnikatel a šédá eminence krajské ODS. 
Policie jej loni v prosinci zatkla a drží ho ve vazbě. Vedle Nováka jej považuje za hlavního organizátora 
dotačních podvodů. Podle obvinění měl zajišťovat, aby se zištné zájmy politiků promítly do výběru 
projektů, a z pozadí řídil práci dotačního úřadu ROP Severozápad. 
Některé problémové projekty ROP Severozápad: 
 
Krajská zdravotní 
 
Akciovka zastřešující pět nemocnic v Ústeckém kraji, propíraná kvůli nákupům předražených 
přístrojů a pletichám při veřejných soutěžích, získala na eurodotacích pro 29 projektů celkem 1,4 
miliardy korun, a to bez českého spolufinancování. Peníze poskytoval převážně ROP Severozápad, ale 
také ministerstvo pro místní rozvoj prostřednictvím takzvaného Integrovaného regionálního 
operačního programu. 
Ještě loni přišlo na účet Krajské zdravotní skoro půl miliardy korun z minulého rozpočtového období. 
 
Hotel Větruše 
 
Osmdesátimilionovou dotaci na stavbu hotelu u ústecké dominanty Větruše přiklepl ROP 
Severozápad v roce 2010 firmě Ekofin PC. Stalo se tak krátce poté, co v ní jako jednatel skončil nový 
ústecký primátor Vít Mandík. Dotaci posvětil výbor regionální rady, ve kterém měla nejsilnější 



zastoupení ČSSD. Stavba hotelu u zámečku Větruše byla na seznamu projektů, které policie začala 
prošetřovat už před čtyřmi lety. 
 
Chrám chmele a piva 
 
Na svatostánek milovníků zlatavého moku v Žatci dostalo město od ROP Severozápad 194 milionů 
korun z evropských fondů. Loni obdrželo ještě víc než půl milionu na marketing „chrámu“, který má 
těžit z věhlasu žateckého chmele. Město za nedostatky při tendru na stavební práce dostalo z ROP 
pokutu 175 milionů korun. Odvolalo se a ministerstvo financí nakonec snížilo sankci na 178 tisíc 
korun. 
 
ROP Jihozápad 
 
Kauza ovlivňování výběru projektů Škoda dle policie: 300 mil. Kč V letech 2009 až 2014 probíhalo 
šetření několika pracovníků úřadu ROP Jihozápad kvůli ovlivňování výběru projektů. 
Jiří Trnka Právník z Hluboké nad Vltavou a bývalý ředitel Úřadu Regionální rady regionu soudržnosti 
Jihozápad měl v letech 2007 až 2010 zasahovat do výběru a hodnocení projektů a žádostí o dotace. V 
roce 2014 byl podmíněně odsouzen na tři roky. 
Martin Půlpytel Českobudějovický projektový manažer začínal ve firmě G-Project a byl šéfem 
Programového výboru Místní akční skupiny Hlubocko-Lišovsko. V roce 2013 byl obviněn z manipulace 
s projekty a žádostmi, avšak soud jej později osvobodil. 
Jan Šmídmayer Právník a podnikatel z Hluboké nad Vltavou, Trnkův bratranec a jednatel firmy G-
Project, jejímž prostřednictvím úspěšně žádaly o dotace z ROP Jihozápad firmy vlivného hlubockého 
podnikatele a politika ODS Pavla Dlouhého a jeho spojenců. ROP Střední Čechy 
 
Rathova korupční kauza 
 
Úplatky dle policie: 
 
miliony korun 
 
Od roku 2012 probíhá vyšetřování údajné korupce a manipulací při zadávání zakázek ve 
Středočeském kraji, zatím bylo nepravomocně odsouzeno 11 osob v čele s exhejtmanem Davidem 
Rathem. 
David Rath Lékař, lékařský odborář, politik ČSSD a exministr zdravotnictví byl 14. května 2012 zadržen 
policií před svým domem v Hostivici u Prahy, když nesl krabici na lahve vína, v níž bylo sedm milionů 
korun. Do roku 2013 byl ve vazbě, soud jej v roce 2015 odsoudil na 8,5 roku a propadnutí 22 milionů 
korun, avšak pražský vrchní soud rozsudek zrušil a Ústavní soud odmítl použití policejních 
odposlechů, na nichž rozsudek stál. Rath působí jako internista na poliklinice v Hostivici. 
Petr Kott Lékař a bývalý poslanec ODS proslul roku 2003 alkoholovou aférou ve sněmovně, po níž 
přestoupil k Unii svobody. Později se přimkl k Rathovi. V květnu 2012 se stal jedním z osmi 
zadržených v souvislosti s kauzou předražené zakázky na opravu zámku v Buštěhradu. Dne 7. dubna 
2015 byl Kott odsouzen k sedmi letům a šesti měsícům odnětí svobody a k propadnutí majetku. 
Kateřina Kottová Pancová Lékařka, politička ČSSD, bývalá ředitelka Oblastní nemocnice Kladno a 
spolupracovnice Davida Ratha byla v květnu 2012 zatčena kvůli dotačním podvodům při přidělování 
zakázek v rámci v ROP Střední Čechy. V dubnu 2015 byla spolu se svým partnerem Petrem Kottem 
odsouzena k 7,5 roku a k propadnutí majetku ve výši 20 mil. korun. 
Problémové projekty ROP Střední Čechy: 
 
Čapí hnízdo 
 



Zda majitel Agrofertu Andrej Babiš dostal od středočeského ROP 50milionovou dotaci na 
nejluxusnější farmu v Česku neoprávněně, stále prošetřuje OLAF – Evropský úřad pro boj proti 
podvodům. I kdyby dospěl k závěru, že se stal v době hejtmanství Petra Bendla z ODS dotační 
podvod, Babiš postih dostat nemusí. Případ by řešil finanční úřad, pokutu může ovšem ministru 
financí nakonec odpustit. 
 
Zámek Buštěhrad 
 
Středočeský kraj chtěl mít v barokním šlechtickém sídle, notně zdevastovaném po letech ve správě 
státu, kulturně-společenské centrum. Zakázka byla jedním ze stežejních bodů obžaloby v korupční 
kauze tehdejšího hejtmana Davida Ratha. Aféra sice proslavila buštěhradský zámek, ten ale dál 
chátrá. 
 
ROP Severovýchod 
 
„Půtova“ kauza zneužití pravomoci a neoprávněného čerpání peněz 
 
Úplatky dle policie: 
 
statisíce korun 
 
Od roku 2014 stíhá policie deset osob včetně hejtmana Martina Půty. 
Martin Půta Hejtman Libereckého kraje čelí od roku 2014 obvinění v dotační kauze kostela sv. Máří 
Magdalény a oddychové zóny Perštýn. Odstoupil kvůli tomu z čela ROP Severovýchod, loni na podzim 
byl ovšem znovu zvolen krajským zastupitelem a stal se opět i hejtmanem. 
Bořek Machatý Exředitel liberecké pobočky ROP Severovýchod dodnes čeká na soud, vyšetřován byl v 
souvislosti s rekonstrukcí kostela sv. Máří Magdalény za 65 milionů korun a oddychové zóny Perštýn 
za více než 30 milionů korun. 
Jiří Zeronik Bývalý liberecký zastupitel a podnikatel připravil rekonstrukční projekty kostela sv. Máří 
Magdalény a oddychové zóny Perštýn v Liberci. 
 
ROP Střední Morava 
 
Kauza úplatků kolem přidělování dotací 
 
Úplatky dle policie: 
 
miliony korun 
 
Policie dosud nezveřejnila jména deseti osob, které jsou od roku 2015 stíhány po raziích ve zlínském 
a olomouckém sídle dotačního úřadu ROP Střední Morava. Jde prý jak o úředníky, tak o podnikatele. 
Měli poskytovat nadstandardní služby a informace za provizi dvě procenta z později udělených 
dotací. Za to všem hrozí až 12 let vězení. 
 
Foto autor| FOTO – JIŘÍ KOŤÁTKO, LUKÁŠ BÍBA, PROFIMEDIA.CZ, ČTK 
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130,8 mld. Kč vyhradila Evropská unie pro sedm českých Regionálních operačních programů v období 
2007 až 2013. 
 
131,4 mld. Kč vyhradila unie pro český IROP (Integrovaný regionální operační program) v období 2014 
až 2020. 
 
Deset největších přídělů z ROP aneb ke kterým soukromým firmám byly kraje nejštědřejší při 
rozdávání evropských peněz (jde pouze o dotace z EU fondů v rámci regionálních operačních 
programů, bez podílu z českého rozpočtu). 
 
Skiareál Klínovec 247 mil. Kč Podnikatelům Petru Zemanovi a Martinu Píšovi pomohly v mohutných 
investicích do krušnohorského střediska dotace z ROP Severozápad. Dostali je ve dvou etapách. Oba 
projekty byly mezi těmi, které podle informací Hospodářských novin již dříve prošetřovala policie. 
 
Skiareál Plešivec 170 mil. Kč Dotaci na lyžařské středisko na krušnohorském kopci dostala společnost 
HR Agency, která se letos přejmenovala na Skiareál Plešivec. Jako vlastník obou vystupuje pražská 
firma Valentino-M, spojená s karlovarským podnikatelem Markem Macháčkem a litoměřickým 
hokejovým trenérem Danielem Tvrzníkem. 
 
Příděl pro daný region na období 2007 až 2013. Proplácení dosud probíhá, problematické projekty EU 
neuhradí. 
 
22,8 mld. Kč pro ROP Severozápad 
 
19 mld. Kč pro ROP Jihozápad 
 
Skiareál Lipno 79 mil. Kč Celkem se čtyřmi projekty zabodovala u ROP Jihozápad firma Lipno Servis. 
Největší porce – 75 milionů korun – šla na investice do zimního střediska. Lipno Servis přes 
společnost Conduco kontrolují českobudějovičtí podnikatelé Martin Krupauer a Miloš Kratochvíl. 
Letní olympijský park na Lipně jim otevřel cestu k dalšímu projektu – na místě vykáceného lesa chtějí 
postavit hotel. 20,6 mld. Kč pro ROP Severovýchod 
 
Resort Dolní Morava 202 mil. Kč Jihomoravský stavební magnát Jiří Rulíšek vybudoval s pomocí 
dotační injekce z ROP Severovýchod v původně zapadlém koutě Králického Sněžníku obří centrum 
turistického průmyslu. 
 
Lázně Bělohrad 136 mil. Kč Na lázeňský resort šly unijní peníze z ROP Severovýchod společnosti Lázně 
Bělohrad. Rodina Ferbrových, která za ní stojí, ovládá i firmu Puro-klima, dodávající zdravotnické 
přístroje. Puro-klima se zapletla do kauzy Davida Ratha. Bývalý místopředseda představenstva Martin 
Jireš dostal zatím nepravomocně 5,5 roku nepodmíněně. Puro-klima figuruje také v případu údajně 
předražených zakázek Krajské zdravotní, sdružující pět nemocnic v Ústeckém kraji. 
 
Obří sud Javorník 99 mil. Kč Většinovým vlastníkem rekreačního a sportovního areálu kousek od 
Liberce je bývalý fotbalový reprezentant Václav Němeček. Projekt, na který dostal dotaci v roce 2012, 
se potýká s problémy. ROP Severovýchod ho brzy po vyplacení peněz zařadil mezi rizikové. Podíl 
společníků firmy (Němeček má 70 procent, 27 procent drží obec Jeřmanice) je v zástavě u banky. 



 
Antonie Hotels 76 mil. Kč Kdysi secesní vilu zvanou Řecký dům ve Frýdlantu na Liberecku, která 
sloužila k ubytování řeckých uprchlíků, plánoval MUDr. Jindřich Řehák přestavět na luxusní hotel 
Antonie s wellness centrem. Nakonec místo rekonstrukce nechal dům strhnout a postavil zcela nový 
objekt, dotovaný z ROP Severovýchod. Řehák je majitelem firmy Hospimed, prodávající 
zdravotnickou techniku. Za korupci v kauze Davida Ratha dostal nepravomocně 5,5 roku natvrdo. Dál 
rozvíjí své aktivity v cestovním ruchu. 
 
Tereziánský dvůr 68 mil. Kč Také developerský projekt královéhradecké firmy Stako dotoval ROP 
Severovýchod. V bývalých kasárnách a přistavěných budovách vznikl luxusní komplex se 
čtyřhvězdičkovým hotelem, divadlem, byty a komerčními prostory poblíž historické části Hradce 
Králové. 
 
21,9 mld. Kč pro ROP Moravskoslezsko 
 
20,1 mld. Kč pro ROP Střední Morava 
 
Lázně Luhačovice 71 mil. Kč Třinecký miliardář Martin Burda dostal díky ROP Střední Morava dotaci 
na luxusní čtyřhvězdičkový wellness hotel Alexandria. Jeho Lázně Luhačovice měly původně 
přislíbeno z evropských i národních zdrojů celkem 100 milionů. Po administrativních úpravách 
nakonec dostal i s příspěvkem z českého rozpočtu 83 milionů. 
 
21,5 mld. Kč pro ROP Jihovýchod 
 
Aqualand Moravia 344 mil. Kč Brněnská firma ŽS Real získala dotaci na termální akvapark v 
Pasohlávkách u novomlýnských nádrží z ROP Jihovýchod v době, kdy byl šéfem regionální rady 
hejtman Vysočiny Jiří Běhounek, místopředsedou jihomoravský hejtman Michal Hašek. Takové 
soukromé „paláce“ cestovního ruchu už ale Brusel odmítá dotovat. 
 
17 mld. Kč pro ROP Střední Čechy 
 
Co lze z ROP (nově IROP) financovat? 
 
dopravní dostupnost a obslužnost 
rozvoj území 
regionální rozvoj podnikání 
rozvoj cestovního ruchu 
 
36,14 mld. Kč 
činí finanční objem schválených žádostí 
o podporu v již uzavřených výzvách 
iROP v probíhajícím období 2014 až 2020. 
 
14,19 mld. Kč 
činí finanční objem schválených žádostí 
o podporu v aktuálních výzvách iROP 
v probíhajícím období 2013 až 2020. 
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Po sedmi českých Regionálních operačních programech zůstala řada předražených nebo „cinknutých” 
investic. A pachuť policejního stíhání. 
 
Měla to být výkladní skříň odpovědného seberozvíjení českých regionů, jenže výsledkem je velká 
ostuda. Kolem sedmi takzvaných „ropů“ neboli Regionálních operačních programů, které rozdělovaly 
evropské dotace v letech 2007 až 2013, vypuklo v uplynulých letech tolik skandálů a policejního 
vyšetřování, že v současném druhém dotačním období (2014 až 2020) už existuje program jen jeden. 
A ten řídí přímo ministerstvo pro místní rozvoj. 
 Podnikatelsko-politické elity v krajích byly prostě na příliv miliard z Evropské unie připraveny 
asi jako jihoitalská mafie. Ne náhodou dnes řadě bývalých hejtmanů, primátorů, starostů i úředníků 
hrozí až sedm paragrafů. 
Podle policie finančně poškozovali Evropskou unii, sjednávali nelegální výhody při veřejných 
soutěžích a zakázkách, zneužívali své pravomoci, dávali a brali úplatky, špatně spravovali cizí majetek 
a dopouštěli se toho všeho jako organizované zločinecké skupiny. 
Teorie versus praxe Teoreticky měl systém výběru projektů fungovat jednoduše. 
V každém ze sedmi českých „velkoregionů“ neboli jednotek sdružujících vždy dva sousední kraje byl k 
roku 2007 vytvořen úřad ROP reprezentovaný radou složenou z politiků. Do rukou jeho úředníků 
měly po vydání jednotlivých dotačních výzev přicházet nabídky projektů. Hodnocení bylo na 
expertech a schvalování na úřadu. 
 Jenže v praxi to chodilo jinak. O výběru projektů mnohdy vůbec nerozhodovala kvalita, ale 
osobní politicko-byznysové zájmy místních elit. Například na Ústecku a Karlovarsku se to podstatné 
vůbec neodehrávalo na úřadu. Požadavky politicko-podnikatelského prostředí se podle policie 
scházely u „neviditelných“ kmotrů Alexandra Nováka a Daniela Ježka (více v článku Dotační fantom 
severu). Ti pak v zájmu uchazečů o dotace ochotných zaplatit i lačných politických předáků 
rozhodovali, který z projektů bude označen tečkou neboli dostane zelenou. 
„Vítězné projekty byly vybírány dřív, než se o vítězi oficiálně rozhodovalo. Mohli ukázat na jakýkoliv 
projekt,“ popsal pravidla někdejší vysoký úředník ROP Severozápad Leo Steiner, který na machinace 
upozornil policii. Pro otečkovaný seznam si pak tehdejší poslušný ředitel úřadu ROP Petr Kušnierz 
chodil jen o patro výš ke „kapitánu“ Novákovi a „pánu Velkomožnému“ Ježkovi (úřad sídlil v budově 
patřící firmě, již ovládali Novák, Ježek a další ústecký kmotr Patrik Oulický). Dál už vše běželo podle 
oficiální procedury. Přičemž Novák s Ježkem podle policie zařídili, vyinkasovali a rozdělili dohodnuté 
požitky. 
 „ROP Severozápad ve svém objemu představuje největší dotační problém České republiky,“ 
konstatuje analytik Transparency International Milan Eibl. „Z 598 zrealizovaných projektů se 541 
dostalo do policejního spisu, to je něco, co nemá obdoby vůbec v žádném kraji,“ zdůrazňuje. 
 Podle policie bylo součástí sofistikovaného systému i zmanipulované výběrové řízení na 
zhotovitelskou firmu. Za tím účelem byly žadatelům doporučovány „vhodné“ firmy, které „umí“ 
vybrat zhotovitele navrhovaných projektů. Zakázky pak byly často předražené, přičemž vybrané 
stavební podniky měly blízko k politikům. Křiklavým případem je třeba oprava silnice číslo 258 u 
Duchcova a Kostomlat na Teplicku, kde kilometr stál 12 milionů korun, což je zhruba třikrát víc než v 
krajích, kde nebyly využity evropské dotace. Policie odhaduje, že na Ústecku a Karlovarsku se tak 
mohlo dostat do rukou politiků a jejich firem až pět miliard korun. 
 Navenek ovšem všechno vypadalo čistě. O Novákově a Ježkově roli měli tušení jen zasvěcení. 
Slabým místem systému byli jen poctiví podnikatelé, kteří nechtěli platit. 
 Tak se v roce 2010 obrátil na policii muž, který usiloval o dvanáctimilionovou dotaci na 
rekonstrukci ranče a hotelu pod Třebouňským vrchem na Karlovarsku. Popsal, že se dostal až na 
ministerstvo zemědělství k tehdejšímu náměstku Petru Kušnierzovi, který byl jedním z těch, kdo 
žádosti o evropské dotace posuzovali a mohli rozhodnout o jejich úspěchu. Tam dostal papírek s 



číslem účtu a cifrou 250 tisíc korun. Podnikatel zaplatil, jenže požadavky se stupňovaly až na 1,7 
milionu a vystrašený žadatel se obrátil na policii. Rozběhlo se vyšetřování, které posléze odhalilo, že 
problémů na Ústecku a Karlovarsku bude daleko víc. 
 Fatální příčinou rozkrytí celého systému se ale nakonec stala až absence elementární 
solidarity mezi pachateli. Když byl Kušnierz v roce 2015 podmínečně propuštěn z vězení, byl v zoufalé 
situaci. Rozpadla se mu rodina, přišel o majetek a neměl ani zaměstnání. Byl na podpoře, přespával 
ve zděděné chatě severně od Plzně, dokonce prý i hrabal listí v Praze. „Očekával jsem, že se o mě 
postarají, že budu zaměstnaný. A samozřejmě se nepostarali,“ vysvětlil Kušnierz před časem v pořadu 
Reportéři ČT, proč se v prosinci 2015 rozhodl policii podrobně popsat, kdo a jak vlastně řídil dotační 
podvody na Ústecku a Karlovarsku. Bez jeho spolupráce by nejspíš k obvinění čtyřiadvaceti velkých 
ryb nemohlo dojít, protože audity žádné vady neodhalily. 
Boom megalomanských investic Česká republika je dnes poseta mnohamilionovými investicemi, 
hrazenými z „ropů“. Aqualand Moravia v Pasohlávkách pod Pálavou (344 mil. Kč z ROP Jihovýchod), 
Skiareál Klínovec (247 mil. Kč z ROP Severozápad), Resort Dolní Morava (202 mil. Kč z ROP 
Severovýchod), ústecká Krajská zdravotní (1,4 mld. Kč z ROP Severozápad), žatecký Chrám chmele a 
piva (194 milionů z ROP Severozápad) – to jsou největší z nich. 
 A pak jsou projekty, které se staly symbolem dotačních kauz. Kdo by dnes neznal Farmu Čapí 
hnízdo Andreje Babiše (50 mil. Kč z ROP Střední Čechy) nebo zámek Buštěhrad (měl dostat 200 mil. 
Kč z ROP Střední Čechy)? 
 V květnu 2012 byl s proslulou krabicí, kde místo lahví vína bylo sedm milionů korun, zatčen 
středočeský hejtman David Rath z ČSSD. A vyšlo najevo, že ve středních Čechách vznikl ještě 
sofistikovanější systém než na Ústecku. „Nebudeme to dělat jako Vaňhová v Ústí,“ říkal Rath doslova 
v odposleších. Krajské zakázky hrazené z „ropu“ dostávaly sice nejlevnější firmy, ale po vzájemné 
dohodě, že ostatní uchazeči dají vyšší ceny. A příště vyšla řada na ně. 
 Jak policie postupně prováděla razie v dotačních úřadech, přibývalo kauz a stíhaných. V ROP 
Střední Morava byl odhalen systém, kdy zaměstnanci úřadu poskytovali předkladatelům projektů 
informace a nadstandardní služby za provizi ve výši dvou procent z později udělených dotací. 
 ROP Jihozápad zase podle zjištění policie ovládlo několik osob, které měly blízko k vlivnému 
podnikateli a politikovi ODS Pavlu Dlouhému, k městu Hluboká nad Vltavou a k firmě G-Project, které 
se dařilo při podávání žádostí o dotace. Uzavírání smluv s úspěšnými žadateli proto muselo být v roce 
2010 na řadu měsíců zastaveno a pak bylo třeba udělat nové hodnocení i výběr. Někdejší ředitel 
úřadu ROP Jihozápad Jiří Trnka byl v roce 2014 podmínečně odsouzen na tři roky. 
 Kvůli nesrovnalostem při pětašedesátimilionové rekonstrukci zpustlého secesního kostela sv. 
Máří Magdalény a třicetimilionové stavbě oddychové zóny Perštýn vypuklo v dubnu 2014 vyšetřování 
i na Liberecku, v dotačním úřadu ROP Severovýchod. Obviněný hejtman Martin Půta byl zproštěn 
viny a nedávno znovu zvolen hejtmanem, dodnes však čeká na konečný soudní verdikt. 
Nikdy více? 
Zatímco veřejnost sleduje trestněprávní dozvuky podvodů kolem „ropů“, téměř v polovině už je 
druhé dotační období. Přijde další kolo průšvihů? 
 Ministerstvo pro místní rozvoj se dušuje, že ne. 
„Opravdu jsme si vzali ponaučení z let minulých,“ tvrdí náměstek pro řízení sekce evropských 
programů Zdeněk Semorád. „Místo sedmi ROP vznikl jeden Integrovaný regionální operační program 
IROP. Ten řídí ministerstvo pro místní rozvoj a musí se striktně držet nastavených procesů v rámci 
jednotného metodického prostředí,“ vysvětluje. 
 Pojistkou proti nezákonným manipulacím má být především to, že dnes jsou hodnotitelé ke 
každému projektu přiřazováni náhodně centrálním monitorovacím systémem bez možnosti ovlivnit 
toto přiřazení. Také platí, že neúspěšný žadatel si může stěžovat na výsledek hodnocení formou 
žádosti o přezkum a takové „odvolání“ posuzuje přímo řídící orgán. Tedy naprosto jiní lidé, než kteří 
projekt v první fázi hodnotili – což byli buď experti, nebo pracovníci Centra pro regionální rozvoj. „O 
výběru projektů nerozhoduje v žádné fázi politická reprezentace,“ ujišťuje Semorád. 
 Recidiva rozkrádání eurodotací tím však úplně zažehnána není. Samospráva nejlidnatějších a 
nejvlivnějších oblastí si totiž vydupala způsob, jak zrušený systém sedmi „ropů“ obejít a částečně 



nahradit. Do čtyř největších českých měst (Praha, Brno, Ostrava a Plzeň) a do tří aglomerací (ústecko-
chomutovská, hradecko-pardubická a olomoucká) má ve druhém období přitéct z evropských fondů 
až 65 miliard korun. A pozor: rozhodovat o nich mají pověření lidé na magistrátech. 
 Možná už teď několik nových či staronových kmotrů vymýšlí, jak by šlo oživit a inovovat 
systémy zvýhodňujících teček nebo provizních procent. 
 
Foto autor| FOTO – MARTIN SVOZÍLEK, TOMÁŠ TESAŘ, LUKÁŠ NĚMEČEK 
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    ČTK    Ústecký kraj     

Státní zástupce navrhuje pro bývalé a současné manažery Krajské zdravotní za předražené zakázky 
podmíněné tresty. Zároveň žádá peněžitý trest a přiměřenou povinnost nahradit škodu. 
 
Oproti původně podané obžalobě chce manažery uznat vinnými z porušování povinnosti při správě 
cizího majetku z nedbalosti. Advokáti obžalovaných žádají zproštění viny. V případu je obžalováno pět 
bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš Indra, Eduard Reichelt a 
současný ředitel firmy Petr Fiala. Státní zastupitelství manažery obžalovalo z pletich při veřejné 
soutěži a z porušování povinností při správě cizího majetku. Státní zástupce Jakub Juřica po skončení 
dokazování obžalobu korigoval jen na druhý skutek, navíc nedbalostní. „Není na místě uznat 
obžalované vinnými z pletich při veřejné soutěži. Rozsah důkazů je nedostatečný,“ řekl. 
 
Žalobce doplnil, že obžalovaným nebyl prokázán úmysl. „Jednání nebylo vedeno majetkovým 
prospěchem pro ně nebo například osoby jim blízké,“ dodal. Pro všechny žádá minimálně dvouletý 
trest s podmíněným odkladem na 3,5 roku, každému pak peněžitý trest 250.000 korun. 
 
Obžaloba je rozdělena do dvou částí. Prvním je nákup přístrojů za více než 400 milionů korun, na 
který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle žalobce manažeři stanovili taková 
kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a 
Puroklima. Obžalobu opírá mimo jiné o to, že si společnost měla stovky přístrojů pořídit sama a 
nemusela k tomu využívat zprostředkovatele. Údajnou škodu vyčíslili žalobci na více než 80 milionů. 
 
Kromě toho se obžaloba týká i výběrových řízení na poradenství při přípravě dotačních žádostí. 
Krajská zdravotní platila za každou pět až šest milionů, podle žalobce byla maximální cena každé 
300.000 korun. Tím měla vzniknout škoda přes 30 milionů korun. 
 
Advokáti žádají zproštění viny svých klientů. Poukázali mimo jiné na to, že první znalecký posudek 
zjistil, že v případě přístrojů šlo o obvyklé ceny. Podle nich pak zcela nestandardně do řízení zasáhlo 
ministerstvo financí, které si ze znaleckým ústavem American Appraisal na toto téma dopisovalo a 
žádalo dodatek posudku. O jeho podobě si znalecký ústav psal s vyšetřovateli. V dodatku znalci řekli, 
že ceny byly přemrštěné. 
 
Podle advokátů žádná škoda nevznikla. Totéž potvrdil i posudek, který si nechala Krajská zdravotní 
zpracovat. „Vůbec nechápu, jak někdo může takovou obžalobu podat. Jak se snaží vnucovat škodu 
tomu, komu žádná škoda nevznikla,“ řekl advokát Luboš Hendrych. 
 
Krajská zdravotní se připojila k trestnímu řízení a žádá náhradu škody ve výši 120 milionů korun, tedy 
částku, kterou obžaloba stanovila jako vzniklou škodu. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve ČTK 
řekl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena o 
tom, že žádná škoda nevznikla. 



 
URL| http://zdravi.euro.cz/denni-zpravy/z-d...kazek-krajske-zdravotni-podminky-484162 
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    ČTK    Ústecký kraj     

Státní zástupce navrhuje pro bývalé a současné manažery Krajské zdravotní za předražené zakázky 
podmíněné tresty. Zároveň žádá peněžitý trest a přiměřenou povinnost nahradit škodu. 
 
Zaznělo to v pátek u ústeckého okresního soudu v závěrečných řečech. Oproti původně podané 
obžalobě chce manažery uznat vinnými z porušování povinnosti při správě cizího majetku z 
nedbalosti. Advokáti obžalovaných žádají zproštění viny. 
PLETICHY A PORUŠOVÁNÍ POVINNOSTÍ 
 
V případu je obžalováno pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš 
Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Státní zastupitelství manažery obžalovalo z 
pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při správě cizího majetku. 
 
Státní zástupce Jakub Juřica po skončení dokazování obžalobu korigoval jen na druhý skutek, navíc 
nedbalostní. "Není na místě uznat obžalované vinnými z pletich při veřejné soutěži. Rozsah důkazů je 
nedostatečný," řekl. Čtěte také: Žalobce chce v kauze Krajské zdravotní vyslechnout Petra Kušnierze 
 
Žalobce doplnil, že obžalovaným nebyl prokázán úmysl. "Jednání nebylo vedeno majetkovým 
prospěchem pro ně nebo například osoby jim blízké," dodal. Pro všechny žádá minimálně dvouletý 
trest s podmíněným odkladem na 3,5 roku, každému pak peněžitý trest 250 tisíc korun. 
 
Obžaloba je rozdělena do dvou částí. Prvním je nákup přístrojů za více než 400 milionů korun, na 
který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle žalobce manažeři stanovili taková 
kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a 
Puroklima. 
ŠKODA PŘES 80 MILIONŮ 
 
Obžalobu opírá mimo jiné o to, že si společnost měla stovky přístrojů pořídit sama a nemusela k tomu 
využívat zprostředkovatele. Údajnou škodu vyčíslili žalobci na více než 80 milionů. 
 
Kromě toho se obžaloba týká i výběrových řízení na poradenství při přípravě dotačních žádostí. 
Krajská zdravotní platila za každou pět až šest milionů, podle žalobce byla maximální cena každé 
300.000 korun. Tím měla vzniknout škoda přes 30 milionů korun. 
 
Advokáti žádají zproštění viny svých klientů. Poukázali mimo jiné na to, že první znalecký posudek 
zjistil, že v případě přístrojů šlo o obvyklé ceny. Podle nich pak zcela nestandardně do řízení zasáhlo 
ministerstvo financí, které si ze znaleckým ústavem American Appraisal na toto téma dopisovalo a 
žádalo dodatek posudku. O jeho podobě si znalecký ústav psal s vyšetřovateli. V dodatku znalci řekli, 
že ceny byly přemrštěné. 
 
Podle advokátů žádná škoda nevznikla. Totéž potvrdil i posudek, který si nechala Krajská zdravotní 
zpracovat. "Vůbec nechápu, jak někdo může takovou obžalobu podat. Jak se snaží vnucovat škodu 
tomu, komu žádná škoda nevznikla," ulevil si advokát Luboš Hendrych. 
 

http://zdravi.euro.cz/denni-zpravy/z-domova/zalobce-zada-v-kauze-zakazek-krajske-zdravotni-podminky-484162


Krajská zdravotní se připojila k trestnímu řízení a žádá náhradu škody ve výši 120 milionů korun, tedy 
částku, kterou obžaloba stanovila jako vzniklou škodu. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve řekl, že 
Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena o tom, že 
žádná škoda nevznikla." 
 
URL| http://www.denik.cz/regiony/zalobce-za...dravotni-podminene-tresty-20170217.html 
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        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 17. února (ČTK) - Státní zástupce navrhuje pro bývalé a současné manažery Krajské 
zdravotní za předražené zakázky podmíněné tresty. Zároveň žádá peněžitý trest a přiměřenou 
povinnost nahradit škodu. Zaznělo to dnes u ústeckého okresního soudu v závěrečných řečech. 
Oproti původně podané obžalobě chce manažery uznat vinnými z porušování povinnosti při správě 
cizího majetku z nedbalosti. Advokáti obžalovaných žádají zproštění viny. 
V případu je obžalováno pět bývalých i současných manažerů, René Budjač, Miloslav Řehák, Tomáš 
Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Státní zastupitelství manažery obžalovalo z 
pletich při veřejné soutěži a z porušování povinností při správě cizího majetku. Státní zástupce Jakub 
Juřica po skončení dokazování obžalobu korigoval jen na druhý skutek, navíc nedbalostní. "Není na 
místě uznat obžalované vinnými z pletich při veřejné soutěži. Rozsah důkazů je nedostatečný," řekl. 
Žalobce doplnil, že obžalovaným nebyl prokázán úmysl. "Jednání nebylo vedeno majetkovým 
prospěchem pro ně nebo například osoby jim blízké," dodal. Pro všechny žádá minimálně dvouletý 
trest s podmíněným odkladem na 3,5 roku, každému pak peněžitý trest 250.000 korun. 
Obžaloba je rozdělena do dvou částí. Prvním je nákup přístrojů za více než 400 milionů korun, na 
který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle žalobce manažeři stanovili taková 
kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a 
Puroklima. Obžalobu opírá mimo jiné o to, že si společnost měla stovky přístrojů pořídit sama a 
nemusela k tomu využívat zprostředkovatele. Údajnou škodu vyčíslili žalobci na více než 80 milionů. 
Kromě toho se obžaloba týká i výběrových řízení na poradenství při přípravě dotačních žádostí. 
Krajská zdravotní platila za každou pět až šest milionů, podle žalobce byla maximální cena každé 
300.000 korun. Tím měla vzniknout škoda přes 30 milionů korun. 
Advokáti žádají zproštění viny svých klientů. Poukázali mimo jiné na to, že první znalecký posudek 
zjistil, že v případě přístrojů šlo o obvyklé ceny. Podle nich pak zcela nestandardně do řízení zasáhlo 
ministerstvo financí, které si ze znaleckým ústavem American Appraisal na toto téma dopisovalo a 
žádalo dodatek posudku. O jeho podobě si znalecký ústav psal s vyšetřovateli. V dodatku znalci řekli, 
že ceny byly přemrštěné. 
Podle advokátů žádná škoda nevznikla. Totéž potvrdil i posudek, který si nechala Krajská zdravotní 
zpracovat. "Vůbec nechápu, jak někdo může takovou obžalobu podat. Jak se snaží vnucovat škodu 
tomu, komu žádná škoda nevznikla," řekl advokát Luboš Hendrych. 
Krajská zdravotní se připojila k trestnímu řízení a žádá náhradu škody ve výši 120 milionů korun, tedy 
částku, kterou obžaloba stanovila jako vzniklou škodu. Mluvčí společnosti Jiří Vondra už dříve ČTK 
řekl, že Krajská zdravotní se přihlásila z takzvané procesní opatrnosti. Společnost je přesvědčena o 
tom, že žádná škoda nevznikla. 
Tereza Malecká dr 
Cas| 12:34 
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    JAN HORÁK    Ústecký kraj     

ZJIŠTĚNÍ LN Bývalému bossovi ODS Alexandru Novákovi hrozí v dotační kauze až 13 let za mřížemi 
 
ÚSTÍ NAD LABEM / PRAHA Více než třináct let ve vězení hrozí bývalému bossovi ODS Alexandru 
Novákovi, který má být jedním ze dvou hlavních postav údajné zločinecké skupiny v dotační kauze 
ROP Severozápad. Vyplývá to z evropského zatýkacího rozkazu, jejž LN získaly. Právě na základě něj 
mohla Nováka zatknout německá policie, když byl někdejší senátor ve Frankfurtu nad Mohanem. 
Novák nyní sedí v německé cele, kde čeká na vydání k trestnímu stíhání do Česka. Podle kriminalistů 
je jednou ze dvou klíčových figur kauzy, v níž jde o škodu téměř 14 miliard korun. 
 „Za vytýkanou trestnou činnost hrozí uložení trestu odnětí svobody až na třináct let a čtyři 
měsíce. Vzhledem k tomu, že v daném případě se jedná o trestnou činnost spáchanou ve prospěch 
organizované zločinecké skupiny, horní hranice základní trestní sazby pět až deset let se zvyšuje o 
jednu třetinu,“ stojí v evropském zatykači. 
 Nováka chce policie stíhat kvůli šesti trestným činům, z nichž nejzávažnější jsou poškození 
finančních zájmů EU, účast na organizované zločinecké skupině či organizování podplacení. 
 Případ údajných manipulací s evropskými dotacemivROP Severozápad čítá dohromady 24 
aktérů. Skupina měla v letech 2008 až 2011 pod velením Nováka a dalšího někdejšího člena ODS 
Daniela Ježka zajistit rozdělení miliard z evropských peněz mezi spřátelené politické, podnikatelské a 
manažerské struktury. Policie rozjela zatýkání loni 13. prosince, razie ale Nováka minula. Tou dobou 
byl totiž v USA. 
 Jen pár dní po zátahu dospěli podle zjištění LN kriminalisté k závěru, že se exsenátor a bývalý 
starosta Chomutova bude chtít vyšetřování vyhnout. Žalobce proto požádal o vydání evropského 
zatýkacího rozkazu. „Byl tady návrh státního zástupce s tím, že se podezřelý pokusí utéct,“ vysvětlil 
LN soudce ústeckého okresního soudu Martin Mihal, proč na Nováka evropský zatykač vydal. 
 
 „Z určitých indicií bylo zřejmé, že Novák nemá v úmyslu si vůbec převzít usnesení o zahájení 
trestního stíhání a že se bude skrývat,“ dodal pro LN soudce Martin Mihal. Evropský zatykač podepsal 
22. prosince, už o dva dny dříve podle zjištění LN ústecký okresní soud vydal zatykač český. Nováka 
pak zatkla policie na Štědrý den na frankfurtském letišti. 
 Jednou ze zmíněných indicií bylo, že má Novák silný vztahkNěmecku. „Mohl se tam 
vyskytovat mimo jiné proto, že je občanem Německa,“ podotkl soudce Mihal. Už dříve Mladá fronta 
DNES upozornila, že Novák má trvalé bydliště vedené v Düsseldorfu. Loni v květnu se navíc vzdal 
českého občanství, od té doby je oficiálně pouze Němcem. 
 Díky Novákově německému občanství mohla přitom česká justice na mezinárodním poli 
reagovat tak rychle. Podle zákona se totiž evropský zatykač jinak vydává až šest měsíců po vyčerpání 
všech možností dotyčného zatknout na českém území. Když Novákovi nasadila pouta německá 
policie, přiletěl z amerického Los Angeles. 
 „Zadržení pana Alexandra Nováka předcházela intenzivní komunikace ministerstva 
spravedlnosti s americkou stranou,“ sdělila mluvčí ministerstva spravedlnosti Tereza Schejbalová. 
„Podrobněji však není možné tento proces komentovat,“ dodala. Obrysy jednání obou stran lze však 
vyvodit poměrně snadno: Američané posadili Nováka na letadlo v Los Angeles s tím, že si na něj ve 
Frankfurtu počká německá policie. 
 Bývalý senátor za ODS a severočeský kmotr, je od 3. ledna v německé vydávací vazbě. Po 
zadržení totiž odmítl, aby ho německé orgány do rukou české justice poslaly rovnou. „Stíhaný 
nesouhlasil se zjednodušeným řízením o vydání,“ sdělil ČTK mluvčí Vrchního státního zastupitelství ve 
Frankfurtu nad Mohanem Alexander Badle. V praxi to znamená pouze procesní komplikaci, 



odevzdání Nováka ke stíhání do Česka musí potvrdit frankfurtský soud a pak ho teprve tamější žalobci 
předají Čechům. 
 Za českou stranu má dopravení jedné z hlavních postav kauzy ROP Severozápad před zdejší 
spravedlnost na starost ústecký okresní soud, jenž eurozatykač vydal. „Bližší informace k případu 
podávat nebudeme,“ sdělila však mluvčí soudu Irena Jeřábková. Upozornila nicméně na jeden 
důležitý motiv, jenž anabázi kolem Nováka provází. Po návratu domů totiž exsenátor s největší 
pravděpodobností po rozhodnutí soudu zamíří rovnou do cely. 
 „Je tady dán důvod vazby útěkové,“ upřesnil soudceMartin Mihal. Ve vazbě už přitom od 
prosince sedí Novákova pravá ruka z kauzy ROP Daniel Ježek. Oba měli podle kriminalistů vystavět a 
řídit celý důmyslný systém spočívající v účelovém hodnocení stovek žádostí o dotace z ROP 
Severozápad a financování předem vybraných projektů. 
 
Hlavní aktéři kauzy ROP Severozápad 
 
Daniel Ježek (dříve ODS) Podnikatel, spolu s Alexandrem Novákem jeden z vlastníků bývalého sídla 
ROP Severozápad. Dnes je ve vazbě kvůli obavě z útěku a ovlivňování svědků. Stíhán kvůli poškození 
finančních zájmů Evropské unie, sjednání výhody při zadání veřejné zakázky, účasti v organizované 
zločinecké skupině, podplácení, organizátorství zločinu zneužití pravomoci úřední osoby a 
organizátorství zločinu porušení povinnosti při správě cizího majetku. 
 
Petr Kušnierz V letech 2009–2011 ředitel dotačního úřadu Severozápad, nyní korunní svědek celé 
kauzy. Je stíhán kvůli poškození finančních zájmů EU, sjednání výhody při zadání veřejné zakázky, 
zneužití pravomoci úřední osoby, porušení povinnosti při správě cizího majetku a podplácení. 
 
Tomáš Hybner (dříve ČSSD, NS-LEV 21) V letech 2008–2012 místopředseda řídícího výboru ROP 
Severozápad. Stíhán kvůli poškození finančních zájmů EU, sjednání výhody při zadání veřejné zakázky, 
zneužití pravomoci úřední osoby a účasti v organizované zločinecké skupině. 
 
Jana Vaňhová (ČSSD) Bývalá hejtmanka Ústeckého kraje (2008–2012). Stíhána kvůli poškození 
finančních zájmů Evropské unie, sjednání výhody při zadání veřejné zakázky, zneužití pravomoci 
úřední osoby a účasti v organizované zločinecké skupině. 
 
Jakub Pánik (ČSSD) Bývalý člen ústředního výkonného výboru a předsednictva ČSSD, člen krajského 
vedení v Karlovarském kraji. Je stíhán kvůli poškození finančních zájmů EU, sjednání výhody při zadání 
veřejné zakázky, zneužití pravomoci úřední osoby a účasti v organizované zločinecké skupině. 
 
Arno Fišera (dříve ČSSD) V letech 2008–2012 náměstek hejtmanky, předseda ČSSD v Ústeckém kraji 
(2011–2012). Je stíhán kvůli poškození finančních zájmů EU, sjednání výhody při zadání veřejné 
zakázky, zneužití pravomoci úřední osoby a účasti v organizované zločinecké skupině. 
 
Pavel Kouda (dříve ČSSD) V letech 2008–2012 náměstek hejtmanky . Policie ho stíhá kvůli poškození 
finančních zájmů EU, sjednání výhody při zadání veřejné zakázky, zneužití pravomoci úřední osoby a 
účasti v organizované zločinecké skupině. 
 
Zadržení Alexandra Nováka předcházela intenzivní komunikace ministerstva spravedlnosti s 
americkou stranou 
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Příběh ke každému jménu. Starosta Moldavy popsal, jak policii 
přivedl na stopu Nováka s Ježkem 
14.2.2017    zpravy.rozhlas.cz    str. 0   domaci 

    Ondřej Golis    Ústecký kraj     

Deset hodin vyslýchali policisté v kauze ROP Severozápad starostu Moldavy Jaroslava Poka. Klíčový 
svědek nejnovější dotační aféry před rokem a půl předal detektivům zásadní materiál, jenž nakonec 
vedl k obvinění předních severočeských podnikatelů, politiků a úředníků. Pok musel v polovině ledna 
podrobně vysvětlit, jak k dokumentům přišel. Zpravodajský web Českého rozhlasu se s obsahem jeho 
výpovědi seznámil. 
 
Klíčový aktér aféry - obviněný exšéf dotačního úřadu Petr Kušnierz - totiž tvrdí, že ho jeho známý Pok 
de facto unesl a donutil sepsat, jak údajné machinace s dotacemi probíhaly. Pok to ale u výslechu v 
půli ledna popřel. Zato vypověděl, že projekty na severu ovlivňoval společně s Danielem Ježkem a 
Alexandrem Novákem také další vlivný podnikatel ze severu Čech Patrik Oulický, jehož přitom policie 
na rozdíl od prvních dvou nestíhá. Informaci se prý starosta Moldavy dozvěděl od Kušnierze.Pok 
předal policii stěžejní materiály 23. září 2015. Několik dnů před tím je získal od Petra Kušnierze. Tolik 
verze, na níž se oba muži shodnou. Okolnosti, jak se třaskavé dokumenty dostaly k Pokovi, již každý 
popisuje jinak. Pok je prý poprvé spatřil, kdy mu je Kušnierz po propuštění z vězení, kde si odpykával 
první trest za machinace s dotacemi, ukázal v Moldavě.'100 milionů pro ODS, 100 pro ČSSD.' 
Obviněný Kušnierz v kauze ROP ukázal na politické stranyVytáhl z auta kufr"V průběhu toho večera 
nám brečel, jak to s ním dopadlo a začal vyprávět, za co seděl, a jak se k němu zachovali, ti za něž mu 
byla dávána nějaká vina. Posléze nám to chtěl dokázat tím, že vytáhl z auta kufr, s jeho sepsanými 
vysvětleními, co na koho sepsal," popsal Pok. Zpravodajský web Českého rozhlasu se s obsahem jeho 
výpovědi seznámil.  Krátce po prvním setkání se mu prý Kušnierz ozval podruhé s obavou, že mu jde o 
život. A Pok u výslechu tvrdil, že exšéfovi dotačního úřadu poskytl azyl ve svém srubu v Brné. "Z 
obavy o jeho život jsme mu pomohli. Byl u mých známých na chalupě pár dní, pak byl na srubu," 
uvedl Pok. Právě po této návštěvě mu zavazadlo s třaskavými listinami zůstalo. Problémy starosty 
PokaJméno starosty Moldavy na Teplicku Jaroslava Poka je spojováno s řadou podezřelých akcí. 
Přidělil si například obecní byt, chtěl od obce příspěvek na soukromý telefon, nelegálně postavil 
elektrárnu a čelil obvinění za pokus o podvod při čerpání dotace na likvidaci škod po povodních z roku 
2009.Dokumenty si přečetlU výslechu přiznal, že si dokumenty přečetl. "Byly to listiny formátu A4, na 
kterých byla nadepsána jména a obsah, který psal Kušnierz. Nějaký příběh ke každému jménu, víc si 
nepamatuji. Bylo to v černém kufru," popsal Pok. Po tom, co se mu nepodařilo vrátit zavazadlo 
Kušnierzovi, se ho prý rozhodl předat policii. "Zavolal jsem jim, přijeli dva chlapi, vzali si mě bokem, 
pak se sepsal protokol. Říkali, že je vydat musíme, tak jsme je vydali," popsal u výslechu starosta 
Moldavy.Jinou verzi ale už dříve nabídl Kušnierz u soudu, který ho již podruhé poslal za mříže, opět za 
machinace s dotacemi. Vypověděl, že Pok pod záminkou, že po něm jde najatý zabiják z Ruska, de 
facto unesl, držel ho na několika místech a donutil sepsat, jak ovlivňování dotací probíhalo. 
Autentičnost dokumentů a Pokova věrohodnost jsou přitom pro obří dotační kauzu klíčové, policie by 
se k nim bez starosty Moldavy zřejmě nikdy nedostala. Jen díky nim mohla v říjnu 2015 znovu otevřít 
a vyslechnout Kušnierze."Pod tíhou předložených důkazů se v plné míře doznal k tomu, že se nejdříve 
jako člen hodnoticí komise přímo podílel na protiprávním ovlivňování výběru objektivně 
nejvhodnějších projektů, a to tak, že předložené projekty ve skutečnosti vůbec nestudoval, natož aby 
je objektivně zhodnotil," popisují pak policisté v obvinění, které si loni v prosinci převzalo 24 lidí. 
Kušnierze, Nováka, Ježka, bývalou hejtmanku Ústeckého kraje Janu Vaňhovou a další viní z toho, že 
zmanipulovali více než 500 dotačních projektů za téměř 14 miliard korun.Mluvilo se i o OulickémPok 
navíc ve své výpovědi zmínil jméno dalšího mocného podnikatele ze severu Čech Patrika Oulického, o 
jehož zapojení do dotačních machinací mu prý Kušnierz vyprávěl. "Vyprávěl jak v souvislosti s jejich 
činností kterou pro ně dělal, tak to jméno zaznělo. Konkrétně, že se radili o patro nebo dvě patra výše 



nad sídlem ROPu , kde má nebo měl Oulický kancelář. Kušnierz říkal, že šlo o porady jak ovlivnit 
zájmové projekty," uvedl Pok.Ačkoliv se o zadržení Oulického po spuštění policejní akce spekulovalo, 
mezi obviněnými nefiguruje a popírá, že by se čehokoliv nekalého v souvislosti s dotacemi dopustil. 
Soudkyně Kamila Elsnicová nicméně jeho jméno zmínila společně s Ježkem a Novákem, když podruhé 
posílala Kušnierze za mříže. "Úřad neřídil ředitel, ale úplně jiní lidé. Patrik Oulický, Alexandr Novák, 
Daniel Ježek byli styční důstojníci, kteří bohužel rozhodovali o tom, které projekty mají projít a které 
ne," uvedla bez okolků Elsnicová.Zpravodajský web Českého rozhlasu se chtěl Poka na zmínku o 
Oulickém i o rozporech mezi jeho a Kušnierzovou výpovědí zeptat, starosta Moldavy si však ani 
nenechal položit otázku. "Ne že nechci, ale nemohu se o tom bavit," uvedl pouze. Kušnierz 
dlouhododě nereaguje na žádné otázky, věrohodnost materiálů však potvrdil a podle policie se 
postupně ukazují jako pravdivé. Policie skupinu viní mimo jiné z poškozování zájmů EU, uplácení či 
zneužití pravomoci. Obstavila také desítky nemovitostí. V případě Ježka se například jedná o 41 
nemovitostí. Právě podnikatel Ježek skončil jako jediný ve vazbě. Novák se obvinění vyhnul díky 
pobytu v USA, loni 24. prosince ho však zadržela německá policie. O jeho vydání do Česka tak 
rozhodne soud.   Podezřelé projekty z ROP Severozápad: projděte si v mapě jeden po druhém'100 
milionů pro ODS, 100 pro ČSSD.' Obviněný Kušnierz v kauze ROP ukázal na politické stranyExsenátor 
Novák odjel na Nový Zéland, odkud ho obratem vrátili. Na cestě ho zadrželi Němci Exsenátor Novák 
nechce zpět do Česka. Odmítl zjednodušené řízení, o jeho vydání rozhodne soudKauza ROP: soud 
zostřil vazbu podnikateli Ježkovi. 'Mohl by zmizet v zahraničí stejně jako Novák'Německá policie 
zatkla exsenátora Nováka. Loni na Štědrý den ho chytila ve Frankfurtu na letištiProč musel bývalý člen 
ODS Ježek do vazby? Byl prostým podnikatelem, ale politici jednali na jeho příkazy, popsal soudce 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1698340 
 

Exsenátor Novák odmítl vydání do Česka. Rozhodne německý soud 
9.2.2017    euro.cz    str. 0   Politika 

        Ústecký kraj     

Bývalý senátor za ODS Alexandr Novák odmítl zjednodušené řízení o vydání do Česka, takže o 
přípustnosti vydání bude muset rozhodnout vrchní zemský soud ve Frankfurtu nad Mohanem. Učinit 
by tak mohl v příštích týdnech, sdělila ČTK německá justice. Novák, kterého na českou žádost zadržela 
německá policie, čelí v České republice obvinění z manipulací při rozdělování evropských dotací v 
Ústeckém a Karlovarském kraji. 
 
„Stíhaný nesouhlasil se zjednodušeným řízením o vydání,“ napsal mluvčí vrchního státního 
zastupitelství ve Frankfurtu nad Mohanem Alexander Badle. Pokud by s ním Novák souhlasil, nemusel 
by se už případem zabývat soud a věc by řešilo jen vrchní státní zastupitelství. 
 
„Pokud s vydáním nesouhlasí, musí o přípustnosti vydání rozhodnout vrchní zemský soud,“ vysvětluje 
další postup mluvčí vrchního zemského soudu ve Frankfurtu Ingo Nöhre. Termín jednání ještě nebyl 
stanoven, Nöhre ale očekává, že se odehraje v příštích týdnech. 
 
Hrozí průtahy 
 
Soud při rozhodování o přípustnosti vydání posuzuje například to, jestli jde o trestný čin, za který 
hrozí alespoň jeden rok odnětí svobody, zda je dané jednání trestné v obou zemích nebo jestli už 
podezřelý za stejný čin nebyl pravomocně odsouzen v jiné zemi Evropské unie. 
 
Novák byl zatčen na základě eurozatykače 24. prosince ve Frankfurtu a 3. ledna ho vrchní zemský 
soud poslal do vydávací vazby. Procedura předání stíhaných do země, která eurozatykač vydala, má 
trvat zpravidla do 60 dnů od zadržení. Žádná pevná lhůta ale v německých zákonech podle Nöhreho 
daná není. 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1698340


 
Pokud vrchní zemský soud přípustnost vydání potvrdí, může se někdejší český politik obrátit na 
Spolkový ústavní soud, pokud by měl pocit, že byla dotčena jeho základní práva. Takový postup by 
případ výrazně protáhl. 
 
Občanství není překážkou 
 
To, že je Novák německým občanem, jeho vydání do Česka nebrání. Německé ministerstvo 
spravedlnosti obecně uvádí, že vydání trestně stíhaných německých občanů do dalších zemí EU je 
možné při splnění několika podmínek. Zásadní je, do jaké míry se daný čin váže k zemi, která o vydání 
žádá. Roli hraje také to, jestli čin podstatným způsobem nesouvisí s Německem, a konečně možnost 
odpykat si případný trest vězení ve spolkové republice. 
 
Kauza Regionálního operačního programu Severozápad se týká evropských dotací v Ústeckém a 
Karlovarském kraji. V případu je obviněno 24 lidí, jsou mezi nimi politici, vysocí úředníci a 
podnikatelé. Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky sociální demokracie - nynějšího předsedu 
ČSSD v Karlovarském kraji a starostu Chebu Petra Navrátila či bývalou ústeckou hejtmanku Janu 
Vaňhovou. Za ODS jsou vedle Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek či bývalý primátor 
Mostu Vladimír Bártl, který je nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. 
 
Novák byl v minulosti odsouzen ke čtyřem rokům vězení za přijetí více než čtyřicetimilionového 
úplatku. Soud ho v roce 2015 podmínečně pustil na svobodu po odpykání poloviny trestu. 
 
Čtěte dále: 
 
Škoda v kauze ROP Severozápad šplhá ke 14 miliardám 
 
Policie zadržuje tři osoby v kauze ROP Severozápad. U jedné je navržena vazba 
 
Sobotka: Kauza ROP Severozápad se týká minulosti. Personální odpovědnost nechá na krajích 
 
URL| http://www.euro.cz/politika/exsenator-...-do-ceska-rozhodne-nemecky-soud-1329528 
 

Žalobce chce v kauze Krajské zdravotní vyslechnout Kušnierze 
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    ČTK    Ústecký kraj     

Státní zástupce chce v kauze údajně předražených zakázek Krajské zdravotní vyslechnout někdejšího 
ředitele úřadu Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad Petra Kušnierze. 
 
Při dnešním hlavním líčení nedal souhlas se čtením jeho výpovědi z přípravného řízení. Obžalobě čelí 
pět bývalých i současných manažerů společnosti, jejímž jediným akcionářem je Ústecký kraj. 
Manažeři podle obžaloby způsobili předražováním zakázek škodu kolem 120 milionů korun, vinu už 
na počátku popřeli. 
 
Soud chtěl dnes přečíst svědecké výpovědi 17 lidí, které nepředvolal k hlavnímu líčení. V případě šesti 
z nich nesouhlasili advokáti obžalovaných, státní zástupce odmítl jen Kušnierze. Soud teď bude 
zvažovat, zda svědky předvolá. Dokazování v kauze je už téměř skončeno, zbývá přečíst jen znalecký 
posudek. 
 

http://www.euro.cz/politika/exsenator-novak-odmitl-vydani-do-ceska-rozhodne-nemecky-soud-1329528


Důvod pro předvolání Kušnierze státní zástupce nechtěl komentovat. V přípravném řízení figuroval 
bývalý šéf ROP jako svědek. Obžaloba se týká prvních velkých nákupů Krajské zdravotní z roku 2008. 
Kušnierz přitom vedl úřad ROP Severozápad až od konce roku 2009. V roce 2011 byl zatčen a 
následně pravomocně odsouzen na pět a půl roku za braní úplatků. Loni ho ústecký krajský soud 
zatím nepravomocně potrestal sedmiletým vězením také za ovlivňování projektů. Kušnierz je stíhán i 
v aktuální kauze, ve které čelí obvinění 24 lidí. Spolupracuje s policií. 
 
V případu je obžalováno pět bývalých i současných manažerů společnosti, René Budjač, Miloslav 
Řehák, Tomáš Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Státní zastupitelství je viní z 
porušování povinností při správě cizího majetku a pletich při veřejné soutěži a dražbě. Všichni 
obžalovaní již dříve vinu odmítli. Obžaloba se opírá mimo jiné o to, že si společnost měla stovky 
přístrojů pořídit sama a nemusela k tomu využívat zprostředkovatele. 
 
Obžaloba je rozdělena do dvou částí. První je právě nákup přístrojů za více než 400 milionů korun, na 
který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle žalobce manažeři stanovili taková 
kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a 
Puroklima. Škodu státní zastupitelství vyčíslilo na 82 milionů korun. 
 
Kromě toho se obžaloba týká i sedmi výběrových řízení na poradce při přípravě dotačních žádostí. 
Krajská zdravotní platila za každou pět až šest milionů, podle obžaloby ale byla maximální cena každé 
300.000 korun, a vznikla tak škoda 38,5 milionu. 
 
URL| http://zdravi.euro.cz/denni-zpravy/z-d...-zdravotni-vyslechnout-kusnierze-484100 
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        Ústecký kraj     

Jakub ŽELEZNÝ, moderátor 
-------------------- 
Soud ve Frankfurtu nad Mohanem by měl v nejbližších týdnech 
rozhodovat o možném vydání někdejšího senátora za ODS Alexandra Nováka. České ministerstvo 
spravedlnosti potvrdilo, že bývalý politik stíhaný za machinace s eurodotacemi má německé 
občanství. 
 
Daniela PÍSAŘOVICOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Což by ale na jeho vydání, podle slov úředníků,  nemělo mít vliv. Novák je podezřelý, že spolu s 
dalšími 23 obviněnými způsobil státu škodu téměř za 14 miliard korun. Už jednou byl odsouzen za 
přijetí 40milionového úplatku. Po odpykání poloviny trestu byl propuštěn. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Vlivný muž chomutovského politického a podnikatelského zákulisí Alexandr Novák je v době 
prosincové razie týkající se dotací z ROP Severozápad mimo republiku. Na svobodě však dlouho 
nezůstává. 
 
Tereza SCHEJBALOVÁ, mluvčí Ministerstvo spravedlnosti 
-------------------- 
V tuhle chvíli ale probíhá řízení o jeho předání na základě Evropského zatýkacího rozkazu. 
 

http://zdravi.euro.cz/denni-zpravy/z-domova/zalobce-chce-v-kauze-krajske-zdravotni-vyslechnout-kusnierze-484100


Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Až teď vychází najevo, že Novák se před rokem vzdal českého občanství. 
 
Tereza SCHEJBALOVÁ, mluvčí Ministerstvo spravedlnosti 
-------------------- 
Orgány činné v trestním řízení se na pana Nováka dívají jako na občana Spolkové republiky Německo. 
Jiné občanství by nemělo být obecně vzato žádnou právní komplikací. 
 
Václav ČERNOHORSKÝ, redaktor 
-------------------- 
Vydání lidí s německým občanstvím do jiných zemí Evropské unie závisí na několika podmínkách. 
Předně spáchaný čin se nesmí zásadně vázat k Německu. Respektive musí mít podstatný vztah k zemi, 
která o vydání žádá. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Policie Novákovi, stejně jako exhejtmance Vaňhové, jejímu zástupci Koudovi a dalším současným i 
bývalým politikům kraje, chtěla předat obvinění kvůli manipulaci s více než 500 projekty. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, pražská vrchní státní zástupkyně / prosinec 2016/ 
-------------------- 
Státní zástupce učiní tu konečnou úvahu, zda budou propuštěny, nebo zda u některé z osob bude 
přicházet v úvahu návrh na vzetí do vazby. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Ve vazbě nakonec končí pouze bývalý politik ústecké ODS Daniel Ježek, to i kvůli blízkému vztahu k 
Novákovi. 
 
Romana ŘÍČANOVÁ, mluvčí Krajského soudu v Ústí nad Labem 
-------------------- 
Ano, podpůrným důvodem bylo i to, že se Alexandr Novák nacházel v zahraničí 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Sama policie se k údajným špičkám mafie, která měla na severu Čech manipulovat s dotacemi, 
nemohla léta dostat, to se ale změnilo v okamžiku, kdy na policii sám přišel bývalý člen ROP Petr 
Kusnierz. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Máte strach? 
 
Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel ROP Severozápad 
-------------------- 
Ne. Já nemám co ztratit! 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Samotný exsenátor Novák byl už v jiné kauze odsouzený na čtyři roky do vězení. Jako starosta 
Chomutova přijal 40milionový úplatek. Po polovině trestu ho soud i díky přímluvě  motorkářského 



klubu Gryphons propustil. Členem klubu byl i současný Novákův spoluobviněný Ježek. Další člen 
klubu 
a starosta Želenic Jan Zálešák nechce o současném zadržení Nováka mluvit. 
 
Jan ZÁLEŠÁK, starosta Želenic a člen motocyklového klubu Gryphons 
-------------------- 
Nebudu se vám k tomu vyjadřovat, opravdu. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Sám Novák před 5 lety odešel z ODS. Ještě v roce 2008 spolu s dalším vlivným podnikatelem Ústecka 
Oulickým vyjednával za ODS o krajské koalici. 
 
Alexandr NOVÁK, bývalý senátor a starosta Chomutova, podnikatel /ODS/ 
-------------------- 
Aktivní politik je, že někde sedíte a něco to. Já jsem v orgánech ODS, ale nejsem veřejný činitel žádný. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Novákovi a dalším obviněným hrozí v dotační kauze 
až 13 let vězení. Redakce a Jiří Hynek, Česká televize. 
 

Žalobce chce v kauze Krajské zdravotní vyslechnout Kušnierze 
8.2.2017    Děčínský deník    str. 3   Děčínsko 

    (čtk)    Ústecký kraj     

Soud rozplétá kauzu údajně předražených zakázek pro Krajskou zdravotní 
 
Ústecký kraj – Státní zástupce chce v kauze údajně předražených zakázek Krajské zdravotní, pod 
kterou spadá například děčínská či teplická nemocnice, vyslechnout někdejšího ředitele úřadu 
Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad Petra Kušnierze. Při úterním hlavním líčení 
nedal souhlas se čtením jeho výpovědi z přípravného řízení. 
 Obžalobě čelí pět bývalých i současných manažerů společnosti, jejímž jediným akcionářem je 
Ústecký kraj. Manažeři podle obžaloby způsobili předražováním zakázek škodu kolem 120 milionů 
korun, vinu už na počátku popřeli. 
 Soud chtěl v úterý přečíst svědecké výpovědi 17 lidí, které nepředvolal k hlavnímu líčení. V 
případě šesti z nich nesouhlasili advokáti obžalovaných, státní zástupce odmítl jen Kušnierze. Soud 
teď bude zvažovat, zda svědky předvolá. Dokazování v kauze je už téměř skončeno, zbývá přečíst jen 
znalecký posudek. 
 Důvod pro předvolání Kušnierze státní zástupce nechtěl komentovat. V přípravném řízení 
figuroval bývalý šéf ROP jako svědek. Obžaloba se týká prvních velkých nákupů Krajské zdravotní z 
roku 2008. Kušnierz přitom vedl úřad ROP Severozápad až od konce roku 2009. V roce 2011 byl 
zatčen a následně pravomocně odsouzen na pět a půl roku za braní úplatků. Loni ho ústecký krajský 
soud zatím nepravomocně potrestal sedmiletým vězením také za ovlivňování projektů. Kušnierz je 
stíhán i v aktuální kauze, ve které čelí obvinění 24 lidí. Spolupracuje s policií. 
 V případu je obžalováno pět bývalých i současných manažerů společnosti, René Budjač, 
Miloslav Řehák, Tomáš Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Státní zastupitelství 
je viní z porušování povinností při správě cizího majetku a pletich při veřejné soutěži a dražbě. Všichni 
obžalovaní již dříve vinu odmítli. Obžaloba se opírá mimo jiné o to, že si společnost měla stovky 
přístrojů pořídit sama a nemusela k tomu využívat zprostředkovatele. 



 Obžaloba je rozdělena do dvou částí. První je právě nákup přístrojů za více než 400 milionů 
korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. 
Podle žalobce manažeři stanovili taková kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného 
soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a Puroklima. Škodu státní zastupitelství vyčíslilo na 82 milionů 
korun. 
 Kromě toho se obžaloba týká i sedmi výběrových řízení na poradce při přípravě dotačních 
žádostí. Krajská zdravotní platila za každou pět až šest milionů, podle obžaloby ale byla maximální 
cena každé 300 000 korun, a vznikla tak škoda 38,5 milionu. 
 
Obžaloba se týká prvních velkých nákupů Krajské zdravotní z roku 2008. Kušnierz přitom vedl úřad 
ROP Severozápad až od konce roku 2009. 
 
Region| Severní Čechy 
Publikováno| Děčínský deník; Děčínsko; 03 
Publikováno| Litoměřický deník; Litoměřicko; 03 - 5 
Publikováno| Teplický deník; Teplicko; 03 - 7 
ID| fa2202eb-4ad1-4e54-af74-afa9e7f6e0b7 
 

Alexandr Novák má německé občanství, překážkou pro vydání do 
ČR to není 

7.2.2017    denik.cz    str. 0   Z domova 
    ČTK    Ústecký kraj     

Bývalý senátor za ODS Alexandr Novák, kterého zadržela policie v Německu, má německé občanství. 
Mluvčí českého ministerstva spravedlnosti Tereza Schejbalová v úterý uvedla, že tato skutečnost 
nebrání Novákovu vydání do ČR na základě evropského zatýkacího rozkazu. 
 
Alexandr Novák čelí v České republice obvinění v souvislosti s činností Regionální rady regionu 
soudržnosti Severozápad. 
 
"Můžeme potvrdit, že Alexandr Novák byl dne 24. prosince 2016 zadržen ve Spolkové republice 
Německo. V současné době probíhá řízení o jeho předání na základě evropského zatýkacího rozkazu 
vydaného dne 22. prosince 2016 Okresním soudem v Ústí nad Labem," shrnula Schejbalová. 
 
"Orgány činné v trestním řízení s ním nakládají jako s německým občanem, ministerstvo 
spravedlnosti to nezpochybňuje," dodala mluvčí s tím, že proces, který Novákovu zadržení 
předcházel, nebude ministerstvo v tuto chvíli blíže komentovat. 
 
"Orgány činné v trestním řízení s ním nakládají jako s německým občanem, ministerstvo 
spravedlnosti to nezpochybňuje," konstatovala mluvčí. Více o zadržení čtěte zde: Už je zase v 
chládku. Německá policie zatkla exsenátora Alexandra Nováka 
 
O Novákově vydání do Česka by měl podle česko-německého policejního centra v bavorském 
Schwandorfu rozhodnout soud ve Frankfurtu nad Mohanem. Novák byl ve Frankfurtu zadržen na 
základě eurozatykače, podle informací Českého rozhlasu se tak stalo po jeho příletu z Los Angeles. 
DALŠÍ INFORMACE NEPOSKYTNOU 
 
Dozorující žalobce z pražského vrchního státního zastupitelství Tomáš Minx v pondělní tiskové zprávě 
uvedl pouze to, že v Německu je na základě eurozatykače vydaného českými justičními orgány 
"vedeno řízení proti jedné osobě". V úterý sdělil, že další informace poskytnout nemůže, a to s 
ohledem na potřebu chránit účel trestního řízení. 



 
Státní zastupitelství ve Frankfurtu nad Mohanem potvrdilo, že se do případu zapojilo. Jakékoliv další 
podrobnosti ale odmítlo uvést. 
 
Obecně německé ministerstvo spravedlnosti uvádí, že vydání trestně stíhaných německých občanů 
do dalších zemí EU je možné při splnění několika podmínek. Zásadní je, do jaké míry se daný čin váže 
k zemi, která o vydání žádá. Roli hraje také to, jestli čin podstatným způsobem nesouvisí s Německem 
a konečně možnost odpykat si případný vězeňský trest ve spolkové republice. 
 
Novák byl v minulosti odsouzen ke čtyřem rokům vězení za přijetí víc než čtyřicetimilionového 
úplatku. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po odpykání poloviny trestu. O tehdejším propuštění 
Alexandra Nováka: Alexandr Novák jde na svobodu. Pouští ho právě dnes 
 
Kauza Regionálního operačního programu Severozápad se týká evropských dotací v Ústeckém a 
Karlovarském kraji. V případu je obviněno 24 lidí, jsou mezi nimi politici, vysocí úředníci a 
podnikatelé. 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky sociální demokracie - nynějšího předsedu ČSSD v 
Karlovarském kraji a starostu Chebu Petra Navrátila či bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou. 
 
Za ODS jsou vedle Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, jenž jako jediný skončil ve vazbě, 
či bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu 
a obchodu. Více o případu: Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi zadrženými je i 
Vaňhová 
 
Eurozatykač zaručuje zjednodušený postup při předávání obviněných či odsouzených lidí mezi 
členskými státy EU. Rozkaz vydaný justičními orgány jedné země EU platí na celém území unie. Země, 
která daného člověka zadrží, ho musí vrátit do země, která eurozatykač vydala, a to zpravidla do 60 
dnů od zadržení. Procedura se může urychlit, jestliže zadržený člověk se svým předáním souhlasí. 
Státy EU obecně nemohou odmítnout předání svých vlastních státních příslušníků. 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/alexandr-...-pro-vydani-do-cr-to-neni-20170207.html 
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Bývalý senátor za ODS Alexandr Novák, kterého zadržela policie v Německu, má německé občanství. 
Mluvčí českého ministerstva spravedlnosti Tereza Schejbalová v úterý uvedla, že tato skutečnost 
nebrání Novákovu vydání do ČR na základě evropského zatýkacího rozkazu. 
 
Alexandr Novák čelí v České republice obvinění v souvislosti s činností Regionální rady regionu 
soudržnosti Severozápad. 
 
"Můžeme potvrdit, že Alexandr Novák byl dne 24. prosince 2016 zadržen ve Spolkové republice 
Německo. V současné době probíhá řízení o jeho předání na základě evropského zatýkacího rozkazu 
vydaného dne 22. prosince 2016 Okresním soudem v Ústí nad Labem," shrnula Schejbalová. 
 

http://www.denik.cz/z_domova/alexandr-novak-ma-nemecke-obcanstvi-prekazkou-pro-vydani-do-cr-to-neni-20170207.html


"Orgány činné v trestním řízení s ním nakládají jako s německým občanem, ministerstvo 
spravedlnosti to nezpochybňuje," dodala mluvčí s tím, že proces, který Novákovu zadržení 
předcházel, nebude ministerstvo v tuto chvíli blíže komentovat. 
 
"Orgány činné v trestním řízení s ním nakládají jako s německým občanem, ministerstvo 
spravedlnosti to nezpochybňuje," konstatovala mluvčí. Více o zadržení čtěte zde: Už je zase v 
chládku. Německá policie zatkla exsenátora Alexandra Nováka 
 
O Novákově vydání do Česka by měl podle česko-německého policejního centra v bavorském 
Schwandorfu rozhodnout soud ve Frankfurtu nad Mohanem. Novák byl ve Frankfurtu zadržen na 
základě eurozatykače, podle informací Českého rozhlasu se tak stalo po jeho příletu z Los Angeles. 
DALŠÍ INFORMACE NEPOSKYTNOU 
 
Dozorující žalobce z pražského vrchního státního zastupitelství Tomáš Minx v pondělní tiskové zprávě 
uvedl pouze to, že v Německu je na základě eurozatykače vydaného českými justičními orgány 
"vedeno řízení proti jedné osobě". V úterý sdělil, že další informace poskytnout nemůže, a to s 
ohledem na potřebu chránit účel trestního řízení. 
 
Státní zastupitelství ve Frankfurtu nad Mohanem potvrdilo, že se do případu zapojilo. Jakékoliv další 
podrobnosti ale odmítlo uvést. 
 
Obecně německé ministerstvo spravedlnosti uvádí, že vydání trestně stíhaných německých občanů 
do dalších zemí EU je možné při splnění několika podmínek. Zásadní je, do jaké míry se daný čin váže 
k zemi, která o vydání žádá. Roli hraje také to, jestli čin podstatným způsobem nesouvisí s Německem 
a konečně možnost odpykat si případný vězeňský trest ve spolkové republice. 
 
Novák byl v minulosti odsouzen ke čtyřem rokům vězení za přijetí víc než čtyřicetimilionového 
úplatku. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po odpykání poloviny trestu. O tehdejším propuštění 
Alexandra Nováka: Alexandr Novák jde na svobodu. Pouští ho právě dnes 
 
Kauza Regionálního operačního programu Severozápad se týká evropských dotací v Ústeckém a 
Karlovarském kraji. V případu je obviněno 24 lidí, jsou mezi nimi politici, vysocí úředníci a 
podnikatelé. 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky sociální demokracie - nynějšího předsedu ČSSD v 
Karlovarském kraji a starostu Chebu Petra Navrátila či bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou. 
 
Za ODS jsou vedle Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, jenž jako jediný skončil ve vazbě, 
či bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu 
a obchodu. Více o případu: Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi zadrženými je i 
Vaňhová 
 
Eurozatykač zaručuje zjednodušený postup při předávání obviněných či odsouzených lidí mezi 
členskými státy EU. Rozkaz vydaný justičními orgány jedné země EU platí na celém území unie. Země, 
která daného člověka zadrží, ho musí vrátit do země, která eurozatykač vydala, a to zpravidla do 60 
dnů od zadržení. Procedura se může urychlit, jestliže zadržený člověk se svým předáním souhlasí. 
Státy EU obecně nemohou odmítnout předání svých vlastních státních příslušníků. 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/alexandr-...-pro-vydani-do-cr-to-neni-20170207.html 
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Šéfka dotací na Severozápadě: Lidé nás hází do jednoho pytle 
7.2.2017    teplicky.denik.cz    str. 0   Moje Teplicko 

    Kristián Šujan    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Vrcholní politici i vlivní podnikatelé. Celkem 24 lidí z Karlovarského a Ústeckého kraje 
čelí obvinění v případu tunelování evropských dotací z programu ROP Severozápad. 
 
"Současná ředitelka Úřadu Regionální rady Jana Havlicová uvedla, že veřejnost si spojuje obviněné se 
současným úřadem včetně jeho zaměstnanců, což je mylné. 
„Lidé nás hází do stejného pytle, neoddělují staré a nové vedení. My s tím v podstatě nemáme co do 
činění, žádný policejní zásah tady nebyl, obviněný nebyl nikdo z úředníků. Za mého působení bylo 
všechno transparentní a jsme schopni to doložit," říká Havlicová, která dotačnímu úřadu šéfuje od 
podzimu 2012. Jak dodává, informace k aktuálně propíraným kauzám ohledně machinací s dotacemi 
má jen z médií. 
Čtěte také: Soud s exhejtmanem Šulcem bude pokračovat v květnu, nepřišel svědek 
„Nikdo nám nic nesdělí, nedovolí nás nahlédnout ani do spisu, čekáme, abychom si přečetli, z čeho 
jsou ti lidé obvinění. Nezbývá než čekat, co policie odhalí nebo neodhalí. Byla jsem i oslovená, 
abychom doložili nějaké další skutkové podstaty, které by mohly vést k rozuzlení případu," podotýká 
Havlicová. 
Momentálně úřad funguje v režimu uzavírání operačního programu. „Je nutné vypořádat se s 
Evropskou komisí, odeslat závěrečné dokumenty, uzavřít program finančně. A s tím je spojeno 
nemalé množství administrativních úkonů," uvádí mluvčí úřadu Pavel Žinčík. 
JAROSLAV KOMÍNEK PŘEDSEDOU 
Úřad Regionální rady má nyní 44 zaměstnanců, k 1. červenci jich zbude 37. Kdo dostane výpověď, 
zatím úřad nechce říct. „Držíme se toho, že dáváme zaměstnancům půl roku dopředu vědět, kdo 
bude úřad opouštět. Chtěli jsme rušit oddělení financí, ale vzhledem k dokončovacím pracím ho zatím 
necháme," doplnila Havlicová. 
Noví členové Výboru Regionální rady ROP Severozápad si za nového předsedu zvolili Jaroslava 
Komínka, náměstka hejtmana Ústeckého kraje. Nahradil dosavadního předsedu Milana Pipala (oba 
KSČM). 
Čtěte také: Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 
miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z 
korupce." 
 
URL| http://teplicky.denik.cz/zpravy_region...nas-hazi-do-jednoho-pytle-20170204.html 
 

Žalobce chce v kauze Krajské zdravotní vyslechnout Kušnierze 
7.2.2017    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak zdr pol pod 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 7. února (ČTK) - Státní zástupce chce v kauze údajně předražených zakázek Krajské 
zdravotní vyslechnout někdejšího ředitele úřadu Regionálního operačního programu (ROP) 
Severozápad Petra Kušnierze. Při dnešním hlavním líčení nedal souhlas se čtením jeho výpovědi z 
přípravného řízení. Obžalobě čelí pět bývalých i současných manažerů společnosti, jejímž jediným 
akcionářem je Ústecký kraj. Manažeři podle obžaloby způsobili předražováním zakázek škodu kolem 
120 milionů korun, vinu už na počátku popřeli. 
Soud chtěl dnes přečíst svědecké výpovědi 17 lidí, které nepředvolal k hlavnímu líčení. V případě šesti 
z nich nesouhlasili advokáti obžalovaných, státní zástupce odmítl jen Kušnierze. Soud teď bude 
zvažovat, zda svědky předvolá. Dokazování v kauze je už téměř skončeno, zbývá přečíst jen znalecký 
posudek. 

http://teplicky.denik.cz/zpravy_region/sefka-dotaci-na-severozapade-lide-nas-hazi-do-jednoho-pytle-20170204.html


Důvod pro předvolání Kušnierze státní zástupce nechtěl komentovat. V přípravném řízení figuroval 
bývalý šéf ROP jako svědek. Obžaloba se týká prvních velkých nákupů Krajské zdravotní z roku 2008. 
Kušnierz přitom vedl úřad ROP Severozápad až od konce roku 2009. V roce 2011 byl zatčen a 
následně pravomocně odsouzen na pět a půl roku za braní úplatků. Loni ho ústecký krajský soud 
zatím nepravomocně potrestal sedmiletým vězením také za ovlivňování projektů. Kušnierz je stíhán i 
v aktuální kauze, ve které čelí obvinění 24 lidí. Spolupracuje s policií. 
V případu je obžalováno pět bývalých i současných manažerů společnosti, René Budjač, Miloslav 
Řehák, Tomáš Indra, Eduard Reichelt a současný ředitel firmy Petr Fiala. Státní zastupitelství je viní z 
porušování povinností při správě cizího majetku a pletich při veřejné soutěži a dražbě. Všichni 
obžalovaní již dříve vinu odmítli. Obžaloba se opírá mimo jiné o to, že si společnost měla stovky 
přístrojů pořídit sama a nemusela k tomu využívat zprostředkovatele. 
Obžaloba je rozdělena do dvou částí. První je právě nákup přístrojů za více než 400 milionů korun, na 
který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Podle žalobce manažeři stanovili taková 
kritéria veřejné zakázky, která vedla k účasti jediného soutěžitele, konsorcia firem Hospimed a 
Puroklima. Škodu státní zastupitelství vyčíslilo na 82 milionů korun. 
Kromě toho se obžaloba týká i sedmi výběrových řízení na poradce při přípravě dotačních žádostí. 
Krajská zdravotní platila za každou pět až šest milionů, podle obžaloby ale byla maximální cena každé 
300.000 korun, a vznikla tak škoda 38,5 milionu. 
trm ver 
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Německá policie zadržela exsenátora Nováka, když na Štědrý den 
přistál ve Frankfurtu 
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    Domácí, ČTK    Ústecký kraj     

Detektivové Nováka podezírají, že se podílel na manipulacích s vyplácením evropských dotací z úřadu 
ROP Severozápad. Praha – Německá policie zatkla bývalého 
 
Praha - Německá policie zatkla bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka. Uvedl to server 
iDNES.cz. Novák je jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, 
která se týká dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. Policisté mu dosud obvinění nepředali, protože 
byl v době loňské razie v zahraničí. O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout soud ve 
Frankfurtu nad Mohanem. Informovalo česko-německé policejní centrum v bavorském Schwandorfu. 
 
Novák byl podle policejního centra ve Schwandorfu zatčen na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem na 
základě evropského zatykače. Podle infornací Českého rozhlasu byl Novák zatčen už 24. prosince 
loňského roku  "Byl zadržen na základě Evropského zatýkacího rozkazu po příletu z Los Angeles na 
mezinárodním letišti Frankfurt nad Mohanem v SRN," stojí v usnesení soudu. 
 
Mezi obviněnými v kauze ROP Severozápad jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a 
na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační 
program podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 



Za ODS je kromě Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve vazbě, 
dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je nyní 
ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Bývalý senátor a chomutovský starosta Novák 
byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke čtyřem letům vězení. Soud 
ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
 
V několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení 
za přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
 
URL| https://zpravy.aktualne.cz/domaci/neme...-ka/r~d7451cbaec7d11e694440025900fea04/ 
 

Exsenátora Nováka zatkla německá policie. Na Štědrý den při cestě 
z Los Angeles 
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Někdejší senátor za ODS a podnikatel Alexandr Novák byl na konci loňského roku zatčen německou 
policií. Deník Mladá fronta Dnes o tom informovaly dva policejní zdroje. 
 
Podle Českého rozhlasu policie Nováka zatkla už loni na Štědrý den. Mělo se tak stát na letišti ve 
Frankfurtu nad Mohanem na základě evropského zatykače. Novák tehdy přiletěl z Los Angeles, 
informuje server idnes.cz. 
 
O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout soud ve Frankfurtu nad Mohanem. Uvedlo to česko-
německé policejní centrum v bavorském Schwandorfu. Státní zástupce Vrchního státního 
zastupitelství v Praze Tomáš Minx v tiskové zprávě uvedl, že v Německu je na základě Evropského 
zatýkacího rozkazu vydaného v Česku vedeno řízení proti jednomu člověku. Jde o stíhání v souvislosti 
s činností Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad. 
Obvinění politici, úředníci i podnikatelé 
 
Exsenátor za obvod Chomutov Alexandr Novák patří mezi obviněné v kauze ROP Severozápad. Policie 
mu ale ještě obvinění nedoručila, jelikož v době razie byl v zahraničí. Tehdejší informace tvrdily, že se 
nachází pracovně v USA. 
 
Policie Nováka vyšetřuje jako jednoho z hlavního členů organizované skupiny 24 lidí. Skupina 
rozdělovala evropské miliardy pro Karlovarský a Ústecký kraj. 
 
Mezi obviněnými v celé kauze jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského 
kraje. Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy korun. 

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/nemecka-policie-zadrzela-exsenatora-novaka-je-podezrely-v-ka/r~d7451cbaec7d11e694440025900fea04/


 
Vedoucí skupiny Novák a Ježek 
 
Bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Kušnierz exsenátora tituloval „Kapitáne“, čímž poukazoval 
na jeho vedoucí funkci v celé skupině. Ještě důležitější pozici ale zřejmě měl podnikatel Daniel Ježek, 
kterého Kušnierz tituloval „Pane Velkomožný“. Policie k těmto závěrům došla díky odposlechům. 
 
Novák s Ježkem podle policie s řediteli úřadu ROP Severozápad manipulovali. Nejdříve s Petrem 
Vráblíkem, který se ale časem z jejich vlivu chtěl vymanit, a tak si řekl o jeden milion korun za loajalitu 
a mlčení. Do čela úřadu proto poté nastoupil Petr Kušnierz, který časem také získal peníze za loajalitu, 
tentokrát ale od Aleše Dostála. Všichni aktéři jsou nyní obviněni. 
 
Hlavně ale šlo o manipulaci s bodovacími tabulkami k jednotlivým projektům. Skupina tak dokázala 
zajistit, aby ke konkrétním projektům šly peníze z evropských fondů. Například jeden projekt Ježek s 
Novákem „vytáhli“ z 27. místa na 13. 
 
Novák přitom není obviněný z trestné činnosti poprvé. V roce 1999, kdy byl exsenátor starostou 
Chomutova, město prodalo akcie dvou energetických společností v hodnotě 317 milionů korun. Akcie 
připadly německé firmě VNG Leipzig, která za to poslala 2,27 milionů marek Petru Schmelovi. Podle 
policie ale peníze skončily u Nováka. Exsenátor za to strávil dva roky ve vězení a zaplatil 
půlmilionovou pokutu. 
 
Obviněni jsou i členové ČSSD 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. 
 
Mezi obviněnými jsou i krajské špičky ČSSD, například nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav 
Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni 
ČSSD). 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/448316/exse...e-na-stedry-den-pri-ceste-z-los-angeles 
 

Exsenátora ODS Nováka zatkli v Německu. Tamní soud rozhodne, 
zda jej vydá do Česka 
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Německá policie zatkla loni na Štědrý den bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka, který je 
jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, v níž jde o 
evropské dotace v Ústeckém a Karlovarském kraji. O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout 
soud ve Frankfurtu nad Mohanem. Sdělilo to česko-německé policejní centrum v bavorském 
Schwandorfu. O zadržení Nováka informoval server iDNES.cz. 
 
 Fakta 
 Někteří z obviněných v kauze ROP Severozápad 
 
Jana Vaňhová – bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD 

http://www.blesk.cz/clanek/448316/exsenatora-novaka-zatkla-nemecka-policie-na-stedry-den-pri-ceste-z-los-angeles


 
Alexandr Novák – bývalý senátor a exstarosta Chomutova za ODS 
 
Daniel Ježek – podnikatel, bývalý člen ODS 
 
Petr Navrátil – starosta Chebu, bývalý předseda ČSSD v Karlovarském kraji (do prosince 2016), bývalý 
šéf výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad 
 
Arno Fišera – bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji (2011–2012), po obvinění v kauze ukončil i 
členství v ČSSD 
 
Jakub Pánik – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
 
Miloslav Čermák – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
 
Petr Horký – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje a místostarosta Mariánských Lázní za 
ČSSD 
 
Pavel Kouda – bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové, bývalý člen ČSSD 
 
Petr Fiala – bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní 
 
Jiří Červinka – pověřený ředitel úřadu ROP Severozápad po část roku 2011 
 
Zdroj: ČTK 
 
Novák byl podle policejního centra ve Schwandorfu zatčen na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem na 
základě evropského zatykače. Podle zjištění Českého rozhlasu zadržení následovalo po Novákově 
příletu z Los Angeles. Státní zástupce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx uvedl, že v 
Německu je na základě Evropského zatýkacího rozkazu vydaného v Česku vedeno řízení proti 
jednomu člověku. 
 
Bývalý senátor byl posledním z obviněných v kauze ROP Severozápad, která se týká Karlovarského a 
Ústeckého kraje. Policii se nepodařilo předat obvinění pouze jemu. Když v Česku probíhala policejní 
akce, byl údajně Novák pracovně v USA. 
 
Mezi obviněnými v kauze jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z obou regionů. Velkou část 
obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o 
nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 projektů 
částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací dosáhla 13,9 
miliardy.Metody podvodů rozkryl bývalý šéf ROP Severozápad 
 
Kvůli podezření z dotačních podvodů na severu Čech zatýkali policisté necelé dva týdny před 
loňskými Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat 
dotace v roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních 
kauz. 
 
V několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení 
za přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Kušnierz popsal v 
několika dokumentech pochybné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i 



seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je obviněn i v aktuální kauze.Novák už 
má za sebou trest za přijetí úplatku 
 
Novák už si odseděl dva roky ze čtyřletého trestu, který dostal za přijetí čtyřicetimilionového úplatku. 
Po polovině trestu byl podmínečně propuštěn. 
 
V roce 1999, kdy byl starostou v Chomutově, prodalo město akcie Severočeské energetiky a 
Severočeské plynárenské společnosti za částku přesahující 317 milionů korun německé firmě VNG 
Leipzig. Ta za zprostředkování koupě poslala 2,27 milionu marek Petru Schmelovi. Podle obžaloby ale 
neskončily u něj, nýbrž na rakouském soukromém účtu Novákových. 
 
  Profil 
      Alexandr Novák 
 
Bývalý senátor ODS a exstarosta Chomutova. V roce 1999 město prodalo akcie Severočeské 
energetiky a Severočeské plynárenské společnosti za 317 milionů korun německé firmě – peníze za 
zprostředkování ale skončily na rakouském soukromém účtu Novákových. Za přijetí úplatku ve výši 43 
milionů byl v roce 2010 odsouzen ke dvěma letům vězení a pokutě 5 milionů korun, po odvolání mu 
krajský soud trest zpřísnil na čtyři roky. Novák se vězení dlouho vyhýbal; až na jaře roku 2013 ho 
zadržela policie, která se obávala, že chce politik uprchnout do USA. V půlce trestu Nováka soud 
podmínečně propustil. Zaručil se za něj spolek Gryphons, který svou činnost dokládal zapůjčením 
čtyřkolky, pípy a pomoc při organizaci neckyády v obci Želenice. Podle kárného senátu NSS žalobce 
Kosán, jenž Novákovi pomohl na svobodu, porušil své povinnosti; stejně tak pochybil i chomutovský 
soud. Novák po propuštění z vězení koupil dva hotely v Chomutově, další nemovitosti pořídila jeho 
manželka. Už dříve nakoupili také rozsáhlé pozemky na severu Čech a několik domů. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domac...mni-soud-rozhodne-zda-jej-vyda-do-ceska 
 

Už je zase v chládku. Německá policie zatkla exsenátora Nováka 
6.2.2017    denik.cz    str. 0   Z domova 

    ČTK    Ústecký kraj     

Německá policie zatkla loni na Štědrý den bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka, který je 
jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, v níž jde o 
evropské dotace v Ústeckém a Karlovarském kraji. O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout 
soud ve Frankfurtu nad Mohanem, sdělilo česko-německé policejní centrum v bavorském 
Schwandorfu. 
 
" 
 
O zadržení Nováka informoval server iDNES.cz. 
 
Novák byl podle policejního centra ve Schwandorfu zatčen na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem na 
základě evropského zatykače. Český rozhlas uvedl, že zadržení následovalo po Novákově příletu z Los 
Angeles. Státní zástupce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx v tiskové zprávě uvedl, 
že v Německu je na základě Evropského zatýkacího rozkazu vydaného v Česku vedeno řízení proti 
jednomu člověku. Jde o stíhání v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. 
 
Mezi obviněnými v kauze ROP Severozápad jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domaci/2030590-exsenatora-ods-novaka-zatkli-v-nemecku-tamni-soud-rozhodne-zda-jej-vyda-do-ceska


na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační 
program podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle 
některých informací dosáhla 13,9 miliardy korun. 
 
Čtěte také: Dotační seznam. Kdo je mezi 24 obviněnými, kteří měli rozkrádat peníze? 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 
Za ODS jsou vedle Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve 
vazbě, dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je 
nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. 
 
Bývalý senátor Novák byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke 
čtyřem rokům vězení. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
Jeho kauza se týkala prodeje akcí firem Severočeská energetika a Severočeská plynárenská za více 
než 317 milionů korun, které vlastnil Chomutov, jehož byl Novák tehdy starostou. Kupující německá 
firma za zprostředkování poslala 2,27 milionu marek (přes 40 milionů korun), které skončily na účtu 
Novákových. 
Zatýkání na severu Čech 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V 
několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
 
Čtěte také: Ježek v kleci. V dotační kauze skončil ve vazbě jen vlivný podnikatel" 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/nemecka-p...a-podezreleho-v-kauze-rop-20170206.html 
 

Exsenátora Nováka obviněného z dotačních podvodů zatkli v 
Německu 

6.2.2017    e15.cz    str. 0   Události 
        Ústecký kraj     

Německá policie zatkla loni na Štědrý den bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka, který je 
jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, v níž jde o 
evropské dotace v Ústeckém a Karlovarském kraji. 
 
O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout soud ve Frankfurtu nad Mohanem. ČTK to dnes 
sdělilo česko-německé policejní centrum v bavorském Schwandorfu. O zadržení Nováka informoval 
server iDNES.cz. 

http://www.denik.cz/z_domova/nemecka-policie-zatkla-exsenatora-novaka-podezreleho-v-kauze-rop-20170206.html


 
Novák byl podle policejního centra ve Schwandorfu zatčen na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem na 
základě evropského zatykače. Český rozhlas uvedl, že zadržení následovalo po Novákově příletu z Los 
Angeles. Státní zástupce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx v tiskové zprávě uvedl, 
že v Německu je na základě Evropského zatýkacího rozkazu vydaného v Česku vedeno řízení proti 
jednomu člověku. Jde o stíhání v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. 
 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy korun. 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi jsou nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 
Za ODS je kromě Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve vazbě, 
dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je nyní 
ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Bývalý senátor a chomutovský starosta Novák 
byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke čtyřem rokům vězení. Soud 
ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
 
Bývalý senátor Novák byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke 
čtyřem rokům vězení. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
Jeho kauza se týkala prodeje akcí firem Severočeská energetika a Severočeská plynárenská za více 
než 317 milionů korun, které vlastnil Chomutov, jehož byl Novák tehdy starostou. Kupující německá 
firma za zprostředkování poslala 2,27 milionu marek (přes 40 milionů korun), které skončily na účtu 
Novákových. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V 
několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
 
URL| http://www.e15.cz/clanek/1328499/exsen...ho-z-dotacnich-podvodu-zatkli-v-nemecku 

http://www.e15.cz/clanek/1328499/exsenatora-novaka-obvineneho-z-dotacnich-podvodu-zatkli-v-nemecku


 

Německá policie zatkla exsenátora Nováka podezřelého v kauze 
ROP 

6.2.2017    echo24.cz    str. 0   Domov, Homepage, Krátké zprávy 
    Echo24, čtk    Ústecký kraj     

Německá policie zatkla v minulých dnech exsenátora za ODS Alexandra Nováka. Uvedl to server 
iDnes.cz s odkazem na dva policejní zdroje. Novák je jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního 
operačního programu Severozápad, která se týká dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. Policisté 
mu dosud obvinění nepředali, protože byl v době loňské razie v zahraničí. 
 
Německá policie zatkla v minulých dnech exsenátora za ODS Alexandra Nováka. Uvedl to server 
iDnes.cz s odkazem na dva policejní zdroje. Novák je jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního 
operačního programu Severozápad, která se týká dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. Policisté 
mu dosud obvinění nepředali, protože byl v době loňské razie v zahraničí. 
 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy korun. 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi jsou nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 
Za ODS je kromě Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve vazbě, 
dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je nyní 
ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Bývalý senátor a chomutovský starosta Novák 
byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke čtyřem rokům vězení. Soud 
ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
 
V několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení 
za přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
Čtěte také: Kauza ROP: Ježek ve vazbě, Novák v zahraničí, škoda dosahuje 14 miliard 
 
URL| http://echo24.cz/a/ikGNU 

http://echo24.cz/a/ikGNU


 

Exsenátor Novák podezřelý v kauze ROP byl zadržen v Německu 
6.2.2017    euro.cz    str. 0   Politika 

        Ústecký kraj     

Německá policie zatkla loni na Štědrý den bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka, který je 
jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, v níž jde o 
evropské dotace v Ústeckém a Karlovarském kraji. O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout 
soud ve Frankfurtu nad Mohanem. Uvedlo to česko-německé policejní centrum v bavorském 
Schwandorfu. 
 
O zadržení Nováka informoval server Idnes.cz. Novák byl podle policejního centra ve Schwandorfu 
zatčen na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem na základě evropského zatykače. Český rozhlas uvedl, 
že zadržení následovalo po Novákově příletu z Los Angeles. Státní zástupce Vrchního státního 
zastupitelství v Praze Tomáš Minx v tiskové zprávě uvedl, že v Německu je na základě Evropského 
zatýkacího rozkazu vydaného v Česku vedeno řízení proti jednomu člověku. Jde o stíhání v souvislosti 
s činností Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad. 
 
Mezi obviněnými v kauze ROP Severozápad jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a 
na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační 
program podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle 
některých informací dosáhla 13,9 miliardy korun. 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 
Za ODS jsou vedle Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve 
vazbě, dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je 
nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. 
 
Známá firma Novák 
 
Bývalý senátor Novák byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke 
čtyřem rokům vězení. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
Jeho kauza se týkala prodeje akcí firem Severočeská energetika a Severočeská plynárenská za více 
než 317 milionů korun, které vlastnil Chomutov, jehož byl Novák tehdy starostou. Kupující německá 
firma za zprostředkování poslala 2,27 milionu marek (přes 40 milionů korun), které skončily na účtu 
Novákových. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V 
několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
 



Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
 
O kauze ROP Severozápad čtěte více: 
 
Policie zadržuje tři osoby v kauze ROP Severozápad. U jedné je navržena vazba 
 
Sobotka: Kauza ROP Severozápad se týká minulosti. Personální odpovědnost nechá na krajích 
 
Kauza ROP pokračuje: obvinění mají blokované účty a majetek 
 
URL| http://www.euro.cz/politika/exsenator-...kauze-rop-byl-zadrzen-v-nemecku-1328907 
 

Už je zase v chládku. Německá policie zatkla exsenátora Alexandra 
Nováka 

6.2.2017    chomutovsky.denik.cz    str. 0   Moje Chomutovsko 
    ČTK    Ústecký kraj     

Praha, Ústecký kraj - Německá policie zatkla bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka. Uvedl to v 
pondělí server iDNES.cz. Novák je jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního 
programu Severozápad, která se týká dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. Policisté mu dosud 
obvinění nepředali, protože byl v době loňské razie v zahraničí. 
 
"Novák byl podle něj zatčen na letišti právě ve Frankfurtu nad Mohanem na základě evropského 
zatykače. Český rozhlas uvedl, že zadržení následovalo po jeho příletu z Los Angeles. 
Státní zástupce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx v tiskové zprávě uvedl, že v 
Německu je na základě Evropského zatýkacího rozkazu vydaného v Česku vedeno řízení proti 
jednomu člověku. Jde o stíhání v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. Novák je jedním z 24 obviněných v této kauze, která se týká dotací v Ústeckém a 
Karlovarském kraji. Policisté mu dosud obvinění nepředali, protože byl v době loňské razie v 
zahraničí. 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy korun. Čtete také: Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi 
zadrženými je i Vaňhová 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi jsou nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
JEŽEK ZŮSTAL V KLECI 
Za ODS jsou kromě Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve 
vazbě, dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je 
nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Více o vazbě Daniela Ježka: Podnikatel 
Daniel Ježek zůstává ve vazbě 
Bývalý senátor Novák byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke 
čtyřem rokům vězení. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 

http://www.euro.cz/politika/exsenator-novak-podezrely-v-kauze-rop-byl-zadrzen-v-nemecku-1328907


Jeho kauza se týkala prodeje akcí firem Severočeská energetika a Severočeská plynárenská za více 
než 317 milionů korun, které vlastnil Chomutov, jehož byl Novák tehdy starostou. Kupující německá 
firma za zprostředkování poslala 2,27 milionu marek (přes 40 milionů korun), které skončily na účtu 
Novákových. Více o propuštění Alexandra Nováka: Alexandr Novák jde na svobodu. Pouští ho právě 
dnes 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
V několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení 
za přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Více: Exředitele ROP 
Severozápad Petra Kušnierze poslal soud na 7 let do vězení 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných." 
 
URL| http://chomutovsky.denik.cz/zpravy_reg...senatora-alexandra-novaka-20170206.html 
 

Bývalý senátor Alexandr Novák obviněný v dotační kauze ROP 
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Němečtí policisté zatkli bývalého senátora ODS Alexandra Nováka. 
Novák patří mezi obviněné v kauze dotačního podvodu v ROP Severozápad. 
Exsenátor byl posledním z obviněných, kterému se dosud nepodařilo doručit usnesení o obvinění. 
 
Německá policie zatkla loni na Štědrý den bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka, který je 
jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, v níž jde o 
evropské dotace v Ústeckém a Karlovarském kraji. O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout 
soud ve Frankfurtu nad Mohanem. Sdělilo to česko-německé policejní centrum v bavorském 
Schwandorfu. O zadržení Nováka informoval server iDNES.cz. 
 
Novák byl podle policejního centra ve Schwandorfu zatčen na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem na 
základě evropského zatykače. Český rozhlas uvedl, že zadržení následovalo po Novákově příletu z Los 
Angeles. Státní zástupce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx v tiskové zprávě uvedl, 
že v Německu je na základě Evropského zatýkacího rozkazu vydaného v Česku vedeno řízení proti 
jednomu člověku. Jde o stíhání v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. 
 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy korun. 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Mezi nimi jsou nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 

http://chomutovsky.denik.cz/zpravy_region/uz-je-zase-v-chladku-nemecka-policie-zatkla-exsenatora-alexandra-novaka-20170206.html


 
Za ODS je kromě Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve vazbě, 
dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je nyní 
ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Bývalý senátor a chomutovský starosta Novák 
byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke čtyřem rokům vězení. Soud 
ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V 
několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jejž soud odsoudil na pět let vězení za 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
 
Mládek nechce v radě ČTÚ kritika operátorů Malého. Víc mluví, než koná, tvrdí ministr - čtěte ZDE 
 
ČNB udělila třímilionovou pokutu zprostředkovateli, který nabízel rizikové investice důchodcům - 
čtěte ZDE 
 
S koncem HateFree se počítalo, projekt byl navázán na granty, brání se Chvojka. Podle autorů měl 
pokračovat - čtěte ZDE 
 
V lednu vzrostl počet bankrotů na 678, nejvíce od loňského června, tvrdí studie - čtěte ZDE 
 
URL| http://domaci.ihned.cz/c1-65613980-byv...ze-rop-severozapad-byl-zatcen-v-nemecku 
 

Měl pod palcem dotační podvody? Exsenátor Novák má znovu 
opletačky se zákonem, zatkli ho v Německu 
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Bývalý senátor Alexandr Novák je obviněný v kauze údajných dotačních podvodů ROP Severozápad, 
ale policie mu jeho znění nedoručila. Policejním raziím se vyhnul, protože byl pracovně v zahraničí. O 
jeho zatčení informoval server iDnes.cz. Podle webu Českého rozhlasu si policisté pro Nováka přišli už 
na Štědrý den. 
 
Detektivové podle serveru Nováka podezírají, že byl členem skupiny, která manipulovala s dotacemi 
na severu Čech. iDnes připomíná, že mezi lidmi, kteří dotační úřad fakticky vedli, měl mít výsadní 
postavení. Titulovaný údajně byl jako „kapitán“ nebo „pan Velkomožný“. 
 
„Byl dne 24. 12. 2016 na základě Evropského zatýkacího rozkazu vydaného Okresním soudem v Ústí 
nad Labem dne 22. 12. 2016 zadržen po příletu z Los Angeles na mezinárodním letišti Frankfurt nad 
Mohanem v SRN,“ stojí v usnesení soudu, které má k dispozici Český rozhlas. 
 
Policie poměry ve skupině rozkryla na základě odposlechů. Celkem stíhá 24 lidí. Vyšetřování se týká 
především období do roku 2011. Tehdy byl poprvé obviněn, a následně za úplatky pravomocně 
odsouzen, bývalý ředitel Petr Kušnierz. 

http://domaci.ihned.cz/c1-65613980-byvaly-senator-alexandr-novak-obvineny-v-dotacni-kauze-rop-severozapad-byl-zatcen-v-nemecku


 
Mezi obviněnými nyní jsou bývalá ústecká hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová a starosta Chebu Petr 
Navrátil. Policie znovu stíhá také prvního ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Vráblíka, kterého v 
předchozí kauze ústecký krajský soud viny zprostil. 
 
iDnes s odkazem na obvinění například popisuje, že Vráblík se chtěl dostat z vlivu Nováka, který v 
regionu platil za mimořádně mocného muže. Podle policejních dokumentů si řekl o milion korun za 
„loajalitu a mlčení“, což policie později vyhodnotila jako úplatek. 
 
V dalším případě šly peníze na zaplacení peněžitého trestu Petra Kušnierze, což opět mělo stvrdit 
jeho loajalitu. V kauze jde i o dotační podvody – vlivné postavy údajně manipulovaly s bodováním 
projektů, na kterých jim záleželo, aby měly jistotu, že na peníze dosáhnou. Škoda způsobená 
obviněnými podle některých informací dosáhla 13,9 miliardy korun. 
 
URL| http://www.info.cz/clanek/4254/mel-pod...pletacky-se-zakonem-zatkli-ho-v-nemecku 
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Podnikatel je posledním z kauzy severočeské dotační chobotnice, který dosud policistům unikal. 
 
PRAHA Německá policie zatkla bývalého senátora a exstarostu Chomutova za ODS Alexandra Nováka. 
S odvoláním na své zdroje to uvedl server iDNES.cz. 
 Novák je jedním z celkem 24 obviněných v kauze regionálního operačního programu (ROP) 
Severozápad, která se týká machinací s evropskými dotacemi v Ústeckém a Karlovarském kraji. 
 Policisté mu dosud obvinění nepředali, protože byl loni v prosinci, kdy proběhla razie Národní 
centrály proti organizovanému zločinu, v zahraničí. Údajně měl být pracovně na Floridě, kde podniká 
v nemovitostech. Exsenátor Novák podle vyšetřovatelů společně s podnikatelem Danielem Ježkem od 
roku 2008 systematicky manipulovali s bodovacími tabulkami jednotlivých projektů, které se o dotace 
z EU ucházely. 
 O tom, že Novák byl silným zákulisním hráčem, svědčí i policejní odposlechy. Jeden z dalších 
obviněných Petr Kušnierz, bývalý šéf ROP Severozápad, měl Nováka v telefonních hovorech titulovat 
„kapitáne“. 
Kromě Nováka jsou v kauze ROP Severozápad obviněni další bývalí i současní regionální politici, mimo 
jiné krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské organizace sociálních demokratů v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik a 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 Chapadla severočeské „dotační chobotnice“ sahají i k ODS. Kromě Nováka jsou mezi 
obviněnými jeho známý, podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve vazbě, dále ředitel 
Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je nyní ředitelem 
odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Policie v rozsáhlé korupční kauze na severu Čech obvinila 
také vysoké úředníky a podnikatele z Ústeckéhoa Karlovarského kraje. Velkou část tvoří hodnotitelé 
projektů. Škoda způsobená obviněnými podle informací vyšetřovatelů dosáhla 13,9 miliardy korun. 
Klíčovým svědkem je v podobě „spolupracujícího obviněného“ Kušnierz, jenž vyšetřovatelům předal 
seznam 54 projektů, které podle něj byly ovlivněny. 
 
Kličkování před zákonem 
 

http://www.info.cz/clanek/4254/mel-pod-palcem-dotacni-podvody-exsenator-novak-ma-znovu-opletacky-se-zakonem-zatkli-ho-v-nemecku


Není to poprvé, kdy Novák, který byl senátorem za Chomutovsko v letech 2000–2006, kličkoval před 
zákonem, aby se vyhnul nepříjemnostem. Před sedmi lety byl odsouzen za to, že ještě jako starosta 
Chomutova přijal v roce 1999 úplatek ve výši 42 milionů korun za prodej společností Severočeská 
plynárenská a Severočeská energetika Děčín do soukromých rukou německého investora. Úplatek 
přes kyperskou firmu nakonec přistál na Novákově rakouském účtu. 
 Novák se čtyřletému trestu vyhýbal s tím, že mu nástup do vězení neumožňuje jeho zdravotní 
stav. 
 Teprve v dubnu 2013 byl zadržen a převezen do věznice na Pankráci. Propuštěn byl v květnu 
2015 po odpykání poloviny trestu. Za Nováka se na svobodě zaručil motorkářský klub Gryphons. 
 
Foto popis| 
 

Spadla klec, senátore. Severočeského bosse Nováka zatkli v 
Německu 
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Německá policie zatkla bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka. Uvedl to dnes server iDNES.cz. 
Novák je jedním ze 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, která se 
týká dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. Policisté mu dosud obvinění nepředali, protože byl v 
době loňské razie v zahraničí. Podle Českého rozhlasu byl zatčen na Štědrý den na letišti ve 
Frankfurtu nad Mohanem na základě evropského zatykače, poté, co přiletěl z Los Angeles. 
 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy korun. 
     Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Jsou mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
  Za ODS jsou kromě Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve 
vazbě, dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), jenž je 
nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. 
  Bývalý senátor Novák byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke 
čtyřem rokům vězení. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
Jeho kauza se týkala prodeje akcí firem Severočeská energetika a Severočeská plynárenská za více 
než 317 milionů korun, které vlastnil Chomutov, jehož byl Novák tehdy starostou. Kupující německá 
firma za zprostředkování poslala 2,27 milionu marek (přes 40 milionů korun), které skončily na účtu 
Novákových. 
  Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánoci. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v roce 
2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V několika 
figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání 
úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud 
potrestal zatím nepravomocně sedmi roky za ovlivňování projektů. 
  Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů 
v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v 
aktuální kauze jedním z obviněných. 



  
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=474496 
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Němečtí policisté zadrželi loni na Štědrý den bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka. 
 Česká policie ho podezřívá z ovlivňování veřejných zakázek v Ústeckém a Karlovarském kraji v 
rámci dotačního programu ROP Severozápad. 
 Uvedl to včera web Českého rozhlasu, podle kterého němečtí policisté Nováka chytili na 
základě eurozatykače vydaného 22. prosince Okresním soudem v Ústí nad Labem na letišti ve 
Frankfurtu nad Mohanem, když přiletěl z Los Angeles. O jeho vydání do Česka by měl rozhodnout 
tamní soud. 
 Spolu s Novákem je v kauze obviněno dalších 23 lidí. Sám bývalý politik však tehdejší 
předvánoční razii unikl, protože byl v těch dnech spolu s manželkou v USA. Na jeho zadržení upozornil 
server Idnes.cz. 
 Dozorový státní zástupce Tomáš Minx poté v tiskovém prohlášení pouze potvrdil, že „v 
Německu je aktuálně vedeno řízení proti jedné osobě na základě vydaného Evropského zatýkacího 
rozkazu“. 
 
Českého občanství se vzdal 
 
Právo už v minulosti napsalo, že Novák se vzdal českého občanství a zřejmě má německé. 
 Kriminalisté Nováka označují jako jednu z hlavních postav dotační kauzy na Ústecku a 
Karlovarsku. Dalším důležitým hráčem byl podle policie Novákův obchodní partner, podnikatel Daniel 
Ježek, který jako jediný skončil ve vazbě. 
(Pokračování na str. 8) 
 
(Pokračování ze str. 1) 
Obvinění jsou dále úředníci, regionální politici z ČSSD a ODS a podnikatelé, značnou část skupiny tvoří 
hodnotitelé projektů, kteří udělovali projektům body, a podle jejich doporučení rozhodoval výbor 
ROP Severozápad. Vyšetřovatelé tvrdí, že skupina ovlivnila stovky projektů financovaných z Evropské 
unie a způsobila škodu až 14 miliard korun. 
 Bývalý senátor Novák byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimiliónového úplatku 
ke čtyřem rokům vězení. Soud ho v roce 2015 podmínečně pustil na svobodu po dvou letech 
strávených ve vězení. 
 
Chytili ho na letišti po příletu z USA 
 
Foto popis| Alexandr Novák 
Foto autor| Foto ČTK – Libor Zavoral 

http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=474496


 

Případ zneužitých dotací: Exsenátor Novák byl zatčen v Německu, 
žalobci ho chtějí v Česku 

6.2.2017    seznam.cz    str. 0   Domácí 
    Radek Nohl    Ústecký kraj     

Novák je jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, která se 
týká dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. 
 
Německá policie zatkla bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka. 
Novák je jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, která se 
týká dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. Policisté mu dosud obvinění nepředali, protože byl v 
době loňské razie v zahraničí. 
Novák byl zadržen přímo na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem poté, co přiletěl do Německa z USA. 
Český rozhlas uvedl, že k tomu došlo již loni 24. prosince. Novákův obhájce Michael Kis uvedl, že o 
ničem neví. 
Vydání do ČeskaPražské státní zastupitelství v pondělí uvedlo, že v souvislosti s kauzou ROP 
Severozápad v Německu probíhá řízení o vydání. Jméno Alexandra Nováka výslovně nezmínilo. 
„Ve Spolkové republice Německo je aktuálně vedeno řízení proti jedné osobě na základě českými 
justičními orgány vydaného evropského zatýkacího rozkazu," potvrdil v pondělí Tomáš Minx z 
Vrchního státního zastupitelství v Praze. 
O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout soud ve Frankfurtu nad Mohanem, uvedla ČTK s 
odkazem na česko-německé policejní centrum v bavorském Schwandorfu. 
O tom, že byl Novák zadržen, v usnesení napsal i Krajský soud v Ústí nad Labem. Ten nedávno 
rozhodl, že jeden z obviněných - podnikatel Daniel Ježek, zůstane ve vazbě. Důvodem je fakt, že by 
mohl ovlivňovat svědky a hrozí jeho útěk do zahraničí. 
Novákova role v případu je klíčová. Státní zástupce Tomáš Minx v usnesení uvádí, že Novák a Ježek 
stáli v čele zločinecké skupiny a určovali, které z projektů budou takzvaně tlačené a získají tak dotace. 
Ředitelé dotačního úřadu pak Novákovi a Ježkovi při pravidelných středečních setkáních předkládali 
písemné dokumenty a informovali je o veškerém dění. 
Případ ROP SeverozápadJeště nechytili všechny. Svědectví muže, který odkryl dotační podvody na 
severu 
Kauza evropských dotací: Soud poslal v noci do vazby podnikatele Ježka 
Z dovolené rovnou na policii. V kauze dotací byl obviněn další náměstek hejtmanky 
Mezi obviněnými v kauze ROP Severozápad jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a 
na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. 
Operační program podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými 
podle některých informací dosáhla 13,9 miliardy korun. 
 
URL| https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/pr...yl-zatcen-v-nemecku-uz-o-vanocich-12836 
 

Šéfka dotací na Severozápadě: Lidé nás hází do jednoho pytle 
7.2.2017    Teplický deník    str. 2   Teplicko 

    KRISTIÁN ŠUJAN    Ústecký kraj     

Jana Havlicová říká, že kauza machinací s evropskými dotacemi se jejího úřadu netýká. 
Ústecký kraj – Vrcholní politici i vlivní podnikatelé. Celkem 24 lidí z Karlovarského a Ústeckého kraje 
čelí obvinění v případu tunelování evropských dotací z programu ROP Severozápad. 
 Současná ředitelka Úřadu Regionální rady Jana Havlicová uvedla, že veřejnost si spojuje 
obviněné se současným úřadem včetně jeho zaměstnanců, což je mylné. 

https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/pripad-zneuzitych-dotaci-byvaly-senator-novak-byl-zatcen-v-nemecku-uz-o-vanocich-12836


 „Lidé nás hází do stejného pytle, neoddělují staré a nové vedení. My s tím v podstatě 
nemáme co do činění, žádný policejní zásah tady nebyl, obviněný nebyl nikdo z úředníků. Za mého 
působení bylo všechno transparentní a jsme schopni to doložit,“ říká Havlicová, která dotačnímu 
úřadu šéfuje od podzimu 2012. Jak dodává, informace k aktuálně propíraným kauzám ohledně 
machinací s dotacemi má jen z médií. 
 „Nikdo nám nic nesdělí, nedovolí nám nahlédnout ani do spisu, čekáme, abychom si přečetli, 
z čeho jsou ti lidé obvinění. Nezbývá než čekat, co policie odhalí nebo neodhalí. Byla jsem i oslovená, 
abychom doložili nějaké další skutkové podstaty, které by mohly vést k rozuzlení případu,“ podotýká 
Havlicová. 
 Momentálně úřad funguje v režimu uzavírání operačního programu. „Je nutné vypořádat se s 
Evropskou komisí, odeslat závěrečné dokumenty, uzavřít program finančně. A s tím je spojeno 
nemalé množství administrativních úkonů,“ uvádí mluvčí úřadu Pavel Žinčík. 
 
KOMÍNEK PŘEDSEDOU 
 
Úřad Regionální rady má nyní 44 zaměstnanců, k 1. červenci jich zbude 37. 
Kdo dostane výpověď, zatím úřad nechce říct. „Držíme se toho, že dáváme zaměstnancům půl roku 
dopředu vědět, kdo bude úřad opouštět. Chtěli jsme rušit oddělení financí, ale vzhledem k 
dokončovacím pracím ho zatím necháme,“ doplnila Havlicová. 
 Noví členové Výboru Regionální rady ROP Severozápad si za nového předsedu zvolili 
Jaroslava Komínka, náměstka hejtmana Ústeckého kraje. Nahradil dosavadního předsedu Milana 
Pipala (oba KSČM). 
 ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze, 
zbylo asi 3,5 miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli 
podezření z korupce. 
 
„Nikdo nám nic nesdělí, nedovolí nám nahlédnout ani do spisu. Nezbývá než čekat, co policie odhalí 
nebo neodhalí.“ Jana Havlicová, šéfka dotačního úřadu 
 
Foto popis| 
Region| Severní Čechy 
 

Němci zatkli exsenátora Nováka. Už na Štědrý den 
6.2.2017    tyden.cz    str. 0   Domácí 

    ČTK    Ústecký kraj     

Německá policie zatkla bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka. Ten je jedním z 24 obviněných v 
kauze Regionálního operačního programu Severozápad, která se týká dotací v Ústeckém a 
Karlovarském kraji. 
 
Německá policie zatkla loni na Štědrý den bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka, který je 
jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, v níž jde o 
evropské dotace v Ústeckém a Karlovarském kraji. O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout 
soud ve Frankfurtu nad Mohanem, uvedlo pro ČTK česko-německé policejní centrum v bavorském 
Schwandorfu. 
 
Novák byl podle policejního centra ve Schwandorfu zatčen na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem na 
základě evropského zatykače. Český rozhlas uvedl, že zadržení následovalo po Novákově příletu z Los 
Angeles. Státní zástupce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx v tiskové zprávě uvedl, 
že v Německu je na základě Evropského zatýkacího rozkazu vydaného v Česku vedeno řízení proti 



jednomu člověku. Jde o stíhání v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. 
 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy korun. 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi jsou nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 
Za ODS jsou kromě Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve 
vazbě, dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je 
nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. 
 
Bývalý senátor Novák byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke 
čtyřem rokům vězení. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
Jeho kauza se týkala prodeje akcí firem Severočeská energetika a Severočeská plynárenská za více 
než 317 milionů korun, které vlastnil Chomutov, jehož byl Novák tehdy starostou. Kupující německá 
firma za zprostředkování poslala 2,27 milionu marek (přes 40 milionů korun), které skončily na účtu 
Novákových. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V 
několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/nem...ora-novaka-uz-na-stedry-den_416670.html 
 

Německá policie zatkla exsenátora Nováka podezřelého v kauze 
ROP 

6.2.2017    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod mak eur 
        Ústecký kraj     

V prvních dvou odstavcích jsme doplnili informace česko-německého policejního centra ve 
Schwandorfu a Vrchního státního zastupitelství v Praze. Upravili jsme.Praha 6. února (ČTK) - Německá 
policie zatkla loni na Štědrý den bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka, který je jedním z 24 
obviněných v kauze Regionálního operačního programu Severozápad, v níž jde o evropské dotace v 
Ústeckém a Karlovarském kraji. O Novákově vydání do Česka by měl rozhodnout soud ve Frankfurtu 
nad Mohanem. ČTK to dnes sdělilo česko-německé policejní centrum v bavorském Schwandorfu. O 
zadržení Nováka informoval server iDNES.cz. 

http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/nemci-zatkli-exsenatora-novaka-uz-na-stedry-den_416670.html


Novák byl podle policejního centra ve Schwandorfu zatčen na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem na 
základě evropského zatykače. Český rozhlas  uvedl, že zadržení následovalo po Novákově příletu z Los 
Angeles. Státní zástupce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx v tiskové zprávě uvedl, 
že v Německu je na základě Evropského zatýkacího rozkazu vydaného v Česku vedeno řízení proti 
jednomu člověku. Jde o stíhání v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. 
Mezi obviněnými v kauze ROP Severozápad jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a 
na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační 
program podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle 
některých informací dosáhla 13,9 miliardy korun. 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
Za ODS jsou vedle Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve 
vazbě, dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je 
nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. 
Bývalý senátor Novák byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke 
čtyřem rokům vězení. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
Jeho kauza se týkala prodeje akcí firem Severočeská energetika a Severočeská plynárenská za více 
než 317 milionů korun, které vlastnil Chomutov, jehož byl Novák tehdy starostou. Kupující německá 
firma za zprostředkování poslala 2,27 milionu marek (přes 40 milionů korun), které skončily na účtu 
Novákových. 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V 
několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
mar mtw dvd mol 
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Německá policie zatkla exsenátora Nováka podezřelého v kauze 
ROP 

6.2.2017    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod mak eur 
        Ústecký kraj     

V 1. odstavci jsme doplnili podrobnosti o zatčení Nováka, v 5. podrobnosti o korupční kauze, v níž byl 
v minulosti odsouzen.Praha 6. února (ČTK) - Německá policie zatkla bývalého senátora za ODS 
Alexandra Nováka. Uvedl to dnes server iDNES.cz. Novák je jedním z 24 obviněných v kauze 
Regionálního operačního programu Severozápad, která se týká dotací v Ústeckém a Karlovarském 
kraji. Policisté mu dosud obvinění nepředali, protože byl v době loňské razie v zahraničí. Podle 
Českého rozhlasu byl zatčen na Štědrý den na letišti ve Frankfurtu nad Mohanem na základě 
evropského zatykače, poté co přiletěl z Los Angeles. 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 



doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy korun. 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi jsou nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
Za ODS jsou kromě Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve 
vazbě, dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je 
nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. 
Bývalý senátor Novák byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke 
čtyřem rokům vězení. Soud ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
Jeho kauza se týkala prodeje akcí firem Severočeská energetika a Severočeská plynárenská za více 
než 317 milionů korun, které vlastnil Chomutov, jehož byl Novák tehdy starostou. Kupující německá 
firma za zprostředkování poslala 2,27 milionu marek (přes 40 milionů korun), které skončily na účtu 
Novákových. 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V 
několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
mar mol 
Cas| 17:02 
 

Německá policie zatkla exsenátora Nováka podezřelého v kauze 
ROP 

6.2.2017    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod mak eur 
        Ústecký kraj     

Praha 6. února (ČTK) - Německá policie zatkla bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka. Uvedl to 
dnes server iDNES.cz. Novák je jedním z 24 obviněných v kauze Regionálního operačního programu 
Severozápad, která se týká dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. Policisté mu dosud obvinění 
nepředali, protože byl v době loňské razie v zahraničí. 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Operační program podpořil 536 
projektů částkou 19,4 miliardy korun. Škoda způsobená obviněnými podle některých informací 
dosáhla 13,9 miliardy korun. 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi jsou nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
Za ODS je kromě Nováka mezi obviněnými podnikatel Daniel Ježek, který jako jediný skončil ve vazbě, 
dále ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), který je nyní 
ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Bývalý senátor a chomutovský starosta Novák 



byl v minulosti odsouzen za přijetí víc než čtyřicetimilionového úplatku ke čtyřem rokům vězení. Soud 
ho v roce 2015 pustil na svobodu po dvou letech strávených ve vězení. 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat necelé dva týdny před loňskými 
Vánocemi. Vyšetřování se týká prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V 
několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
Kušnierz sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal pochybné manipulace a ovlivňování projektů v 
ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 projektů, které byly podle něj ovlivněny. Kušnierz je i v aktuální 
kauze jedním z obviněných. 
mar mol 
Cas| 16:25 
 

Šéfka dotací na Severozápadě: Lidé nás hází do jednoho pytle 
5.2.2017    mostecky.denik.cz    str. 0   Moje Mostecko 

    Kristián Šujan    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem – Vrcholní politici i vlivní podnikatelé. Celkem 24 lidí z Karlovarského a Ústeckého 
kraje čelí obvinění v případu tunelování evropských dotací z programu ROP Severozápad. 
 
"Současná ředitelka Úřadu Regionální rady Jana Havlicová uvedla, že veřejnost si spojuje obviněné se 
současným úřadem včetně jeho zaměstnanců, což je mylné. 
„Lidé nás hází do stejného pytle, neoddělují staré a nové vedení. My s tím v podstatě nemáme co do 
činění, žádný policejní zásah tady nebyl, obviněný nebyl nikdo z úředníků. Za mého působení bylo 
všechno transparentní a jsme schopni to doložit," říká Havlicová, která dotačnímu úřadu šéfuje od 
podzimu 2012. Jak dodává, informace k aktuálně propíraným kauzám ohledně machinací s dotacemi 
má jen z médií. 
Čtěte také: Soud s exhejtmanem Šulcem bude pokračovat v květnu, nepřišel svědek 
„Nikdo nám nic nesdělí, nedovolí nás nahlédnout ani do spisu, čekáme, abychom si přečetli, z čeho 
jsou ti lidé obvinění. Nezbývá než čekat, co policie odhalí nebo neodhalí. Byla jsem i oslovená, 
abychom doložili nějaké další skutkové podstaty, které by mohly vést k rozuzlení případu," podotýká 
Havlicová. 
Momentálně úřad funguje v režimu uzavírání operačního programu. „Je nutné vypořádat se s 
Evropskou komisí, odeslat závěrečné dokumenty, uzavřít program finančně. A s tím je spojeno 
nemalé množství administrativních úkonů," uvádí mluvčí úřadu Pavel Žinčík. 
JAROSLAV KOMÍNEK PŘEDSEDOU 
Úřad Regionální rady má nyní 44 zaměstnanců, k 1. červenci jich zbude 37. Kdo dostane výpověď, 
zatím úřad nechce říct. „Držíme se toho, že dáváme zaměstnancům půl roku dopředu vědět, kdo 
bude úřad opouštět. Chtěli jsme rušit oddělení financí, ale vzhledem k dokončovacím pracím ho zatím 
necháme," doplnila Havlicová. 
Noví členové Výboru Regionální rady ROP Severozápad si za nového předsedu zvolili Jaroslava 
Komínka, náměstka hejtmana Ústeckého kraje. Nahradil dosavadního předsedu Milana Pipala (oba 
KSČM). 
Čtěte také: Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 
miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z 
korupce." 
 
URL| http://mostecky.denik.cz/zpravy_region...nas-hazi-do-jednoho-pytle-20170204.html 
 

http://mostecky.denik.cz/zpravy_region/sefka-dotaci-na-severozapade-lide-nas-hazi-do-jednoho-pytle-20170204.html


Šéfka dotací na Severozápadě: Lidé nás hází do jednoho pytle 
4.2.2017    ustecky.denik.cz    str. 0   Moje Ústecko 

    Kristián Šujan    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem – Vrcholní politici i vlivní podnikatelé. Celkem 24 lidí z Karlovarského a Ústeckého 
kraje čelí obvinění v případu tunelování evropských dotací z programu ROP Severozápad. 
 
"Současná ředitelka Úřadu Regionální rady Jana Havlicová uvedla, že veřejnost si spojuje obviněné se 
současným úřadem včetně jeho zaměstnanců, což je mylné. 
„Lidé nás hází do stejného pytle, neoddělují staré a nové vedení. My s tím v podstatě nemáme co do 
činění, žádný policejní zásah tady nebyl, obviněný nebyl nikdo z úředníků. Za mého působení bylo 
všechno transparentní a jsme schopni to doložit," říká Havlicová, která dotačnímu úřadu šéfuje od 
podzimu 2012. Jak dodává, informace k aktuálně propíraným kauzám ohledně machinací s dotacemi 
má jen z médií. 
Čtěte také: Soud s exhejtmanem Šulcem bude pokračovat v květnu, nepřišel svědek 
„Nikdo nám nic nesdělí, nedovolí nás nahlédnout ani do spisu, čekáme, abychom si přečetli, z čeho 
jsou ti lidé obvinění. Nezbývá než čekat, co policie odhalí nebo neodhalí. Byla jsem i oslovená, 
abychom doložili nějaké další skutkové podstaty, které by mohly vést k rozuzlení případu," podotýká 
Havlicová. 
Momentálně úřad funguje v režimu uzavírání operačního programu. „Je nutné vypořádat se s 
Evropskou komisí, odeslat závěrečné dokumenty, uzavřít program finančně. A s tím je spojeno 
nemalé množství administrativních úkonů," uvádí mluvčí úřadu Pavel Žinčík. 
JAROSLAV KOMÍNEK PŘEDSEDOU 
Úřad Regionální rady má nyní 44 zaměstnanců, k 1. červenci jich zbude 37. Kdo dostane výpověď, 
zatím úřad nechce říct. „Držíme se toho, že dáváme zaměstnancům půl roku dopředu vědět, kdo 
bude úřad opouštět. Chtěli jsme rušit oddělení financí, ale vzhledem k dokončovacím pracím ho zatím 
necháme," doplnila Havlicová. 
Noví členové Výboru Regionální rady ROP Severozápad si za nového předsedu zvolili Jaroslava 
Komínka, náměstka hejtmana Ústeckého kraje. Nahradil dosavadního předsedu Milana Pipala (oba 
KSČM). 
Čtěte také: Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 
miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z 
korupce." 
 
URL| http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/...nas-hazi-do-jednoho-pytle-20170204.html 
 

Novým předsedou výboru ROP Severozápad je Komínek 
2.2.2017    chomutovsky.denik.cz    str. 0   Moje Chomutovsko 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem/ Chomutov - Novým předsedou výboru Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad je náměstek ústeckého hejtmana Jaroslav Komínek (KSČM). Rozhodli o tom noví 
členové výboru, řekl mluvčí úřadu Pavel Žinčík. Úřad ROP Severozápad postupně tlumí činnost, 
opustila ho už polovina zaměstnanců. 
 
"ROP Severozápad rozděloval v uplynulých letech evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. Za 
svou existenci podpořil více než 500 projektů částkou přesahující 19 miliard korun. Jeho fungování 
provázelo několik trestních kauz, některými se policie či soudy dosud zabývají. V období 2014 až 2020 
nahradil Regionální operační programy (ROP) Integrovaný regionální operační program (IROP), který 
je řízen ministerstvem pro místní rozvoj. 

http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/sefka-dotaci-na-severozapade-lide-nas-hazi-do-jednoho-pytle-20170204.html


Výbor ROP Severozápad je složen v politiků Ústeckého a Karlovarského kraje. Komínek v jeho čele 
nahradil svého stranického kolegu Milana Pipala. Ten považuje za úspěch, že se po korupčních 
kauzách někdejšího ředitele Petra Kušnierze podařilo program znovu obnovit. "Pokud by ke 
znovuspuštění programu nedošlo, pocítily by to především obce, na které připadla velká část 
zbývajících prostředků," řekl ČTK Pipal. ROP Severozápad od obnovení činnosti podpořil 250 projektů, 
příjemcům dotací bylo vyplaceno téměř devět miliard korun. 
Úřad ROP Severozápad postupně ukončuje činnost. V současné době má 44 zaměstnanců, přibližně 
polovina už jich odešla. "Děláme všechny ukončovací práce vůči Evropské komisi. Především 
závěrečnou zprávu, závěrečný výkaz výdajů, to jsou základní věci. Pak máme další povinnosti i vůči 
příjemcům, kteří stále ještě mají povinnost udržet projekty v chodu, takže nám dávají své 
monitorovací zprávy a my chodíme na kontroly," řekla ředitelka úřadu Jana Havlicová. Další 
zaměstnanci budou úřad opouštět i nadále, k 1. červenci by jejich počet měl klesnout na 37. 
Úřadu ani nového výboru se podle Havlicové nijak netýká nová kauza, kvůli které policisté obvinili z 
machinací s projekty 24 lidí. Zajímá se o ni ale Evropská komise. "Samozřejmě to má vliv na 
ukončovací práce. Budeme muset Evropské komisi tuto kauzu vysvětlit a objasnit. Ale fakticky, co se 
týče současných zaměstnanců, současného vedení nebo chodu úřadu, tak to na nás nemá žádný vliv," 
doplnila Havlicová. 
Kriminalisté viní v nové kauze ROP Severozápad 24 lidí z poškozování finančních zájmů Evropské unie. 
Vyšetřování se týká především období do roku 2011. Tehdy byl poprvé obviněn, a následně za 
úplatky pravomocně odsouzen, bývalý ředitel Kušnierz. Mezi nyní obviněnými jsou bývalá ústecká 
hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová či starosta Chebu Petr Navrátil. Obviněn je také ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala (ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír 
Macholda. Policie znovu stíhá také prvního ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Vráblíka, kterého v 
předchozí kauze ústecký krajský soud viny zprostil. 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 
miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z 
korupce." 
 
URL| http://chomutovsky.denik.cz/zpravy_reg...op-severozapad-je-kominek-20170202.html 
 

Komunista Komínek je novým předsedou výboru ROP Severozápad 
2.2.2017    mostecky.denik.cz    str. 0   Moje Mostecko 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústecký kraj - Novým předsedou výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad je 
náměstek ústeckého hejtmana Jaroslav Komínek (KSČM). Rozhodli o tom noví členové výboru, řekl 
mluvčí úřadu Pavel Žinčík. Úřad ROP Severozápad postupně tlumí činnost, opustila ho už polovina 
zaměstnanců. 
 
"ROP Severozápad rozděloval v uplynulých letech evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. Za 
svou existenci podpořil více než 500 projektů částkou přesahující 19 miliard korun. Jeho fungování 
provázelo několik trestních kauz, některými se policie či soudy dosud zabývají. V období 2014 až 2020 
nahradil Regionální operační programy (ROP) Integrovaný regionální operační program (IROP), který 
je řízen ministerstvem pro místní rozvoj. 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 
miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z 
korupce. 
Výbor ROP Severozápad je složen v politiků Ústeckého a Karlovarského kraje. Komínek v jeho čele 
nahradil svého stranického kolegu Milana Pipala. Ten považuje za úspěch, že se po korupčních 
kauzách někdejšího ředitele Petra Kušnierze podařilo program znovu obnovit. "Pokud by ke 
znovuspuštění programu nedošlo, pocítily by to především obce, na které připadla velká část 

http://chomutovsky.denik.cz/zpravy_region/novym-predsedou-vyboru-rop-severozapad-je-kominek-20170202.html


zbývajících prostředků," řekl Pipal. ROP Severozápad od obnovení činnosti podpořil 250 projektů, 
příjemcům dotací bylo vyplaceno téměř devět miliard korun. 
Úřad ROP Severozápad postupně ukončuje činnost. V současné době má 44 zaměstnanců, přibližně 
polovina už jich odešla. "Děláme všechny ukončovací práce vůči Evropské komisi. Především 
závěrečnou zprávu, závěrečný výkaz výdajů, to jsou základní věci. Pak máme další povinnosti i vůči 
příjemcům, kteří stále ještě mají povinnost udržet projekty v chodu, takže nám dávají své 
monitorovací zprávy a my chodíme na kontroly," řekla ředitelka úřadu Jana Havlicová. Další 
zaměstnanci budou úřad opouštět i nadále, k 1. červenci by jejich počet měl klesnout na 37. 
Úřadu ani nového výboru se podle Havlicové nijak netýká nová kauza, kvůli které policisté obvinili z 
machinací s projekty 24 lidí. Zajímá se o ni ale Evropská komise. "Samozřejmě to má vliv na 
ukončovací práce. Budeme muset Evropské komisi tuto kauzu vysvětlit a objasnit. Ale fakticky, co se 
týče současných zaměstnanců, současného vedení nebo chodu úřadu, tak to na nás nemá žádný vliv," 
doplnila Havlicová. 
Kriminalisté viní v nové kauze ROP Severozápad 24 lidí z poškozování finančních zájmů Evropské unie. 
Vyšetřování se týká především období do roku 2011. Tehdy byl poprvé obviněn, a následně za 
úplatky pravomocně odsouzen, bývalý ředitel Kušnierz. Mezi nyní obviněnými jsou bývalá ústecká 
hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová či starosta Chebu Petr Navrátil. Obviněn je také ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala (ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír 
Macholda. Policie znovu stíhá také prvního ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Vráblíka, kterého v 
předchozí kauze ústecký krajský soud viny zprostil." 
 
URL| http://mostecky.denik.cz/zpravy_region...ou-vyboru-rop-severozapad-20170202.html 
 

Komunista Komínek je novým předsedou výboru ROP Severozápad 
2.2.2017    teplicky.denik.cz    str. 0   Moje Teplicko 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústecký kraj - Novým předsedou výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad je 
náměstek ústeckého hejtmana Jaroslav Komínek (KSČM). Rozhodli o tom noví členové výboru, řekl 
mluvčí úřadu Pavel Žinčík. Úřad ROP Severozápad postupně tlumí činnost, opustila ho už polovina 
zaměstnanců. 
 
"ROP Severozápad rozděloval v uplynulých letech evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. Za 
svou existenci podpořil více než 500 projektů částkou přesahující 19 miliard korun. Jeho fungování 
provázelo několik trestních kauz, některými se policie či soudy dosud zabývají. V období 2014 až 2020 
nahradil Regionální operační programy (ROP) Integrovaný regionální operační program (IROP), který 
je řízen ministerstvem pro místní rozvoj. 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 
miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z 
korupce. 
Výbor ROP Severozápad je složen v politiků Ústeckého a Karlovarského kraje. Komínek v jeho čele 
nahradil svého stranického kolegu Milana Pipala. Ten považuje za úspěch, že se po korupčních 
kauzách někdejšího ředitele Petra Kušnierze podařilo program znovu obnovit. "Pokud by ke 
znovuspuštění programu nedošlo, pocítily by to především obce, na které připadla velká část 
zbývajících prostředků," řekl Pipal. ROP Severozápad od obnovení činnosti podpořil 250 projektů, 
příjemcům dotací bylo vyplaceno téměř devět miliard korun. 
Úřad ROP Severozápad postupně ukončuje činnost. V současné době má 44 zaměstnanců, přibližně 
polovina už jich odešla. "Děláme všechny ukončovací práce vůči Evropské komisi. Především 
závěrečnou zprávu, závěrečný výkaz výdajů, to jsou základní věci. Pak máme další povinnosti i vůči 
příjemcům, kteří stále ještě mají povinnost udržet projekty v chodu, takže nám dávají své 

http://mostecky.denik.cz/zpravy_region/komunista-kominek-je-novym-predsedou-vyboru-rop-severozapad-20170202.html


monitorovací zprávy a my chodíme na kontroly," řekla ředitelka úřadu Jana Havlicová. Další 
zaměstnanci budou úřad opouštět i nadále, k 1. červenci by jejich počet měl klesnout na 37. 
Úřadu ani nového výboru se podle Havlicové nijak netýká nová kauza, kvůli které policisté obvinili z 
machinací s projekty 24 lidí. Zajímá se o ni ale Evropská komise. "Samozřejmě to má vliv na 
ukončovací práce. Budeme muset Evropské komisi tuto kauzu vysvětlit a objasnit. Ale fakticky, co se 
týče současných zaměstnanců, současného vedení nebo chodu úřadu, tak to na nás nemá žádný vliv," 
doplnila Havlicová. 
Kriminalisté viní v nové kauze ROP Severozápad 24 lidí z poškozování finančních zájmů Evropské unie. 
Vyšetřování se týká především období do roku 2011. Tehdy byl poprvé obviněn, a následně za 
úplatky pravomocně odsouzen, bývalý ředitel Kušnierz. Mezi nyní obviněnými jsou bývalá ústecká 
hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová či starosta Chebu Petr Navrátil. Obviněn je také ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala (ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír 
Macholda. Policie znovu stíhá také prvního ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Vráblíka, kterého v 
předchozí kauze ústecký krajský soud viny zprostil." 
 
URL| http://teplicky.denik.cz/zpravy_region...ou-vyboru-rop-severozapad-20170202.html 
 

Šéfka dotací na Severozápadě: Lidé nás hází do jednoho pytle 
3.2.2017    Ústecký deník    str. 3   Ústecko 

    KRISTIÁN ŠUJAN    Ústecký kraj     

Jana Havlicová říká, že kauza machinací s evropskými dotacemi se jejího úřadu netýká. 
Ústí n. L. – Vrcholní politici i vlivní podnikatelé. Celkem 24 lidí z Karlovarského a Ústeckého kraje čelí 
obvinění v případu tunelování evropských dotací z programu ROP Severozápad. 
 Současná ředitelka Úřadu Regionální rady Jana Havlicová uvedla, že veřejnost si spojuje 
obviněné se současným úřadem včetně jeho zaměstnanců, což je mylné. 
 „Lidé nás hází do stejného pytle, neoddělují staré a nové vedení. My s tím v podstatě 
nemáme co do činění, žádný policejní zásah tady nebyl, obviněný nebyl nikdo z úředníků. Za mého 
působení bylo všechno transparentní a jsme schopni to doložit,“ říká Havlicová, která dotačnímu 
úřadu šéfuje od podzimu 2012. Jak dodává, informace k aktuálně propíraným kauzám ohledně 
machinací s dotacemi má jen z médií. 
 „Nikdo nám nic nesdělí, nedovolí nás nahlédnout ani do spisu, čekáme, abychom si přečetli, z 
čeho jsou ti lidé obvinění. Nezbývá než čekat, co policie odhalí nebo neodhalí. Byla jsem i oslovená, 
abychom doložili nějaké další skutkové podstaty, které by mohly vést k rozuzlení případu,“ podotýká 
Havlicová. 
 Momentálně úřad funguje v režimu uzavírání operačního programu. „Je nutné vypořádat se s 
Evropskou komisí, odeslat závěrečné dokumenty, uzavřít program finančně. A s tím je spojeno 
nemalé množství administrativních úkonů,“ uvádí mluvčí úřadu Pavel Žinčík. 
 
KOMÍNEK PŘEDSEDOU 
 
Úřad Regionální rady má nyní 44 zaměstnanců, k 1. červenci jich zbude 37. 
Kdo dostane výpověď, zatím úřad nechce říct. „Držíme se toho, že dáváme zaměstnancům půl roku 
dopředu vědět, kdo bude úřad opouštět. Chtěli jsme rušit oddělení financí, ale vzhledem k 
dokončovacím pracím ho zatím necháme,“ doplnila Havlicová. 
 Noví členové Výboru Regionální rady ROP Severozápad si za nového předsedu zvolili 
Jaroslava Komínka, náměstka hejtmana Ústeckého kraje. Nahradil dosavadního předsedu Milana 
Pipala (oba KSČM). 
 ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze, 
zbylo asi 3,5 miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli 
podezření z korupce. 

http://teplicky.denik.cz/zpravy_region/komunista-kominek-je-novym-predsedou-vyboru-rop-severozapad-20170202.html


 
„Nikdo nám nic nesdělí, nedovolí nás nahlédnout ani do spisu. Nezbývá než čekat, co policie odhalí 
nebo neodhalí.“ Jana Havlicová, šéfka dotačního úřadu 
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Novým předsedou výboru ROP Severozápad je Komínek (KSČM) 
2.2.2017    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod mak eur 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 2. února (ČTK) - Novým předsedou výboru Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad je náměstek ústeckého hejtmana Jaroslav Komínek (KSČM). Rozhodli o tom noví 
členové výboru, řekl ČTK mluvčí úřadu Pavel Žinčík. Úřad ROP Severozápad postupně tlumí činnost, 
opustila ho už polovina zaměstnanců. 
ROP Severozápad rozděloval v uplynulých letech evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. Za 
svou existenci podpořil více než 500 projektů částkou přesahující 19 miliard korun. Jeho fungování 
provázelo několik trestních kauz, některými se policie či soudy dosud zabývají. V období 2014 až 2020 
nahradil Regionální operační programy (ROP) Integrovaný regionální operační program (IROP), který 
je řízen ministerstvem pro místní rozvoj. 
Výbor ROP Severozápad je složen v politiků Ústeckého a Karlovarského kraje. Komínek v jeho čele 
nahradil svého stranického kolegu Milana Pipala. Ten považuje za úspěch, že se po korupčních 
kauzách někdejšího ředitele Petra Kušnierze podařilo program znovu obnovit. "Pokud by ke 
znovuspuštění programu nedošlo, pocítily by to především obce, na které připadla velká část 
zbývajících prostředků," řekl ČTK Pipal. ROP Severozápad od obnovení činnosti podpořil 250 projektů, 
příjemcům dotací bylo vyplaceno téměř devět miliard korun. 
Úřad ROP Severozápad postupně ukončuje činnost. V současné době má 44 zaměstnanců, přibližně 
polovina už jich odešla. "Děláme všechny ukončovací práce vůči Evropské komisi. Především 
závěrečnou zprávu, závěrečný výkaz výdajů, to jsou základní věci. Pak máme další povinnosti i vůči 
příjemcům, kteří stále ještě mají povinnost udržet projekty v chodu, takže nám dávají své 
monitorovací zprávy a my chodíme na kontroly," řekla ČTK ředitelka úřadu Jana Havlicová. Další 
zaměstnanci budou úřad opouštět i nadále, k 1. červenci by jejich počet měl klesnout na 37. 
Úřadu ani nového výboru se podle Havlicové nijak netýká nová kauza, kvůli které policisté obvinili z 
machinací s projekty 24 lidí. Zajímá se o ni ale Evropská komise. "Samozřejmě to má vliv na 
ukončovací práce. Budeme muset Evropské komisi tuto kauzu vysvětlit a objasnit. Ale fakticky, co se 
týče současných zaměstnanců, současného vedení nebo chodu úřadu, tak to na nás nemá žádný vliv," 
doplnila Havlicová. 
Kriminalisté viní v nové kauze ROP Severozápad 24 lidí z poškozování finančních zájmů Evropské unie. 
Vyšetřování se týká především období do roku 2011. Tehdy byl poprvé obviněn, a následně za 
úplatky pravomocně odsouzen, bývalý ředitel Kušnierz. Mezi nyní obviněnými jsou bývalá ústecká 
hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová či starosta Chebu Petr Navrátil. Obviněn je také ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala (ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír 
Macholda. Policie znovu stíhá také prvního ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Vráblíka, kterého v 
předchozí kauze ústecký krajský soud viny zprostil. 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 
miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z 
korupce. 
Tereza Malecká hj 
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Chceš peníze z EU? Drž se not a vylosujeme tě 
2.2.2017    Mladá fronta DNES    str. 2   Z domova 

    Adéla Paclíková, Pavel Švec    Ústecký kraj     

Tohle není klasický příběh o tom, jak si z dotace někdo „něco uloupl“. Policisté mají podezření na 
ucelený systém, jak od začátku do konce „rozdělovat na správná místa“ mnohamiliardový balík . MF 
DNES prošla podezřelé zakázky za 10 miliard. U poloviny našla napojení na politiky a podnikatele, 
kteří k nim mají blízko. 
 
Krásná Lípa a Aš jsou dvě města v severozápadní části Čech. Obě leží v pohraničí, ale úplně v jiných 
krajích. Z Aše se jezdí na úřady do Varů, z Lípy do Ústí. A přestože je dělí dvě stě padesát kilometrů a 
tři a půl hodiny cesty autem, obě mají identickou zkušenost. Za jejich starosty údajně přijel „někdo z 
kraje“ a nabádal je, aby se zapojili do kšeftování s evropskými penězi v severočeském dotačním 
programu. Svědectví obou starostů si vyslechli reportéři MF DNES. 
 Je rok 2008 a městečko ve Šluknovském výběžku, Krásná Lípa, se chystá opravit hlavní 
náměstí. Nebude to levné. Místní politici proto posílají na dotační úřad ROP Severozápad žádost o 
evropskou dotaci. Potřebují asi 30 milionů korun. O několik měsíců později, ve chvíli, kdy má úřad 
vybrat z několika soupeřících projektů vítěze, zazvoní starostovi Zbyňku Linhartovi telefon. Ze 
sluchátka se ozve vysoce postavený politik ústeckého hejtmanství a domlouvá si s ním schůzku. „Pár 
dní před definitivním schválením dotace mi při osobní schůzce dotyčný člověk naznačil, že peníze 
nám přiklepnou jen za podmínky, že nám výběrové řízení na zhotovitele stavby zorganizuje jakási 
firma Ropro,“ vzpomíná Linhart, nyní také nezávislý senátor za Děčínsko. (Název té firmy si 
zapamatujme.) 
 Ve starostových vzpomínkách leží na jeho stole papír s vypsanými projekty, které mezi sebou 
o dotaci soutěží, a „pán z kraje“ mu nabízí, že může jeho projekt „označit tečkou“. Starosta se diví, ale 
nakonec není proti a nabízenou vizitku firmy Ropro si strčí do kapsy u saka. Schůzka končí. 
 O pár dní později úřad peníze městu skutečně přiklepne. Navzdory tomu však radní nakonec 
podmínku nesplní a výběrové řízení si zorganizují sami. „Porušili jsme to doporučení a od té doby, až 
na jednu drobnou výjimku o několik let později, jsme už žádné dotace nedostali, ačkoliv jsme o ně dál 
žádali,“ tvrdí starosta. 
 Podle různých svědectví, která MF DNES získala, a myslí si to i policie, existuje podezření, že si 
regionální politici vytvořili z přerozdělování evropských peněz na severu Čech velmi propracovaný 
systém. Zapojily se do něho oba kraje, Ústecký i Karlovarský, které sdílely společný „severozápadní“ 
dotační úřad. V systému, který svým rozsahem nemá obdoby, údajně fungovaly tři základní modely, 
jak peníze nasměrovat na správné místo. „Zaprvé byly vítězné projekty vybírány dřív, než se o vítězi 
oficiálně rozhodovalo. Mohli ukázat na jakýkoliv projekt, to je to tečkování. Zadruhé se některé 
zakázky neúměrně předražovaly. A do třetice peníze po zmanipulovaném výběrovém řízení shrábla 
‚spřízněná‘ stavební firma. Byla to kombinace všeho,“ tvrdí Leo Steiner, někdejší vysoký úředník 
operačního programu Severozápad a zároveň policejní svědek, který na machinace upozornil. 
 Ostatně i detektivové do dokumentu, s jehož obsahem se MF DNES měla možnost seznámit, 
„natvrdo“ napsali, co prověřují: „... dosud nezjištění členové Výboru regionální rady a další 
představitelé kraje jednali na žádost či pokyn osob z podnikatelského prostředí za účelem zajištění 
úspěchu těmito osobami předem vybraných projektů a ovlivnění výběru dodavatelů provádějících 
stavební práce“. 
 
Postaví to naše firma 
 
Ze svědectví dvou dalších starostů vyplývá, že „ústecký model“ platil i pro Karlovarský kraj. V obou 
karlovarských případech byl podle starostů prostředníkem mezi politikou a firmami Jakub Pánik, 
tehdejší zastupitel kraje, pozdější náměstek hejtmana a někdejší člen širšího vedení ČSSD. 



 Město Aš před sedmi lety. I v nejzápadnějším koutu země usilují o evropské peníze. Například 
na revitalizaci vrchu Háj. Je to velká akce za více než sto milionů korun. Ašského starostu Dalibora 
Blažka kontaktuje Jakub Pánik. Také on údajně starostovi radí, aby město přenechalo výběr 
stavebních firem Okresní hospodářské komoře a „zkušené firmě“. A navíc údajně hovoří o tom, že by 
bylo vhodné, kdyby zakázku získala firma z Karlovarského kraje. To však pravidla neumožňují. Zakázku 
má vyhrát ten nejlepší, ať už je odkudkoliv. Upřednostnit jeden kraj znamená se zakázkou 
manipulovat. 
 „Nám tehdy přes pana Pánika nabídla jakoby Okresní hospodářská komora, že oni mají 
známou velmi dobrou firmu, která tu zakázku udělá. My jsme na to přistoupili,“ tvrdí starosta Blažek. 
Podle jeho zástupce Pavla Klepáčka dostala výběrové řízení o dodavatele stavby na starosti firma 
Ropro (ano, je to ta, kterou si měl dle doporučení vybrat i starosta Krásné Lípy). 
 Šéfem Okresní hospodářské komory v Chebu byl od roku 2008 právě Jakub Pánik. 
 O lukrativní zakázku se uchází asi patnáct firem. Do finále jich postoupí pět. Sestava finalistů 
je pozoruhodná. Tři firmy jsou vlastnicky či personálně napojené na politiky z ODS či ČSSD, jedna patří 
vlivnému podnikateli Vladimíru Repáčovi, jehož někdejší ředitel dotačního úřadu a dnes obviněný 
hlavní svědek policie Petr Kušnierz označil za jednoho z klíčových lidí v machinacích s dotacemi. (MF 
DNES chtěla Repáče požádat o reakci, ale poté, co se redaktorka představila do telefonu, člověk na 
druhé straně zavěsil. Na další pokusy nereagoval.) 
 Město Aš spolupráci se společností Ropro nakonec zruší a stejně jako v Krásné Lípě si soutěž 
zorganizuje samo. 
 
Šlo mi jen o náš kraj 
 
Jakub Pánik nepopírá, že se starosty obecně mluvil. „U všech v našem kraji jsem jako zástupce 
hospodářské komory vždy lobboval za firmy z Karlovarského kraje. Ale vždy v rámci zákona.“ O 
zakázce na revitalizaci vrchu Háj prý nic neví. „A se starostou Aše jsem nikdy nejednal o zmíněné 
zakázce. V záležitosti lobbování za firmy z našeho kraje v obecné komunikační úrovni jsem s nim 
jednal jednou,“ rozpomíná se. 
 Někdejší šéf společnosti Ropro Michal Petřík odmítá, že by „pánové z kraje“ starostům 
doporučovali právě jeho firmu. „Jsou to takové povídačky. Důkazy jsou nula,“ hájí se Petřík. „U 
losování finálových firem byl pan místostarosta a líbilo se mu, že to nevzbuzovalo pochyby. Ale pak 
nám náhle vypověděli smlouvu. Zákulisně jsem slyšel, že nebyla vytažena firma, která by se jim líbila,“ 
předkládá svou verzi. 
 
Pokračování na protější straně Pokračování z protější strany 
 
Také Michala Petříka přitom Kušnierz ve své výpovědi zařadil mezi osoby, které se na manipulacích 
podílely. I to Petřík odmítá s tím, že ho prý Kušnierz vydíral: Když mi zaplatíš, do kauzy tě nenamočím. 
 
Na stopě záhadných teček 
 
Prosinec 2016. Policie obviní čtyřiadvacet politiků a podnikatelů z Ústeckého a Karlovarského kraje 
včetně exhejtmanky Jany Vaňhové z ČSSD či bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka. Podezřívá 
je, že přes dotační úřad manipulovali s evropskými dotacemi. Detektivové zároveň vytvoří soupis více 
než pěti set projektů žádajících o dotace, které začnou prověřovat. Jde o dotace za neuvěřitelných 14 
miliard korun. 
 Detektivové vycházejí zejména z toho, že se jim do ruky dostaly seznamy s předem 
označenými „vítěznými“ projekty. Ano, to jsou i ty zmíněné tečky. V tabulce skončí také náměstí v 
Krásné Lípě a ašský vrch Háj. 
 Podezření, že existovaly seznamy s tlačenými projekty a zmanipulovaná hodnocení – jak 
policie machinace popisuje – se navíc zřejmě ještě rozšíří. Detektivové totiž pracují s hypotézou, že 



peníze nemusely končit jen u předem vytipovaných projektů, ale i u stavebních firem spřízněných s 
lidmi, kteří o dotacích – formálně či neformálně – rozhodovali. To by kauze dalo nový rozměr. 
 MF DNES se proto rozhodla prověřit, které firmy prováděly v letech 2008 až 2012 stavební 
práce placené skrze zakázky z eurofondů. Tedy: které stavební firmy si příjemci dotací najali, aby 
konkrétní práci provedly a inkasovaly za ni peníze. Reportéři se zaměřili právě na projekty, jež 
prověřuje policie. Zmapovali stovky staveb, na něž Brusel poslal celkem 10 miliard korun. A zjistili, že 
minimálně polovinu této částky – pět miliard – si rozdělily firmy spojené s politiky, obviněnými 
podnikateli nebo s lidmi, na něž ukázali policejní svědci. 
 Firmy navázané na trojici vlivných podnikatelů Patrika Oulického, Daniela Ježka a exsenátora 
Alexandra Nováka získaly stavební zakázky spojené s minimálně sedmi sty miliony korun z evropských 
dotací. 
 U firem Ahmada Raada, člena regionální rady ODS Ústeckého kraje a bývalého zastupitele 
Kadaně, to byla skoro půlmiliarda (podle Raada daly nejlepší nabídku). 
 Podniky dalších vysoce postavených politiků ze severu Čech se podílely na stavbách za skoro 
700 milionů korun a firmy spojené s jejich protějšky z Karlovarského kraje na projektech za více než 
čtvrt miliardy. 
 Vedle toho firmě Herkul Vladimíra Repáče – samotné či s dalšími firmami – byly přiklepnuty 
zakázky za více než miliardu. 
 A ještě víc – téměř půldruhé miliardy – braly za projekty firmy z okolí společnosti EDS 
Holding, kterou zakládal právník někdejší Oulického firmy Aleš Dostál a jejímž akcionářem byl třeba 
Jakub Zavoral, bývalý člen ODS, poradce ministra Petra Gandaloviče a mimo jiné také kandidát TOP 
09 na primátora Ústí nad Labem z roku 2010. 
 O další bezmála tři miliardy se podělilo pouhých devět firem či jejich sdružení. 
 Dlužno dodat, že ne vždy se dotace nakonec skutečně proplatila. Některé projekty byly 
zastaveny, mimo jiné i kvůli tomu, že kauza vyšla na světlo. Firmy se také o zakázku někdy podělily s 
jinými. Na druhou stranu – celkovou částku, o kterou se bude policie zajímat, zvyšuje fakt, že na 
evropské dotace jsou navázány další desítky až stovky milionů, jež doplácí stát, kraj či města. 
 
Peníze za nevšímavost 
 
Ještě se vraťme o pár let zpátky. Tentokrát do Františkových Lázní. I toto město v Karlovarském kraji 
usilovalo o evropské peníze na několik projektů. A jeho příběh jako by byl předepsán starým známým 
scénářem. 
 „Byli tam styční důstojníci, kteří dobře věděli, kdo si podal žádost o jakou dotaci, a pak už 
stačilo jen obíhat města a nabízet jim pomoc: starostům bylo jemně naznačeno, že když se nebudou 
plést do toho, kdo bude zakázky dělat, tak dotaci dostanou. Ale také naopak,“ popisuje starosta Ivo 
Mlátilík a ukazuje opět na Jakuba Pánika. Ten to odmítá a říká, že stejně jako v Aši „lobboval v mezích 
zákona“ za krajské firmy. 
 „Přijel za mnou a jal se mě přesvědčovat, že jeho spřátelená firma pro nás zakázku vypracuje. 
Tvrdil, že je vše domluvené a že když si na to plácneme, dotace nám bude přidělena. Výběrová řízení 
pak byla zfalšovaná. Měli na to různé finty,“ tvrdí Mlátilík a jmenuje dvě firmy. Redakci se je však 
nepodařilo kontaktovat, proto jejich název prozatím nezazní. Lze jen říci, že jedna z nich dříve patřila 
bývalému radnímu Karlových Varů. 
 O tom, jak mohlo rozdělování dotací na severu vypadat a jakou roli v něm mohli hrát místní 
podnikatelé, svědčí i historka z dubna 2012. Tehdy se v chomutovském divadle scházejí představitelé 
Karlovarského a Ústeckého kraje. „Pan Oulický je v zahraničí, a tak můžeme rozhodovat o výzvách a 
projektech,“ popisoval policistům slova jednoho z někdejších náměstků kraje Leo Steiner, jenž na 
machinace upozornil. 
 Patrik Oulický už byl tou dobou známou severočeskou figurou. Člověk spjatý s ODS byl 
označován za „kmotra“ a dnes jej policie podezřívá, že právě on je tou klíčovou postavou, která měla 
vliv na rozhodování o dotacích. Oulického policie z ničeho neobvinila. Na rozdíl od jeho někdejších 
spolupracovníků Ježka a exsenátora Alexandra Nováka. 



 Ježek i Oulický podezření už dříve odmítli, o kauze se nechtějí bavit. „Proč bych se vyjadřoval? 
Já jsem se vyjadřoval při výslechu,“ odpověděl Oulický. Novák – ač je po nedávném propuštění z 
vězení pod dohledem úřadů – byl v době policejního zátahu v zahraničí. Zatím není známo, že by se 
vrátil. Na SMS nereaguje. — 
*** 
Kde končily peníze z evropských dotací ROP Severozápad 
 
422 mil. Kč * SWIETELSKY stavební s.r.o. 
 
735 mil. Kč 
 
* Patrik Oulický severočeský podnikatel * Daniel Ježek severočeský podnikatel * Alexandr Novák 
(ODS) bývalý senátor a starosta Chomutova * Stavby holding cz a.s. * Severočeská stavební a.s. * 
AMP Chomutov a.s. * Joel s.r.o. * O. K. Pool s.r.o. * EDS a.s. 
 
375 mil. Kč * North stav a.s. 
 
452 mil. Kč 
 
* Ahmad Raad (ODS) člen regionální rady Ústeckého kraje, exzastupitel Kadaně * FRK s.r.o. * 
President Securities a.s. 
 
663 mil. Kč * Algon a.s. 
 
353 mil. Kč 
 
* EDS Holding a.s. (Salema) * Jakub Zavoral (TOP 09, dříve ODS) zastupitel Ústí nad Labem, kandidát 
na primátora * Zdeněk Pejša (ODS) * Aleš Dostál zakladatel EDS holding a.s., 
 
10 mld. Kč Policie označila zhruba 550 projektů za zmanipulované. Šlo na ně 14 miliard z evropských 
peněz. MF DNES se zaměřila na stavební projekty za celkem 10 miliard korun a vytvořila seznam 
firem, které nakonec zakázky získávaly. 
 
357 mil. Kč * Bau-Stav a.s. 
 
1 044 mil. Kč 
 
* Karel Rypl akcionář EDS Holding 
 
* Jaroslav Štráchal akcionář EDS Holding * Jiří Markup EDS Holding * Lubomír Červinský * Insky s.r.o. 
* AZ Sanace a.s. * Silnice Group a.s. 
 
* Ekostavby Louny s.r.o. * Raeder & Falge s.r.o. 
 
684 mil. Kč 
 
* Zdeněk Brabec (ČSSD) byl radním Mostu, kandidát do Senátu Stavební a obchodní společnost Most 
s. r. o. * Stanislav Lesák (BEZP) radní Chomutova do r. 2006 ABC Chomutov s.r.o. 
 
* Vlastimil Rindoš (ČSSD) zastupitel Chomutova do roku 2010 RRR s.r.o. * Dušan Belák (SOS) na 
přelomu let 2007 a 2008 radní Litvínova ELA Litvínov s.r.o. 
 



267 mil. Kč 
 
* Vlastimil Balcar (ODS) v roce 2012 radní Karlových Varů Thermia-Bau a.s. Prefa-Beton 
 
160 mil. Kč * Tima s.r.o. 
 
Pozn.: Uvedené osoby měly či mají vazby na zmíněné firmy. Vlastnily je, figurovaly v jejich orgánech či 
v nich zastávaly vysoké funkce. Některé firmy získaly zakázky společně s dalšími firmami ve sdružení. 
 
1 073 mil. Kč * Vladimír Repáč severočeský podnikatel Herkul a.s. 
 
164 mil. Kč 
 
* ISSO – Inženýrské stavby Sokolov s.r.o. 
 
606 mil. Kč * Viamont a.s. * Monzas s.r.o. 
 
Foto popis| Alexandr Novák Společně s podnikatelem Danielem Ježkem byl podle policistů tím, komu 
chodili podávat hlášení ředitelé dotačního úřadu Severozápad. Každou středu prý úředníci jezdili ke 
dvěma mužům, kteří oficiálně neměli s úřadem nic společného, a dokládali jim, jak dotace rozdělují. 
Foto autor| Foto: Karel Pešek, MAFRA 
 
O autorovi| Adéla Paclíková, Pavel Švec, reportéři MF DNES s přispěním Artura Janouška 
 

Policie stíhá politiky i podnikatele 
2.2.2017    Mladá fronta DNES    str. 3   Z domova 

        Ústecký kraj     

Čtyřiadvacet lidí obvinila policie na základě podezření z machinací v Regionálním operačním 
programu (ROP) Severozápad. Jsou mezi nimi vlivní podnikatelé i vysoce postavení regionální politici. 
Detektivové vyčíslili údajnou škodu na 14 miliard korun. 
 
Obviněni jsou například: * Jana Vaňhová, bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD * Alexandr 
Novák, bývalý senátor za ODS. Obvinění si patrně nepřevzal, je již několik týdnů v zahraničí * Daniel 
Ježek, bývalý vlivný člen ODS, severočeský podnikatel * Jakub Pánik, bývalý člen vedení krajské ČSSD 
v Karlovarském kraji * Petr Kušnierz, bývalý ředitel evropského dotačního úřadu ROP Severozápad, 
který byl už dříve odsouzen a seděl ve vězení v jiné kauze, dnes je důležitým svědkem policie * Petr 
Navrátil, starosta Chebu, předseda ČSSD Karlovarského kraje * Petr Fiala, ředitel Krajské zdravotní 
(sdružení krajských nemocnic) * Vladimír Macholda, ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje * 
Petr Vráblík, dřívější ředitel úřadu ROP Severozápad * Aleš Dostál, prominentní ústecký právník, 
působí ve firmě vlivného podnikatele Patrika Oulického * Tomáš Hybner, bývalý šéf výboru 
Regionální rady regionu Severozápad * Arno Fišera, bývalý náměstek hejtmanky Vaňhové za ČSSD * 
Jiří Červinka, bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad * René Komínek, bývalý šéf ŘSD v Ústeckém kraji 
* Pavel Kouda, byl náměstek hejtmanky Vaňhové za ČSSD a člen výboru Regionální rady ROP 
Severozápad * Zdislav Mazur, mostecký podnikatel 



 

Tři králové severu, kteří byli u všeho 
2.2.2017    Mladá fronta DNES    str. 3   Z domova 

    Artur Janoušek    Ústecký kraj     

Alexandr Novák, Patrik Oulický, Daniela Ježek, známí severočeští bossové, kteří měli takřka 
neomezený zákulisní vliv na tamní politiku a stavební byznys. 
 A dále dva podnikatelé: Michal Petřík z poradenské firmy Ropro, která pomáhala s žádostmi o 
dotace, a Vladimír Repáč z mostecké stavební firmy Herkul, která získávala zakázky. 
 Těchto pět jmen padlo loni v březnu u soudu, když soudkyně Kamila Elsnicová vysvětlovala 
tresty pro skupinu lidí souzených kvůli machinacím s eurodotacemi v kauze ROP Severozápad. Byla to 
jiná kauza, než kvůli které policie před dvěma měsíci obvinila čtyřiadvacet lidí. Soudkyně však už 
tehdy prohlásila, že hlavní vliv na rozdělování peněz měli ve skutečnosti jiní lidé, než kteří stáli před 
soudem: právě zmíněná pětice. „Informace jsme měli z výpovědi Petra Kušnierze (bývalý šéf úřadu 
ROP Severozápad), ale Repáče a Petříka už jsme nevolali. Pravděpodobně bych se od nich nic 
nedozvěděla a nechtěla jsem protahovat soudní řízení,“ řekla včera Elsnicová. 
 Loni v prosinci policie znovu zatýkala kvůli ROP Severozápad, Novák s Ježkem obviněni byli. 
Oulický, Repáč a Petřík ne. 
 Repáče a Petříka zmínil loni před soudem Petr Kušnierz, sám dvakrát odsouzený kvůli 
manipulacím s europrojekty, když se rozhodl promluvit a popsat, jak to na dotačním úřadu chodilo. 
Tvrdil, že oba podnikatelé měli rozhodující slovo, který projekt má být úspěšný. 
 Petřík se proti tvrzení Kušnierze ohradil. Obvinil Kušnierze, že po něm chtěl přes prostředníka 
milion korun, a když Petřík zaplatit odmítl, Kušnierz se mu svou výpovědí pomstil. 
 Firma Herkul vyrostla z místních, mosteckých poměrů. „Díky dobrým vztahům se zdejšími 
politiky,“ zdůrazňuje lékařka a senátorka z Mostu Alena Dernerová. Herkul brzy získal celostátní 
záběr. „Přibrala obalovnu a kromě budov začala opravovat i silnice, na které se teď specializuje,“ říká 
Dernerová. 
 Herkul stavěl v Ústeckém kraji kdeco. A zakázky si uměl zařídit. Třeba v roce 2004 od Krajské 
zdravotní, když se opravovala nemocnice v Mostě. Primář dětského oddělení Jiří Biolek tehdy 
upozorňoval na zajímavou okolnost. „Od 1. ledna 2005 vykonává funkci technického náměstka 
nemocnice Ivana Braumová, jejíž firma BC Invest dosud zpracovávala projekty pro stavební firmu 
Herkul, která prováděla mnohé stavební úpravy v nemocnici. Včetně nákladné rekonstrukce 
operačních sálů,“ řekl Biolek. 
 
O autorovi| Artur Janoušek, redaktor MF DNES 
 

Vazba kmotra Ježka z kauzy ROP: místo tři měsíců v ní může nově 
strávit tři roky 

31.1.2017    lidovky.cz    str. 0   Zprávy / Domov 
    Lidovky.cz, Jan Horák    Ústecký kraj     

Jedna ze dvou hlavních postav údajně zločinecké skupiny 24 podnikatelů, politiků a manažerů z kauzy 
ROP Severozápad Daniel Ježek sedí už přes měsíc ve vazbě. Strávit v ní ale může podstatně více času, 
než se předpokládalo. Původně totiž ústecký okresní soud poslal podnikatele do cely „jen“ kvůli 
obavě z ovlivňování svědků, ale podle zjištění serveru Lidovky.cz mu nadřízený krajský soud přičetl 
další vazební důvody. 
 
„Krajský soud v Ústí nad Labem rozhodl v neveřejném zasedání tak, že obviněný se bere do vazby z 
důvodů obavy z ovlivňování svědků a nově také z obavy, že by mohl uprchnout nebo se skrývat,“ 
potvrdila serveru Lidovky.cz mluvčí Krajského soudu v Ústí nad Labem Marcela Trejbalová. 
 



Podnikatele Ježka zastupuje známý chomutovský advokát Michael Kis. 
 
Ježka posadil do vazby okresní soudce Martin Majchrák, rozhodl o tom v noci z 13. na 14. prosince 
během mimořádně dlouhého, čtyřhodinového jednání. „Motivace obviněného zabránit řádnému 
objasnění stíhané trestné činnosti je nepochybně mimořádně vysoká, nepochybně intenzivní by tudíž 
byl i zájem obviněného ovlivňovat výpovědi svědků či spoluobviněných,“ uvedl soudce v usnesení, jež 
má server Lidovky.cz k dispozici. 
 
Podnikatel ani žalobce však jeho rozhodnutí nepřijali. Zatímco Ježek nesouhlasil s vazbou vůbec, 
státnímu zástupci cela kvůli ovlivňování svědků nestačila. Podle něj totiž hrozilo, že Ježek bude chtít 
před vyšetřovateli utéct za hranice. Oba si tak podali stížnost, kterou předminulý týden vyřizoval 
ústecký krajský soud. Server Lidovky.cz o setrvání Ježka ve vazbě tehdy informoval, ale nyní se mu 
podařilo zjistit podrobnosti. Vazba pro Ježka? Místo 90 dní klidně až tři roky 
 
Zatímco stížnost podnikatele shodil krajský soud ze stolu, státnímu zástupci vyšel vstříc. V praxi to 
znamená, že Ježek si za mřížemi může posedět mnohem déle. Vazba kvůli ovlivňování svědků nesmí 
být ze zákona delší než 90 dní, pro obavu z útěku lze však pachatele nechat ve vazební cele až tři 
roky. A je čistě na zvážení soudu, jestli už důvody k úprku pominuly. Projednávat by je měl každé tři 
měsíce. 
 
„Krajský soud, na rozdíl od soudu prvního stupně, u obviněného současně shledal důvod vazby 
útěkové. Vedl ho k tomu fakt, že obviněný má dostatečné majetkové zázemí včetně osobních 
kontaktů v zahraničí,“ vysvětlila serveru Lidovky.cz mluvčí Trejbalová. Mohl by se prý také skrývat 
před vysokým trestem, podnikateli v případě uznání viny hrozí až 12 let vězení. 
 
Ježek má zázemí v USA i Chorvatsku. Ve Spojených státech vlastní majetek jeho syn, sám Ježek tam 
navíc rozvíjel byznys s jiným bývalým členem ODS Alexandrem Novákem. Ten podle kriminalistů 
představuje druhou hlavu skupiny, která měla zmanipulovat přidělování dotací tak, aby peníze 
skončily ve spřátelených kruzích. Škoda je podle policie 13,9 miliardy korun. Nováka dosud 
vyšetřovatelé neobvinili, protože je, shodou okolností, v USA. Ježek podnikal v USA s Novákem, jeho 
žena má navíc vilu v Chorvatsku 
 
„Přiznal, že má poměrně úzký vztah s obviněným Alexandrem Novákem, kterého i opakovaně 
navštívil v USA. Vlastní společně několik nemovitostí, společně rovněž podnikali a to i na území USA. 
Celkově tam byl určitě desetkrát,“ píše se o Ježkovi v původním vazebním usnesení, na které dříve 
upozornil i Český rozhlas. Jenže nejsou to jen Spojené státy, kde by se mohl Ježek „ztratit“. Jeho žena 
totiž vlastní vilu v Chorvatsku, kam se celá rodina jezdí pravidelně rekreovat. 
 
Podnikatele drží ve vazební věznici v Teplicích, jeho právní zástupce Michael Kis reagoval na 
rozhodnutí krajského soudu smířeně. Podnikatel přitom slíbil, že nikam utíkat nebude. Marně. 
„Odvolací soud zkrátka našel jiné důvody,“ sdělil serveru Lidovky.cz Kis. Nicméně se svým klientem 
zváží, jestli není na místě podat ústavní stížnost. „Budu se s ním o tom bavit, rozhodnout si to ale 
bude muset sám,“ dodal. 
 
Novák s Ježkem údajně řídili skupinu, jejíž jádro vedle nich samých tvořila pětice nejsilnějších politiků 
Ústeckého a Karlovarského kraje v čele s hejtmankou Janou Vaňhovou. Zájmové projekty byly 
označeny na seznamech tečkou, díky tomu pak získaly maximální počet hodnocení a řídící výbor ROP 
Severozápad jim následně peníze odklepl. Program měl takto fungovat v letech 2008 až 2011, 
účelovým hodnocením prošlo na 530 projektů. Na pokyn Ježka se měnili ředitelé ROP, tvrdí policie 
 
Ježkova pozice ve skupině byla mimořádně silná, měl například rozhodovat i o personálním složení 
dotačního úřadu Severozápad. Na jeho pokyn se například údajně měnili ředitelé. „Byl osobou, která 



reálně vykonávala personální vliv, kdy například rozhodl o odvolání Petra Vráblíka z pozice ředitele 
Úřadu Regionální rady Severozápad a jeho nahrazení Petrem Kušnierzem,“ stojí v soudním usnesení. 
 
Právě Kušnierz je nyní korunním svědkem, na jehož výpovědích vyšetřování skupiny do značné míry 
stojí. Podle usnesení Kušnierz na policii mezi únorem až zářím 2016 vypovídal celkem čtrnáctkrát, kdy 
přesně popsal praktiky skupiny. „Veškeré výpovědi jsou konzistentní,“ píše se v usnesení. Sám Ježek 
přitom měl na Kušnierze tlačit, aby své výpovědi stáhnul. Nakonec na něj podal trestní oznámení 
kvůli vydírání, jenže policie ho odložila. 
 
Ježka kriminalisté vyšetřují kvůli šesti trestným činům, z nichž nejzávažnější jsou poškození finančních 
zájmů Evropské unie, účast na zločinecké skupině a organizátorství zneužití pravomoci úřední osoby. 
On sám vinu odmítá. „Obviněný uvedl, že skutečnosti popsané v usnesení o zahájení trestního stíhání 
se nezakládají na pravdě,“ uvádí se v usnesení soudu. Ježkovi policie obstavila majetek ve výši 6 
milionů korun, podnikatel pak soudu přiznal příjmy ve výši 50 tisíc čistého měsíčně. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/podnikatel-jezek...omov.aspx?c=A170130_093955_ln_domov_jho 
 

Obava z útěku: Ježek má zázemí v USA 
31.1.2017    Lidové noviny    str. 4   Domov 

    JAN HORÁK    Ústecký kraj     

ÚSTÍ NAD LABEM Jedna ze dvou hlavních postav dotační kauzy ROP Severozápad, v níž podle 
kriminalistů dosahuje škoda 13,9 miliardy korun, Daniel Ježek sedí už přes měsíc ve vazbě. Strávit v ní 
ale může podstatně více času, než se předpokládalo. Původně totiž ústecký okresní soud poslal 
podnikatele do cely „jen“ kvůli obavě z ovlivňování svědků. Podle zjištění serveru Lidovky.cz mu ale 
nyní nadřízený krajský soud přičetl další vazební důvody. 
 „Krajský soud v Ústí nad Labem rozhodl v neveřejném zasedání tak, že obviněný se bere do 
vazby z důvodů obavy z ovlivňování svědků a nově také z obavy, že by mohl uprchnout nebo se 
skrývat,“ potvrdila serveru Lidovky. cz mluvčí Krajského soudu vÚstí nad Labem Marcela Trejbalová s 
tím, že Ježkova rodina má nemovitosti v zahraničí. 
 Celkem podle policie figuruje v kauze ROP Severozápad 24 podnikatelů, politiků a manažerů. 
Ježka poslal do vazby okresní soudce Martin Majchrák v noci z 13. na 14. prosince během mimořádně 
dlouhého, čtyřhodinového jednání. „Motivace obviněného zabránit řádnému objasnění stíhané 
trestné činnosti je nepochybně mimořádně vysoká, nepochybně intenzivní by tudíž byl i zájem 
obviněného ovlivňovat výpovědi svědků či spoluobviněných,“ uvedl soudce Majchrák v usnesení, jež 
má server Lidovky.cz k dispozici. Podnikatel ani žalobce však jeho rozhodnutí nepřijali. Zatímco Ježek 
nesouhlasil s vazbou vůbec, státnímu zástupci cela kvůli ovlivňování svědků nestačila. Podle něj totiž 
hrozilo, že Ježek bude chtít před vyšetřovateli utéct za hranice. Oba si tak podali stížnost, kterou 
předminulý týden vyřizoval ústecký krajský soud. Stížnost podnikatele shodil krajský soud ze stolu, 
státnímu zástupci ale vyšel vstříc. V praxi to znamená, že Ježek si za mřížemi může posedět mnohem 
déle. Vazba kvůli ovlivňování svědků nesmí být ze zákona delší než 90 dní, v případě obavy z útěku lze 
však pachatele nechat ve vazební cele až tři roky. 
 
Útěková vazba 
 
„Krajský soud na rozdíl od soudu prvního stupně u obviněného současně shledal důvod vazby 
útěkové. Vedl ho k tomu fakt, že obviněný má dostatečné majetkové zázemí včetně osobních 
kontaktů v zahraničí,“ vysvětlila mluvčí Trejbalová. 
 Ježek má zázemí v USA i Chorvatsku. Ve Spojených státech vlastní majetek jeho syn, sám 
Ježek tam navíc dlouhodobě podnikal s jiným bývalým členem ODS Alexandrem Novákem. Ten podle 

http://www.lidovky.cz/podnikatel-jezek-zustane-ve-vazbe-dele-dy0-/zpravy-domov.aspx?c=A170130_093955_ln_domov_jho


kriminalistů představuje druhou hlavu skupiny, která měla zmanipulovat přidělování dotací v ROP 
Severozápad tak, aby peníze skončily ve spřátelených kruzích. 
 „Přiznal, že má poměrně úzký vztah s obviněným Alexandrem Novákem, kterého i opakovaně 
navštívil v USA. Vlastní společně několik nemovitostí, společně rovněž podnikali, a to i na území USA. 
Celkově tam byl určitě desetkrát,“ píše se o Ježkovi v původním vazebním usnesení. Jenže nejsou to 
jen Spojené státy, kde by se mohl Ježek „ztratit“. Jeho žena totiž vlastní viluvChorvatsku, kam se celá 
rodina jezdí pravidelně rekreovat. 
 Podnikatele drží ve vazební věznici v Teplicích. jeho právní zástupce Michael Kis reagoval na 
rozhodnutí krajského soudu smířeně. Podnikatel sice slíbil, že nikam utíkat nebude, odvolacímu 
soudu to ale nestačilo. Kis teď se svým klientem zváží, jestli není namístě podat ústavní stížnost. 
„Budu se s ním o tom bavit, rozhodnout si to ale bude muset sám,“ dodal. 
 Ježka kriminalisté vyšetřují kvůli šesti trestným činům, z nichž nejzávažnější jsou poškození 
finančních zájmů Evropské unie, účast na zločinecké skupině a organizátorství zneužití pravomoci 
úřední osoby. Vkrajním případě mu hrozí až 12 let vězení. On sám vinu odmítá. Ježkovi policie 
obstavila majetek ve výši šest milionů korun, podnikatel pak přiznal příjmy ve výši 50 tisíc korun 
měsíčně. 
 
Projekty s tečkou 
 
Novák s Ježkem údajně řídili skupinu, jejíž jádro vedle nich samých tvořila pětice nejsilnějších politiků 
Ústeckéhoa Karlovarského kraje v čele s hejtmankou Janou Vaňhovou. Zájmové projekty byly 
označeny na seznamech tečkou, díky tomu pak získaly maximální počet hodnocení a řídící výbor ROP 
Severozápad jim následně peníze odklepl. Program měl takto fungovat v letech 2008 až 2011, 
účelovým hodnocením prošlo na 530 projektů. 
 
Celý článek čtěte na serveru http://www.lidovky.cz 
 
Foto popis| Daniel Ježek ve chvíli, kdy ho policie převážela k soudu. 
Foto autor| FOTO ČTK 
 

K sodu s exhejtmanem Šulcem se nedostavil svědek 
26.1.2017    Chomutovský deník    str. 2   Ústecký kraj 

    (čtk)    Ústecký kraj     

Ústecký kraj, Most – Na konec května odročil ústecký okresní soud líčení v případu konkurenčních 
doložek, jež byly podle obžaloby neoprávněně vyplaceny bývalým ředitelům úřadu ROP Severozápad 
Petru Kušnierzovi a Pavlovi Markvartovi. 
 Ze zneužití pravomoci jsou obžalovaní bývalý hejtman Ústeckého kraje a někdejší mostecký 
starosta a primátor Jiří Šulc, bývalí ředitelé úřadu ROP Severozápad Pavel Markvart a Jiří Červinka, 
současná ředitelka Jana Havlicová i bývalý právník úřadu Jan Martinovský. Soud líčení odročil, protože 
se nepodařilo najít jednoho svědka. „Soud chce také počkat na pravomocné rozhodnutí v předchozí 
kauze údajného ovlivňování projektů, o které jedná pražský Vrchní soud,“ řekl předseda ústeckého 
trestního senátu Pavel Kuděla. 
V této kauze byl Markvart zatím nepravomocně odsouzen k podmínce na dva roky. 
„Je na místě počkat na pravomocné rozhodnutí v této věci,“ řekl Kuděla. 
 Bývalý hejtman Šulc, který byl v době Kušnierzova prvního obvinění v roce 2011 předsedou 
výboru ROP Severozápad, podle žalobce žádal, aby Kušnierzovi, jenž byl ve vazbě, byla vyplacena 
konkurenční doložka. Žalobce uvedl, že Červinka, Markvart a Martinovský připravili konkurenční 
doložku, kterou pak schválil výbor ROP Severozápad. 
Vyplacením odměn byl podle obžaloby mimo jiné porušen zákon o úřednících. „Škoda v případě 
Kušnierze činí více než 740 tisíc korun,“ uvedl státní zástupce. Obdobná konkurenční doložka byla 

http://www.lidovky.cz/


podle žalobce uzavřena při jmenování Markvarta ředitelem. I on byl později obviněn a dosud čelí 
obžalobě z ovlivňování projektů. V této části kauzy čelí obžalobě i Havlicová, která nechala 
Markvartovi vyplatit konkurenční doložku. U Markvarta škodu žalobce vyčíslil na 582 tisíc. 
 Všichni obžalovaní kromě Červinky vinu odmítli. 
 
Region| Severní Čechy 
 

Ústecký soud odročil případ doložek v ROP 
25.1.2017    Litoměřický deník    str. 2   Litoměřicko/Z regionu 

    (čtk)    Ústecký kraj     

Ze zneužití pravomoci je obžalován i bývalý hejtman Ústeckého kraje Jiří Šulc. 
Ústí nad Labem – Na konec května odročil ústecký okresní soud líčení v případu konkurenčních 
doložek, jež byly podle obžaloby neoprávněně vyplaceny bývalým ředitelům úřadu Regionálního 
operačního programu (ROP) Severozápad. 
 
ZNEUŽILI PRAVOMOCI 
 
Ze zneužití pravomoci jsou obžalovaní bývalý hejtman Ústeckého kraje Jiří Šulc, tři bývalí ředitelé i 
současná ředitelka úřadu ROP Severozápad. 
Soud chce počkat na pravomocné rozhodnutí v předchozí kauze údajného ovlivňování projektů, o 
které jedná pražský vrchní soud. Uvedl to dnes předseda ústeckého trestního senátu Pavel Kuděla. 
 Kromě Šulce státní zástupce obžaloval i bývalé ředitele úřadu ROP Pavla Markvarta, Jiřího 
Červinku, současnou ředitelku úřadu Janu Havlicovou a bývalého právníka úřadu Jana 
Martinovského. Obžalovaní podle žalobce zajišťovali neoprávněné vyplacení doložek v řádech 
statisíců bývalým ředitelům úřadu Petru Kušnierzovi a Markvartovi. 
 Odročení hlavního líčení soud vysvětlil dvěma důvody. Jednak tím, že se nepodařilo najít 
jednoho svědka, ale především tím, že vrchní soud zatím nerozhodl o odvolání v případu předchozí 
kauzy ROP Severozápad. V té byl Markvart zatím nepravomocně odsouzen k dvouletému 
podmíněnému trestu s odkladem na tři roky. „Je na místě počkat na pravomocné rozhodnutí 
vrchního soudu v této věci,“ řekl Kuděla. 
 
DOLOŽKU MĚL ŽÁDAT I BÝVALÝ HEJTMAN ŠULC 
 
Bývalý hejtman Šulc, který byl v obě Kušnierzova prvního obvinění v roce 2011 předsedou výboru 
ROP Severozápad, podle žalobce žádal, aby Kušnierzovi, jenž byl ve vazbě, byla vyplacena 
konkurenční doložka. Žalobce uvedl, že Červinka, Markvart a Martinovský připravili konkurenční 
doložku, kterou pak schválil výbor ROP Severozápad. 
„Vyplacením odměn byl podle obžaloby mimo jiné porušen zákon o úřednících. Škoda v případě 
Kušnierze činí více než 740 tisíc korun,“ uvedl státní zástupce. 
 
OBŽALOVANÍ VINU ODMÍTAJÍ 
 
Obdobná konkurenční doložka byla podle žalobce uzavřena při jmenování Markvarta ředitelem. I on 
byl později obviněn a dosud čelí obžalobě z ovlivňování projektů ROP Severozápad. V této části kauzy 
čelí obžalobě i Havlicová, která nechala Markvartovi konkurenční doložku, i když sníženou, vyplatit. U 
Markvarta škodu žalobce vyčíslil na 582 tisíc korun. 
 Všichni obžalovaní kromě Jiřího Červinky vinu odmítli. Tvrdí mimo jiné to, že nemohli porušit 
zákon o úřednících, protože ROP Severozápad nemá úředníky, ale zaměstnance. Jediný, kdo se 
přiznal, je Jiří Červinka. 
ROP Severozápad se k trestnímu řízení nepřipojil. 



 
V AKTUÁLNÍ KAUZE JE OBVINĚNÁ I VAŇHOVÁ 
 
Červinka je s dalšími 23 lidmi nově obviněný v aktuální kauze ROP Severozápad. Dalšími obviněnými 
jsou například ústecká hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová či starosta Chebu Petr Navrátil. Obviněn je 
také ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého 
kraje Vladimír Macholda. Mezi obviněnými je také podnikatel Daniel Ježek, jako jediný je stíhán 
vazebně. 
 
Region| Severní Čechy 
 

Soud s exhejtmanem Šulcem pokračuje v květnu, nepřišel svědek 
25.1.2017    Mostecký deník    str. 3   Mostecko 

    (čtk)    Ústecký kraj     

Stále běží kauza kolem výplaty stovek tisíc korun. Ústecký kraj, Most – Na konec května odročil 
ústecký okresní soud líčení v případu konkurenčních doložek, jež byly podle obžaloby neoprávněně 
vyplaceny bývalým ředitelům úřadu ROP Severozápad Petru Kušnierzovi a Pavlovi Markvartovi. 
 Ze zneužití pravomoci jsou obžalovaní bývalý hejtman Ústeckého kraje a někdejší mostecký 
starosta a primátor Jiří Šulc, bývalí ředitelé úřadu ROP Severozápad Pavel Markvart a Jiří Červinka, 
současná ředitelka Jana Havlicová i bývalý právník úřadu Jan Martinovský. Soud líčení odročil, protože 
se nepodařilo najít jednoho svědka. „Soud chce také počkat na pravomocné rozhodnutí v předchozí 
kauze údajného ovlivňování projektů, o které jedná pražský Vrchní soud,“ řekl předseda ústeckého 
trestního senátu Pavel Kuděla. 
V této kauze byl Markvart zatím nepravomocně odsouzen k podmínce na dva roky. 
„Je na místě počkat na pravomocné rozhodnutí v této věci,“ řekl Kuděla. 
 
KONKURENČNÍ DOLOŽKA 
 
Bývalý hejtman Šulc, který byl v době Kušnierzova prvního obvinění v roce 2011 předsedou výboru 
ROP Severozápad, podle žalobce žádal, aby Kušnierzovi, jenž byl ve vazbě, byla vyplacena 
konkurenční doložka. Žalobce uvedl, že Červinka, Markvart a Martinovský připravili konkurenční 
doložku, kterou pak schválil výbor ROP Severozápad. 
Vyplacením odměn byl podle obžaloby mimo jiné porušen zákon o úřednících. 
 „Škoda v případě Kušnierze činí více než 740 tisíc korun,“ uvedl státní zástupce. Obdobná 
konkurenční doložka byla podle žalobce uzavřena při jmenování Markvarta ředitelem. I on byl později 
obviněn a dosud čelí obžalobě z ovlivňování projektů. V této části kauzy čelí obžalobě i Havlicová, 
která nechala Markvartovi vyplatit konkurenční doložku. U Markvarta škodu žalobce vyčíslil na 582 
tisíc. 
 Všichni obžalovaní kromě Červinky vinu odmítli. 
 
Foto popis| Jiří Šulc u krajského soudu v listopadu 2015, vpravo advokát Daniel Volák. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Severní Čechy 



 

Soud s exhejtmanem Šulcem bude pokračovat v květnu, nepřišel 
svědek 

24.1.2017    mostecky.denik.cz    str. 0   Moje Mostecko 
    ČTK    Ústecký kraj     

Ústecký kraj, Most - Na konec května odročil ústecký okresní soud líčení v případu konkurenčních 
doložek, jež byly podle obžaloby neoprávněně vyplaceny bývalým ředitelům úřadu ROP Severozápad 
Petru Kušnierzovi a Pavlovi Markvartovi. 
 
"Ze zneužití pravomoci jsou obžalovaní bývalý hejtman Ústeckého kraje a někdejší mostecký starosta 
a primátor Jiří Šulc, bývalí ředitelé úřadu ROP Severozápad Pavel Markvart a Jiří Červinka, současná 
ředitelka Jana Havlicová i bývalý právník úřadu Jan Martinovský. 
Soud líčení odročil, protože se nepodařilo najít jednoho svědka. „Soud chce také počkat na 
pravomocné rozhodnutí v předchozí kauze údajného ovlivňování projektů, o které jedná pražský 
Vrchní soud," řekl předseda ústeckého trestního senátu Pavel Kuděla. V té byl Markvart zatím 
nepravomocně odsouzen k podmínce na 2 roky. „Je na místě počkat na pravomocné rozhodnutí v 
této věci," řekl Kuděla. 
KONKURENČNÍ DOLOŽKA 
Bývalý hejtman Šulc, který byl v době Kušnierzova prvního obvinění v roce 2011 předsedou výboru 
ROP Severozápad, podle žalobce žádal, aby Kušnierzovi, jenž byl ve vazbě, byla vyplacena 
konkurenční doložka. Žalobce uvedl, že Červinka, Markvart a Martinovský připravili konkurenční 
doložku, kterou pak schválil výbor ROP Severozápad. Vyplacením odměn byl podle obžaloby mimo 
jiné porušen zákon o úřednících. 
„Škoda v případě Kušnierze činí více než 740 tisíc korun," uvedl státní zástupce. 
Obdobná konkurenční doložka byla podle žalobce uzavřena při jmenování Markvarta ředitelem. I on 
byl později obviněn a dosud čelí obžalobě z ovlivňování projektů. V této části kauzy čelí obžalobě i 
Havlicová, která nechala Markvartovi vyplatit konkurenční doložku. U Markvarta škodu žalobce 
vyčíslil na 582 tisíc. 
Všichni obžalovaní kromě Červinky vinu odmítli." 
 
URL| http://mostecky.denik.cz/zpravy_region...-v-kvetnu-neprisel-svedek-20170125.html 
 

Konec severního penězovodu 
23.1.2017    ČT 1    str. 1   21:25 Reportéři ČT 

        Ústecký kraj     

Marek WOLLNER, moderátor 
-------------------- 
Reportéři ČT vysílají nové kauzy a reportáže. Jsme rádi, že se díváte, dobrý večer. 
Když jsme poprvé upozornili na podezřelé spojení politiků s podnikateli na severozápadě Čech, 
vypadalo to, že jsou nedotknutelní. Tehdy jsme narazili na velké téma anonymních akcií, jejichž 
používání v souvislosti s veřejnými penězi vyvolávalo otázky, zda nejdou do soukromých kapes. Psal 
se rok 2008 a naše reportáže zkoumaly nejen různé dozorčí orgány, ale i soudy. Politici nás posílali na 
psychiatrii, zatímco jim, zdálo se, nic nehrozilo. Dnes jsou anonymní akcie zrušené a policie na 
Severozápadě Čech obvinila 23 lidí. 24., Alexandr Novák, je zatím v zahraničí. Kauzu ROP Severozápad 
shrnuje Michael Fiala. 
 
Leo STEINER, bývalý ředitel odboru řízení ROP Severozápad 
-------------------- 

http://mostecky.denik.cz/zpravy_region/soud-s-exhejtmanem-sulcem-bude-pokracovat-v-kvetnu-neprisel-svedek-20170125.html


Dotace obecně mají pomáhat tam, kde je nějaká zaostalost, nějaký problém. Je to jakýsi legální 
doping. A jelikož Ústecký a Karlovarský kraj je nejzaostalejší, tak ten celkový balík prostředků byl 
největší ze všech krajů. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Evropské peníze měly jít hlavně na projekty pro veřejnost, na kulturní centra, sportoviště, školy, 
nemocnice, domovy pro seniory, parky nebo dopravu. Kritické období severozápadního programu 
evropských dotací, kvůli kterému se teď zatýká, se rozjelo právě před 10 lety. A brzy nato se evropské 
miliardy začaly skutečně rozdělovat. 
 
Ivana ŘÁPKOVÁ, primátorka Chomutova /ODS/ /25. 5. 2008/ 
-------------------- 
Teď nastalo období, kdy město Chomutov má jedinečnou možnost získat tak obrovské dotace. 
Taková možnost tady dosud ještě nebyla. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Takhle před 9 lety mluvila tehdejší primátorka severočeského Chomutova Ivana Řápková o penězích z 
Regionálního operačního programu Severozápad. A měla pravdu. Byla to jedinečná možnost získat 
obrovské dotace. Ale byla to taky jedinečná možnost tyto dotace zneužít. Reportéři ČT sledovali vývoj 
kolem dotovaných projektů od začátku. Například miliarda korun na sportovní a oddychová centra, 
kterou občanům slibovala bývalá chomutovská primátorka, budila pochybnosti už tenkrát. 
 
osoba /28. 7. 2008/ 
-------------------- 
Nám se zdá, že s náma nehrajete čistou hru. Takže můžete, pane Chytra, prosím vás, vstát a ukázat 
nám, kde bude stát to relaxační centrum? 
 
osoba /28. 7. 2008/ 
-------------------- 
Zde. Zde. 
 
osoba /28. 7. 2008/ 
-------------------- 
To je to samý. 
 
osoba /28. 7. 2008/ 
-------------------- 
Ale zatím jste mě pořád nepřesvědčil. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Takzvané relaxační centrum, o kterém byla řeč, mělo vzniknout v areálu unikátního Kamencového 
jezera. Na jeho výstavbu měly přijít evropské stamiliony. A případ Kamencového jezera byl zároveň 
jedním z prvních, který upozornil na problém s takzvanými anonymními akciemi. Areál, který čekal na 
evropské peníze, si totiž pronajala firma s nejasným majitelem. 
Ví někdo z vás, kdo je akcionářem toho, té společnosti, která má to Kamencové jezero? 
 
Jan EISNER, Úřad Regionální rady regionu soudržnosti /26. 5. 2008/ 
-------------------- 



My o tom nemáme vůbec žádný informace, teda o tom ... Pokud tam bude problém, tak může hrozit 
městu i to, že nezíská tu dotaci. Já opravdu nevím, jaký je současný stav. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Bývalý ředitel dotačního úřadu Petr Vráblík je dnes také mezi obviněnými v kauze ROP Severozápad. 
Už tehdy, před 9 lety, se spekulovalo o tom, že skrytým majitelem firmy na jezeře je Alexandr Novák, 
nejvlivnější muž chomutovského politického a podnikatelského zákulisí. Navenek firmu sice 
zastupoval místní podnikatel Zdeněk Fojtík. Ten ale nakonec Reportérům ČT přiznal, že s Alexandrem 
Novákem skutečně spojen je, má od něj peníze na investice. 
 
redaktor /22. 2. 2016/ 
-------------------- 
A ty peníze má pan Novák jištěny jak? 
 
Zdeněk FOJTÍK, podnikatel, bývalý zastupitel ODS /22. 2. 2016/ 
-------------------- 
Jak je má jištěny? 
 
redaktor /22. 2. 2016/ 
-------------------- 
No. 
 
Zdeněk FOJTÍK, podnikatel, bývalý zastupitel ODS /22. 2. 2016/ 
-------------------- 
Mojí, mojí směnkou. Já si myslím, že to je 15 milionů. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Relaxační centrum nakonec nevzniklo na Kamencovém jezeře, ale o pár set metrů dál. Evropské 
stamiliony z ROPu Severozápad na jeho výstavbu ovšem dorazily. Dnes patří mezi projekty, které 
prověřuje policie. Ta vedení města zatím nekontaktovala. 
 
Jan RÖDLING, mluvčí, statutární město Chomutov 
-------------------- 
V tuto chvíli nemá vedení města žádné informace od policie, že by vyšetřovala chomutovské projekty 
IPRM. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Alexandr Novák mezitím skončil ve vězení, ale kvůli jinému případu. Když bych chomutovským 
starostou, zařídil prodej městských akcií a vzal si za to úplatek. Po polovině trestu byl propuštěn. 
Soudce svěřil Novákovu nápravu klubu motorkářů, kteří se za něj zaručili, a státní zástupce tomu 
nebránil. Nejvyšší správní soud pak ale označil Novákovo propuštění za nezákonné a žalobce 
potrestal snížením platu. 
 
Daniel ČERNÝ, bývalý primátor Chomutova /PRO Chomutov/ 
-------------------- 
Mě to strašně mrzí, protože můj oblíbený Chomutov se stal vlastně inkubátorem tady tý politicko-
podnikatelský mafie. Všechny ty největší persony vlastně vzešly z Chomutova, jo. 
 
Michael FIALA, redaktor 



-------------------- 
Kromě Alexandra Nováka mezi ně patřil také politik a podnikatel Roman Houska. Ten byl před 3 lety 
zavražděn. Motiv je dodnes nejasný. Houskova životní partnerka, další politička z Chomutova a bývalá 
hejtmanka Jana Vaňhová, je dnes také obviněna v dotačním případu. 
 
moderátorka Událostí /13. 12. 2016/ 
-------------------- 
Historicky největší policejní zátah kvůli evropským dotacím. Zadrženo bylo 24 lidí. Obvinění údajně 
poškodili finanční zájmy EU ve prospěch organizované zločinecké skupiny. 
 
redaktor /14. 12. 2016/ 
-------------------- 
Na výslechu byla včera večer i ústecká exhejtmanka Jana Vaňhová. 
 
redaktorka /14. 12. 2016/ 
-------------------- 
Jak vlastně na vás působí ta obvinění? 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Nešlo ale jen o chomutovská sportoviště. Peníze z dotací šly také do podezřele drahých zařízení pro 
nemocnice v Ústeckém kraji. 
 
Jiří ŠULC, předseda Regionální rady soudržnosti Severozápad /ODS/ /22. 3. 2010/ 
-------------------- 
Cena byla vysoutěžená a jenom vy a agentura JPP tvrdí, že je špatná. Já myslím, že byste se měli 
nechat vyšetřit asi. 
 
redaktorka /22. 3. 2010/ 
-------------------- 
Já? 
 
Jiří ŠULC, předseda Regionální rady soudržnosti Severozápad /ODS/ /22. 3. 2010/ 
-------------------- 
Hm. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Kromě dnes podezřelých vítězů mělo ale rozdělování veřejných peněz na severozápadě Čech také 
poražené. Byla tu i významná města, která si na dotace ani nesáhla. V jejich čele stáli lidé, kteří 
nepatřili do skupiny politiků a podnikatelů s rozhodujícím vlivem na to, kam dotace půjdou. Jedním z 
takových měst byly Teplice. Ty požádaly o 300 milionů korun z operačního programu na 26 
trolejbusů. 
 
Jaroslav KUBERA, primátor Teplic, senátor /ODS/ 
-------------------- 
Co je jednoduššího, než obnovit vozový park trolejbusů? Proto jsme dali jednoduchý projekt, 
uděláme toto, to je úplně jednoduché. No, a dopadli jsme jako sedláci u Chlumce, nedostali jsme nic. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Vyvodili jste si z toho nějaký závěr už tenkrát, že je to podezřelé? 



 
Jaroslav KUBERA, primátor Teplic, senátor /ODS/ 
-------------------- 
My jsme jenom v tu dobu to považovali víceméně trošku za křivdu, ale takové spekulace, které víme 
dnes, to jsme, tak daleko jsme vůbec, vůbec nešli. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Trolejbusy si Teplice musely koupit za své a na některé jiné investice jim pak nezbylo. A kvůli dotační 
kauze opustila podle Jaroslava Kubery jeho stranu, ODS, spousta voličů. 
 
Jaroslav KUBERA, primátor Teplic, senátor /ODS/ 
-------------------- 
A my jsme na to doplatili dokonce i v komunálních volbách, protože jsme neměli už ten výsledek, 
který jsme měli předtím, protože chtě nechtě, lidé si spojují, kor když jsme v tom samém kraji, a oni 
velmi těžko chápou, jak to, že jedno město není v této partě, když všichni ostatní tam nějakým 
způsobem byly namočený. No, a samozřejmě uslyšíme ještě další čtvery volby příběh Alexandra 
Nováka a další podobné příběhy, které se vždycky, vždycky připomenou a vždycky tu ODS budou 
poškozovat. To je to, co já těm lidem nejvíc vyčítám, že oni třeba už tam ani nejsou, ale ta strana se z 
toho bude vzpamatovávat strašně dlouho. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Pozoruhodné je, že dotace z ROPu Severozápad nedostalo dokonce ani druhé největší město v 
Ústeckém kraji, Most. To chtělo mimo jiné rekonstruovat sportovní halu a kulturní dům. 
 
Vlastimil VOZKA, bývalý primátor Mostu, poslanec /nestr./ 
-------------------- 
Ty pocity se dneska velmi těžce interpretují, protože, slušně řečeno, to bylo naštvání. Velmi jsem se 
zlobil, nevěřil jsem tomu, domníval jsem se, že to je nějakej omyl nebo něco takového. Když jsme 
protestovali, tak nám bylo řečeno, že nelze diskutovat, že jsou, ti posuzovatelé jsou tajní, že prostě 
není možné s tím nic dělat. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Na rekonstrukci sportovní haly si tak Most musel půjčit čtvrt miliardy. A tenhle kulturní dům se městu 
dosud opravit nepovedlo. 
 
Vlastimil VOZKA, bývalý primátor Mostu, poslanec /nestr./ 
-------------------- 
Bohužel teda tím, že finanční prostředky jsme nedostali, tak kulturák je bohužel v takto špatném 
stavu. Prostě dneska už z velké části nefunkční, špatně se tam topí. A tak dále. To všechno město 
bude muset ze svého v budoucnu tedy realizovat, tyto opravy. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
O tom, jak rozsáhlé jsou manipulace s dotovanými projekty, promluvil opět v Reportérech ČT klíčový 
svědek v případu ROP Severozápad. 
 
Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel Úřadu ROP Severozápad /14. 6. 2016/ 
-------------------- 



Věděl jsem to, že existují zájmové projekty. Když to řeknu lidově, vlak už prostě byl, ten, ten už jel, já 
jsem nastoupil do rozjetýho vlaku, a proto asi bylo zapotřebí si najít nějakého loajálního člověka a 
poslušnýho, aby, jak se říká, ten vlak pokud možno nezbrzdil nebo dokonce nezastavil. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Petr Kušnierz se na podvodech s dotacemi podílel. Po svém odsouzení ale začal spolupracovat s 
policií a odkryl role dalších, i vysoce postavených lidí, kteří podle jeho svědectví machinace s 
dotacemi řídili. 
 
Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel Úřadu ROP Severozápad /14. 6. 2016/ 
-------------------- 
Policajti za mnou přišli do výkonu trestu. A nabízeli mi spolupráci. 
 
redaktorka /14. 6. 2016/ 
-------------------- 
A vy jste odmítal. 
 
Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel Úřadu ROP Severozápad /14. 6. 2016/ 
-------------------- 
A já jsem 2x odmítnul. Očekával jsem, že se, protože advokát mi řekl, že až budu venku, že se o mě 
postaraj, že budu zaměstnaný a tak dále. A samozřejmě se nepostarali. Já jsem byl 10 měsíců 
evidovanej na úřadu práce. To, že jsem přišel o rodinu, o všechno, dobře, to k tomu asi nějakým 
způsobem patří, ale snažil jsem se nějakým způsobem prostě obracet na lidi, kterým jsem pomohl, 
když jsem měl s prominutím na vizitce náměstek nebo sekční šéf nebo ředitel, já nevím jakou už, jaký 
funkce jsem všechno zastával. A když jsem se obracel potažmo na ty lidi, no, tak buď jsem narážel, že 
ty lidi vůbec se se mnou nechtějí spojit, jo, nebo, nebo že když už se se mnou spojí, tak to bylo ve 
slušnosti, že mi teda zvedli telefon, podruhý už teda byli velmi pracovně vytížený. A nic jiného jsem 
nechtěl, prostě nějakým způsobem jsem chtěl, aby mi pomohli, aby se, dejme tomu, někde, já nevím, 
přimluvili v rámci mýho zaměstnání, včetně bydlení a tak dále, jo. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Mezi obviněnými je dnes také Petr Navrátil, starosta Chebu a šéf ČSSD v Karlovarském kraji. V 
operačním programu Severozápad vyhodnocoval projekty a pak se stal dokonce předsedou ROPu. 
Švindlovalo se při přidělování peněz těm projektům, bylo v podstatě o každé dotaci rozhodnuto 
předem? 
 
Petr NAVRÁTIL, starosta Chebu, obviněný /ČSSD/ 
-------------------- 
Já jsem se s ničím takovým nesetkal. Ale pochopitelně když vidím, že jsou tam odsouzeni lidé a s 
nějakým důkazním materiálem, který se v těch jednotlivejch konkrétních případech stal, tak v těch 
jednotlivých případech se to evidentně stávalo. Ono když rozdělujete tolik peněz, tak je logické, že 
vždycky někdo jako zkolabuje a prostě a podlehne tomu. Ale nemyslím si, že by to byla nějaká 
globální záležitost. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Politikům, úředníkům a podnikatelům, kteří jsou podezřelí, že podváděli při rozdělování miliard z 
veřejných peněz, teď hrozí 7 paragrafů. Podle policie finančně poškozovali Evropskou unii, sjednávali 
nelegální výhody při veřejných soutěžích a zakázkách, zneužívali své pravomoci, dávali a brali úplatky, 
špatně spravovali cizí majetek a dopouštěli se toho jako organizovaná zločinecká skupina. 



 
Petr NAVRÁTIL, starosta Chebu, obviněný /ČSSD/ 
-------------------- 
Dneska mě dohání prostě společenství s lidma, který mají problematickou minulost, jak se dneska 
ukazuje. Já jsem v tom přesvědčen, protože já jsem nevinnej, to, to jako vím o sobě, předpokládám, 
že se to i prokáže. 
 
Jiří KOTEK, bývalý 1. náměstek primátora Karlových Varů /Alternativa/ 
-------------------- 
Tady jsme na Rolavě, volnočasovém areálu, kde v podstatě jsou 2 rybníky a plot vymezuje prostor, 
který je minimum prací, který se udělalo. Udělala se tady ředitelna tadydle na tý straně a v podstatě 
minimální zásahy, úpravy, ale přesto 80 milionů tady je utopenejch. 
 
Leo STEINER, bývalý ředitel odboru řízení ROP Severozápad 
-------------------- 
Celkově můžeme hovořit o 20 miliardách korun, těch prostředků z Evropské unie. 2/3 projektů jsou 
pochybných a jsou předmětem vyšetřování. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Leo Steiner pracoval jako ředitel jednoho z odborů Regionálního operačního programu. Když zjistil, 
podle jakých skrytých pravidel funguje úřad, který rozhoduje o evropských miliardách, zveřejnil to a 
začal podávat trestní oznámení. 
 
Milan EIBL, analytik, Transparency International ČR 
-------------------- 
ROP Severozápad ve svém objemu představuje největší problém České republiky, takovou ostudu 
našeho národa. Když si vemete ten, ten obrovský objem 598 projektů, který za tu, za to programové 
období byly realizovány, tak z toho 541 se dostalo do policejního spisu. A to je něco, co vlastně nemá 
obdoby vůbec v žádném kraji. 
 
Jiří KOTEK, bývalý 1. náměstek primátora Karlových Varů /Alternativa/ 
-------------------- 
Teď jsme přijeli do hnízda korupčních karlovarských staveb, tady s proslulou losovačkou, KV Arénou, 
multifunkční halou, která se postavila. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Ta tu vyrostla jako první, a ještě se nestavěla za peníze z Regionálního operačního programu. 
 
Jiří KOTEK, bývalý 1. náměstek primátora Karlových Varů /Alternativa/ 
-------------------- 
A dál se nalepovaly, nabalovaly ty další stavby z těch, spolufinancovaný z toho ROPu. První bylo 
bazénové centrum. Dohromady se tady proinvestovalo 350 milionů korun z veřejných prostředků na 
bazénové centrum. 
 
Leo STEINER, bývalý ředitel odboru řízení ROP Severozápad 
-------------------- 
Nacházíme se na silnici 258 z Duchcova, Hostomic a Kostomlat. Tato silnice je výjimečná tím, že byla 
opravena z evropských dotací, ale bohužel výjimečná je taky tím, že ta oprava byla jedna z 
nejdražších nejenom v České republice. 1 kilometr silnice, opravy, stál 12 milionů korun, což je zhruba 
3x více než v jiných krajích tam, kde evropské dotace nebyly využity. 



 
Martin HAUSENBLAS, bývalý 1. náměstek primátora Ústí nad Labem /PRO! Ústí/ 
-------------------- 
Tato budova byla opravena, postupně se tedy navyšoval rozpočet z nějakých 250 až na 445 milionů 
korun. Přičemž podle obecného odhadu obestavěných prostor by se dalo říct, že nová budova by 
měla stát 300. 
 
moderátorka Událostí /14. 12. 2016/ 
-------------------- 
Policii se proti původním informacím v rámci aktuální dotační kauzy nepodařilo zadržet bývalého 
senátora ODS Alexandra Nováka. Je v zahraničí. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Alexandr Novák na svobodě dlouho nepobyl a policie se o něj zajímá znovu. V případu ROP 
Severozápad je jediný, kdo obvinění dosud nepřevzal. Podle dostupných informací je zřejmě ve 
Spojených státech. Tohle je americké letovisko Laketown Wharf na Floridě. Ráj pro turisty a nyní také 
bydliště Alexandra Nováka. 
 
Tereza SCHEJBALOVÁ, mluvčí, Ministerstvo spravedlnosti ČR 
-------------------- 
Pokud zkrátka nemůžeme najít tu osobu doma, pak soudce vydává mezinárodní zatýkací rozkaz a 
policie, ta osoba se stává hledanou v rámci Interpolu. Zkrátka policie nám dá informaci, toho člověka 
jsme našli v této zemi. Je tady, vy na něj máte vydaný zatýkací rozkaz, požádejte si o něj. Opravdu 
dříve nebo později není v tomhle tom úniku. 
 
redaktor /citace: Ondřej KRÁTOŠKA, mluvčí, Ministerstvo vnitra ČR/ 
-------------------- 
"Pan Alexandr Novák pozbyl státní občanství České republiky 23. května 2016. Vzdal se ho podle 
zákona o státním občanství. K tomuto dni disponoval občanstvím Spolkové republiky Německo." 
 
Tereza SCHEJBALOVÁ, mluvčí, Ministerstvo spravedlnosti ČR 
-------------------- 
Dokonce nepomůže ani vzdát se občanství. My zkrátka toho člověka chceme za trestný čin spáchaný 
tady a je nám lhostejné, jakého je občanství. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Blízký spolupracovník Alexandra Nováka, další podnikatel Daniel Ježek je naopak jediný, kdo skončil 
ve vazbě. 
 
redaktor /15. 12. 2016/ 
-------------------- 
Vlivný podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek, podle policie klíčová postava v kauze se 
zmanipulovanými eurodotacemi na severu Čech. 
Co říkáte na obvinění? 
 
Daniel JEŽEK, podnikatel /15. 12. 2016/ 
-------------------- 
Jsem nevinnej. 
 
Michael FIALA, redaktor 



-------------------- 
Jak podnikatelé jako Alexandr Novák a Daniel Ježek pravděpodobně ovlivňovali politiku na 
severozápad od Prahy, si můžeme ukázat na tom, co se stalo po krajských volbách před 9 lety. 
Připomeňme, že to bylo právě období, kdy se miliardy korun z ROPu Severozápad na ty největší 
projekty dávaly do pohybu. Vraťme se na okamžik do roku 2008. Jako starosta skončil Alexandr 
Novák před 6 lety a Senát opustil předloni. Od té doby je oficiálně mimo politiku, nekandidoval ani 
teď v krajských volbách. Hned po nich ho ale jeho strana pověřila, aby vedl jednání o nové vládě 
Ústeckého kraje. 
 
Jan KUBATA, primátor Ústí nad Labem /3. 11. 2008/ 
-------------------- 
Jsou jmenováni regionální radou 4 základní vyjednavači, kteří jsou známi. Je to pan Jiří Šulc, pan 
Novák, pan Oulický a pan Ježek. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Proč krajskou vládu sestavovali ne politici, ale podnikatelé, kteří ve volbách vůbec nekandidovali? 
Operačním programem ROP Severozápad protékaly miliardy a v jeho nejvyšším orgánu seděli krajští 
politici. Proto mohlo být pro podnikatele důležité ovlivňovat, kdo bude v kraji vládnout. Právě na 
prolínání politiky a byznysu v krajích ROPu Severozápad jsme se před 9 lety chtěli Alexandra Nováka 
ptát. 
 
Alexandr NOVÁK, podnikatel, bývalý starosta Chomutova, bývalý senátor /ODS/ /3. 11. 2008/ 
-------------------- 
Já se na ty otázky podívám. Jo, protože já nejsem aktivní politik, takže nevidím absolutně důvod, proč 
bych se dneska měl ... 
 
redaktor /3. 11. 2008/ 
-------------------- 
Vy nejste aktivní politik? Vždyť teď budete vyjednávat o krajské vládě, jste v týmu vyjednavačů. 
 
Alexandr NOVÁK, podnikatel, bývalý starosta Chomutova, bývalý senátor /ODS/ /3. 11. 2008/ 
-------------------- 
Aktivní politik je, že někde sedíte a něco to. Já jsem v orgánech ODS, ale nejsem veřejný činitel 
žádnej. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Danielu Ježkovi a Alexandru Novákovi policie zajistila rozsáhlý majetek, hlavně víc než 200 pozemků v 
6 okresech Ústeckého kraje. Jejich celkovou plochu si můžeme představit jako víc než 300 
fotbalových hřišť nebo skoro 60 pražských Václavských náměstí. Obviněn byl i bývalý náměstek 
ústecké hejtmanky Arno Fišera. Jaká byla jeho role v případu? Leo Steiner říká, že byl u toho, když se 
v dubnu 2012 sešli v Chomutově zástupci Ústeckého a Karlovarského kraje. 
 
Leo STEINER, bývalý ředitel odboru řízení ROP Severozápad 
-------------------- 
Pan Fišera prohlásil, můžeme jednat, pan Oulický je v tuto chvíli v Thajsku, můžeme rozdělovat 
evropské dotace. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 



Pan Oulický je již zmíněný ústecký podnikatel Patrik Oulický. Slova Leo Steinera o vlivu těchto 
podnikatelů na obviněného Arno Fišeru odmítl jeho advokát. 
 
Jaroslav ORTMAN, právní zástupce Arno Fišery 
-------------------- 
On popírá, že by se dopustil trestné činnosti. Jeho činnost byla normální. Zločinné spolčení, jak je tam 
vykreslováno, je pro něj absolutně nepřijatelné. Že byl pod vlivem nějakých kmotrů, nějakých dalších 
lidí, to popírá. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Patrik Oulický mezi obviněnými není a spojit se s ním se nám nepodařilo. Podnikatelé Oulický, Novák 
a Ježek to měli k dotačnímu úřadu blízko i fyzicky. Seděli ve stejné budově. 
 
redaktorka /14. 3. 2016/ 
-------------------- 
Žlutá budova, ve které sídlil Úřad pro rozdělování dotací, patří firmě EDS. Společně v ní seděli známí 
vlivní podnikatelé Patrik Oulický, Alexandr Novák i Daniel Ježek. Jejich sídlo bylo v 5. patře. Odtud 
podle Kušnierze chodily jemu a jeho podřízeným pokyny, jak rozhodovat. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Připomeňme, že Petr Kušnierz je klíčový svědek v případu. 
 
Milan EIBL, analytik, Transparency International ČR 
-------------------- 
To, že se našel někdo uvnitř toho vybudovaného systému, který to popsal, tak bylo naprosto zásadní 
pro celou tuhle tu akci, protože jinak by oni to mohli celé popřít. 
 
redaktorka /14. 3. 2016/ 
-------------------- 
Petr Kušnierz nyní postupně odkrývá způsob, jak politici i podnikatelé potichu a předem o dotacích 
rozhodovali. V policejním spisu jsme našli tabulky, kde jsou jména a šifry připsány k jednotlivým 
projektům. 
Co znamenají tady ty čísílka a ta jména? U těch jednotlivých projektů. 
 
Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel Úřadu ROP Severozápad /14. 3. 2016/ 
-------------------- 
To je v rámci, to je v rámci toho přípravného řízení. To, na to vám nemůžu odpovědět. Mají svůj 
význam. 
 
redaktorka /14. 3. 2016/ 
-------------------- 
Můžu to brát tak, že ta daná osoba, která je u toho projektu připsána, tak, tak měla zájem na tom, 
pomáhala tomu, aby ten projekt prošel? 
 
Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel Úřadu ROP Severozápad /14. 3. 2016/ 
-------------------- 
Hm, ano. 
 
Milan EIBL, analytik, Transparency International ČR 
-------------------- 



Úkolem policistů je právě zjistit, jestli tyto areály a vlastně dotace na ně přidělené, tak jestli byly 
takzvaně otečkovány, to znamenán na těch seznamech dotací, jestli zrovna tam úzká skupina lidí 
kolem Alexandra Nováka právě vytyčila tyhle dotace jako ty, které nemají být normálně soutěženy, 
ale ty, které musí projít tím výběrovým řízením a musí tu dotaci získat. 
 
Petr NAVRÁTIL, starosta Chebu, obviněný /ČSSD/ 
-------------------- 
Když jsem před 4 lety nastupoval jako předseda ROPu, tak mi tenkrát manželka říkala, nelez tam, 
všichni, který tam vlezli, tak zavřou. Tak to mě ještě nezavřeli, zatím jsem jenom obviněnej, a, a teďka 
musím doma poslouchat, já jsem ti to říkala. Takže z tohodle pohledu to zas takové překvapení 
nebylo. Samozřejmě před rokem u mě doma probíhala domovní prohlídka. A ta když proběhne, tak 
potom už to očekáváte vždycky. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Poté co policie začala zkoumat příspěvky z ROPu Severozápad ve výši 14 miliard korun, nabízí se 
otázka, jestli Česká republika nebude muset dotace vracet. 
 
Michal ŽUROVEC, mluvčí, Ministerstvo financí ČR 
-------------------- 
Na základě požadavku Evropské komise provedlo ministerstvo financí v roce 2013 audit. Audit zjistil 
pochybení ve výši 1,9 miliardy korun. Tuto částku nikdo z příjemců nemusel vracet, ale o tuto částku 
byl snížen rozpočet Regionálního operačního programu Severozápad. 
 
Michael FIALA, redaktor 
-------------------- 
Jinými slovy Evropská unie odmítla proplatit dotace z ROPu skoro za 2 miliardy korun. Fungovalo to v 
podstatě jako pokuta, kterou musely uhradit Ústecký a Karlovarský kraj a stát. Tehdy to ovšem Brusel 
vnímal jako penále za chyby v rozdělování dotací. Policejní vyšetřování teď naznačuje, že ve 
skutečnosti to nemusely být chyby, ale organizovaná kriminalita. 
 
Aleš ROZEHNAL, právník 
-------------------- 
"Pokud by bylo pravomocně stanoveno, že skutečně došlo ke zneužití peněz, které mají svůj původ v 
Evropské unii, tak Česká republika musí tyto finanční prostředky vrátit. Pak samozřejmě Česká 
republika má možnost se hojit na těch jednotlivých příjemcích té dotace, ale ta primární odpovědnost 
leží na České republice. 
 
 

Soud s exhejtmanem Šulcem bude pokračovat v květnu, nepřišel 
svědek 

24.1.2017    Ústecký deník    str. 3   Ústecko 
    (čtk)    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem – Na konec května odročil ústecký okresní soud líčení v případu konkurenčních 
doložek, jež byly podle obžaloby neoprávněně vyplaceny bývalým ředitelům úřadu ROP Severozápad 
Petru Kušnierzovi a Pavlovi Markvartovi. 
 Ze zneužití pravomoci jsou obžalovaní bývalý hejtman Ústeckého kraje Jiří Šulc, bývalí 
ředitelé úřadu ROP Severozápad Pavel Markvart a Jiří Červinka, současná ředitelka Jana Havlicová i 
bývalý právník úřadu Jan Martinovský. 



 Soud líčení odročil, protože se nepodařilo najít jednoho svědka. „Soud chce také počkat na 
pravomocné rozhodnutí v předchozí kauze údajného ovlivňování projektů, o které jedná pražský 
Vrchní soud,“ řekl předseda ústeckého trestního senátu Pavel Kuděla. 
V té byl Markvart zatím nepravomocně odsouzen k podmínce na 2 roky. „Je na místě počkat na 
pravomocné rozhodnutí v této věci,“ řekl Kuděla. 
 
KONKURENČNÍ DOLOŽKA 
 
Bývalý hejtman Šulc, který byl v době Kušnierzova prvního obvinění v roce 2011 předsedou výboru 
ROP Severozápad, podle žalobce žádal, aby Kušnierzovi, jenž byl ve vazbě, byla vyplacena 
konkurenční doložka. Žalobce uvedl, že Červinka, Markvart a Martinovský připravili konkurenční 
doložku, kterou pak schválil výbor ROP Severozápad. 
Vyplacením odměn byl podle obžaloby mimo jiné porušen zákon o úřednících. „Škoda v případě 
Kušnierze činí více než 740 tisíc korun,“ uvedl státní zástupce. 
 Obdobná konkurenční doložka byla podle žalobce uzavřena při jmenování Markvarta 
ředitelem. I on byl později obviněn a dosud čelí obžalobě z ovlivňování projektů. V této části kauzy 
čelí obžalobě i Havlicová, která nechala Markvartovi vyplatit konkurenční doložku. U Markvarta škodu 
žalobce vyčíslil na 582 tisíc. 
 Všichni obžalovaní kromě Červinky vinu odmítli. 
 
Region| Severní Čechy 
 

Soud odročil případ doložek v ROP Severozápad na květen 
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        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 23. ledna (ČTK) - Na konec května odročil ústecký okresní soud líčení v případu 
konkurenčních doložek, jež byly podle obžaloby neoprávněně vyplaceny bývalým ředitelům úřadu 
Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. Ze zneužití pravomoci jsou obžalovaní bývalý 
hejtman Ústeckého kraje Jiří Šulc, tři bývalí ředitelé i současná ředitelka úřadu ROP Severozápad. 
Soud chce počkat na pravomocné rozhodnutí v předchozí kauze údajného ovlivňování projektů, o 
které jedná pražský vrchní soud. Uvedl to dnes předseda ústeckého trestního senátu Pavel Kuděla. 
Kromě Šulce státní zástupce obžaloval i bývalé ředitele úřadu ROP Pavla Markvarta, Jiřího Červinku, 
současnou ředitelku úřadu Janu Havlicovou a bývalého právníka úřadu Jana Martinovského. 
Obžalovaní podle žalobce zajišťovali neoprávněné vyplacení doložek v řádech statisíců bývalým 
ředitelům úřadu Petru Kušnierzovi a Markvartovi. 
Odročení hlavního líčení soud vysvětlil dvěma důvody. Jednak tím, že se nepodařilo najít jednoho 
svědka, ale především tím, že vrchní soud zatím nerozhodl o odvolání v případu předchozí kauzy ROP 
Severozápad. V té byl Markvart zatím nepravomocně odsouzen k dvouletému podmíněnému trestu s 
odkladem na tři roky. "Je na místě počkat na pravomocné rozhodnutí vrchního soudu v této věci," 
řekl Kuděla. 
Bývalý hejtman Šulc, který byl v obě Kušnierzova prvního obvinění v roce 2011 předsedou výboru 
ROP Severozápad, podle žalobce žádal, aby Kušnierzovi, jenž byl ve vazbě, byla vyplacena 
konkurenční doložka. Žalobce uvedl, že Červinka, Markvart a Martinovský připravili konkurenční 
doložku, kterou pak schválil výbor ROP Severozápad. Vyplacením odměn byl podle obžaloby mimo 
jiné porušen zákon o úřednících. Škoda v případě Kušnierze činí více než 740.000 korun, uvedl státní 
zástupce. 
Obdobná konkurenční doložka byla podle žalobce uzavřena při jmenování Markvarta ředitelem. I on 
byl později obviněn a dosud čelí obžalobě z ovlivňování projektů ROP Severozápad. V této části kauzy 
čelí obžalobě i Havlicová, která nechala Markvartovi konkurenční doložku, i když sníženou, vyplatit. U 
Markvarta škodu žalobce vyčíslil na 582.000 korun. 



Všichni obžalovaní kromě Jiřího Červinky vinu odmítli. Tvrdí mimo jiné to, že nemohli porušit zákon o 
úřednících, protože ROP Severozápad nemá úředníky, ale zaměstnance. Jediný, kdo se přiznal, je Jiří 
Červinka. ROP Severozápad se k trestnímu řízení nepřipojil. 
Červinka je s dalšími 23 lidmi nově obviněný v aktuální kauze ROP Severozápad. Dalšími obviněnými 
jsou například ústecká hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová či starosta Chebu Petr Navrátil. Obviněn je 
také ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého 
kraje Vladimír Macholda. Mezi obviněnými je také podnikatel Daniel Ježek, jako jediný je stíhán 
vazebně. 
trm hj 
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Podnikatel Ježek zůstává ve vazbě 
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Soud ho tam poslal, aby nemohl ovlivňovat svědky 
 
Ústí nad Labem – Podnikatel Daniel Ježek, který je s dalšími 23 lidmi obviněn v kauze machinací v 
Regionálním operačním programu (ROP) Severozápad, zůstává ve vazbě. Ústecký krajský soud zamítl 
jeho stížnost, kterou podal v prosinci poté, co ho do vazby jako jediného z obviněných poslal Okresní 
soud v Ústí nad Labem. 
 Ježek se jednání o své stížnosti u krajského soudu nezúčastnil, uvedl server Lidovky.cz, který 
na rozhodnutí upozornil. „Potvrzuji, že jsme během středy nikoho nepropouštěli,“ potvrdil serveru 
mluvčí vazební věznice v Teplicích Milan Kruťa. Bývalého vlivného člena ODS Ježka poslal soud do 
vazby loni 14. prosince kvůli tomu, že by mohl ovlivňovat svědky. 
 „Vyjmenovali přes 120 lidí, kteří budou vyslýcháni v pozici svědka. Pan obviněný značnou část 
těch osob zná, má k nim jisté vazby,“ řekl tehdy soudce Martin Majchrák. Státní zástupce žádal vazbu 
i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Policie vyčíslila údajnou škodu v kauze na 13,9 
miliardy korun. 
 Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Jsou mezi nimi i bývalá ústecká 
hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová či starosta Chebu Petr Navrátil. Obviněn je také ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala (ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír 
Macholda. 
Policie znovu stíhá také prvního ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Vráblíka, kterého v předchozí 
kauze ústecký krajský soud viny zprostil. 
 ROP Severozápad vznikl v roce 2006 a rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský 
kraj. Během svého působení podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností částkou 19,4 
miliardy korun. Nepodařilo se ale vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy korun. 
Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. 
 
Region| Severní Čechy 
 



Půlku vily převedla synáčkovi, půlku tchýni. A když se na to 
exhejtmanky Vaňhové ptali novináři, nastala humorná situace 
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Bývalá hejtmanka ústeckého kraje Jana Vaňhová, pro kterou si v prosinci přišla policie v rámci 
velkého zátahu na účastníky kauzy zmanipulovaných eurodotací, prý měla rozsáhlý majetek, který ale 
převedla na své syny. Některý přitom dál sama užívá. 
 
Redaktoři MF DNES popisují, jak policisté pro Vaňhovou jeli do vily na Kamenném Vrchu v 
Chomutově, před kterým před třemi lety zastřelili jejího partnera, vlivného regionálního podnikatele 
Romana Housku. Dům však prý našli prázdný a exhejtmanka už jej ani nevlastní.  V posledních 
měsících se podle deníku Jana Vaňhová svého majetku systematicky zbavovala. Tedy zbavovala – 
převáděla jej na své či partnerovy příbuzné. Zmíněnou rodinnou vilu například z poloviny na svého 
syna Daniela Vaňhu a z té druhé na matku zastřeleného Romana Housky Evu Řezáčovou. Sama si však 
pojistila užívání tím, že má na stavbě zřízeno doživotní věcné břemeno, tedy právo dům užívat. A toto 
právo, jak se s oblibou zkouší na právnických fakultách, nezanikne ani po dalších případných 
prodejích.  Stejné věcné břemeno si prý Vaňhová zřídila na dvou dalších domech na severu Čech.  Syn 
Jany Vaňhové Daniel redaktorům vysvětloval, že jeho matka majetek na příbuzné převedla proto, že 
se po vraždě svého partnera Housky bála o život. A pokud by prý zavraždili i jí, bylo by dědictví 
majetku ještě složitější.  {poll title="Anketa:" id="2275" /}  Novináři však poznamenávají, že většinu 
majetkových převodů provedla Vaňhová ještě před tím, než její partner před garáží jejich domu 
narazil na střelce. Například lukrativní pozemek u Nechanické přehrady převedla na syna Daniela již v 
roce 2011, když ještě byla hejtmankou. Časově tato akce souvisí s prvním velkým zátahem proti 
severočeskému dotačnímu programu, při kterém byl zatčen jeho šéf Petr Kušnierz. Když policisté v 
roce 2012 vtrhli do ROP Severozápad podruhé, hejtmanka převedla na oba své syny usedlost na 
Rakovnicku. A v roce 2013 převedla na syny několik nemovitostí v Chomutově a Klášterci nad Ohří. 
Včetně lukrativní velké parcely v Dobrovského ulici v Chomutově, kde si synové postavili rozlehlý 
dům. Formálně je sice napsaný na ně, reálně v něm ale prý žije exhejtmanka Vaňhová.  Tak se 
podívej, jak jsou drzí...  Redaktoři popisují, co se sala, že se jí otázky nelíbí. A poté redaktorům 
omylem odeslala SMS určenou někomu ze znáodehrávalo, když se Vaňhové na manipulace s 
majetkem zeptali. Bývalá hejtmanka jim nejprve odepmých ve znění: „Tak se podívej, jak jsou drzí. 
Benešová radí neodpovídat na nic a nikdo a nikde.“ Zmíněnou rádkyní je nejspíš Marie Benešová, 
poslankyně a současně advokátka zastupující Vaňhovou.  Pak zaslala oficiální vyjádření, že po vraždě 
svého partnera má špatné zkušenosti s novináři a komunikovat za ni budou jen její právníci. 
Redaktoři tedy oslovili Marii Benešovou, která odmítla podat jakékoliv informace a pak novináře 
vyzvala, aby se více než na Vaňhovou zaměřili na jiné osoby figurující v kauze severočeského 
zneužívání dotací. 
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ROP Severozápad je stále bez vedení 
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Veronika KUBÍČKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
ROP Severozápad čeká dál na nové vedení. Jeho výbor se sešel, ale volit nového předsedu a 
místopředsedu nemohl. Chyběli totiž dva zástupci Karlovarského kraje. Volit je musí vždy po 
krajských volbách, posty mohou zastávat jen zastupitelé. 
 

http://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pulku-vily-prevedla-synackovi-pulku-tchyni-A-kdyz-se-na-to-exhejtmanky-Vanhove-ptali-novinari-nastala-humorna-situace-471731?utm_source=nm&utm_medium=xml


Jana HAVLICOVÁ, ředitelka dotačního úřadu, ROP Severozápad 
-------------------- 
Takový ten běžný chod, na to nemá výbor vliv, ten si řídím já jako ředitelka. 
 
Veronika KUBÍČKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Regionální operační program Severozápad byl ze všech operačních programů Evropské unie u nás 
největší a taky nejvíc problémový. Poprvé policie prohledala 
jeho sídlo před šesti lety. Naposledy loni v prosinci. Šlo o historicky nejrozsáhlejší policejní zásah kvůli 
evropským dotacím, obviněno bylo 24 lidí. Mezi nimi třeba bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana 
Vaňhová. 
 
Milan PÍPAL, předseda regionální rady ROP Severozápad /KSČM/ 
-------------------- 
Ta minulost se nás samozřejmě dotýká lidsky, ale vlastní projekty, co tady máme, neohrožuje. 
 
Veronika KUBÍČKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Program v letech 2007 až 2016 rozdělil na projekty v Ústeckém a Karlovarském kraji přes 19 miliard 
korun. Teď už další peníze nevyplácí, hotové projekty ale bude 
ještě pět let kontrolovat. Jen loni jich úředníci prošli přes 350. Sedm regionálních operačních 
programů, které fungovaly po celé republice, nahradily takzvané IROPY. Pro zájemce ze všech krajů 
kromě Prahy je připraveno přes 130 miliard korun. Města a obce mohou žádat o dotace třeba na 
infrastrukturu, sociální bydlení nebo modernizaci škol, a to ještě čtyři roky. V současné době se 
realizuje 
530 projektů, vyčerpáno je zatím asi 70 procent z celkové částky. 
 

Odklonila majetek 
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Ústecká exhejtmanka Jana Vaňhová obviněná v kauze eurodotací převedla domy a pozemky na své 
syny. 
 
Když loni v prosinci kriminalisté vyrazili do Chomutova, aby kvůli kauze zmanipulovaných eurodotací 
zatkli exhejtmanku Janu Vaňhovou, cestu dobře znali. Tři roky předtím zde byli vyšetřovat vraždu 
vlivného podnikatele Romana Housky, s nímž Vaňhová ve vile na Kamenném Vrchu žila. Tentokrát 
však našli dům prázdný. Exhejtmanka ho už nevlastní. V posledních letech se systematicky zbavovala 
všeho svého majetku. 
 Poloviční podíl ve vile s dalšími dvěma stavbami a garáží na konci slepé ulice Kamenný Vrch 
Vaňhová převedla na syna Daniela Vaňhu. Druhou polovinu vlastní Houskova matka Eva Řezáčová. 
Včera zde nikdo neotvíral, přestože stopy ve sněhu a vybraná poštovní schránka svědčily o tom, že do 
domu někdo chodí. 
 „Ten dům se připravuje k prodeji, proto mamka bydlí jinde,“ vysvětloval exhejtmančin syn 
Daniel Vaňha. 
 Vaňhová se tří domů na severu Čech zbavila přesto, že je nadále využívá, dala si v nich zřídit 
věcné břemeno: doživotní a bezplatné užívání. Jediným nemovitým majetkem je pět metrů 
čtverečních, které jí zbyly na pozemku na Kamenném Vrchu, kde dříve bydlela s Houskou. 
 
Právnička radí nic neříkat 
 



MF DNES sestavila z katastru nemovitostí kompletní přehled pohybu majetku za posledních pět let. 
Vaňhová se k němu odmítá vyjádřit – mobil nezvedá a na zaslanou SMS odpověděla podivně. Nejprve 
reagovala, že se jí otázky na převody vlastnictví nelíbí, následně zaslala esemesku, která byla 
evidentně určena někomu jinému. „Tak se podívej, jak jsou drzí. Benešová (Marie Benešová, 
právnička Vaňhové – poznámka redakce) radí neodpovídat na nic a nikdo a nikde,“ odepsala Vaňhová 
a následně se opravila: „Vážený pane, na komunikaci s novináři po špatných zkušenostech s 
objednanou vraždou pana Housky mám své právní zástupce.“ 
 MF DNES proto dotazy položila i právničce Benešové. „Nebudeme k tomu podávat žádné 
informace. A soustřeďte se na ostatní v té kauze,“ navrhla. 
 Nabízí se otázka, kdo by chtěl převádět svůj majetek na někoho jiného, když ho potřebuje a 
chce v něm dál žít? „Vypadá to jako hra na jistotu,“ míní právník Transparency International Petr 
Leyer. „Vyšetřování kolem ROP Severozápad probíhalo delší dobu, signály byly jasné. Převést majetek 
mohlo být pojistkou, jak zabránit tomu, aby byl v budoucnu obstaven nebo zajištěn,“ dodal. 
 Rodinným příslušníkům obviněných policie zabavit majetek nemůže. Jedině pokud by 
dokázala, že byl získán nelegálně. 
 
„To kvůli dědictví, bála se o život“ 
 
Daniel Vaňha potvrzuje, že na něj jeho matka nemovitosti převedla. Odmítá však, že to dělala proto, 
aby od sebe odklonila majetek před policií. „To se dělalo kvůli dědictví,“ říká Vaňha. „Po smrti 
Romana se máma bála, co bude. 
Ten magor, který to udělal, byl pořád na svobodě a máma nevěděla, jestli jí také něco nehrozí. Kdyby 
se jí něco stalo, dědictví by se vleklo. Vypořádání po Romanovi trvalo dva roky,“ líčí Vaňha. 
 Jenže to příliš nesedí. 
Většinu majetku totiž bývalá politička z ČSSD převáděla ještě před Houskovou smrtí. Pozemek v 
atraktivní lokalitě u Nechranické přehrady darovala synu Danielovi už v roce 2011. 
Tehdy policie poprvé zatýkala kvůli dotacím na ROP Severozápad a z machinací obvinila tehdejšího 
ředitele Petra Kušnierze. 
 Rodinnou usedlost v Hořesedlech na Rakovnicku převedla Vaňhová na syny Daniela a Ondřeje 
v roce 2012. To bylo v době druhého policejního zátahu na ROP Severozápad. V roce 2013 darovala 
Danielu Vaňhovi garáž v Klášterci nad Ohří, pozemek s chatou v zahrádkářské kolonii Ciboušov a 
lukrativní parcelu v Dobrovského ulici v Chomutově. Zde si pak oba synové postavili rozlehlý dům. 
Kde na něj vzali peníze, policista Daniel Vaňha neřekl. Nyní tady žije Vaňhová a právě tady ji také 
policie loni v prosinci našla. 
 Její syn Daniel už léta bydlí na okraji Kadaně, v ulici Na Strážišti v městském bytě. „Ty byty se 
stavěly z dotací, nájemníci si v nájmu splácí cenu, a mohou proto na rozdíl od klasických městských 
bytů vlastnit i jinou nemovitost,“ vysvětluje starosta Kadaně Jiří Kulhánek. U Vaňhů se prý kauza ROP 
Severozápad příliš neprobírá. Exhejtmanka však s obviněním zásadně nesouhlasí. „Je to účelové, 
toho Kušnierze, který všechno spustil, máma ani nikdy neviděla,“ řekl Vaňha. To ale není úplně 
pravda, v době, kdy byla Jana Vaňhová hejtmankou, se s tehdejším ředitelem úřadu ROP 
Severozápad Petrem Kušnierzem setkávala. Třeba při předávání cen vítězům vědomostní soutěže, 
kterou připravil právě Kušnierzův úřad. 
 Kušnierz byl kvůli machinacím s eurodotacemi obviněn už třikrát. Jednou už byl ve vězení, 
druhý rozsudek zatím není pravomocný. Předloni v prosinci se rozhodl, že přizná vinu a stáhne s 
sebou i ostatní. Policistům popsal, jak to na dotačním úřadu chodilo a kdo všechno se na machinacích 
údajně podílel. Loni před Vánocemi policie zatkla a obvinila 24 lidí včetně Vaňhové a dalších bývalých 
a současných politiků a podnikatelů. 
 Některým obviněným kriminalisté zajistili majetek. Jestli to chtěli udělat i exhejtmance, není 
jasné, vyšetřovatelé detaily případu nekomentují. Jisté je, že nakonec jí nezajistili nic – nebylo co. 
 
Foto popis| Fakta Co vlastnila Vaňhová 



Foto popis| Vaňhová v roce 2011 převedla na syna Daniela pozemek v Tušimicích u Nechranické 
přehrady. Ten si tady postavil chatu. 
Foto popis| Usedlost v Hořesedlech na Rakovnicku darovala v říjnu 2012 oběma synům Danielovi a 
Ondřejovi. 
Foto popis| Garáž v Klášterci nad Ohří převedla v roce 2013 s exmanželem Jaroslavem na syna 
Daniela. Sama mu dala chatu v kolonii Ciboušov. 
Foto popis| Na oba syny převedla pozemek v Chomutově v červnu 2013. Ti tady postavili rozlehlý 
rodinný dům, v němž ale žije Vaňhová. 
Foto popis| V roce 2015 převedla v Chomutově na syna Daniela i poloviny vilu s garáží a pozemkem. 
 
O autorovi| Artur Janoušek Václav Janouš, reportér MF DNES reportér MF DNES 
 

Starosta Chebu obviněný v kauze ROP Severozápad zůstává ve 
funkci 
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Opozice  v Chebu nenašla dost hlasů k odvolání starosty Petra Navrátila (zvolen za ČSSD). Ten je 
obviněný v kauze ROP Severozápad. 
 
Pro odvolání starosty Navrátila se vyslovilo jen 12 z 26 přítomných zastupitelů Chebu. Potřeba jich 
bylo 16. Tři zastupitelé z opozice a jedna členka ANO se čtvrtečního zastupitelstva nezúčastnili. Je tak 
pravděpodobné, že se o odvolání bude hlasovat na dalším zastupitelstvu, nejbližší je 26. ledna. 
 
Navrátil na začátku jednání, na které se přišla podívat asi třicítka občanů, předal vedení jednání 
místostarostovi Zdeňku Hrkalovi (ANO). Poté zopakoval své dosavadní stanovisko, že se necítí být 
vinen a že se obvinění netýká chodu města. Proto výzvu k odstoupení odmítá. 
 
 Kauzy kolem ROP Severozápad 
 
Úplatkářská kauza Petra Kušnierze – V lednu 2014 poslal odvolací Vrchní soud v Praze na pět let do 
vězení (ústecký krajský soud mu původně uložil 7,5 roku) bývalého ředitele dotačního úřadu 
Severozápad Petra Kušnierze. Podle rozsudku chtěl s pomocí svých tří přátel získat provize z 
přidělených dotací. Soud konstatoval, že odsouzení žádali minimálně 1,7 milionu korun a velkou část 
z toho převzali. Kušnierzovi spoluobžalovaní, tři komplicové a tři žadatelé, dostali od soudu 
podmíněné tresty. V květnu 2014 Nejvyšší soud zamítl Kušnierzovo dovolání, v listopadu byl pak 
někdejší vysoký úředník z vězení podmínečně propuštěn. 
 
Ovlivňování projektů – V září 2014 se ústecký krajský soud začal zabývat případem ovlivňováním 
projektů v ROP Severozápad. Letos v březnu bývalého ředitele úřadu Kušnierze poslal zatím 
nepravomocně na sedm let do vězení. Podmínkami potrestal někdejšího náměstka hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavla Koudu, dalšího bývalého ředitele úřadu Pavla Markvarta a úřednici Irenu 
Kotlanovou. Naopak bývalého právníka úřadu Jana Martinovského a dalšího z ředitelů Petra Vráblíka 
obžaloby zprostil. Sedmiletý trest pro Kušnierze je souhrnný. Protože se měl skutků dopustit v době, 
kdy byl v podmínce za první trest za úplatky, soud tento rozsudek zrušil a vynesl souhrnný trest. 
Kušnierze, který u soudu přiznal, že v ROP Severozápad byly projekty ovlivňovány s vědomím politiků, 
a Kotlanovou potrestal soud nejen za zneužití pravomoci, ale i za poškozování finančních zájmů 
Evropských společenství. V kauze ovlivňování projektů zbývá ještě rozhodnout o úřednici Kláře 
Odvárkové, jejíž případ vyloučil k samostatnému projednání. 
 



Kauza konkurenčních doložek pro ředitele ROP Severozápad – V březnu 2014 policie obvinila pět 
bývalých či současných zaměstnanců ROP Severozápad, kteří podle ní nesou odpovědnost za uzavření 
statisícových konkurenčních doložek pro exředitele úřadu Petra Kušnierze a Pavla Markvarta. Doložky 
jim zajišťovaly 12 měsíčních platů po odchodu z funkcí, úřad jim peníze vyplatil. Obžalováni byli 
ředitelka ROP Severozápad Jana Havlicová, někdejší předseda výboru a bývalý hejtman Jiří Šulc, 
exředitel Pavel Markvart, bývalý právník úřadu Jan Martinovský a Petr Červinka, který úřad vedl jako 
pověřený. Kauzu začal ústecký soud projednávat loni v listopadu. 
 
Předražené přístroje – Soud také řeší podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup 
přístrojů. Část obžaloby se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská 
zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti. 
Hlavní líčení bude pokračovat v únoru 2017. 
 
Žalobce Tomáš Minx oznámil, že kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. 
 
„Jsem nevinný a cítím se nevinný a jsem přesvědčen, že se dříve nebo později a v tomto případě 
později, pravda ukáže. Kdybych odstoupil, mohlo by to být vnímáno jako přiznání viny,“ uvedl 
Navrátil, který byl obviněn s dalšími 23 lidmi kvůli údajné manipulaci s projekty v Regionálním 
operačním programu Severozápad. Kvůli obvinění již dřív pozastavil své členství v ČSSD.Sobotka: 
Odstoupení starosty je věc zastupitelstva a jeho samého 
 
Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka ve čtvrtek ve sněmovně při interpelacích řekl, že obvinění 
politici by měli zvážit setrvání ve veřejné funkci. Dodal ovšem, že odchod z veřejné funkce je otázka 
rozhodnutí daného člověka nebo zastupitelstva. 
 
      Škodu z rozkrádaných fondů pro Severozápad policie vyčíslila na 14 miliard 
 
Navrátil ve čtvrtek poukázal na to, že policie vyčíslila údajnou škodu na víc než 13 miliard korun, 
přičemž podpořené projekty reálně stojí. Jen v Chebu ROP Severozápad podpořil projekty za 888 
milionů korun.Opozice: Nerozhodujeme o Navrátilově vině, ale obviněný byl 
 
„Opozice v žádném případě není kompetentní k tomu rozhodovat o vině či nevině starosty. Nicméně 
starosta byl obviněn, a to je fakt. Opozice ale starostu neodvolá. Jsme toho názoru, že je to věc 
koalice a jejího rozhodnutí vládnout po boku obviněného starosty,“ uvedl opoziční zastupitel 
Miroslav Plevný (VPM-ALTERNATIVA). 
 
Ačkoli koalici v Chebu tvoří ČSSD, KSČM a ANO, zastupitelé ANO oznámili, že odvolání podpoří. „I na 
komunální politické úrovni presumpce neviny neexistuje. Je to proti základním principům, na kterých 
naše hnutí stojí,“ řekl během jednání Leoš Hořčička (ANO). 
 
 Fakta 
 Jaké v Česku fungovaly regionální operační programy? 
 
 Jaké v Česku fungovaly regionální operační programy? 
 
ROP Severozápad (pro Ústecký a Karlovarský kraj) 
 
ROP Severovýchod (pro Liberecký, Královéhradecký a Pardubický kraj) 



 
ROP Jihozápad (pro Plzeňský a Jihočeský kraj) 
 
ROP Jihovýchod (pro Vysočinu a jižní Moravu) 
 
ROP Moravskoslezsko (pro Moravskoslezský kraj) 
 
ROP Střední Morava (pro Olomoucký a Zlínský kraj) 
 
ROP Střední Čechy 
 
Koalice v Chebu má 15 ze 30 hlasů. Má ale neformální podporu i zastupitelů za Sdružení ODS a 
nezávislých kandidátů. Tomáš Linda (ODS) starostu jednoznačně podpořil: „Jsme přesvědčeni, že Petr 
Navrátil je nevinný. V republice je spousta obviněných politiků, kteří i ve volbách umí uspět. A 
veřejnost umí odhadnout, kdo je nevinný a kdo ne. To by v politice nebyl nikdo, kdyby se řešila 
presumpce viny. Od toho máme dvě instituce, volby a soudy,“ řekl Linda. 
 
Z Karlovarského kraje byli z poškozování zájmů Evropské unie obviněni i bývalý zastupující ředitel 
úřadu regionální rady Jiří Červinka a z politiků dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub 
Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou 
Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
 Fakta 
 Kdo stanul kvůli dotačním podvodům u ROP Severozápad u soudu? 
 
Petr Kušnierz – bývalý ředitel Regionálního operačního programu ROP Severozápad; 7 let ve vězení 
 
Pavel Markvart – bývalý ředitel ROP Severozápad; dvouletá podmínka s odkladem na tři roky 
 
Pavel Kouda – bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje; tříletá podmínka s odkladem na pět let 
 
Irena Kotlanová – úřednice ROP Severozápad; dva roky vězení s čtyřletým odkladem 
 
Jan Martinovský – bývalý právník ROP Severozápad; zproštěn obžaloby 
 
Petr Vráblík – bývalý ředitel ROP Severozápad; zproštěn obžaloby. Rozsudek není pravomocný 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/regio...kauze-rop-severozapad-zustava-ve-funkci 
 

Chebští zastupitelé budou dnes jednat o odvolání starosty 
12.1.2017    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod 

        Ústecký kraj     

Cheb 11. ledna (ČTK) - Chebští zastupitelé budou dnes na mimořádném zasedání jednat o odvolání 
starosty Petra Navrátila (zvolen za ČSSD). Navrátil je spolu s dalšími 23 lidmi obviněn v kauze ROP 
Severozápad kvůli údajným manipulacím s evropskými dotacemi pro projekty v Karlovarském a 
Ústeckém kraji. Pro odvolání, které navrhuje opozice, budou zřejmě hlasovat i koaliční zastupitelé z 
ANO, spolu s opozicí by měli dost hlasů na odvolání starosty. 
Navrátil, bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje a do nedávna i krajský předseda ČSSD, po 
obvinění přerušil své členství ve straně. Z funkce starosty ale odejít nechce. Jednak se cítí nevinen a 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/regiony/2011243-starosta-chebu-obvineny-v-kauze-rop-severozapad-zustava-ve-funkci


proti obvinění podal stížnost, ale také uvádí, že pokud bude zproštěn obvinění, nemohl by po státu 
vymáhat vzniklou škodu, kdyby se předtím vzdal funkce starosty. 
V Chebu tvoří koalici na radnici ČSSD, KSČM a ANO. Má celkem 15 ze 30 zastupitelů. Neformálně ale 
koalici v minulosti podpořili i někteří zastupitelé zvolení za Sdružení ODS a nezávislí kandidáti. 
ANO, podle svého prohlášení, chce nadále udržet současnou koalici, ale bez Navrátila v čele města. 
Podle ANO i opozice obviněný starosta poškozuje pověst Chebu. Ve vedení Karlovarského kraje, kde 
je ANO hlavní součástí koalice, je přitom radním obžalovaný a souzený starosta Aše Dalibor Blažek 
(HNHRM), který čelí obvinění z braní úplatků. Také Blažek obvinění odmítá. Jeho odstoupení ale ANO 
nepožadovalo. 
pnp hj 
Cas| 03:11 
 

Koaliční ANO v Chebu bude pro odvolání obviněného starosty 
10.1.2017    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod zak 

        Ústecký kraj     

Cheb 10. ledna (ČTK) - Zastupitelé za hnutí ANO v Chebu, kde jsou součástí koalice, budou na 
čtvrtečním mimořádném jednání zastupitelstva hlasovat pro odvolání starosty Petra Navrátila (zvolen 
za ČSSD). Navrátil je mezi 24 lidmi obviněnými v kauze ROP Severozápad kvůli údajné manipulaci s 
projekty. ČTK o stanovisku ANO dnes informovala předsedkyně Místní organizace ANO v Chebu 
Daniela Seifertová. 
Pokud by pro Navrátilovo odvolání hlasovala celá opozice a přidali by se k ní v tomto bodě i všichni 
zastupitelé ANO, měli by k odvolání starosty hlasů dost. Zastupitelstvo, kde by se mělo o Navrátilovi 
hlasovat, se má konat 12. ledna. 
Na společném postoji se zastupitelé ANO dohodli na jednání svého zastupitelského klubu. Vadí jim, 
že ani po sdělení obvinění starosta neodstoupil dobrovolně. 
Koalice na chebské radnici je poměrně křehká. V třicetičlenném zastupitelstvu tvoří koalici ČSSD, ANO 
a KSČM. Všichni mají po pěti zastupitelích. Koalice měla ale neformální podporu i zastupitelů za 
Sdružení ODS a nezávislých kandidátů (čtyři zastupitelé). 
V opozici jsou VPM-ALTERNATIVA se šesti zastupiteli, Koalice pro Cheb se třemi zastupiteli a 
Svobodní, kteří mají dva zastupitele. 
"Před koncem roku jsme prohlásili, že koaliční smlouva platí a na tom i trváme. Chceme pokračovat v 
rozdělané práci se stávajícími partnery. Jsme ale přesvědčení, že v politice platí presumpce viny a že 
obviněný starosta zbytečně zpomaluje práci celé rady a vlastně i zastupitelstva," uvedla Seifertová, 
donedávna ještě místostarostka Chebu a dnes náměstkyně hejtmanky. 
Navrátil už dříve prohlásil, že s obviněním nesouhlasí, cítí se nevinen a pokud by se sám vzdal funkce, 
nemohl by posléze, pokud bude uznán nevinným, vymáhat způsobenou osobní škodu na státu. 
Nevrátil, který byl zároveň krajským předsedou ČSSD, už pozastavil své členství ve straně. 
Přitom ještě před několika dny místostarosta Zdeněk Hrkal z ANO starostu podpořil, když prohlásil, že 
by se měla ctít presumpce neviny a že zná případy křivých obvinění, která lidem poškodila kariéru 
nebo i život. 
"My jsme přitom připraveni pokračovat v koalici a bavit se se sociálními demokraty o novém jménu 
na pozici starosty z jejich řad. Samozřejmě, že v případě, kdyby jiného kvalitního kandidáta neměli, 
nemáme problém nabídnout i svého nominanta," dodala Seiferová. 
Z Karlovarského kraje byli z poškozování zájmů Evropské unie obviněni i bývalý zastupující ředitel 
úřadu regionální rady Jiří Červinka a z politiků dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub 
Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou 
Mariánských Lázní (všichni ČSSD). Mezi obviněnými jsou také bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana 
Vaňhová, která stejně jako Navrátil pozastavila členství v ČSSD. Dalšími obviněnými jsou mimo jiné 
bývalí vlivní členové ODS, někdejší senátor Alexandr Novák a podnikatel Daniel Ježek. 
pnp hj 
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Já ten papír našel ve výtahu, proto je na něm můj prst. Perly z 
vyšetřování dotační záležitosti za 14 miliard 

9.1.2017    parlamentnilisty.cz    str. 0    
    vef    Ústecký kraj     

Dnešní vydání deníku MF Dnes zmapovalo, jaké další důkazy mají detektivové proti skupině 24 lidí, v 
níž je mimo jiné i exsenátor Alexandr Novák či někdejší hejtmanka Jana Vaňhová, jichž se týká kauza 
dotačního čerpání v oblasti ROP Severozápad. 
 
Klíčovým svědectvím je pro policii výpověď někdejšího ředitele dotačního úřadu Severozápad Petra 
Kušnierze, jenž si v minulosti kvůli dotacím již pobyl ve vězení. Není to však jediné, s čím 
vyšetřovatelé pracují. Mají i další důkazy. „To, že policie stíhá více než dvě desítky politiků, úředníků a 
podnikatelů za to, že neoprávněně vyplatili čtrnáct miliard korun, stojí na podezření o dohodě 
politiků, kterou uzavřeli na samém počátku. Podle detektivů se totiž navzdory pravidlům domluvili, že 
šedesát procent vyplacených peněz získají projekty z Ústeckého a ty z Karlovarského kraje čtyřicet,“ 
zmiňuje MF Dnes.  Policisté podle ní dokládají existenci takové dohody například staršími odposlechy 
či korespondencí úředníků. Dohoda byla údajně nazývána dohodou, která nesmí ven. V obvinění pak 
policisté mimo jiné uvádějí, že jeden úředník druhému vysvětluje, jak je v zasílané tabulce uveden 
podíl Karlovarského kraje na dotacích. Uvedení toho údaje v tabulce si měl prý vyžádat jejich radní. 
Tečkami pak měli politici označovat projekty, jež mají zvítězit. Seznamy se pak měly předkládat 
podnikateli Danielu Ježkovi ke schválení. To jeho advokát Michael Kis odmítá. „Neviděl jsem nikdy 
takového kouzelníka nebo šamana, který by ovládl takové množství lidí a řekl jim, vy mě budete 
všichni poslouchat,“ uvedl.  Policie, jak uvádí MF Dnes, pak na jednom seznamu však skutečně našla 
Ježkův otisk prstu. Ten však tvrdí, že dokument našel ve výtahu. Kušnierz ale ve svých výpovědích na 
Ježkův vliv a i na vliv exsenátora Alexandra Nováka poukazuje. „Poté, co prošly všechny ‚otečkované 
projekty‘, se dostal na poslední, třinácté místo, které ještě zaručovalo dotaci, nikým neprotežovaný 
projekt. Zbývala na něj částka dvacet milionů korun. Kušnierz proto začal volat Ježkovi a Novákovi, 
komu mají peníze dát. Jenže nezvedali telefon. Kušnierz proto za nimi vyrazil. Až u nich se podle 
policie rozhodlo, že projektem, který získá dotaci, bude penzion Karel IV. Projekt, který původně 
skončil na 27. místě. A Kušnierz už jen telefonicky vydal pokyny, aby hodnotitelé přepracovali 
bodování,“ zmiňuje MF Dnes s tím, že takto probíhalo hodnocení vcelku běžně. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/arena/m...ard-470459?utm_source=nm&utm_medium=xml 
 

„Ta dohoda nesmí ven“ 
9.1.2017    Mladá fronta DNES    str. 2   Z domova 

    Adéla Paclíková    Ústecký kraj     

Svědectví bývalého šéfa dotačního úřadu na severu Čech je pro policii klíčové, důkazů však má víc. 
 
PRAHA Petr Kušnierz, někdejší ředitel dotačního úřadu Severozápad si už kvůli dotacím pobyl ve 
vězení. Bývalý vysoce postavený úředník skončil na úřadu práce a těžko se mu hledalo nové 
zaměstnání. Do toho se něj valila další obvinění. Teď je jeho výpověď důležitým svědectvím pro 
policii. 
 MF DNES mapovala, jaké další důkazy detektivové mají proti skupině čtyřiadvaceti lidí včetně 
exsenátora Alexandra Nováka (na snímku) či někdejší hejtmanky Jany Vaňhové. Vyšetřovatelé pracují 
i s řadou důkazů, které podle nich potvrzují Kušnierzova tvrzení. 
 To, že policie stíhá více než dvě desítky politiků, úředníků a podnikatelů za to, že 
neoprávněně vyplatili čtrnáct miliard korun, stojí na podezření o dohodě politiků, kterou uzavřeli na 

http://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Ja-ten-papir-nasel-ve-vytahu-proto-je-na-nem-muj-prst-Perly-z-vysetrovani-dotacni-zalezitosti-za-14-miliard-470459?utm_source=nm&utm_medium=xml


samém počátku. Podle detektivů se totiž navzdory pravidlům domluvili, že šedesát procent 
vyplacených peněz získají projekty z Ústeckého a ty z Karlovarského kraje čtyřicet. 
 
„Dohoda, která nesmí jít ven“ 
 
Existenci takové dohody dokládají například staršími odposlechy či korespondencí úředníků. Zmiňují ji 
v jednom ze psaní jako dohodu o poměru 34 na 66 nebo jako „interní dohodu, která nesmí jít ven“. 
 A jak policie poznamenala v textu obvinění, jeden úředník druhému pak vysvětluje, že v 
zasílané tabulce je v jednom sloupci uveden podíl Karlovarského kraje na dotacích a že „uvedení 
tohoto údaje v tabulce si vyžádal jejich radní“, citují detektivové z e-mailu úředníků. 
 Ovlivňování projektů – které však obvinění popírají – fungovalo podle policistů – tak, že 
politici tečkami označili projekty, jež mají zvítězit. Seznamy se pak předkládaly podnikateli s 
„neformální a ničím nepodloženou mocí“, jak uvádějí policisté, Danielu Ježkovi ke schválení. 
 „Neviděl jsem nikdy takového kouzelníka nebo šamana, který by ovládl takové množství lidí a 
řekl jim, vy mě budete všichni poslouchat,“ odmítl již dříve Ježkův advokát Michael Kis v médiích 
obvinění svého klienta jako nesmyslné. 
 
Otisk prstu z výtahu 
 
Policie však tyto seznamy otečkované vlivnými lidmi získala už při vyšetřování předchozí části dotační 
kauzy „Severozápad“. Na jednom ze seznamů navíc policie, jak uvádí v čerstvém obvinění, našla otisk 
prstu Daniela Ježka. Ten se hájil, že seznam jen našel ve výtahu. Dotační úřad totiž dříve sídlil přímo v 
budově, kde sídlil i Ježek s exsenátorem Alexandrem Novákem, a Kušnierz tvrdí, že to byli oni dva, 
kdo mu vydávali příkazy. 
 Jako ukázku jejich vlivu detektivové popisují, co se odehrávalo na jednom ze zasedání 
hodnotící komise. Poté, co prošly všechny „otečkované projekty“, se dostal na poslední, třinácté 
místo, které ještě zaručovalo dotaci, nikým neprotežovaný projekt. Zbývala na něj částka dvacet 
milionů korun. Kušnierz proto začal volat Ježkovi a Novákovi, komu mají peníze dát. Jenže nezvedali 
telefon. Kušnierz proto za nimi vyrazil. Až u nich se podle policie rozhodlo, že projektem, který získá 
dotaci, bude penzion Karel IV. Projekt, který původně skončil na 27. místě. A Kušnierz už jen 
telefonicky vydal pokyny, aby hodnotitelé přepracovali bodování. 
 
Opsaná hodnocení 
 
Takto to s hodnocením projektů podle detektivů fungovalo běžně. Někdy hodnotitelé prý jen 
opisovali připravená vzorová hodnocení. Jindy své formuláře jen podepisovali, zatímco body 
vypisovali jiní. To potvrdil i písmoznalec. Právě to, že se policii podařilo získat originály formulářů s 
bodováním, považují detektivové vedle Kušnierzovy výpovědi za klíčový důkaz. Z dokumentů je totiž 
patrné, že obsahují i zcela totožné nebo jen nepatrně rozdílné bodování. „To je bez vnějšího ovlivnění 
a při každým hodnotitelem samostatně provedeném hodnocení vyloučené už jen z hlediska 
statistické pravděpodobnosti,“ hodnotí důkaz policie. 
 Zkoumalo se navíc i písmo úřednic, které jediné směly pořizovat zápisy z hodnotící komise, 
pravděpodobně je také nepsaly. 
 Tato fáze hodnocení byla pro skupinu podle policie klíčová. V roce 2012 však proběhl na 
dotačním úřadě audit, který ji doporučil ji zrušit. Proti tomu, jak tvrdí policisté, se ostře postavili Jana 
Vaňhová a karlovarský politik Jakub Pánik. „Se znalostí podstaty protiprávního ovlivňování 
přidělování dotací v rámci ROP Severozápad ze strany organizované zločinecké skupiny, které byli 
sami členy, si oba jmenovaní plně uvědomovali, že v případě zrušení 3. fáze hodnocení dojde k 
podstatnému ztížení, ne-li znemožnění této manipulace,“ píší detektivové v obvinění. Podle Vaňhové 
je to vytržené z kontextu a svá obvinění odmítá. 
 



Foto popis| Boss Alexandr Novák (na snímku) společně s politiky a podnikatelem Danielem Ježkem 
podle policie určovali, které projekty získají dotaci. K Novákovi s Ježkem si prý chodil pro pokyny šéf 
dotačního úřadu Kušnierz. 
Foto autor| Foto: ČTK 
 
O autorovi| Adéla Paclíková, reportérka MF DNES 
 

Stíhaných v kauze ROP Severozápad může být ještě víc 
7.1.2017    TV Nova    str. 18   19:30 Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

Petra SVOBODA, moderátorka 
-------------------- 
Vyšetřovatelé v kauze dotačního úřadu ROP Severozápad obvinili celkem třiadvacet lidí ze 
čtyřiadvaceti stíhaných. Televizi Nova to potvrdil dozorující státní zástupce Tomáš Minx. Počet 
stíhaných ale nemusí být konečný. Stále totiž probíhají výslechy obviněných i svědků. Těch má policie 
na seznamu přes sto dvacet. Podle odhadů advokátů obviněných by vyšetřování mohlo trvat i déle 
než rok. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Jde o jeden z největších podvodů s evropskými dotacemi v historii Evropské unie. Jsou do něj 
zapojeni vysoce postavení politici a vlivní podnikatelé. Zmanipulovány měly být dotace v hodnotě 
téměř čtrnáct miliard korun. 
 
Tomáš MINX, dozorující státní zástupce 
-------------------- 
Z celkové počtu dvaceti čtyřech osob bylo do současné doby sděleno obvinění dvaceti třem osobám. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Mezi obviněnými jsou bývalá hejtmana Ústeckého kraje Jana Vaňhová, dva její tehdejší náměstci, 
ředitelé dotačního úřadu, právníci, ale i podnikatelé, kteří udělování dotací takzvaně řídili. Ve vazbě 
zůstává podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce Okresního soudu Ústí nad Labem /natočeno: 15. 12. 2016/ 
-------------------- 
Obviněný trestnou činnost kladenou mu za vinu popírá. Trestnou činnost s takovouto výší škody se 
domnívám, že zdejší soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Jediným dosud neobviněným je bývalý senátor ČSSD Alexandr Novák. Odcestoval do USA a vzdal se 
českého občanství. Policie tak zatím může jen pokračovat výslechy desítek svědků. 
 
Jaroslav BENEŠ, obhájce Jany Vaňhové 
-------------------- 
Policie to /nesrozumitelné/ trošku tak jako tajnůstkářský přístup, protože o tom výslechu vždycky vím 
pouze dvacet čtyři hodin dopředu. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 



-------------------- 
Po propuknutí kauzy se objevily informace, jestli do podvodů nebyl zapletený i partner Vaňhové, 
podnikatel Roman Houska, kterého před třemi lety zavraždili. Soud připustil, že tehdy mohlo jít o 
vraždu na objednávku. 
 
Jaroslav BENEŠ, obhájce Jany Vaňhové 
-------------------- 
Já bych to nekomentoval. Spojitost bych tam vůbec neviděl. 
 
Tomáš MINX, dozorující státní zástupce 
-------------------- 
K dalším skutečnostem se s ohledem na probíhající trestní řízení nebudu vyjadřovat. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Obviněným hrozí až desetiletá vězení. Případ by se ale k soudu mohl dostat až za několik let. Martin 
Kočárek, Televize Nova. 
 

Ředitel pěti nemocnic ‚má na krku‘ kauzy za miliardy, odstoupit 
nehodlá 

4.1.2017    lidovky.cz    str. 0   Zprávy / Domov 
    Lidovky.cz, Jan Horák    Ústecký kraj     

Krajská zdravotní je největší společností v Ústeckém kraji. Firma v majetku krajské samosprávy 
spravuje pět nejdůležitějších nemocnic v regionu, zaměstnává šest tisíc lidí a její základní jmění čítá 
přes pět miliard korun. Jenže společnost má problém, její ředitel figuruje v obří kauze údajných 
manipulací s dotacemi v ROP Severozápad. 
 
Současně si za sebou táhne další trestní věc, v níž už více než rok probíhá soud. Podle odborníků na 
veřejnou správu by měl ředitel odstoupit, vedení kraje za ním však stojí. 
 
Problémy se zákonem má Petr Fiala (ODS –  nejde však o předsedy strany, pozn. aut. ), který Krajskou 
zdravotní (KZ) řídí od února 2014. Loni v prosinci ho policie obvinila v kauze ROP Severozápad, kde 
skupina 24 politiků, manažerů a podnikatelů podle kriminalistů manipulovala s dotacemi za 14 
miliard korun. Už více než rok a čtvrt pak běží soudní líčení, v němž Fiala spolu s dalšími čtyřmi lidmi 
čelí obžalobě za údajně předražený nákup přístrojů právě pro KZ. V případu jde o škodu ve výši 120 
milionů. 
 
„Má to více aspektů, protože ve funkci ředitele takové firmy jde o nakládání s veřejnými penězi. 
Současně jde o kraj, jenž přejímá odpovědnost za to, jaké osoby instaluje do čela těch veřejných 
institucí,“ sdělil odborník na veřejnou správu Oldřich Kužílek, jemuž server Lidovky.cz případ popsal. 
Podle něj je na hraně, aby firmu hospodařící s penězi občanů řídil člověk obtěžkaný tak závažnými 
kauzami. „Je to velká otázka, zda by se nemělo zvážit jeho odstoupení po dobu, než se ty trestní věci 
vyjasní,“ uvažuje Kužílek. 
 
Podle šéfa Transparency International by měl ředitel Krajské zdravotní odstoupit. 
 
Ještě razantněji se k celé věci staví ředitel české pobočky Transparency International David Ondráčka, 
podle něj by měl Fiala funkci ředitele KZ rovnou složit. „Považuji za to důvod k tomu, aby ve funkci 
nebyl, protože to ohrožuje reputaci společnosti. Je to veřejné zdravotnictví, kde dodavatelé, pacienti 
a všichni zainteresovaní lidé vnímají tohle citlivě,“ míní. Šéf Transparency připomíná, že ve vedoucích 



funkcích firem spravující veřejné finance se počítá především důvěryhodnost, o níž Fiala kvůli svým 
kauzám prakticky přišel. Firma je řízena dobře, brání ředitele hejtman 
 
Řediteli KZ v případu údajně předražených přístrojů „visí na krku“ obžaloba z porušování povinnosti 
při správě cizího majetku a pletichy při veřejné soutěži, v aktuální kauze ROP Severozápad ho policie 
zase stíhá kvůli poškození finančních zájmů Evropské unie či účasti na organizované zločinecké 
skupině. Fiala působil jako hodnotitel žádostí o dotace, v této roli měl přispět k manipulaci celého 
systému rozdělování evropských peněz. 
 
Představenstvo KZ dává od kauzy Fialy ruce pryč, k potížím ředitele KZ se zdrženlivě staví i vedení 
krajské samosprávy. „Představenstvo se po projednání vyšetřování generálního ředitele nebude k 
této kauze vyjadřovat a to až do případných, v budoucnu nově zjištěných a podložených skutečností,“ 
sdělil serveru Lidovky.cz mluvčí KZ Jiří Vondra. Sám Fiala se serveru Lidovky.cz odmítl vyjádřit, odkázal 
pouze na stanovisko představenstva. 
 
Podle hejtmana Ústeckého kraje Oldřicha Bubeníčka je klíčové, že KZ pod Fialovým vedením 
funguje. Trestní kauzy jejího šéfa na její chod prý nemají vliv. „Krajská zdravotní je ze loňský rok je v 
plusových číslech, takže po téhle stránce je řízená dobře,“ uvedl pro server Lidovky.cz hejtman 
Bubeníček. Lide údajně navíc neřeší, jestli řediteli firmy hrozí kriminál. Stěžejní je kvalita poskytované 
péče. „Já jsem za celou dobu neslyšel, že by to někomu vadilo,“ podotkl hejtman. Kraj hodlá se svými 
kroky počkat na rozhodnutí soudu. Fialu by měl kraj odvolat, míní lídr opozice 
 
Jenže do té doby se nechce čekat některým krajským zastupitelům. Politici v čele s opozičním hnutí 
ANO (v regionu vládne koalice KSČM, ČSSD a SPD/SPO) po vedení kraje požadují, aby ověřilo stav 
kauzy ROP Severozápad a přijalo opatření. Přeloženo znamená, že by měli vážně zvážit Fialovo 
odvolání. 
 
„Pokud se informace z tisku potvrdí, tak z mého pohledu není možné, aby lidé obvinění v souvislosti s 
nehospodárným nakládáním s veřejnými prostředky byli odpovědní za organizace zřizované krajem,“ 
sdělil serveru Lidovky.cz volební lídr ANO v regionu Petr Urbánek. 
 
Zastupitelé chtějí slyšet stanovisko hejtmana ke kauze ROP Severozápad a Fialově roli v ní na svém 
únorovém zasedání. Je ale prakticky jisté, že koalice ředitele KZ ve funkci podrží. Podle opozice tím 
však vyšle špatný signál veřejnosti. „Pokud se kraj chce distancovat od této kauzy a ukázat, že do 
budoucna hodlá rozhodovat transparentně, efektivně a hospodárně, tak by měl lidi, kteří jsou spojeni 
s takovými kauzami z jejich funkcí odvolat,“ míní Urbánek. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/fiala-je-stihany...omov.aspx?c=A170103_132315_ln_domov_jho 
 

Proč musel bývalý člen ODS Ježek do vazby? Byl prostým 
podnikatelem, ale politici jednali na jeho příkazy, popsal soudce 

3.1.2017    ČRo - sever.cz    str. 0   informacezeseveru 
    Hana Mazancová    Ústecký kraj     

Má zázemí v Americe, útěku do zahraničí se u něj ale soudce neobával. Daniela Ježka, vlivného 
podnikatele a bývalého člena ODS, poslal ústecký soud do vazby kvůli možnému ovlivňování svědků. 
Těch je v údajně miliardové kauze machinací s evropskými dotacemi na severu Čech více než stovka. 
Soud v usnesení, které má Zpravodajský web českého rozhlasu k dispozici, Ježka dokonce označuje za 
jednoho z hlavních aktérů, kterému severočeští politici plnili „přání a příkazy“. 
 

http://www.lidovky.cz/fiala-je-stihany-kvuli-rop-severozapad-dy4-/zpravy-domov.aspx?c=A170103_132315_ln_domov_jho


Rozkrýt organizovanou skupinu, v jejímž středu podle detektivů stáli podnikatelé a bývalí politici ODS 
Alexandr Novák a Daniel Ježek, napomohla výpověď exšéfa Úřadu Regionálního operačního 
programu Severozápad Petra Kušnierze (viz box Kdo je Petr Kušnierz).Díky ní policisté zmapovali, jak 
skupina, která měla nezákonně posoudit přes 500 dotačních projektů, fungovala.Kdo je Petr 
KušnierzBývalý ředitel úřadu ROP Severozápad. Byl odsouzen na pět let vězení za přijímání úplatků a 
zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal 
opět, zatím nepravomocně souhrnným trestem sedmi lety vězení za ovlivňování projektů. Před pár 
dny si vyslechl obvinění i v aktuální kauze – společně s dalšími třiadvaceti politiky, úředníky a 
podnikateli."Z důkazů vyplývá, že Ježek měl být, společně s dalším obviněným, organizátorem, řídícím 
prvkem zločinecké skupiny. Měl skutečně velice výrazný vliv na všechny další obviněné, kteří se řídili 
jeho pokyny, měl v rozporu se zákonem nesporně dosah i na personální obsazení úřadu, tudíž i na 
zaměstnání a příjem některých spoluobviněných," popsal Ježkův vliv soudce Martin Majchrák v 
usnesení, kterým ho v polovině prosince poslal do vazby. Sám Kušnierz ho oslovoval jako Pana 
Velkomožného (psali jsme ZDE)."Spoluobvinění, respektive minimálně značná část z nich, přestože 
oficiálně zaujímali v minulosti výrazně významnější společenské postavení než obviněný (Ježek), který 
byl oficiálně prostým podnikatelem, se měli dobrovolně podřizovat (jeho) autoritě a rozhodnutím a 
podle (jeho) přání a příkazů v minulosti jednat," stojí dále v devítistránkovém usnesení, které má 
Zpravodajský web Českého rozhlasu k dispozici.Právě proto se soudce Majchrák rozhodl vyhovět 
návrhu státního zástupce a Ježka jako jediného z celkem 24 obviněných v kauze machinací s 
evropskými dotacemi v ROP Severozápad poslat do vazby. Důvod je podle soudu jednoduchý: tak jak 
spoluobvinění poslouchali Ježka v minulosti, mohli by na jeho příkazy jednat i nyní a mařit tak 
policejní vyšetřování. Svědků chce totiž státní zástupce předvolat ještě 128."Motivace obviněného 
zabránit řádnému objasnění stíhané trestné činnosti je nepochybně mimořádně vysoká, nepochybně 
intenzivní by tudíž byl i zájem obviněného ovlivňovat výpovědi svědků či spoluobviněných.""Úzký 
vztah" s Alexandrem NovákemObvinění v případu údajných machinací s evropskými dotacemi si v 
polovině prosince od policie vyslechlo 24 osob včetně bývalé hejtmanky Ústeckého kraje Jany 
Vaňhové (ČSSD) či šéfa sociální demokracie v Karlovarském kraji Petra Navrátila.Skupina měla podle 
obvinění v rámci ROP Severozápad nezákonně posoudit celkem 541 projektů, čímž mohla nastat 
škoda bezmála 14 miliard korun. Obvinění jsou stíháni pro poškozování zájmů Evropské unie, 
uplácení či zneužití pravomoci. Stíhaní podnikatelé a politici mají také obstavené majetky v hodnotě 
zhruba 900 milionů korun.O dotačních miliardách na severu rozhodovali Novák s Ježkem. Oslovovali 
je Kapitán a Pan velkomožný, píše policiePráci celé skupiny popsal soudce jako "mimořádně 
sofistikovanou a značně konspirativní". Na schůzkách například používaly rušičky a některá setkání 
byla ve "zvláštním režimu". Tím soudce Majchrák narážel na předchozí výpověď Kušnierze z loňského 
jara."Při další schůzce byly použity ještě přísnější konspirační opatření, kdy kromě použití rušičky se 
dotyční museli svléknout do naha a schůzku absolvovat v županu," stojí stručně hned v úvodu 
dokumentu.Ježek veškerou vinu při vazebním zasedání popřel, soudce Majchrák mu ale neuvěřil. 
Toho, že by vlivný podnikatel a bývalý člen ODS mohl utéct a skrývat se v zahraničí, se ale neobával. 
Ježek prý několikrát uvedl, že je připraven s policií spolupracovat a skrývat se nehodlá.Podezřelé 
projekty z ROP Severozápad: Projděte si v mapě jeden po druhémPřitom podle státního zástupce má 
mimo jiné i finanční zázemí nejen v Česku, ale zejména ve Spojených státech amerických. Jeho 
manželka také vlastní vilu v Chorvatsku."Přiznal, že má poměrně úzký vztah s obviněným Alexandrem 
Novákem, kterého i opakovaně navštívil v USA, vlastní společně několik nemovitostí, společně rovněž 
podnikali, a to i na území USA. V USA byl za dobu posledních osmi let možná i pětkrát, jezdit 
motorkou, celkově tam byl určitě desetkrát," reprodukoval Ježkova slova soudce Majchrák.Ježek si 
podle svých slov vydělává pronájmem čerpacích stanic, měsíčně zhruba padesát tisíc korun. Policie 
mu v polovině prosince zajistila pět nebo šest milionů korun.Že se Ježek nechce trestnímu stíhání 
vyhýbat, zopakoval na dotaz Zpravodajského webu Českého rozhlasu jeho advokát Michael 
Kis."Nemám mandát od klienta. Dosud nebyl vyslechnut jediný svědek a je také zarážející, že návrh na 
vazbu byl podán jen na něj. K obsahu obvinění se ale vyjadřovat nemohu," uvedl pouze Kis. Podle 
jeho slov Ježek prý odevzdal i cestovní pas a slíbil složit milion korun. Ani to ale soudce 
neobměkčilo.'100 milionů pro ODS, 100 pro ČSSD.' Obviněný Kušnierz v kauze ROP ukázal na politické 



stranyPodezřelé projekty z ROP Severozápad: Projděte si v mapě jeden po druhémPolicie zablokovala 
majetek obviněných v kauze ROP. Žalobci chtějí zajistit 870 milionůKauza ROP: policii na stopu 
Nováka s Ježkem přivedl starosta. Unesl mě, tvrdí KušnierzObviněná exhejtmanka Vaňhová 
pozastavila členství v ČSSD. Výbor její žádosti vyhověl 
 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1684880 
 

Bývalý člen ODS Daniel Ježek skončil v kauze ROP Severozápad ve 
vazbě 

3.1.2017    ČRo Plus    str. 1   09:00 Zprávy 
        Ústecký kraj     

Eva ZILIZIOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Podnikatele a bývalého člena ODS Daniela Ježka poslal soud do vazby kvůli možnému ovlivňování 
svědků v kauze ROP Severozápad. I když má podnikatel zázemí v Americe, soud se neobával jeho 
útěku, ale právě ovlivňování. Svědků v případu je 128. Zjistil to zpravodajský web Českého rozhlasu. 
Ten má k dispozici usnesení soudu, které Ježka označuje za jednoho z hlavních aktérů kauzy. V ní 
mohla vzniknout při rozdělování dotací na 541 projektů na severu Čech škoda 14 miliard korun. 
 
Martin KARLÍK, redaktor 
-------------------- 
Daniel Ježek je jediný ze 24 obviněných v kauze ROP Severozápad, který skončil ve vazbě. 
Spoluobviněnými jsou například i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová z ČSSD nebo 
bývalý šéf sociální demokracie v Karlovarském kraji Petr Navrátil. I když byl Ježek jen podnikatelem a 
jeho spoluobvinění zastávali mnohem významnější posty, měl podle usnesení soudu být tím, kdo měl 
vliv na ostatní. Soud z obavy, že by mohl svého vlivu zneužít pro ovlivňování svědků, souhlasil s 
návrhem státního zástupce na vazbu. Podrobnosti k celé kauze najdete na webu zpravy.rozhlas.cz. 
Martin Karlík, Český rozhlas. 
 

Stíhán za korupci? Pro řízení nemocnic nevadí 
4.1.2017    Lidové noviny    str. 2   Domov 

    JAN HORÁK    Ústecký kraj     

ÚSTÍ NAD LABEM, PRAHA Krajská zdravotní je největší společností v Ústeckém kraji. Firma v majetku 
kraje spravuje pět nejdůležitějších nemocnic v regionu, zaměstnává přes šest tisíc lidí a její základní 
jmění čítá více než 5 miliard korun. Jenže společnost má problém – její ředitel figuruje v obří kauze 
údajných manipulací s dotacemi v ROP Severozápad. Současně si za sebou táhne další trestní věc, v 
níž už přes rok probíhá soud. Podle odborníků na veřejnou správu by měl ředitel odstoupit, vedení 
kraje za ním však stojí. 
 Problémy se zákonem má Petr Fiala (ODS – neplést s předsedou strany), který Krajskou 
zdravotní řídí od února 2014. Před měsícem ho policie obvinila v kauze ROP Severozápad, kde 
skupina 24 politiků, manažerů a podnikatelů podle kriminalistů manipulovala s dotacemi za 14 
miliard. Už více než rok a čtvrt pak běží soudní líčení, v němž Fiala spolu s dalšími čtyřmi lidmi čelí 
obžalobě za údajně předražený nákup přístrojů právě pro Krajskou zdravotní (KZ). V případu jde o 
škodu ve výši 120 milionů korun. 
 „Má to více aspektů, protože ve funkci ředitele takové firmy jde o nakládání s veřejnými 
penězi. Současně jde o kraj, jenž přejímá odpovědnost za to, jaké osoby instaluje do čela veřejných 
institucí,“ sdělil odborník na veřejnou správu Oldřich Kužílek, jemuž server Lidovky.cz případ popsal. 
Podle něj je minimálně na hraně, aby firmu hospodařící s penězi občanů řídil člověk obtěžkaný tak 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1684880


závažnými kauzami. „Je to velká otázka, zda by se nemělo zvážit jeho odstoupení po dobu, než se ty 
trestní věci vyjasní,“ uvažuje Kužílek. 
 Ještě razantněji se k celé věci staví ředitel české pobočky Transparency International David 
Ondráčka – podle něj by měl Fiala funkci ředitele rovnou složit. „Považuji to za důvod k tomu, aby ve 
funkci nebyl, protože to ohrožuje reputaci společnosti. Je to veřejné zdravotnictví, kde dodavatelé, 
pacienti a všichni zainteresovaní lidé vnímají tohle citlivě,“ míní Ondráčka. Ředitel Transparency 
International připomíná, že ve vedoucích funkcích společností spravujících veřejné finance se počítá 
především důvěryhodnost, o niž Fiala kvůli svým kauzám prakticky přišel. 
 
Pacienti to prý neřeší 
 
Řediteli KZ v případu údajně předražených přístrojů visí na krku obžaloba z porušování povinnosti při 
správě cizího majetku a pletichy při veřejné soutěži, v aktuální kauze ROP Severozápad ho policie 
stíhá kvůli poškození finančních zájmů Evropské unie či účasti v organizované zločinecké skupině. 
Fiala v letech 2009 až 2010 působil jako hodnotitel žádostí o dotace, v této roli měl přispět k 
manipulaci celého systému rozdělování evropských peněz ve prospěch spřátelených politiků a 
byznysmenů. 
 Představenstvo KZ dává od Fialových kauz ruce pryč, k jeho potížím se zdrženlivě staví i 
vedení krajské samosprávy. „Představenstvo se po projednání vyšetřování generálního ředitele 
nebude k této kauze vyjadřovat, a to až do případných v budoucnu nově zjištěných a podložených 
skutečností,“ sdělil serveru Lidovky.cz mluvčí KZ Jiří Vondra. Sám Fiala se serveru Lidovky.cz odmítl 
vyjádřit, odkázal pouze na stanovisko představenstva. 
 Podle hejtmana Ústeckého kraje Oldřicha Bubeníčka je klíčové, že Krajská zdravotní pod 
Fialovým vedením funguje. Trestní kauzy jejího šéfa na chod nemocnic prý nemají vliv. „Krajská 
zdravotní je za loňský rok v plusových číslech, takže po téhle stránce je řízena dobře,“ uvedl pro LN 
Bubeníček. Lidé údajně navíc neřeší, jestli řediteli firmy hrozí kriminál. Stěžejní je kvalita poskytované 
péče. „Já jsem za celou dobu neslyšel, že by to někomu vadilo,“ podotkl hejtman. Kraj k žádným 
dramatickým krokům nepřistoupí, dokud nepadne odsuzující rozsudek. 
 
Špatný signál veřejnosti 
 
Jenže do té doby se nechce čekat některým krajským zastupitelům. Politici v čele s opozičním hnutím 
ANO (v kraji vládne koalice KSČM, ČSSD a SPD/SPO) po vedení kraje požadují, aby ověřilo stav kauzy 
ROP Severozápad a přijalo opatření. Přeloženo to znamená, že by měli vážně zvážit Fialovo odvolání. 
 „Pokud se informace z tisku potvrdí, není z mého pohledu možné, aby lidé obvinění v 
souvislosti s nehospodárným nakládáním s veřejnými prostředky byli odpovědní za organizace 
zřizované krajem,“ sdělil serveru Lidovky. cz volební lídr ANO v regionu Petr Urbánek. 
 Zastupitelé chtějí slyšet stanovisko hejtmana ke kauze ROP Severozápad a Fialově roli v ní na 
svém únorovém zasedání. Je ale prakticky jisté, že koalice ředitele Krajské zdravotní ve funkci podrží. 
Podle opozice tím však vyšle špatný signál veřejnosti. „Pokud se kraj chce distancovat od této kauzy a 
ukázat, že do budoucna hodlá rozhodovat transparentně, efektivně a hospodárně, měl by lidi, kteří 
jsou spojeni s takovými kauzami, z jejich funkcí odvolat,“ míní Urbánek. 
 
Foto popis| Petr Fiala šéfuje Krajské zdravotní od února 2014 
Foto autor| FOTO MAFRA – KAREL PEŠEK 



 

Krajská zdravotní investuje tři čtvrtě miliardy korun 
2.1.2017    Právo    str. 15   Severozápadní Čechy 

    (ČTK, koc)    Ústecký kraj     

S investicemi ve výši tři čtvrtě miliardy korun počítá letos Krajská zdravotní, která zastřešuje pět 
největších nemocnic v Ústeckém kraji. 
 Společnost plánuje obnovu přístrojového vybavení i opravy budov. Velkou část nákladů 
pokryjí dotace. 
 Pod Krajskou zdravotní spadají nemocnice v Chomutově, Mostě, Teplicích, Děčíně a největší, 
Masarykova nemocnice v Ústí nad Labem. Ta je páteřním zařízením pro celý kraj. 
 Zatímco v minulých letech Krajská zdravotní výrazně investovala do přístrojů a dalšího 
vybavení nemocnic, nyní přijdou na řadu stavební úpravy budov. Velké opravy má za sebou část 
nemocnice v Mostě, které stály asi 150 miliónů korun. 
„Návrh investičního plánu pro rok 2017 zahrnuje investice 750 miliónů korun, nejvýznamnější jsou 
stavební investice ve všech pěti nemocnicích,“ informoval tiskový mluvčí společnosti Jiří Vondra. 
 Investice do krajských nemocnic považuje za prioritu i vedení kraje. Ústecká Masarykova 
nemocnice je podle hejtmana Oldřicha Bubeníčka ve vybavení a personálním obsazení na úrovni 
špičkových zařízení a fakultních nemocnic. Postupně budou podle něj rekonstruovány starší pavilóny. 
„U ostatních nemocnic chceme, aby byly na úrovni okresních nemocnic,“ řekl Bubeníček. Krajská 
zdravotní bude stejně jako v minulých letech z velké části spoléhat především na evropské dotace. 
Právě díky nim obnovila většinu vybavení. „Zlepšení úrovně vybavení zdravotnických zařízení je 
smyslem evropské dotační politiky a realizace takto rozsáhlé obnovy majetku z vlastních zdrojů by 
byla velmi obtížná a nerealizovatelná,“ připomněl Vondra. V současnosti má společnost osm 
hotových či rozpracovaných projektů pro oblast zdravotnické techniky. 
 Krajskou zdravotní provázely v minulých letech i problémy. Soud řeší podezření z předražení 
zakázky Krajské zdravotní na nákup přístrojů. 
 Část obžaloby se týká nákupu přístrojů za více než 400 miliónů korun, na který Krajská 
zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři firmy. Hlavní 
líčení bude pokračovat v únoru 2017. 
 
Regionální mutace| Právo - severozápadní Čechy 
 

Svědectví z vězení potápí ODS a ČSSD 
2.1.2017    Respekt    str. 25   Fokus agenda 

        Ústecký kraj     

Sociální demokraté obvinění v kauze nezákonného zacházení s dotacemi v ROP Severozápad se vzdali 
členství v ČSSD - Jana Vaňhová, bývalá hejtmanka Ústeckého kraje, členství pozastavila, další ze 
strany odešli. Před vánočními svátky vyšly najevo detaily ze svědectví bývalého ředitele úřadu ROP 
Severozápad Petra Kušnierze, který už za úplatky kolem nečestného nakládání s dotacemi pobývá od 
loňska na sedm let ve vězení: totiž že desítky milionů z dotací putovaly do ODS a ČSSD. X 
 
Foto popis| 
 

Krajská zdravotní plánuje příští rok investice za tři čtvrtě miliardy 
1.1.2017    teplicky.denik.cz    str. 0   Moje Teplicko 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem  - S investicemi ve výši tři čtvrtě miliardy korun počítá v příštím roce Krajská 
zdravotní, po kterou spadá pět největších krajských nemocnic. Společnost plánuje obnovu 



přístrojového vybavení i opravy budov, řekl ČTK její mluvčí Jiří Vondra. Velkou část nákladů pokryjí 
dotace, jako tomu bylo i v minulých letech. 
 
"Pod Krajskou zdravotní spadají nemocnice v Chomutově, Mostě, Teplicích, Děčíně a největší, 
Masarykova nemocnice v Ústí nad Labem. Ta je páteřním zařízením pro celý kraj.Zatímco v minulých 
letech Krajská zdravotní výrazně investovala do přístrojů a dalšího vybavení nemocnic, teď přijdou na 
řadu stavební úpravy budov. Velké opravy má za sebou část nemocnice v Mostě, stály asi 150 milionů 
korun. "Návrh investičního plánu pro rok 2017 zahrnuje investice v řádu 750 milionů korun, 
nejvýznamnější jsou investice stavebního charakteru. Plánovány jsou významnější investice ve všech 
pěti nemocnicích," řekl ČTK Vondra. 
Investice do krajských nemocnic považuje za prioritu i vedení kraje. Podle hejtmana Oldřicha 
Bubeníčka (KSČM) je ústecká Masarykova nemocnice ve vybavení a personálním obsazení na úrovni 
špičkových zařízení a fakultních nemocnic. Postupně budou podle něj rekonstruovány starší pavilony. 
"U těch ostatních nemocnic chceme, aby to byly kvalitní nemocnice na úrovni okresních nemocnic," 
řekl ČTK Bubeníček. 
Krajská zdravotní bude stejně jako v minulých letech z velké části spoléhat především na evropské 
dotace. Právě díky nim obnovila většinu vybavení. "Zlepšení úrovně vybavení zdravotnických zařízení 
je smyslem evropské dotační politiky a realizace takto rozsáhlé obnovy majetku z vlastních zdrojů by 
byla velmi obtížná a se zohledněním ostatních investičních potřeb prakticky nerealizovatelná," uvedl 
Vondra. V současnosti má společnost osm hotových či rozpracovaných projektů pro oblast 
zdravotnické techniky.Krajskou zdravotní provázely v minulých letech i problémy. Soud řeší 
podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup přístrojů. Část obžaloby se týká nákupu 
přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. 
Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři firmy. Hlavní líčení bude pokračovat v únoru 2017." 
 
URL| http://teplicky.denik.cz/zpravy_region...ce-za-tri-ctvrte-miliardy-20170101.html 
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 TOP UDÁLOSTI PROSINCE 
V Teplicích bude jezdit turistický vláčekTeplice - Na Zámeckém náměstí usedám na lavici ve vláčku. 
Čeká mě projížďka městem, historickou i moderní částí. Uvidím památky v kontrastu s dneškem a 
něco mi k tomu i řeknou. Podobně jako v zoologické zahradě, když projíždím okružní trasu po 
zvířecích expozicích. Více zde 
Silný vítr povalil zeď v Dubí. V sutinách skončilo několik chovných ptákůDubí – Velký smutek vládne v 
jednom z domů v Bystřici v Dubí. Miroslava Štarková přišla kvůli silnému pátečnímu větru o 20letý 
chov korel a andulek. Zeď, která byla na hranici pozemku se sousedy, se zřítila na voliéru. „Tři andulky 
zůstaly pod kameny. Papoušek nádherný asi nepřežije," řekla smutně chovatelka Miroslava Štarková. 
Více zde 
Teplice chtějí příští rok nakupovat a také stavětTeplice - Největší chystanou investicí v Teplicích na 
příští rok je vlastní stavba zimního stadionu, na jehož realizaci začaly přípravné práce už letos. Více 
zde 
Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi zadrženými je i VaňhováPraha/Ústí nad Labem - 
Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Trestných činů se měli 
dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti Severozápad, uvedl žalobce 
Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. Více zde 
 
URL| http://teplicky.denik.cz/zpravy_region...lickem-okresu-v-roce-2016-20161231.html 
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    Tomáš Menschik    Ústecký kraj     

Čtyřiadvacet obviněných je málo. Rozkrádání evropských fondů v Ústeckém a Karlovarském kraji se 
týkalo stovek lidí. Spravedlnost si musí najít i kmotra Patrika Oulického a bývalého hejtmana Jiřího 
Šulce (ODS). Říká LEO STEINER, který na rozsáhlé dotační podvody poukazuje skoro pět let. 
 
Na Úřadě regionální rady Severozápad měl Leo Steiner kancelář o sto metrech čtverečních. Byla o 
patro níž než pracovna kmotra Patrika Oulického, v jehož ústeckém „žlutém domě” byl úřad 
nájemníkem. Jako odborníka na evropské fondy Steinera v roce 2012 zaměstnali zkorumpovaní 
politici a úředníci z Ústí nad Labem. Steiner mezi nimi vydržel pouhých 83 dní. Způsob práce úřadu ho 
zděsil. „Všechno bylo cinknuté,“ říká. Podal tři trestní oznámení a veřejně popsal, co se děje na 
severozápadě s evropskými penězi. Od té doby s policisty spolupracoval, dokonce jim sháněl nové 
svědky. Před Vánocemi se dočkal satisfakce. Na základě vyšetřování jednoho ze Steinerových 
oznámení policie obvinila 24 lidí. Podařilo se jí poukázat na rozkrádání fondů, které nemá v Evropě 
obdoby. 
 
* Jste na sebe hrdý? 
 
 Na co mám být hrdý? Nebýt mě, nemuselo by se do Bruselu možná vracet čtrnáct a 
přinejhorším až dvacet miliard korun a státní rozpočet by skončil v přebytku. Zrovna nedávno jsem 
někde četl, že kvůli mně lidé přicházejí o práci. Kvůli mně? Copak jsem ty peníze kradl? 
 
* Kolikrát jste za těch pět let o sobě slyšel, že jste práskač? 
 
 Nepočítaně. Při rozhovoru z očí do očí jsem na to moc nenarazil. Jde spíš o vzkazy na 
internetu a v médiích. Nějaký pan Foldyna (poslanec ČSSD Jaroslav Foldyna, pozn. red.) mě dokonce 
v České televizi označil za profesionálního udavače. 
 
* Jak se vám s tím žije? 
 
 Pomáhá mi to, abych nezpychl. Reakce jsou ale pestrobarevné. Přišla také ocenění. Nadační 
fond proti korupci mi dal nějaké peníze a diplom k tomu. Nejde ale až tolik o mě, spíše o společnost 
na našem divokém severozápadě. Něco se tam odehrává špatně. Kvasí to od spodních příček až ke 
špičkám. Nejvyšší nezaměstnanost, nevzdělanost, málo věřících, sociálně vyloučené lokality, 
zločinnost. Když si poskládáte všechny demografické mapky, zjistíte, že to s Operačním programem 
Severozápad ani nemohlo dopadnout jinak. O mém kraji jsem se za poslední léta dozvěděl mnohem 
víc. Nasbíral pěknou řádku svědectví a snažil jsem se, aby skončila u policie alespoň v nějakých 
protokolech. 
 
* Pro vás to neskončilo v roce 2012 podáním trestních oznámení? 
 
 Ne. Do současné fáze, kdy policejní obvinění dostalo 24 lidí, by případ dospěl mnohem dřív, 
kdyby alespoň polovina z těch lidí, s nimiž se mi v kauze dotačních podvodů podařilo spojit, přišla 
nejen za mnou, ale i na policii. Lidé se ale pořád bojí. Všechno mi vylíčili, v lepším případě i 
policistům. Jakmile ale vyšetřovatelé chtěli sepsat protokol, svědci z toho vycouvali. Je to šílené, lidé 
raději mlčí. 
 
* Proč o Ústeckém kraji opakovaně hovoříte jako o laboratoři podvodů? 



 
 Nejde o můj termín, ale řeknu jeden příklad. Před koncem roku se znovu řešila kauza 
bývalého středočeského hejtmana Davida Ratha. Vzpomněl jsem si na to, co zaznělo v odposleších 
lidí z jeho skupiny. Přibližně se tam říká: „Nebudeme to dělat stejně primitivně jako Vaňhová v Ústí.“ 
Proto jde o laboratoř. U nás se odzkoušely věci, které se snažili aplikovat podvodníci všude po 
republice. Vykrádání fondů, konkursní mafie a tak dále. 
 
* David Rath evidentně o dění na severozápadě věděl. Je možné, že by nic netušil tehdejší první 
místopředseda ČSSD a dnešní premiér Bohuslav Sobotka? Dnes říká, že současné vedení sociální 
demokracie s tím nemá nic společného. 
 
 Samozřejmě to všichni věděli. Projekt na propagaci rekultivovaných ploch za 43 milionů 
korun, na který jsem upozorňoval už na začátku, nebyl nic jiného než peníze určené na předvolební 
kampaň sociální demokracie. Podle toho ty plakáty vypadaly. Dodnes to vidím před sebou – 
billboardy s heslem Brána do Čech a pod nimi vizuálně zcela totožné pro sociální demokracii. 
 
* Jste si tím jistý? 
 
 No, trochu se jim to nakonec zašmodrchalo, ale tak nějak to bylo. To je ale pouhý střípek. Na 
propagaci pro rekultivace jsem tehdy poukázal z prostého důvodu: projekt se řešil během těch 83 
dnů, co jsem pracoval na Úřadě regionální rady. Jeho šéf Pavel Markvart tehdy přišel za úřednicí 
Irenou Kotlanovou, ať bodování (hodnocení, na jehož základě se o projektech rozhodovalo, pozn. 
red.) pro tento projekt přepíše. Představte si, on to řešil před svědky! Díky tomu se podařilo dokázat, 
že do systému zasahovali lidé, kteří k tomu neměli oprávnění. Do projektů se nezasahovalo pouze na 
rozkaz politiků. Výsledky museli verifikovat i místní kmotři. Cinknuté bylo úplně všechno. 
 
* Systém dotací ovládali poměrně ostří hoši, kmotři z ODS Patrik Oulický a Alexandr Novák. Když jste 
na jaře roku 2012 poukázal na rozkrádání dotací, neotáčel jste se na ulici, jestli vás někdo nesleduje? 
 
 Obával jsem se. Nejvíc mě vystrašili policisté. Veřejně jsem vystoupil – tuším – v úterý. Ve 
středu ráno mi volal nějaký plukovník: „Teď jste mediální hvězda, co? My už si pro vás jedeme!“ Nic 
jsem nechápal. Poznal jsem, že na severu působí dvě policie. Jedna, s níž jsem už dávno 
spolupracoval, a ta druhá, která možná kryla všechny podvody. Manželka byla vystrašená, že mě ti 
druzí policajti odvezou a ona už mě neuvidí. První týden jsem se fakt bál jít s odpadky do popelnice. 
 
* Šlo o velké peníze. Až na Romana Housku, druha hejtmanky Vaňhové, nikdo není mrtvý. Nedá se 
přece jen říct, že žijeme v docela klidné zemi? 
 
 Možná to souvisí s naším švejkováním. V souvislosti s kauzou bývalého šéfa dotačního úřadu 
Petra Kušnierze se ale už řeší i nějaké únosy. Já jsem se s ním sešel před půl rokem, vyzvali mě k tomu 
Reportéři ČT. Šli jsme spolu na oběd. Nic se v něm nehnulo. Spíš je naštvaný, že ho v tom kumpáni 
nechali vykoupat. Na rozdíl od nich má Kušnierz nepodmíněný trest. Z výkonu prvního trestu ho 
pustili o něco dřív. Další sedmiletý trest si ale asi bude muset odsedět. 
 
* Kušnierz se rozpovídal, začal spolupracovat s policií a před koncem roku dostihlo policejní obvinění 
24 lidí. Jde podle vás o konečný počet? 
 
 Nemůže to tak být. Pokud má být označena vina všech lidí, kteří na systému vědomě 
participovali a obohacovali se, hovoříme o stovkách lidí. Už při našem rozhovoru padla jména lidí, 
kteří obvinění nedostali – například Patrik Oulický. Ani statutární zástupce celé regionální rady, bývalý 
hejtman Jiří Šulc (ODS), není dodnes mezi obviněnými. Kromě bývalého šéfa dotačního úřadu 
Kušnierze se rozpovídala také úřednice Irena Kotlanová a další. Já ještě sázím na to, že policie našla 



něco klíčového. Když jsem v roce 2012 podával trestní oznámení, stálo jen na mém svědectví, na 
statistikách, které jsem dal dohromady, a na několika dalších podkladech. Ani se nedivím, že policie 
část z mých podání odložila. 
 
* Kušnierz by nespolupracoval s policií, kdyby se o něho bývalí kumpáni postarali? 
 
 Podle mě je to tak. Nezaznamenal jsem u něho, že by přemýšlel o svých chybách a zpytoval 
svědomí. Kumpáni mu ještě pomohli zaplatit kauci 750 tisíc korun, aby mohl dřív z vězení. Zpočátku 
mu platili i byt. Pak ho nechali plavat. Teď žije v nějakém domku. Já jsem mu slíbil peníze, když mi 
pomůže odhalit, co přesně se dělo na Úřadu regionální rady. Jde o těch sto tisíc, které jsem dostal z 
protikorupčního fondu Karla Janečka. Veřejně jsem tehdy řekl, že je dám komukoli, kdo mi s tím 
pomůže. Zatím to vypadá, že je dostane právě Kušnierz. O peníze mi nejde a on žádné nemá. Když 
jsme se potkali, zaplatil jsem mu i ten oběd. 
 
* Je náhoda, že několik lidí spojených s vykrádáním fondů propadlo alkoholu? 
 
 U pana Šulce je to asi už za hranou. Sám si dal na Facebooku přezdívku Zmatený. Za těch pár 
let hodně zestárl. Nejde jen o chlast, řekl bych, že v našem kraji je po Praze nejvíc drog. Někteří 
politici jim propadli. Mám tipy na lidi, kteří jedou v bílém prášku. Byli to všechno takoví kovbojové, 
chovali se velmi neohroženě. 
 
* Přinesly podle vás ty peníze ukradené z dotací někomu něco dobrého? O organizátorech těch 
podvodů mluvíte jako o divných existencích. V honbě za funkcemi a penězi opravdu štěstí nehledejte. 
Nikomu z nich není co závidět. Bývalé hejtmance Vaňhové zavraždili jejího partnera Romana Housku. 
Nad všemi je hrozba vězení a Alexandr Novák ho už okusil kvůli úplatkům v Chomutově. Tipoval bych, 
že všichni teď mají starosti s tím, co nahrabali. Někdo to strká mezi kompoty a někdo, například 
Novák, do nemovitostí v Americe. Oulický podniká v Thajsku, kde žije podstatnou část roku. Jen tak 
mimochodem, evropské dotace měly uhradit také salon pro thajské masáže v Ústí. Měl vzniknout 
přímo v budově, kde sídlil dotační úřad. Když miliony eur tekly proudem, proč z nich nezaplatit i 
thajské masáže… 
 
* Díval jsem se na vaše stará vyjádření. Už v době, kdy stál Kušnierz před soudem, jste říkal, že jednou 
dojde i na ostatní. Ta vaše jistota pramenila z toho, že jste věřící člověk? 
 
 Nemohl jsem prohrát, oproti nim jsem byl v ohromné výhodě – můžou mě zavřít nebo i 
zastřelit, ale pravda stejně jednou vyjde najevo. Nevím, jestli to bude za rok, nebo za deset let, ale 
stane se to. Víra je opravdu obrovská výhoda. Už na začátku mi kamarád říkal, ať si dám pozor, abych 
vždy mluvil pravdu, pak se nikde nemůžu zamotat. Z toho pramení moje jistota. 
 
* Jak je možné, že jste se za pouhé tři měsíce v Úřadě regionální rady dostal k tomu, jakým způsobem 
se podvádí při čerpání evropských fondů? 
 
 Nastoupil jsem přímo do řízení programu. Vedení mě přibralo i na jednání, jehož se účastnili 
hejtmani. U oběda se hádali a doslova se rvali o papíry. Vyčítali si, kdo komu schválil jaký projekt. 
Chtěli nějaké peníze, které už nebyly k dispozici, tak si na místě upravovali kurs eura… 
 
* Považovali vás organizátoři podvodů za svého člověka? 
 
 Ne, jen si sebou byli až příliš jisti. Vlastně už od prvních dní v novém zaměstnání jsem 
vyzvídal, jak to tam chodí. Zval jsem kolegy na kafe. Měl jsem na starosti metodiku a díky tomu jsem 
zjistil, že spousta věcí se objevuje pouze mezi řádky. V manuálu bylo všechno uvedeno správně, ale 
realita vypadala jinak. Najednou zjistíte, že silnice naprojektovaná za 100 milionů se nakonec dělá za 



380 a k tomu ještě dodatek za 110 milionů korun. Předražování projektů se ale dodnes neřešilo. Řeší 
se hodnotitelé a tečky, jejichž pomocí projekty „bodovali“ kmotři. To je záslužné, ale hlavní problém 
je jinde. 
 
* Neznáme už vlastně, jak vyšetřování předražených projektů dopadne? Policie si nechá udělat jeden 
posudek, obžalovaní druhý a nikdo jim nic nedokáže. 
 
 Zatím na to ještě nikdo neměl ani odvahu. Trochu mě to mrzí. Když jsme se tím zabývali i s 
policisty, říkali, že na tento typ vyšetřování nemají peníze. Nechtělo se jim dělat do vozovek sondy a 
zjišťovat, jestli firmy skutečně odvedly práci, která je na papíře. Já jsem si udělal své vlastní porovnání 
cen. Vzal jsem si statistiky z jiných regionů a porovnal je s Operačním programem Severozápad. Zjistil 
jsem, že u nás jsme měli třikrát až čtyřikrát vyšší ceny. Šéf Úřadu regionální rady Milan Pípal nedávno 
říkal, že za ty miliardy, které zřejmě bude vymáhat Evropská komise, se postavila spousta věcí. To je 
pravda. Mohlo se jich ale postavit až čtyřikrát víc. 
 
* Politici namočení do podvodů s dotacemi vaše poznatky po celá léta odmítali s tím, že jde o vaši 
politickou kampaň. 
 
 Je to legitimní. Třeba to tak je. Celou dobu jsem byl v KDU-ČSL, z níž jsem odešel někdy před 
dvěma lety. Letošní krajské volby byly ale na dlouhou dobu moje poslední. V krajských volbách roku 
2012 jsem nekandidoval, naše skupina se tam pod hlavičkou hnutí PRO kraj! dostala a já jsem na 
krajská zastupitelstva chodil jako běžný občan. Letos už se na kraj nedostal nikdo z nás. 
 
* Co říkáte tomu, že vás regionální média titulují jako neúspěšného kandidáta na cokoli? 
 
 Nic, vždyť mají pravdu. Znáte někoho jiného, kdo by šestnáctkrát někam kandidoval a nikam 
se nedostal? Lidovců tam u nás na severu moc není. V celém kraji nás bylo tři sta a aktivně pracovala 
zhruba desetina z nich. Když ČT potřebovala natočit nějakého neúspěšného kandidáta, neměl jsem s 
tím problém. Politika byla můj koníček, asi jsem v roce 1990 vstoupil do špatné strany. 
 
* Proč jste si vlastně vybral KDU-ČSL? 
 
 Tu otázku dostávám často a pořád odpovídám stejně. Moje strana neměla nikdy v Ústeckém 
kraji jediného poslance, ale bylo v ní nejméně lumpů. 
 
Leo Steiner (45) Absolvoval Pedagogickou fakultu Univerzity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem. V roce 
1990 vstoupil do KDU-ČSL, jejímž členem byl do roku 2014. Mimo jiné řídil oblastní charitu v Mostě. 
Pracoval jako náměstek na Státním fondu životního prostředí. V březnu 2012 přijal funkci v Úřadu 
regionální rady Severozápad. Po necelých třech měsících s tamními poměry seznámil policii. Dostal 
výpověď a tehdejší hejtmanka Jana Vaňhová na něho podala několik trestních oznámení – policie 
všechna odložila. V únoru 2014 se vrátil na Státní fond životního prostředí, kde pracuje dodnes. Je 
ženatý, má tři děti. 
 
*** 
 
Kauza ROP Severozápad 
 
Případ netransparentního rozdělování 20 miliard korun evropských dotací v Ústeckém a 
Karlovarském kraji. Vyšetřování začalo v roce 2011, v roce 2012 bylo zastaveno proplácení dotací v 
severních Čechách kvůli podezření, že je špatně nastavený celý systém, a bylo obviněno osm lidí. 
Soud s nimi začal o dva roky později. V roce 2014 bylo obviněno dalších pět a v prosinci loňského roku 
24 lidí z poškozování zájmů EU a dalších trestných činů. 



 
Jana Vaňhová – bývalá severočeská hejtmanka za ČSSD. Loni v prosinci byla obviněna z manipulací s 
dotacemi, rezignovala na stranické funkce a pozastavila členství ve straně. Roman Houska – bývalý 
vlivný sociální demokrat, podnikatel a partner Jany Vaňhové. V listopadu 2013 byl zavražděn před 
svou vilou v Chomutově. Jeho vrah Michal Krnáč byl odsouzen na třináct let, nepodařilo se však 
prokázat, zda vražda souvisela s Houskovým podnikáním nebo politickou činností. Petr Kušnierz – 
bývalý ředitel Dotačního úřadu Severozápad, pravomocně odsouzený za korupční jednání. Pomohl 
pravděpodobně odkrýt systém dotačních podvodů a s ním spojené vazby mezi úředníky a politiky. 
Daniel Ježek – podnikatel, vlivný občanský demokrat, ač nikdy nezastával žádný významný stranický 
post, kontroloval složení krajské rady i rozdělování dotací. Spolupracoval s bývalým hejtmanem 
Šulcem, podnikal s Alexandrem Novákem i Patrikem Oulickým. Jako jediný z 24 lidí obviněných v 
prosinci skončil ve vazbě. Petr Navrátil – bývalý předseda ČSSD v Karlovarském kraji, v prosinci byl 
obviněn kvůli údajným dotačním machinacím. Přerušil členství v ČSSD, starostou Chebu však hodlá 
zůstat. Pavel Markvart – bývalý ředitel Úřadu regionální rady Severozápad a vlivný občanský 
demokrat. V roce 2012 skončil ve vazbě kvůli machinacím s evropskými dotacemi, nakonec dostal 
podmínku. Znovu obviněn byl v prosinci 2016. Patrik Oulický – podnikatel a jeden z kmotrů ODS. 
Působil ve firmách, kde se točily stovky milionů ze státních zakázek. V prosinci 2016 byl údajně policií 
zadržen kvůli machinacím s dotacemi. Alexandr Novák – bývalý chomutovský starosta, senátor a 
jeden z kmotrů ODS. V listopadu 2010 odsouzen ke čtyřem letům nepodmíněně za přijetí 
čtyřicetimilionového úplatku. V prosinci obviněn v kauze severočeských dotací, v současnosti žije v 
USA. Jiří Šulc – dlouholetý člen ODS, bývalý starosta a primátor města Most a první hejtman 
Ústeckého kraje. V roce 2012 odvolán z rady Operačního programu ROP Severozápad po zásahu 
policie. -dj- 
 
Foto popis| JSEM ZA PRÁSKAČE. Leo Steiner upozornil na mafiánské metody a u mnohých tím narazil. 
„Nějaký pan Foldyna mě dokonce v České televizi označil za profesionálního udavače.“ 
Foto autor| Foto: Robert Sedmík 
 
Foto popis| VÍRA MĚ DRŽÍ NAD VODOU. „Můžou mě zavřít nebo i zastřelit, ale pravda stejně jednou 
vyjde najevo. Nevím, jestli to bude za rok nebo za deset let, ale stane se to.“ 
Foto autor| Foto: Robert Sedmík 
Foto autor| Foto: Profimedia, ČTK, archiv 
 

Krajská zdravotní plánuje příští rok investice za tři čtvrtě mld. 
30.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod zdr 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 30. prosince (ČTK) - S investicemi ve výši tři čtvrtě miliardy korun počítá v příštím 
roce Krajská zdravotní, po kterou spadá pět největších krajských nemocnic. Společnost plánuje 
obnovu přístrojového vybavení i opravy budov, řekl ČTK její mluvčí Jiří Vondra. Velkou část nákladů 
pokryjí dotace, jako tomu bylo i v minulých letech. 
Pod Krajskou zdravotní spadají nemocnice v Chomutově, Mostě, Teplicích, Děčíně a největší, 
Masarykova nemocnice v Ústí nad Labem. Ta je páteřním zařízením pro celý kraj. 
Zatímco v minulých letech Krajská zdravotní výrazně investovala do přístrojů a dalšího vybavení 
nemocnic, teď přijdou na řadu stavební úpravy budov. Velké opravy má za sebou část nemocnice v 
Mostě, stály asi 150 milionů korun. "Návrh investičního plánu pro rok 2017 zahrnuje investice v řádu 
750 milionů korun, nejvýznamnější jsou investice stavebního charakteru. Plánovány jsou významnější 
investice ve všech pěti nemocnicích," řekl ČTK Vondra. 
Investice do krajských nemocnic považuje za prioritu i vedení kraje. Podle hejtmana Oldřicha 
Bubeníčka (KSČM) je ústecká Masarykova nemocnice ve vybavení a personálním obsazení na úrovni 
špičkových zařízení a fakultních nemocnic. Postupně budou podle něj rekonstruovány starší pavilony. 



"U těch ostatních nemocnic chceme, aby to byly kvalitní nemocnice na úrovni okresních nemocnic," 
řekl ČTK Bubeníček. 
Krajská zdravotní bude stejně jako v minulých letech z velké části spoléhat především na evropské 
dotace. Právě díky nim obnovila většinu vybavení. "Zlepšení úrovně vybavení zdravotnických zařízení 
je smyslem evropské dotační politiky a realizace takto rozsáhlé obnovy majetku z vlastních zdrojů by 
byla velmi obtížná a se zohledněním ostatních investičních potřeb prakticky nerealizovatelná," uvedl 
Vondra. V současnosti má společnost osm hotových či rozpracovaných projektů pro oblast 
zdravotnické techniky. 
Krajskou zdravotní provázely v minulých letech i problémy. Soud řeší podezření z předražení zakázky 
Krajské zdravotní na nákup přístrojů. Část obžaloby se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů 
korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní 
manažeři firmy. Hlavní líčení bude pokračovat v únoru 2017. 
trm hj 
Cas| 08:45 
 

Mostecko čekají v lednu příštího roku opakované volby, pokračovat 
bude i vyšetřování kauzy ROP 

30.12.2016    Chomutovský deník    str. 2   Ústecký kraj / Chomutovsko 
    (čtk)    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Opakované senátní volby na Mostecku, rozsudky v několika velkých kauzách nebo 
vyšetřování v dalším případu údajných machinací v Regionálním operačním programu (ROP) 
Severozápad. To jsou některé z důležitých očekávaných událostí v Ústeckém kraji v roce 2017. Patří 
sem také stavba továrny společnosti Nexen u Žatce, firma stále nemá stavební povolení. Vůbec 
poprvé se budou v Ústeckém kraji opakovat senátní volby. Na Mostecku půjdou lidé k urnám v pátek 
27. a sobotu 28. ledna. O hlasy se bude ucházet devět lidí. Mandát obhajuje současná senátorka 
Alena Dernerová. V říjnu kandidovala za Severočechy.cz, v opakovaných volbách se uchází o 
znovuzvolení pod hlavičkou mimoparlamentní strany Spojení demokraté – nezávislí kandidáti. O 
opakování voleb rozhodl Nejvyšší správní soud (NSS) poté, co říjnové volby označil za neplatné. NSS 
se rozhodl vyhovět třem stížnostem. Část Severočechů.cz nepovažovala Dernerovou za řádnou 
kandidátku hnutí. 
 Pokračovat bude vyšetřování nové kauzy údajného ovlivňování dotací v Regionálním 
operačním programu (ROP) Severozápad. Policie obvinila v polovině prosince 24 lidí z poškozování 
zájmů Evropské unie a dalších trestných činů, mezi nimi politiky z Ústeckého a Karlovarského kraje, 
hodnotitele projektů nebo vlivné podnikatele. Obviněni byli například dřívější vlivní členové ODS 
Daniel Ježek a Alexandr Novák, bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová nebo starosta 
Chebu Petr Navrátil. Vyšetřování se týká období od začátku programu do jeho zastavení v roce 2012. 
 Soudy by měly příští rok rozhodnout v několika velkých kauzách, mimo jiné v případu údajně 
předražených zakázek Krajské zdravotní, pod kterou spadá pět nemocnic v Ústeckém kraji. I tento 
případ souvisí s ROP Severozápad, společnost na přístroje za více než 400 milionů korun získala v roce 
2008 evropskou dotaci. Obžalobě čelí pět bývalých i současných manažerů společnosti, jejímž 
jediným akcionářem je Ústecký kraj. 
Manažeři podle obžaloby způsobili předražováním zakázek škodu kolem 120 milionů korun, vinu už 
na počátku odmítli. Očekává se také rozhodnutí soudu v případu bývalého ústeckého primátora Víta 
Mandíka, který společně s někdejším radním Josefem Macíkem čelí obžalobě za údajně předraženou 
zakázku na pořádání vítání nových občánků. Zkomplikovala se stavba továrny Nexen v průmyslové 
zóně Triangle u Žatce. Jihokorejský výrobce pneumatik stále nemá platné stavební povolení, a s 
výstavbou tak začít nemůže. 
Vydání povolení společnost očekává v polovině příštího roku. Řízení napadl neznámý spolek Tiché 
Žatecko. 



Nexen chce v průmyslové zóně u Žatce investovat přes 22 miliard korun, je to třetí největší zahraniční 
investice v ČR. Počet zaměstnanců má postupně růst až na 1500 lidí. 
 Mimořádnou pozornost vzbuzuje i po otevření poslední úsek dálnice D8 přes České 
středohoří. Doprava je na dvoukilometrovém úseku svedena kvůli nestabilitě svahu nad Prackovicemi 
do jednoho dálničního pruhu. Ředitelství silnic a dálnic uvádí, že opatření je dočasné, trvat by mělo 
několik týdnů. Policie očekává v souvislosti s otevřením dálnice pokles počtu nehod na silnicích I/30 z 
Lovosic do Ústí nad Labem a I/8 z Lovosic do Teplic, které dlouhé roky sloužily jako objízdné trasy 
posledního úseku D8. 
 
*** 
 
Vůbec poprvé se budou v Ústeckém kraji opakovat senátní volby. Na Mostecku půjdou lidé k urnám 
v pátek 27. a sobotu 28. ledna. 
 
Foto popis| V opakovaných senátních volbách na Mostecku se budou o hlasy voličů ucházet také 
Alena Dernerová a Jiří Šlégr. 
Foto autor| Foto: Deník/Archiv 
Region| Severní Čechy 
 

Ústecký kraj čekají opakované volby i vyšetřování ROP 
Severozápad 

29.12.2016    teplicky.denik.cz    str. 0   Moje Teplicko 
    ČTK    Ústecký kraj     

Ústecký kraj - Opakované senátní volby na Mostecku, rozsudky v několika velkých kauzách nebo 
vyšetřování v dalším případu údajných machinací v Regionálním operačním programu (ROP) 
Severozápad. To jsou některé z důležitých očekávaných událostí v Ústeckém kraji v roce 2017. Patří 
sem také stavba továrny společnosti Nexen u Žatce, firma stále nemá stavební povolení. 
 
"Vůbec poprvé se budou v Ústeckém kraji opakovat senátní volby. Na Mostecku půjdou lidé k urnám 
v pátek 27. a sobotu 28. ledna. O hlasy se bude ucházet devět lidí. Mandát obhajuje současná 
senátorka Alena Dernerová. V říjnu kandidovala za Severočechy.cz, v opakovaných volbách se uchází 
o znovuzvolení pod hlavičkou mimoparlamentní strany Spojení demokraté - nezávislí kandidáti. O 
opakování voleb rozhodl Nejvyšší správní soud (NSS) poté, co říjnové volby označil za neplatné. NSS 
se rozhodl vyhovět třem stížnostem. Část Severočechů.cz nepovažovala Dernerovou za řádnou 
kandidátku hnutí. 
Pokračovat bude vyšetřování nové kauzy údajného ovlivňování dotací v Regionálním operačním 
programu (ROP) Severozápad. Policie obvinila v polovině prosince 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů, mezi nimi politiky z Ústeckého a Karlovarského kraje, 
hodnotitele projektů nebo vlivné podnikatele. Obviněni byli například dřívější vlivní členové ODS 
Daniel Ježek a Alexandr Novák, bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová nebo starosta 
Chebu Petr Navrátil. Vyšetřování se týká období od začátku programu do jeho zastavení v roce 
2012.Soudy by měly příští rok rozhodnout v několika velkých kauzách, mimo jiné v případu údajně 
předražených zakázek Krajské zdravotní, pod kterou spadá pět nemocnic v Ústeckém kraji. I tento 
případ souvisí s ROP Severozápad, společnost na přístroje za více než 400 milionů korun získala v roce 
2008 evropskou dotaci. Obžalobě čelí pět bývalých i současných manažerů společnosti, jejímž 
jediným akcionářem je Ústecký kraj. Manažeři podle obžaloby způsobili předražováním zakázek 
škodu kolem 120 milionů korun, vinu už na počátku odmítli. Očekává se také rozhodnutí soudu v 
případu bývalého ústeckého primátora Víta Mandíka, který společně s někdejším radním Josefem 
Macíkem čelí obžalobě za údajně předraženou zakázku na pořádání vítání nových občánků. 



Zkomplikovala se stavba továrny Nexen v průmyslové zóně Triangle u Žatce. Jihokorejský výrobce 
pneumatik stále nemá platné stavební povolení, a s výstavbou tak začít nemůže. Vydání povolení 
společnost očekává v polovině příštího roku. Řízení napadl neznámý spolek Tiché Žatecko. Nexen 
chce v průmyslové zóně u Žatce investovat přes 22 miliard korun, je to třetí největší zahraniční 
investice v ČR. Počet zaměstnanců má postupně růst až na 1500 lidí. 
Mimořádnou pozornost vzbuzuje i po otevření poslední úsek dálnice D8 přes České středohoří. 
Doprava je na dvoukilometrovém úseku svedena kvůli nestabilitě svahu nad Prackovicemi do jednoho 
dálničního pruhu. Ředitelství silnic a dálnic uvádí, že opatření je dočasné, trvat by mělo několik týdnů. 
Policie očekává v souvislosti s otevřením dálnice pokles počtu nehod na silnicích I/30 z Lovosic do 
Ústí nad Labem a I/8 z Lovosic do Teplic, které dlouhé roky sloužily jako objízdné trasy posledního 
úseku D8." 
 
URL| http://teplicky.denik.cz/zpravy_region...rovani-rop-severozapad-20161229sss.html 
 

Ústecký kraj čekají opakované volby i vyšetřování ROP 
Severozápad 

29.12.2016    ustecky.denik.cz    str. 0   Moje Ústecko 
    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem - Opakované senátní volby na Mostecku, rozsudky v několika velkých kauzách nebo 
vyšetřování v dalším případu údajných machinací v Regionálním operačním programu (ROP) 
Severozápad. To jsou některé z důležitých očekávaných událostí v Ústeckém kraji v roce 2017. Patří 
sem také stavba továrny společnosti Nexen u Žatce, firma stále nemá stavební povolení. 
 
"Vůbec poprvé se budou v Ústeckém kraji opakovat senátní volby. Na Mostecku půjdou lidé k urnám 
v pátek 27. a sobotu 28. ledna. O hlasy se bude ucházet devět lidí. Mandát obhajuje současná 
senátorka Alena Dernerová. V říjnu kandidovala za Severočechy.cz, v opakovaných volbách se uchází 
o znovuzvolení pod hlavičkou mimoparlamentní strany Spojení demokraté - nezávislí kandidáti. 
O opakování voleb rozhodl Nejvyšší správní soud (NSS) poté, co říjnové volby označil za neplatné. NSS 
se rozhodl vyhovět třem stížnostem. Část Severočechů.cz nepovažovala Dernerovou za řádnou 
kandidátku hnutí. 
Pokračovat bude vyšetřování nové kauzy údajného ovlivňování dotací v Regionálním operačním 
programu (ROP) Severozápad. Policie obvinila v polovině prosince 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů, mezi nimi politiky z Ústeckého a Karlovarského kraje, 
hodnotitele projektů nebo vlivné podnikatele. Obviněni byli například dřívější vlivní členové ODS 
Daniel Ježek a Alexandr Novák, bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová nebo starosta 
Chebu Petr Navrátil. Vyšetřování se týká období od začátku programu do jeho zastavení v roce 2012. 
NA ROZSUDEK ČEKÁ I EXPRIMÁTOR MANDÍK 
Soudy by měly příští rok rozhodnout v několika velkých kauzách, mimo jiné v případu údajně 
předražených zakázek Krajské zdravotní, pod kterou spadá pět nemocnic v Ústeckém kraji. I tento 
případ souvisí s ROP Severozápad, společnost na přístroje za více než 400 milionů korun získala v roce 
2008 evropskou dotaci. Obžalobě čelí pět bývalých i současných manažerů společnosti, jejímž 
jediným akcionářem je Ústecký kraj. Manažeři podle obžaloby způsobili předražováním zakázek 
škodu kolem 120 milionů korun, vinu už na počátku odmítli. 
Očekává se také rozhodnutí soudu v případu bývalého ústeckého primátora Víta Mandíka, který 
společně s někdejším radním Josefem Macíkem čelí obžalobě za údajně předraženou zakázku na 
pořádání vítání nových občánků. 
Zkomplikovala se stavba továrny Nexen v průmyslové zóně Triangle u Žatce. Jihokorejský výrobce 
pneumatik stále nemá platné stavební povolení, a s výstavbou tak začít nemůže. Vydání povolení 
společnost očekává v polovině příštího roku. Řízení napadl neznámý spolek Tiché Žatecko. Nexen 

http://teplicky.denik.cz/zpravy_region/ustecky-kraj-cekaji-opakovane-volby-i-vysetrovani-rop-severozapad-20161229sss.html


chce v průmyslové zóně u Žatce investovat přes 22 miliard korun, je to třetí největší zahraniční 
investice v ČR. Počet zaměstnanců má postupně růst až na 1500 lidí. 
Mimořádnou pozornost vzbuzuje i po otevření poslední úsek dálnice D8 přes České středohoří. 
Doprava je na dvoukilometrovém úseku svedena kvůli nestabilitě svahu nad Prackovicemi do jednoho 
dálničního pruhu. Ředitelství silnic a dálnic uvádí, že opatření je dočasné, trvat by mělo několik týdnů. 
Policie očekává v souvislosti s otevřením dálnice pokles počtu nehod na silnicích I/30 z Lovosic do 
Ústí nad Labem a I/8 z Lovosic do Teplic, které dlouhé roky sloužily jako objízdné trasy posledního 
úseku D8." 
 
URL| http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/...setrovani-rop-severozapad-20161229.html 
 

Kauza ovlivněných dotací: Starosta Chebu neodstoupí 
28.12.2016    blesk.cz    str. 0   Události 

        Ústecký kraj     

Starosta Chebu Petr Navrátil (zvolen za ČSSD), který byl obviněn v kauze ROP Severozápad, nehodlá 
odstoupit z funkce, jak ho vyzvala opozice. Na žádost třetiny zastupitelů ale svolá na 12. ledna 
mimořádné jednání zastupitelstva k problematice jeho obvinění a dalšího setrvání v čele města. Řekl 
to na tiskové konferenci. 
 
„Státní zastupitelství ničí kariéry a životy lidí obviněními, která se často ukazují jako nepodložená. 
Hanbu tímto způsobenou již tito lidé nemají šanci ze sebe smýt. Ve stejné situaci jsem se ocitnul i já. 
Přestože se cítím naprosto nevinný, už na mé osobě navždy ulpí stín pochybností,“ uvedl Navrátil. 
 
Podle místostarosty Zdeňka Hrkala (ANO) stále platí koaliční smlouva. „Ctíme presumpci neviny. Není 
důvod koaliční smlouvu měnit,“ řekl novinářům. K odstoupení vyzvala Navrátila opozice. Podle 
Václava Jakla (Svobodní), který sám býval starostou Chebu, Navrátilovo setrvání ve funkci pověsti 
města škodí. V opozici jsou v chebském zastupitelstvu Strana svobodných občanů, Volba pro město a 
ALTERNATIVA, Koalice pro Cheb a Sdružení ODS a nezávislých kandidátů. To však částečně s koalicí 
spolupracuje. 
 
Navrátil ale zřejmě v čele města zůstane i po mimořádném jednání. Koalice ČSSD, KSČM a ANO ho 
zřejmě podrží, zjistila ČTK. 
 
Navrátil byl obviněn spolu s dalšími 23 lidmi kvůli údajné manipulaci s projekty v Regionálním 
operačním programu Severozápad. Kvůli obvinění již dřív pozastavil své členství v ČSSD. 
 
Policie obvinila aktéry kauzy z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů, jde o 
politiky z Ústeckého a Karlovarského kraje, hodnotitele projektů nebo vlivné podnikatele. Obviněni 
byli kromě Navrátila například dřívější vlivní členové ODS Daniel Ježek a Alexandr Novák nebo bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. Vyšetřování se týká období od začátku programu do jeho 
zastavení v roce 2012. 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/439874/kauz...nenych-dotaci-starosta-chebu-neodstoupi 

http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/ustecky-kraj-cekaji-opakovane-volby-i-vysetrovani-rop-severozapad-20161229.html
http://www.blesk.cz/clanek/439874/kauza-ovlivnenych-dotaci-starosta-chebu-neodstoupi
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Petr Navrátil, kterého stíhá policie v kauze manipulací s evropskými dotacemi, zůstává starostou 
Chebu. Po svém obvinění se vzdal funkce krajského předsedy ČSSD a pozastavil členství ve straně, na 
radnici však zůstává navzdory výzvě opozice. Ta si kvůli starostovým problémům vyžádala mimořádné 
jednání zastupitelstva, s jeho svoláním Petr Navrátil souhlasí. 
 
Obvinění vůči němu vznesené Petr Navrátil odmítl. Protože se považuje za nevinného, nechce skončit 
jako chebský starosta. „Státní zastupitelství ničí kariéry a životy lidí obviněními, která se často ukazují 
jako nepodložená. Hanbu tímto způsobenou již tito lidé nemají šanci ze sebe smýt. Ve stejné situaci 
jsem se ocitnul i já. Přestože se cítím naprosto nevinný, už na mé osobě navždy ulpí stín 
pochybností,“ uvedl Navrátil.  Dodal, že prostřednictvím svého právníka podal stížnost proti zahájení 
trestního stíhání a také se chce se státem soudit o náhradu škody. 
 
Na 12. ledna svolal starosta mimořádné jednání chebského zastupitelstva, které se má jeho 
obviněním a setrváním v čele města zabývat. Opoziční zastupitelé chtějí, aby skončil, podle bývalého 
starosty Václava Jakla (Svobodní) setrvání trestně stíhaného starosty ve funkci škodí pověsti města. 
 
Výzvu k odchodu starosty však podepsalo jen jednáct z třiceti zastupitelů. Přes opoziční výhrady tak 
Petr Navrátil nejspíše starostou zůstane i po mimořádné schůzi. Podle místostarosty Zdeňka Hrkala 
(ANO) stále platí koaliční smlouva. „Ctíme presumpci neviny. Není důvod koaliční smlouvu měnit,“ 
ujistil. Koaliční podpora ale zcela jednoznačná není. Krajské vedení ANO totiž je k Petru Navrátilovi 
méně vstřícné než místostarosta Hrkal. „ČSSD by měla podniknout kroky, aby nedošlo k poškození 
dobrého jména města Chebu v souvislosti se jmény politiků, kteří figurují jako obvinění v kauze ROP 
Severozápad,“ uvedl krajský předseda ANO Martin Hurajčík. 
 
V době, kdy se policie poprvé začala zajímat o rozdělování evropských peněz z Regionálního 
operačního programu Severozápad, byl nynější chebský starosta náměstkem hejtmana 
Karlovarského kraje. Později se stal předsedou Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, 
tedy nejvýše postaveným politikem v systému rozdělování dotací pro Ústecký a Karlovarský kraj. 
 
  Profil 
      Petr Navrátil 
 
Starosta Chebu a zastupitel Karlovarského kraje, do prosince 2016 šéf krajské ČSSD. V letech 2008–
2015 byl náměstkem hejtmana pro regionální rozvoj, dopravu a silniční hospodářství. Od roku 2012 
byl předsedou výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, od roku 2014 je 
místopředsedou. Loni v prosinci policisté prohledávali politikovu kancelář i byt a pátrali po 
dokumentech z doby, kdy zasedal v hodnoticí komisi. Navrátil tehdy řekl, že jde o projekty staré tři a 
více let. 
 
Opakovaně přitom odmítl, že by jako předseda regionální rady manipuloval s veřejnými zakázkami. 
Do funkce nastoupil v době, kdy byl po odhalení skandálu celý operační program odstaven. Za 
Navrátilova vedení se podařilo proud dotací obnovit, výrazně se však změnil způsob hodnocení 
projektů, aby do něj nemohli zasahovat krajští politici. „Snažil jsem se operační program nastartovat 
a vytvořit jiné podmínky. Nemyslím, že by se tam taková činnost (za kterou byl obviněn) dělala. Cítím 
se naprosto nevinný,“ uvedl již dříve. 



 
Nejnovější kauza ROP Severozápad vypukla v prosinci, kdy policie zadržela přes dvacet lidí včetně 
někdejších špiček ČSSD a ODS v Ústeckém i Karlovarském kraji. Byla mezi nimi i bývalá ústecká 
hejtmanka Jana Vaňhová, Petr Navrátil však byl aktuálně nejvýše postavným politikem. Obvinění si 
vyslechlo 24 lidí včetně mnoha bývalých hodnotitelů projektů v ROP Severozápad. 
 
 Někteří z obviněných v kauze ROP Severozápad 
 
Jana Vaňhová – bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD 
 
Alexandr Novák – bývalý senátor a exstarosta Chomutova za ODS 
 
Daniel Ježek – podnikatel, bývalý člen ODS 
 
Petr Navrátil – starosta Chebu, bývalý předseda ČSSD v Karlovarském kraji (do prosince 2016), bývalý 
šéf výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad 
 
Arno Fišera – bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji (2011–2012), po obvinění v kauze ukončil i 
členství v ČSSD 
 
Jakub Pánik – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
 
Miloslav Čermák – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje za ČSSD 
 
Petr Horký – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje a místostarosta Mariánských Lázní za 
ČSSD 
 
Pavel Kouda – bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové, bývalý člen ČSSD 
 
Petr Fiala – bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní 
 
Jiří Červinka – pověřený ředitel úřadu ROP Severozápad po část roku 2011 
 
Zdroj: ČTK 
 
ROP Severozápad byl nejbohatší z regionálních operačních programů, které rozdělovaly dotace na 
úrovni NUTS 2 mezi lety 2008 a 2013. Podpořil během své existence 536 projektů, nejúspěšnějšími 
žadateli byly Ústecký a Karlovarský kraj, město Ústí nad Labem a Krajská zdravotní sdružující pět 
nemocnic v Ústeckém kraji. Díky dotacím bylo opraveno 30 školních a předškolních zařízení, 
opraveno nebo vybudováno 245 kilometrů silnic nebo 55 kilometrů cyklostezek. 
 
Úřad na dotacích proplatil 19,4 miliardy korun, poslední peníze poslal příjemcům na konci června. 
Regionální operační programy už dnes pro čerpání evropských dotací nefungují, peníze přerozdělují 
jednotlivá ministerstva. 
 
Policie v sídle regionální rady poprvé zasahovala v roce 2011, kdy si přišla pro tehdejšího ředitele 
dotačního úřadu Petra Kušnierze. Ten poté šel za přijímání úplatku do vězení. Šlo ale teprve o první 
kauzu z celé série. Kušnierz byl obviněn v několika z nich. S policií nakonec začal spolupracovat a 
zřejmě právě o jeho výpověď se opírají aktuální obvinění. 
 
 Fakta 
 Kauzy kolem ROP Severozápad 



 
Úplatkářská kauza Petra Kušnierze – V lednu 2014 poslal odvolací Vrchní soud v Praze na pět let do 
vězení (ústecký krajský soud mu původně uložil 7,5 roku) bývalého ředitele dotačního úřadu 
Severozápad Petra Kušnierze. Podle rozsudku chtěl s pomocí svých tří přátel získat provize z 
přidělených dotací. Soud konstatoval, že odsouzení žádali minimálně 1,7 milionu korun a velkou část 
z toho převzali. Kušnierzovi spoluobžalovaní, tři komplicové a tři žadatelé, dostali od soudu 
podmíněné tresty. V květnu 2014 Nejvyšší soud zamítl Kušnierzovo dovolání, v listopadu byl pak 
někdejší vysoký úředník z vězení podmínečně propuštěn. 
 
Ovlivňování projektů – V září 2014 se ústecký krajský soud začal zabývat případem ovlivňováním 
projektů v ROP Severozápad. Letos v březnu bývalého ředitele úřadu Kušnierze poslal zatím 
nepravomocně na sedm let do vězení. Podmínkami potrestal někdejšího náměstka hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavla Koudu, dalšího bývalého ředitele úřadu Pavla Markvarta a úřednici Irenu 
Kotlanovou. Naopak bývalého právníka úřadu Jana Martinovského a dalšího z ředitelů Petra Vráblíka 
obžaloby zprostil. Sedmiletý trest pro Kušnierze je souhrnný. Protože se měl skutků dopustit v době, 
kdy byl v podmínce za první trest za úplatky, soud tento rozsudek zrušil a vynesl souhrnný trest. 
Kušnierze, který u soudu přiznal, že v ROP Severozápad byly projekty ovlivňovány s vědomím politiků, 
a Kotlanovou potrestal soud nejen za zneužití pravomoci, ale i za poškozování finančních zájmů 
Evropských společenství. V kauze ovlivňování projektů zbývá ještě rozhodnout o úřednici Kláře 
Odvárkové, jejíž případ vyloučil k samostatnému projednání. 
 
Kauza konkurenčních doložek pro ředitele ROP Severozápad – V březnu 2014 policie obvinila pět 
bývalých či současných zaměstnanců ROP Severozápad, kteří podle ní nesou odpovědnost za uzavření 
statisícových konkurenčních doložek pro exředitele úřadu Petra Kušnierze a Pavla Markvarta. Doložky 
jim zajišťovaly 12 měsíčních platů po odchodu z funkcí, úřad jim peníze vyplatil. Obžalováni byli 
ředitelka ROP Severozápad Jana Havlicová, někdejší předseda výboru a bývalý hejtman Jiří Šulc, 
exředitel Pavel Markvart, bývalý právník úřadu Jan Martinovský a Petr Červinka, který úřad vedl jako 
pověřený. Kauzu začal ústecký soud projednávat loni v listopadu. 
 
Předražené přístroje – Soud také řeší podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup 
přístrojů. Část obžaloby se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská 
zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti. 
Hlavní líčení bude pokračovat v únoru 2017. 
 
Žalobce Tomáš Minx oznámil, že kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/regio...neni-neodstoupi-opozice-ho-chce-odvolat 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/regiony/1995934-chebsky-starosta-navzdory-obvineni-neodstoupi-opozice-ho-chce-odvolat
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Rozhovor s Milanem Pipalem, šéfem dotačního úřadu Regionálního operačního programu 
Severozápad 
Téměř všechny projekty dotované z evropských peněz prostřednictvím dotačního úřadu na 
severozápadě Čech do roku 2011 s vysokou pravděpodobností vyšetřuje policie. Současný předseda 
úřadu ostře odmítá, že by kvůli korupci dosáhla škoda téměř 14 miliard korun, jak tvrdí kriminalisté. 
 
Ústecko – Policie vyšetřuje 24 osob, mezi nimi je i například exhejtmanka Jana Vaňhová, s 
nezákonnými manipulacemi s evropskými dotacemi. Škodu vyčíslila na téměř 14 miliard korun. 
Podle současného předsedy Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad Milana Pipala (KSČM) 
pro tvrzení o miliardových škodách neexistují důkazy. 
 Dotované projekty prý slouží svému účelu a jejich uživatelům. Pipal zároveň v rozhovoru pro 
Deník popřel, že by po roce 2013, kdy byl ROP Severozápad znovu spuštěn, opět někdo neoprávněně 
přidělil evropské peníze. 
 
* Musel jste po svých předchůdcích spojených s kriminálními kauzami uklízet nějaký nepořádek? 
 
 Mým předchůdcem, tedy bývalým předsedou Regionální rady, byl Petr Navrátil, a po něm 
jsem žádný nepořádek uklízet nemusel. Chod Regionální rady i jejího úřadu jsem převzal v nejlepším 
pořádku. 
 
* Připojíte se za úřad k žalobám, vzhledem ke kauzám, prezentovaným v médiích? 
 
 Pokud vím, obžaloby doposud nebyly podány, ani nemáme hmatatelný důkaz, že by nám 
vznikla jakákoli škoda. 
 
* Jaké přijmete kontrolní mechanismy, aby nikdo opětovně nezneužil evropských peněz? 
 
 Náš úřad už znovu přidělovat dotace nebude. Operační program se dočkal zlepšení postupů 
vnitřních kontrolních mechanismů, ještě před svým znovuspuštěním v roce 2013. Ty jsou, jak věřím, 
tentokráte nastaveny naprosto neprůstřelně. 
 
* Koho nejvíce poškozuje současná kauza vašeho úřadu? 
 
 Mohu se aktuálně vyjádřit například k tvrzením pana Leo Steinera, který má dodnes sklony 
vyprávět příběhy bez dalších souvislostí a přesných informací celé široké veřejnosti. Z mého pohledu 
tak nikoli podstatou svých tvrzení, ale těmi nepřesnostmi a přeháněním může v očích veřejnosti 
zbytečně poškodit i jméno úřadu jako takového. Ten od opětovného spuštění programu funguje jako 
hodinky. 
 
* Vlna evropských dotací končí. Připravuje Unie nějaké další přerozdělování finančních prostředků na 
severu Čech? 
 
 Skončilo pouze programové období let 2007 až 2013, ovšem plynule na něj navazuje další 
období, pro roky 2014 až 2020, ve kterém mají opět jednotlivé operační programy možnost řídit 



čerpání dotací v České republice. Ovšem Regionální operační program Severozápad ani ostatní 
regionální operační programy mezi nimi již bohužel nejsou. Už žádné peníze 
 
Pipal rozdělovat nebudeme. 
 
* Jaká tedy bude nyní role regionální rady, které předsedáte? 
 
 Úřad Regionální rady stále funguje, plány zajištění administrativních kapacit máme až do roku 
2023. Hlavní činností úřadu v následujících letech bude především kontrola projektů v takzvaném 
období udržitelnosti, kdy musí jednotliví příjemci dotací z ROP Severozápad udržet projekty v 
provozuschopném stavu. Tak teď ostatně už děláme. 
 
* Budete do budoucna spíše činnost úřadu utlumovat, nebo naopak máte víc práce při kontrolní 
činnosti, než byste čekal? 
 
 Vzhledem ke snižování agendy našeho úřadu také snižujeme stavy jeho pracovníků. Je to 
situace nepříjemná, ale jinak ani postupovat nelze. 
 
* Kolik má vůbec váš úřad zaměstnanců a jakou práci vykonávají? 
 
 V současné době pracuje v úřadu 52 zaměstnanců, po Novém roce klesne jejich počet na 44. 
Nejčetnější jsou pozice finančních a projektových manažerů, kteří kontrolují projekty právě v období 
udržitelnosti. O chod úřadu se také starají ekonomický odbor, kancelář ředitelky a odbor řízení 
programu. Tyto odbory ovšem čítají do deseti zaměstnanců. 
 
* Jak bude vypadat ukončení činnosti regionální rady a kdy to bude? 
 
 Operační program skončí ve chvíli, kdy jej oficiálně uzavře Evropská komise. Kdy to bude, vám 
ovšem nejsem nyní schopný říci, pouze bych spekuloval. 
 
 
„Od roku 2013 náš úřad šlape jako hodinky, ale už znovu přidělovat evropské dotace nebude.“ Milan 
 
Milan Pipal Vystudoval vojenskou akademii. Je ženatý, má tři děti. Od roku 1997 pracuje jako jednatel 
společnosti EXO INFO, zabývající se například ekologickou likvidací odpadů. Vstoupil do KSČM, zasedá 
v jejím ústředním výboru (ÚV), je také zastupitelem Žatce. 
 
Regionální operační program Severozápad ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Rozděloval evropské 
dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. Podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností v 
celkové výši 19,4 miliardami korun. Z programu se nepovedlo vyčerpat všechny připravené peníze, 
zbylo asi 3,5 miliardy. Zavinilo to především skoro dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z 
korupce. Policie hovoří o možnosti obrovských škod, konkrétně o 13,9 miliardách korun. Vyšetřování 
ovšem doposud neskončilo. Mezi 24 obviněnými jsou politici z Ústeckého a Karlovarského kraje, 
velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Evropská komise za chyby v programu udělila 
zhruba dvoumiliardovou sankci. Zaplatily ji oba kraje společně se státem. 
 
Foto popis| 
Region| Severní Čechy 



 

Starosta Chebu obviněný v kauze ROP Severozápad odmítá 
odstoupit. Radniční koalice ho nejspíš podrží 
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Starosta Chebu Petr Navrátil byl spolu s dalšími 23 lidmi obviněn v kauze ROP Severozápad. Opozice 
ho vyzvala, aby odstoupil z funkce. 
Návrátil odstoupit nehodlá. "Státní zastupitelství ničí kariéry a životy lidí obviněními, která se často 
ukazují jako nepodložená," říká. 
Městská koalice ČSSD, KSČM a ANO ho zřejmě podrží. 
 
Starosta Chebu Petr Navrátil (zvolen za ČSSD), který byl obviněn v kauze ROP Severozápad, nehodlá 
odstoupit z funkce, jak ho vyzvala opozice. Na žádost třetiny zastupitelů ale svolá na 12. ledna 
mimořádné jednání zastupitelstva k problematice svého obvinění a dalšího setrvání v čele města. 
Řekl to ve středu novinářům. 
 
Dodal, že prostřednictvím svého právníka podal stížnost proti zahájení trestního stíhání. 
 
Městská koalice ČSSD, KSČM a ANO ho zřejmě podrží. 
 
"Státní zastupitelství ničí kariéry a životy lidí obviněními, která se často ukazují jako nepodložená. 
Hanbu tímto způsobenou již tito lidé nemají šanci ze sebe smýt. Ve stejné situaci jsem se ocitl i já. 
Přestože se cítím naprosto nevinný, už na mé osobě navždy ulpí stín pochybností," uvedl Navrátil. 
 
 HNDomácí na Twitteru  Domácí rubriku Hospodářských novin  najdete také na Twitteru. 
 
Podle místostarosty Zdeňka Hrkala (ANO) stále platí koaliční smlouva. "Ctíme presumpci neviny. Není 
důvod koaliční smlouvu měnit," řekl novinářům. 
 
Pro krajskou organizaci ANO je ale obvinění starosty Chebu nadále závažným problémem. 
 
"Hnutí ANO respektuje koaliční smlouvu, ale ČSSD by měla podniknout kroky, aby nedošlo k 
poškození dobrého jména města Chebu v souvislosti se jmény politiků, kteří figurují jako obvinění v 
kauze ROP Severozápad," uvedl krajský předseda ANO Martin Hurajčík. 
 
K odstoupení vyzvala Navrátila opozice. Podle Václava Jakla (Svobodní), který sám býval starostou 
Chebu, Navrátilovo setrvání ve funkci pověsti města škodí. V opozici jsou v chebském zastupitelstvu 
Strana svobodných občanů, Volba pro město a ALTERNATIVA, Koalice pro Cheb a Sdružení ODS a 
nezávislých kandidátů. To však částečně s koalicí spolupracuje. 
Navrátil byl obviněn spolu s dalšími 23 lidmi kvůli údajné manipulaci s projekty v Regionálním 
operačním programu Severozápad. 
 
Kvůli obvinění již dříve pozastavil své členství v ČSSD. 
 
Z Karlovarského kraje byli z poškozování zájmů Evropské unie obviněni i bývalý zastupující ředitel 
úřadu regionální rady Jiří Červinka a z politiků pak bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub 
Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou 
Mariánských Lázní (všichni ČSSD). Mezi obviněnými je také například bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová, která stejně jako Navrátil pozastavila členství v ČSSD. Dalšími obviněnými jsou 
mimo jiné bývalí vlivní členové ODS, někdejší senátor Alexandr Novák a podnikatel Daniel Ježek. 



 
Karlovarská ČSSD bude řešit stíhaného šéfa - čtěte ZDE 
 
Ježek stíhaný v kauze ROP platil web spolku motorkářů, kteří pomohli exsenátoru Novákovi z vězení - 
čtěte ZDE 
 
Policisté v kauze podvodů s dotacemi ROP zatkli i náměstka ministra průmyslu a obchodu. Došli si pro 
něj přímo na ministerstvo - čtěte ZDE 
 
Policie vyčíslila škodu v kauze ROP Severozápad na téměř 14 miliard korun. Ve vazbě je už jen 
podnikatel Ježek - čtěte ZDE 
 
URL| http://domaci.ihned.cz/c1-65570160-sta...upit-radnicni-koalice-ho-nejspis-podrzi 
 

„Žaloby na bývalou hejtmanku Vaňhovou a spol. nepodáme, 
nemáme důkazy“ 

29.12.2016    Mostecký deník    str. 2   Mostecko 
    JANNI VORLÍČEK    Ústecký kraj     

Rozhovor s Milanem Pipalem, šéfem dotačního úřadu Regionálního operačního programu 
Severozápad 
 
Ústecko – Policie vyšetřuje 24 osob, mezi nimi je i například exhejtmanka Jana Vaňhová, s 
nezákonnými manipulacemi s evropskými dotacemi. Škodu vyčíslila na téměř 14 miliard korun. 
Podle současného předsedy Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad Milana Pipala (KSČM) 
pro tvrzení o miliardových škodách neexistují důkazy. 
 Dotované projekty prý slouží svému účelu a jejich uživatelům. Pipal zároveň v rozhovoru pro 
Deník popřel, že by po roce 2013, kdy byl ROP Severozápad znovu spuštěn, opět někdo neoprávněně 
přidělil evropské peníze. 
 
* Musel jste po svých předchůdcích spojených s kriminálními kauzami uklízet nějaký nepořádek? 
 
 Mým předchůdcem, tedy bývalým předsedou Regionální rady, byl Petr Navrátil, a po něm 
jsem žádný nepořádek uklízet nemusel. Chod Regionální rady i jejího úřadu jsem převzal v nejlepším 
pořádku. 
 
* Připojíte se za úřad k žalobám, vzhledem ke kauzám, prezentovaným v médiích? 
 
 Pokud vím, obžaloby doposud nebyly podány, ani nemáme hmatatelný důkaz, že by nám 
vznikla jakákoli škoda. 
 
* Jaké přijmete kontrolní mechanismy, aby nikdo opětovně nezneužil evropských peněz? 
 
 Náš úřad už znovu přidělovat dotace nebude. Operační program se dočkal zlepšení postupů 
vnitřních kontrolních mechanismů, ještě před svým znovuspuštěním v roce 2013. Ty jsou, jak věřím, 
tentokráte nastaveny naprosto neprůstřelně. 
 
* Koho nejvíce poškozuje současná kauza vašeho úřadu? 
 Mohu se aktuálně vyjádřit například k tvrzením pana Leo Steinera, který má dodnes sklony 
vyprávět příběhy bez dalších souvislostí a přesných informací celé široké veřejnosti. Z mého pohledu 
tak nikoli podstatou svých tvrzení, ale těmi nepřesnostmi a přeháněním může v očích veřejnosti 

http://domaci.ihned.cz/c1-65570160-starosta-chebu-obvineny-v-kauze-rop-severozapad-odmita-odstoupit-radnicni-koalice-ho-nejspis-podrzi


zbytečně poškodit i jméno úřadu jako takového. Ten od opětovného spuštění programu funguje jako 
hodinky. 
 
* Vlna evropských dotací končí. Připravuje Unie nějaké další přerozdělování finančních prostředků na 
severu Čech? 
 
 Skončilo pouze programové období let 2007 až 2013, ovšem plynule na něj navazuje další 
období, pro roky 2014 až 2020, ve kterém mají opět jednotlivé operační programy možnost řídit 
čerpání dotací v České republice. Ovšem Regionální operační program Severozápad ani ostatní 
regionální operační programy mezi nimi již bohužel nejsou. Už žádné peníze rozdělovat nebudeme. 
 
* Jaká tedy bude nyní role regionální rady, které předsedáte? 
 
 Úřad Regionální rady stále funguje, plány zajištění administrativních kapacit máme až do roku 
2023. Hlavní činností úřadu v následujících letech bude především kontrola projektů v takzvaném 
období udržitelnosti, kdy musí jednotliví příjemci dotací z ROP Severozápad udržet projekty v 
provozuschopném stavu. Tak teď ostatně už děláme. 
 
* Budete do budoucna spíše činnost úřadu utlumovat, nebo naopak máte víc práce při kontrolní 
činnosti, než byste čekal? 
 
 Vzhledem ke snižování agendy našeho úřadu také snižujeme stavy jeho pracovníků. Je to 
situace nepříjemná, ale jinak ani postupovat nelze. 
 
* Kolik má vůbec váš úřad zaměstnanců a jakou práci vykonávají? 
 
 V současné době pracuje v úřadu 52 zaměstnanců, po Novém roce klesne jejich počet na 44. 
Nejčetnější jsou pozice finančních a projektových manažerů, kteří kontrolují projekty právě v období 
udržitelnosti. O chod úřadu se také starají ekonomický odbor, kancelář ředitelky a odbor řízení 
programu. Tyto odbory ovšem čítají do deseti zaměstnanců. 
 
* Jak bude vypadat ukončení činnosti regionální rady a kdy to bude? 
 
 Operační program skončí ve chvíli, kdy jej oficiálně uzavře Evropská komise. Kdy to bude, vám 
ovšem nejsem nyní schopný říci, pouze bych spekuloval. 
 
*** 
 
Regionální operační program Severozápad 
 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. 
Podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností v celkové výši 19,4 miliardami korun. Z 
programu se nepovedlo vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy. Zavinilo to 
především skoro dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. Policie hovoří o možnosti 
obrovských škod, konkrétně o 13,9 miliardách korun. Vyšetřování ovšem doposud neskončilo. Mezi 
24 obviněnými jsou politici z Ústeckého a Karlovarského kraje, velkou část obviněných tvoří 
hodnotitelé projektů. Evropská komise za chyby v programu udělila zhruba dvoumiliardovou sankci. 
Zaplatily ji oba kraje společně se státem. 
 
„Od roku 2013 náš úřad šlape jako hodinky, ale už znovu přidělovat evropské dotace nebude.“ Milan 
Pipal 
 



Téměř všechny projekty dotované z evropských peněz prostřednictvím dotačního úřadu na 
severozápadě Čech do roku 2011 s vysokou pravděpodobností vyšetřuje policie. Současný předseda 
úřadu ostře odmítá, že by kvůli korupci dosáhla škoda téměř 14 miliard korun, jak tvrdí kriminalisté. 
 
Milan Pipal Vystudoval vojenskou akademii. Je ženatý, má tři děti. Od roku 1997 pracuje jako jednatel 
společnosti EXO INFO, zabývající se například ekologickou likvidací odpadů. Vstoupil do KSČM, zasedá 
v jejím ústředním výboru (ÚV), je také zastupitelem Žatce. 
 
Foto popis| 
Region| Severní Čechy 
 

Obviněný starosta Chebu odstoupit nehodlá, koalice ho asi podrží 
28.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0    

    čtk    Ústecký kraj     

Starosta Chebu Petr Navrátil (zvolen za ČSSD), který byl obviněn v kauze ROP Severozápad, nehodlá 
odstoupit z funkce, jak ho vyzvala opozice. Na žádost třetiny zastupitelů ale svolá na 12. ledna 
mimořádné jednání zastupitelstva k problematice jeho obvinění a dalšího setrvání v čele města. Řekl 
to dnes novinářům. Dodal, že prostřednictvím svého právníka podal stížnost proti zahájení trestního 
stíhání. Městská koalice ČSSD, KSČM a ANO Navrátila ve funkci zřejmě podrží, zjistila ČTK. 
 
„Státní zastupitelství ničí kariéry a životy lidí obviněními, která se často ukazují jako nepodložená. 
Hanbu tímto způsobenou již tito lidé nemají šanci ze sebe smýt. Ve stejné situaci jsem se ocitnul i já. 
Přestože se cítím naprosto nevinný, už na mé osobě navždy ulpí stín pochybností,„ uvedl Navrátil. 
      Podle místostarosty Zdeňka Hrkala (ANO) stále platí koaliční smlouva. „Ctíme presumpci neviny. 
Není důvod koaliční smlouvu měnit,“ řekl dnes novinářům.  K odstoupení vyzvala Navrátila opozice. 
Podle Václava Jakla (Svobodní), který sám býval starostou Chebu, Navrátilovo setrvání ve funkci 
pověsti města škodí. V opozici jsou v třicetičlenném chebském zastupitelstvu Strana svobodných 
občanů, Volba pro město a ALTERNATIVA, Koalice pro Cheb a Sdružení ODS a nezávislých kandidátů. 
To však částečně s koalicí spolupracuje.  Navrátil byl obviněn spolu s dalšími 23 lidmi kvůli údajné 
manipulaci s projekty v Regionálním operačním programu Severozápad. Kvůli obvinění již dřív 
pozastavil své členství v ČSSD.  Z Karlovarského kraje byli z poškozování zájmů Evropské unie obviněni 
i bývalý zastupující ředitel úřadu regionální rady Jiří Červinka a z politiků pak dva bývalí náměstci 
karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem 
hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). Mezi obviněnými jsou také například 
bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, která stejně jako Navrátil pozastavila členství v 
ČSSD. Dalšími obviněnými jsou mimo jiné bývalí vlivní členové ODS, někdejší senátor Alexandr Novák 
a podnikatel Daniel Ježek. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/arena/m...rzi-468912?utm_source=nm&utm_medium=xml 
 

Obavy z kauzy ROP Severozápad samozřejmě máme 
29.12.2016    Právo    str. 12   Severozápadní Čechy 

    Aleš Pelikán    Ústecký kraj     

V rozhovoru Právu hejtman Ústeckého kraje Oldřich Bubeníček (KSČM), který v čele kraje začal 
druhé volební období, zrekapituloval loňský rok. 
 
* Ústecký kraj měl kvůli kauze ROP Severozápad velké problémy, nyní na povrch vyplula další kauza. 
Neobáváte se, že by kraj musel některé dotace vracet? 
 

http://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Obvineny-starosta-Chebu-odstoupit-nehodla-koalice-ho-asi-podrzi-468912?utm_source=nm&utm_medium=xml


 Je nutné říct, že se všechny problémy s dotacemi odehrály podle policie již nejméně před 7 
lety a Ústeckého kraje jako současné krajské samosprávy se to netýká. Oficiálně žádné informace 
nemáme, právě proto, že nejsme účastníky řízení. Obavy samozřejmě máme. Nicméně musíme 
nechat vše na policejním vyšetřování. Ústecký kraj již za ROP potrestán byl takzvanými korekcemi, u 
kterých dodnes říkám, že to bylo vůči oběma krajům velmi nespravedlivé a ministerstva tehdy hodila 
všechnu vinu právě na kraje a nehledala příčiny v systému schvalování dotací. 
 
* V čele kraje jste již čtyři roky, jak byste období zhodnotil? 
 
 Já osobně považuji uplynulé čtyři roky za pokrok v rozvoji kraje. Podařilo se zmodernizovat 
zdravotnická zařízení, posílit pomocí stipendií řemeslné obory, opravit velké množství komunikací, 
dostat další velké investory do průmyslové zóny Triangle. A také jako jediný kraj stále stoupáme v 
počtu turistů, kteří do našeho kraje zavítali. I tady je práce v kraji vidět. A v té teď chceme 
pokračovat. 
 
* Podařilo se vám post hejtmana obhájit, jaké jsou vyhlídky a plány kraje na rok 2017? Co myslíte, že 
přinese obyvatelům kraje? 
 
 Čekají nás opět velké investice do komunikací, letos to bude jen z krajského rozpočtu 350 
miliónů korun. Doufáme, že i v roce 2017 se finančně zapojí i Státní fond dopravní infrastruktury. Teď 
by mělo dojít hlavně na rekonstrukce mostů, mostků a propustí. Chceme pokračovat v modernizaci 
zdravotnických zařízení v kraji a ve vyplácení stipendií pro lékaře. Nově také připravujeme podporu i 
pro zdravotní sestry. Vloni jsme odstartovali projekt s názvem Rodinné stříbro Ústeckého kraje, letos 
budeme v podpoře těchto nejvýznamnějších akcí v kraji pokračovat. 
 
* Jaké největší investice by chtěl kraj v příštím roce realizovat? 
 
 Budou to například právě ty silnice. Velká investice nás také čeká v olympijském centru Labe 
aréna v Račicích. Budeme opět modernizovat i školy v kraji. 
 
* Co byste popřál občanům kraje do nového roku? 
 
 Hlavně zdraví, toho člověk potřebuje nejvíce. A když už máme zdraví, tak ať všechny provází i 
štěstí a spokojenost. Zkrátka jen to nejlepší ve společnosti těch nejbližších. 
 
Foto popis| Oldřich Bubeníček. 
 
Regionální mutace| Právo - severozápadní Čechy 
 

Presumpce 
29.12.2016    Právo    str. 6   Publicistika 

    Josef Koukal    Ústecký kraj     

S presumpcí viny u politiků to v posledních letech vzalo docela obrat. Bývala to ČSSD a jmenovitě její 
předseda Miloš Zeman, kdo v 90. letech razil zásadu, že pro politika žádná presumpce neviny neplatí. 
U něho platí presumpce viny, takže je-li politik v jakémkoli podezření, byť by bylo sebepitomější, tak 
si myslím, že je jeho povinností rezignovat, prohlásil současný prezident v roce 1998 na Frekvenci 1. 
 Opačný názor prezentoval víckrát. Letos při návštěvě Babišova Čapího hnízda nebo když se 
zastával stíhaného olomouckého hejtmana Jiřího Rozbořila. Stejně se na to dívá i starosta Chebu Petr 
Navrátil, který i přes výzvu stranického předsedy Bohuslava Sobotky odmítl složit funkci v čele města 
po svém obvinění z tunelování evropských dotací z ROP Severozápad. Ve své argumentaci šel ještě 



dál. Státní zastupitelství podle něj ničí kariéry a životy lidí obviněními, která se často ukazují jako 
nepodložená. A tito lidé pak už z hanby nevyjdou. 
 Na tom je jistě kus pravdy, měli jsme zde namátkou případ Věry Jourové nebo korupčního 
spiknutí, z něhož se vyklubalo dopočítávání daní z dárků pro milenku premiéra. To ale ještě 
neznamená, že se žalobci zabývají výhradně ničením kariér regionálních politiků. 
 Navrátil se podle svých slov cítí nevinný a jistě dostane příležitost svou nevinu prokázat. Na 
rozdíl od většiny bývalých úředníků, politiků, podnikatelů a lobbistů, kteří ve čtyřiadvacetičlenné 
skupině obviněných figurují, on ale zastává významnou funkci ve veřejné správě. 
 Stejně jako další obvinění, například bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, pouze 
pozastavil své členství v ČSSD. O starostenské funkci si přijde se zastupiteli v lednu popovídat, podle 
všeho jej ale koalice podrží. 
 Podezření z miliardových podvodů na evropských regionálních projektech není drobnost a 
pozastavit výkon všech funkcí do objasnění případu by měla být samozřejmost. 
 Ostatně politik, který na vlastní obvinění reaguje tím, že odkáže do pekel celou soustavu 
státního zastupitelství, působí poněkud velkohubě. 
 Ona presumpce viny u politiků platí tak jako tak. Stín dopadne pokaždé i na hlavy stran, za 
něž kandidovali, protože lidé ráčí mít paměť. Vždyť kdo bude beze zbytku důvěřovat starostovi, u 
kterého policie hledá podezřelé peníze, obstavuje mu účty a pro výplatu si musí chodit do sáčku? 
 

Pipal: „Žaloby na Vaňhovou a spol. nepodáme, protože nemáme 
důkazy“ 

29.12.2016    Pražský deník    str. 9   Česko/Z regionů 
    JANNI VORLÍČEK    Ústecký kraj     

Ústecký deník 
 
Téměř všechny projekty dotované z evropských peněz prostřednictvím dotačního úřadu na 
severozápadě Čech do roku 2011 s vysokou pravděpodobností vyšetřuje policie. 
Současný předseda úřadu ostře odmítá, že by kvůli korupci dosáhla škoda téměř 14 miliard korun, jak 
tvrdí kriminalisté. 
 
Ústecko – Policie vyšetřuje 24 osob, mezi nimi je i například exhejtmanka Jana Vaňhová s 
nezákonnými manipulacemi s evropskými dotacemi. Škodu vyčíslila na téměř 14 miliard korun. 
Podle současného předsedy Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad Milana Pipala (KSČM) 
pro tvrzení o miliardových škodách neexistují důkazy. 
 Dotované projekty prý slouží svému účelu a jejich uživatelům. Pipal zároveň v rozhovoru pro 
Deník popřel, že by po roce 2013, kdy byl ROP Severozápad znovu spuštěn, opět někdo neoprávněně 
přidělil evropské peníze. 
 
Musel jste po svých předchůdcích spojených s kriminálními kauzami uklízet nějaký nepořádek? 
 
Mým předchůdcem, tedy bývalým předsedou Regionální rady, byl Petr Navrátil a po něm jsem žádný 
nepořádek uklízet nemusel. 
Chod Regionální rady i jejího úřadu jsem převzal v nejlepším pořádku. 
 
Připojíte se za úřad k žalobám vzhledem ke kauzám, prezentovaným v médiích? 
 
Pokud vím, obžaloby doposud nebyly podány, ani nemáme hmatatelný důkaz, že by nám vznikla 
jakákoli škoda. 
 
Jaké přijmete mechanismy, aby nikdo opětovně nezneužil evropských peněz? 



 
Náš úřad už znovu přidělovat dotace nebude. Operační program se dočkal zlepšení postupů vnitřních 
kontrolních mechanismů, ještě před svým znovuspuštěním v roce 2013. Ty jsou jak věřím, tentokráte 
nastaveny naprosto neprůstřelně. 
 
Koho nejvíce poškozuje současná kauza vašeho úřadu? 
 
Mohu se aktuálně vyjádřit například k tvrzením pana Leo Steinera, který má dodnes sklony vyprávět 
příběhy bez dalších souvislostí a přesných informací celé široké veřejnosti. 
Z mého pohledu tak nikoli podstatou svých tvrzení, ale těmi nepřesnostmi a přeháněním může v 
očích veřejnosti zbytečně poškodit i jméno úřadu jako takového. Ten od opětovného spuštění 
programu funguje jako hodinky. 
 
Vlna evropských dotací končí. Připravuje Unie nějaké další přerozdělování finančních prostředků na 
severu Čech? 
 
Skončilo pouze programové období let 2007 až 2013, ovšem plynule na něj navazuje další období pro 
roky 2014 až 2020, ve kterém mají opět jednotlivé operační programy možnost řídit čerpání dotací v 
České republice. Ovšem Regionální operační program Severozápad ani ostatní regionální operační 
programy mezi nimi již nejsou. Už žádné peníze rozdělovat nebudeme. 
 
Jak bude vypadat ukončení činnosti regionální rady a kdy to bude? 
 
Operační program skončí ve chvíli, kdy jej oficiálně uzavře Evropská komise. 
Kdy to bude, vám ovšem nejsem nyní schopný říci, pouze bych spekuloval. 
 
Milan Pipal ? Vystudoval vojenskou akademii. ? Je ženatý, má tři děti. ? Od roku 1997 pracuje jako 
jednatel společnosti EXO INFO, zabývající se například ekologickou likvidací odpadů. ? Je členem 
KSČM, zasedá v jejím ústředním výboru, je také zastupitelem města Žatec. 
 
Foto popis| 
Region| Střední Čechy 
 

24 obviněných v kauze ROP Severozápad: 
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        Ústecký kraj     

1. Petr Kušnierz 
 
(1966), Karlovy Vary, bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad, člen hodnotitelské komise v 
problematické 3. fázi 
 
2. Daniel Ježek (1972) Praha, podnikatel, majitel desítek nemovitostí 
 
3. Alexandr Novák (1956), Düsseldorf, SRN, byl starostou Chomutova a senátorem 
 
4. Jana Vaňhová 
 
(1955), Chomutov, bývalá hejtmanka Ústeckého kraje a náměstkyně hejtmana 
 
5. Pavel Kouda (1959), Chomutov, bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje a bývalý člen ČSSD 



 
6. Arno Fišera 
 
(1962), Ústí n. L., býval náměstkem hejtmanky Ústeckého kraje za (ČSSD) 
 
7. Jakub Pánik (1971), Cheb, člen Ústředního výkonného výboru a předsednictva ČSSD a krajského 
vedení ČSSD v Karlovarském kraji 
 
8. Tomáš Hybner (1972), Karlovy Vary, místopředseda ROP Severozápad 
 
9. Petr Vrablík 
 
(1975), Ústí n. L., bývalý ředitel ROP Severozápad 
 
10. Jiří Červinka (1977), Karlovy Vary, vedl úřad ROP pár měsíců v roce 2011 jako pověřený ředitel 
 
11. Petr Navrátil (1975), Cheb, starosta Chebu, člen Ústředního výkonného výboru ČSSD, předseda 
ČSSD v Karlovarském kraji, člen hodnotit. komise v problematické 3. fázi 
 
12. Miloslav Čermák (1967), Sokolov, bývalý náměstek karlovarského hejtmana, člen hodnot. komise 
v problematické 3. fázi 
 
13. Petr Fiala (1967), Teplice, (ODS) ředitel Krajské zdravotní, bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji 
 
14. Renné Komínek 
 
(1966), Most, Renné Komínek, šéf chomutovského ŘSD, člen hodnotitelské komise v problematické 3. 
fázi 
 
15. Petr Horký 
 
(1958), Mariánské Lázně, byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (ČSSD) 
 
16. Zdislav Mazur (1950), Most, spolumajitel firmy Jemapol, člen hodnotitelské komise v 
problematické 3. fázi 
 
17. Kamil Řezníček 
 
(1953), Sokolov, člen hodnotitelské komise v problem. 
3. fázi 
 
18. Vladimír Bártl (1961), Most, (ODS) pověřený náměstek na ministerstvu průmyslu a obchodu, 
exprimátor Mostu 
 
19. Zdeněk Sysel (1972), Karlovy Vary, člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi 
 
20. Vladimír Macholda 
 
(1955), Litvínov, ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje, člen hodnotitelské komise v 
problematické 3. fázi 
 
21. Otakar Skala (1963) Františkovy Lázně 



 
22. Petr Kuliš 
 
(1951) Karlovy Vary, člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi, podnikatel 
 
23. Zdeněk Šnaider (1959) Kadaň, Škoda Praha Invest s.r.o. – ředitel úseku řízení projektu, a v té době 
i člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi 
 
24. Aleš Dostál (1974) Ústí n. L., ústecký „prominentní“ advokát 
 
Foto popis| 
Region| Severní Čechy 
Publikováno| Ústecký deník; Téma; 04 
Publikováno| Děčínský deník; Téma; 04 
Publikováno| Chomutovský deník; Téma; 04 
Publikováno| Litoměřický deník; Téma; 04 
Publikováno| Žatecký a lounský deník; Téma; 04 
Publikováno| Mostecký deník; Téma; 04 
Publikováno| Teplický deník; Téma; 04 
Publikováno| Liberecký deník; Téma; 04 
Publikováno| Jablonecký deník; Téma; 04 
Publikováno| Českolipský deník; Téma; 04 
ID| 29d38d88-f6ac-4934-803a-e6caebe0c5c1 
 

Smrt druha Jany Vaňhové: Byla to nájemná vražda? 
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    FRANTIŠEK ROČEK    Ústecký kraj     

Záhadná smrt podnikatele Romana Housky se v současné dotační kauze jeví v jiném světle 
 
Podle kriminalistů v organizované zločinecké skupině, která měla manipulovat s evropskými dotacemi 
v Ústeckém a Karlovarském kraji, působilo 24 lidí (jejich kompletní seznam je po stranách). Je mezi 
nimi i bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. Objevují se spekulace, zda by mezi stíhanými byl (kdyby žil) i 
podnikatel a vlivný člen ČSSD Roman Houska, druh Jany Vaňhové. A jestli jeho „náhodná“ vražda 
nebyla přitom na objednávku. 
 Houska byl zavražděn 18. listopadu 2013 kolem 18. hod. u garáže rodinného domu v 
Chomutově, kde žil spolu s Vaňhovou. 
 Roman Houska byl vnímán jako vlivný, ale kontroverzní člověk. Jeho vražda zůstala vyšetřena 
jenom napůl. Nepodařilo se totiž objasnit motiv útoku. Šlo o vraždu na objednávku kvůli politickým 
nebo obchodním sporům? Nebo to byla loupežná vražda? 
 To ví vrah, ale ten mlčí. V kontextu s vyšetřováním dotačních podvodů na ROP Severozápad je 
ovlivňování milionových dotací spojeno s mnoha otázkami a jednou z nich je: Mohl se stát v kolotoči 
těchto tučných podvodných dotačních zisků někomu Houska nepohodlným? Za vraždu byl odsouzen 
Michal Krnáč (narozený 21. 3.1977 v České Lípě). V době zatčení byl bez práce. Žil s přítelkyní v 
Krupce. 
 Podle vraha došlo k jeho střetu s Houskou prý náhodou. Tomu ale žádný soud neuvěřil. 
Dokonce se rozsudek dostal až před Ústavní soud, ale ten odkazuje na odůvodnění rozsudku, v němž 
případ shrnul předseda trestního senátu ústeckého krajského soudu Jiří Bednář ve výstižné 
rekapitulaci: „Jestliže nebyl v průběhu trestního řízení prokázán skutečný smysluplný reálný motiv 
jednání obžalovaného, pak tento prostor pro spekulace zůstává nadále otevřen. Soud je přesvědčen, 
že tímto rozsudkem uzavřel případ obžalovaného Michala Krnáče. 



V žádném případě však nelze tvrdit, že by tím musel být uzavřen i případ vraždy Romana Housky. 
Jestliže vyjdou najevo nové okolnosti, které by nasvědčovaly, že do vraždy byla zapojena i jiná osoba 
než jen Michal Krnáč, pak samozřejmě orgány činné v trestním řízení jsou povinny pokračovat 
prověřování této věci a případně vyvodit i trestní odpovědnost dalších osob… Proto soud projednal 
„pouze“ věc obžalovaného Michala Krnáče a „pouze“ v jeho věci rozhodl…“ 
 
PROFESIONÁLNÍ VRAŽDA? 
 
Vrah Krnáč byl k vražednému útoku vybaven, protože měl k tomu dobré odborné znalosti. Studoval v 
letech 1999 až 2002 na Vojenské akademii v Brně. Absolvoval pyrotechnický výcvik. V letech 2004 až 
2007 jako profesionální voják v Armádě ČR sloužil u 601. skupiny speciálních sil v Prostějově. Kromě 
toho měl zkušenost ze služby u brněnské policie atp. 
 Střet vraha s Houskou byl prý náhodný, protože do ulice, kde bydlel Houska, náhodou 
zabloudil, a zcela náhodně se střetli. Jenže Krnáč si pomocí internetu nejméně od dubna roku 2013 
opatřoval informace o Janě Vaňhové, družce Housky, a k jejich společnému bydlišti. 
 Ke kontaktu s obětí mělo dojít 18. 11. 2013 v době mezi 17. a 19. hod. Měl se vydávat za 
pracovníka doručovací firmy. Proto si vytvořil jmenný seznam osob, včetně Jany Vaňhové. Nakonec 
příběh pokračoval poněkud jinak. 
 
OZBROJENÝ VOJÁK 
 
Bývalý voják se ozbrojil legálně drženou pistolí značky Glock 17 ráže 9 mm Luger a paralyzérem. 
Ustrojil se do policejní bundy tzv. čerňáku a vojenského maskovacího ponča a odjel autem své 
přítelkyně do Chomutova, kde mezi 17.52 až 18.12 hod. v ulici Kamenný Vrch před garáží u domu 
napadl Housku paralyzérem. Potom došlo k výstřelům. Zasáhl vnitřní orgány, včetně břišní tepny, 
třikrát vystřelil na hlavu, jednou když byl Houska ke střelci zády. 
 Pokud u soudu Krnáč tvrdil, že ho Houska napadl, když přišel k jeho garáži, je to nesmysl. 
Vrah byl mladší (narozen 1977), trénovaný a bývalý profesionální voják speciálních sil. Proti němu stál 
netrénovaný starší pán (narozen 1962). 
 
ZABIJÁK ZAČÁTEČNÍK 
 
V druhém dílu knihy „Severozápadní jatka“ jsem podrobně analyzoval jednání vraha. Dospěl jsem k 
závěru, že šlo o první Krnáčovu nájemnou vraždu, a proto se zachoval jako normální člověk, tedy 
dostavila se určitá forma šoku a zazmatkoval. Proto byl nakonec odhalen. 
 Tvrdil, že se na mrtvolu nemohl dívat, proto zakryl Housku maskovací armádní celtou s 
kapucí, kterou měl v batůžku. Maskovací celtu na místě zapomněl, stejně jako paralyzér. Tím poskytl 
policii významné stopy k jeho odhalení. 
 Mobilní telefon měl v době útoku vypnutý, aby se zbytečně nevybíjel. 
 Na soudní proces se dobře připravil. Tvrdil, že se prý jenom neadekvátně bránil. Proto mu 
hrozila jenom základní sazba trestu za prostou vraždu. Nikdo nemohl jeho výpověď zpochybnit. 
Protože k vraždě došlo v listopadu a on se na policii přiznal až v březnu, měl jistotu, že policie nemá 
kamerový záznam vražedné střelby. Kdyby záznam policie měla, po vraždě by ho brzy zatkla. 
 Po smrti Housky vnikl Krnáč do domu a prohledal ho. Vrah tvrdí, že při příchodu k domu 
zahlédl kameru na střeše garáže. Chtěl kamerový záznam vymazat. Čili žádný zištný motiv. Kdo mu 
dokáže opak? 
 Někdo si může myslet, že prohledal dům, vykopl dveře do uzamčené pracovny Vaňhové, 
sebral, co měl (dokumenty?) a zmizel... 
 
*** 
 



Kauza Houska je detailně popsána na 50 stranách z téměř 180 stran knihy o nejzávažnějších 
kriminálních případech na severu Čech v letech 2009 až 2016. Byla vydána letos v listopadu ve 
spolupráci s Deníkem. 
 
Foto popis| Exhejtmanka Jana Vaňhová vystupovala v procesu s Michalem Krnáčem jako svědek. 
Tvrdila, že se z domu nic neztratilo. 
Foto autor| Foto: Deník/K. Pech 
 
Foto popis| OBĚŤ Roman Houska 
Foto popis| VRAH Michal Krnáč 
 
Region| Severní Čechy 
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Obviněný starosta Chebu odstoupit nehodlá, koalice ho asi podrží 
28.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod zak 

        Ústecký kraj     

Zprávu jsme ve 4. odstavci doplnili vyjádření krajské organizace ANO.Cheb 28. prosince (ČTK) - 
Starosta Chebu Petr Navrátil (zvolen za ČSSD), který byl obviněn v kauze ROP Severozápad, nehodlá 
odstoupit z funkce, jak ho vyzvala opozice. Na žádost třetiny zastupitelů ale svolá na 12. ledna 
mimořádné jednání zastupitelstva kvůli svému obvinění a dalšímu setrvání v čele města. Řekl to dnes 
novinářům. Dodal, že prostřednictvím svého právníka podal stížnost proti zahájení trestního stíhání. 
Městská koalice ČSSD, KSČM a ANO Navrátila ve funkci zřejmě podrží, zjistila ČTK. 
"Státní zastupitelství ničí kariéry a životy lidí obviněními, která se často ukazují jako nepodložená. 
Hanbu tímto způsobenou již tito lidé nemají šanci ze sebe smýt. Ve stejné situaci jsem se ocitnul i já. 
Přestože se cítím naprosto nevinný, už na mé osobě navždy ulpí stín pochybností," uvedl Navrátil. 
Podle místostarosty Zdeňka Hrkala (ANO) stále platí koaliční smlouva. "Ctíme presumpci neviny. Není 
důvod koaliční smlouvu měnit," řekl dnes novinářům. 
Pro krajskou organizace ANO je ale obvinění starosty Chebu nadále závažným problémem. "Hnutí 
ANO respektuje koaliční smlouvu, ale ČSSD by měla podniknout kroky, aby nedošlo k poškození 
dobrého jména města Chebu v souvislosti se jmény politiků, kteří figurují jako obvinění v kauze ROP 
Severozápad," uvedl krajský předseda ANO Martin Hurajčík. 
K odstoupení vyzvala Navrátila opozice. Podle Václava Jakla (Svobodní), který sám býval starostou 
Chebu, Navrátilovo setrvání ve funkci pověsti města škodí. V opozici jsou v třicetičlenném chebském 
zastupitelstvu Strana svobodných občanů, Volba pro město a ALTERNATIVA, Koalice pro Cheb a 
Sdružení ODS a nezávislých kandidátů. To však částečně s koalicí spolupracuje. 
Navrátil byl obviněn spolu s dalšími 23 lidmi kvůli údajné manipulaci s projekty v Regionálním 
operačním programu Severozápad. Kvůli obvinění již dřív pozastavil své členství v ČSSD. 



Z Karlovarského kraje byli z poškozování zájmů Evropské unie obviněni i bývalý zastupující ředitel 
úřadu regionální rady Jiří Červinka a z politiků dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub 
Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou 
Mariánských Lázní (všichni ČSSD). Mezi obviněnými jsou také bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana 
Vaňhová, která stejně jako Navrátil pozastavila členství v ČSSD. Dalšími obviněnými jsou mimo jiné 
bývalí vlivní členové ODS, někdejší senátor Alexandr Novák a podnikatel Daniel Ježek. 
Pavel Peňás hj dr 
Cas| 15:15 
 

Obviněný starosta Chebu odstoupit nehodlá, koalice ho asi podrží 
28.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod zak 

        Ústecký kraj     

Zprávu jsme v 1. odstavci doplnili a další Navrátilovo vyjádření a v 6. odstavci jsme doplnili 
background.Cheb 28. prosince (ČTK) - Starosta Chebu Petr Navrátil (zvolen za ČSSD), který byl 
obviněn v kauze ROP Severozápad, nehodlá odstoupit z funkce, jak ho vyzvala opozice. Na žádost 
třetiny zastupitelů ale svolá na 12. ledna mimořádné jednání zastupitelstva k problematice jeho 
obvinění a dalšího setrvání v čele města. Řekl to dnes novinářům. Dodal, že prostřednictvím svého 
právníka podal stížnost proti zahájení trestního stíhání. Městská koalice ČSSD, KSČM a ANO Navrátila 
ve funkci zřejmě podrží, zjistila ČTK. 
"Státní zastupitelství ničí kariéry a životy lidí obviněními, která se často ukazují jako nepodložená. 
Hanbu tímto způsobenou již tito lidé nemají šanci ze sebe smýt. Ve stejné situaci jsem se ocitnul i já. 
Přestože se cítím naprosto nevinný, už na mé osobě navždy ulpí stín pochybností," uvedl Navrátil. 
Podle místostarosty Zdeňka Hrkala (ANO) stále platí koaliční smlouva. "Ctíme presumpci neviny. Není 
důvod koaliční smlouvu měnit," řekl dnes novinářům. 
K odstoupení vyzvala Navrátila opozice. Podle Václava Jakla (Svobodní), který sám býval starostou 
Chebu, Navrátilovo setrvání ve funkci pověsti města škodí. V opozici jsou v třicetičlenném chebském 
zastupitelstvu Strana svobodných občanů, Volba pro město a ALTERNATIVA, Koalice pro Cheb a 
Sdružení ODS a nezávislých kandidátů. To však částečně s koalicí spolupracuje. 
Navrátil byl obviněn spolu s dalšími 23 lidmi kvůli údajné manipulaci s projekty v Regionálním 
operačním programu Severozápad. Kvůli obvinění již dřív pozastavil své členství v ČSSD. 
Z Karlovarského kraje byli z poškozování zájmů Evropské unie obviněni i bývalý zastupující ředitel 
úřadu regionální rady Jiří Červinka a z politiků pak dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub 
Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou 
Mariánských Lázní (všichni ČSSD). Mezi obviněnými jsou také například bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová, která stejně jako Navrátil pozastavila členství v ČSSD. Dalšími obviněnými jsou 
mimo jiné bývalí vlivní členové ODS, někdejší senátor Alexandr Novák a podnikatel Daniel Ježek. 
pnp hj 
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Ústecký kraj čekají opakované volby i vyšetřování ROP 
Severozápad 

28.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod kul mak 
        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 28. prosince (ČTK) - Opakované senátní volby na Mostecku, rozsudky v několika 
velkých kauzách nebo vyšetřování v dalším případu údajných machinací v Regionálním operačním 
programu (ROP) Severozápad. To jsou některé z důležitých očekávaných událostí v Ústeckém kraji v 
roce 2017. Patří sem také stavba továrny společnosti Nexen u Žatce, firma stále nemá stavební 
povolení. 



Vůbec poprvé se budou v Ústeckém kraji opakovat senátní volby. Na Mostecku půjdou lidé k urnám 
v pátek 27. a sobotu 28. ledna. O hlasy se bude ucházet devět lidí. Mandát obhajuje současná 
senátorka Alena Dernerová. V říjnu kandidovala za Severočechy.cz, v opakovaných volbách se uchází 
o znovuzvolení pod hlavičkou mimoparlamentní strany Spojení demokraté - nezávislí kandidáti. O 
opakování voleb rozhodl Nejvyšší správní soud (NSS) poté, co říjnové volby označil za neplatné. NSS 
se rozhodl vyhovět třem stížnostem. Část Severočechů.cz nepovažovala Dernerovou za řádnou 
kandidátku hnutí. 
Pokračovat bude vyšetřování nové kauzy údajného ovlivňování dotací v Regionálním operačním 
programu (ROP) Severozápad. Policie obvinila v polovině prosince 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů, mezi nimi politiky z Ústeckého a Karlovarského kraje, 
hodnotitele projektů nebo vlivné podnikatele. Obviněni byli například dřívější vlivní členové ODS 
Daniel Ježek a Alexandr Novák, bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová nebo starosta 
Chebu Petr Navrátil. Vyšetřování se týká období od začátku programu do jeho zastavení v roce 2012. 
Soudy by měly příští rok rozhodnout v několika velkých kauzách, mimo jiné v případu údajně 
předražených zakázek Krajské zdravotní, pod kterou spadá pět nemocnic v Ústeckém kraji. I tento 
případ souvisí s ROP Severozápad, společnost na přístroje za více než 400 milionů korun získala v roce 
2008 evropskou dotaci. Obžalobě čelí pět bývalých i současných manažerů společnosti, jejímž 
jediným akcionářem je Ústecký kraj. Manažeři podle obžaloby způsobili předražováním zakázek 
škodu kolem 120 milionů korun, vinu už na počátku odmítli. Očekává se také rozhodnutí soudu v 
případu bývalého ústeckého primátora Víta Mandíka, který společně s někdejším radním Josefem 
Macíkem čelí obžalobě za údajně předraženou zakázku na pořádání vítání nových občánků. 
Zkomplikovala se stavba továrny Nexen v průmyslové zóně Triangle u Žatce. Jihokorejský výrobce 
pneumatik stále nemá platné stavební povolení, a s výstavbou tak začít nemůže. Vydání povolení 
společnost očekává v polovině příštího roku. Řízení napadl neznámý spolek Tiché Žatecko. Nexen 
chce v průmyslové zóně u Žatce investovat přes 22 miliard korun, je to třetí největší zahraniční 
investice v ČR. Počet zaměstnanců má postupně růst až na 1500 lidí. 
Mimořádnou pozornost vzbuzuje i po otevření poslední úsek dálnice D8 přes České středohoří. 
Doprava je na dvoukilometrovém úseku svedena kvůli nestabilitě svahu nad Prackovicemi do jednoho 
dálničního pruhu. Ředitelství silnic a dálnic uvádí, že opatření je dočasné, trvat by mělo několik týdnů. 
Policie očekává v souvislosti s otevřením dálnice pokles počtu nehod na silnicích I/30 z Lovosic do 
Ústí nad Labem a I/8 z Lovosic do Teplic, které dlouhé roky sloužily jako objízdné trasy posledního 
úseku D8. 
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Žaloby na Vaňhovou a spol. nepodáme, nemáme důkazy 
29.12.2016    Žatecký a lounský deník    str. 2   Lounsko, Žatecko, Severní Čechy 

    JANNI VORLÍČEK    Ústecký kraj     

Rozhovor s Milanem Pipalem, šéfem dotačního úřadu Regionálního operačního programu 
Severozápad 
 
Téměř všechny projekty dotované z evropských peněz prostřednictvím dotačního úřadu na 
severozápadě Čech do roku 2011 vyšetřuje policie. 
Současný předseda úřadu ale ostře odmítá, že by kvůli korupci dosáhla škoda téměř 14 miliard korun, 
jak tvrdí kriminalisté. 
 
Ústecko – Policie vyšetřuje 24 osob, mezi nimi je i například exhejtmanka Jana Vaňhová, za 
machinace s nezákonnými manipulacemi s evropskými dotacemi. Škodu vyčíslila na téměř 14 miliard 
korun. Podle současného předsedy Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad Milana Pipala 
(KSČM) pro tvrzení o miliardových škodách neexistují důkazy. 



 Dotované projekty prý slouží svému účelu a jejich uživatelům. Pipal v rozhovoru pro Deník 
popřel, že by po roce 2013, kdy byl ROP Severozápad znovu spuštěn, opět někdo neoprávněně 
přidělil evropské peníze. 
 
* Musel jste po svých předchůdcích spojených s kriminálními kauzami uklízet nějaký nepořádek? 
 
 Mým předchůdcem, tedy bývalým předsedou Regionální rady, byl Petr Navrátil, a po něm 
jsem žádný nepořádek uklízet nemusel. Chod Regionální rady i jejího úřadu jsem převzal v nejlepším 
pořádku. 
 
* Připojíte se za úřad k žalobám, vzhledem ke kauzám, prezentovaným v médiích? 
 
 Pokud vím, obžaloby doposud nebyly podány, ani nemáme hmatatelný důkaz, že by nám 
vznikla jakákoli škoda. 
 
* Jaké přijmete kontrolní mechanismy, aby nikdo opětovně nezneužil evropských peněz? 
 
 Náš úřad už znovu přidělovat dotace nebude. Operační program se dočkal zlepšení postupů 
vnitřních kontrolních mechanismů, ještě před svým znovuspuštěním v roce 2013. Ty jsou, jak věřím, 
tentokrát nastaveny naprosto neprůstřelně. 
 
* Koho nejvíce poškozuje současná kauza vašeho úřadu? 
 
 Mohu se aktuálně vyjádřit například k tvrzením pana Leo Steinera, který má dodnes sklony 
vyprávět příběhy bez dalších souvislostí a přesných informací celé široké veřejnosti. Z mého pohledu 
tak nikoli podstatou svých tvrzení, ale těmi nepřesnostmi a přeháněním může v očích veřejnosti 
zbytečně poškodit i jméno úřadu jako takového. Ten od opětovného spuštění programu funguje jako 
hodinky. 
 
* Vlna evropských dotací končí. Připravuje Unie nějaké další přerozdělování finančních prostředků na 
severu Čech? 
 Skončilo pouze programové období let 2007 až 2013, ovšem plynule na něj navazuje další 
období, pro roky 2014 až 2020, ve kterém mají opět jednotlivé operační programy možnost řídit 
čerpání dotací v České republice. Ovšem Regionální operační program Severozápad ani ostatní 
regionální operační programy mezi nimi již bohužel nejsou. Už žádné peníze rozdělovat nebudeme. 
 
* Jaká tedy bude nyní role regionální rady, které předsedáte? 
 
 Úřad Regionální rady stále funguje, plány zajištění administrativních kapacit máme až do roku 
2023. Hlavní činností úřadu v následujících letech bude především kontrola projektů v takzvaném 
období udržitelnosti, kdy musí jednotliví příjemci dotací z ROP Severozápad udržet projekty v 
provozuschopném stavu. To teď ostatně už děláme. 
 
* Budete do budoucna spíše činnost úřadu utlumovat, nebo naopak máte víc práce při kontrolní 
činnosti, než byste čekal? 
 
 Vzhledem ke snižování agendy našeho úřadu také snižujeme stavy jeho pracovníků. Je to 
situace nepříjemná, ale jinak ani postupovat nelze. 
 
* Kolik má vůbec váš úřad zaměstnanců a jakou práci vykonávají? 
 



 V současné době pracuje v úřadu 52 zaměstnanců, po Novém roce klesne jejich počet na 44. 
Nejčetnější jsou pozice finančních a projektových manažerů, kteří kontrolují projekty právě v období 
udržitelnosti. O chod úřadu se také starají ekonomický odbor, kancelář ředitelky a odbor řízení 
programu. Tyto odbory ovšem čítají do deseti zaměstnanců. 
 
* Jak bude vypadat ukončení činnosti regionální rady a kdy to bude? 
 
 Operační program skončí ve chvíli, kdy jej oficiálně uzavře Evropská komise. Kdy to přesně 
bude, to vám ovšem nejsem nyní schopný říci, neboť pouze bych spekuloval. Děkuji za rozhovor. 
 
Regionální operační program Severozápad 
 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. 
Podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností v celkové výši 19,4 miliardami korun. Z 
programu se nepovedlo vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy. Zavinilo to 
především skoro dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. Policie hovoří o možnosti 
obrovských škod, konkrétně o 13,9 miliardách korun. Vyšetřování ovšem doposud neskončilo. Mezi 
24 obviněnými jsou politici z Ústeckého a Karlovarského kraje, velkou část obviněných tvoří 
hodnotitelé projektů. Evropská komise za chyby v programu udělila zhruba dvoumiliardovou sankci. 
Zaplatily ji oba kraje společně se státem. 
 
Milan Pipal (67 let) Vystudoval vojenskou akademii. Je ženatý, má tři děti. Od roku 1997 pracuje jako 
jednatel společnosti EXO INFO, zabývající se například ekologickou likvidací odpadů. Je členem KSČM, 
dříve zasedal v jejím ústředním výboru, je žateckým zastupitelem. 
 

„Žaloby na Vaňhovou a spol. nepodáme, nemáme důkazy“ 
28.12.2016    Ústecký deník    str. 2   Ústecko 

    JANNI VORLÍČEK    Ústecký kraj     

Rozhovor s Milanem Pipalem, šéfem dotačního úřadu Regionálního operačního programu 
Severozápad 
 
Téměř všechny projekty dotované z evropských peněz prostřednictvím dotačního úřadu na 
severozápadě Čech do roku 2011 s vysokou pravděpodobností vyšetřuje policie. 
Současný předseda úřadu ostře odmítá, že by kvůli korupci dosáhla škoda téměř 14 miliard korun, jak 
tvrdí kriminalisté. 
 
Ústecko – Policie vyšetřuje 24 osob, mezi nimi je i například exhejtmanka Jana Vaňhová, s 
nezákonnými manipulacemi s evropskými dotacemi. Škodu vyčíslila na téměř 14 miliard korun. 
Podle současného předsedy Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad Milana Pipala (KSČM) 
pro tvrzení o miliardových škodách neexistují důkazy. 
 Dotované projekty prý slouží svému účelu a jejich uživatelům. Pipal zároveň v rozhovoru pro 
Deník popřel, že by po roce 2013, kdy byl ROP Severozápad znovu spuštěn, opět někdo neoprávněně 
přidělil evropské peníze. 
 
* Musel jste po svých předchůdcích spojených s kriminálními kauzami uklízet nějaký nepořádek? 
 
 Mým předchůdcem, tedy bývalým předsedou Regionální rady, byl Petr Navrátil, a po něm 
jsem žádný nepořádek uklízet nemusel. Chod Regionální rady i jejího úřadu jsem převzal v nejlepším 
pořádku. 
 



* Připojíte se za úřad k žalobám, vzhledem ke kauzám, prezentovaným v médiích? 
 
 Pokud vím, obžaloby doposud nebyly podány, ani nemáme hmatatelný důkaz, že by nám 
vznikla jakákoli škoda. 
 
* Jaké přijmete kontrolní mechanismy, aby nikdo opětovně nezneužil evropských peněz? 
 
 Náš úřad už znovu přidělovat dotace nebude. Operační program se dočkal zlepšení postupů 
vnitřních kontrolních mechanismů, ještě před svým znovuspuštěním v roce 2013. Ty jsou, jak věřím, 
tentokráte nastaveny naprosto neprůstřelně. 
 
* Koho nejvíce poškozuje současná kauza vašeho úřadu? 
 
 Mohu se aktuálně vyjádřit například k tvrzením pana Leo Steinera, který má dodnes sklony 
vyprávět příběhy bez dalších souvislostí a přesných informací celé široké veřejnosti. Z mého pohledu 
tak nikoli podstatou svých tvrzení, ale těmi nepřesnostmi a přeháněním může v očích veřejnosti 
zbytečně poškodit i jméno úřadu jako takového. Ten od opětovného spuštění programu funguje jako 
hodinky. 
 
* Vlna evropských dotací končí. Připravuje Unie nějaké další přerozdělování finančních prostředků na 
severu Čech? 
 
 Skončilo pouze programové období let 2007 až 2013, ovšem plynule na něj navazuje další 
období, pro roky 2014 až 2020, ve kterém mají opět jednotlivé operační programy možnost řídit 
čerpání dotací v České republice. Ovšem Regionální operační program Severozápad ani ostatní 
regionální operační programy mezi nimi již bohužel nejsou. Už žádné peníze rozdělovat nebudeme. 
 
* Jaká tedy bude nyní role regionální rady, které předsedáte? 
 
 Úřad Regionální rady stále funguje, plány zajištění administrativních kapacit máme až do roku 
2023. Hlavní činností úřadu v následujících letech bude především kontrola projektů v takzvaném 
období udržitelnosti, kdy musí jednotliví příjemci dotací z ROP Severozápad udržet projekty v 
provozuschopném stavu. Tak teď ostatně už děláme. 
 
* Budete do budoucna spíše činnost úřadu utlumovat, nebo naopak máte víc práce při kontrolní 
činnosti, než byste čekal? 
 
 Vzhledem ke snižování agendy našeho úřadu také snižujeme stavy jeho pracovníků. Je to 
situace nepříjemná, ale jinak ani postupovat nelze. 
 
* Kolik má vůbec váš úřad zaměstnanců a jakou práci vykonávají? 
 
 V současné době pracuje v úřadu 52 zaměstnanců, po Novém roce klesne jejich počet na 44. 
Nejčetnější jsou pozice finančních a projektových manažerů, kteří kontrolují projekty právě v období 
udržitelnosti. O chod úřadu se také starají ekonomický odbor, kancelář ředitelky a odbor řízení 
programu. Tyto odbory ovšem čítají do deseti zaměstnanců. 
 
* Jak bude vypadat ukončení činnosti regionální rady a kdy to bude? 
 
 Operační program skončí ve chvíli, kdy jej oficiálně uzavře Evropská komise. Kdy to bude, vám 
ovšem nejsem nyní schopný říci, pouze bych spekuloval. 
 



*** 
 
„Od roku 2013 náš úřad šlape jako hodinky, ale už znovu přidělovat evropské dotace nebude.“ 
Milan Pipal 
 
Milan Pipal 
 
Vystudoval vojenskou akademii. Je ženatý, má tři děti. Od roku 1997 pracuje jako jednatel 
společnosti EXO INFO, zabývající se například ekologickou likvidací odpadů. Vstoupil do KSČM, zasedá 
v jejím ústředním výboru (ÚV), je také zastupitelem Žatce. 
 
Regionální operační program Severozápad 
 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. 
Podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností v celkové výši 19,4 miliardami korun. Z 
programu se nepovedlo vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy. Zavinilo to 
především skoro dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. Policie hovoří o možnosti 
obrovských škod, konkrétně o 13,9 miliardách korun. Vyšetřování ovšem doposud neskončilo. Mezi 
24 obviněnými jsou politici z Ústeckého a Karlovarského kraje, velkou část obviněných tvoří 
hodnotitelé projektů. Evropská komise za chyby v programu udělila zhruba dvoumiliardovou sankci. 
Zaplatily ji oba kraje společně se státem. 
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Tři obvinění členové ČSSD se vzdali funkcí ve straně, Navrátil ale 
zůstává starostou Chebu 

19.12.2016    ct24.cz    str. 0   Karlovarský kraj 
    kasparm    Ústecký kraj     

Tři členové karlovarské ČSSD, kteří jsou obviněni v kauze ROP Severozápad – Petr Navrátil, Jakub 
Pánik a Miroslav Čermák – přerušili své členství a vzdali se stranických funkcí. Navrátil tak od úterý 
nebude krajským předsedou a Pánik nebude členem představenstva republikového vedení strany. 
Všichni ale řekli, že se cítí nevinní a končí jen proto, aby zklidnili situaci a nepoškozovali sociální 
demokracii. 
 
„Na jak dlouho (přerušuji členství), bych nepředjímal, protože vyšetřováním to nemusí skončit. Pak 
může být soudní rozsudek, osvobozující nebo nepravomocný, ale to jsme ještě daleko. Ale situace je 
taková, že si přerušuji členství,“ uvedl Petr Navrátil. 
 
Post krajského předsedy ČSSD přitom obhájil před dvěma týdny a členové strany věděli, že mu hrozí 
trestní stíhání. Téměř přesně před rokem u něj policisté prováděli domovní prohlídku v souvislosti s 
vyšetřováním možného ovlivňování projektů ROP Severozápad. 
 
Navrátil od roku 2008 působil jako náměstek hejtmana a poslední dva roky je starostou Chebu. 
Zopakoval to, co řekl už minulý týden po jednání chebského zastupitelstva, tedy že se funkce starosty 
zatím nevzdá. Podle něj to nesouvisí s kauzou ROP Severozápad a města se to nijak nedotýká. 



 
To si ale nemyslí zástupci hnutí ANO, koaličního partnera na chebské radnici, a starostu dopisem 
nepřímo vyzvali k rezignaci. Ten to ale odmítá – dokud nepadne rozsudek, tak to podle něj není jejich 
věc. Hnutí ANO podle Navrátila samo toleruje ve své koalici ve vedení kraje jiného politika 
obviněného v další kauze. 
 
  Profil 
      Petr Navrátil 
 
Starosta Chebu a zastupitel Karlovarského kraje, šéf krajské ČSSD. V letech 2008–2015 byl 
náměstkem hejtmana pro regionální rozvoj, dopravu a silniční hospodářství. Od roku 2012 byl 
předsedou výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, od roku 2014 je 
místopředsedou. Loni v prosinci policisté prohledávali politikovu kancelář i byt a pátrali po 
dokumentech z doby, kdy zasedal v hodnoticí komisi. Navrátil tehdy řekl, že jde o projekty staré tři a 
více let. 
 
Dalším obviněným je exnáměstek hejtmana Jakub Pánik, v ROP Severozápad působil v roce 2012. 
Protikorupční policisté ho už jednou detailně prověřovali. Nelíbilo se jim například jeho působení v 
zakázce na opravu Becherovy vily. 
 
V červnu 2014 ale policisté případ uzavřeli a odložili s tím, že se neprokázalo nic nezákonného. Jakub 
Pánik se k novému obvinění zatím vyjadřovat nechce, stejně jako bývalý náměstek hejtmana a v ROP 
člen hodnoticí komise Miloslav Čermák. „V tuto chvíli nemám dostatek informací a tak bych celou věc 
nekomentoval,“ vzkázal Čermák. 
 
Bývalý první náměstek hejtmana Karlovarského kraje Jakub Pánik 
  
              Zdroj: ČT24 
 
Mezi obviněnými jsou také dnes už bývalí členové ČSSD. Třeba exnáměstek hejtmana a bývalý 
místostarosta Mariánských Lázní Petr Horký, známý z případu údajného úplatkářství s lobbistkou 
Mrencovou. Kauza se nedávno znovu vrátila k okresnímu soudu. A také Tomáš Hybner, bývalý 
náměstek karlovarského primátora a jeden z účastníků nechvalně známé „karlovarské losovačky“. 
 
Členové krajského výkonného výboru v reakci na situaci zvolili statutární místopředsedkyní ČSSD v 
Karlovarském kraji Markétu Wernerovou, která se současně z titulu své nové funkce ujala vedení 
krajské organizace. Wernerová uvedla, že všichni tři obvinění členové ČSSD přerušením svého členství 
dokázali, že chtějí, aby ČSSD byla akceschopnou a také čistou a sebevědomou stranou. „Krajský 
výkonný výbor zvolil nové místopředsedy a chceme ukázat, že ČSSD má co říct a že máme schopné 
lidi,“ řekla Wernerová. 
 
      Škodu z rozkrádaných fondů pro Severozápad policie vyčíslila na 14 miliard 
 
K tomu, aby se obvinění členové ČSSD vzdali svých veřejných a stranických funkcí, vyzval už předseda 
strany Bohuslav Sobotka. V Ústeckém kraji zatím zůstává členkou ČSSD Jana Vaňhová, Arno Fišera už 
své členství v ČSSD definitivně ukončil minulý týden. Obvinění čelí i další bývalý náměstek Vaňhové 
Pavel Kouda. Ten řady ČSSD opustil už v roce 2012. 
 
 
 Kauzy kolem ROP Severozápad 
 



Úplatkářská kauza Petra Kušnierze – V lednu 2014 poslal odvolací Vrchní soud v Praze na pět let do 
vězení (ústecký krajský soud mu původně uložil 7,5 roku) bývalého ředitele dotačního úřadu 
Severozápad Petra Kušnierze. Podle rozsudku chtěl s pomocí svých tří přátel získat provize z 
přidělených dotací. Soud konstatoval, že odsouzení žádali minimálně 1,7 milionu korun a velkou část 
z toho převzali. Kušnierzovi spoluobžalovaní, tři komplicové a tři žadatelé, dostali od soudu 
podmíněné tresty. V květnu 2014 Nejvyšší soud zamítl Kušnierzovo dovolání, v listopadu byl pak 
někdejší vysoký úředník z vězení podmínečně propuštěn. 
 
Ovlivňování projektů – V září 2014 se ústecký krajský soud začal zabývat případem ovlivňováním 
projektů v ROP Severozápad. Letos v březnu bývalého ředitele úřadu Kušnierze poslal zatím 
nepravomocně na sedm let do vězení. Podmínkami potrestal někdejšího náměstka hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavla Koudu, dalšího bývalého ředitele úřadu Pavla Markvarta a úřednici Irenu 
Kotlanovou. Naopak bývalého právníka úřadu Jana Martinovského a dalšího z ředitelů Petra Vráblíka 
obžaloby zprostil. Sedmiletý trest pro Kušnierze je souhrnný. Protože se měl skutků dopustit v době, 
kdy byl v podmínce za první trest za úplatky, soud tento rozsudek zrušil a vynesl souhrnný trest. 
Kušnierze, který u soudu přiznal, že v ROP Severozápad byly projekty ovlivňovány s vědomím politiků, 
a Kotlanovou potrestal soud nejen za zneužití pravomoci, ale i za poškozování finančních zájmů 
Evropských společenství. V kauze ovlivňování projektů zbývá ještě rozhodnout o úřednici Kláře 
Odvárkové, jejíž případ vyloučil v samostatnému projednání. 
 
Kauza konkurenčních doložek pro ředitele ROP Severozápad – V březnu 2014 policie obvinila pět 
bývalých či současných zaměstnanců ROP Severozápad, kteří podle ní nesou odpovědnost za uzavření 
statisícových konkurenčních doložek pro exředitele úřadu Petra Kušnierze a Pavla Markvarta. Doložky 
jim zajišťovaly 12 měsíčních platů po odchodu z funkcí, úřad jim peníze vyplatil. Obžalováni byli 
ředitelka ROP Severozápad Jana Havlicová, někdejší předseda výboru a bývalý hejtman Jiří Šulc, 
exředitel Pavel Markvart, bývalý právník úřadu Jan Martinovský a Petr Červinka, který úřad vedl jako 
pověřený. Kauzu začal ústecký soud projednávat loni v listopadu. 
 
Předražené přístroje – Soud také řeší podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup 
přístrojů. Část obžaloby se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská 
zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti. 
Hlavní líčení bude pokračovat v únoru 2017. 
 
Žalobce Tomáš Minx oznámil, že kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/regio...se-vzdali-funkci-ve-strane-navratil-ale 
 

Horník: Dotační skandál na severu Čech byl velká vlaková loupež za 
bílého dne 

19.12.2016    lidovky.cz    str. 0   Zprávy / Domov 
    Lidové noviny, Martin Shabu    Ústecký kraj     

Pro předsedu senátorského klubu Starostů a nezávislých Jana Horníka obvinění v dotačním skandálu 
ze severních Čech rozhodně minulostí není, jako pro premiéra Bohuslava Sobotku. Podle Horníka 
sociální demokraté nepochopili závažnost případu. „Premiér Sobotka byl Pánikovi (jeden z 
obviněných politiků ČSSD – pozn. red.) vděčný, že měl z Karlovarska obrovskou podporu,“ řekl LN 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/regiony/karlovarsky-kraj/1988176-tri-obvineni-clenove-cssd-se-vzdali-funkci-ve-strane-navratil-ale


Horník, který je zastupitelem Karlovarského kraje a rozdělování dotací roky kritizuje. Je také členem 
Výboru Regionální rady ROP Severozápad. 
 
LN: V ROP Severozápad vznikla podle policie činností skupiny 24 obviněných škoda 14 miliard korun. 
Jak se to mohlo stát? 
  Na posledním jednání starého zastupitelstva Karlovarského kraje se projednával návrh rozpočtu. 
Nové zastupitelstvo ho ale odmítlo schválit. Obsahuje totiž změny ve výši asi 300 milionů korun. 
Mohu se domnívat, že tam mohou být korekce za předraženou rekonstrukci Becherovy vily v 
Karlových Varech, za integrovanou technickou školu v Sokolově, střední školu v Ostrově a další 
projekty. Za podvodné jednání bude muset kraj zaplatit 300 milionů. Jsem zvědav, co z toho bude. 
 
LN: To jsou již známé „cinklé“ eurodotace. Nyní ale přibylo další masivní obvinění. 
 Jde skutečně o známé případy. Některé projekty skončily u soudu, ale musely se zaplatit. Mělo by se 
to platit z rezervního fondu, který si Karlovarský kraj vytvořil pro předfinancování projektů. 
 
LN: Jak to tedy fungovalo? 
  Kupříkladu v integrované škole v Ostrově probíhal podle aktérů výběr projektů tak, že hodnocení 
uchazečů se psalo na tabuli. Nedělal se záznam. Nikdo vlastně neví, jak to proběhlo. A to byl projekt 
za 450 milionů korun. Jedno z hodnotících kritérií s vysokou vahou bylo, že rekonstrukce proběhne za 
provozu, což je ale naprosto standardní věc. Díky tomu udělení dotace zmanipulovali. 
 
LN:  Hrozí podle vás, že těch 13,9 miliardy korun budou muset vracet Ústecký a Karlovarský kraj do 
Bruselu? 
  Nemyslím, že v tomto rozsahu. V ROP Severozápad bylo celkem 19,5 miliardy korun. Z toho se 
nevyčerpalo 3,5 miliardy, protože program dva roky stál. Očekávalo se přitom původně, že se 
nevyčerpá až šest miliard. Ale vedení krajů umožnilo částečnou obměnu výboru Regionální rady ROP 
Severozápad, aby se čerpání zvládlo. Vedle lidí napojených na bývalého náměstka hejtmana Jakuba 
Pánika – takzvaných pánikovců – jsem se tam dostal například i já. 
 
LN Kdo tedy zaplatí škodu? 
  Podle mě to již obsahuje projekty, za které se korekce platily. U nás sice byli stíhaní někteří lidé, 
například Pánik k těmto projektům musel vícekrát podat vysvětlení na protikorupční policii, ale to se 
zastavilo, co mám informace. Jak probíhal vnitrostranický boj uvnitř ČSSD, tak se Pánik chytře 
přiklonil k Sobotkovu křídlu. Hodně za něj bojoval. 
 
(Pozn. red. – Jakub Pánik je jedním z obviněných v aktuální kauze ROP Severozápad. Svůj vztah s 
premiérem popsal LN takto: „Myslím, že jsme se nesetkávali víc než jiní náměstci hejtmana z jiných 
krajů na oficiálních i neoficiálních jednáních. V ČSSD jsme všichni přátelé.“) 
 
Jistě je také velikým kamarádem s místopředsedou ČSSD Milanem Chovancem. Tři kauzy, v nichž 
Pánik vypovídal na protikorupční policii, najednou záhadně skončily. Detektivové, kteří to šetřili, si u 
mě stěžovali. Byli naštvaní. Následně se některé informace z případů šířily po internetu. Musel to 
někdo do médií pustit. Zřejmě šlo o únik ze spisu. 
 
LN: Pamatujete si jména těch policistů? 
  Nemám na ně kontakt. Nikdy mi ho nedali. Volali ze skrytých čísel. Byli dva a občas za mnou chodila i 
jejich nadřízená. Oni si dokonce nevolali ani mezi sebou. 
 
LN: Proč? 
  To prostředí v policii bylo podle všeho strašně zkorumpované. Umělo se to zaplatit. Když si chtěli 
něco říci, tak se museli sejít. 
 



LN: Jak stará je to záležitost? 
  To může být čtyři roky nazpátek. Ale nějakou dobu se to táhlo. V té době se také rozpadla 
karlovarská krajská koalice ČSSD a KSČM a můj STAN vstoupil do krajské vlády, abychom vůbec 
dočerpali dotace. Prvním náměstkem hejtmana Martina Havla se tehdy stal právě Jakub Pánik. Na 
zastupitelstvu jsem řekl, že nemohu souhlasit s tím, aby se náměstky hejtmana stali pan Pánik a 
Červenka, což byl člověk, který dělal kdysi náměstka hejtmana za ODS. Červenka byl napojen na 
exministra vnitra Langera. Přidal se ke mně ještě primátor Karlových Varů. Jinak všichni ostatní pro 
novou radu v tomto složení hlasovali. 
 
LN: Co si myslíte o prohlášení premiéra, že v aktuální kauze jde o selhání jednotlivců a věc minulosti? 
  Byl jsem šokovaný. Takto to zlehčovat mi přijde šílené. Sobotka byl Pánikovi vděčný, že měl z 
Karlovarska obrovskou podporu. Premiér měl podle mého co vracet. Pro něj je to minulost. Jakápak 
minulost?! To byla rozkrádačka v miliardách. To ho nezajímá? Místo toho se měl postavit a říci, že to 
byl „prů...“ a je třeba to řešit. Vždyť ROP Severozápad byla velká vlaková loupež za bílého dne. Ve 
středu měl být premiér v Senátu. Chtěl jsem se ho na to zeptat, ale poslal za sebe zástupce. Až se v 
Senátu objeví, tak se ho samozřejmě zeptám. Vůbec si neuvědomuje, v jakých jsou potížích. 
 
LN: Proč si myslíte, že premiér hloubku problému nevnímá? 
  Ve středu se volil místopředseda dozorčí rady Státního zemědělského intervenčního fondu (SZIF). V 
něm jde o obrovské peníze. Kolegové ze Senátu mě přesvědčili, abych na to místo kandidoval. Proti 
mně byl ještě kandidát za lidovce i za sociální demokracii Karel Kratochvíle. Jenže pan Kratochvíle je 
ředitelem státního hřebčína, který čerpá dotace z ministerstva zemědělství. Poukazovali jsme, že 
nemůže zastávat funkci místopředsedy dozorčí rady SZIF, když odtamtud bere peníze. Sociálním 
demokratům to ale přišlo normální. 
 
LN: Jak hlasování dopadlo? 
  O dva hlasy jsem se nedostal do druhého kola. Nakonec nebyl zvolen nikdo – kvůli tomu, že nezískal 
nadpoloviční většinu přítomných senátorů v tajné volbě, a bude se volit začátkem příštího roku 
znovu. Během kandidátského projevu jsem řekl, že se o vše budu zajímat jako skutečný člen dozorčí 
rady. A že budu poukazovat na případné nepravosti, jako jsem to dělal v ROP Severozápad v případě 
ČSSD. Po hlasování za mnou přišel jeden sociální demokrat a říkal mi, proč jsem to říkal, že v ROP byla 
ODS. Tak jsem říkal, že tam nebyli ódéesáci sami. Že polovinu lidí tam měla ČSSD. Vůbec si to 
neuvědomují. Pro ně je to minulost, jak řekl předseda ČSSD. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/hornik-dotacni-s...omov.aspx?c=A161219_121915_ln_domov_sij 
 

Obvinění sociální demokraté přerušili členství ve straně 
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    Petr Kozohorský    Ústecký kraj     

Sociální demokraté v Karlovarském kraji vyslechli apel předsedy Bohuslava Sobotky, který všem 
straníkům zapleteným do aféry s údajně zmanipulovanými projekty ROP Severozápad doporučil 
rezignovat na funkce. 
 
KARLOVARSKÝ KRAJ Dočasně bez politické příslušnosti jsou po pondělním zasedání Krajského 
výkonného výboru ČSSD všichni aktéři kauzy ROP Severozápad. Po zasedání nejvyššího krajského 
stranického orgánu to uvedl dnes už bývalý krajský předseda sociálních demokratů Petr Navrátil. 
 Vedle něj se dobrovolně a dočasně vzdali členství ve straně i bývalí náměstci hejtmana Jakub 
Pánik a Miloslav Čermák. 
 „Naše rozhodnutí je projevem zodpovědnosti za značku sociální demokracie,“ konstatoval 
bezprostředně po zasedání krajského výboru Petr Navrátil. 

http://www.lidovky.cz/hornik-dotacni-skandal-na-severu-byla-velka-vlakova-loupez-za-bileho-dne-1aq-/zpravy-domov.aspx?c=A161219_121915_ln_domov_sij


 O tom, na jak dlouho členství ve straně přeruší, zatím odmítl spekulovat. 
 
Nová krajská šéfka 
 
Sociální demokracii v Karlovarském kraji nově povede Markéta Wernerová, již výkonný výbor 
jmenoval do funkce statutární místopředsedkyně. Na vedení strany v regionu se budou vedle ní 
podílet ještě čtyři další místopředsedové. „Jsou to všechno mladí komunální politici,“ řekla 
Wernerová. Ve funkci starosty Chebu ovšem Petr Navrátil hodlá zůstat i nadále. „Celá kauza nemá s 
Chebem nic společného, nevidím tedy důvod, proč bych měl na funkci starosty rezignovat," 
konstatoval Navrátil. Ke složení funkce jej přitom nepřímo vyzvali jeho koaliční partneři na radnici 
členové hnutí ANO. 
 „Předsednictvo místní organizace v Chebu považuje obvinění starosty města z trestné 
činnosti v souvislosti s ovlivňováním evropských dotací v ROP Severozápad za závažný problém, proto 
očekává od koaličního partnera ČSSD bezodkladný návrh na řešení situace,“ píše se v dopise 
podepsaném předsedkyní místní organizace ANO Danielou Seifertovou a místopředsedy Gabrielou 
Dostálovou a Filipem Kadlecem. 
 Vedení chebského ANO přitom odkazuje na existenci Morálního kodexu reprezentanta hnutí 
ANO. Ten ukládá vzdát se voleného mandátu v okamžiku, kdy je proti němu zahájeno trestní stíhání. 
„Tento kodex se ale na mě nevztahuje,“ reagoval na dopis starosta Navrátil, který je jako jediný z 
obviněných v kauze ROP Severozápad aktivní i v komunální politice. 
 
Zastupitelé Chebu se kvůli kauze nesejdou 
 
„Ve čtvrtek jsme měli zastupitelstvo a nikdo neměl potřebu to řešit. Další máme v lednu. Do té doby 
si řekneme co dál. Nepředpokládám, že bych já, nebo kdokoliv jiný do ledna svolal mimořádné 
zastupitelstvo,“ doplnil Navrátil. 
 Vrchní státní zastupitelství v souvislosti s kauzou ROP Severozápad obvinilo více než dvě 
desítky lidí z Karlovarského a Ústeckého kraje. Ve vazbě nakonec skončil pouze podnikatel Daniel 
Ježek. Škodu, která měla vzniknout, policie vyčíslila téměř na 14 z celkových 19,5 miliard korun, které 
ROP Severozápad z evropských peněz dostal. 
 
*** 
 
„S Chebem nemá kauza nic společného. Nevidím důvod, proč rezignovat na funkci starosty.“ Petr 
Navrátil, starosta Chebu 
 
„Předsednictvo organizace ANO očekává od ČSSD bezodkladný návrh na řešení situace.“ Daniela 
Seiferová, MO ANO Cheb 
 
Foto popis| 
 
O autorovi| Petr Kozohorský, redaktor MF DNES 
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„Zrazený“ Petr Kušnierz. Muž, který policii pomáhá odkrýt masivní machinace s eurodotacemi 
 
Je to šest let stará historie. V roce 2010 se na policii obrátil nešťastný podnikatel, který popsal, jak 
uplácel Petra Kušnierze, tehdy náměstka ministra zemědělství a jeho tři společníky. Chtěl dostat 
dvanáctimilionovou dotaci na rekonstrukci ranče a hotelu pod Třebouňským kopcem na Karlovarsku. 
 Kušnierz byl jedním z těch, kdo žádosti o evropské dotace posuzovali a kteří mohli ovlivnit 
jejich úspěch. Náměstkovi přátelé přivedli podnikatele přímo na ministerstvo, kde mu předali lístek s 
číslem účtu, na který měl složit 250 tisíc korun, jinak že dotaci nedostane. Podnikatel poslechl. 
 „Kušnierz dostal 100 tisíc, ostatní dostali po padesáti,“ uvedla později ústecká krajská 
soudkyně Kamila Elsnicová. 
 Kdyby se s tím Kušnierz a spol. spokojili, možná by se na machinace nikdy nepřišlo. Jenže oni 
chtěli víc. Přesně 1,7 milionu. Dokonce podnikateli hrozili, že „má poslední šanci zaplatit, jinak se 
může stát, že začne někde hořet“. Podnikatel ale další peníze neměl a ve strachu se obrátil na policii. 
Rozjelo se vyšetřování, jehož aktuálním výstupem je obvinění 24 politiků a podnikatelů ze 
severozápadu Čech z toho, že manipulovali s miliardovými evropskými dotacemi. 
 
Loajalita za 100 tisíc 
 
Policisté odposlouchávali Kušnierze (mimochodem dříve mosteckého úředníka, za jehož působení 
mostecký magistrát dával podezřele velké množství podlimitních zakázek bez výběrového řízení) a 
jeho komplice půl roku. Obžalovaní byli tak naivní, nebo možná tak sebevědomí, že mluvili do 
telefonu o korupci zcela nepokrytě. 
 Žadatelům o dotace říkali, že obvyklá taxa za zprostředkování příspěvku je deset procent. 
Za to, že dotyčné seznámí s Kušnierzem, jeho přátelé žádali 250 tisíc korun a sto tisíc takzvaně na 
kávu. 
 „Bude na dárky a na jaře na auta,“ radovali se v SMS v listopadu 2009. Měsíc nato se Kušnierz 
stal ředitelem dotačního úřadu ROP Severozápad. Jeho předchůdce Petr Vráblík nebyl tak loajální, jak 
lidé, kteří v zákulisí rozhodovali o tom, který projekt dotaci dostane, potřebovali. Kušnierz loajální byl. 
 Na oko proběhlo výběrové řízení, ve skutečnosti ale bylo připravené pro Kušnierze, který si 
mohl vybrat auto, mobil, sekretářku… Dostal plat 100 tisíc měsíčně. 
 V březnu 2011 Kušnierze a jeho kumpány zatkla policie, v červenci 2012 dostal Kušnierz za 
korupci trest 7,5 roku. Odvolací vrchní soud mu trest snížil na pět let, odseděl si polovinu a na 
podmínku se dostal ven. 
 Během vyšetřování Kušnierze a jeho kompliců policie zjistila, že na ROP Severozápad se 
manipulovalo s dotacemi ve velkém. 
A nemohl za to jen Kušnierz. 
Musel poslouchat jiné – politiky a podnikatele, kteří rozhodovali, kdo z žadatelů evropské miliony 
dostane. Kušnierz později sám připustil, že byl bílým koněm. „Ale to byli všichni, já jen naskočil do 
rozjetého vlaku,“ řekl. 
 Proč poslouchal, proč takové místo bral? „Vy byste to nevzal? Za sto tisíc měsíčně?“ 
podivoval se dotazu redaktora MF DNES. 
 
Výhrůžky a podvody 
 
Začátkem července 2012 se znovu zatýkalo. Policie si přišla zase pro Kušnierze a s ním pro další dva 
bývalé ředitele ROP Severozápad, bývalého náměstka hejtmanky Pavla Koudu, tři úředníky a jednoho 



podnikatele. Vyšetřovatelé získali silný trumf, úřednice Irena Kotlanová se rozhodla spolupracovat. 
Popsala, jak za ní Kouda v dubnu 2011 přijel domů do Mostu a předal jí seznam „tlačených“ projektů 
označených tečkami. „Řekl mi, že když to neprojde, všichni poletíme,“ vypověděla. 
 O strachu z výpovědi mluvila i úřednice Klára Odvárková. Kouda ale odmítal, že by na někoho 
tlačil, popíral i to, že by někomu dával papír s VIP projekty. Vyšetřovatelé na něm přitom nalezli otisk 
jeho prstu. Klíčovou roli v posuzování žádostí hráli hodnotitelé, kteří projektům přidělovali body. Když 
jich žádost dostala dost, prošla do dalšího kola a měla velkou šanci uspět. Bylo tedy nutné zajistit, aby 
projekty posuzovali ti správní a prověření lidé. Úřad přiřazoval hodnotitele k žádostem přímo a pak 
padělal dokumenty o tom, že byli vylosovaní. 
 Vyšetřování trvalo dva roky a Kušnierz si mezitím odseděl první trest. 
Začal další soud. 
Kušnierz nejprve svou vinu popíral, když ale loni v prosinci viděl, že se nevyhne dalšímu vězení, do 
detailů popsal, jak to na ROP Severozápad chodilo. 
 
Pravda pravdoucí a páté patro 
 
Byl naštvaný na lidi, které kryl při svém prvním odsouzení. Prý mu slíbili, že se o něj po návratu z 
vězení postarají, ale neudělali to. 
 „Ovlivňování projektů za mého působení na ROP existovalo s vědomím karlovarských politiků 
i politiků z Ústeckého kraje. A budu si za tím stát a to, co tvrdím, je pravda pravdoucí,“ přísahal. 
 Kušnierz vylíčil, jak každou středu chodil do kanceláře k podnikatelům Danielu Ježkovi a 
Alexandru Novákovi, bývalým členům ODS, jimž se kvůli silnému zákulisnímu vlivu na severočeskou 
politiku přezdívalo regionální kmotři. 
Kušnierz to za nimi neměl daleko, stačilo z kanceláře ředitele dotačního úřadu vyjet o patro výš. 
Sebevědomí kmotrů hraničící s drzostí bylo totiž tak velké, že dotačnímu úřadu pronajímali kanceláře 
ve svém domě vedle ústeckého divadla. „Blíž ke zdroji už být nemohli,“ komentovala to soudkyně 
Kamila Elsnicová. 
Úřad měl nad žádostmi neomezenou moc. Nerozhodovala kvalita projektu, ale vyšší zájem. Kušnierz 
popsal, jak v roce 2011 zařídil, aby hotel Cascade v Mostě nedostal dotaci 13 milionů korun na 
rekonstrukci, přestože šlo o „zájmový“ projekt. Vlivní lidé totiž chtěli zatlačit na majitele, nejspíš kvůli 
provizi. Vzápětí dostal Kušnierz zprávu, že „hrozba vyřazení splnila účel“ a projekt má opět zařadit 
mezi úspěšné. Zfalšovaly se dokumenty a jelo se dál. 
 „To zavání podvodem,“ namítala tehdy úřednice Irena Kotlanová na jedné z nahrávek, které 
se přehrávaly před soudem. Podobně „zavánělo podvodem“ podle Kušnierze 90 procent všech 
projektů. 
 
Třetí kolo zatýkání 
 
Kušnierzovi však přiznání nepomohlo, soud mu letos v březnu dal sedmiletý trest. Ostatní vyvázli s 
podmínkami nebo je soud osvobodil. Kušnierz nesouhlasil a podal odvolání, které teprve bude řešit 
vrchní soud. 
 Ani tím však vyšetřování neskončilo, vlastně se teprve rozjelo na plné obrátky. Policisté 
prověřovali Kušnierzovo přiznání, ve kterém jmenoval vlivné podnikatele a politiky. Jejich roční práce 
vyvrcholila minulý týden, kdy zadrželi 24 lidí a obvinili je z poškození finančních zájmů Evropské unie 
ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Policie obvinila exhejtmanku Janu Vaňhovou, znovu 
jejího bývalého náměstka Koudu, Alexandra Nováka, náměstka ministra průmyslu Vladimíra Bártla, 
jenž býval primátorem Mostu, exnáměstky karlovarského hejtmana, další politiky, podnikatele, 
hodnotitele. Hned po svém přiznání loni v prosinci byl obviněn i Kušnierz. Policie zatkla i Daniela 
Ježka, který jako jediný skončil ve vazbě, aby neovlivňoval svědky. Policie vyčíslila škodu na 13,9 
miliardy korun, částka je ale diskutabilní, zahrnuje všechny projekty, které měly být ovlivněny. 
Některé ale mohly získat peníze i bez podvodu. Nejdůležitější bude zjistit, co z toho obvinění měli a 
kde peníze skončily. 



 Podle některých informací z machinací těžily především spřízněné stavební firmy. 
 
Vzápětí dostal Kušnierz zprávu, že „hrozba vyřazení splnila účel“ a projekt má opět zařadit mezi 
úspěšné. Zfalšovaly se dokumenty... 
 
Foto popis| Trest Petr Kušnierz u soudu v roce 2012. Odešel od něj nakonec s pětiletým trestem. 
Foto autor| Foto: ČTK 
 
O autorovi| Artur Janoušek, Rekonstrukce reportér MF DNES 
 

Mohl by Sobotka začít těmi již pravomocně odsouzenými,s 
Březinou 

19.12.2016    prvnizpravy.cz    str. 0   politika 
        Ústecký kraj     

"Možná by mohl Sobotka začít těmi již pravomocně odsouzenými, třeba Karlem Březinou," napsal na 
svém profilu na Twitteru Jiří Dienstbier, který tak komentoval stanovisko předsedy ČSSD k 
funkcionářům, kteří jsou vyšetřováni policií kvůli dotačním podvodům v ROP Severozápad. 
 
Politici ČSSD, kterých se týká vyšetřování policie kvůli dotačním podvodům v ROP Severozápad, by 
podle vedení strany  měli odejít z funkcí i z ČSSD. Vyzva k tomu ostatně  předseda strany a premiér 
Bohuslav Sobotka i souběžně i regionální vedení. 
  
Kdo je mezi obviněnými? 
  
Například bývalá ústecká hejtmanka a nynější předsedkyně ČSSD  v Chomutově Jana Vaňhová, dále 
bývalý ústecký krajský předseda ČSSD Arno Fišera, současný předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák a Petr Horký (všichni ČSSD). 
  
Jiří Dienstbier a Karel Březina 28. října 2013 na táboru lidu na podporu Bohuslava Sobotky 
"Lidé, kteří jsou trestně stíhaní, by neměli zastávat veřejné funkce. Až se situace vyjasní, určitě o tom 
budu s našimi regionálními funkcionáři mluvit,“ uvedla média slova Bohuslava Sobotky. 
  
"Tato kauza se týká věcí sedm až osm let starých, týká se poměrů, které tehdy panovaly v Ústeckém a 
Karlovarském kraji, v ROP Severozápad, netýká se to nijak mandátu mé vlády,“ upřesnil premiér. 
 
"Možná by mohl Sobotka začít těmi již pravomocně odsouzenými, třeba Karlem Březinou," napsal na 
svém profilu na Twitteru Jiří Dienstbier, který tak komentoval stanovisko předsedy ČSSD k 
funkcionářům, kteří jsou vyšetřováni policií kvůli dotačním podvodům v ROP Severozápad. 
 
Nutno dodat, že oba členové strany bývalý ministr Jiří Dienstbier a zastupitel Prahy Karel Březina byli 
mezi organizátory tábora lidu uspořádaném 28. října 2013 na Hradčanském náměstí na podporu 
Bohuslava Sobotky, kterého předtím v té době vedení strany v Lidovém domě po ne zrovna moc 
úspěšných celostátních volbách odvolalo z vedení ČSSD. 
 
(ps, Prvnizpravy.cz, foto: Petr Skála) 
 
URL| http://prvnizpravy.parlamentnilisty.cz...i-jiz-pravomocne-odsouzenymis-brezinou/ 
 

http://prvnizpravy.parlamentnilisty.cz/zpravy/politika/mohl-by-sobotka-zacit-temi-jiz-pravomocne-odsouzenymis-brezinou/


Sobotka dostal další ránu. Tentokrát ze severu Čech 
19.12.2016    ucho24.cz    str. 0   Články 

        Ústecký kraj     

Obří čtrnáctimiliardový skandál kolem dotačních podvodů ROP Severozápad je pro sociální 
demokraty jak rána basebalovou pálkou. Zda Bohuslavu Sobotkovi po velkém policejním zatýkání 
jeho významných spolustraníků ještě jiskří v očích, je spíše otázka pro něho. Zcela jistě ale bude 
muset řešit něco jako jejich osobní i profesní selhání. Partajní šéf s tím už vlastně začal. Stalo se to na 
kraji, nechť si to tedy kraj hezky vykoumá sám. Přesně tak se nechal slyšet, což je alibismus 
nemenšího formátu, jako podvod samotný. 
 
[clanky] 
Pozatýkaná parta severočeských šibalů se skládala nejen z lidí z ČSSD (starosta Chebu Jiří Navrátil, 
exhejtmanka Jana Vaňhová, bývalý partajní šéf ústěckého kraje Arno Fišera, a dva bývalí náměstci 
karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem 
hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní), ale třeba i z ODS. Uveďme alespoň toho 
nejdůležitějšího, Daniela Ježka. Skončil ve vazbě, což je důvod pro Bohuslava Sobotku, aby svaloval 
vinu právě na občanské demokraty. Vskutku úsměvné zejména v době, kdy veřejností v podstatě 
odepsaná strana nepřekvapí už vůbec žádnou ekonomicky -politickou alotrií, jak to dokazovala v 
minulosti. Naopak, ČSSD po prohraných volbách a bušení se v prsa výzvě k totální mobilizaci pak 
dostane úder na solar-plexus od vlastních. Což je právě pro veřejnost vydatná porce další negace a 
odvracení se od strany oranžových, zda je ji ještě vůbec v něčem možné důvěřovat. 
 
Mnohem horší je „hadí“ schopnost stranického šéfa Sobotky z problémů, takříkajíc, vyklouznout. 
Vlastně jak se to vezme – svalovat vinu na jiného a navíc s máslem na hlavě sice patří k charakterové 
výbavě našich politiků, ale vždy je dobré mít na paměti, že je to krátkozraká klička před dlouhodobou 
katastrofou. Protože v době, kdy se v ústeckém kraji  ČSSD paktovala s ODS, byl Bohuslav Sobotka 
prvním místopředsedou strany. Tudíž mohl kdykoliv zasáhnout, aby se tak nedělo. Nehledě na to, že 
první výstraha ze severu Čech přišla v podobě potíží, které tamní justice v dotačním programu z roku 
2008 doteď řeší. Přitom ve vězení už skončili někteří aktéři a....Bohuslav Sobotka mlčel. Teď tedy 
nemlčí a podle lidového rčení, já nic, já muzikant, hraje raději na strunu opozičního soupeře.  Protože 
profláklá ODS jen stěží může vystoupit s obvyklým prohlášením, že se jedná o řízenou diskreditaci 
svých lidí. Podobné hlášky stejně nemají žádnou účinnost, zrovna tak jako politická budoucnost 
zmíněné partaje. 
 
[clanky2] 
Současná aféra v oranžovém kabátu zasáhla sociální demokraty v nejnevhodnější době. Sotva se 
oklepala z prohraných krajských a senátních voleb, veřejnosti musí vysvětlovat další extrém s 
prosíkem, proč by se od ní neměla odklánět. Vysvětluje ji ovšem způsobem, který si říká o 
rezignované mávnutí rukou. Tedy o způsob konečného odpisu partaje, která jen lže, zrovna tak jako 
jiné strany, když jim teče do bot. Co ještě může být pro sociální demokraty horší? Paradoxně názor 
Andreje Babiše. Z programu ROP Severozápad si prý udělala ČSSD spolu s ODS „dojnou krávu.“  
Bohuslav Sobotka o tom podle Babiše musel vědět, a nechť za to nyní nese důsledky. Těžko o slovech 
lídra ANO polemizovat, když policie pozatýkala čtyřiadvacet lidí. Pojem „dojná kráva“ je od Babiše jen 
další dílek do skládanky jeho úspěchu a schopnosti lidem srozumitelně sdělit, jaká je skutečná 
situace. Třeba se to Andreji Babišovi zrovna i nechtěně šikne – kritické ozvěny ze zavedení 
elektronické evidence tržeb taky nezní zrovna tiše. 
 
(pšt,ucho24.cz,foto:mp) 
 
URL| http://www.ucho24.cz/clanky/sobotka-dostal-dalsi-ranu-tentokrat-ze-severu-cech/ 
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Obvinění sociální demokraté přerušili kvůli kauze ROP členství ve 
straně 

19.12.2016    vary.iDNES.cz    str. 0   Karlovy Vary / Vary - zprávy 
    5plus2.cz, Petr Kozohorský    Ústecký kraj     

Dočasně bez politické příslušnosti jsou po pondělním zasedání Krajského výkonného výboru ČSSD 
všichni aktéři kauzy ROP Severozápad. Po zasedání nejvyššího krajského stranického orgánu to v 
pondělí uvedl už bývalý krajský předseda sociálních demokratů Petr Navrátil. 
 
Sociální demokraté v Karlovarském kraji vyslechli apel předsedy Bohuslava Sobotky, který všem 
straníkům, zapleteným do aféry s údajně zmanipulovanými projekty ROP Severozápad, doporučil 
rezignovat na funkce ( více jsme psali zde ). 
 
Vedle Navrátila se dobrovolně a dočasně vzdali členství ve straně i bývalí náměstci hejtmana Jakub 
Pánik a Miloslav Čermák. „Naše rozhodnutí je projevem zodpovědnosti za značku sociální 
demokracie,“ konstatoval bezprostředně po zasedání krajského výboru Petr Navrátil. O tom, na jak 
dlouho členství ve straně přeruší, zatím odmítl spekulovat. 
 
Sociální demokracii v Karlovarském kraji nově povede Markéta Wernerová, kterou výkonný výbor 
jmenoval do funkce statutární místopředsedkyně. 
 
Na vedení strany v regionu se budou vedle ní podílet ještě čtyři další místopředsedové. „Jsou to 
všechno mladí komunální politici,“ řekla Wernerová. 
 
Ve funkci starosty Chebu ovšem Petr Navrátil hodlá zůstat i nadále. „Celá kauza nemá s Chebem nic 
společného. Nevidím tedy důvod, proč bych měl na funkci starosty rezignovat,“ konstatoval Navrátil. 
Ke složení funkce jej přitom nepřímo vyzvali jeho koaliční partneři na radnici, členové hnutí ANO. 
 
„Předsednictvo místní organizace v Chebu považuje obvinění starosty města z trestné činnosti v 
souvislosti s ovlivňováním evropských dotací v ROP Severozápad za závažný problém. Proto očekává 
od koaličního partnera ČSSD bezodkladný návrh na řešení situace,“ píše se v dopise podepsaném 
předsedkyní místní organizace ANO Danielou Seifertovou a místopředsedy Gabrielou Dostálovou a 
Filipem Kadlecem. 
 
Vedení chebského ANO přitom odkazuje na existenci Morálního kodexu reprezentanta hnutí ANO. 
Ten ukládá vzdát se voleného mandátu v okamžiku, kdy je proti němu zahájeno trestní stíhání. 
„Tento kodex se ale na mě nevztahuje,“ reagoval na dopis starosta Navrátil, který je jako jediný z 
obviněných v kauze ROP Severozápad aktivní i v komunální politice.  Zastupitelé Chebu se kvůli kauze 
nesejdou 
 
„Ve čtvrtek jsme měli zastupitelstvo a nikdo neměl potřebu to řešit. Další máme v lednu. Do té doby 
si řekneme, co dál. Nepředpokládám, že bych já, nebo kdokoliv jiný do ledna svolal mimořádné 
zastupitelstvo,“ doplnil Navrátil. 
 
Vrchní státní zastupitelství v souvislosti s kauzou ROP Severozápad obvinilo více než dvě desítky lidí z 
Karlovarského a Ústeckého kraje. Ve vazbě nakonec skončil pouze podnikatel Daniel Ježek. Škodu, 
která měla vzniknout, policie vyčíslila na téměř 14 miliard korun z celkových 19,5, které ROP 
Severozápad z evropských peněz dostal. 
 
URL| http://vary.idnes.cz/socialni-demokrat...y.aspx?c=A161219_190948_vary-zpravy_fer 
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Obviněný exšéf ústecké ČSSD Fišera kvůli kauze ROP odešel ze 
strany. Vaňhová zatím zůstává 
16.12.2016    aktualne.cz    str. 0   Domácí 

    ČTK    Ústecký kraj     

Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Ústí nad Labem – 
 
Ústí nad Labem - Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. 
Fišera je jedním z 24 obviněných v nové dotační kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi 
obviněnými ještě bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. 
 
"Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD," řekl současný krajský předseda sociálních 
demokratů Miroslav Andrt. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, byl řadovým 
členem v Ústí nad Labem. V minulosti byl náměstkem Vaňhové a do letošního listopadu ještě radním 
Ústeckého kraje. 
 
Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní ČSSD v 
Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného výboru strany. Situací se bude pravděpodobně 
zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i předseda strany a premiér 
Bohuslav Sobotka. 
 
Sobotka už dříve řekl, že se nová kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i 
funkcionáři ČSSD, týká minulosti. Personální odpovědnost nechá právě na krajích. Sobotka kauzu 
nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
URL| https://zpravy.aktualne.cz/domaci/expr...-uk/r~9971bafac38411e694d40025900fea04/ 
 

Stíhaný Ježek měl blízko k motorkářům, kteří dostali exsenátora 
Nováka z vězení. Platil jim web 
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    Jakub Zelenka, Lukáš Prchal    Ústecký kraj     

Už v minulosti oba bývalí členové ODS spolupracovali na několika obchodech. Praha – Mocný 
mostecký zákulisní hráč a podnikatel Daniel Ježek, kterého policie po 
 
Praha - Mocný mostecký zákulisní hráč a podnikatel Daniel Ježek, kterého policie po obří razii poslala 
do vazby kvůli možným machinacím s evropskými dotacemi, se podle zjištění Aktuálně.cz angažoval v 
motorkářském občanském sdružení Gryphons. To pomohlo dostat z vězení bývalého exstarostu 
Chomutova Alexandra Nováka, který si odpykával čtyři roky za přijetí čtyřicetimilionového úplatku. 
 
Internetové stránky motorkářů z Gryphonů sice nefungují, prozrazují však, že doména je 
zaregistrovaná právě na Ježka. Kromě jména je v osobních údajích uvedena i jeho adresa, na kterou 
jsou napsány podnikatelovy firmy. Na velké moderní mostecké vile se navíc objevila plomba s datem 
15. 12. ukazující, že kriminalisté kvůli vyšetřování machinací s dotacemi majetek obstavili. 

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/expredseda-ustecke-cssd-fisera-obvineny-v-rop-severozapad-uk/r~9971bafac38411e694d40025900fea04/


 
Jakmile padne Ježkovo jméno, členové Gryphonů odmítají dále mluvit. "Nebudu se k tomu 
vyjadřovat. Už mi prosím nikdy nevolejte," opakoval starosta obce Želenice a jedna z vůdčích postav 
spolku Jan Zálešák. 
 
Ve vesnici se mimo jiné odehrávala řada akcí, jimiž motorkáři argumentovali, že konají dobro, a 
mohou se tak za Nováka zaručit. Kromě půjčení pípy na pálení čarodějnic to bylo například i 
organizování tradiční neckyády. 
 
"Jsme kamarádi (s Ježkem) přes 40 let a k jeho osobě se nebudu vyjadřovat. Na shledanou,“ řekl bez 
představení jeden z členů Gryphonů do telefonu. Kromě toho se na některých fotkách sdružení 
objevuje muž podobný právě Ježkovi, jeho identitu však nechtěl nikdo potvrdit. 
Společný advokát i obchody z minula 
 
Kromě bývalého členství v ODS a motorkářského spolku Gryphons pojí Nováka s Ježkem i jméno 
advokáta Michaela Kise. Ten nyní oba zastupuje. A podivné převody dvou hotelů v Chomutově. 
 
Podle serveru Centrum nezávislé investigace Novák před nástupem do vězení půjčil 6,5 milionu 
svému známému Štefanu Novákovi, jemuž stejnou částku dodal i podnikatel Ježek. Po návratu 
Alexandra Nováka z vězení pak za vymazání 13milionové půjčky prodal Štefan Novák hotely Ježkovi a 
Novákovi. 
 
Alexandr Novák je v současné době v zahraničí. Už dříve jezdil velmi často do USA na Floridu, kde měl 
byznys s nemovitostmi. Podle informací serveru Novinky.cz se navíc měl Novák letos vzdát svého 
občanství a ponechat si pravděpodobně pouze německé. "Můj klient není v USA na dovolené, ale 
určitě se bude chtít vrátit do republiky," řekl Aktuálně.cz advokát Kis. 
 
Ministerstvo spravedlnosti spekulace o Novákově občanství nepotvrdilo. "Informaci o tom, že by se 
pan Novák vzdal občanství, nemáme. Proto čistě teoreticky platí: pokud se jakýkoliv český občan vzdá 
občanství a stane se americkým občanem, zásadní právní komplikace by to v případě žádosti o vydání 
nebyla," popsala mluvčí resortu Tereza Schejbalová. Ministerstvo by prý postupovalo jako v případě 
Kevina Dahlgrena. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad provedla v úterý obří razii, která 
skončila obviněním 24 lidí z poškozování zájmů EU a dalších trestných činů. Škoda jde podle 
kriminalistů do 13,9 miliardy. Mezi stíhanými je například bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, 
Jiří Červinka či starosta Chebu Jan Navrátil. 
 
URL| https://zpravy.aktualne.cz/domaci/stih...ato/r~564bbd72c39611e6bc75002590604f2e/ 
 

Trestně stíhaní v kauze ROP Severozápad by se měli vzdát všech 
funkcí, vyzývá Sobotka 
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    ČTK    Ústecký kraj     

"Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," 
řekl v pátek Sobotka novinářům. Praha - Premiér a předseda 
 
Praha - Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, 
kteří jsou trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve 
veřejných funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. 

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/stihany-jezek-mel-blizko-k-motorkarum-kteri-dostali-exsenato/r~564bbd72c39611e6bc75002590604f2e/


 
"Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," 
řekl v pátek Sobotka novinářům. 
 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, by se 
měly kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. "Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
 
Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. "Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě," reagoval 
Sobotka. 
 
V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav 
Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni 
ČSSD). Fišera už ukončil členství ve straně. 
 
URL| https://zpravy.aktualne.cz/domaci/tres...vse/r~749e8dfcc38e11e680c9002590604f2e/ 
 

Bývalý krajský šéf ČSSD po kauze končí. Sobotka: Zbavme trestně 
stíhané funkcí 
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        Ústecký kraj     

Arno Fišera, bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji, ukončil členství ve straně. ČTK to v pátek řekl 
současný krajský předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. Fišera je jedním z 24 obviněných v 
nové dotační kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi obviněnými ještě bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová. 
 
„Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD,“ řekl ČTK Andrt. Fišera, který byl v letech 2011 až 
2012 krajským předsedou, byl řadovým členem v Ústí nad Labem. V minulosti byl náměstkem 
Vaňhové a do letošního listopadu ještě radním Ústeckého kraje. 
Bývalá hejtmanka Vaňhová v ČSSD zůstává 
 
Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP 
Severozápad ještě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově a navíc je členkou ústředního 
výkonného výboru strany. 
 
Sobotka vyrazí na krajskou konferenci 
 

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/trestne-stihani-v-kauze-rop-severozapad-by-se-meli-vzdat-vse/r~749e8dfcc38e11e680c9002590604f2e/


Situací se bude pravděpodobně zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i 
předseda strany a premiér Bohuslav Sobotka. Ten bude doporučovat členům sociální demokracie, 
kteří jsou trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve 
veřejných funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. 
 
"Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," 
řekl v pátek Sobotka novinářům. 
 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. "Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
 
To uvedl již ve čtvrtek ve Sněmovně. „Dneska to skutečně není problém současné sociální 
demokracie, je to problém konkrétních lidí, kteří figurovali v orgánech, které řešily ROP Severozápad, 
je to otázka jejich konkrétní odpovědnosti,“ míní Sobotka. 
 
VIDEO: Premiér a šéf ČSSD Bohuslav Sobotka uvedl, že aktuální kauza ROP Severozápad není 
problémem současné sociální demokracie, ale jednotlivců. 
 
Policie v kauze ROP Severozápad obvinila 24 lidí. Měli poškozovat zájmy Evropské unie a podílet se na 
dalších trestných činech. Velkou část z obviněných tvoří hodnotitelé projektů. 
 
Policie obvinila také nynějšího předsedu krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starostu Chebu 
 
Petra Navrátila, dva bývalé náměstky karlovarského hejtmana Jakuba Pánika, Miloslava Čermáka 
nebo Petra Horkého, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni 
ČSSD). 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/437718/byva...i-sobotka-zbavme-trestne-stihane-funkci 
 

Arno Fišera obviněný v kauze ROP Severozápad odešel z ČSSD 
16.12.2016    ct24.cz    str. 0   Domácí 

    kasparm    Ústecký kraj     

Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. Řekl to současný 
krajský předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. Fišera je jedním z 24 obviněných v nové 
dotační kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi obviněnými ještě bývalá hejtmanka Jana 
Vaňhová. 
 
„Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD,“ řekl Andrt. Fišera, který byl v letech 2011 až 
2012 krajským předsedou, byl řadovým členem v Ústí nad Labem. V minulosti byl náměstkem 
Vaňhové a do letošního listopadu ještě radním Ústeckého kraje. 
 
Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní ČSSD v 
Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného výboru strany. Situací se bude pravděpodobně 
zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i předseda strany a premiér 
Bohuslav Sobotka. 
 
      Škodu z rozkrádaných fondů pro Severozápad policie vyčíslila na 14 miliard 
 

http://www.blesk.cz/clanek/437718/byvaly-krajsky-sef-cssd-po-kauze-konci-sobotka-zbavme-trestne-stihane-funkci


Sobotka už dříve řekl, že se nová kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i 
funkcionáři ČSSD, týká minulosti. Personální odpovědnost nechá právě na krajích. Sobotka kauzu 
nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domac...y-v-kauze-rop-severozapad-odesel-z-cssd 
 

Vzdejte se funkcí, vyzval Sobotka členy ČSSD stíhané za 
manipulace s eurodotacemi 
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    kasparm    Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. „Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně 
nemůže nést jejich politická strana,“ řekl Sobotka. 
 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. „Měly by situaci vyhodnotit, 
měly by s těmi lidmi hovořit,“ uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí rozhodnout soud a 
kauza se podle něj týká minulosti. 
 
Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. „Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě,“ reagoval 
Sobotka. 
 
V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera, ten už členství ukončil. 
 
      Arno Fišera obviněný v kauze ROP Severozápad odešel z ČSSD 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat v pondělí. Na jednání 
zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domac...sd-stihane-za-manipulace-s-eurodotacemi 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domaci/1984870-arno-fisera-obvineny-v-kauze-rop-severozapad-odesel-z-cssd
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        Ústecký kraj     

Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Vám všem pěkný adventní večer. Startuje nedělní diskuse, ve které pravidelně reflektujeme 
nejdůležitější události právě končícího týdne. Od mikrofonu srdečně zdraví Tomáš Procházka. Tak 
tedy ještě jednou hezký večer a totéž i našim dnešním hostům, kterými jsou Roman Joch, ředitel 
Občanského institutu, vítejte. 
 
Roman JOCH, ředitel Občanského institutu 
-------------------- 
Dobrý den. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Publicista Štěpán Kotrba, vítejte. 
 
Štěpán KOTRBA, publicista 
-------------------- 
Dobrý den. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Tomáš Klvaňa z New York University of Prague, hezký večer. 
 
Tomáš KLVAŇA, New York University of Prague 
-------------------- 
Dobrý večer. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
A konečně Daniel Anýž z české verze časopisu Newsweek, dobrý večer i vám. 
 
Daniel ANÝŽ, česká verze časopisu Newsweek 
-------------------- 
Dobrý večer. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Jestliže jsem říkal, že hodláme reflektovat události z tohoto týdne, pojďme to udělat jednoduše, 
přehledně a systematicky, to znamená zcela konkrétně v první části debaty zůstaneme u tří 
vybraných domácích témat a událostí a v té druhé se přesuneme na americký kontinent, kde 
rozhodně také nebyla o zajímavé momenty nouze. Tak tedy jaké tři události a zprávy v uvozovkách 
zahýbaly v tomto týdnu Českem? Ad jedna, je to nepochybně policejní obvinění 24 lidí v kauze ROP, 
tedy Regionálního operačního programu Severozápad. Jinak řečeno, miliardy korun z Evropské unie 
určené jinak k rozvoji regionu Ústeckého a Karlovarského kraje ovládla doslova tedy skupina, která 
měla celý systém, zdá se, pod kontrolou, od úředníků přes podnikatele až k politikům. To jest korupce 
a klientelismus ve velkém. Samozřejmě pokud se prokáží všechna ta obvinění, to bude kauza, která se 



pravděpodobně potáhne mnoho, mnoho měsíců, možná i let, ale už takto se objevují výrazy jako 
česká mafie, česká Cosa Nostra, dotační mafie a podobně. Pánové, sdílíte tento pocit, zajímáte se o 
tento případ jakožto publicisté nebo alespoň jako řekněme eurobčané, protože samozřejmě je to 
také naše vizitka v Evropské unii? Štěpán Kotrba. 
 
Štěpán KOTRBA, publicista 
-------------------- 
Zajímám a já bych byl velmi opatrný v tom propojování podnikatelsko-úřednického lobby, chcete-li, 
na tu politiku. Myslím, že se tam mnoho neprokáže, že je to účelová hra, kterou policie dodává tomu 
pořadu publicitu a že například obvinění hejtmanky Vaňhové se ukáže stejně liché, jako se ukázalo v 
mnoha jiných případech například obvinění Jourové. Prostě indicie mohou být, ale policie by měla a 
spolu s ní i novináři s takto prozrazenými indiciemi zacházet velmi opatrně, takřka nijak. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
My už se v podstatě v tomto bodě dostáváme k presumpci viny nebo k presumpci neviny, zda vůbec 
hovořit o té ... 
 
Štěpán KOTRBA, publicista 
-------------------- 
To je Paroubkovskej žvást, kterej diskriminuje ... 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Co myslíte konkrétně, pane kolego? 
 
Štěpán KOTRBA, publicista 
-------------------- 
... jakýhokoliv politika, který se dostane do hledáčku jakékoliv kauzy, a to se může kdykoliv dostat 
kterýkoliv politik. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Pardon, já jsem nerozuměl ... 
 
Štěpán KOTRBA, publicista 
-------------------- 
Presumpce viny. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Já jsem nerozuměl ... 
 
Štěpán KOTRBA, publicista 
-------------------- 
Presumpce viny. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Presumpce viny, presumpce viny, já říkám presumpce viny a neviny. Myslím si, že to neřekl jenom Jiří 
Paroubek tohle. 
 



Štěpán KOTRBA, publicista 
-------------------- 
Tak podle toho čeho. Presumpce, presumpce neviny, tu chápu a vnímám jako součást právního státu. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Ano, tak jsem to, tak jsem to také myslel. 
 
Štěpán KOTRBA, publicista 
-------------------- 
A pak bych, a pak bych byl právě velmi opatrný s hodnocením ještě před pravomocným rozsudkem. 
Presumpce viny je ten politický žvást paroubkovský, kterým si lze umýt ruce nad kýmkoliv. 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
Rozumím. Už jsem pochopil vaši poznámku, váš názor, pánové? Daniel Anýž. 
 
Daniel ANÝŽ, česká verze časopisu Newsweek 
-------------------- 
Mně na tom, mně na tom vadí vlastně jediná věc, protože já ještě pořád nejsem euroskeptik. 
Pamatuju si, když před pár lety došlo k pochybnostem o čerpání eurofondů za Petra Nečase, tak on 
tenkrát to obrátil proti těm eurodotacím jako takovým, že zdroj toho zla jsou už ty peníze a nebýt 
jich, tak by nemohlo docházet k tomu, že by tady podléhali korupci a já se obávám, že vždycky my 
jsme ... 
 
Tomáš PROCHÁZKA, moderátor 
-------------------- 
To myslíte, jako kdyby nebyla slepice, tak by nemusela být ani vejce. 
 
Daniel ANÝŽ, česká verze časopisu Newsweek 
-------------------- 
Přesně tak, a on to tak i řekl a z mýho pohledu to byl jeden z jeho nejhorších výroků, protože můžeme 
si myslet, co chceme, jestli ty eurodotace mají existovat vůbec, ale pokud jsou a my je čerpáme a 
velmi rádi, pracujeme s nima v rozpočtu, a když potom politik řekne, že vlastně oni, že to je ta příčina 
toho zla našeho, který my si tady vytváříme svým, vlastní neschopností uhlídat čerpání, a tak se 
obávám, aby tohle nebylo další jako závaží na přítěž našeho členství v Evropské unii a aby to zase 
nevzbudilo reakce typu, kdyby to nebylo a my jsme nebyli v Unii, tak bysme měli o problém míň. 
 

Jana Vaňhová zatím zůstává v ČSSD 
17.12.2016    ČRo Radiožurnál    str. 2   17:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Tereza TOMÁŠKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Bývalá hejtmanka Ústeckého kraje a chomutovská zastupitelka Jana Vaňhová zatím zůstává v ČSSD. 
Krajský výkonný výbor dnes o pozastavení jejího členství ve straně nerozhodl. Vaňková je obviněná v 
kauze dotačních podvodů ROP Severozápad. Její bývalý náměstek Arno Fišera, který je také 
obžalovaný, už ČSSD opustil. 
 



Pozastavení členství exhejtmanky Jany Vaňhové v ČSSD 
17.12.2016    ČRo Radiožurnál    str. 5   18:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Tereza TOMÁŠKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Bývalá hejtmanka Ústeckého kraje a chomutovská zastupitelka Jana Vaňhová, zatím zůstává v ČSSD. 
Krajský výkonný výbor dnes o pozastavení jejího členství nerozhodl. Vaňhová je obviněna v kauze 
dotačních podvodů ROP Severozápad. Podle předsedy krajské organizace Miroslava Anderta 
pozastavení členství zabránili vnitřní předpisy, kdy je nutné pozvat člena k projednání několik dní 
předem. 
 
Miroslav ANDERT, předsedy krajské organizace ČSSD 
-------------------- 
Podmínkou, abychom mohli dneska pozastavit její členství, tak musí být přítomnost toho člena na 
tom projednání. Paní Vaňhová se omluvila z toho jednání s tím, že tady avizovala, že chce tohle to 
dořešit s okresem Chomutov. Údajně je svolán okresní výkonný výbor na příští čtvrtek. 
 
Tereza TOMÁŠKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Výbor i přesto pro jistotu pověřil krajského předsedu, aby Vaňhovou pozval na další jednání v půlce 
ledna. 
 

Jana Vaňhová zatím zůstává v ČSSD 
17.12.2016    ČRo Region, Středočeský kraj    str. 4   15:58 Události regionu 

        Ústecký kraj     

Nikola ŠIMANDLOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Bývalá hejtmanka Ústeckého kraje a chomutovská zastupitelka Jana Vaňhová zatím zůstává v ČSSD. 
Krajský výkonný výbor dnes v  Teplicích o pozastavení jejího členství ve straně nerozhodl. Vaňhová je 
mezi 24 obviněnými v kauze dotačních podvodů ROP Severozápad. Předseda sociálních demokratů a 
premiér Bohuslav Sobotka na krajské konferenci zopakoval, že trestně stíhaní lidé by neměli  zastávat 
veřejné funkce. Rozhodnutí o členství ve straně ale nechá na nich. 
 
Bohuslav SOBOTKA, premiér /ČSSD/ 
-------------------- 
Paní Vaňhová už za sociální demokracii do krajských voleb nekandidovala a myslím si, že lidé, kteří 
prochází policejním vyšetřováním, tak by neměli zastávat žádné veřejné ani stranické funkce. Jak 
jsem řekl, sociální demokracie tady doplácí na špatné rozhodnutí o koaliční spolupráci z roku 2008. 
 
Nikola ŠIMANDLOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Na své krajské konferenci v Praze dnes členové středočeské organizace ČSSD zvolili nového předsedu. 
Stal se jím Jan Hamáček. Nahradil tak dosavadního předsedu a bývalého středočeského hejtmana 
Miloše Peteru. 
 



Arno Fišera ukončil členství v ČSSD 
16.12.2016    ČRo Sever    str. 4   18:00 Události v regionu 

        Ústecký kraj     

František JANAČÍK, moderátor 
-------------------- 
Arno Fišera ukončil členství v ČSSD. Do minulého volebního období byl radním Ústeckého kraje. Je 
mezi obviněnými v kauze machinací s dotacemi v ROPu Severozápad. Fišera podle předsedy krajské 
organizace Miroslava Andrta, vystoupil ze strany k včerejšímu dni. 
 

Dotační seznam. Kdo je mezi 24 obviněnými, kteří měli rozkrádat 
peníze? 

16.12.2016    denik.cz    str. 0   Z domova 
    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj - V kauze dotačních machinací na severozápadě Čech jsou mezi 24 obviněnými politici, 
vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Obvinění politici měli ovlivňovat 
výběr „perspektivních" projektů. Nemalou část stíhaných tvoří hodnotitelé projektů. 
 
Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP 
Severozápad. Pro projekty bylo osudové, jak je hodnotili členové komise v problematické 3. fázi. 
Podle zatím dostupných informací Deníku jsou mezi obviněnými tito lidé: 
 
Jana Vaňhová 
 
bývalá hejtmanka Ústeckého kraje, v letech 2005 až 2009 místopředsedkyně ČSSD, v letech 2008 až 
2012 hejtmanka Ústeckého kraje, v letech 2012 až 2016 náměstkyně hejtmana, od roku 2006 
zastupitelka města Chomutov. 
 
Čtěte také: Ježek v kleci. V dotační kauze skončil ve vazbě jen vlivný podnikatel 
 
Pavel Kouda 
bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje, zastupitel města Mostu, bývalý člen ČSSD. 
Pavel Kouda je nejvýše postaveným politikem na Ústecku, který byl za manipulace s evropskými 
dotacemi na severozápadě Čech odsouzen – od Krajského soudu v Ústí nad Labem dostal na jaře 
letošního roku tříletou podmínku. Na místě se odvolal. 
 
Petr Kušnierz 
bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad. Byl odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití 
pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal opět, 
zatím nepravomocně souhrnným trestem sedmi lety vězení za ovlivňování projektů. 
 
Pavel Karla Markvart 
 
z Chomutova, působil jako bývalý ředitel ROP Severozápad, regionální politik, zastupitel a radní města 
Chomutova, člen regionální a výkonné rady ODS. V březnu 2016 v tzv. druhé Kušnierzově kauze ROP 
Severozápad byl odsouzen k podmínečnému trestu, dostal dvouletou podmínku a zákaz činnosti v 
úřadech obdobného charakteru na dobu pět let. 
 
Čtěte také: Sobotka: Policie v případu ROP Severozápad dělá svou práci 
 



Jiří Červinka 
vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako pověřený ředitel. 
 
Daniel Ježek 
majitel nemovitostí, spolu s Novákem jeden z vlastníků bývalého sídla ROP Severozápad, podniká ve 
fotovoltaické energetice, má herny (např. v Aši), hotel, nemovitosti v Chorvatsku. Údajně má 
nemovitosti společně s exsenátorem Alexandrem Novákem v USA. 
 
Alexandr Novák 
Byl zastupitelem, radním a starostou Chomutova, byl senátorem za ODS. Za přijetí úplatku byl 
odsouzen na 4 roky do vězení. Podmínečně byl propuštěn 7. 5. 2015. 
 
Čtěte také: Leo Steiner: Na Ústecku probíhalo největší rozkrádání dotací v Česku 
 
Arno Fišera 
 
bývalý krajský radní (ČSSD) Ústeckého kraje, bývalý radní Ústí nad Labem (ČSSD). Po čtyři roky byl 
náměstkem primátora města. Do roku 2014 byl ústeckým radním. Od roku 2008 byl krajským 
zastupitelem, posléze byl také náměstkem hejtmanky Ústeckého kraje. Byl členem představenstva 
Českého svazu zpracovatelů masa. 
 
Petr Fiala 
(ODS) ředitel největšího zdravotnického zařízení v Ústeckém kraji Krajské zdravotní, v letech 2013 až 
2015 předseda ODS v Ústeckém kraji, člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi 
 
Vladimír Bártl 
(ODS) pověřený náměstek na ministerstvu průmyslu a obchodu, exprimátor Mostu. 
 
Renné Komínek 
šéf chomutovského ŘSD, člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi 
 
Vladimír Macholda 
ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje, Člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi 
 
Zdislav Mazur 
spolumajitel firmy Jemapol, člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi 
 
Jakub Pánik 
 
(ČSSD) člen Ústředního výkonného výboru a předsednictva ČSSD, člen krajského vedení ČSSD v 
Karlovarském kraji. 
 
Čtěte také: Personální odpovědnost v dotační kauze nechá Sobotka na krajích 
 
Petr Navrátil 
starosta Chebu a člen Ústředního výkonného výboru ČSSD a předsednictva s poradním hlasem, 
předseda ČSSD v Karlovarském kraji, Člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi. 
 
Mezi obviněnými mají být dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák 
a Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 



Deník ověřil, že Miloslav Čermák a Petr Horký prokazatelně byli členy hodnotitelské komise v 
problematické 3. fázi hodnocení projektů." 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/dotacni-s...eri-meli-rozkradat-penize-20161216.html 
 

Obhájci zpochybňují práci policie v případu dotací ROP 
Severozápad 

16.12.2016    denik.cz    str. 0   Z domova 
    Ivana Kalinová, Vladimír Meluzín,  ČTK    Ústecký kraj     

Karlovarský kraj - Ze zatýkání a výslechů v souvislosti s dotacemi Regionálního operačního programu 
ROP Severozápad, z poškozování Evropské unie a dalších trestných činů jsou v šoku nejen samotní 
obvinění, ale i jejich obhájci. Například Jiří Schüller, advokát starosty Chebu Petra Navrátila, se 
nemůže ubránit dojmu, že příprava celé akce ze strany orgánů činných v trestním řízení byla řešena v 
určitém zmatku. 
 
Výslechy se podle něj prováděly v časovém presu, se zpožděním a musely být dokončeny během 
několika dnů. 
 
„Nemohu se ubránit dojmu, že úkony byly řazeny tak, aby byla ztížena obhajoba obviněných. Na dvou 
místech zároveň být nemohu. Navíc se řeší případy z roku 2006 až sedm, tak co vede orgány činné v 
trestním řízení teď vše vyřešit?" dumá nad postupem policie obhájce. 
 
Podivné podle něj je i to, že policie měla připraveno jednadvacet návrhů na vazbu, většina 
obviněných byla ale propuštěna a vyšetřováni budou na svobodě. „Nebyl ani jeden důvod omezovat 
osobní svobodu mého klienta vazbou," konstatoval obhájce. A dodal, že se přidá k návrhu obhajoby, 
aby duševní stav Petra Kušnierze prozkoumali znalci. Podle advokátka Jiřího Schüllera jeho výslech 
policie nezvládla a všechna obvinění jsou postavena na jeho výpovědi, tedy na výpovědi jednoho 
člověka, tedy Petra Kušnierze, bývalého ředitele Úřadu Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad (viz box). 
 
Policisté už po výslechu propustili také obviněného Jakuba Pánika, bývalého krajského náměstka a 
současného krajského zastupitele. Ani on se k případu nemohl vyjádřit, protože je vázán mlčenlivostí. 
I on se ale domnívá, že celá kauza se rozjela na základě údajného svědectví Petra Kušnierze, kterému 
se nechce do vězení. 
 
A k obviněným z Karlovarského kraje přibyla i další jména. Na seznamu nyní figurují i Zdeněk Šnajdr, 
Otakar Skala, zastupitel Františkových Lázní, a Kamil Řezníček, ředitel úřadu práce. 
 
ŠKODY JSOU VYSOKÉ 
 
Policie vyčíslila škodu v kauze Regionálního operačního programu Severozápad na 13,9 miliardy 
korun. ČTK to řekl advokát podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. Ježek je jediný z 24 obviněných, 
který je stíhán vazebně. Vinu odmítá. ROP Severozápad podpořil během svého působení více než 500 
projektů v Ústeckém a Karlovarském kraji částkou 19,4 miliardy korun. 
 
Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který 
poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat svědky. Vyšetřování se týká už prvopočátků 
operačního programu, který reálně začal rozdělovat dotace v roce 2008. 
 

http://www.denik.cz/z_domova/dotacni-seznam-kdo-je-mezi-24-obvinenymi-kteri-meli-rozkradat-penize-20161216.html


„Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl Kis. Ježek, který byl vlivným 
členem ODS v Ústeckém kraji, vinu odmítá. Mimořádně vysokou škodu potvrdil i Majchrák. „Trestnou 
činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. 
Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu doktoru (Davidu) Rathovi, který byl 
vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu," řekl Majchrák. 
 
Soud poslal Ježka do vazby kvůli obavám z ovlivňování svědků. Státní zástupce žádal vazbu i kvůli 
obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Podle Majchráka chce policie a státní zástupce 
vyslechnout mnoho svědků. 
 
„Vyjmenovali přes 120 lidí, kteří budou vyslýcháni v pozici svědka. Pan obviněný značnou část těch 
osob zná, má k nim jisté vazby," doplnil Majchrák. 
 
Podle informací, které získala ČTK od advokátů některých obviněných, se vyšetřování týká už 
prvopočátků ROP Severozápad a pokračuje do doby, kdy se změnil systém financování projektů. 
Majchrák potvrdil, že případ do značné míry stojí na výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad 
Petra Kušnierze, který loni začal spolupracovat s policií. „Trestní stíhání je do značné míry vedeno, což 
není žádné tajemství, i na základě poznatků poskytnutých obžalovaným Kušnierzem v jeho trestní 
věci. Pan obviněný (Ježek) do značné míry zpochybňuje i osobnost spoluobviněného, neboť inženýr 
Kušnierz je stíhán opětovně i v téhle trestné věci," uvedl Majchrák. Kušnierz loni sepsal tabulku 
údajně ovlivněných projektů, kterých bylo 54. Napsal i dokumenty, kdo a jak se podle něj na 
ovlivňování podílel. 
 
Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. 
 
Všechny ostatní obviněné, mezi kterými je řada politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po 
výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v 
Karlovarském kraji Petra Navrátila. Dalšími obviněnými jsou někdejší senátor za ODS Alexandr Novák, 
ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje 
Vladimír Macholda. 
 
Obviněn je také první ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Vráblík. Byl stíhán už v poslední 
Kušnierzově kauze, ale ústecký krajský soud ho letos v březnu obžaloby zprostil. 
 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006 a rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. 
Během svého působení podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností částkou 19,4 
miliardy korun. Nepodařilo se ale vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy korun. 
Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. 
 
„Zažil jsem to už podruhé, není to nic příjemného" 
 
Cheb - Jako ve zlém snu si patrně připadal současný chebský starosta Petr Navrátil (ČSSD), když si pro 
něho přišli tento týden policisté. Téměř to samé už totiž zažil téměř na den přesně před rokem. To 
když 14. prosince 2015 prohledala policie jeho kancelář na radnici i byt. Navrátil měl tu smůlu, že dva 
roky působil jako předseda Regionální rady ROP Severozápad. Z funkce odstoupil po dvouletém 
funkčním období v listopadu roku 2014. Prohlídka, která přišla o rok později, patrně souvisela s 
dotačními projekty. 
 
„Bylo to tehdy dost nepříjemné, ty pocity se jen těžko popisují. Hlavou se mi honilo, jestli budu s 
rodinou na Vánoce doma. Ptal jsem se policistů a řekli mi, zda mám dárky. Pak dodali, že je mám 
nakoupit a užít si Vánoce. A že se pak uvidí. Říkal jsem si, jestli mluví pravdu, nebo to jsou jen 
fabulace…," vzpomíná Navrátil. 



 
Letos si ho už policisté odvezli, stejně jako řadu dalších lidí, kteří nějakým způsobem s dotačními 
projekty přišli do styku. „Loni to asi bylo z hlediska pocitů horší. Ale ani tentokrát se nedá hovořit o 
něčem příjemném. Dva dny jsem čekal, co se vlastně bude dít, a opět se hlavou honilo, zda budu na 
Vánoce doma," dodal Navrátil. 
 
Na Vánoce tedy nakonec Petr Navrátil doma bude, byť z policie odešel také on s obviněním. 
Vyjadřovat se k celé kauze nechtěl. „Kdybych cokoliv řekl, vystavil bych se velkým problémům," 
uvedl. I Petr Navrátil je stejně jako dalších třiadvacet obviněných v souvislosti s dotacemi ROP 
Severozápad z poškozování Evropské unie a dalších trestných činů zavázán mlčenlivostí. Pokud by ji 
porušil, vystavil by se sankcím. 
 
Jeho advokát Jiří Schüller považuje všechna obvinění vznesená proti Petru Navrátilovi za vyvrácená. 
„Prošel jsem obvinění, které má 80 stran, a obhajoba má za to, že vše stojí na jedné jediné výpovědi 
jednoho člověka. K návrhu, aby byl prozkoumán jeho duševní stav, se připojím i já. Obhájci se navíc 
shodli, že časový plán výslechů nebyl zvládnut a ve všem panoval zmatek. Za dobu své praxe, kterou 
vykonávám od roku 1993, jsem se s takovým selháním nesetkal," zdůraznil Navrátilův obhájce Jiří 
Schüller. 
 
Prohlášení k zadržení členů ČSSD kvůli čerpání eurodotací 
 
Česká strana sociálně demokratická zaznamenala informaci o zadržení dvou jejích členů v souvislosti s 
prověřováním dotačních programů Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad (ROP). 
 
Vzhledem k tomu, že nyní probíhá vyšetřování, ze kterého dosud nebyly vyvozeny žádné konkrétní 
závěry, a že dosud nebylo veřejnosti sděleno, z čeho jsou paní Vaňhová a pan Navrátil obviněni, není 
možné kauzu blíže komentovat. 
 
ČSSD bude samozřejmě sledovat průběh celého vyšetřování, ale rozhodně do něj nebude nijak 
zasahovat. V případě, že obvinění nebudou potvrzena, tak by o tom měly informovat příslušné 
zpravodajské servery. Pokud se obvinění prokážou, tak bude sociální demokracie postupovat v 
souladu se svou vnitrostranickou politikou. 
 
Jedná se o kauzu starou několik let, která nespadá pod mandát vlády v čele s ČSSD. 
 
Tato vláda nastavila systém čerpání evropských prostředků transparentněji a k podobným 
komplikacím nebude docházet. 
 
Případ je zcela v kompetenci Policie ČR a dalších orgánů činných v trestním řízení. Nyní musíme 
počkat na výsledky jejich šetření. KVV ČSSD Karlovarského kraje" 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/obhajci-z...du-dotaci-rop-severozapad-20161216.html 
 

Trestně stíhaní by podle Sobotky neměli zastávat funkce 
16.12.2016    denik.cz    str. 0   Z domova 

    ČTK    Ústecký kraj     

Praha - Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, 
kteří jsou trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve 
veřejných funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. "Je to jejich individuální odpovědnost a tu 
odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," řekl dnes novinářům. 

http://www.denik.cz/z_domova/obhajci-zpochybnuji-praci-policie-v-pripadu-dotaci-rop-severozapad-20161216.html


 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. "Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
 
Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. "Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě," reagoval dnes 
Sobotka. 
 
Čtěte také: Dotační seznam. Kdo je mezi 24 obviněnými, kteří měli rozkrádat peníze? 
 
V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat v pondělí. Na jednání 
zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 
 
Přečtěte si: Ježek v kleci. V dotační kauze skončil ve vazbě jen vlivný podnikatel" 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/trestne-s...ky-nemeli-zastavat-funkce-20161216.html 
 

Sobotka: Trestně stíhaní socialisté by neměli zastávat veřejné 
funkce 
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        Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. 
 
"Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," 
řekl Sobotka novinářům. 
 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. 
 
"Měly by tu situaci vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či 
nevině musí rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. 
 

http://www.denik.cz/z_domova/trestne-stihani-by-podle-sobotky-nemeli-zastavat-funkce-20161216.html


Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a chebský starosta Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). Fišera už ukončil členství 
ve straně. 
 
URL| http://www.e15.cz/clanek/1326758/sobot...liste-by-nemeli-zastavat-verejne-funkce 
 

‚Kapitán‘ a ‚Pan Velkomožný‘ ovlivnili na 500 projektů ROP 
Severozápad 
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Ústředními postavami rozsáhlých podvodů kolem ROP Severozápad byli bývalý senátor ODS Alexandr 
Novák a podnikatel a někdejší člen ODS Daniel Ježek, kterým se podařilo kolem dotací vytvořit 
důmyslnou síť regionálních úředníků i politiků. S jejich pomocí pak podle zjištění Českého rozhlasu 
dokázali ovlivnit přes 500 dotačních projektů. Dosazení úředníci oslovovali své bosse Nováka a Ježka 
jako „Kapitána“ a „Pana Velkomožného“. 
Ústředními postavami rozsáhlých podvodů kolem ROP Severozápad byli bývalý senátor ODS Alexandr 
Novák a podnikatel a někdejší člen ODS Daniel Ježek, kterým se podařilo kolem dotací vytvořit 
důmyslnou síť regionálních úředníků i politiků. S jejich pomocí pak podle zjištění Českého rozhlasu 
dokázali ovlivnit přes 500 dotačních projektů. Dosazení úředníci oslovovali své bosse Nováka a Ježka 
jako „Kapitána“ a „Pana Velkomožného“. 
Novákovi a Ježkovi se podařilo prosadit do čela úřadu ROP Severozápad své vlastní loajální lidi. 
Nejdříve šlo o Petra Vráblíka, kterého později nahradil Petr Kušnierz. Úředníci přitom podle detektivů 
vyšetřujících dotační podvody zastávali vůči Novákovi s Ježkem jednoznačně podřízený postoj. 
„U Nováka s Ježkem se soustředily požadavky vzešlé z politicko-podnikatelského prostředí na to, 
kterým projektům mají být přiznány dotace, a oni pak za účelem jejich splnění zadávali Kušnierzovi s 
Vráblíkem pokyny v podobě rozkazů, které musely být bezpodmínečně a bez diskuzí plněny,“ citoval 
ČRo policejní zprávu. 
Nerovný vztah ilustruje i způsob, jakým oslovoval Kušnierz svého neoficiálního šéfa Nováka. Tomu při 
vzájemné komunikaci říkal Kapitáne, Ježkovi pak příslušela přezdívka Pan Velkomožný. Kušnierz 
později začal s policií spolupracovat a pomohl ji rozkrýt pozadí nelegálního ovlivňování dotací. 
Dotace se podle detektivů rozdělovali poměrem 60 ku 40, kdy větší část získal Ústecký kraj, menší 
část putovala do kraje Karlovarského. Tabulka se soupisem dotačních projektů poté putovala k 
politikům z obou krajů, kteří měli označit, na jaké projekty mají být vynaloženy peníze. Takovýmto 
způsobem pracovala například bývalá hejtmanka ČSSD Jana Vaňhová. 
Takto označený seznam pak putoval přímo na stůl podnikatele a exsenátora Nováka, který ho musel 
odsouhlasit. Úředníci a politici podle dosavadního vyšetřování takto ovlivnili 541 projektů, například 
nábřeží v Kadani či rekonstrukci stadionu v Litoměřicích. 
Policie obvinila skupinu podezřelých z poškozování zájmů EU, uplácení či zneužití pravomoci. 
Obstavila také desítky nemovitostí stíhaných podnikatelů a politiků. 
Přestože je Novák formálně obviněn, jeho další účinkování v kauze je značně nejisté. V květnu se totiž 
vzdal českého občanství a později společně se svou rodinou odcestoval do zahraničí. Jeho právník 
Michael Kis však i nadále tvrdí, že podnikatel nechce mařit vyšetřování a pracuje na návratu domu. 
Naopak Ježek je prozatím jako jediný z obviněných ve vazbě, kde čeká na další vyšetřování. Policie mu 
mezitím obstavila 41 nemovitostí i peníze na účtech. 
Čtěte také: Kauza ROP: Ježek ve vazbě, Novák v zahraničí, škoda dosahuje 14 miliard 
Soud poslal v kauze ROP Severozápad podnikatele Ježka do vazby 
 
 

http://www.e15.cz/clanek/1326758/sobotka-trestne-stihani-socialiste-by-nemeli-zastavat-verejne-funkce


URL| http://echo24.cz/a/wBzE7 
 

Kauza ROP: Ježek ve vazbě, Novák v zahraničí, škoda dosahuje 14 
miliard 

16.12.2016    echo24.cz    str. 0   Domov, Krátké zprávy, Homepage 
    Echo24, čtk, ly    Ústecký kraj     

Někdejší vlivný člen ODS a podnikatel Daniel Ježek, který je jako jediný obviněný ve vazbě, má 
zablokovaný majetek. Podle informací Českého rozhlasu mu policie obstavila 41 nemovitostí a peníze 
na účtech. Policie tak pravděpodobně zakročila proto, že by Ježek mohl svůj majetek jinak převést na 
někoho jiného. Ježek obvinění odmítá, ve vazbě je však podle soudu kvůli obavě z možného 
ovlivňování svědků. Škoda v dotační kauze ROP Severozápad dosahuje 13,9 miliardy korun. 
 
Někdejší vlivný člen ODS a podnikatel Daniel Ježek, který je jako jediný obviněný ve vazbě, má 
zablokovaný majetek. Podle informací Českého rozhlasu mu policie obstavila 41 nemovitostí a peníze 
na účtech. Policie tak pravděpodobně zakročila proto, že by Ježek mohl svůj majetek jinak převést na 
někoho jiného. Ježek obvinění odmítá, ve vazbě je však podle soudu kvůli obavě z možného 
ovlivňování svědků. Škoda v dotační kauze ROP Severozápad dosahuje 13,9 miliardy korun. 
 
Český rozhlas zjistil, že policie už Ježkovi obstavila 41 nemovitostí, což vyplývá z katastru nemovitostí. 
„Těsně po výslechu došlo k předání usnesení o zajištění majetkových hodnot. Ke konkrétním částkám 
se vyjadřovat nebudu. Zajišťovaly se nemovitosti a peněžní prostředky na účtech,“ potvrdil Ježkův 
právník Michael Kis. Zablokovaný majetek má i advokát Aleš Dostál, jemuž byl odstaven byt v Ústí 
nad Labem. 
 
„Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun,“ řekl Kis. Za mimořádně vysokou 
označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který poslal Ježka do vazby. 
„Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání 
ještě neřešil,“ řekl Majchrák. 
 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Ze 
seznamu obviněných plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty 
bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. 
Obviněný Novák se vzdal českého občanství 
 
Právník Michael Kis kromě Ježka obhajuje i bývalého senátora za ODS a usvědčeného korupčníka 
Alexandra Nováka, který podle Českého rozhlasu spoluvlastní část nemovitostí s Ježkem. Novák je 
však nyní s manželkou v zahraničí. Kvůli tomu ho ještě policie nezadržela a obviněn je jen formálně, 
neboť ještě fyzicky neobdržel usnesení o zahájení trestního stíhání. 
 
Deník Právo navíc zjistil, že se Novák v květnu vzdal českého občanství. Podle deníku by to však 
nemělo mít vliv na jeho případné vydání zpět do republiky, kdyby se odmítl sám vrátit. Není jasné, 
které občanství nyní Novák má. Podle právníka Kise prý Novák rozhodně nechce mařit vyšetřování a 
na „návratu se pracuje“. 
Čtěte také: Soud poslal v kauze ROP Severozápad podnikatele Ježka do vazby 
 
Za ODS se kauza týká i ředitele Krajské zdravotní Petr Fiala či bývalého primátora Mostu Vladimíra 
Bártla, který je nyní ředitelem odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Podle ministra Jana Mládka 
(ČSSD) se věc týká Bártlovy činnosti mimo ministerstvo, v případně závažných informací bude státní 
tajemník postupovat podle služebního zákona. 
Sobotka: Obvinění by se měli vzdát funkcí 

http://echo24.cz/a/wBzE7


 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní. 
 
Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera v pátek ukončil členství ve straně. Ze sociálních 
demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, 
navíc je členkou ústředního výkonného výboru strany. 
 
Předseda sociálních demokratů Bohuslav Sobotka nepokládá kauzu za problém ČSSD, ale konkrétních 
lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. Bude však doporučovat trestně stíhaným členům 
sociální demokracie, aby nepůsobili ve veřejných funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. „Je to jejich 
individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana,“ řekl v pátek 
Sobotka novinářům. 
 
Ministr financí Andrej Babiš (ANO) poté v reakci uvedl, že ČSSD si spolu s ODS udělaly z ROP „dojnou 
krávu“ a teď to vyplouvá na povrch. Podle něj nese Sobotka za chování svých spolustraníků v dotační 
kauze ROP Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, uvedl Babiš. 
Čtěte také: Babiš útočí na ČSSD: Spolu s ODS si udělaly z ROP dojnou krávu 
 
ČSSD v Karlovarském kraji se bude případem tří svých vysoce postavených členů obviněných v kauze 
ROP Severozápad zabývat v pondělí. Do vedení ČSSD v kraji patří Čermák, Pánik a Navrátil, který je i 
krajským předsedou strany. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v roce 2008. Regionální operační 
program Severozápad podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. Dalších asi 3,5 miliardy 
korun se nestihly vyčerpat. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli 
podezření z korupce. ROP Severozápad provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních 
kauz. 
  
V několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let do 
vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho 
ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Kušnierz 
ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP 
Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných projektů. Kušnierz je i v aktuální kauze jedním z 
obviněných. 
 
URL| http://echo24.cz/a/w6Tci 
 

Trestně stíhaní by podle Sobotky neměli zastávat funkce 
16.12.2016    epravo.cz    str. 0   Zpravodajství 

        Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. "Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně 
nemůže nést jejich politická strana," řekl dnes novinářům. 
 

http://echo24.cz/a/w6Tci


V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. "Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
 
Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. "Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě," reagoval dnes 
Sobotka. 
 
V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat v pondělí. Na jednání 
zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 
 
Zdroj: ČTK - 16.12.2016 
 
URL| http://www.epravo.cz/zpravodajstvi/tre...otky-nemeli-zastavat-funkce-104453.html 
 

Odejděte z funkcí, vyzve Sobotka obviněné v dotační kauze 
16.12.2016    euro.cz    str. 0   Politika 

        Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. „Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně 
nemůže nést jejich politická strana,“ řekl dnes novinářům. 
 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. „Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit,“ uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
 
Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. „Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě,“ reagoval dnes 
Sobotka. 
 
V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
 

http://www.epravo.cz/zpravodajstvi/trestne-stihani-by-podle-sobotky-nemeli-zastavat-funkce-104453.html


Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat v pondělí. Na jednání 
zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 
 
O kauze ROP Severozápad dále čtěte: 
 
Škoda v kauze ROP Severozápad šplhá ke 14 miliardám 
 
Sobotka: Kauza ROP Severozápad se týká minulosti. Personální odpovědnost nechá na krajích 
 
Černá díra na peníze: policie obvinila 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací 
 
URL| http://www.euro.cz/politika/odejdete-z...obotka-obvinene-v-dotacni-kauze-1320486 
 

Trestně stíhaní by podle Sobotky neměli zastávat funkce 
19.12.2016    Chebský deník    str. 4   Region/Karlovarský kraj 

    (čtk)    Ústecký kraj     

Praha/Karlovarský kraj – Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům 
sociální demokracie, kteří jsou trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby 
nepůsobili ve veřejných funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. „Je to jejich individuální odpovědnost 
a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana,“ řekl novinářům. V příštích dnech a 
týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly by se kauzou 
podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. „Měly by tu situaci vyhodnotit, měly by s 
těmi lidmi hovořit,“ uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí rozhodnout soud a kauza se 
týká minulosti. 
 Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. „Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě,“ reagoval 
Sobotka. 
 V sobotu řešila další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastnil i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
 Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování 
zájmů EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana 
Jakub Pánik, Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat dnes. Na 
jednání zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 
 
Region| Západní Čechy 
Publikováno| Chebský deník; Region/Karlovarský kraj; 04 
Publikováno| Karlovarský deník; Region/Karlovarský kraj; 04 
Publikováno| Sokolovský deník; Region/Karlovarský kraj; 04 
ID| 9e2bec2a-84e3-4366-96ae-40d4a4e581a1 
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ROP Severozápad – mastili si politici ČSSD kapsy? 
16.12.2016    idnes.cz - blog    str. 0    

    Radek Rozvoral    Ústecký kraj     

V této kauze je dohromady obviněno čtyřiadvacet osob a velkou část z toho tvoří politici oranžové 
květiny (ČSSD). Mastili si kapsy nebo stranickou pokladnu? 
 
Vyšetřovaná korupce se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s 
evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Velkou část obviněných podle ČTK tvoří hodnotitelé 
projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor 
ROP Severozápad, který tvořili politici Ústeckého a Karlovarského kraje. Zmanipulovaných a 
ovlivněných projektů mělo být údajně čtyřiapadesát a to za 14 miliard korun. 
 
ČTK informovala o tom, že má k dispozici seznam všech obviněných, z něhož jmenovala dohromady 
sedm politiků ČSSD (bývalá hejtmanka, náměstci a radní) a dva bývalé vlivné členy ODS. O jména mi 
zde ani tak nejde, jelikož v tomto případě už se nedá mluvit jen o selhání jednotlivce, jak to vždy v 
případech korupce vedení všech politických stran komentuje. Pokud se obvinění prokáže, pak se v 
tomto případě bude jednat o selhání celé partaje, která nám v současné době vládne a která ústy 
svého předsedy a současného premiéra Bohuslava Sobotky chce opět vyhrát parlamentní volby. 
 
Je to jen výsměch všem poctivě pracujícím lidem, kteří odevzdávají nekřesťanské daně a veškeré 
odvody, které pak mizí v černých i když v tomto případě spíše v oranžových dírách zkorumpovaných 
politiků a ve volbách bychom jim to měli náležitě spočítat. 
 
Autor: Radek Rozvoral / pátek 16.12.2016 7:11 / karma článku: 0.00 / přečteno: 0x 
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Radek Rozvoral 
 
 
URL| http://rozvoral.blog.idnes.cz/blog.aspx?c=574162 
 

Fišera obviněný v kauze ROP Severozápad v ČSSD skončil. Podle 
Sobotky by měli odstoupit i ostatní stíhaní 

16.12.2016    iHNed.cz    str. 0    
    ČTK, riz    Ústecký kraj     

Arno Fišera z ústecké ČSSD je jedním z 24 obviněných v nové dotační kauze ROP Severozápad. Kvůli 
tomu v pátek ukončil členství ve straně. 
Ani další trestně stíhaní by podle Bohuslava Sobotky neměli dál zastávat funkce. 
Podle Andreje Babiše nese Sobotka za chování spolustraníků odpovědnost. 
 
Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. 
 

http://rozvoral.blog.idnes.cz/blog.aspx?c=574162


"Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," 
řekl v pátek Sobotka. 
 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. 
 
"Měly by tu situaci vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či 
nevině musí rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
 
Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. 
 
"Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná politická strana, o 
tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě," reagoval v pátek Sobotka. 
 
Členství ve straně už v pátek ukončil bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, informoval 
krajský předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. Fišera je jedním z 24 obviněných v nové 
dotační kauze ROP Severozápad. 
 
"Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD," řekl Andrt. Fišera, který byl v letech 2011 až 
2012 krajským předsedou, byl řadovým členem v Ústí nad Labem. 
 
V minulosti byl náměstkem bývalé ústecké hejtmanky Jany Vaňhové a do letošního listopadu ještě 
radním Ústeckého kraje. 
 
Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní ČSSD v 
Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného výboru strany. 
 
Situací se bude pravděpodobně zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i 
předseda strany a premiér Bohuslav Sobotka. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. 
 
Mezi obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik a Miloslav Čermák nebo Petr 
Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
Policisté v kauze podvodů s dotacemi ROP zatkli i náměstka ministra průmyslu a obchodu. Došli si pro 
něj přímo na ministerstvo - čtěte ZDE 
 
Policie vyčíslila škodu v kauze ROP Severozápad na téměř 14 miliard korun. Ve vazbě je už jen 
podnikatel Ježek - čtěte ZDE 
 
Kauza podvodů s dotacemi zasáhla regionální lídry ČSSD a ODS - čtěte ZDE 
 
Policie stíhá bývalou hejtmanku Vaňhovou, exsenátora Nováka a dalších 22 lidí kvůli zneužití 
evropských dotací - čtěte ZDE 
 
URL| http://domaci.ihned.cz/c1-65560100-fis...rop-severozapad-ukoncil-clenstvi-v-cssd 
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Ježek stíhaný v kauze ROP platil web spolku motorkářů, kteří 
pomohli exsenátoru Novákovi z vězení 

16.12.2016    iHNed.cz    str. 0    
    Jakub Zelenka , Lukáš Prchal    Ústecký kraj     

Stíhaný podnikatel Daniel Ježek, který v úterý skončil v policejní síti při razii proti podvodům s 
evropskými dotacemi, měl blízko k motorkářům z občanského sdružení Gryphons. 
Ti se zaručili za chomutovského exstarostu Alexandra Nováka a měli ho pomoci převychovat. 
Už v minulosti oba bývalí členové ODS spolupracovali na několika obchodech. 
 
Mocný mostecký zákulisní hráč a podnikatel Daniel Ježek, kterého policie po obří razii poslala do 
vazby kvůli možným machinacím s evropskými dotacemi, se angažoval v motorkářském občanském 
sdružení Gryphons. To pomohlo dostat z vězení bývalého exstarostu Chomutova Alexandra Nováka, 
který si odpykával čtyři roky za přijetí čtyřicetimilionového úplatku. 
 
Internetové stránky motorkářů z Gryphons sice nefungují, prozrazují však, že doména je 
zaregistrovaná právě na Ježka. Kromě jména je v osobních údajích uvedena i jeho adresa, na kterou 
jsou napsány podnikatelovy firmy. Na velké moderní mostecké vile se navíc objevila plomba s datem 
15. 12. ukazující, že kriminalisté kvůli vyšetřování machinací s dotacemi majetek obstavili. 
 
Jakmile padne Ježkovo jméno, členové Gryphonů odmítají dále mluvit. "Nebudu se k tomu 
vyjadřovat. Už mi prosím nikdy nevolejte," opakoval starosta obce Želenice a jedna z vůdčích postav 
spolku Jan Zálešák. 
 
Ve vesnici se mimo jiné odehrávala řada akcí, jimiž motorkáři argumentovali, že konají dobro, a 
mohou se tak za Nováka zaručit. Kromě půjčení pípy na pálení čarodějnic to bylo například i 
organizování tradiční neckyády. 
 
"Jsme kamarádi (s Ježkem) přes 40 let a k jeho osobě se nebudu vyjadřovat. Na shledanou," řekl bez 
představení jeden z členů Gryphonů do telefonu. Kromě toho se na některých fotkách sdružení 
objevuje muž podobný právě Ježkovi, jeho identitu však nechtěl nikdo potvrdit. 
 
Společný advokát i obchody z minula 
 
Kromě bývalého členství v ODS a motorkářského spolku Gryphons pojí Nováka s Ježkem i jméno 
advokáta Michaela Kise. Ten nyní oba zastupuje. A podivné převody dvou hotelů v Chomutově. 
 
Podle serveru Centrum nezávislé investigace Novák před nástupem do vězení půjčil 6,5 milionu 
svému známému Štefanu Novákovi, jemuž stejnou částku dodal i podnikatel Ježek. Po návratu 
Alexandra Nováka z vězení pak za vymazání 13milionové půjčky prodal Štefan Novák hotely Ježkovi a 
Novákovi. 
 
Alexandr Novák je v současné době v zahraničí. Už dříve jezdil velmi často do USA na Floridu, kde měl 
byznys s nemovitostmi. Podle informací serveru Novinky.cz se navíc měl Novák letos vzdát svého 
občanství a ponechat si pravděpodobně pouze německé. "Můj klient není v USA na dovolené, ale 
určitě se bude chtít vrátit do republiky," řekl advokát Kis. 
 
Ministerstvo spravedlnosti spekulace o Novákově občanství nepotvrdilo. "Informaci o tom, že by se 
pan Novák vzdal občanství, nemáme. Proto čistě teoreticky platí: pokud se jakýkoliv český občan vzdá 
občanství a stane se americkým občanem, zásadní právní komplikace by to v případě žádosti o vydání 



nebyla," popsala mluvčí resortu Tereza Schejbalová. Ministerstvo by prý postupovalo jako v případě 
Kevina Dahlgrena. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad provedla v úterý obří razii, která 
skončila obviněním 24 lidí z poškozování zájmů EU a dalších trestných činů. Škoda jde podle 
kriminalistů do 13,9 miliardy. Mezi stíhanými je například bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, 
Jiří Červinka či starosta Chebu Jan Navrátil. 
 
Fišera obviněný v kauze ROP Severozápad v ČSSD skončil. Podle Sobotky by měli odstoupit i ostatní 
stíhaní - čtěte ZDE 
 
Policie vyčíslila škodu v kauze ROP Severozápad na téměř 14 miliard korun. Ve vazbě je už jen 
podnikatel Ježek - čtěte ZDE 
 
Policisté v kauze podvodů s dotacemi ROP zatkli i náměstka ministra průmyslu a obchodu. Došli si pro 
něj přímo na ministerstvo - čtěte ZDE 
 
Ministerstvo zrušilo rozhodnutí o vítězi tendru na provoz letecké záchranné služby v Ústí nad Labem. 
Vznikne nová komise - čtěte ZDE 
 
URL| http://domaci.ihned.cz/c1-65560330-jez...-pomohli-exsenatorovi-novakovi-z-vezeni 
 

Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil 
členství ve straně 
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Monika VRCHOTOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. Fišera je jedním ze 24 
obviněných v nové dotační kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi obviněnými ještě bývalá 
hejtmanka Jana Vaňhová. Ta je stále předsedkyní sociální demokracie v Chomutově. Navíc je členkou 
Ústředního výkonného výboru strany. Situací se bude pravděpodobně zabývat zítřejší krajská 
konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i předseda strany a premiér Bohuslav Sobotka. 
 

Kauza ROP Severozápad pravděpodobně zamíchá kartami uvnitř 
ČSSD 
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Monika VRCHOTOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Kauza ROP Severozápad pravděpodobně zamíchá kartami uvnitř ČSSD. Šéf strany a premiér Bohuslav 
Sobotka chce, aby všichni jeho spolustraníci zapletení do aféry s evropskými dotacemi odstoupili z 
funkce. Mezi obviněnými je například i předseda sociálních demokratů v Karlovarském kraji a chebský 
starosta Petr Navrátil. Podle Sobotky by všichni stíhaní měli opustit svá místa. 
 
Bohuslav SOBOTKA, premiér /ČSSD/ 
-------------------- 

http://domaci.ihned.cz/c1-65560330-jezek-stihany-v-kauze-rop-platil-web-spolku-motorkaru-kteri-pomohli-exsenatorovi-novakovi-z-vezeni


Dlouhodobě prosazuji v politice zásadu, že člověk, který je trestně stíhaný, tak by neměl zastávat 
veřejnou funkci. Čili určitě budu doporučovat těm funkcionářům, kterých se případně tato věc 
dotkne, aby nezastávali veřejnou funkci, aby také nezastávali žádné funkce v sociální demokracii. 
 
Monika VRCHOTOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Už dnes bude ústecká organizace ČSSD rozhodovat o dalším politickém angažmá bývalé hejtmanky 
Jany Vaňhové. Další stíhaný, bývalý šéf sociální demokracie v ústeckém regionu Arno Fišera už 
členství v ČSSD ukončil. 
 

Byla to velká vlaková loupež za bílého dne 
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    MARTIN SHABU    Ústecký kraj     

KARLOVARSKO Pro předsedu senátorského klubu Starostů a nezávislých Jana Horníka obvinění v 
dotačním skandálu ze severních Čech rozhodně minulostí není, jako pro premiéra Bohuslava Sobotku. 
Podle Horníka sociální demokraté nepochopili závažnost případu. „Premiér Sobotka byl Pánikovi 
(jeden z obviněných politiků ČSSD – pozn. red.) vděčný, že měl z Karlovarska obrovskou podporu,“ 
řekl LN Horník, který je zastupitelem Karlovarského kraje a rozdělování dotací roky kritizuje. Je také 
členem Výboru Regionální rady ROP Severozápad. 
 
* LN V ROP Severozápad vznikla podle policie činností skupiny 24 obviněných škoda 14 miliard korun. 
Jak se to mohlo stát? 
 
Na posledním jednání starého zastupitelstva Karlovarského kraje se projednával návrh rozpočtu. 
Nové zastupitelstvo ho ale odmítlo schválit. Obsahuje totiž změny ve výši asi 300 milionů korun. 
Mohu se domnívat, že tam mohou být korekce za předraženou rekonstrukci Becherovy vily v 
Karlových Varech, za integrovanou technickou školu v Sokolově, střední školu v Ostrově a další 
projekty. Za podvodné jednání bude muset kraj zaplatit 300 milionů. Jsem zvědav, co z toho bude. 
 
* LN To jsou již známé „cinklé“ eurodotace. Nyní ale přibylo další masivní obvinění. 
 
Jde skutečně o známé případy. Některé projekty skončily u soudu, ale musely se zaplatit. Mělo by se 
to platit z rezervního fondu, který si Karlovarský kraj vytvořil pro předfinancování projektů. 
 
* LN Jak to tedy fungovalo? 
 
 Kupříkladu v integrované škole v Ostrově probíhal podle aktérů výběr projektů tak, že 
hodnocení uchazečů se psalo na tabuli. Nedělal se záznam. Nikdo vlastně neví, jak to proběhlo. A to 
byl projekt za 450 milionů korun. Jedno z hodnotících kritérií s vysokou vahou bylo, že rekonstrukce 
proběhne za provozu, což je ale naprosto standardní věc. Díky tomu udělení dotace zmanipulovali. 
 
* LN Hrozí podle vás, že těch 13,9 miliardy korun budou muset vracet Ústecký a Karlovarský kraj do 
Bruselu? 
 
Nemyslím, že v tomto rozsahu. V ROP Severozápad bylo celkem 19,5 miliardy korun. Z toho se 
nevyčerpalo 3,5 miliardy, protože program dva roky stál. Očekávalo se přitom původně, že se 
nevyčerpá až šest miliard. Ale vedení krajů umožnilo částečnou obměnu výboruRegionální rady ROP 
Severozápad, aby se čerpání zvládlo. Vedle lidí napojených na bývalého náměstka hejtmana Jakuba 
Pánika – takzvaných pánikovců – jsem se tam dostal například i já. 
 



* LN Kdo tedy zaplatí škodu? 
 Podle mě to již obsahuje projekty, za které se korekce platily. U nás sice byli stíhaní někteří 
lidé, například Pánik k těmto projektům musel vícekrát podat vysvětlení na protikorupční policii, ale 
to se zastavilo, co mám informace. Jak probíhal vnitrostranický boj uvnitř ČSSD, tak se Pánik chytře 
přiklonil k Sobotkovu křídlu. Hodně za něj bojoval. 
 (Pozn. red. – Jakub Pánik je jedním z obviněných v aktuální kauze ROP Severozápad. Svůj 
vztah s premiérem popsal LN takto: „Myslím, že jsme se nesetkávali víc než jiní náměstci hejtmana z 
jiných krajů na oficiálních i neoficiálních jednáních. V ČSSD jsme všichni přátelé.“) 
 Jistě je také velikým kamarádem s místopředsedou ČSSD Milanem Chovancem. Tři kauzy, v 
nichž Pánik vypovídal na protikorupční policii, najednou záhadně skončily. Detektivové, kteří to šetřili, 
si umě stěžovali. Byli naštvaní. Následně se některé informace z případů šířily po internetu. Musel to 
někdo do médií pustit. Zřejmě šlo o únik ze spisu. 
 
* LN Pamatujete si jména těch policistů? Nemám na ně kontakt. Nikdy mi ho nedali. Volali ze skrytých 
čísel. Byli dva a občas za mnou chodila i jejich nadřízená. Oni si dokonce nevolali ani mezi sebou. LN 
Proč? 
 
 To prostředí v policii bylo podle všeho strašně zkorumpované. Umělo se to zaplatit. Když si 
chtěli něco říci, tak se museli sejít. 
 
* LN Jak stará je to záležitost? 
 
 To může být čtyři roky nazpátek. Ale nějakou dobu se to táhlo. V té době se také rozpadla 
karlovarská krajská koalice ČSSD a KSČM a můj STAN vstoupil do krajské vlády, abychom vůbec 
dočerpali dotace. Prvním náměstkem hejtmana Martina Havla se tehdy stal právě Jakub Pánik. Na 
zastupitelstvu jsem řekl, že nemohu souhlasit s tím, aby se náměstky hejtmana stali pan Pánik a 
Červenka, což byl člověk, který dělal kdysi náměstka hejtmana za ODS. Červenka byl napojen na 
exministra vnitra Langera. Přidal se ke mně ještě primátor Karlových Varů. Jinak všichni ostatní pro 
novou radu v tomto složení hlasovali. 
 
* LN Co si myslíte o prohlášení premiéra, že v aktuální kauze jde o selhání jednotlivců a věc 
minulosti? 
 
 Byl jsem šokovaný. Takto to zlehčovat mi přijde šílené. Sobotka byl Pánikovi vděčný, že měl z 
Karlovarska obrovskou podporu. Premiér měl podle mého co vracet. Pro něj je to minulost. Jakápak 
minulost?! To byla rozkrádačka v miliardách. To ho nezajímá? Místo toho se měl postavit a říci, že to 
byl „prů…“ a je třeba to řešit. Vždyť ROP Severozápad byla velká vlaková loupež za bílého dne. Ve 
středu měl být premiér v Senátu. Chtěl jsem se ho na to zeptat, ale poslal za sebe zástupce. Až se v 
Senátu objeví, tak se ho samozřejmě zeptám. Vůbec si neuvědomuje, v jakých jsou potížích. 
 
* LN Proč si myslíte, že premiér hloubku problému nevnímá? 
 
 Ve středu se volil místopředseda dozorčí rady Státního zemědělského intervenčního fondu 
(SZIF). V němjde o obrovské peníze. Kolegové ze Senátu mě přesvědčili, abych na to místo 
kandidoval. Proti mně byl ještě kandidát za lidovce i za sociální demokracii Karel Kratochvíle. Jenže 
pan Kratochvíle je ředitelem státního hřebčína, který čerpá dotace z ministerstva zemědělství. 
Poukazovali jsme, že nemůže zastávat funkci místopředsedy dozorčí rady SZIF, když odtamtud bere 
peníze. Sociálním demokratům to ale přišlo normální. 
 
* LN Jak hlasování dopadlo? 
 



 O dva hlasy jsem se nedostal do druhého kola. Nakonec nebyl zvolen nikdo – kvůli tomu, že 
nezískal nadpoloviční většinu přítomných senátorů v tajné volbě, a bude se volit začátkem příštího 
roku znovu. Během kandidátského projevu jsem řekl, že se o vše budu zajímat jako skutečný člen 
dozorčí rady. A že budu poukazovat na případné nepravosti, jako jsem to dělal v ROP Severozápad v 
případě ČSSD. Po hlasování za mnou přišel jeden sociální demokrat a říkal mi, proč jsem to říkal, že v 
ROP byla ODS. Tak jsem říkal, že tam nebyli ódéesáci sami. Že polovinu lidí tam měla ČSSD. Vůbec si 
to neuvědomují. Pro ně je to minulost, jak řekl předseda ČSSD. 
 
Foto popis| Senátor Jan Horník 
Foto autor| FOTO ARCHIV MAFRA 
 

Bývalý ústecký předseda obviněný v ROP Severozápad ukončil 
členství v ČSSD 
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Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. Řekl to současný 
krajský předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. Fišera je jedním z 24 obviněných v nové 
dotační kauze ROP Severozápad. Premiér Sobotka bude dle pátečního vyjádření všem trestně 
stíhaným doporučovat, aby nezastávali veřejné funkce. 
 
Z krajské ČSSD je mezi obviněnými ještě bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. „Arno Fišera včera písemně 
ukončil členství v ČSSD,“ řekl ČTK Andrt. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, 
byl řadovým členem v Ústí nad Labem. V minulosti byl náměstkem Vaňhové a do letošního listopadu 
ještě radním Ústeckého kraje. 
 
Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová, která je stále předsedkyní 
ČSSD v Chomutově. Situací se bude pravděpodobně zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na 
kterou by měl dorazit i předseda strany a premiér Bohuslav Sobotka. 
 
Sobotka už dříve řekl, že se nová kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i 
funkcionáři ČSSD, týká minulosti. Personální odpovědnost nechá právě na krajích. Sobotka kauzu 
nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). Trestně stíhaní by 
neměli mít veřejné funkce, míní Sobotka 
 
Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. 
 
„Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana,“ 
řekl v pátek Sobotka novinářům. 
 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. „Měly by tu situaci 



vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit,“ uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/fisera-obvineny-...omov.aspx?c=A161216_115023_ln_domov_ele 
 

Kdo je muž, který skončil kvůli ROP ve vazbě? Stavěl i krajský pakt 
ODS a ČSSD 
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Podnikatel z Mostu Daniel Ježek je jediným z 24 stíhaných v kauze údajných manipulací s evropskými 
dotacemi v ROP Severozápad, který skončil ve vazbě. Mohlo by to napovídat tomu, jakou roli v 
případu odehrává. Každopádně Ježek byl jednou z klíčových postav, které ještě nedávno měly pod 
kontrolou severočeskou ODS. 
 
Stranické triko ODS nosil čtyřiačtyřicetiletý Ježek třináct let, občanské demokraty opustil v dubnu 
2014. Bylo to krátce poté, co ODS vyklidila pozice v čele Ústeckého kraje, města Ústí nad Labem i 
jinde. Na vrcholu sil však Ježek rozhodoval o podobě krajské vlády, jezdil na celostátní kongresy ODS 
a uzavíral obchody za miliony. „Vnímal jsem ho jako velmi schopného manažera,“ vzpomíná pro 
server Lidovky.cz předposlední předseda severočeské ODS Vladislav Raška. „Měl pověst podnikatele, 
který dotahuje věci do konce,“ dodal. 
 
Mimořádný Ježkův politický vliv se symbolicky naplnil po krajských volbách 2008, tehdy za občanské 
demokraty vyjednával společnou vládu v Ústeckém kraji s ČSSD. Přestože nikam nekandidoval, 
nezastával žádnou volenou funkci a nebyl ani v nejužších orgánech krajské ODS. „Ve vyjednávacím 
týmu je Jiří Šulc, Daniel Ježek, Patrik Oulický a Alexandr Novák,“ hlásil tehdy teplický primátor 
Jaroslav Kubera. 
 
Kuberou zmíněná jména byla pro Ježkovu politickou i byznysovou dráhu stěžejní, provázela ho část 
života. Exposlance, bývalého předsedu severočeské ODS a prvního hejtmana Ústeckého kraje Jiřího 
Šulce potkal Ježek v době, kdy na konci 90. let dosluhoval jako starosta Mostu. Se Šulcem stoupal i 
Ježek, v polovině minulé dekády už měl mostecký podnikatel v nepsané stranické hierarchii 
neoddiskutovatelnou pozici. Šulc, ROP Severozápad a milionový nájem 
 
Když Šulc v roce 2008 jako hejtman skončil, Ježkovi už „zbyli“ jen partneři v podnikání - Oulický s 
Novákem. Ale bylo to pevné spojení, spolu „koučovali“ ODS a čile obchodovali dalších několik let. 
Ačkoliv Šulc se z jeho života tak úplně nevytratil.  Měl  prsty v byznysu, jenž tuto trojici „proslavil“ 
patrně nejvíce. Řídící výbor ROP Severozápad pod vedením Šulce si jako své sídlo  od roku 2011 přes 
dva roky pronajímal dům, jenž Ježkovi, Oulickému a Novákovi patřil. Podnikatelé inkasovali tučný 
nájem, úřad jim vyplácel 10,5 milionu korun ročně. 
 
Že ROP Severozápad na čas zakotvil na jejich adrese, bylo symbolické. Právě tuto trojici ústecká 
soudkyně Kamila Elsnicová letos v únoru při jiné dílčí kauze v ROP Severozápad označila za hlavní 
postavy usměrňují tok dotací. „Byli styční důstojníci, kteří bohužel rozhodovali o tom, které projekty 
mají projít, a které ne,“ prohlásila. 
 
Nebyly to však zdaleka jen eurodotace, co mostecko-chomutovsko-ústeckou kliku pojilo. Jejich firma 
EDS třeba získala řadu zakázek od Ředitelství silnic a dálnic, šlo o tendry za stovky milionů. V roce 
2013 jim zase státní firma ČEPS musela vyplatit vyrovnání za to, že přes jejich pozemky na Lounsku 
povede elektrické vedení.  InsertSingleVideo Každý jsme šli jiným směrem, říká Oulický 
 

http://www.lidovky.cz/fisera-obvineny-v-rop-severozapad-ukoncil-clenstvi-v-cssd-pnj-/zpravy-domov.aspx?c=A161216_115023_ln_domov_ele


Podnikatelé přitom dotčené pozemky koupili o dva roky dříve. „Znali jsme se z ODS. Dali jsme se 
dohromady, uskutečnili jsme byznys a pak jsme to ukončili. Já šel jiným směrem a on taky,“ sdělil 
serveru Lidovky.cz Oulický s tím, že dnes už s Ježkem není v kontaktu více než rok. 
 
Ježek se s Novákem pouštěli do kšeftů i bez Oulického, spolu postavili pod hlavičkou společnosti Real 
Estate třeba benzinku u Děčína. Oba spojil také solární byznys. Potkali se ve firmě Talwin, ta v malé 
obci Moldava na Teplicku vybudovala obří fotovoltaickou elektrárnu. Obě stavby měly společné to, že 
vyrostly načerno. 
 
Do třetice se Ježek s Novákem pustili loni na jaře do hotelnictví, kdy získali dva hotely v Chomutově 
za 13 milionů. Stejné peníze přitom půjčili předchozímu majiteli na jejich koupi. 
 
Od uplynulé středy ale Ježek na byznys příliš zřejmě nemyslí, protože ho soud poslal do vazby. V ní 
bude čekat, zda policie sesbírá dost důkazů na to, že on je jedním z hlavních architektů, podle nichž 
se vystavěl údajně zmanipulovaný systém dotací na severu Čech. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/kdo-je-muz-ktery...omov.aspx?c=A161215_184201_ln_domov_jho 
 

KOUTNÍK: Blafuj jako Ujfaluši. Škoda 13,9 miliardy? Premiéra to 
moc ‚netankuje‘ 
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Vůbec nic jsem neplatil a ta částka taky nesouhlasí, vysoukal ze sebe Tomáš Ujfaluši legendární větu, 
když před lety vysvětloval, že na pokojích fotbalistů opravdu nebyly žádné prostitutky. Podobně 
fikaně si nyní počíná Bohuslav Sobotka v monstrózní kauze severočeského Palerma. Pokud ale 
Ujfalušiho slova byla spíše pro smích, premiérovo chování je rozhodně k pláči. 
 
V kauze, kde detektivové vyšetřují 24 lidí za dotační podvody v Ústeckém a Karlovarském kraji, měla 
vzniknout státu astronomická škoda ve výši 13,9 miliardy korun! Jen pro představu: v jednom z dosud 
největších českých případů – privatizace Mostecké uhelné – stát eviduje škodu kolem dvou miliard 
korun. 
 
Mezi obviněnými skončili bývalí i současní politici ODS a ČSSD. Zatímco předseda první strany se k 
případu staví alespoň čelem a chyb někdejších stranických kolegů lituje, předseda vlády si nad 
případem „hrdinně“ umyl ruce. „Pro mne z hlediska politického a z hlediska ČSSD jde o věc, která vězí 
daleko v minulosti. Není to něco, co bychom měli řešit z pohledu vedení sociální demokracie,“ 
utrousil včera šéf sociálních demokratů ve sněmovně. 
 
Sobotka se však mýlí, o žádnou „dalekou“ minulost nejde. Policie stíhá i dva politiky z vedení ČSSD: 
členy předsednictva a ústředního výkonného výboru Jakuba Pánika a Petra Navrátila. Pánik je navíc 
považován za straníka blízkého Sobotkovi. 
 
V policejní síti uvázli i další politici, kteří působili v ČSSD: bývalý šéf ústecké krajské organizace Arno 
Fišera, bývalý náměstek karlovarského hejtmana Miloslav Čermák, bývalý starosta Mariánských Lázní 
Petr Horký či někdejší náměstek ústecké hejtmanky Pavel Kouda. 
 
Takže buď Sobotka nezná střeva své strany, anebo – a to je pravděpodobnější – jen nestoudně zavírá 
oči nad mnohamiliardovým šrámem pro stát. Ostatně u premiéra nejde o překvapení, podobně 
bohorovně se chová i v případu privatizace OKD, za kterou byl zodpovědný jakožto ministr financí. 
Tam ta částka taky nesouhlasila. 

http://www.lidovky.cz/kdo-je-muz-ktery-skoncil-kvuli-kauze-rop-ve-vazbe-drive-stavel-koalici-ods-a-cssd-gd7-/zpravy-domov.aspx?c=A161215_184201_ln_domov_jho


 
URL| http://www.lidovky.cz/blafuj-jako-ujfa...ory.aspx?c=A161216_102925_ln_nazory_ele 
 

Fišera obviněný v dotačním skandálu odešel z ČSSD 
17.12.2016    Mladá fronta DNES    str. 19   Severní Čechy 

    (ČTK, ula)    Ústecký kraj     

ÚSTÍ NAD LABEM Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, který je jedním z 24 
obviněných v nové dotační kauze ROP Severozápad, ukončil své členství ve straně. „Ukončil ho 
písemně ve čtvrtek,“ sdělil včera současný krajský šéf sociálních demokratů Miroslav Andrt. 
 Fišera, který zastával tento post v letech 2011 až 2012, byl poté řadovým členem v Ústí nad 
Labem. V minulosti byl i náměstkem exhejtmanky Jany Vaňhové a do letošního listopadu také 
radním Ústeckého kraje. 
 Ze sociálních demokratů v kraji čelí obvinění ještě právě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní 
ČSSD v Chomutově a členkou ústředního výkonného výboru. Situací se bude zřejmě zabývat dnešní 
krajská konference ČSSD. Předseda partaje Bohuslav Sobotka včera vyzval všechny stíhané, aby 
přestali působit ve veřejných funkcích i funkcích uvnitř strany. 
 
Regionální mutace| Mladá fronta DNES - severní Čechy 
 

Kapitán a Pan Velkomožný 
17.12.2016    Mladá fronta DNES    str. 2   Z domova 

    Adéla Paclíková    Ústecký kraj     

Úplatky za mlčení na dotačním úřadu Severozápad. MF DNES zjistila nové informace, jak to fungovalo 
 
Jednoho šéf dotačního úřadu Petr Kušnierz tituloval „Kapitáne“, druhého rovnou „Pane 
Velkomožný“. 
 Oslovení patřilo exsenátorovi Alexandru Novákovi (Kapitán) a podnikateli Danielu Ježkovi – 
symbolicky poukazovalo na to, že úřadu, který rozděloval evropské miliardy pro Karlovarský a 
Ústecký kraj, ve skutečnosti veleli oni, ač v úřadu žádné funkce nezastávali. 
 K takovým závěrům dospěla díky odposlechům policie, která oba muže stíhá jako hlavní členy 
organizované skupiny 24 lidí, mezi kterými jsou i politici. 
MF DNES zjistila, že v kauze miliardových dotačních machinací na Severozápadě se podle policie také 
uplácelo – mimo jiné za mlčení. 
 V roce 2009 odchází první ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Vráblík a střídá ho Petr 
Kušnierz (oba jsou obviněni v současné kauze). V obvinění se píše, že Vráblík se chtěl „vymanit“ z 
vlivu Nováka a Ježka, takže si vybrali nového ředitele a Vráblík se stal jeho zástupcem. 
 
Cíleně dosadili loajálního 
 
„Cíleně do funkce dali Kušnierze, který byl loajálnější,“ píše se v obvinění. Vráblík si pak podle 
policejních dokumentů řekl o částku jeden milion korun za loajalitu a mlčení a také jako kompenzaci. 
Nakonec mu prý na příkaz Nováka a Ježka bylo z rozpočtu úřadu vyplaceno 962 tisíc korun. Policie 
později toto „odchodné“ posoudila jako úplatek a Vráblíka obvinila z jeho přijetí. Jeho vysvětlení 
událostí se zatím redakci nepodařilo získat, měl nedostupný telefon a na zprávu s dotazy nereagoval. 
Jiný z obviněných, Aleš Dostál, zase o pár let později podle detektivů zaplatil za Petra Kušnierze, který 
už byl jednou soudem potrestán, peněžitý trest 750 tisíc korun. Údajně proto, aby Kušnierz mlčel a 
byl loajální, předal prý peníze Kušnierzově tchyni a tchánovi. V policejních dokumentech stojí, že 
peníze byly od Ježka. Podle informací MF DNES je tak Dostál stíhán za pomoc k podplácení. 

http://www.lidovky.cz/blafuj-jako-ujfalusi-0l9-/nazory.aspx?c=A161216_102925_ln_nazory_ele


 Duo Ježek a Novák umělo svou moc demonstrovat i jinak. V mnoha případech podle 
vyšetřovatelů skupina manipulovala s bodovacími tabulkami k jednotlivým projektům, na které měly 
jít peníze z evropských fondů. Minimálně jeden speciální projekt, na kterém jim záleželo, tak nechali 
Ježek s Novákem „poskočit“ z 27. na 13. místo, aby bezpečně dostal dotaci. 
 
Ježek ve vazbě, Novák v USA 
 
Zatímco první z údajných hlavních organizátorů, Daniel Ježek, skončil v noci na čtvrtek ve vazbě, 
Alexandr Novák razii unikl, protože po nedávném propuštění z vězení pobývá v americkém státě 
Florida, kde podniká v realitách. Jestli od něj policie získala příslib, že se vrátí do Česka a obvinění 
převezme, není jasné. „Tuto záležitost nebudu komentovat,“ sdělila včera vrchní státní zástupkyně 
Lenka Bradáčová. Novákovi hrozí v krajním případě až patnáct let vězení jako členovi organizované 
skupiny. 
 Jeho pozice je však o to složitější, že je v podmínce, protože byl předčasně propuštěn z vězení 
za dobré chování. Odpykával si čtyřletý trest za převzetí úplatku 40 milionů korun ještě ve funkci 
starosty Chomutova koncem devadesátých let. Novák má podle informací MF DNES trvalé bydliště v 
německém Düsseldorfu a údajně se podle deníku Právo úplně vzdal českého občanství. Jeho advokát 
Michael Kis pak řekl, že nepočítá s tím, že by se Novák policii vyhýbal. 
 Pokud se však nedostavil na policii v domluvené době, mohli by ho detektivové buď stíhat 
jako uprchlého, nebo by na něj mohl být vydán mezinárodní zatykač. 
 Minimálně Ježek už přes svého advokáta – rovněž Michaela Kise – vzkázal, že s obviněními 
nesouhlasí a odmítá je. Advokát navíc zpochybnil výpověď Kušnierze, která je pro policii velmi 
důležitá – Kis podle médií uvedl, že Kušnierz jeho klienta vydíral a chtěl od něj peníze. 
 Kromě Nováka byl v zahraničí v době razie na dovolené také bývalý náměstek hejtmanky Jany 
Vaňhové Pavel Kouda. Jeho výslech je podle informací MF DNES naplánovaný na nejbližší dny. A jeho 
advokát počítá s tím, že se brzy vrátí. 
 
Co s obviněnými politiky? 
 
O politicích, kteří jsou v kauze obviněni, teď budou jednat jejich spolustraníci. Premiér a předseda 
ČSSD Bohuslav Sobotka ve čtvrtek sdělil, že personální „pravomoc“ (případné odvolání obviněných z 
funkcí ve straně – pozn. red.) nechá na krajích. Včera už řekl, že obvinění by neměli zastávat veřejné 
ani stranické funkce. Nejvíc se to dotýká starosty Chebu a předsedy ČSSD v Karlovarském kraji Petra 
Navrátila. 
 Na členství v ČSSD už podle ČTK naopak rezignoval bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji a 
jeden z obviněných Arno Fišera. 
 
Foto popis| Velkomožný Tak říkal senátorovi Novákovi (na snímku) šéf přes dotace. 
 
O autorovi| Adéla Paclíková reportérka MF DNES Jakub Pokorný reportér MF DNES 
 

ČSSD se chce zbavit politiků obviněných v dotační kauze 
16.12.2016    novinky.cz    str. 0   Domácí 

    kab, zpe    Ústecký kraj     

Politici sociální demokracie, kterých se týká vyšetřování policie kvůli dotačním podvodům v ROP 
Severozápad, by měli odejít z funkcí i z ČSSD. Vyzývá k tomu předseda strany a premiér Bohuslav 
Sobotka i regionální vedení. 
 
Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka a nynější šéfka soc. dem. v Chomutově Jana 
Vaňhová, bývalý ústecký krajský předseda ČSSD Arno Fišera, současný předseda krajské ČSSD v 



Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub 
Pánik, Miloslav Čermák a Petr Horký (všichni ČSSD). 
 
„Lidé, kteří jsou trestně stíhaní, by neměli zastávat veřejné funkce. Až se situace vyjasní, určitě o tom 
budu s našimi regionálními funkcionáři mluvit,“ napsal Právu Sobotka. „Tato kauza se týká věcí sedm 
až osm let starých, týká se poměrů, které tehdy panovaly v Ústeckém a Karlovarském kraji, v ROP 
Severozápad, netýká se to nijak mandátu mé vlády,“ uvedl. 
 
„Není to něco, co bychom měli řešit z pohledu vedení sociální demokracie. ČSSD zaplatila za to, že 
tam po roce spolupracovala s ODS. Teď se ukazuje, že to byla velká politická chyba,“ dodal Sobotka. 
Kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině či nevině musí rozhodnout 
soud. 
 
Jana Vaňhová 
 
FOTO: Libor Zavoral, Právo 
 
Šéf ústecké krajské ČSSD Miroslav Andrt chce, aby Vaňhová a Fišera pozastavili členství v ČSSD. 
Situací se bude zabývat krajská konference ČSSD v sobotu. „Pokud jim bylo sděleno obvinění z 
úmyslného trestného činu, což naplňuje dikci stanov, tak myslím, že v zájmu zachování dobrého 
fungování krajské organizace by to (pozastavení členství) bylo vhodné,“ řekl Andrt. 
 
Starosta nechce odejít 
 
Stejný názor má i ústecký poslanec a náměstek hejtmana Jaroslav Foldyna. „Buď si pozastaví členství 
sami, nebo by se k tomu měl vyjádřit orgán, který je nominoval. Máme ve stanovách, že lidem 
obviněným z trestného činu lze pozastavit členství,“ uvedl. 
 
Vaňhovou i Fišeru, kteří patřili mezi nejvlivnější členy ústecké ČSSD, na jednání výkonného výboru 
Andrt pozve. Fišera byl v letech 2011 a 2012 krajským předsedou, nyní je řadovým členem. Vaňhová 
je kromě šéfky chomutovské ČSSD i členkou ústředního výkonného výboru strany. 
 
Arno Fišera 
 
FOTO: archiv, Právo 
 
Případem se bude zabývat i ČSSD v Karlovarském kraji. Na jednání zřejmě padne i návrh, aby obvinění 
politici z čela krajské organizace odešli. „Osobně neočekávám teď hned razantní řešení. Nechtěla 
bych, aby se někomu ublížilo, ale zároveň základem je suverénní a čistá soc. dem. a máme dostatečné 
množství osobností, které mohou fungovat,“ řekla členka krajského výboru a poslankyně Markéta 
Wernerová. 
 
Navrátil řekl, že z čela Chebu neodejde. „Obvinění nesouvisí s mojí činností starosty, ale s činností 
ROP Severozápad z doby před osmi až pěti lety,“ uvedl. 
 
„Cítím se naprosto nevinný. A tím, že jsme program rozběhli k naprosté spokojenosti Evropské 
komise, jsem snad dokazoval, že s žádnou takovou činností nic společného nemám,“ řekl. 
 
Babiš: Sobotka nese odpovědnost 
 
Podle ministra financí a šéfa ANO Andreje Babiše nese Sobotka za chování svých spolustraníků v 
kauze odpovědnost, protože byl v té době místopředsedou strany. 



 
„Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana odpovědnost za takto závažné korupční chování 
svých členů?“ otázal se Babiš. Policie přitom prověřuje, zda při udělení dotace farmě Čapí hnízdo, 
kterou Babiš vlastní, nedošlo také k dotačnímu podvodu. 
 
Vicepremiér pro vědu a výzkum a předseda lidovců Pavel Bělobrádek byl zdrženlivější. Podle něj je to 
vnitřní záležitost ČSSD. 
 
„A především záleží na policii, státním zastupitelství, případně soudu, aby vše řádně a nestranně 
vyšetřily,“ podotkl. 
 
Opoziční lídři označili Sobotkovo vyjádření za alibismus. „Nikdo z nás si nemyslí, že za to snad pan 
předseda Sobotka nese nějakou přímou vinu, ale on je dlouholetým prvním místopředsedou a 
předsedou té strany. Teď, když říká, že jeho se to vlastně netýká a je to minulost, tak mi to přijde jako 
nestatečný alibismus,“ řekl Novinkám šéf TOP 09 Miroslav Kalousek. 
 
Podobný názor má i předseda ODS Petr Fiala. „Vyjádření premiéra Sobotky je nepřijatelný alibismus. 
Za nic nikdo z ČSSD nemůže, chybou byla prý jen spolupráce s ODS. Tomu snad nemůže věřit ani on 
sám,“ dodal. 
 
URL| https://www.novinky.cz/domaci/423871-c...olitiku-obvinenych-v-dotacni-kauze.html 
 

Fišera obviněný v kauze ROP ukončil členství v ČSSD, býval šéfem 
v Ústeckém kraji 

16.12.2016    novinky.cz    str. 0   Domácí 
        Ústecký kraj     

Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. V pátek to uvedla ČTK. 
Fišera je jedním z lidí obviněných v dotační kauze Regionálního operačního programu (ROP) 
Severozápad. 
 
K tomu, aby politici sociální demokracie, kterých se týká vyšetřování policie kvůli dotačním 
podvodům v ROP Severozápad, odešli z funkcí i z ČSSD, vyzval šéf strany a premiér Bohuslav Sobotka. 
[celá zpráva] 
 
Ještě před touto výzvou však prohlásil, že kauza je pro ČSSD věcí, která vězí daleko v minulosti. [celá 
zpráva] 
 
Kromě Fišery jsou mezi obviněnými sociálními demokraty bývalá ústecká hejtmanka a nynější šéfka 
soc. dem. v Chomutově Jana Vaňhová, současný předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a 
starosta Chebu Petr Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav 
Čermák a Petr Horký. 
 
URL| https://www.novinky.cz/domaci/423899-f...-cssd-byval-sefem-v-usteckem-kraji.html 

https://www.novinky.cz/domaci/423871-cssd-se-chce-zbavit-politiku-obvinenych-v-dotacni-kauze.html
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Dienstbier Sobotkovi: Když mají odejít socialisté z Ústecka, proč je 
ve straně ještě odsouzený Březina? 
16.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0   Monitor 

    tan    Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. „Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně 
nemůže nést jejich politická strana,“ řekl dnes novinářům. 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. „Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit,“ uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
  Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. „Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě,“ reagoval dnes 
Sobotka. 
  Podle dnes už bývalého ministra pro lidská práva Jiřího Dienstbiera by se měl ovšem premiér 
věnovat také dalším členům ČSSD. Jmenovitě pak na svém twitterovém účtu uvedl: „Možná by mohl 
Sobotka začít těmi již pravomocně odsouzenými, třeba Karlem Březinou." 
  Připomeňme, že právě tento pražský politik byl říjnu 2014 pravomocně odsouzen za to, že 
neoprávněně pobíral odměnu za práci v dozorčí radě Dopravního podniku hl. m. Prahy v letech 2007 
až 2011. 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467463 
 

Fišera obviněný v ROP Severozápad ukončil členství v ČSSD 
16.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0   Monitor 

    čtk    Ústecký kraj     

Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. ČTK to dnes řekl 
současný krajský předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. Fišera je jedním z 24 obviněných v 
nové dotační kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi obviněnými ještě bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová. 
 
„Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD,“ řekl ČTK Andrt. Fišera, který byl v letech 2011 až 
2012 krajským předsedou, byl řadovým členem v Ústí nad Labem. V minulosti byl náměstkem 
Vaňhové a do letošního listopadu ještě radním Ústeckého kraje. 
  Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní ČSSD 
v Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného výboru strany. Situací se bude pravděpodobně 
zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i předseda strany a premiér 
Bohuslav Sobotka. 
  Sobotka už dříve řekl, že se nová kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i 
funkcionáři ČSSD, týká minulosti. Personální odpovědnost nechá právě na krajích. Sobotka kauzu 
nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
  Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
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Fleischer (SPR-RSČ): Parlamentní politici si vzájemně vyčítají, kdo 
má větší dotační podvody 
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Politici v minulé i současné vládě jsou čím dál častěji v médiích skloňováni v souvislosti s dalšími a 
dalšími dotačními podvody, které mají vazbu přímo na členy politických stran v zastupitelských 
funkcích. 
 
V nejvyšších sférách české politiky jsme zvyklí za posledních 25 let na ledacos. Mnohé už ani 
nepřekvapí každodenní zprávy o dotačních podvodech, které jsou spojeny s politickými stranami a 
konkrétními politiky ve vládě a v parlamentu, či v krajích a obcích. 
  Při zasedání pléna Poslanecké sněmovny, jsme pak občas u televize pobaveni nad hádkami mezi 
ČSSD, ODS, TOP 09 a ANO. 
  Jeden druhému vyčítá a připomíná ”tamty miliardy” a ”tamty předražené kruhové objezdy” a 
”tamta bedna od vína se sedmi miliony” a ”tamten tunel Blanka” a divák nabývá přesvědčení, že 
krade v podstatě každý, kdo vlastní hlasovací kartičku Poslanecké sněmovny nebo krajského 
zastupitelstva. 
  Nebudu tu vyjmenovávat jednotlivé kauzy od počátků od PPF přes Pandury, Gripeny atd. 
  Z poslední doby jsou však patrné kauzy, které vytvářejí v podstatě rozklad dnešní dolní komory 
parlamentu ale i vlády. 
  Na mnoha zpravodajských serverech jsme měli možnost se dočíst o vyjádření současného ministra 
financí za ANO Andreje Babiše adresované na premiéra Sobotku za ČSSD. 
  Server Aktuálně CZ uvádí Babišova slova: ”Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za 
chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním 
místopředsedou ČSSD” 
  Sobotka se však snaží udržet v pozici premiéra a hází horký brambor na své spolustraníky na úrovni 
krajů. Na toto reagoval ministr Babiš slovy: "To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan 
Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle korupční chování dělo, protože v té době byl prvním 
místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých spolustraníků nese odpovědnost." 
  Dotační podvody se s Českou republikou táhnou od doby vlády Petra Nečase a jeho ODS, kdy se 
ztrácely miliardy korun v předražených zakázkách, které byly přidělovány lidem, blízkým ODS. Tehdy 
hřímal Bohuslav Sobotka z opozice, že je třeba ukončit tuto vládu a zamezit ostudě, kterou má Česká 
republika v EU v souvislosti s dotačními podvody. Volič se zaradoval, že přijde doba poctivé vlády a 
snad i teskně pohleděl na rozsáhlou výstavbu bytových jednotek ve švédském Stockholmu, kde se z 
dotací staví domy a komunikace pro veřejnost a korupce je minimální stejně jako dotační podvody. 
Občan se těšil na nové volby poté, co vládu ODS a TOP09 ukončil zásah policie. 
  Avšak po volbách přišla krutá a mrazivá sprcha pro všechny důvěřivé voliče ČSSD. Po zvolení v říjnu 
se až do ledna nedělo v podstatě nic, kromě handrkování ANO a ČSSD s KDU-ČSL o místa ve vládě a 
Sněmovně. Okamžitě po nástupu této vlády s tříměsíčním dohadováním, nastala další facka voličům – 
poslanci si zvýšili platy jako první věc v pořadí. Ovšem facka voliči to nebyla zdaleka poslední. Takřka 
denně slýcháme nové věci ve starých kauzách kolem ODS ale i nové kauzy politiků ČSSD, tedy těch, 
kteří tolik křičeli něco o poctivosti. 
  Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
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náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
  Premiér Sobotka si však stále myje ruce a drží se premiérského křesla. Má nyní jiné starosti, 
potřebuje prosadit škrty v sociální oblasti a jak známo, snižuje ty příjmy obyvatel, které jsou exekučně 
nezabavitelné a zvyšuje ty příjmy obyvatel – minimální mzdu, které jsou soukromými exekutory 
zabavitelné a jaksi nám v tom všem plave a snad si už začíná uvědomovat, že konec, velmi podobný 
konci vlády minulé, se kvapem blíží. Pohyb mezi lobbisty a zájmovými skupinami začíná Sobotkovi 
poněkud přerůstat přes hlavu. 
  Dalo by se říci, že tedy ministr Babiš je tím spasitelem, jenž je křišťálové čistým, ale… 
  Z nedávné doby ještě pamatujeme, kdy Finanční úřad v Pelhřimově dostal podnět, aby přezkoumal, 
zda při převodu farmy Čapí hnízdo z Agrofertu ministra financí Andreje Babiše (ANO) na jeho děti 
nebyl porušen zákon proti praní špinavých peněz. 
  Později se psalo, že úřednice ministerstva financí, která v Bruselu vyzvídala informace o vyšetřovaní 
farmy Čapí hnízdo, nakonec povýšila. Kvůli kauze přitom čelila kárnému řízení. Na ministerstvu 
naopak zřejmě skončí oba nadřízení, kteří na její aktivitu upozornili. Napsal to server Neovlivní.cz. 
  Stejně jako v případě rozkrádání dotací za vlády TOP09 a ODS se v Bruselu řeší stejný problém, avšak 
s politiky ČSSD a také samotného ministra financí Babiše a jeho Čapího hnízda. Farma patřila skupině 
Agrofert ministra financí Andreje Babiše, policie a Evropský úřad pro boj proti podvodům (OLAF) 
vyšetřovali okolnosti udělení evropské dotace farmě. 
  Kdyby se byť i jen stín podobného podezření objevil na saku kteréhokoliv politika například ve výše 
zmiňovaném Švédsku, nebyl by už Babiš ministrem financí, ba nebyl by už Sobotka premiérem a 
dokonce by skončila dávno celá vláda i sněmovna. 
  A volič? Ten se opět upíná na další následné křišťálově čisté spasitele a po zklamání z ODS a ČSSD a 
ANO glorifikuje další miliardáře – Okamuru, který už 3 roky sedí ve Sněmovně a zatím se k ničemu 
neměl možnost dostat a mnozí voliči toužebně očekávají spásu v nových stranách v jejichž čele stojí 
zase – miliardáři – spása národa v podobě rádoby budoucího prezidenta Horáčka, který zbohatl na 
hazardu v podnikání se společností Fortuna. 
  Do popředí se dere strana Svobodní v jejímž čele stojí Radim Smetka, jehož otcem je Petr Smetka, 
pravomocně odsouzený na 12 let za účast v kauze H-System. Co na to říct? 
  Když slyším z tribuny sněmovny spílat Miroslava Kalouska z TOP09 na adresu ANO, nebo ČSSD a 
později slyším Sobotku či Babiše vracet rány kauzami z minulosti rozdávání milionů vymyšleným 
společnostem za éry ODS a TOP09, tak nevím, zda si tito politici dělají legraci vzájemně ze sebe, nebo 
z nás voličů, jde-li o vášnivé vyčítání kdo si nakradl víc, nebo o snahu vytvořit z reálných kauz zmatek 
a posléze vše smést pod kobereček. A kdo to zaplatí? Máme přece lepší výběr daní a EET si začala 
osvědčovat, tvrdí nezávislá Česká televize. 
  Každá ze stran manipuluje svojí částí policie. ČSSD zrušila ÚOOZ a vyhodila Šlachtu, Babiš poštval 
GIPS na policisty, kteří instalovali odposlechy v Čapím hnízdě za účelem zjištění pozadí kauzy 
dotačního podvodu s Čapím hnízdem ministra Babiše. Do toho se nám brání šéf vlády Sobotka, že 
nenese odpovědnost za páchání trestné činnosti členů jeho strany v nejvyšších funkcích ve státě na 
úrovni krajů. A jako další facka následuje, během toho kradení nahoře a utahování opasků dole, 
rozkladu policie a ostudy v EU a ještě aby toho nebylo málo tak dá Sněmovna voliči najevo, že je 
vlastně vůbec nikdo a nic nezajímá a 9.12 v 13:30 si odhlasovala vánoční prázdniny až do 9. ledna 
2017 a tečka. Vlastně pardon – ještě ne tečka. Před prázdninami si stačili poslanci sobě a ministrům a 
prezidentovi zvýšit platy o další tisíce korun, kde rozdíl navýšení je roven polovině běžné mzdy 
obyčejného pracujícího. Facek jako much od vlády, paralmentu a všech stran, které v současné vládě i 
v té minulé seděly a sedí za peníze nás všech. Veselé vánoce voliči a daňoví poplatníci. 
  Zatímco běžný občan řeší kde vezme po exekuci na dárky pro děti a na jídlo a fakturu za elektřinu, 
vládní a parlamentní politici na očích všech spolu zápasí, kdo že to v naší zemi dává dotacím z 
Evropské unie nejvíc na frak. Řekl bych, že shora uvedené strany jsou z pohledu českého voliče, ale i 
úředníka EU, který rozhoduje o dotacích, zcela a navěky nevolitelné a pevně doufám, že si na to 
všichni lidé v ČR příští rok vzpomenou. Informace o dotačních skandálech v kauzách ROP i Čapího 
hnízda a mnoha dalších, jsou snadno zatím dohledatelné na internetu, než je začne likvidovat 



Chovancovo kybernetické komando a jak se říká – kdo maže, ten jede – bude se mazat a mazat. Jen 
doufám, že jediné co nebude už možné mazat bude med kolem úst v období předvolební kampaně, 
kdy aktéři podvodných kauz s dotacemi a jejich straničtí představitelé nám opět budou vykládat, jak 
je třeba vše ztransparentnit a zajistit proti korupci a rozkrádání. 
  Karel Fleischer 
 Místopředseda SPR-RSČ 
  Převzato z profilu. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1410&clanek=467406 
 

Kapitán Saša Novák, pan velkomožný Ježek. Do médií po zátahu na 
severočeské podsvětí unikají šťavnaté historky ze spisu 
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Zdá se, že bývalí politici ODS Alexandr Novák a Daniel Ježek měli pod palcem rozdělování evropských 
dotací Regionálním operačním programu Severozápad, který spravoval dotační tituly v kraji 
Ústeckém a Karlovarském. Zmínění pánové údajně dokázali ovlivnit přes 500 dotačních projektů. 
Tomu také odpovídaly přezdívky, které si oba pánové vysloužili – „kapitán“ a „pan velkomožný“. 
Server Českého rozhlasu přináší nové informace o tom, jak v Ústeckém a Karlovarském kraji zřejmě 
probíhalo vyhodnocování projektů, které si „zasloužily“ spolufinancovat z evropských peněz v rámci 
ROP Severozápad. Zdá se, že o dotacích nerozhodovala kvalita projektů, ale moc dvou mužů – 
někdejšího senátora Alexandra Nováka a Daniela Ježka. Oba bývali členy ODS. Do vedení úřadu ROP 
Severozápad dosazovali aktéry, kteří jim byli loajální. Pokud se úředníci začali vymykat kontrole, měli 
být podle dostupných informací nahrazen někým povolnějším. 
  ROP Severozápad tak napřed řídil Petr Vráblík, jenže ten v jednu chvíli odmítal poslouchat Nováka s 
Ježkem, takže na místo ředitele nastoupil Petr Kušnierz. „Kušnierz oslovoval Alexandra Nováka jako 
Kapitána, Daniela Ježka pak jako Pana Velkomožného,“ lze se dočíst z policejního obvinění, se kterým 
se server veřejnoprávního rozhlasu seznámil. 
  Celý text najdete zde 
  U Nováka a Ježka se scházely požadavky podnikatelsko-politického prostředí na to, kterým 
projektům bylo mělo být věnováno více pozornosti, aby se na ně „usmálo štěstí“. Novák a Ježek se 
pak skrze ředitele ROP Severozápad snažili prosadit jednotlivá přání. 60 procent dotací mělo 
připadnout na projekty z Ústeckého kraje a 40 procent na projekty z Karlovarského kraje. 
  „Po tom, co se (projekty) přihlásily, vznikla jejich tabulka. Ta posléze podle vyšetřovatelů přistála na 
stole politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, mezi nimi u někdejší hejtmanky Jany Vaňhové, 
jejího náměstka Arno Fišery či Jakuba Pánika,“ připomíná server známá jména. Ty projekty, které 
měly získat evropské peníze, okrášlila malá tečka. Otečkovaná tabulka posléze zamířila k Novákovi s 
Ježkem a ti už zařídili zbytek. Touto cestou mělo být posouzeno až 541 projektů. Podle všeho mezi 
nimi nechyběly projekty stavby nábřeží Maxipsa Fíka v Kadani z roku 2008  s dotací přes 111 milionů 
nebo rekonstrukce zimního stadionu v Litoměřicích s dotací 191 milionů. Celková škoda podle 
kriminalistů činila až 14 miliard. 
  Zásadní svědectví o údajné korupční chobotnici předal vyšetřovatelům již odsouzený Petr Kušnierz, 
který si asi řekl, že není spravedlivé, když ve vězení sedí jen on a „větší ryby“ zůstávají na svobodě. 
Daniel Ježek obvinění důrazně odmítl. Stojí za zmínku, že mu policie obstavila 41 nemovitostí. Novák 
asi prozatím obvinění nevyslechl, jelikož pobývá v USA. 
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My za dotační rozkrádačku v Ústí nemůžeme, odmítá Sobotka. A ve 
straně ji prý chce využít proti Chovancovi 
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Policie rozkrývá další korupční kauzu na severu Čech, která se týká rozkrádání evropských dotací. 
Premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD) je však v klidu, protože podle jeho názoru jde o příliš vzdálenou 
minulost. Lidové noviny a MF Dnes Sobotku varují, že by se měl mít na pozoru, protože kauza ROP 
Severozápad se dotýká i dnešní ČSSD. Ohrožen může být především místopředseda strany a ministr 
vnitra Milan Chovanec. 
 
Ústeckou krajskou politikou znovu otřásá korupční skandál. Dopadá na někdejší vrcholné politiky 
ČSSD a ODS. Mezi čtyřiadvaceti obviněnými je někdejší hejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD) nebo její 
náměstek Pavel Kouda. Předseda vlády Bohuslav Sobotka (ČSSD) považuje tuto kauzu již za příliš 
vzdálenou minulost, která se aktuální ČSSD už nedotýká. Současně si ale neodpustil rýpanec směrem 
k ODS. 
  
  „ČSSD zaplatila za to, že tam spolupracovala s ODS,“ konstatoval Sobotka ve vyjádření pro Lidové 
noviny. Předseda ODS Petr Fiala však slova předsedy sociální demokracie rázně odmítl. „Vyjádření 
premiéra Sobotky je nepřijatelný alibismus. ODS se z minulosti poučila, a proto jsme dobře připraveni 
na budoucnost,“ vrátil úder šéf občanských demokratů. 
  
  Deník navíc Sobotkova slova zpochybnil a poukázal na skutečnost, že mezi obviněnými najdeme i 
současné přední funkcionáře. Nejde tedy jen o minulost sociální demokracie, jak tvrdí předseda. Jde 
o svého druhu žhavou současnost. „Mezi obviněnými jsou současní vysoce postavení funkcionáři 
ČSSD: členové předsednictva a ústředního výkonného výboru Jakub Pánik (stálý člen obou orgánů) a 
Petr Navrátil (člen orgánů s poradním hlasem). Pánik je navíc ve straně považován za předsedova 
blízkého straníka,“ píše deník. 
  
  Podle páteční MF Dnes může tato korupční kauza ohrozit pozici statutárního místopředsedy ČSSD 
Milana Chovance, protože v Karlovarském kraji údajně zajišťoval Chovancovi podporu právě Jakub 
Pánik. Teď by se mohlo stát, že na jarním sjezdu strany Karlovarský kraj podpoří Chovancova 
protikandidáta Jeronýma Tejce. 
  
  „V Karlovarském kraji měl (Chovanec) díky Pánikovi podobné zázemí jako doma v Plzeňském kraji. 
Pomáhal mu sbírat hlasy i jinde,“ tvrdí deníku zdroj z ČSSD. 
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V této kauze je dohromady obviněno čtyřiadvacet osob a velkou část z toho tvoří politici oranžové 
květiny (ČSSD). Mastili si kapsy nebo stranickou pokladnu? 
 
Vyšetřovaná korupce se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s 
evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Velkou část obviněných podle ČTK tvoří hodnotitelé 
projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor 
ROP Severozápad, který tvořili politici Ústeckého a Karlovarského kraje. Zmanipulovaných a 
ovlivněných projektů mělo být údajně čtyřiapadesát a to za 14 miliard korun. 
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     ČTK informovala o tom, že má k dispozici seznam všech obviněných, z něhož jmenovala 
dohromady sedm politiků ČSSD (bývalá hejtmanka, náměstci a radní) a dva bývalé vlivné členy ODS. 
O jména mi zde ani tak nejde, jelikož v tomto případě už se nedá mluvit jen o selhání jednotlivce, jak 
to vždy v případech korupce vedení všech politických stran komentuje. Pokud se obvinění prokáže, 
pak se v tomto případě bude jednat o selhání celé partaje, která nám v současné době vládne a která 
ústy svého předsedy a současného premiéra Bohuslava Sobotky chce opět vyhrát parlamentní volby. 
     Je to jen výsměch všem poctivě pracujícím lidem, kteří odevzdávají nekřesťanské daně a veškeré 
odvody, které pak mizí v černých i když v tomto případě spíše v oranžových dírách zkorumpovaných 
politiků a ve volbách bychom jim to měli náležitě spočítat. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/profily...ad-mastili-si-politici-CSSD-kapsy-74852 
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V této kauze je dohromady obviněno čtyřiadvacet osob a velkou část z toho tvoří politici oranžové 
květiny (ČSSD). Mastili si kapsy nebo stranickou pokladnu? 
 
Vyšetřovaná korupce se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s 
evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Velkou část obviněných podle ČTK tvoří hodnotitelé 
projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor 
ROP Severozápad, který tvořili politici Ústeckého a Karlovarského kraje. Zmanipulovaných a 
ovlivněných projektů mělo být údajně čtyřiapadesát a to za 14 miliard korun. 
  ČTK informovala o tom, že má k dispozici seznam všech obviněných, z něhož jmenovala dohromady 
sedm politiků ČSSD (bývalá hejtmanka, náměstci a radní) a dva bývalé vlivné členy ODS. O jména mi 
zde ani tak nejde, jelikož v tomto případě už se nedá mluvit jen o selhání jednotlivce, jak to vždy v 
případech korupce vedení všech politických stran komentuje. Pokud se obvinění prokáže, pak se v 
tomto případě bude jednat o selhání celé partaje, která nám v současné době vládne a která ústy 
svého předsedy a současného premiéra Bohuslava Sobotky chce opět vyhrát parlamentní volby. 
  Je to jen výsměch všem poctivě pracujícím lidem, kteří odevzdávají nekřesťanské daně a veškeré 
odvody, které pak mizí v černých i když v tomto případě spíše v oranžových dírách zkorumpovaných 
politiků a ve volbách bychom jim to měli náležitě spočítat. 
  Převzato z profilu. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1410&clanek=467358 
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Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. „Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně 
nemůže nést jejich politická strana,“ řekl dnes novinářům. 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. „Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit,“ uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
     Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých spolustraníků v 
dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního místopředsedy. „Ukáže se, jestli 

http://www.parlamentnilisty.cz/profily/Radek-Rozvoral-22025/clanek/ROP-Severozapad-mastili-si-politici-CSSD-kapsy-74852
http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1410&clanek=467358


spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani 
Andrej Babiš, žijeme v právním státě,“ reagoval dnes Sobotka. 
  V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
  Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik a 
Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat v pondělí. Na jednání 
zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467448 
 

Fišera kvůli kauze ROP odešel ze soc. dem. 
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    (kab, ČTK)    Ústecký kraj     

Bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. Reagoval tak na výzvu 
premiéra a předsedy soc. dem. Bohuslava Sobotky i hlasů z regionů. Fišera je jedním z 24 obviněných 
v nové dotační kauze ROP Severozápad. Z ústecké ČSSD je mezi obviněnými ještě bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová. 
 „Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD,“ řekl krajský šéf soc. dem. Miroslav 
Andrt. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, byl nyní pouze řadovým členem. V 
minulosti byl náměstkem Vaňhové a do letošního listopadu radním kraje. 
 Vaňhová je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného 
výboru. Situací se má zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i předseda 
strany a premiér Bohuslav Sobotka. 
 Členům sociální demokracie, kteří jsou trestně stíháni v souvislosti s dotačními podvody na 
severu Čech, doporučí, aby nepůsobili ve veřejných funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. „Je to 
jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana,“ řekl. 
 Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy ČSSD. 
 To však Sobotku popudilo. „Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže 
rozhodovat žádná politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním 
státě,“ řekl. 
 

Odejděte z funkcí, vyzval Sobotka obviněné 
16.12.2016    Prima    str. 1   18:55 Zprávy FTV Prima 

        Ústecký kraj     

Karel VOŘÍŠEK, moderátor 
-------------------- 
Bývalý senátor Alexandr Novák unikl policejní razii. Jako jeden z hlavních aktérů figuruje v kauze 
eurodotací ze severozápadu Čech. Jak se mu to povedlo? Vzdal se českého občanství a je v zahraničí. 
Podle některých informací má občanství německé. Detektivové ho tak obvinili pouze formálně. O 
kauzu se zajímá reportér Patrik Kaizr. 
 
Patrik KAIZR, redaktor 
-------------------- 

http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467448


Alexandr Novák je prý s manželkou v zahraničí, kde, není úplně jasné. Každopádně si nemohl fyzicky 
převzít usnesení o zahájení trestního stíhání. Obviněn je tak pouze formálně. Napsal to server 
Novinky.cz, kterým to potvrdil Michael Kis, který zároveň zastupuje i jeho obchodního partnera 
Daniela Ježka. Ten jako jediný skončil ve vazbě. 
 
Michael KIS, právní zástupce Alexandra Nováka a Daniela Ježka 
-------------------- 
Můj klient se necítí být vinen trestnou činností, která je mu za vinu kladena. 
 
Patrik KAIZR, redaktor 
-------------------- 
ČSSD se také začala a začne zbavovat členů strany, kteří jsou v aféře zapleteni. Dnes vystoupil ze 
strany bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera. 
 
Miroslav ANDRT, předseda krajské ČSSD v Ústí nad Labem 
-------------------- 
Byl v podsadbě od něj doručen přímo rukou podepsaný dopis, vyjádření, že ukončuje členství k 
včerejšímu dni. 
 
Patrik KAIZR, redaktor 
-------------------- 
Fischera se prý rozhodl vystoupit sám, nikdo ze strany ho údajně netlačil. K tomu, aby politici sociální 
demokracie, kterých se týká vyšetřování policie kvůli dotačním podvodům v ROP Severozápad, odešli 
z funkcí i z ČSSD, ale vyzval dnes šéf strany a premiér Bohuslav Sobotka. 
 
Bohuslav SOBOTKA, premiér /ČSSD/ 
-------------------- 
Já dlouhodobě prosazuji v politice zásadu, že člověk, který je trestně stíhaný, tak by neměl zastávat 
veřejnou funkci, čili určitě budu doporučovat těm funkcionářům sociální demokracie, kterých se 
případně tato věc dotkne, aby nezastávali veřejnou funkci. 
 
Patrik KAIZR, redaktor 
-------------------- 
Přitom jde o jednu z největších polistopadových afér. Detektivové obvinili 24 lidí, povětšinou politiky 
z ČSSD a ODS, a také vlivné severočeské podnikatele a lobbisty. Tito lidé měli zneužívat dotace ve výši 
skoro 14 miliard korun. Přitom ROP Severozápad rozděloval peníze ve výši 19 miliard. 
 
Bohuslav SOBOTKA, premiér /ČSSD/ 
-------------------- 
Musíme počkat na to, jak rozhodnou soudy. 
 
Patrik KAIZR, redaktor 
-------------------- 
Další na řadě, kdo by měl minimálně pozastavit své členství ve straně, je exhejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová. Zítra se v Teplicích sejde krajský výbor ČSSD, který zřejmě doporučí Vaňhové 
ústup ze strany. Patrik Kaizr, Prima FTV. 



 

Nebudu obětní beránek 
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    JAROSLAV SPURNÝ    Ústecký kraj     

Na českém severozápadě se podle policie zneužívaly evropské dotace v nebývalém měřítku 
 
Sto osmdesát tři stran. Tak dlouhé je obvinění, které si doposud vyslechlo dvaadvacet lidí, převážně 
politiků a lobbistů, za dotační podvody. Vyčíslená škoda představuje skoro patnáct miliard korun. To 
by znamenalo, že lidé odpovědní za rozdělování dotací v letech 2008– 2012 v Ústeckém a 
Karlovarském kraji dokázali zneužít tři čtvrtiny všech peněz, které do obou krajů přišly z Evropské 
unie. Do policejního hledáčku se dostali především bývalí komunální politici z ČSSD a ODS. Pro úspěch 
vyšetřování bylo podstatné, že bývalý krajský úředník Petr Kušnierz se rozhodl nebýt nadále hlavním 
obětním beránkem a začal letos na jaře vypovídat. Jeho podrobné svědectví, včetně nákresů, jak 
zneužívání evropských dotací fungovalo, zabírá podstatnou část sepsaného policejního obvinění. 
 
Porušit zákon omerty 
 
Petr Kušnierz stál letos v březnu před soudem a věděl, že neunikne vězení. Existovalo přímé 
svědectví, že měl před šesti lety jako úředník Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad 
přijmout úplatek za fixlování v rozdělování dotací. Čtyři roky předtím dostal od soudu za podobnou 
záležitost pravomocně pět let vězení, půlku z trestu si odseděl, pak byl propuštěn na podmínku. A 
když teď v březnu slyšel další verdikt, který ho posílal do vězení na sedm let, oznámil soudu, že 
„nebude žádným obětním beránkem“, a přímo v soudní místnosti začal vyjmenovávat lidi, kteří „v 
tom jeli s ním“. Petra Kušnierze okamžitě kontaktovali státní zástupci a policie a jeho podrobné 
svědectví a osmiměsíční vyšetřování přinesly další milník v případu, jehož vývoj sledujeme už pět let a 
který Česku již roky komplikuje přidělování dotací do komunálních projektů. 
 V roce 2007 se rozjelo první kolo přidělování dotací od Evropské unie, kraje dosáhly na 
finance prostřednictvím čerstvě zřízených ROP, které ovládli většinou komunální úředníci. V prvním 
dotačním období v letech 2007–2014 dostalo Česko z evropských fondů na regionální rozvoj 126 
miliard korun, nejvíce (dvacet miliard) z něj vytěžili zástupci Ústeckého a Karlovarského kraje, 
sdružení do tzv. ROP Severozápad. 
 Už v roce 2011 dostala policie trestní oznámení od úředníka z Ústeckého kraje Lea Steinera, 
který zasvěceně upozornil na zneužívání dotací, o nichž rozhodovala především hejtmanka Jana 
Vaňhová (ČSSD), podnikatel, lobbista a člen ODS Daniel Ježek, náměstci Vaňhové a několik úředníků z 
Ústeckého kraje. Ve věci figuroval i Kušnierz (policie ho v tu dobu již vyšetřovala za přijetí úplatku a v 
roce 2012 byl potrestán pěti lety vězení). 
 Steinerovo trestní oznámení prošetřili státní zástupci, skončilo obviněním náměstka Vaňhové, 
Petra Kušnierze a dalšího vysokého úředníka. 
Letošní březnový soud rozhodl, že do vězení půjde jen Kušnierz, další dva muži dostali podmínku. 
Úředník Kušnierz se ale nakonec rozhodl porušit zákon omerty. 
 
Rozhodne Evropská unie 
 
Policie a žalobci obvinili zatím dvacet dva lidí. Počínaje Janou Vaňhovou, Danielem Ježkem přes 
chebského starostu Petra Navrátila (ČSSD) až po členy širšího sociálnědemokratického stranického 
vedení. Obvinění čeká podle médií také na známého kmotra ODS Alexandra Nováka. Například 
zmíněný starosta Navrátil je v radě ROP, která rozhoduje o dotacích dodnes. Jakých konkrétních 
dotací se obvinění týká, policie nesdělila. Pravděpodobně jde většinou o projekty schválené do roku 
2012, kdy se po volbách zásadně změnilo vedení ROP Severozápad. 



Je pravděpodobné, že stát bude dotace vracet. Evropská komise totiž sleduje dění ve zmíněném ROP 
už od Steinerova trestního oznámení a v roce 2013 udělila za tamní přidělování dotací pokutu 2,7 
miliardy korun, které pomohl zaplatit oběma krajům stát. Přesně řečeno, o zaplacení dvou třetin 
pokuty rozhodla úřednická vláda Jiřího Rusnoka, protože jinak by bylo České republice zastaveno 
přidělování většiny dotací. 
 „Až se situace vyjasní, určitě o tom budu s našimi regionálními funkcionáři mluvit,“ 
komentuje případ premiér Sobotka, který kvůli zneužívání dotací čelí ostré kritice svého ministra 
financí Andreje Babiše. „Tato kauza se týká věcí sedm až osm let starých, týká se poměrů, které tehdy 
panovaly v Ústeckém a Karlovarském kraji, v ROP Severozápad, netýká se to nijak mandátu mé 
vlády,“ odmítá Sobotka kritiku v médiích. Nicméně devět obviněných je současnými nebo bývalými 
členy sociální demokracie a premiér začal po tlaku opozice i Babiše připouštět, že strana bude muset 
o věci tento týden jednat.   WWW. RESPEKT. CZ/AUDIO 
 
JE PRAVDĚPODOBNÉ, ŽE STÁT BUDE DOTACE VRACET. 
 
Foto popis| A teď si pište. (Petr Kušnierz) 
Foto autor| FOTO PROFIMEDIA. CZ ONDŘEJ BIČIŠTĚ MAFRA 
 
Foto popis| Ti, kteří v tom měli jet. (Exhejtmanka Jana Vaňhová) 
Foto autor| FOTO MILAN JAROŠ 
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Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. „Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně 
nemůže nést jejich politická strana,“ řekl dnes novinářům. 
  
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. „Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit,“ uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
  
Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. „Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě,“ reagoval dnes 
Sobotka. 
  
V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
  
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat v pondělí. Na jednání 
zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 



 
URL| http://roklen24.cz/a/iuTjw 
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        Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. 
 
"Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," 
řekl dnes premiér novinářům. 
 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. "Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. Zatím poslechl jen bývalý předseda ČSSD v Ústeckém 
kraji Arno Fišera, který dnes ve straně skončil. 
 
Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. "Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě," reagoval dnes 
Sobotka. 
 
V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat v pondělí. Na jednání 
zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 
Foto priloha: http://img.cz.prg.cmestatic.com/media/images/440x248/Nov2016/1932185.jpg?d41d 
 
 
URL| http://tn.nova.cz/clanek/vzdejte-se-fu...val-premier-obvinene-spolustraniky.html 
 

Premiér se chce zbavit obviněných politiků 
16.12.2016    TV Nova    str. 1   12:00 Polední Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

moderátorka 
-------------------- 
Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka se chce zbavit politiků obviněných v kauze ROP 
Severozápad. Před několika dny přitom tvrdil, že se případ týká dávné minulosti. Podrobnosti pro nás 
má kolega Jakub Pacner. 
 

http://roklen24.cz/a/iuTjw
http://img.cz.prg.cmestatic.com/media/images/440x248/Nov2016/1932185.jpg?d41d
http://tn.nova.cz/clanek/vzdejte-se-funkci-vyzval-premier-obvinene-spolustraniky.html


Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Podle Sobotky by lidé, kteří jsou trestně stíhaní, neměli zastávat veřejné funkce. V tomto případě by 
se tedy měli obvinění členové ČSSD vzdát své funkce. A co víc, měli by dokonce vystoupit ze strany. 
Mezi obviněnými členy sociální demokracie jsou bývalá ústecká hejtmanka a nynější šéfka ČSSD v 
Chomutově Jana Vaňhová, bývalý předseda strany v Ústeckém kraji Arno Fišera, současný předseda 
krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského 
hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák a Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a 
místostarostou Mariánských Lázní. K Sobotkovi se připojilo i regionální vedení sociální demokracie. 
Sobotka ale zdůrazňuje, že se to týká 7 až 8 let starých krajských poměrů, a to jde tedy absolutně 
mimo jeho vládu. Zároveň si myslí, že strana platí za to, že se tehdy v krajích spojila s ODS. Ministr 
financí Andrej Babiš premiéra kritizuje za to, že chce od kauzy, ve které jsou členové ČSSD zapleteni, 
dát ruce pryč. Podle něj za to nese zodpovědnost, byl v té době totiž místopředsedou ve straně. Je 
třeba ale připomenout, že i firmy kolem Andreje Babiše prověřuje policie kvůli čerpání evropských 
dotací v souvislosti s farmou Čapí hnízdo. 
 

Premiér se chce zbavit obviněných politiků 
16.12.2016    TV Nova    str. 7   17:00 Odpolední Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

Petra SVOBODA, moderátorka 
-------------------- 
Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka chce sociální demokracii zbavit politiků obviněných v 
kauze ROP Severozápad. Před několika dny přitom tvrdil, že se případ týká dávné minulosti. 
Podrobnosti má kolega Jakub Pacner. Jakube, jak přesně bude chtít premiér situaci řešit? 
 
Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Dobré odpoledne. Podle Sobotky by lidé, kteří jsou trestně stíhaní, neměli zastávat veřejné funkce. V 
tomto případě by to tedy znamenalo, že obvinění členové ČSSD by se měli svých funkcí vzdát a 
zároveň by měli vystoupit také ze strany. Mezi obviněnými členy sociální demokracie jsou bývalá 
ústecká hejtmanka a nynější šéfka ČSSD v Chomutově Jana Vaňhová, současný předseda krajské 
ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského 
hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák a taky Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a 
místostarostou Mariánských Lázní. Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera už dnes 
ukončil členství ve straně. K Sobotkovi se připojilo i regionální vedení sociální demokracie. Sobotka si 
myslí, že strana platí za to, že se tehdy v krajích spojila s ODS, navíc zdůrazňuje, že se to týká sedm až 
osm let starých krajských poměrů a to jde tedy absolutně mimo jeho vládu. Ministr financí Andrej 
Babiš ale premiéra kritizuje za to, že chce dát od kauzy ruce pryč, protože v té kauze figurují právě i 
členové ČSSD. Ostatně názor Andreje Babiše si teď poslechněte. 
 
Andrej BABIŠ, ministr financí /ANO/ 
-------------------- 
Je to stále ČSSD, která je tady 130 let, jak se s tím chlubí a je to samozřejmě jejich problém. 



 

Nadílka z Palerma 
19.12.2016    Týden    str. 10   Aktuálně 

    Filip Nachtmann    Ústecký kraj     

Předvánoční překvapení pro Bohuslava Sobotku v podobě obřího zátahu na desítky obviněných přišlo 
minulý týden ze severu Čech. Kauza se týká i vlivných politiků ČSSD. 
 
Tak tohle se nepovedlo. Zrovna ve chvíli, kdy představujete novou sociální demokracii, která nemá 
nic společného s tou starou, začne policie kvůli miliardovým dotačním podvodům na severu Čech 
zatýkat vaše politiky. To není nejlepší vstup do kampaně a šéf ČSSD Bohuslav Sobotka to samozřejmě 
ví. 
Co se vlastně stalo? Policie začátkem minulého týdne po rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z 
poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými dotacemi z 
Regionálního operačního programu Severozápad. Škoda v dotační kauze, která se týká období kolem 
roku 2010, dosahuje těžko uvěřitelných 13,9 miliardy korun. Ne, to není překlep, skutečně jde o 
miliardy. Policie zadržela několik obviněných, vazebně je ale nakonec stíhán pouze podnikatel Daniel 
Ježek, někdejší vlivný člen ODS. 
 
Sobotkův problém 
 
Jenže nejsou to občanští demokraté, kteří by z podvodů kolem eurodotací měli mít nejtěžší hlavu. 
Mezi obviněnými je totiž řada význačných sociálních demokratů z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Někteří z obviněných politiků jsou dnes členy širšího vedení strany a podílejí se na každodenním 
životě ČSSD. 
 To nicméně Bohuslavu Sobotkovi nebránilo, aby začal s tím, co umí nejlépe – vysvětlováním, 
že on nic neuděl a nikde nebyl. Šéf ČSSD proto vydal v reakci na zátah prohlášení, že se dotační kauza 
týká hluboké minulosti, že ji nepokládá za problém ČSSD a personální odpovědnost nechá na krajích. 
Jen pro úplnost – jde o toho samého Sobotku, který v době údajných machinací na severu byl 
dlouholetým prvním místopředsedou a poté i předsedou sociální demokracie. Později Sobotka přece 
jen lehce přitvrdil, když se nechal slyšet, že doporučí trestně stíhaným členům strany, aby nadále 
nepůsobili ve veřejných funkcích a v ČSSD. Alespoň že tak! Jeho upřímné snaze vyřešit potíže se 
severočeskými kolegy se nicméně teď už dá věřit jen těžko. 
V právě se rozjíždějící kampani před sněmovními volbami se samozřejmě političtí soupeři podobných 
kauz rádi chytnou. To ostatně hned ukázal šéf hnutí ANO Andrej Babiš, podle kterého si ČSSD a ODS v 
minulosti udělaly z ROP Severozápad „dojnou krávu“ a Sobotka byl jako první místopředseda strany u 
toho. 
 
Přízraky se vynořují 
 
Zdaleka přitom nejde pouze o sever, který z pohledu ČSSD zůstává nejtoxičtějším regionem. Dotační 
kauza ukazuje na ještě mnohem hlubší, strukturální problém v sociální demokracii. Jak potvrzují i 
nedávné kauzy z Moravskoslezského, Olomouckého či Středočeského kraje, sociální demokracii se 
přihodilo to samé, co již o několik let dříve ODS. Ve chvíli, kdy ovládala téměř celou politickou mapu 
(parlament, kraje i velkou část obecních zastupitelstev) a neměla skoro žádnou brzdu, přichází nejen 
pád, ale vynořují se i přízraky z nedávné minulosti. A dá se čekat, že před volbami budou přibývat 
další. 
 Najít recept, jak množícím se kauzám tváří v tvář Andreji Babišovi čelit, se zdá pro Bohuslava 
Sobotku téměř neřešitelné. Možná by si mohl vzít příklad z exsenátora Alexandra Nováka z ODS, 
jednoho z obviněných v současné dotační kauze. Ten se podle deníku Právo letos na jaře vzdal 
českého občanství a v současné době pobývá někde v zahraničí. Zřejmě na Floridě. 



 
Foto popis| TO NENÍ LEGRACE. Mezi obviněnými jsou politici ČSSD včetně bývalé ústecké hejtmanky 
Jany Vaňhové (na snímku z roku 2005 se Sobotkou a jeho předchůdcem Stanislavem Grossem). 
 

Fišera obviněný v dotační kauze ukončil členství v ČSSD 
16.12.2016    tyden.cz    str. 0   Domácí 

    ČTK    Ústecký kraj     

Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně, uvedl současný krajský 
předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. Fišera je jedním z 24 obviněných v nové dotační 
kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi obviněnými ještě bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. 
 
Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně, uvedl současný krajský 
předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. Fišera je jedním z 24 obviněných v nové dotační 
kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi obviněnými ještě bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. 
 
"Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD," řekl ČTK Andrt. Fišera, který byl v letech 2011 až 
2012 krajským předsedou, byl řadovým členem v Ústí nad Labem. V minulosti byl náměstkem 
Vaňhové a do letošního listopadu ještě radním Ústeckého kraje. 
 
Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní ČSSD v 
Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného výboru strany. Situací se bude pravděpodobně 
zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i předseda strany a premiér 
Bohuslav Sobotka. 
 
Sobotka už dříve řekl, že se nová kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i 
funkcionáři ČSSD, týká minulosti. Personální odpovědnost nechá právě na krajích. Sobotka kauzu 
nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině či nevině musí rozhodnout soud. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/fis...uze-ukoncil-clenstvi-v-cssd_410015.html 
 

Sobotka si "myje ruce": Trestně stíhaní musejí chtít sami pryč 
16.12.2016    tyden.cz    str. 0   Politika 

    ČTK    Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. 
 
Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům sociální demokracie, kteří jsou 
trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby nepůsobili ve veřejných 
funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. 
 
"Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," 
řekl. 

http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/fisera-obvineny-v-dotacni-kauze-ukoncil-clenstvi-v-cssd_410015.html


 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. "Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
 
Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z pozice tehdejšího prvního 
místopředsedy. "Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom nemůže rozhodovat žádná 
politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v právním státě," reagoval 
Sobotka. 
 
V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů ústecká organizace během dlouhodobě 
plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve čtvrtek vyzvala organizace k 
pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také bývalého šéfa ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat v pondělí. Na jednání 
zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 
 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/pol...hani-museji-chtit-sami-pryc_410040.html 
 

Arno Fišera, exnáměstek hejtmanky obviněný v ROP Severozápad 
ukončil členství v ČSSD 

17.12.2016    Ústecký deník    str. 2   Ústecký kraj 
    (čtk)    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem – Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. 
Uvedl to současný krajský předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. Fišera je jedním z 24 
obviněných v nové dotační kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi obviněnými ještě bývalá 
hejtmanka Jana Vaňhová. 
 „Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD,“ řekl v pátek Andrt. 
Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, byl řadovým členem v Ústí nad Labem. V 
minulosti byl náměstkem Vaňhové a do letošního listopadu ještě radním Ústeckého kraje. 
 Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová. Ta je stále 
předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného výboru strany. Situací se 
bude pravděpodobně zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i předseda 
strany a premiér Bohuslav Sobotka. Sobotka už dříve řekl, že se nová kauza ROP Severozápad, ve 
které byli v uplynulých dnech obviněni i funkcionáři ČSSD, týká minulosti. Personální odpovědnost 
nechá právě na krajích. Sobotka kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, 
či nevině musí rozhodnout soud. 
 Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování 
zájmů Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
Region| Severní Čechy 

http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/politika/sobotka-si-myje-ruce-trestne-stihani-museji-chtit-sami-pryc_410040.html


 

Přišel o vše, proto začal „zpívat“ 
17.12.2016    Ústecký deník    str. 7   Téma/Evropská dotace 

    FRANTIŠEK ROČEK    Ústecký kraj     

Kdo je vlastně Petr Kušnierz? Právě výpověď bývalého ředitele Regionálního operačního programu 
Severozápad pomohla policii k tomu, aby začala stíhat 24 lidí, většinou podnikatelů a politiků, za 
machinace s evropskými dotacemi. 
 
Severní Čechy – Hlavní postavou aktuální kauzy kolem zpronevěry dotací na severozápadě Čech je 
Petr Kušnierz. Padesátiletý muž, který byl již v této souvislosti dvakrát odsouzený (z toho jednou 
dosud nepravomocně), je obviněný i v třetím kole policejního vyšetřování. Ovšem jeho výpověď 
policistům pomohla celý případ rozkrýt. Co je přesně Petr Kušnierz zač? Tady je jeho příběh. 
 Kušnierz v roce 1989 absolvoval Střední průmyslovou školu v Mostě, o devět let později 
dokončil bakalářské studium na Vysoké škole báňské – Technickou univerzitu v Ostravě, kde v roce 
2005 získal také inženýrský titul. 
 
ZAČÍNAL V MOSTĚ 
 
V letech 1995 až 1999 pracoval na Městském úřadě v Mostě. Nejprve jako vedoucí oddělení správy 
městského majetku, poté jako vedoucí odboru investic a údržby. Zadával údajně nezvykle mnoho 
zakázek do 100 tisíc Kč, na které tehdy nemusel vypisovat výběrová řízení. Hovořilo se též o 
podezření, že některé firmy za zakázky účtovaly vyšší částky, než bylo běžné. Tehdejší mostecký 
starosta Jiří Šulc (ODS) ho odvolal kvůli „nedůsledné kontrolní činnosti svých podřízených.“ 
 Poté Kušnierz pracoval jako soukromý poradce. 
Jenže od dvou podnikatelů měl údajně vybrat peníze za zboží, které nedodal. Nakonec spor urovnal. 
 V letech 2002 až 2008 byl zaměstnancem ministerstva školství. V letech 2008 až 2009 
pracoval na ministerstvu zemědělství a poté od 1. ledna 2009 jako náměstek ministra zemědělství 
Petra Gandaloviče (ODS), který ho na ministerstvo přivedl. 
 V roce 2008 a 2009 byl členem hodnotící komise Úřadu regionální rady regionu Severozápad. 
Členové hodnotitelské komise v problematické 3. fázi měli v třístupňovém hodnocení projektů 
skutečný a definitivní vliv na to, zda projekt prošel a získal dotaci. 
 V červnu 2009 ho odvolal z funkce ministr Jakub Šebesta. Oficiálně „na základě 
nekompetentních manažerských kroků“. V tisku se tehdy psalo, že důvodem odchodu byly dvě 
zakázky za více než půl miliardy korun přidělené Telefónice O2 a jejímu subdodavateli bez 
výběrového řízení. 
 
OSUDNÉ ANGAŽMÁ 
 
Kušnierz se 11. prosince 2009 stal ředitelem Úřadu Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad. 
 Jak uvedl před soudem v březnu letošního roku, vlivní lidé z regionu potřebovali loajálního 
člověka. 
„Já jen naskočil do rozjetého vlaku,“ řekl. 
 V březnu 2011 byl jako ředitel Úřadu Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad spolu 
s dalšími šesti lidmi obviněn kvůli uplácení při rozdělování peněz z evropských fondů a skončil ve 
vazbě. Podle obžaloby obvinění přijali či plánovali přijmout na úplatcích nejméně 2,8 milionu Kč. 
Kušnierz byl odsouzen na 7,5 roku. Podle rozsudku žádal od předkladatelů projektů na úplatcích 
minimálně 1,7 milionu korun, z nichž 255 tisíc fyzicky převzal. 
 Odvolací senát Vrchního soudu trest snížil na 5 let vězení. V březnu 2013 do vězení nastoupil, 
za rok a půl ho soud propustil na podmínku. 



 V prosinci 2013 byl znovu odsouzen společně s Pavlem Koudou, Pavlem Markvartem a 
dalšími třemi osobami. Kušnierz dostal 7 let vězení, Kouda s Markvartem vyvázli s podmínkou. 
 
TŘETÍ VYŠETŘOVÁNÍ 
 
Kušnierz je od začátku prosince 2015 trestně stíhán už v rámci třetího vyšetřování, tentokrát za 
poškození finančních zájmů Evropské unie. Proto nabídl policii spolupráci o účasti regionálních 
politiků na podvodech. V únoru 2016, když už začal Kušnierz spolupracovat s policií, působil jako 
zlomený člověk. 
Řekl: „Já už nemám o co přijít, protože jsem už přišel o všechno. 
O rodinu a bydlení, postavení, práci… Všichni, kterým jsem vyšel vstříc, se ke mně obrátili zády, a já už 
nechci sedět za něco, co jsem neudělal.“ Díky spolupráci s vyšetřovateli může Kušnierz kalkulovat v 
nové (třetí) kauze s malým trestem, když získá status spolupracujícího obviněného. 
Koho s sebou ještě stáhne pod hladinu? 
 
Novinky v kauze... 
 
? Policie obstavila zadrženému Danielu Ježkovi 41 nemovitostí. ? Zablokovaný majetek má i ústecký 
advokát Aleš Dostál. ? Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. 
 
Zatím známá jména obviněných 
 
V kauze dotačních machinací na severozápadě Čech jsou mezi 24 obviněnými politici, vysocí úředníci 
a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje v problematické 3. fázi. 
Podle zatím dostupných informací Deníku jsou mezi obviněnými tito lidé: Jana VAŇHOVÁ, bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD, zastupitelka města Chomutov. 
Pavel KOUDA, bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje za ČSSD. Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel 
úřadu ROP Severozápad. 
Pavel Karel MARKVART, bývalý ředitel ROP Severozápad, radní Chomutova za ODS. 
Jiří ČERVINKA, vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako pověřený ředitel. 
Daniel JEŽEK, podnikatel, majitel nemovitostí, člen ODS. 
Alexandr NOVÁK, bývalý starosta Chomutova a senátor za ODS. 
Podnikatel. 
Arno FIŠERA, náměstek hejtmanky a krajský šéf ČSSD. 
Petr FIALA, ředitel Krajské zdravotní, bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji, člen hodnotitelské 
komise v problematické 3. fázi 
Vladimír BÁRTL, exprimátor Mostu za ODS, pověřený náměstek na ministerstvu průmyslu a obchodu. 
Renné KOMÍNEK, šéf chomutovského ŘSD, člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi 
Vladimír MACHOLDA, ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje, Člen hodnotitelské komise v 
problematické 3. fázi 
Zdislav MAZUR, spolumajitel firmy Jemapol, člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi Jakub 
PÁNIK, člen krajského vedení ČSSD. 
Petr NAVRÁTIL, starosta Chebu za ČSSD. Člen hodnotitelské komise v problematické 3. fázi. 
Miloslav ČERMÁK a Petr HORKÝ, bývalí náměstci karlovarského hejtmana, oba byli členy komise v 
problematické 3. fázi v hodnocení projektů. 
 
„Už jsem přišel o všechno. O rodinu, bydlení, postavení, práci… Všichni, kterým jsem vyšel vstříc, se 
ke mně obrátili zády, a já už nechci sedět za něco, co jsem neudělal.“ 
 
Foto popis| U SOUD. Petr Kušnierz. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Severní Čechy 
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Steiner: Skončím, až před soudem stane exhejtman Šulc 
17.12.2016    Ústecký deník    str. 7   Téma/Evropská dotace 

    FRANTIŠEK ROČEK    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
 Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. 
Kriminalisté v této souvislosti obvinili 24 osob, měli spáchat škodu za téměř 14 miliard korun. 
 Leo Steiner již před lety upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti 
osob. „Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, důležité je, aby se takové astronomické 
rozkrádání neopakovalo,“ uvedl v rozhovoru pro Deník Leo Steiner. 
 
* Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém kraji jsou 
rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za 
pravdu? 
 
 Jednalo se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná 
i eurodotací v EU. 
 
* Co lze od současného vyšetřování očekávat? 
 
 Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní hrozí, že Evropská komise bude 
dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená téměř 20 miliard korun. 
 
* Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze? 
 
 Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman 
Ústeckého kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem 
vlastněných kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 
 
* Jako ředitel odboru Regionálního operačního programu Severozápad jste působil jen dva měsíce na 
jaře v roce 2012. Ještě ve zkušební době jste na svou žádost odešel. Bál jste se, že se do něčeho 
namočíte? 
 
 Přihlásil jsem se do konkurzu na ředitele. Byla to spíše provokace, ale ono to vyšlo. Prošel 
jsem podle mého názoru proto, že po zatčení Kušnierze nový ředitel Markvart měl pocit, že dodám 
úřadu větší solidnosti. Nebyl jsem s nikým spojován. Šel jsem tam s úmyslem zjistit, co se děje. Oni 
zase věřili, že budu jednat podle nich, protože mě zkorumpují penězi. 



 
* Údajně jste byl přítomen schůzce v Městském divadle v Chomutově, kde si „papaláši“ rozdělovali 
kořist. Jak to tehdy vypadalo? 
 
 Byla to schůzka za účasti vybraných členů Výboru regionální rady: Jany Vaňhové, Arno Fišery, 
Tomáše Hybnera, Jakuba Pánika, Josefa Novotného a též pracovníka Úřadu ROP Severozápad Pavla 
Karla Markvarta. Dohadovali se, kdo si co urve z eurodotací. Zažil jsem bezmocný pocit, že oni mohou 
všechno. 
 
* Kde byl podle vás začátek dotačních podvodů? 
 
 Machinace rozjela ODS. Tehdy byl hejtmanem Jiří Šulc. On, či lidé kolem něho, tento systém 
vymysleli a řídili. V roce 2008 vyhrála krajské volby sociální demokracie, a ta se ráda do tohoto 
byznysu připojila. 
 
* Několikrát jste řekl, že jejich metody se shodovaly s metodami mafie v Palermu. Trváte na tom? 
 
 Máme politiky řízené kmotry, kteří mají pod palcem některé policisty a nějaké lidi z justice. 
Docházelo k pokusům o společenskou likvidaci kritiků, k vydírání. Za záhadných okolností byl 
zavražděn politický boss Roman Houska. Není to na mafiánský film? 
 
* Spolupracoval jste s protikorupční policií, aby odhalila machinace kolem dotací. Kdy vaše aktivita v 
tomto směru skončí? 
 
 Až se ocitne před soudem bývalý hejtman Jiří Šulc. Protože on byl hlavou celé chobotnice, 
Jana Vaňhová se už jen vezla. Ale nepředbíhejme, uvidíme. 
 
Foto popis| 
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Stíhaná exhejtmanka Vaňhová je stále v sociální demokracii 
19.12.2016    Ústecký deník    str. 2   Ústecký kraj 

    PETR MÁLEK    Ústecký kraj     

Krajský výbor ČSSD Janu Vaňhovou ze strany nevyloučil. 
Obviněná politička v dotační kauze do Teplic na jednání vůbec nepřijela. Prý vše vyřeší doma v 
Chomutově. 
 
Teplice – Bývalá hejtmanka Jana Vaňhová zůstává dál členkou ČSSD. Krajský výbor ji v sobotu 
dopoledne v Teplicích očekával, ale ona nedorazila. Předem se prý omluvila. Vyloučení ze strany tak 
nebylo na pořadu dne, k tomu by podle stranických předpisů musela být přítomna osobně. 
 Nicméně řešit danou situaci s ohledem na policejní vyšetřování kauzy nezákonných 
manipulací s evropskými dotacemi v rámci Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad, 
do které má být bývalá hejtmanka zapojena, vedení ČSSD plánuje. 
 „Jana Vaňhová nám už sama avizovala, že chce celou záležitost nejprve dořešit s okresním 
výborem v Chomutově, odkud pochází. 
Údajně má být svolána schůze na příští čtvrtek. Takže uvidíme,“ řekl Deníku po skončení jednání 
krajského výboru ČSSD pro Ústecký kraj jeho předseda Miroslav Andrt. 
 „My tedy i přesto, že toto okresní projednání nemůžeme zaručit, pozveme paní Vaňhovou na 
16. ledna, kdy se opět sejde krajský výkonný výbor a případně danou věc jejího členství v ČSSD 
projednáme,“ dodal. 
 Už minulý týden ukončil sám své členství bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera. 
Bývalý náměstek hejtmanky je dnes stále v zastupitelstvu města Ústí nad Labem a do letošního 
listopadu byl radním Ústeckého kraje. 
 Předseda sociálních demokratů Bohuslav Sobotka v Teplicích zopakoval, že obvinění lidé by 
neměli zastávat veřejné ani stranické funkce v ČSSD. 
 Podle předsedy krajské organizace Andrta může Vaňhová ze své iniciativy využít tzv. institut 
přerušení členství. 
 Vyjádření Jany Vaňhové se Deníku nepodařilo během víkendu sehnat. 
 V celé kauze dotačních machinací v Ústeckém a Karlovarském kraji jsou mezi 24 obviněnými 
politici, vysocí úředníci a podnikatelé. Obvinění politici měli ovlivňovat výběr „perspektivních“ 
projektů. 
 Ústecký okresní soud zatím jako jediného v celé kauze poslal ve čtvrtek do vazby někdejšího 
vlivného člena ODS, podnikatele Daniela Ježka. Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl 
ovlivňovat svědky. 
 Právě Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz za toho, kdo o projektech 
rozhodoval. 
Premiér Sobotka v sobotu v Teplicích, kde se zúčastnil konference, novinářům řekl, že místní ČSSD 
udělala po krajských volbách v roce 2008 chybu, když pokračovala ve spolupráci s ODS. 
Kandidátku ČSSD tehdy vedl Jaroslav Foldyna. 
A přesto, že získal bezkonkurenčně nejvyšší počet preferenčních hlasů, hejtmankou se stala Vaňhová. 
 
„Počkáme, co vyplyne z jednání okresního výboru v Chomutově. Případně si Janu Vaňhovou pozveme 
v lednu.“ Miroslav Andrt 
 
„Kdyby Vaňhová přijela, mohlo to být vyřešené“ Dvě otázky pro ústeckého šéfa ČSSD Miroslava 
Andrta: Jak se osobně k celé záležitosti kolem machinací s dotacemi, kde je zapleteno několik členů 
ČSSD, stavíte? S ohledem na situaci, která je, i při ctění presumpce neviny, si myslím, že institut 
pozastavení členství umožňuje členům, kteří jsou obviněni, si z vlastní vůle členství pozastavit. Pokud 
se pak prokáže, že jsou nevinní, tak se automaticky do strany vracejí. Takže jste očekávali, že ten 



signál přijde od bývalé hejtmanky Jany Vaňhové? Kdyby ho bývala vyslala, nebo tady byla alespoň 
přítomna, tak to mohlo být pro dnešek vyřešené. A za sebe říkám, že kdyby sem skutečně přijela, tak 
bych i pozastavení členství navrhoval. 
 
Foto popis| PŘEDSEDA KRAJSKÉ ČSSD v Ústeckém kraji Miroslav Andrt byl zklamaný, že se situace 
kolem Jany Vaňhové v sobotu nevyřešila. 
Foto autor| Foto: Deník/Zdeněk Traxler 
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Fišera obviněný v ROP Severozápad ukončil členství v ČSSD 
16.12.2016    ustecky.denik.cz    str. 0   Moje Ústecko 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem – Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil členství ve straně. 
Uvedl to současný krajský předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. 
 
"Fišera je jedním z 24 obviněných v nové dotační kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi 
obviněnými ještě bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. 
„Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD," řekl v pátek Andrt. Fišera, který byl v letech 
2011 až 2012 krajským předsedou, byl řadovým členem v Ústí nad Labem. V minulosti byl 
náměstkem Vaňhové a do letošního listopadu ještě radním Ústeckého kraje. 
Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní ČSSD v 
Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného výboru strany. Situací se bude pravděpodobně 
zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i předseda strany a premiér 
Bohuslav Sobotka. 
Sobotka už dříve řekl, že se nová kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i 
funkcionáři ČSSD, týká minulosti. Personální odpovědnost nechá právě na krajích. Sobotka kauzu 
nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD)." 
 
URL| http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/...d-ukoncil-clenstvi-v-cssd-20161216.html 
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Bývalý krajský šéf ČSSD Fišera po obvinění v dotační kauze opustil 
stranu 

16.12.2016    usti.iDNES.cz    str. 0   Ústí / Ústí - zprávy 
    ČTK, MF DNES, Vladimír Vacula    Ústecký kraj     

Své členství v ČSSD ukončil někdejší předseda sociálních demokratů v Ústeckém kraji Arno Fišera, 
který je jedním z 24 obviněných v souvislosti s novou kauzou eurodotací ROP Severozápad. O 
Fišerově vystoupení z ČSSD informoval současný krajský předseda strany Miroslav Andrt. 
 
Fišera zastával předsednickou funkci v krajské ČSSD v letech 2011 až 2012. Teď byl už ve straně jen 
řadovým členem v Ústí nad Labem. 
 
Dříve byl i náměstkem tehdejší ústecké hejtmanky Jany Vaňhové (též z ČSSD), která v dotační kauze 
čelí obvinění také ( psali jsme o tom zde ). 
 
Do letošního listopadu byl Fišera ještě radním Ústeckého kraje. 
 
Vaňhová je stále šéfkou sociálních demokratů v Chomutově a je i členkou ústředního výkonného 
výboru ČSSD. Situací se má zabývat v sobotu krajská konference strany za účasti předsedy ČSSD, 
premiéra Bohuslava Sobotky. 
 
V souvislosti s eurodotacemi z ROP Severozápad policisté obvinili po úterním zátahu 24 lidí z 
poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé 
projektů. 
 
K obviněným patří i současný šéf krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák či Petr Horký, jenž byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni z ČSSD). 
 
URL| http://usti.idnes.cz/arno-fisera-vysto....aspx?c=A161216_132312_usti-zpravy_vac2 
 

Dotační úřad Severozápad očekává po nové kauze kontrolu 
Evropské komise 

16.12.2016    usti.iDNES.cz    str. 0   Ústí / Ústí - zprávy 
    MF DNES, Jan Veselý, MF DNES, Andrea Angermannová    Ústecký kraj     

Dotační úřad ROP Severozápad očekává kontrolory Evropské komise. Přijedou přezkoumat desítky, 
možná stovky projektů za miliardy korun, jež úřad rozdělil v minulosti. Vedení dotačního úřadu totiž 
komisi informovalo o úterním zatýkání politiků a úředníků obviněných z toho, že rozdělování dotací 
ovlivňovali. 
 
„V nejhorším případě by se mohlo stát, že by se mohly peníze i vracet,“ obává se Milan Pipal, 
předseda Regionální rady regionu Soudržnosti Severozápad. 
 
V úterý policie obvinila 24 lidí z poškozování zájmů EU a dalších trestných činů souvisejících s 
dotacemi v Ústeckém a Karlovarském kraji. Jsou mezi nimi například ústecká exhejtmanka Jana 
Vaňhová, současný starosta Chebu Petr Navrátil nebo exšéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ( více 
o zatýkání jsme psali zde ). 
 

http://usti.idnes.cz/arno-fisera-vystoupil-z-cssd-dir-/usti-zpravy.aspx?c=A161216_132312_usti-zpravy_vac2


Ústecký okresní soud poslal do vazby pouze podnikatele Daniela Ježka, podle policie jednu z hlav 
dotační mafie, u něhož podle soudu hrozilo, že by mohl ovlivňovat svědky. Ze seznamu všech 
obviněných, který MF DNES získala, vyplývá, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů.  
Hraje se o čtrnáct miliard korun 
 
„Jde o rozsáhlou a sofistikovanou trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně vysokou škodou 
tvrzenou policejním orgánem,“ sdělil soudce Martin Majchrák ve středu večer po té, kdy na Ježka 
uvalil vazbu a policie ho odvezla do vazební věznice v Teplicích. „Jestli se nemýlím, tak policie 
předložila projekty za 14 miliard korun,“ dodal. 
 
ROP Severozápad dostal z evropských peněz celkem 19,5 miliardy. O tak vysoké částce, kterou měli 
politici, podnikatelé a úředníci ovlivnit, ale Pipal pochybuje.  „Řada projektů už byla v minulosti 
evropskými úředníky zkontrolována,“ sdělil. 
 
Proč ve vazbě neskončili i další z 24 obviněných, o tom lze jen spekulovat. Podle zdroje MF DNES 
obeznámeného s vyšetřováním se tak mohlo stát po výsleších, kdy někteří obvinění začali vypovídat. 
Dva z obviněných, Alexandr Novák a Pavel Kouda, jsou navíc v cizině. Případy z minulosti 
 
Podle policie i podle Pipala zatýkání souvisí s dokončenými případy z minulosti. „Ne z posledních čtyř 
let, kdy jsem předsedou. Z toho nemám žádné obavy,“ řekl Pipal. 
 
Přitom mezi vyslýchanými je i současný místopředseda regionální rady a Petr Navrátil. „On byl v 
určitém období hodnotitel (starých projektů) a o ty dnes jde,“ sdělil Pipal. 
 
Za ovlivňování dotací z EU na severu Čech už bylo odsouzeno několik lidí. Nejvyšší trest dostal v roce 
2010 exředitel dotačního úřadu Petr Kušnierz. Nejprve si ve vězení odseděl půlku z pětiletého trestu a 
letos v březnu dostal další, sedmiletý. 
 
A právě on se rozhodl s policií spolupracovat a poskytl jí svědectví o tom, k jakým machinacím s 
penězi EU na severozápadě docházelo. Policie pak začala konat i po trestním oznámení Leo Steinera, 
bývalého úředníka dotačního úřadu. 
 
Podle webu Neovlivni.cz také po té, kdy se na policii s trestním oznámením a popisem konkrétních 
ovlivněných projektů obrátili exsenátorka Alena Dernerová, senátor Jaroslav Doubrava a mostecký 
podnikatel Jiří Zelenka. ČSSD se distancuje 
 
Přestože se zatýkání týkalo aktivních členů ČSSD Vaňhové (šéfka chomutovské organizace) a Fišery 
(nyní řadový člen), poslance a lídra krajských voleb za sociální demokracii Jaroslava Foldynu kauza 
příliš nezajímá. 
 
„Pro mne je to minulost, já s oběma nemám nic společného. Pokud by to ale strana ignorovala, tak je 
tu velká šance, že budeme nařčení, že jsme toho součástí. Očekávám, že reflexe přijde z místních 
orgánů,“ sdělil Foldyna. 
 
Miroslav Andrt, šéf krajské ČSSD, má za to, že by Vaňhová a Fišera měli pozastavit členství ve straně. 
Věcí se bude také zabývat sobotní krajská konference strany. Podle premiéra a předsedy ČSSD 
Bohuslava Sobotky je personální odpovědnost na krajské organizaci.  InsertSingleVideo 
 
URL| http://usti.idnes.cz/rop-dotace-zatyka...vy.aspx?c=A161215_134212_usti-zpravy_mi 

http://usti.idnes.cz/rop-dotace-zatykani-severni-cechy-dr0-/usti-zpravy.aspx?c=A161215_134212_usti-zpravy_mi


 

Fišera obviněný v ROP Severozápad ukončil členství v ČSSD 
16.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak mak pol pod 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 16. prosince (ČTK) - Bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera ukončil 
členství ve straně. ČTK to dnes řekl současný krajský předseda sociálních demokratů Miroslav Andrt. 
Fišera je jedním z 24 obviněných v nové dotační kauze ROP Severozápad. Z krajské ČSSD je mezi 
obviněnými ještě bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. 
"Arno Fišera včera písemně ukončil členství v ČSSD," řekl ČTK Andrt. Fišera, který byl v letech 2011 až 
2012 krajským předsedou, byl řadovým členem v Ústí nad Labem. V minulosti byl náměstkem 
Vaňhové a do letošního listopadu ještě radním Ústeckého kraje. 
Ze sociálních demokratů v Ústeckém kraji čelí obvinění ještě Vaňhová. Ta je stále předsedkyní ČSSD v 
Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného výboru strany. Situací se bude pravděpodobně 
zabývat sobotní krajská konference ČSSD, na kterou by měl dorazit i předseda strany a premiér 
Bohuslav Sobotka. 
Sobotka už dříve řekl, že se nová kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i 
funkcionáři ČSSD, týká minulosti. Personální odpovědnost nechá právě na krajích. Sobotka kauzu 
nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
trm jpt 
Cas| 11:42 
 

Obviněná exhejtmanka Vaňhová zatím zůstává členkou ČSSD 
17.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod 

        Ústecký kraj     

Teplice 17. prosince (ČTK) - Bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, která je mezi 24 
obviněnými v nové kauze Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad, zůstává členkou 
ČSSD. Podle krajského předsedy strany Miroslava Andrta členství zatím nezrušila ani nepozastavila. 
Naopak ČSSD už definitivně opustil bývalý náměstek Vaňhové Arno Fišera. Předseda sociálních 
demokratů Bohuslav Sobotka přitom dnes v Teplicích ČTK zopakoval, že obvinění lidé by neměli 
zastávat veřejné ani stranické funkce v ČSSD. V souvislosti s podvody v ROP Severozápad je aktuálně 
obviněno několik sociálních demokratů. 
"Myslím si, že lidé, kteří procházejí policejním vyšetřováním, tak by neměli zastávat žádné veřejné a 
stranické funkce. Prostě musí si vyřešit své problémy," řekl Sobotka ČTK. Rozhodnutí je ale podle 
předsedy ČSSD na Vaňhové. Její vyjádření ČTK zjišťuje. Vaňhová je předsedkyní ČSSD v Chomutově, 
kde je i zastupitelkou. Měla být i delegátkou na dnešní konferenci ústecké krajské organizace ČSSD, 
na tu ale nedorazila. 
Zatímco Fišera ukončil ve čtvrtek členství definitivně, Vaňhová je podle Andrta stále členkou sociální 
demokracie. Ještě před krajskou konferencí se sešel krajský výkonný výbor strany, který se Vaňhovou 
zabýval. Podle Andrta ale kvůli lhůtám daným stanovami rozhodnout o pozastavení členství nemohl. 
"Kdybychom dnes rozhodli, tak by to mohlo být soudně napadnutelné," doplnil Andrt. 
O situaci by měl ve příští týden jednat okresní výkonný výbor domovské organizace Vaňhové, tedy 
Chomutov. "(Jana Vaňhová) avizovala, že chce tohle dořešit s okresem Chomutov, údajně je svolán 
okresní výkonný výbor na příští čtvrtek a tam se tím mají zabývat," dodal Andrt. Bez ohledu na to ale 
krajský výbor uložil předsedovi, aby Vaňhovou pozval na další jednání v polovině ledna. Podle Andrta 



může Vaňhová využít přerušení členství. "A pak, když se prokáže, že jsou nevinni, tak se automaticky 
do strany vrací. Myslím, že je to velmi férový institut. A kdyby ten signál vyslala nebo tady alespoň 
byla přítomna, tak to mohlo být pro dnešek vyřešené," dodal Andrt. 
Podle Sobotky udělala krajská ČSSD po krajských volbách v roce 2008 chybu, když pokračovala ve 
spolupráci s ODS. Kandidátku ČSSD tehdy vedl Jaroslav Foldyna a přesto, že získal bezkonkurenčně 
nejvyšší počet preferenčních hlasů, hejtmankou se stala Vaňhová. "Především platí, že tehdy to bylo 
selhání sociální demokracie, když v roce 2008 vytvořila tady v Ústeckém kraji koalici s ODS. ODS tady 
neměla v minulosti dobrou pověst a sociální demokracie měla možnost poslat v roce 2008 ODS do 
opozice. Neudělala to a myslím si, že i ty informace, které vyplouvají na povrch teď v médiích, tak 
ukazují, že to bylo chybné rozhodnutí," dodal Sobotka 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). Obvinění čelí i 
další bývalý náměstek Vaňhové Pavel Kouda. Ten řady ČSSD opustil už v roce 2012 poté, co byl 
obviněn v jiné kauze související s ROP Severozápad. Ústecký krajský soud ho letos v březnu potrestal 
za údajné ovlivňování projektů zatím nepravomocně podmínkou. 
trm jpt 
Cas| 10:58 
 

Pokračují nominační konference ČSSD, v Ústí i debatou o stíhaných 
17.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod 

        Ústecký kraj     

Praha/Teplice 17. prosince (ČTK) - Ve Středočeském a Ústeckém kraji se dnes sejdou delegáti 
nominačních konferencí ČSSD. O podporu na březnovém volebním sjezdu sociálních demokratů je 
požádají premiér Bohuslav Sobotka a další členové předsednictva ČSSD i noví uchazeči o funkce v 
nejužším vedení. Na severu Čech bude nominační konference také řešit, co s funkcionáři, které tento 
týden začala policie trestně stíhat v souvislosti s dotačními podvody. Sobotka nechce, aby dál 
zastávali veřejné a stranické funkce. 
V kauze ROP Severozápad figuruje mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová. Další stíhaný, 
bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, už členství v ČSSD ukončil. 
Dopoledne se sejdou středočeští sociální demokraté v Praze. Ústecká krajská ČSSD má jednání 
naplánované na odpoledne do Teplic. 
Sobotka má zatím podporu všech krajů, které dosud konference uspořádaly. Stejně úspěšný je 
obhájce funkce prvního místopředsedy - ministr vnitra Milan Chovanec. Toho na březnovém sjezdu v 
Brně vyzve k souboji poslanec a kritik současného vedení ČSSD Jeroným Tejc. 
Vedle nominací do centrálního vedení budou konference rozhodovat také o novém složení 
předsednictev krajských organizací strany. 
rem kš 
Cas| 03:06 
 

ROP Severozápad není v aktuální kauze poškozený 
16.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 16. prosince (ČTK) - Regionálnímu operačnímu programu (ROP) Severozápad 
nevznikla podle předsedy řídícího výboru v aktuální kauze s 24 obviněnými žádná škoda. Předseda 
Milan Pipal (KSČM) to dnes řekl ČTK. Podle advokáta obviněného podnikatele Daniela Ježka Michaela 
Kise vyčíslila policie škodu na 13,9 miliardy korun. Úřad Severozápad o případu nemá žádné oficiální 



informace a není účastníkem trestního řízení. ROP Severozápad podpořil za dobu svého působení 
více než 500 projektů v Ústeckém a Karlovarském kraji 19,4 miliardy korun. 
Částka 13,9 miliardy korun odpovídá sumě, kterou byly podpořeny projekty od počátku fungování 
ROP po pozastavení jeho činnosti kvůli podezření z korupce, řekl Pipal. Reálně začal ROP Severozápad 
projekty podporovat v roce 2008, pozastaven byl o čtyři roky později. Že by vznikla škoda, ale Pipal 
odmítá. "Tyto projekty tady jsou. Evropská komise je proplatila, ty peníze jsou tady realizované," řekl 
ČTK Pipal. 
Připomněl, že ani v zatím poslední kauze, v níž soud potrestal Petra Kušnierze zatím nepravomocně 
sedmiletým vězením, ROP Severozápad s požadavkem na náhradu škody 628 milionů korun neuspěl. 
"Při posledním soudním líčení, které bylo s panem Kušnierzem, nás soudkyně odkázala s nároky 
jinam. Nepřiznala nám je. Ani nám, ani ministerstvu financí. Škoda jako takové vzniká až tehdy, když 
prostředky nebudou použité. Ty prostředky tady byly vložené, za to byly vybudované akce," řekl 
Pipal. 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl ČTK už dříve Kis. Mimořádně 
vysokou škodu potvrdil i soudce ústeckého okresního soudu, který poslal podnikatele Ježka do vazby, 
Martin Majchrák. "Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve 
vazebním zasedání ještě neřešil. Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu 
doktoru (Davidu) Rathovi, který byl vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu," řekl ČTK 
Majchrák. 
O tom, zda byly projekty v ROP Severozápad ovlivňovány od počátku, jak uvádí policie, nechtěl Pipal 
spekulovat. Připustil, že se někdo angažoval, že některé věci vznikly. "Já jsem ale přišel poté a stál 
jsem před hotovou věcí, že musíme vyřešit problém, zda program spustit nebo nespustit. Tak jsme to 
spustili. A funguje to," doplnil Pipal. Podle něj úřad navštívili i zástupci auditního orgánu a od 
znovuspuštění programu na podzim 2013 nenašli pochybení. 
Podnikatel Ježek je v případu jediným vazebně stíhaný. Soud ho poslal do vazby kvůli obavám z 
ovlivňování svědků. Všechny ostatní obviněné, mezi kterými je řada politiků z Ústeckého a 
Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD 
Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. Dalšími obviněnými jsou někdejší 
senátor za ODS Alexandr Novák, ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS) nebo končící ředitel 
Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír Macholda. Obviněn je také první ředitel úřadu ROP 
Severozápad Petr Vráblík. Byl stíhán už v poslední Kušnierzově kauze, ale ústecký krajský soud ho 
letos v březnu obžaloby zprostil. 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. Za 
svého působení podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností 19,4 miliardy korun. 
Nepodařilo se ale vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy. Hlavní roli v tom hrálo 
téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. 
Tereza Malecká dr 
Cas| 16:28 
 

Trestně stíhaní by podle Sobotky neměli zastávat  funkce 
16.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod for eur 

        Ústecký kraj     

Praha 16. prosince (ČTK) - Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům 
sociální demokracie, kteří jsou trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby 
nepůsobili ve veřejných funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. "Je to jejich individuální odpovědnost 
a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," řekl dnes novinářům. 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. "Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. Podle ministra financí a předsedy hnutí ANO Andreje 



Babiše Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost z 
pozice tehdejšího prvního místopředsedy. "Ukáže se, jestli spáchali nějaký trestný čin. Ale o tom 
nemůže rozhodovat žádná politická strana, o tom nemůže rozhodovat ani Andrej Babiš, žijeme v 
právním státě," reagoval dnes Sobotka. V sobotu bude řešit další angažmá svých stíhaných členů 
ústecká organizace během dlouhodobě plánované krajské konference, které se zúčastní i premiér. Ve 
čtvrtek vyzvala organizace k pozastavení členství bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou a také 
bývalého šéfa ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera. Ten už členství ukončil. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák. Jejich případem se bude ČSSD v Karlovarském kraji zabývat v pondělí. Na jednání 
zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z čela krajské organizace odešli. 
rem snm Cas| 14:07 
 

Trestně stíhaní by podle Sobotky neměli zastávat  funkce 
16.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod for eur 

        Ústecký kraj     

Praha 16. prosince (ČTK) - Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka bude doporučovat členům 
sociální demokracie, kteří jsou trestně stíhaní v souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, aby 
nepůsobili ve veřejných funkcích ani ve funkcích uvnitř strany. 
"Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana," 
řekl dnes Sobotka novinářům. 
V příštích dnech a týdnech, až bude zřejmé, kdo byl konkrétně obviněn z jakého trestného činu, měly 
by se kauzou podle Sobotky zabývat v první fázi krajské organizace ČSSD. "Měly by tu situaci 
vyhodnotit, měly by s těmi lidmi hovořit," uvedl premiér. Zopakoval, že o vině či nevině musí 
rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav 
Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni 
ČSSD). Fišera už ukončil členství ve straně. 
rem snm 
Cas| 13:37 
 

Odejděte z funkcí, vyzval Sobotka obviněné. Rozhodne soud, ne 
Babiš, řekl 

16.12.2016    zpravy.iDNES.cz    str. 0   Zprávy / Domácí 
    iDNES.cz, Josef Kopecký    Ústecký kraj     

Premiér Bohuslav Sobotka bude chtít, aby členové sociální demokracie, kteří jsou trestně stíhaní v 
souvislosti s dotačními podvody na severu Čech, nepůsobili ve veřejných funkcích ani ve funkcích 
uvnitř strany. „Dlouhodobě prosazuji zásadu, že člověk, který je obviněný, by neměl zastávat funkci,“ 
řekl v pátek premiér novinářům. 
„Je to jejich individuální odpovědnost a tu odpovědnost za ně nemůže nést jejich politická strana,“ 
řekl Sobotka. „Je třeba, aby si ty problémy vyřešili, aby bylo zřejmé, jestli nespáchali nějaký trestný 
čin,“ uvedl předseda vlády. 
V příštích dnech a týdnech by se podle něj kauzou měly primárně zabývat krajské organizace ČSSD. O 
vině či nevině musí rozhodnout soud a kauza se týká minulosti. Zopakoval tak částečně, co říkal již o 
den dříve ( více zde ). 



„Jde vesměs o lidi, kteří seděli v orgánech regionálního operačního programu. Jednali tam jako 
hodnotitelé, jako zástupci krajů. Vykonávali mandát krajských zastupitelů. To nesouvisí s celostátní 
politikou sociální demokracie a už vůbec ne s programem, s prosazováním politiky sociální 
demokracie,“ distancoval se od stíhaných členů vlastní strany premiér a šéf ČSSD. O vině rozhodují 
soudy, ne Babiš, řekl předseda vlády 
Nechce nahrazovat policii a soudy a fascinuje ho, že to někteří jiní politici dělají. „O tom nemůže 
rozhodovat Andrej Babiš,“ uvedl premiér. Šéf ANO Babiš už ve čtvrtek řekl, že ČSSD a ODS si udělaly z 
regionálních operačních programů tak trochu „dojnou krávu“ ( více zde ). 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
EU a dalších trestných činů. Mezi obviněnými jsou i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a chebský starosta Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera, bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik a Miloslav Čermák, 
ale také Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. 
Bývalý šéf ústecké buňky ČSSD Fišera rovnou členství ve straně ukončil. V pátek jeho rozhodnutí 
potvrdil  současný krajský předseda strany Miroslav Andrt ( více o ukončení členství Fišery v ČSSD zde 
). 
 
URL| http://zpravy.idnes.cz/sobotka-pozaduj...domaci.aspx?c=A161216_134505_domaci_kop 
 

O dotačních miliardách na severu rozhodovali Novák s Ježkem. 
Oslovovali je Kapitán a Pan velkomožný, píše policie 

16.12.2016    zpravy.rozhlas.cz    str. 0   domaci 
    Ondřej Golis    Ústecký kraj     

Aniž měli jakýkoliv oficiální vztah k dotačnímu úřadu, určovali Alexandr Novák a Daniel Ježek, kdo si 
na severu a západě Česka sáhne na evropské miliardy. Podnikatelé podle policie vystavěli rozsáhlý a 
důmyslný propletenec, do něhož zahrnuli přední regionální politiky a úředníky. Ti jim pak bez 
nejmenších výhrad, opět podle policejní verze příběhu, šli na ruku a plnili jejich příkazy. Jak zjistil 
Zpravodajský web Českého rozhlasu, takto ovlivnili přes 500 dotačních projektů. 
Mocní severočeští podnikatelé podle vyšetřovatelů dokázali do čela úřadu ROP Severozápad, který o 
dotacích rozhoduje, prosadit loajální lidi. Nejdříve Petra Vráblíka, který však postupně vypovídal 
poslušnost a proto ho nahradil Petr Kušnierz. Mezi podnikateli a úředníky na druhé panoval podle 
detektivů jednoznačný vztah podřízenosti a nadřízenosti.Rozkazy, které musely být plněny"U Nováka 
s Ježkem se soustředily požadavky vzešlé z politicko-podnikatelského prostředí na to, kterým 
projektům mají být přiznány dotace, a oni pak za účelem jejich splnění zadávali Kušnierzovi s 
Vráblíkem pokyny v podobě rozkazů, které musely být bezpodmínečně a bez diskuzí plněny," píše 
policie v textu obvinění, s nímž se Zpravodajský web Českého rozhlasu seznámil. Policie od úterý kvůli 
dotačním podvodům stíhá 24 lidí, Ježka soud poslal do vazby.Podřízenost úředníků dokládá i 
následující detail: "Kušnierz oslovoval Alexandra Nováka jako Kapitána, Daniela Ježka pak jako Pana 
Velkomožného," zjistili kriminalisté. Právě Kušnierz začal s policií spolupracovat a celý mechanismus 
ovlivňování dotací do detailu popsal. Ježek byl podle něj "styčným důstojníkem", především on 
úkoloval a rozhodoval. Každou středu pak šéfové ROPu chodili do kanceláří byznymenů reportovat a 
naopak si odnášeli "notičky".Kauza Severozápad: vyšetřovatelé obstavili obviněným peníze na účtech 
a desítky nemovitostíTabulka s tečkamiSystém podle detektivů fungoval v režimu 60 na 40. 
Přeloženo, 60 procent dotačních peněz proudilo na "tlačené" projekty v Ústeckém a zbytek na 
projekty v Karlovarském kraji. Kriminalisté díky Kušnierzovi dobře popsali, jak technicky skupina 
dokázala prosazovat preferované projekty.Po tom, co se přihlásily, vznikla jejich tabulka. Ta posléze 
podle vyšetřovatelů přistála na stole politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, mezi nimi u někdejší 
hejtmanky Jany Vaňhové, jejího náměstka Arno Fišery či Jakuba Pánika. "Ti v předmětné tabulce 
tečkou označili projekty, jimž měly být přiznány dotace," popisuje obvinění.Označený přehled pak 
putoval k Ježkovi, který ho odsouhlasil a následně ho s pokynem, aby označené projekty získaly 

http://zpravy.idnes.cz/sobotka-pozaduje-aby-obvineni-clenove-nemeli-funkce-verejne-ani-v-cssd-1zg-/domaci.aspx?c=A161216_134505_domaci_kop


dotace, zaslal Vráblíkovi, později Kušnierzovi. Ti pak podle policie zajistili, aby otečkované projekty 
uspěly: dávali členům výběrových komisí pokyny, jak hlasovat."Podle Kušnierze na zasedáních komise 
docházelo i k takovým situacím, že někteří z hodnotitelů svůj formulář jenom podepsali, zatímco 
samotné bodové hodnocení za ně napsal někdo jiný," přibližují vyšetřovatelé na straně obvinění 
147.Podle něj tímto nezákonným způsobem úředníci posuzovali 541 projektů, mezi nimi stavbu 
nábřeží Maxipsa Fíka v Kadani z roku 2008 (dotace přes 111 milionů), rekonstrukci zimního stadionu v 
Litoměřicích (dotace 191 milionů) či modernizaci karlovarského letiště (dotace 80 milionů korun). 
Podle Ježkova a Novákova obhájce Michaela Kise kriminalisté počítají se škodou 14 miliard korun. 
Klíčová výpověďKriminalisté své závěry vedle klíčové Kušnierzovy výpovědi dokládají materiály, který 
jim někdejší šéf dotačního úřadu poskytl. Policie má k dispozici i záznamy telefonické a e-mailové 
komunikace, získala také otečkované tabulky s "tlačenými projekty".V kauze ROP poslal soud do 
vazby vlivného podnikatele a bývalého člena ODS JežkaAdvokát Kis se k nejnovějším informacím 
Zpravodajského webu Českého rozhlasu nevyjádřil, v pátek nebral telefon ani nereagoval na zaslanou 
SMS zprávu. Ježek nicméně vinu popírá, Novák si zatím oficiálně obvinění nevyslechl, protože pobývá 
v USA. Na dotazy nereagoval ani Kušnierz a Vrábelíkův obhájce Roman Lamka odmítl k případu 
cokoliv sdělit. "Nebudu nic komentovat," uvedl pouze.Policie skupinu v úterý obvinila z poškozování 
zájmů EU, uplácení či zneužití pravomoci. Obstavila také desítky nemovitostí stíhaných podnikatelů a 
politiků. V případě Ježka se například jedná o 41 nemovitostí.Kauza Severozápad: vyšetřovatelé 
obstavili obviněným peníze na účtech a desítky nemovitostíKauza ROP: Doplatili jsme na spolupráci s 
ODS. Nejde o problém ČSSD, ale konkrétních lidí, řekl SobotkaV kauze ROP poslal soud do vazby 
vlivného podnikatele a bývalého člena ODS JežkaKauza ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z EU 
policie stíhá 24 lidí včetně bývalé hejtmanky VaňhovéKušnierz, Markvart, Kotlanová a Kouda jsou 
vinni, rozhodl soud v kauze ROP SeverozápadDotační kauza špiček ČSSD: škoda jde do miliard, padl 
jeden návrh na vzetí do vazbyBývalý šéf ROP SZ Kušnierz přiznal machinace s dotacemi, čelí i dalšímu 
obvinění 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1680243 
 

Stíhaná exhejtmanka Vaňhová je stále v sociální demokracii 
19.12.2016    Žatecký a lounský deník    str. 2   Lounsko,žatecko, ústecký kraj 

    PETR MÁLEK    Ústecký kraj     

Krajský výbor ČSSD Janu Vaňhovou ze strany nevyloučil. Obviněná politička v dotační kauze do Teplic 
na jednání vůbec nepřijela. 
Prý vše vyřeší doma v Chomutově. 
 
Teplice – Bývalá hejtmanka Jana Vaňhová zůstává dál členkou ČSSD. Krajský výbor ji v sobotu 
dopoledne v Teplicích očekával, ale ona nedorazila. Předem se prý omluvila. Vyloučení ze strany tak 
nebylo na pořadu dne, k tomu by podle stranických předpisů musela být přítomna osobně. 
 Nicméně řešit danou situaci s ohledem na policejní vyšetřování kauzy nezákonných 
manipulací s evropskými dotacemi v rámci Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad, 
do které má být bývalá hejtmanka zapojena, vedení ČSSD plánuje. 
 „Jana Vaňhová nám už sama avizovala, že chce celou záležitost nejprve dořešit s okresním 
výborem v Chomutově, odkud pochází. 
Údajně má být svolána schůze na příští čtvrtek. Takže uvidíme,“ řekl Deníku po skončení jednání 
krajského výboru ČSSD pro Ústecký kraj jeho předseda Miroslav Andrt. 
 „My tedy i přesto, že toto okresní projednání nemůžeme zaručit, pozveme paní Vaňhovou na 
16. ledna, kdy se opět sejde krajský výkonný výbor a případně danou věc jejího členství v ČSSD 
projednáme,“ dodal. 
 Už minulý týden ukončil sám své členství bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera. 
Bývalý náměstek hejtmanky je dnes stále v zastupitelstvu města Ústí nad Labem a do letošního 
listopadu byl radním Ústeckého kraje. 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1680243


 Předseda sociálních demokratů Bohuslav Sobotka v Teplicích zopakoval, že obvinění lidé by 
neměli zastávat veřejné ani stranické funkce v ČSSD. 
 Podle předsedy krajské organizace Andrta může Vaňhová ze své iniciativy využít tzv. institut 
přerušení členství. 
 Vyjádření Jany Vaňhové se Deníku nepodařilo během víkendu sehnat. 
 V celé kauze dotačních machinací v Ústeckém a Karlovarském kraji jsou mezi 24 obviněnými 
politici, vysocí úředníci a podnikatelé. Obvinění politici měli ovlivňovat výběr „perspektivních“ 
projektů. 
 Ústecký okresní soud zatím jako jediného v celé kauze poslal ve čtvrtek do vazby někdejšího 
vlivného člena ODS, podnikatele Daniela Ježka. Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl 
ovlivňovat svědky. 
 Právě Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz za toho, kdo o projektech 
rozhodoval. 
Premiér Sobotka v sobotu v Teplicích, kde se zúčastnil konference, novinářům řekl, že místní ČSSD 
udělala po krajských volbách v roce 2008 chybu, když pokračovala ve spolupráci s ODS. 
Kandidátku ČSSD tehdy vedl Jaroslav Foldyna. 
A přesto, že získal bezkonkurenčně nejvyšší počet preferenčních hlasů, hejtmankou se stala Vaňhová. 
 
„Kdyby Vaňhová přijela, mohlo to být vyřešené“ Dvě otázky pro ústeckého šéfa ČSSD Miroslava 
Andrta: Jak se osobně k celé záležitosti kolem machinací s dotacemi, kde je zapleteno několik členů 
ČSSD, stavíte? S ohledem na situaci, která je, i při ctění presumpce neviny, si myslím, že institut 
pozastavení členství umožňuje členům, kteří jsou obviněni, si z vlastní vůle členství pozastavit. Pokud 
se pak prokáže, že jsou nevinní, tak se automaticky do strany vrací. Takže jste očekávali, že ten signál 
přijde od bývalé hejtmanky Jany Vaňhové? Kdyby ho bývala vyslala, nebo tady byla alespoň 
přítomna, tak to mohlo být pro dnešek vyřešené. A za sebe říkám, že kdyby sem skutečně přijela, tak 
bych i pozastavení členství navrhoval. 
 
„Počkáme, co vyplyne z jednání okresního výboru v Chomutově. Případně si Janu Vaňhovou pozveme 
v lednu.“ Miroslav Andrt 
 
Foto popis| PŘEDSEDA KRAJSKÉ ČSSD v Ústeckém kraji Miroslav Andrt byl zklamaný, že se situace 
kolem Jany Vaňhové v sobotu nevyřešila. 
Foto autor| Foto: Deník/Zdeněk Traxler 
Region| Severní Čechy 
 

Exhejtmanka i náměstek ministra v cele: Neber úplatky, neber... 
15.12.2016    ahaonline.cz    str. 0   Musíte vědět! 

        Ústecký kraj     

Na divokém severu se zatýkali politici! Za zneužívání eurodotací obvinili policisté 24 lidí, z nichž 
exhejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD) a dalších 8 skončilo v cele. 
 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Ve hře bylo skoro 20 miliard! Mezi obviněnými figurují náměstek 
ministra průmyslu Vladimír Bártl, bývalá ústecká hejtmanka a partnerka zavražděného kmotra 
Romana Housky Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, 
exsenátor Alexandr Novák, Jiří Červinka a další podnikatelé či politici z Ústeckého a Karlovarského 
kraje. Případ dozoruje vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Kvůli obavě z ovlivňování svědků 
nebo spoluobviněných navrhla zadržet 9 obviněných. 
 
URL| http://www.ahaonline.cz/clanek/128102/...tek-ministra-v-cele-neber-uplatky-neber 

http://www.ahaonline.cz/clanek/128102/exhejtmanka-i-namestek-ministra-v-cele-neber-uplatky-neber


 

Babiš: ČSSD a ODS si z dotací udělaly dojnou krávu, Sobotka za to 
nese odpovědnost 

15.12.2016    aktualne.cz    str. 0   Domácí 
    ČTK    Ústecký kraj     

Sobotka naopak tvrdí, že odpovědnost za dotační podvody nesou kraje. Praha – Premiér a předseda 
ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v 
 
Praha - Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační 
kauze ROP Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, sdělil ministr financí 
Andrej Babiš (ANO). Podle něj si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP "dojnou krávu" a teď to vyplouvá na 
povrch. Babiš tak reagoval na Sobotkovo dopolední prohlášení, že kauza, v níž byli obviněni i 
sociálnědomokratičtí funkcionáři, se týká minulosti a personální odpovědnost nechá na krajích. Dále 
premiér uvedl, že případ nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí. 
 
"To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle 
korupční chování dělo, protože v té době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost," uvedl Babiš. "Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana 
odpovědnost za takto závažné korupční chování svých členů?" položil ministr financí řečnickou 
otázku. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
Jediným z 24 obviněných, který je stíhán vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen 
ODS. Vinu podle svého právníka Michaela Kise odmítá. 
 
Karlovarská ČSSD se bude případem tří svých vysoce postavených členů, kteří byli v kauze obviněni, 
zabývat v pondělí, řekla členka krajského výkonného výboru (KVV) a poslankyně Markéta Wernerová. 
Podle vedení krajské ústecké ČSSD by měli exhejtmanka Vaňhová a krajský expředseda Fišera 
pozastavit členství. 
 
 
URL| https://zpravy.aktualne.cz/domaci/babi...tka/r~0643fe5ec2e011e68e65002590604f2e/ 
 

Sobotka: ČSSD na Ústecku platí za spolupráci s ODS. Ve vazbě 
zůstal jen podnikatel Ježek 
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Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí. Praha – Dotační kauza 
ROP Severozápad , ve které byli v uplynulých dnech 
 
Praha - Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i funkcionáři ČSSD, 
se podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální 

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/babis-za-kauzu-rop-severozapad-nese-odpovednost-sobotka/r~0643fe5ec2e011e68e65002590604f2e/


odpovědnost nechá na krajích. Sobotka novinářům řekl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale 
konkrétních lidí, o jejichž vině či nevině musí rozhodnout soud. 
 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. 
 
"Je třeba, aby bylo úplně zřejmé, co se koho týká, kdo má jaký problém z pohledu policie. Z hlediska 
věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi lety, bylo to v jiné době," uvedl Sobotka. Nyní 
musí podle premiéra konkrétní odpovědnost posoudit policie, státní zastupitelství a soud. "Na konci 
celého procesu uvidíme, jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli se ničeho nedopustili. Pro mne z 
hlediska sociální demokracie je to věc, která vězí daleko v minulosti," uzavřel premiér. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. S výjimkou podnikatele Daniela Ježka, který je od noci ve 
vazbě, byli všichni obvinění v kauze propuštěni. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. 
 
Někdejší vlivný člen ODS Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. "Ostatní 
obvinění byli ze zadržení propuštěni," řekla Bradáčová. Žalobci žádali pro někdejšího vlivného člena 
ODS Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Další z obviněných Petr 
Kušnierz, bývalý ředitel ROP Severozápad, označil Ježka za toho, kdo o projektech rozhodoval. 
Advokát: Policie škodu vyčíslila na 13,9 miliardy 
 
Podle Ježkova advokáta Michaela Kise policie škodu v případu vyčíslila na 13,9 miliardy. Za 
mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák. "Trestnou 
činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. 
Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu doktoru (Davidu) Rathovi, který byl 
vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu," řekl Majchrák. 
 
Během posledních dvou dnů policie vyslechla většinu obviněných. Podle informací České televize se jí 
nepodařilo zadržet bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka, který je údajně v zahraničí. 
 
Mezi obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
 
URL| https://zpravy.aktualne.cz/domaci/poli...pad/r~5f48bbdcc29c11e6bb7f0025900fea04/ 
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Sobotka: 
Kauza zneužití eurodotací na severozápadě Čech * 24 obviněných, jeden ve vazbě 
 
PRAHA - Chyba byla, že se ČSSD spojila ve vedení Ústeckého kraje s ODS. V reakci na obvinění 24 
karlovarských a ústeckých podnikatelů a politiků kvůli podvodům s eurodotacemi to včera řekl 
premiér Bohuslav Sobotka (45, ČSSD). 
 

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/policie-propustila-vsechny-obvinene-v-kauze-rop-severozapad/r~5f48bbdcc29c11e6bb7f0025900fea04/


„Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba,“ řekl včera ve Sněmovně Sobotka. 
Nepřímo tím ukázal na jednu z obviněných ve zmíněné kauze, exhejtmanku Janu Vaňhovou (61, 
ČSSD). Ta byla v letech 2008 až 2012 hejtmankou Ústeckého kraje a na rozdělování evropských 
dotací z Regionálního operačního programu Severozápad měla vliv. 
 
Předčili Ratha? 
 
Policie vyčíslila škodu na 13,9 miliardy korun. Podle ústeckého okresního soudce Martina Majchráka 
šlo zřejmě o rekordní škodu, co se zneužívání dotací týče. „Trestnou činnost s takovouto výší škody, 
se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. Byť se přiznám, že neznám výši 
škody, která byla kladena za vinu doktoru Rathovi, který byl vzat do vazby také rozhodnutím soudce 
zdejšího soudu,“ uvedl. Mezi 24 obviněnými jsou kromě Vaňhové taky starosta Chebu a šéf ČSSD v 
Karlovarském kraji Petr Navrátil (41), bývalý senátor ODS Alexandr Novák (60), ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala (ODS), končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír Macholda, 
vysoký úředník z ministerstva průmyslu Vladimír Bártl nebo první ředitel úřadu ROP Severozápad Petr 
Vráblík. Vazebně stíhaný je z obavy před ovlivňováním svědků podnikatel Daniel Ježek. 
 
999 
 
Babiš: Sobotka není bez viny 
 
Kauzu podvodů s eurodotacemi komentoval i vicepremiér Andrej Babiš (62, ANO). „ČSSD spolu s ODS 
si udělaly z ROP dojnou krávu. Sobotka nese odpovědnost, byl tehdy 1. místopředsedou ČSSD,“ 
přisadil si. 
 
19,4 Tolika miliardami během svého působení podpořil úřad 536 projektů. 
 
Poprava na objednávku? Životní druh Jany Vaňhové, Roman Houska (†51), platil za vlivného člena 
ČSSD a šíbra. Byl zastřelen 18. listopadu 2013 u chomutovského domu, kde s Vaňhovou žil. 
Připomínalo to popravu. Za ni byl na 13 let odsouzen bývalý voják Michal Krnáč. Podle některých šlo 
o politickou vraždu na objednávku. 
 
Foto popis| Vaňhová s Houskou tvořili velmi silný tandem, který v kraji rozhodoval o všem 
podstatném. 
Foto popis| Šéf ČSSD Sobotka odpovědnost své partaje odmítá. Zneužívání dotací prý má na svědomí 
někdejší vedení kraje, které se 
Foto popis| Za vraždu byl odsouzen bývalý voják Michal Krnáč. 
Foto popis| Po delším vyšetřování byl vrah dopaden. 
Foto popis| U této garáže bylo nalezeno Houskovo mrtvé tělo. 
Foto autor| Foto: Z. Pecák, H. Lacinová 



 

Dotační kauza: Bývalý boss z ODS Ježek je ve vazbě, mohl by 
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Ústecký okresní soud poslal v noci na dnešek do vazby někdejšího vlivného člena ODS, podnikatele 
Daniela Ježka. ČTK to řekl soudce Martin Majchrák. Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl 
ovlivňovat svědky v dotační kauze ROP Severozápad. Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 
lidmi. 
 
Většinu ostatních obviněných, mezi kterými je řada politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, 
policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či 
šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
 
Státní zástupce žádal pro Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Jednání 
trvalo nezvykle dlouho, přes čtyři hodiny. „Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným 
zázemím pana obviněného, jeho majetkovými poměry, jeho vazbami do zahraničí a dalšími 
okolnostmi. Jistou roli hraje i skutečnost, že je jedinou z 24 osob, na kterou byl podán návrh na vzetí 
do vazby. Navíc jde o rozsáhlou a sofistikovanou trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně 
vysokou škodou tvrzenou policejním orgánem,“ řekl Majchrák. Policie Ježka odvezla do vazební 
věznice v Teplicích. Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz za toho, kdo o 
projektech rozhodoval. 
 
Ústecký soud podle Majchráka žádný další návrh na vzetí do vazby zatím nedostal. Policie po 
rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v 
souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných, který má ČTK k 
dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na 
základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Tvořili ho politici 
Ústeckého a Karlovarského kraje.Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, 
starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD), bývalý 
senátor za ODS Alexandr Novák nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
ČTĚTE VÍC: VŠE O DĚNÍ V ROP SEVEROZÁPAD NAJDTE ZDE 
 
Jana Vaňhová žila se severočeským kmotrem Romanem Houskou, kterého zastřelili: 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/437416/dota...k-je-ve-vazbe-mohl-by-ovlivnovat-svedky 
 

Fiala šije do Sobotky: Alibismus, nedokáže se postavit problémům 
ČSSD 

15.12.2016    blesk.cz    str. 0   Politika 
        Ústecký kraj     

Předseda ODS Petr Fiala ostře odmítl slova premiéra Bohuslava Sobotky (ČSSD) o odpovědnosti 
občanských demokratů za současný skandál v Ústeckém kraji, do kterého jsou zapleteni někteří 
sociálnědemokratičtí politici. Policie v případu podezření ze zneužití eurodotací zadržela v minulých 
dnech například exhejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou. Sobotka svedl problémy na minulé vládnutí s 
ODS, šéf občanských demokratů ho nařkl z alibismu. 
 
„Osoby uvedené v souvislosti s vyšetřováním nejsou už členy ODS nebo jejími představiteli. Pokud se 
podílely na něčem nezákonném, je to minulost, která nás mrzí, ale kterou ODS v žádném případě 

http://www.blesk.cz/clanek/437416/dotacni-kauza-byvaly-boss-z-ods-jezek-je-ve-vazbe-mohl-by-ovlivnovat-svedky


netoleruje. Přejeme si spravedlivé vyšetřování všech podezřelých podle principu padni komu padni. U 
ČSSD je to zjevně jiné,“ reagoval 
 
Fiala pro Blesk.cz. 
 
Rozezlila ho slova předsedy ČSSD 
 
Bohuslava Sobotky. Ten v komentáři k zatýkání na severu Čech napadl právě občanské demokraty. 
„Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba,“ prohlásil Sobotka. 
 
„Vyjádření premiéra Sobotky ke kauze ROP je nepřijatelný alibismus. Za nic nikdo z ČSSD nemůže, 
chybou byla prý jen spolupráce s ODS. Tomu snad nemůže věřit ani on sám. ODS se z minulosti 
poučila, a proto jsme dobře připraveni na budoucnost. Premiér Sobotka se problémům ČSSD poctivě 
a čelem před veřejností postavit nedokáže,“ zkritizoval jej za to Fiala. 
 
Podobně se vyjádřil i předseda TOP 09 
 
Miroslav Kalousek. „Tvrzení, ‚že on nic a že za to může ODS‘, je směšná zbabělost a alibismus,“ 
reagoval na Twitteru. 
 
Pan premiér byl v té době 1.mpř.strany.Tvrzení,"že on nic a že za to může ODS"je směšná zbabělost a 
alibismus. https://t.co/FisvJRoXWK 
— Miroslav Kalousek (@kalousekm) 15. prosince 2016 
 
Policie mezitím vyčíslila škody za údajný dotační podvod. Vyšplhala se až k 14 miliardám korun. V 
případu je obviněno 24 lidí. Vyšetřování se týká už prvopočátků operačního programu ROP 
Severozápad, který reálně začal rozdělovat dotace v roce 2008. Podle žalobce Tomáše Minxe jsou 
obviněni ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské unie spáchaného 
ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/437508/fial...mus-nedokaze-se-postavit-problemum-cssd 
 

Komentář: V ČSSD konečně vyřešili korupci. Už se jich prostě 
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Policie zadržela a stíhá 24 lidí, které viní z rozkrádání dotací EU ve prospěch „organizované zločinecké 
skupiny“, což není jako dělat kapsáře na Národní. Mezi obviněnými jsou kromě obvyklých 
podezřelých z ODS, třeba bývalého senátora a chomutovského primátora Alexandra Nováka, i velké 
šajby ČSSD: současný starosta Chebu a šéf krajské ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil nebo ještě 
donedávna ústecká hejtmanka a náměstkyně Jana Vaňhová. 
 
Takže žádné čudly, jak by řekl někdejší středočeský hejtman ČSSD 
 
David Rath, jenž ví o dotacích EU taky své: od jara 2012 kvůli nim buď sedí ve vazbě, nebo se soudí. A 
reakce premiéra a šéfa ČSSD 
Bohuslava Sobotky, pod nímž se ve straně houpe židle nejen za fiasko v krajských volbách? „To je 
vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády,“ řekl k rozsáhlé policejní šťáře na 
Ústecku. 

https://t.co/FisvJRoXWK
http://www.blesk.cz/clanek/437508/fiala-sije-do-sobotky-alibismus-nedokaze-se-postavit-problemum-cssd


Aha. Možná ohledně způsobu rozdělování dotací: rozkradené krajské ROPy totiž musely v jejich 
administraci vystřídat ministerstva, aby vůbec ještě nějaké peníze zbyly. Především ODS a ČSSD, které 
kraje ovládaly přes patnáct let, si z nich udělaly soukromé kasičky, z nichž se financují volební 
kampaně, vlastní podnikání a často i běžné životní náklady. A málokde to umí tak dobře jako právě na 
Ústecku, kde si tamní vládní garnitura postavila vlastní vilovou čtvrť, již radši zavřela plebsu. 
Rozuměj: voličům. 
 
Problém je, že mnohé kraje stále ovládají víceméně stejné partajní struktury, byť se aspoň změnila 
jména ve vrcholných funkcích. ODS víceméně nepočítám, tu voliči radši pořád drží od moci i 
veřejných peněz – z kleptomanie se evidentně bude léčit hodně dlouho, možná navždy. Jenže ODS to 
v krajích schytala i za ČSSD, čímž oddálila i její skutečnou očistu a radikální personální obměnu. Strana 
sice krajské volby jasně prohrála s ANO, někde ho ale obešla při sestavování krajských koalic a zůstala 
tak u moci. Jen tím oddálila nevyhnutelné a nabila ANO. 
 
Jak už to poslední roky bývá, udržela se ČSSD u moci právě i v Ústeckém kraji. Sobotka mluví o 
Vaňhové a spol. jako o „vzdálenější minulosti“ ČSSD. Jde o úhel pohledu, jak už to v politice bývá: 
partnerka zastřeleného kmotra Romana Housky byla do roku 2012 hejtmankou a do letošních 
krajských voleb náměstkyní hejtmana. Od vysoké politické funkce ji tedy dělí pouhé dva měsíce. 
Navrátil stále vede karlovarskou ČSSD. 
 
Sobotka má v ČSSD na krku nůž: i když v nejvyšší partajní funkci znovu přežije další volební sjezd, pro 
své politické přežití musí v příštím roce vyhrát i sněmovní volby. Korupce už možná není jediným 
volebním fetišem, jak ale ukázaly krajské volby, voliče pořád umí chytnout za srdce. Miliard prostě 
zmizelo příliš moc. 
 
Problém je, že žádná partaj se skutečně nezbaví kleptomanie, dokud má šanci zůstat u moci. ODS 
opustili největší zloději, protože z opozice se špatně krade: maximálně sbíráte drobky. Navíc jsou to 
právě krajské organizace, kdo rozhoduje o předsedovi. A poradit jim krátce před volebním sjezdem, 
aby si daly od moci dobrovolný detox, protože už to stačilo, není nejlepší cesta ke zvolení do čela. 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/437334/kome...resili-korupci-uz-se-jich-proste-netyka 
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Bohuslav Sobotka (ČSSD) se ve čtvrtek ve Sněmovně vyjádřil k aktuální kauze ROP Severozápad, kde 
podezření padlo i na některé členy sociální demokracie na severu Čech. Podle premiéra nejde o 
problém pro ČSSD, ale pro konkrétní jednotlivce. Za politickou chybu však označil někdejší krajské 
spojenectví s ODS. 
 
Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli tento týden obviněni i funkcionáři ČSSD, se podle 
premiéra a šéfa sociálních demokratů 
 
Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální odpovědnost nechá na krajích. 
 
Sobotka dnes ve Sněmovně uvedl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž 
vině či nevině musí rozhodnout soud. 
 

http://www.blesk.cz/clanek/437334/komentar-v-cssd-konecne-vyresili-korupci-uz-se-jich-proste-netyka


„Dneska to skutečně není problém současné sociální demokracie, je to problém konkrétních lidí, kteří 
figurovali v orgánech, které řešily ROP Severozápad, je to otázka jejich konkrétní odpovědnosti,“ 
uvedl Sobotka. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. 
 
„Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba,“ pokračoval Sobotka. 
 
Mezi obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
„Především je potřeba, aby bylo úplně zřejmé, co se koho týká, kdo má jaký problém z pohledu 
policie. Ale z hlediska věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi lety, bylo to v úplně jiné 
době,“ uvedl Sobotka. Nyní musí podle premiéra konkrétní odpovědnost posoudit policie, státní 
zastupitelství a soud. „Na konci celého procesu uvidíme, jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli 
se ničeho nedopustili. Pro mne z hlediska sociální demokracie je to věc, která vězí daleko v 
minulosti,“ uzavřel premiér. 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. S výjimkou podnikatele 
Daniela Ježka, který je od noci ve vazbě, byli všichni obvinění propuštěni. Někdejší vlivný člen ODS 
Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. Mezi obviněnými jsou i bývalý 
senátor za ODS Alexandr Novák nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/437442/sobo...nas-problem-cssd-plati-za-spojeni-s-ods 
 

Škoda v dotačním podvodu je skoro 14 miliard. Ježek z vazby vinu 
odmítá 
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Policie vyčíslila škodu v kauze Regionální operační program Severozápad na 13,9 miliardy korun. ČTK 
to dnes řekl advokát podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. Ježek je jediný z 24 obviněných, který je 
stíhán vazebně. Vinu odmítá. 
 
Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který v 
noci na dnešek poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat svědky. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který reálně začal rozdělovat dotace v roce 2008. 
 
„Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun,“ řekl ČTK Kis. Ježek, který byl vlivným 
členem ODS v Ústeckém kraji, vinu odmítá. Mimořádně vysokou škodu potvrdil i Majchrák. „Trestnou 
činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. 
Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu doktoru (Davidu) Rathovi, který byl 
vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu,“ řekl ČTK Majchrák. 
Vazba pro exbosse Ježka 
 
Soud poslal Ježka do vazby kvůli obavám z ovlivňování svědků. Státní zástupce žádal vazbu i kvůli 
obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Podle Majchráka chce policie a státní zástupce 

http://www.blesk.cz/clanek/437442/sobotka-o-dotacni-kauze-neni-to-nas-problem-cssd-plati-za-spojeni-s-ods


vyslechnout mnoho svědků. „Vyjmenovali přes 120 osob, které budou vyslýchány v pozici svědka. 
Pan obviněný značnou část těch osob zná, má k nim jisté vazby,“ doplnil Majchrák. 
 
Podle informací, které získala ČTK od advokátů některých obviněných, se vyšetřování týká už 
prvopočátků ROP Severozápad a pokračuje do doby, kdy se změnil systém financování projektů. 
Majchrák potvrdil, že případ do značné míry stojí na výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad 
Petra Kušnierze, který loni začal spolupracovat s policií. „Trestní stíhání je do značné míry vedeno, což 
není žádné tajemství, i na základě poznatků poskytnutých obžalovaným Kušnierzem v jeho trestní 
věci. Pan obviněný (Ježek) do značné míry zpochybňuje i osobnost spoluobviněného, neboť inženýr 
Kušnierz je stíhán opětovně i v téhle trestné věci,“ uvedl Majchrák. Kušnierz loni sepsal tabulku 
údajně ovlivněných projektů, kterých bylo 54. Napsal i dokumenty, kdo a jak se podle něj na 
ovlivňování podílel. 
Obvinění politici 
 
Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Všechny ostatní obviněné, mezi kterými je řada 
politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou 
ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
Dalšími obviněnými jsou někdejší senátor za ODS Alexandr Novák, ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala 
(ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír Macholda. Obviněn je také 
první ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Vráblík. Byl stíhán už v poslední Kušnierzově kauze, ale 
ústecký krajský soud ho letos v březnu obžaloby zprostil. 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/437497/skod...ro-14-miliard-jezek-z-vazby-vinu-odmita 
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Na 13,9 miliardy korun vyčíslili vyšetřovatelé škodu, kterou způsobily zásahy do rozdělování 
evropských dotací z Regionálního operačního programu Severozápad. Jediným, kdo po výsleších 
nakonec skončil ve vazbě, je podnikatel Daniel Ježek. Podle policie je klíčovou postavou celé kauzy. 
Kromě něj však policie stíhá několik bývalých i současných regionálních politiků, především z ČSSD. 
Předseda strany se od problémů distancoval. 
 
Policie už vyslechla řadu politiků, vysokých úředníků a podnikatelů z Ústeckého a Karlovarského 
kraje. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů, kteří je bodovali. Až na základě jejich doporučení 
o nich definitivně rozhodoval výbor regionálního operačního programu. 
 
Přes to, jak vysoká škoda podle policie vznikla, jsou téměř všichni obvinění na svobodě. Jedinou 
výjimku představuje Daniel Ježek, kterého poslal soudce na návrh žalobce do vazby. Státní zástupce 
se obával, že by podnikatel mohl ovlivňovat svědky. 
 
„Je celkem přes 120 osob, které budou vyslýchány v pozici svědka. Pan obviněný značnou část těch 
osob zná,“ vysvětlil soudce Martin Majchrák. Musel se podrobně zabývat rodinným zázemím 
obviněného, jeho majetkovými poměry, jeho vazbami do zahraničí a jinými okolnostmi, dodal. 
 
Některým obviněným už policie obstavila majetek. V případě Daniela Ježka je už plomba na jeho 41 
nemovitostech, informoval Český rozhlas.Ježek byl známý jako šedá eminence ODS 
 

http://www.blesk.cz/clanek/437497/skoda-v-dotacnim-podvodu-je-skoro-14-miliard-jezek-z-vazby-vinu-odmita


O Ježkovi se léta hovořilo jako o šedé eminenci severočeské ODS, i když jeho politickým vrcholem 
byla funkce místopředsedy oblastní organizace v Mostě. Daniel Ježek nicméně byl u vzniku koalice 
ČSSD a ODS po krajských volbách v roce 2008. 
 
Tehdy sociální demokraté odstavili svého volebního lídra Jaroslava Foldynu, který občanské 
demokraty kritizoval a vůči uzavření velké koalice měl výhrady. Místo něj se stala hejtmankou Jana 
Vaňhová. 
 
      Soud poslal kvůli eurodotacím do vazby bývalého člena ODS Ježka 
 
Jméno Daniela Ježka se potom objevilo například v souvislosti se černou stavbou benzinky na 
Děčínsku, která  bez problému dostala dodatečné stavební povolení, nebo stavební firmou, která 
dostávala lukrativní zakázky a také pronajala sídlo dotačnímu úřadu Severozápad. Ten se kvůli 
vysokému nájmu později přestěhoval jinam. „Nájem v původních prostorách byl zhruba 660 tisíc 
měsíčně, nyní je 14krát nižší,“ uvedl mluvčí úřadu Pavel Žinčík. 
 
Ježkovo jméno zpravidla padalo současně se jmény bývalého senátora Alexandra Nováka, který je 
mezi obviněnými i v aktuální kauze, a Patrika Oulického. Toho policie neobvinila ani nezadržela. 
Ježkovo postavení začalo slábnout v roce 2012, kdy jeho a také exhejtmana Jiřího Šulce vyzvala 
mostecká buňka k odchodu ze strany. 
 
Na Ježka ve své výpovědi ukázal také exředitel dotačního úřadu Severozápad Petr Kušnierz, 
opakovaně souzený za machinace s dotacemi. Vlivný podnikatel na něj údajně tlačil, aby prosadil 
projekty, které mají uspět. Na seznamu byly označené tečkou. Našly se na něm i Ježkovy otisky prstů. 
Ježek se hájil tím, že seznam s projekty našel ve výtahu a pak je odevzdal. Policii se jeho tvrzení 
nepodařilo vyvrátit. 
 
 Někteří z obviněných v kauze ROP Severozápad 
 
Jana Vaňhová – bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD 
 
Alexandr Novák – bývalý senátor a exstarosta Chomutova za ODS 
 
Daniel Ježek – podnikatel, bývalý člen ODS 
 
Petr Navrátil – předseda ČSSD v Karlovarském kraji a exstarosta Chebu, bývalý šéf výboru Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad 
 
Arno Fišera – bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji 
 
Jakub Pánik – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje 
 
Miloslav Čermák – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje 
 
Petr Horký – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje a místostarosta Mariánských Lázní 
 
Pavel Kouda – bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové, bývalý člen ČSSD 
 
Petr Fiala – bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní 
 
Jiří Červinka – pověřený ředitel úřadu ROP Severozápad po část roku 2011 
 



Zdroj: ČTK 
 
Obviněným je i bývalý senátor za ODS Alexandr Novák. Podle informací České televize je nyní ve 
Spojených státech. Za braní úplatků ho soud poslal v roce 2012 na čtyři roky do vězení. Díky záruce 
motorkářského spolku se po půlce trestu dostal na svobodu. 
 
Státního zástupce Ladislava Kosána, který se proti jeho propuštění dostatečně nepostavil, kárný senát 
potrestal snížením platu. Před něj se naopak nedostal soudce, který Nováka propustil. 
 
  Profil 
      Alexandr Novák 
 
Bývalý senátor ODS a exstarosta Chomutova. V roce 1999 město prodalo akcie Severočeské 
energetiky a Severočeské plynárenské společnosti za 317 milionů korun německé firmě – peníze za 
zprostředkování ale skončily na rakouském soukromém účtu Novákových. Za přijetí úplatku ve výši 43 
milionů byl v roce 2010 odsouzen ke dvěma letům vězení a pokutě 5 milionů korun, po odvolání mu 
krajský soud trest zpřísnil na čtyři roky. Novák se vězení dlouho vyhýbal; až na jaře 2013 ho zadržela 
policie, která se obávala, že chce politik uprchnout do USA. V půlce trestu Nováka soud podmínečně 
propustil. Zaručil se za něj spolek Gryphons, který svou činnost dokládal zapůjčením čtyřkolky, pípy a 
pomoc při organizaci neckyády v obci Želenice. Podle kárného senátu NSS žalobce Kosán, který 
Novákovi pomohl na svobodu, porušil své povinnosti; stejně tak pochybil i chomutovský soud. Novák 
po propuštění z vězení koupil dva hotely v Chomutově, další nemovitosti pořídila jeho manželka. Už 
dříve nakoupili také rozsáhlé pozemky na severu Čech a několik domů. 
 
   Kauza svírá sociální demokracii. Sobotka si ale myje ruce 
 
Přestože Daniel Ježek i Alexandr Novák byli v minulosti členy ODS, kauza dopadá citelněji na sociální 
demokracii. Dotýká se někdejších stranických špiček. 
 
Nejvyšší funkci v minulosti zastávala Jana Vaňhová, která byla mezi lety 2008 a 2012 ústeckou 
hejtmankou, v dalším období náměstkyní hejtmana. V éře Jiřího Paroubka také celorepublikovou 
místopředsedkyní ČSSD. Dnes je zastupitelkou v Chomutově, předsedkyní tamní městské organizace 
a také členkou celostátního ústředního výkonného výboru ČSSD. 
 
  Profil 
      Jana Vaňhová 
 
V 80. letech byla členkou KSČ, pracovala jako vychovatelka na základní škole v Klášterci nad Ohří. Od 
roku 1998 je členkou ČSSD, později byla i místopředsedkyní strany. V roce 2008 se stala hejtmankou 
Ústeckého kraje, přestože nebyla volebním lídrem strany – tím byl  Jaroslav Foldyna, kolegové z jeho 
vlastní strany ho ale krátce před volbou odmítli na post hejtmana nominovat. Vaňhová byla v tomto 
období také členkou výboru regionální rady ROP Severozápad. Ten měl konečné slovo v rozhodování, 
který projekt bude podpořen evropskými penězi. Mezi lety 2012 a 2016 pak byla náměstkyní 
hejtmana Oldřicha Bubeníčka z KSČM. Politička je spojována s řadou podezřelých zakázek v kraji. 
Jejím partnerem byl podnikatel a vlivný člen ČSSD Roman Houska, kterého v listopadu 2013 našli 
zastřeleného před jejich domem. 
 
Poté, co ji policie obvinila Vaňhovou a také jejího někdejšího náměstka a bývalého ústeckého 
předsedu ČSSD Arna Fišeru, vyzvalo současné krajské vedení, aby pozastavili své členství ve straně. „V 
případě, že tak neučiní, tak to učiní orgán strany, kde jsou doma,“ uvedl Jaroslav Foldyna (ČSSD). 
 



„Pokud platí to, jak to mám potvrzeno, že jim skutečně bylo sděleno obvinění z úmyslného trestného 
činu, což naplňuje dikci stanov, tak myslím, že v zájmu zachování dobrého fungování krajské 
organizace by to (pozastavení členství) bylo vhodné,“ řekl nynější krajský předseda ČSSD Miroslav 
Andrt.Sobotka: Bylo to v jiné době 
 
Předseda sociální demokracie Bohuslav Sobotka je však přesvědčen, že to pro jeho stranu 
nepředstavuje smrtící hrozbu. Řekl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí a 
především podle něj nejde o kauzu současnosti. 
 
„Z hlediska věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi lety, bylo to v jiné době,“ uvedl 
Sobotka. Zdůraznil, že o vině či nevině stíhaných lidí rozhodne soud a personální odpovědnost nechá 
předseda ČSSD na krajích. 
 
„Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba,“ poznamenal přitom Sobotka, který 
je předsedou ČSSD od roku 2011 a předtím byl šest let prvním místopředsedou.Babiš: Z dotací si 
strany udělaly dojnou krávu 
 
Podle vicepremiéra a ministra financí Andreje Babiše (ANO) ale Sobotka odpovědnost má. ČSSD spolu 
s ODS si podle něj udělaly z ROP „dojnou krávu“. „To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan 
Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle korupční chování dělo, protože v té době byl prvním 
místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých spolustraníků nese odpovědnost,“ uvedl Babiš. 
 
„Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana odpovědnost za takto závažné korupční chování 
svých členů?,“ reagoval ministr financí řečnickou otázkou na Sobotkův výrok, že kauza se týká několik 
let starých událostí.Karlovarská krajská ČSSD má obviněného předsedu 
 
Kauza se nicméně netýká pouze Ústeckého kraje a nedopadá ani výhradně na lidi, kteří již v politice 
nejsou aktivní. V současnosti je nejvýše postaveným z obviněných karlovarský krajský předseda 
strany a starosta Chebu Petr Navrátil, který ovšem v minulosti působil i jako náměstek hejtmana 
Karlovarského kraje a také předseda výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad. Od 
roku 2014 je místopředsedou výboru. 
 
Sám Navrátil zdůraznil, že se cítí nevinný. Připomněl, že se do čela regionální rady dostal až v době, 
kdy vězela po uši v problémech. „Snažil jsem se operační program nastartovat a vytvořit jiné 
podmínky. Nemyslím, že by se tam taková činnost (za kterou byl obviněn) dělala. Cítím se naprosto 
nevinný. A tím, že jsme program rozběhli k naprosté spokojenosti Evropské komise, jsem snad 
dokazoval, že s žádnou takovou činností nic společného nemám,“ řekl Petr Navrátil. 
 
  Profil 
      Petr Navrátil 
 
Starosta Chebu a zastupitel Karlovarského kraje, šéf krajské ČSSD. V letech 2008–2015 byl 
náměstkem hejtmana pro regionální rozvoj, dopravu a silniční hospodářství. Od roku 2012 byl 
předsedou výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, od roku 2014 je 
místopředsedou. Loni v prosinci policisté prohledávali politikovu kancelář i byt a pátrali po 
dokumentech z doby, kdy zasedal v hodnotící komisi. Navrátil tehdy řekl, že jde o projekty staré tři a 
více let. 
 
Mezi obviněnými jsou i další bývalí sociálnědemokratičtí hejtmanští náměstci z Karlovarského kraje 
Jakub Pánik, Miloslav Čermák a Petr Horký. Pánik a Čermák mají dodnes významné postavení v 
krajské ČSSD. 



 
Vedení organizace v Karlovarském kraji se osudem svých obviněných členů bude zabývat v pondělí, 
oznámila členka krajského výkonného výboru Markéta Wernerová. 
 
„Osobně neočekávám teď hned razantní řešení. Chci o tom komunikovat s vedením strany. Chci o 
tom diskutovat s odstupem od emočních vln. Nechtěla bych, aby se někomu ublížilo, ale zároveň 
základem je suverénní a čistá sociální demokracie a máme dostatečné množství osobností, které 
mohou fungovat,“ uvedla. 
 
O svém vedení přitom západočeští sociální demokraté rozhodovali na počátku prosince a dokonce 
ještě nedokončili volby do všech funkcí.Úředník z MPO není obviněn kvůli činnosti na ministerstvu, 
ujišťuje Mládek 
 
Stíhání dopadlo i na vysoko postaveného úředníka ministerstva průmyslu a obchodu Vladimíra Bártla 
(ODS). Ministr Jan Mládek (ČSSD) však zdůraznil, že se obvinění týká Bártlovy činnosti mimo úřad. 
 
„Pokud nám orgány činné v trestním řízení, státní zastupitelství sdělí nějaké informace závažného 
charakteru, tak státní tajemník bude postupovat podle platného služebního zákona,“ řekl ministr. 
Bártl má na region úzkou vazbu, v minulosti byl primátorem Mostu. 
 
   Profil 
      Vladimír Bártl 
 
Po vystudování liberecké Vysoké školy strojní a textilní pracoval v Chemopetrolu, kde se postupně 
dostal do pozice výkonného ředitele a později řídil jednu z jeho dceřiných společností. Následně 
vstoupil do politiky, mezi lety 2001 a 2007 byl mosteckým primátorem. Později začal pracovat ve 
státních službách, nejprve jako ředitel odboru a ředitel sekce na ministerstvu dopravy, později v téže 
pozici na MPO. 
 
Policejní Národní centrála proti organizovanému zločinu zahájila rozsáhlou akci vůči podezřelým z 
dotačních podvodů v úterý. Nová kauza zřejmě vychází z výpovědi bývalého ředitele úřadu regionální 
rady Petra Kušnierze. Ten v minulosti kvůli ovlivňování přidělení dotací a přijímání úplatku skončil ve 
vězení a hrozí mu, že se za mříže vrátí, soud mu již nepravomocně udělil sedmiletý trest. V obavě z 
dalšího věznění začal Kušnierz vypovídat. „Nemám co ztratit,“ tvrdí nyní. 
 
    Nejdotovanější a nejproblematičtější program 
 
Právě první zadržení a obvinění Petra Kušnierze rozpoutalo lavinu problémů kolem ROP Severozápad. 
Kvůli podezření, že evropské peníze nešly tam, kam jít měly, Brusel více než na rok proud dotací zcela 
utnul a kraje i stát musely zaplatit vysoké pokuty. Nestihlo se proto vyčerpat zhruba 3,5 miliardy 
korun. 
 
 Fakta 
 Kauzy kolem ROP Severozápad 
 
Úplatkářská kauza Petra Kušnierze – V lednu 2014 poslal odvolací Vrchní soud v Praze na pět let do 
vězení (ústecký krajský soud mu původně uložil 7,5 roku) bývalého ředitele dotačního úřadu 
Severozápad Petra Kušnierze. Podle rozsudku chtěl s pomocí svých tří přátel získat provize z 
přidělených dotací. Soud konstatoval, že odsouzení žádali minimálně 1,7 milionu korun a velkou část 
z toho převzali. Kušnierzovi spoluobžalovaní, tři komplicové a tři žadatelé, dostali od soudu 
podmíněné tresty. V květnu 2014 Nejvyšší soud zamítl Kušnierzovo dovolání, v listopadu byl pak 
někdejší vysoký úředník z vězení podmínečně propuštěn. 



 
Ovlivňování projektů – V září 2014 se ústecký krajský soud začal zabývat případem ovlivňováním 
projektů v ROP Severozápad. Letos v březnu bývalého ředitele úřadu Kušnierze poslal zatím 
nepravomocně na sedm let do vězení. Podmínkami potrestal někdejšího náměstka hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavla Koudu, dalšího bývalého ředitele úřadu Pavla Markvarta a úřednici Irenu 
Kotlanovou. Naopak bývalého právníka úřadu Jana Martinovského a dalšího z ředitelů Petra Vráblíka 
obžaloby zprostil. Sedmiletý trest pro Kušnierze je souhrnný. Protože se měl skutků dopustit v době, 
kdy byl v podmínce za první trest za úplatky, soud tento rozsudek zrušil a vynesl souhrnný trest. 
Kušnierze, který u soudu přiznal, že v ROP Severozápad byly projekty ovlivňovány s vědomím politiků, 
a Kotlanovou potrestal soud nejen za zneužití pravomoci, ale i za poškozování finančních zájmů 
Evropských společenství. V kauze ovlivňování projektů zbývá ještě rozhodnout o úřednici Kláře 
Odvárkové, jejíž případ vyloučil v samostatnému projednání. 
 
Kauza konkurenčních doložek pro ředitele ROP Severozápad – V březnu 2014 policie obvinila pět 
bývalých či současných zaměstnanců ROP Severozápad, kteří podle ní nesou odpovědnost za uzavření 
statisícových konkurenčních doložek pro exředitele úřadu Petra Kušnierze a Pavla Markvarta. Doložky 
jim zajišťovaly 12 měsíčních platů po odchodu z funkcí, úřad jim peníze vyplatil. Obžalováni byli 
ředitelka ROP Severozápad Jana Havlicová, někdejší předseda výboru a bývalý hejtman Jiří Šulc, 
exředitel Pavel Markvart, bývalý právník úřadu Jan Martinovský a Petr Červinka, který úřad vedl jako 
pověřený. Kauzu začal ústecký soud projednávat loni v listopadu. 
 
Předražené přístroje – Soud také řeší podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup 
přístrojů. Část obžaloby se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská 
zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti. 
Hlavní líčení bude pokračovat v únoru 2017. 
 
Žalobce Tomáš Minx oznámil, že kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. 
 
ROP Severozápad byl nejbohatší z regionálních operačních programů, které rozdělovaly dotace na 
úrovni NUTS 2 mezi lety 2008 a 2013. Podpořil během své existence 536 projektů, nejúspěšnějšími 
žadateli byly Ústecký a Karlovarský kraj, město Ústí nad Labem a Krajská zdravotní sdružující pět 
nemocnic v Ústeckém kraji. Díky dotacím bylo opraveno 30 školních a předškolních zařízení, 
opraveno nebo vybudováno 245 kilometrů silnic nebo 55 kilometrů cyklostezek. 
 
Úřad na dotacích proplatil 19,4 miliardy korun, poslední peníze poslal příjemcům na konci června. 
Regionální operační programy už dnes pro čerpání evropských dotací nefungují, peníze přerozdělují 
jednotlivá ministerstva. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domac...rozapad-policie-vycislila-na-14-miliard 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domaci/1983694-skodu-z-rozkradanych-fondu-pro-severozapad-policie-vycislila-na-14-miliard


 

Policie v kauze ROP Severozápad zatýkala na základě výpovědi 
Petra Kušnierze 

15.12.2016    ČRo - sever.cz    str. 0   informacezeseveru 
        Ústecký kraj     

Současná obvinění v případu machinací s evropskými dotacemi vycházejí z dřívější výpovědi bývalého 
ředitele dotačního úřadu Severozápad Petra Kušnierze. On sám je také mezi 24 obviněnými a figuruje 
v několika kauzách. 
 
Už dříve byl odsouzen za braní úplatků na pět let ve vězení. Byl podmínečně propuštěn a v jiné kauze 
ovlivňování dotací zatím nepravomocně odsouzen na 7 let vězení.Dotační kauza špiček ČSSD: škoda 
jde do miliard, padl jeden návrh na vzetí do vazbyU soudu svou roli přiznal s tím, že o všem věděli 
politici z Ústeckého i Karlovarského kraje, kteří tvořili regionální radu Severozápad.Petr Kušnierz v 
únoru u krajského soudu v Ústí nad Labem vypověděl, že mu po propuštění z vězení někteří lidé 
nepomohli tak, jak slíbili. Proto se rozhodl mluvit a popsal systém ovlivňování dotací ? policie má od 
něj seznam 54 údajně zmanipulovaných projektů.Škoda v kauze ROP Severozápad údajně dosahuje 
skoro čtrnácti miliard korun.V kauze ROP poslal soud do vazby vlivného podnikatele a bývalého člena 
ODS JežkaKauza ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z EU policie stíhá 24 lidí včetně bývalé 
hejtmanky VaňhovéKriminalisté zasahovali v advokátní kanceláři v Ústí, zřejmě kvůli kauze ROP SZ 
 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679557 
 

V kauze ROP poslal soud do vazby vlivného podnikatele a bývalého 
člena ODS Ježka 

15.12.2016    ČRo - sever.cz    str. 0   informacezeseveru 
    Vojtěch Koval    Ústecký kraj     

Policie pokračuje ve vyšetřování údajných machinací s evropskými dotacemi v kauze Regionálního 
operačního programu Severozápad. Ještě v noci na čtvrtek poslal soud do vazby bývalého člena ODS 
Daniela Ježka. 
 
V případu machinací s evropskými dotacemi v Regionálním operačním programu Severozápad je 
obviněno 24 lidí včetně bývalé hejtmanky ústeckého kraje Jany Vaňhové z ČSSD a šéfa sociální 
demokracie v Karlovarském kraji Petra Navrátila.Policie ve středu vyslýchala obviněné do pozdních 
hodin. Podle pražské vrchní státní zástupkyně Lenky Bradáčové se policisté naplno snaží využít lhůtu 
48 hodin, kterou ze zákona mají. Chtějí vyslechnout všechny obviněné. Výslechy trvají až šest 
hodin.Ještě ve středu večer prozradila, že u jednoho ze zadržených se rozhoduje o vzetí do vazby. 
„Pan státní zástupce podal k příslušnému soudu ve vztahu k jedné zadržené osobě návrh na její vzetí 
do vazby. Jsou zadrženy celkem tři osoby včetně právě té osoby, na kterou byl podán návrh na vzetí 
do vazby. To, zda soud tuto osobu do vazby vezme, teď nemohu vůbec presumovat, bude se 
rozhodovat,“ řekla Bradáčová.Tou osobou byl vlivný podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek. Soud 
ještě v noci na čtvrtek rozhodnul o jeho vzetí do vazby.Podnikatel Ježek ve vazbě„Obviněný byl vzat 
do vazby z důvodu vazby koluzní. V případě propuštění na svobodu by mohl ovlivňovat svědky. Tento 
vazební důvod ze zákona však trvá tři měsíce. Pokud nebude za zcela mimořádných okolností shledán 
i nadále,“ vysvětlil soudce Martin Majchrák, proč poslal Ježka do vazby. Soud prý bral také v potaz 
Ježkovy vazby v zahraničí.Daniel Ježek je vlivný podnikatel a bývalý člen ODS. Má velmi úzké vazby na 
bývalého chomutovského senátora Alexandra Nováka. Když byl Novák propuštěn z vězení, tak mu 
Ježek půjčil peníze.Je možné, že Ježek nebude jediným, koho soud v kauze ROP pošle do vazby. 
Všichny obviněné kromě Ježka sice policisté po výslechu propustili, státní zástupce ale může i tak 
podat návrh na jejich vzetí do vazby. Mohou také přibýt další obvinění.Podle investigativního 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679557


novináře Českého rozhlasu Janka Kroupy je v kauze ROP nejzajímavější osobou Jakub Pánik. Vždy se 
totiž pohyboval v „druhé nejvyšší vlně lidí, kteří byli schopní rozhodovat“. Byl náměstkem hejtmana, 
náměstkem sociální demokracie v krajích, ale také byl vlivným podnikatelem a manažerem v různých 
stavebních firmách.Politická chyba, míní SobotkaPodle Kroupy trvalo policistům odhalení skupiny 
kolem Regionálního operačního programu Severozápad tak dlouho, protože skupina byla 
neuvěřitelně sofistikovaná. Pánik například používal běloruská telefonní čísla, aby ho nemohla česká 
policie odposlouchávat.Premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD) o celé kauze prohlásil, že ji nepokládá za 
problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině rozhodně soud. Celý případ se podle něj týká 
minulosti. Personální otázku prý nechá na krajských organizacích.„Myslím si, že v Ústeckém kraji 
zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po roce 2008. Teď se ukazuje, že to 
tehdy byla velká politická chyba," řekl.Podle ministra Jana Mládka se obvinění ředitele odboru 
ministerstva průmyslu a obchodu Vladimíra Bártla, který je také mezi obviněnými v kauze ROP, týká 
činnosti mimo úřad. „Pokud nám orgány činné v trestním řízení sdělí nějaké informace závažného 
charakteru, tak státní tajemník bude postupovat podle platného služebního zákona,“ dodává.Kauza 
ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z EU policie stíhá 24 lidí včetně bývalé hejtmanky 
VaňhovéÚstí zaplatí za chyby v evropských projektech zlomek původně vyměřené pokutyKriminalisté 
zasahovali v advokátní kanceláři v Ústí, zřejmě kvůli kauze ROP SZ 
 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679465 
 

Ústecký soud poslal bývalého člena ODS Daniela Ježka do vazby 
15.12.2016    ČRo Plus    str. 2   09:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

David KABELE, moderátor 
-------------------- 
Ústecký soud poslal bývalého člena ODS Daniela Ježka do vazby kvůli možnému ovlivňování svědků v 
kauze ROP Severozápad. Kvůli machinacím s evropskými dotacemi na severu a západě Čech 
vyšetřovatelé zadrželi celkem 24 lidí. Ti už ale byli propuštěni, říká státní zástupkyně Lenka 
Bradáčová. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, státní zástupkyně 
-------------------- 
U dalších osob se žádné návrhy další nepodávaly. Tyto osoby byly puštěny a dál budou pokračovat 
úkony vyšetřování, ty však komentovat už dál nebudeme. 
 
David KABELE, moderátor 
-------------------- 
Daniel Ježek si vzal lhůtu na odvolání. Podle svého advokáta se cítí nevinný. Mezi zadrženými byla 
například i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje a současná chomutovská zastupitelka Jana Vaňhová z 
ČSSD nebo šéf sociální demokracie v Karlovarském kraji Petr Navrátil. Policie po rozsáhlém zásahu 
obvinila celkem 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s 
evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu Severozápad. Ze seznamu všech 
obviněných, který má k dispozici ČTK, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. 
Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP 
Severozápad. Tvořili ho politici Ústeckého a Karlovarského kraje. 
 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679465


Vyšetřovatelé začali obstavovat majetky obviněných v kauze 
dotačních podvodů ROP Severozápad 

15.12.2016    ČRo Plus    str. 4   19:00 Zprávy 
        Ústecký kraj     

Olga KRČKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Vyšetřovatelé začali obstavovat majetky obviněných v kauze dotačních podvodů Regionální 
operačního programu Severozápad. Zablokovali 41 nemovitostí, jejichž vlastníkem nebo 
spoluvlastníkem je podnikatel a někdejší vlivný straník severočeské ODS Daniel Ježek. Důvodem je, 
aby na poslední chvíli nepřevedl majetky na své blízké. Majetek má zablokovaný také advokát Aleš 
Dostál. Vrchní žalobci nechali obstavit jeho byt v centru Ústí nad Labem. Bez zajištění jsou pak 
majetky bývalého senátora Alexandra Nováka. Ten totiž zatím obviněný není, protože je v zahraničí. 
Podle předsedy ČSSD v Ústeckém kraji Miroslava Andrta by obvinění v kauze ROP Severozápad měli 
pozastavit členství ve straně. Týká se to Jany Vaňhové, která byla dřív hejtmankou Ústeckého kraje a 
také bývalého předsedy ústecké ČSSD Arno Fišery. Podle Andrta bude jejich situaci v sobotu řešit 
krajská konference sociálních demokratů. 
 
Miroslav ANDRT, předseda ČSSD v Ústeckém kraji 
-------------------- 
Chceme ještě tuhle skutečnost probrat na úrovni krajského výkonného výboru, takže před tou 
krajskou konferencí svolávám krajský výkonný výbor, kde mimo jiné i tuhle otázku bysme měli otevřít 
a vyhodnotit a případně k tomu přijmout příslušné usnesení. 
 
Olga KRČKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
V kauze je obviněno celkem 24 lidí, mezi nimi jsou i další sociální demokraté nebo bývalý člen ODS 
Daniel Ježek. Toho včera poslal do vazby ústecký okresní soud. Údajná škoda dotační kauzy je skoro 
14 miliard korun. Víc se dočtete na webu zpravy.rozhlas.cz. 
 

Škoda v kauze ROP Severozápad 
15.12.2016    ČRo Radiožurnál    str. 3   18:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

moderátor 
-------------------- 
Škoda v kauze ROP Severozápad údajně dosahuje skoro 14 miliard korun. To jsou asi tři čtvrtiny z 
částky, které dotační program rozděloval od roku 2008. Na manipulaci s evropskými dotacemi se 
podílelo celkem 24 obviněných. 
 
Gabriela HAUPTVOGELOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Výše částky potvrdil advokát jediného vazebně stíhaného podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. 
 
Michael KIS, advokát podnikatele Daniela Ježka 
-------------------- 
Policií tvrzená škoda, kterou považuji za smyšlenou vyčíslená na 13,9 miliardy korun. 
 
Gabriela HAUPTVOGELOVÁ, redaktorka 
-------------------- 



Regionální radu Severozápadu řídili krajští politici. Z Ústeckého kraje policisté obvinili bývalého 
radního Arna Fišeru a bývalou hejtmanku Janu Vaňhovou, která je zastupitelkou v Chomutově a 
vede okresní organizaci ČSSD.  Jejich členstvím ve straně se v sobotu bude zabývat krajský výkonný 
výbor. 
 
Miroslav ANDRT, předseda krajské ČSSD 
-------------------- 
Můžeme pozastavit členství ve straně. Myslím, že to není v poloze, že je budeme vyzývat k 
vystoupení ze strany, protože platí presumpce neviny. 
 
Gabriela HAUPTVOGELOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Řekl předseda krajské ČSSD Miroslav Andrt. Vedení sociální demokracie v Karlovarském kraji se 
obviněnými členy bude zabývat v pondělí. Obviněn je také například ředitel Krajské zdravotní Petr 
Fiala z ODS. Z Ústí nad Labem Gabriela Hauptvogelová, Radiožurnál. 
 

Škoda v kauze ROP Severozápad údajně dosahuje skoro 14 miliard 
korun 

15.12.2016    ČRo Radiožurnál    str. 1   17:00 Zprávy 
        Ústecký kraj     

Pavel PROUZA, moderátor 
-------------------- 
Škoda v kauze ROP Severozápad údajně dosahuje skoro 14 miliard korun. Policisté kvůli ovlivňování 
evropských dotací obvinili 24 lidí. Podle předsedy ČSSD v Ústeckém kraji Miroslava Andrta by 
obvinění měli pozastavit členství ve straně. Týká se to Jany Vaňhové, která byla dříve hejtmankou 
Ústeckého kraje a také bývalého předsedy ústecké ČSSD Arno Fišery. Podle Andrta by jejich situace v 
sobotu měla řešit krajská konference sociálních demokratů. 
 
Miroslav ANDRT, předseda ČSSD v Ústeckém kraji 
-------------------- 
Chceme ještě tuhle skutečnost probrat na úrovni krajského výkonného výboru, takže před tou 
krajskou konferencí svolávám krajský výkonný výbor, kde mimo jiné i tuhle otázku bysme měli otevřít 
a vyhodnotit a případně k tomu přijmout příslušná usnesení. 
 

Ústecký soud poslal do vazby podnikatele Daniela Ježka 
15.12.2016    ČRo Radiožurnál    str. 2   09:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Kateřina CAUSIDISOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Ústecký soud poslal podnikatele a bývalého člena ODS Daniela Ježka do vazby, aby nemohl 
ovlivňovat svědky v kauze ROP Severozápad. Kvůli machinacím s evropskými dotacemi na severu a 
západě Čech vyšetřovatelé zadrželi celkem 24 lidí. Ti už ale byli propuštěni, říká vrchní státní 
zástupkyně Lenka Bradáčová. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně 
-------------------- 
U dalších osob se žádné návrhy další nepodávaly, tyto osoby byly puštěny a dál budou pokračovat 
úkony vyšetřování. Ty však komentovat už dál nebudeme. 
 



Kateřina CAUSIDISOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Mezi zadrženými byla třeba i bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová z ČSSD, nebo šéf sociální 
demokracie v Karlovarském kraji Petr Navrátil. 
 

V kauze ROP poslal soud do vazby vlivného podnikatele a bývalého 
člena ODS Ježka 

15.12.2016    ČRo Radiožurnál    str. 1   07:00 Zprávy 
        Ústecký kraj     

Martin KŘÍŽEK, moderátor 
-------------------- 
Okresní soud v Ústí nad Labem poslal v noci na dnešek do vazby podnikatele a bývalého člena ODS 
Daniela Ježka. Toho policisté obvinili z machinací s evropskými dotacemi v kauze ROP Severozápad. 
Důvody pro vazbu vysvětlil soudce Martin Majchrák. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce 
-------------------- 
Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným zázemím pana obviněného, jeho majetkovými 
poměry, jeho vazbami do zahraničí. Jistou roli tam hraje i skutečnost, že je skutečně jediným z 24 
obviněných osob, na kterého byl podán návrh na vzetí do vazby. 
 
Kateřina CAUSIDISOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Ježek si vzal lhůtu na odvolání a podle svého advokáta se cítí nevinný. Kromě Ježka je v celé kauze 
obviněna více než dvacítka lidí z Ústeckého a Karlovarského kraje. Mezi nimi třeba bývalá hejtmanka 
za ČSSD Jana Vaňhová nebo šéf ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil. 
 

Členství v ČSSD u obviněných v kauze ROP Severozápad bude řešit 
vedení strany 

15.12.2016    ČRo Sever    str. 2   17:00 Události regionu - Ústecký kraj 
        Ústecký kraj     

František JANAČÍK, moderátor 
-------------------- 
Členství v ČSSD u obviněných v kauze ROP Severozápad bude řešit vedení strany v Ústeckém i v 
Karlovarském kraji. Policisté obvinili celkem 24 lidí. Kromě politiků také podnikatele. Bývalé šéfy 
dotačního úřadu nebo hodnotitele projektů. Ovlivňováním dotací měli podle policie způsobit škodu 
téměř 14 miliard korun, tedy zhruba tři čtvrtiny celkového objemu peněz, které ROP Severozápad 
rozděloval od roku 2008. Výši částky potvrdil advokát Michael Kis, který zastupuje jediného vazebně 
stíhaného podnikatele Daniela Ježka. 
 
Michael KIS, advokát 
-------------------- 
Policií je tvrzená škoda, kterou považuji za smyšlenou. Je vyčíslená na 13,9 miliardy korun. 
 
Gabriela HAUPTVOGELOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Regionální radu Severozápadu řídili krajští politici. Z Ústeckého kraje policie obvinili bývalého 
radního Arna Fišeru a bývalou hejtmanku Janu Vaňhovou, která je zastupitelkou v Chomutově a 



vede okresní organizaci ČSSD. Jejich členstvím ve straně se v sobotu bude zabývat krajský výkonný 
výbor. 
 
Miroslav ANDRT, předseda krajské ČSSD 
-------------------- 
Můžeme pozastavit členství ve straně. Myslím, že to není v poloze, že je budeme vyzývat k 
vystoupení ze strany, protože platí presumpce neviny. 
 
Gabriela HAUPTVOGELOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Řekl předseda krajské ČSSD Miroslav Andrt. Vedení sociální demokracie v karlovarském kraji se 
obviněnými členy bude zabývat v pondělí. Z Ústí nad Labem Gabriela Hauptvogelová, Český rozhlas. 
 

Kauza ROP Severozápad: škoda až 14 mld. 
15.12.2016    ČT 1    str. 2   18:00 Události v regionech - Praha 

        Ústecký kraj     

Bohumil KLEPETKO, moderátor 
-------------------- 
V kriminálním případu machinací s evropskými dotacemi v Regionálním operačním programu 
Severozápad policie vyčísluje škodu bezmála na 14 miliard korun, informoval o tom advokát 
obviněného Daniela Ježka, Michael Kiš. K rozdělení měl přitom tento regionální operační program 19 
miliard, tedy jen o 5 miliard víc. Bývalý vlivný člen ODS Daniel Ježek nakonec jako jediný z 24 
obviněných končil ve vazbě, podle soudu proto, aby nemohl ovlivňovat svědky. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce, Okresní soud v Ústí nad Labem 
-------------------- 
Soud se musel podrobně zabývat rodinným zázemím obviněného, jeho majetkovými poměry, jeho 
vazbami do zahraničí a jinými okolnostmi. Jistou roli tam hraje i skutečnost, že je skutečně jediným z 
24 obviněných osob, na kterého byl podán návrh na vzetí do vazby. Navíc se jednalo o rozsáhlou a 
hodně sofistikovanou trestnou činnost. 
 
Bohumil KLEPETKO, moderátor 
-------------------- 
Kromě Daniela Ježka jsou mezi obviněnými i někteří vysoce postavení sociální demokraté z 
Ústeckého a Karlovarského kraje, například bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, dřívější 
předseda sociální demokracie v Ústeckém kraji Arno Fišera, dva někdejší náměstci karlovarského 
hejtmana Jakub Pánik a Miloslav Čermák nebo bývalý místostarosta Mariánských Lázní Petr Horký. 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec /ČSSD/ 
-------------------- 
Většinou to tak je, že v případě úmyslných trestných činů lidi pozastaví sami členství. V případě, že 
tak neučiní, tak to učiní ten orgán strany, kde jsou oni doma. 
 
Bohumil KLEPETKO, moderátor 
-------------------- 
Celému případu se samozřejmě budou podrobně věnovat i dnešní Události v 19 hodin. 



 

Obvinění starosty Chebu 
15.12.2016    ČT 1    str. 19   19:00 Události 

        Ústecký kraj     

Jakub ŽELEZNÝ, moderátor 
-------------------- 
Policie obvinila některé politiky nejen z Ústeckého, ale i Karlovarského kraje. Jedním z nich je také 
krajský předseda ČSSD a starosta Chebu Petr Navrátil. O jeho dalším působení bude jednat krajský 
výkonný výbor v pondělí. Starosta Chebu byl po zatčení dnes první den v práci. Uvažuje Petr Navrátil 
o rezignaci na post starosty? Ptám se Antonína Bruštíka. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Policejní vyšetřování podle Petra Navrátila nijak nesouvisí s jeho působením v čele města. Proto tedy 
o rezignaci na post starosty neuvažuje. Také jeho nejbližší spolupracovníci ze zastupitelstva zatím za 
ním stojí. Navrátil je jediným politikem, který ještě dnes zastává vysokou funkci. Policie ale také 
obvinila jeho spolustraníky, bývalé náměstky hejtmana Jakuba Pánika nebo Miloslava Čermáka. 
Situace je uvnitř krajské ČSSD  teď velmi komplikovaná. Petr Navrátil před necelými 14 dny obhájil 
post krajského předsedy. To se stalo zhruba rok poté, co u něj doma i v kanceláři policie zabavila 
některé dokumenty, které se týkají právě operačního programu. No a on sám už tehdy veřejně říkal, 
že i když je nevinen může být obviněn. No a to se po roce skutečně stalo.Na situaci bude nově 
reagovat na rychlo svolaný krajský výkonný výbor. 
 
Markéta WERNEROVÁ, poslankyně za Karlovarský kraj /ČSSD/ 
-------------------- 
Já jsem zaznamenala názory na možnost odstoupení Petra Navrátila, ale mám i názory na setrvání 
jeho ve funkci. 
 
Petr NAVRÁTIL, starosta Chebu /ČSSD/ 
-------------------- 
Já jistě budu velmi citlivě reagovat na názor mých stranických kolegů. 
 

Výslechy v kauze ROP Severozápad 
15.12.2016    ČT 1    str. 18   19:00 Události 

        Ústecký kraj     

Daniela PÍSAŘOVICOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Téměř 14 miliard korun dosahuje podle vyšetřovatelů škoda v kauze ROP Severozápad. Policie 
vyslýchala většinu obviněných do včerejšího pozdního večera. 
 
Jakub ŽELEZNÝ, moderátor 
-------------------- 
Jsou mezi nimi politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Velkou část z 
nich tvoří 
hodnotitelé projektů, kteří je bodovali. Až na základě jejich doporučení o nich pak definitivně 
rozhodoval výbor regionálního operačního programu. jediným, kdo po nočních policejních výsleších 
nakonec skončil ve vazbě, byl podnikatel Daniel Ježek. Jemu a dalším obviněným, jak zjistil 
zpravodajský web 



Českého rozhlasu, začala policie obstavovat majetek.V případě pana Ježka je už plomba na jeho 41 
nemovitostech. 
 
Ondřej KŮS, redaktor 
-------------------- 
Vlivný podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek. Podle policie klíčová postava v kauze se 
zmanipulovanými eurodotacemi na severu Čech. Co říkáte na obvinění. 
 
Daniel JEŽEK 
-------------------- 
Jsem nevinej. 
 
Ondřej KŮS, redaktor 
-------------------- 
Ježka poslal ústecký Okresní soud do vazební věznice v Teplicích. Jako jediného ze všech 24 
obviněných. Důvod, možné ovlivňování svědků. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce 
-------------------- 
Celkem přes 120 osob, které budou vyslýchány v pozici svědka. Pan obviněný značnou část těch osob 
zná. 
 
Ondřej KŮS, redaktor 
-------------------- 
Na Ježka ve své výpovědi ukázal exředitel Dotačního úřadu Severozápad Petr Kušnierz. Opakovaně 
souzený za machinace s dotacemi. Vlivný podnikatel na něj údajně tlačit, aby prosadil projekty, které 
mají uspět. Na seznamu byly označené tečkou. Našly se na něm Ježkovy otisky prstů. Ježek se hájil 
tím, že seznam s projekty našel ve výtahu a pak je odevzdal. Policii se jeho tvrzení nepodařilo vyvrátit. 
Budovu, kde ROP Severozápad dříve sídlil, podnikatel spoluvlastnil. Kvůli vysokému nájmu se úřad 
mezitím přestěhoval jinam. 
 
Pavel ŽINČÍK, mluvčí Úřad ROP Severozápad 
-------------------- 
Nájem v původních prostorách byl zhruba 660 tisíc měsíčně,nyní je 14x nižší. 
 
Ondřej KŮS, redaktor 
-------------------- 
Obviněným je i exsenátor Alexandr Novák. Podle informací České televize je nyní ve Spojených 
státech. Za braní úplatků ho soud poslal v roce 2012 na 4 roky do vězení. Díky záruce motorkářského 
spolku Grifons se po půlce trestu dostal na svobodu. Státního zástupce Ladislava Kosána, který se 
proti jeho propuštění dostatečně nepostavil, kárný senát potrestal snížením platu. Před něj se naopak 
nedostal soudce, který Nováka propustil. 
 
osoba 
-------------------- 
Nebudu vás, nebudu to komentovat. 
 
Ondřej KŮS, redaktor 
-------------------- 
Na výslechu byla včera večer i ústecká exhejtmanka Jana Vaňhová. 
 
redaktorka 



-------------------- 
Jak vlastně na vás působí ta obvinění? 
 
Ondřej KŮS, redaktor 
-------------------- 
Přestože ji policie propustila ve svém domě v Chomutově se dnes podle sousedů neobjevila.  Neviděli 
jste ji tady vůbec? 
 
osoba 
-------------------- 
Ne ona tady nebydlí už. 
 
Ondřej KŮS, redaktor 
-------------------- 
Vaňhové už dnes zbyla jediná politická funkce v zastupitelstvu Chomutova. Je ale předsedkyní 
chomutovské organizace a členkou ústředního výkonného výboru ČSSD. Potom co ji policie obvinila 
začali její spolupracovníci mluvit o tom, že by měla pozastavit své členství v ČSSD. 
 
Jaroslav FOLDYNA, náměstek hejtmana Ústeckého kraje  /ČSSD/ 
-------------------- 
V případě, že to tak neučiní, tak to učiní ten orgán strany, kde jsou oni doma. 
 
Ondřej KŮS, redaktor 
-------------------- 
Policie také obvinila někdejšího náměstka Vaňhové, Arna Fišeru. Ani jeden z nich ale už v letošních 
krajských volbách nekandidoval. Ondřej Kůs, Česká televize. 
 

Kauza ROP Severozápad 
15.12.2016    ČT 24    str. 1   06:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Roman FOJTA, moderátor 
-------------------- 
Dobré ráno. Vítejte u zpráv. Další vývoj v dotační kauze ROP Severozápad. Někdejší vlivný člen ODS, 
podnikatel Daniel Ježek, skončil ve vazbě. Poslal ho tam ústecký okresní soud, který se obává, že by 
Ježek mohl ovlivňovat svědky. V případu je společně s ním obviněno 23 lidí, včetně řady politiků. Mezi 
nimi například bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová nebo někdejší senátor Alexandr 
Novák. 
 

Kauza ROP Severozápad 
15.12.2016    ČT 24    str. 1   07:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Roman FOJTA, moderátor 
-------------------- 
Dobré ráno. Vítejte u zpráv. Další vývoj v dotační kauze ROP Severozápad. Někdejší vlivný člen ODS, 
podnikatel Daniel Ježek, skončil ve vazbě. Poslal ho tam ústecký okresní soud, který se obává, že by 
Ježek mohl ovlivňovat svědky. V případu je společně s ním obviněno 23 lidí, včetně řady politiků. Mezi 
nimi například bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová nebo někdejší senátor Alexandr 
Novák. 



 

Kauza ROP Severozápad 
15.12.2016    ČT 24    str. 2   08:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Roman FOJTA, moderátor 
-------------------- 
Další vývoj v dotační kauze ROP Severozápad. Někdejší vlivný člen ODS, podnikatel Daniel Ježek, 
skončil ve vazbě. Poslal ho tam ústecký okresní soud, který se obává, že by Ježek mohl ovlivňovat 
svědky. V případu je společně s ním obviněno 23 lidí, včetně řady politiků. Mezi nimi například bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová nebo někdejší senátor Alexandr Novák. 
 

Kauza ROP Severozápad: vazba pro Ježka 
15.12.2016    ČT 24    str. 6   06:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Roman FOJTA, moderátor 
-------------------- 
V kauze dotačních podvodů Regionálního operačního programu Severozápad soud uvalil vazbu na 
jednoho ze zadržených, podnikatele Daniela Ježka. Zbývajících 23 lidí policie vyslechla a propustila na 
svobodu. S posledními výslechy skončili vyšetřovatelé až v nočních hodinách. Skupina údajně 
způsobila škodu přesahující 19 miliard korun. 
 
redaktor 
-------------------- 
4,5 hodiny trvalo zasedání Okresního soudu v Ústí nad Labem. Na jeho závěru zamířil podnikatel 
Daniel Ježek do vazby. 
 
nejmenovaná osoba 
-------------------- 
Co říkáte na obvinění? 
 
nejmenovaná osoba 
-------------------- 
Jsem nevinnej. 
 
redaktor 
-------------------- 
Někdejší vlivný člen ODS by podle policie mohl ovlivňovat svědky. Těch se vyšetřovatelé chystají 
vyslechnout přes 120. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce, Okresní soud Ústí nad Labem 
-------------------- 
Pan obviněný značnou část těch osob zná, má k nim jisté vazby a je zde obava, že by mohl mít snahu 
ovlivnit jejich výpověď před policejním orgánem. Policejní orgán skutečně ale ty osoby specifikoval 
jmenovitě. 
 
redaktor 
-------------------- 



Mezi obviněnými je řada čelných představitelů Operačního programu Severozápad, včetně bývalé 
sociálnědemokratické hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové. Skupina měla dotačními podvody 
způsobit škodu zhruba ve výši 19 miliard korun. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce, Okresní soud Ústí nad Labem 
-------------------- 
Trestnou činnost s takovouto výší škody se domnívám, že soud, zdejší soud ve vazebním zasedání 
ještě neřešil. 
 
redaktor 
-------------------- 
Policisti vyslýchali obviněné v Praze. Ty poslední do pozdních nočních hodin. Na podání návrhu na 
vazbu měli od chvíle zadržení 48 hodin. Mezi posledními měl být i někdejší ředitel programu Petr 
Kušnierz. 
 
Jiří VECKO, advokát 
-------------------- 
Bývalý šéf toho ROPu. 
 
redaktor 
-------------------- 
Pan Kušnierz. 
 
Jiří VECKO, advokát 
-------------------- 
Jo. 
 
redaktor 
-------------------- 
Právě on má být klíčovým svědkem v rozkrývání dotačních podvodů. Sám už byl dříve odsouzený. 
Před rokem ale začal spolupracovat s policií. Nelze navíc vyloučit, že počty obviněných ještě 
porostou. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
Nikdy nemůžeme na začátku vyšetřování sdělit, zda máme konečný počet obviněných nebo i konečný 
počet skutků. Záleží na důkazech, které se objeví v průběhu vyšetřování. 
 
redaktor 
-------------------- 
Mezi 24 stíhanými je řada bývalých i současných politiků. Třeba starosta Chebu Petr Navrátil nebo 
někdejší senátor a chomutovský starosta Alexandr Novák. Projekty, u kterých Kušnierz popsal 
manipulace s dotacemi, pak mají být například oprava hotelu Větruše, ústeckého muzea nebo 
zakázky ve fakultní nemocnici. 



 

Kauza ROP Severozápad: vazba pro Ježka 
15.12.2016    ČT 24    str. 6   08:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Roman FOJTA, moderátor 
-------------------- 
V kauze dotačních podvodů Regionálního operačního programu Severozápad soud uvalil vazbu na 
jednoho ze zadržených, podnikatele Daniela Ježka. Zbývajících 23 lidí policie vyslechla a propustila na 
svobodu. S posledními výslechy skončili vyšetřovatelé až v nočních hodinách. Skupina údajně 
způsobila škodu přesahující 19 miliard korun. 
 
redaktor 
-------------------- 
4,5 hodiny trvalo zasedání Okresního soudu v Ústí nad Labem. Na jeho závěru zamířil podnikatel 
Daniel Ježek do vazby. 
 
nejmenovaná osoba 
-------------------- 
Co říkáte na obvinění? 
 
nejmenovaná osoba 
-------------------- 
Jsem nevinnej. 
 
redaktor 
-------------------- 
Někdejší vlivný člen ODS by podle policie mohl ovlivňovat svědky. Těch se vyšetřovatelé chystají 
vyslechnout přes 120. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce, Okresní soud Ústí nad Labem 
-------------------- 
Pan obviněný značnou část těch osob zná, má k nim jisté vazby a je zde obava, že by mohl mít snahu 
ovlivnit jejich výpověď před policejním orgánem. Policejní orgán skutečně ale ty osoby specifikoval 
jmenovitě. 
 
redaktor 
-------------------- 
Mezi obviněnými je řada čelných představitelů Operačního programu Severozápad, včetně bývalé 
sociálnědemokratické hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové. Skupina měla dotačními podvody 
způsobit škodu zhruba ve výši 19 miliard korun. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce, Okresní soud Ústí nad Labem 
-------------------- 
Trestnou činnost s takovouto výší škody se domnívám, že soud, zdejší soud ve vazebním zasedání 
ještě neřešil. 
 
redaktor 
-------------------- 



Policisti vyslýchali obviněné v Praze. Ty poslední do pozdních nočních hodin. Na podání návrhu na 
vazbu měli od chvíle zadržení 48 hodin. Mezi posledními měl být i někdejší ředitel programu Petr 
Kušnierz. 
 
Jiří VECKO, advokát 
-------------------- 
Bývalý šéf toho ROPu. 
 
nejmenovaná osoba 
-------------------- 
Pan Kušnierz. 
 
Jiří VECKO, advokát 
-------------------- 
Jo. 
 
redaktor 
-------------------- 
Právě on má být klíčovým svědkem v rozkrývání dotačních podvodů. Sám už byl dříve odsouzený. 
Před rokem ale začal spolupracovat s policií. Nelze navíc vyloučit, že počty obviněných ještě 
porostou. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
Nikdy nemůžeme na začátku vyšetřování sdělit, zda máme konečný počet obviněných nebo i konečný 
počet skutků. Záleží na důkazech, které se objeví v průběhu vyšetřování. 
 
redaktor 
-------------------- 
Mezi 24 stíhanými je řada bývalých i současných politiků. Třeba starosta Chebu Petr Navrátil nebo 
někdejší senátor a chomutovský starosta Alexandr Novák. Projekty, u kterých Kušnierz popsal 
manipulace s dotacemi, pak mají být například oprava hotelu Větruše, ústeckého muzea nebo 
zakázky ve fakultní nemocnici. 
 

Babiš: ČSSD si spolu s ODS udělaly z ROP dojnou krávu 
15.12.2016    denik.cz    str. 0   Z domova 

    ČTK    Ústecký kraj     

Praha - Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační 
kauze ROP Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, sdělil ministr financí 
Andrej Babiš (ANO). Podle něj si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP "dojnou krávu" a teď to vyplouvá na 
povrch. Babiš tak reagoval na Sobotkovo dopolední prohlášení, že kauza, v níž byli obviněni i 
funkcionáři ČSSD, se týká minulosti a personální odpovědnost nechá na krajích. Dále premiér uvedl, 
že případ nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí. 
 
"To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle 
korupční chování dělo, protože v té době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost," uvedl Babiš. Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana 
odpovědnost za takto závažné korupční chování svých členů?, položil ministr financí řečnickou 
otázku. 
 



Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
Čtěte také: Personální odpovědnost v dotační kauze nechá Sobotka na krajích 
 
Škoda v dotační kauze dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka Michaela 
Kise odmítá. 
 
Karlovarská ČSSD se bude případem tří svých vysoce postavených členů, kteří byli v kauze obviněni, v 
pondělí. ČTK to dnes řekla členka krajského výkonného výboru (KVV) a poslankyně Markéta 
Wernerová. Podle vedení krajské ústecké ČSSD by měli exhejtmanka Vaňhová a krajský expředseda 
Fišera, pozastavit členství. 
 
Přečtěte si: Policie vyčíslila škodu v dotační kauze na téměř 14 miliard korun" 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/babis-css...delaly-z-rop-dojnou-kravu-20161215.html 
 

Personální odpovědnost v dotační kauze nechá Sobotka na krajích 
15.12.2016    denik.cz    str. 0   Z domova 

    ČTK    Ústecký kraj     

Praha - Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli tento týden obviněni i funkcionáři ČSSD, se 
podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální 
odpovědnost nechá na krajích. Sobotka dnes novinářům řekl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, 
ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. 
 
Čtěte také: Ústecký soud poslal v kauze dotací podnikatele Ježka do vazby 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
"Je třeba, aby bylo úplně zřejmé, co se koho týká, kdo má jaký problém z pohledu policie. Z hlediska 
věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi lety, bylo to v jiné době," uvedl Sobotka. Nyní 
musí podle premiéra konkrétní odpovědnost posoudit policie, státní zastupitelství a soud. "Na konci 
celého procesu uvidíme, jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli se ničeho nedopustili. Pro mne z 
hlediska sociální demokracie je to věc, která vězí daleko v minulosti," uzavřel premiér. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. S výjimkou podnikatele 
Daniela Ježka, který je od noci ve vazbě, byli všichni obvinění propuštěni. Někdejší vlivný člen ODS 

http://www.denik.cz/z_domova/babis-cssd-si-spolu-s-ods-udelaly-z-rop-dojnou-kravu-20161215.html


Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. Mezi obviněnými jsou i bývalý 
senátor za ODS Alexandr Novák nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
 
Mezi obviněnými je i bývalý mostecký primátor Vladimír Bártl, který nyní pracuje jako ředitel odboru 
pověřený řízením sekce na ministerstvu průmyslu a obchodu. Ministr Jan Mládek (ČSSD) dnes v 
Litoměřicích uvedl, že se k věci nemá důvod nějak vyjadřovat, protože se věc týká Bártlovy činnosti 
mimo ministerstvo. "Pokud nám orgány činné v trestním řízení, státní zastupitelství sdělí nějaké 
informace závažného charakteru, tak státní tajemník bude postupovat podle platného služebního 
zákona," řekl dnes Mládek." 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/personaln...-necha-sobotka-na-krajich-20161215.html 
 

Ježek z kauzy ROP Severozápad je ve vazbě. Odpovědné jsou kraje, 
vzkazuje premiér 

15.12.2016    e15.cz    str. 0   Události 
        Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud poslal v noci na dnešek do vazby někdejšího vlivného člena ODS, podnikatele 
Daniela Ježka, řekl soudce Martin Majchrák. Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl 
ovlivňovat svědky v dotační kauze ROP Severozápad. Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 
lidmi. 
 
Většinu ostatních obviněných, mezi kterými je řada politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, 
policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či 
šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
 
Státní zástupce žádal pro Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Jednání 
trvalo nezvykle dlouho, přes čtyři hodiny. 
 
"Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným zázemím pana obviněného, jeho majetkovými 
poměry, jeho vazbami do zahraničí a dalšími okolnostmi. Jistou roli hraje i skutečnost, že je jedinou z 
24 osob, na kterou byl podán návrh na vzetí do vazby. Navíc jde o rozsáhlou a sofistikovanou 
trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně vysokou škodou tvrzenou policejním orgánem," řekl 
Majchrák. 
 
Policie Ježka odvezla do vazební věznice v Teplicích. Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad 
Petr Kušnierz za toho, kdo o projektech rozhodoval. 
 
Ústecký soud podle Majchráka žádný další návrh na vzetí do vazby zatím nedostal. Policie po 
rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v 
souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných plyne, že velkou 
část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o 
nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Tvořili ho politici Ústeckého a Karlovarského 
kraje. 
 
Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD), bývalý senátor za ODS Alexandr Novák nebo 
ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
 
Personální odpovědnost v dotační kauze nechá Sobotka na krajích 
 

http://www.denik.cz/z_domova/personalni-odpovednost-v-dotacni-kauze-necha-sobotka-na-krajich-20161215.html


Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i funkcionáři ČSSD, se 
podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální 
odpovědnost nechá na krajích. Sobotka dnes novinářům řekl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, 
ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
URL| http://www.e15.cz/clanek/1326697/jezek...e-odpovedne-jsou-kraje-vzkazuje-premier 
 

Policie vyčíslila škodu ROP Severozápad. Sahá k astronomickým 14 
miliardám 

15.12.2016    e15.cz    str. 0   Události 
        Ústecký kraj     

Policie vyčíslila škodu v kauze Regionálním operačním programu Severozápad na 13,9 miliardy korun. 
Uvedl to advokát podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. Ježek je jediný z 24 obviněných, který je 
stíhán vazebně. Vinu odmítá. 
Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který v 
noci na dnešek poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat svědky. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který reálně začal rozdělovat dotace v roce 2008. 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl Kis. Ježek, který byl vlivným 
členem ODS v Ústeckém kraji, vinu odmítá. Mimořádně vysokou škodu potvrdil i Majchrák. "Trestnou 
činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. 
Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu doktoru (Davidu) Rathovi, který byl 
vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu," řekl Majchrák. 
Soud poslal Ježka do vazby kvůli obavám z ovlivňování svědků. Státní zástupce žádal vazbu i kvůli 
obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Podle Majchráka chce policie a státní zástupce 
vyslechnout mnoho svědků. "Vyjmenovali přes 120 lidí, které budou vyslýchány v pozici svědka. Pan 
obviněný značnou část těch osob zná, má k nim jisté vazby," doplnil Majchrák. 
Vyšetřování by se mělo týkat už prvopočátků ROP Severozápad a pokračuje do doby, kdy se změnil 
systém financování projektů. Majchrák potvrdil, že případ do značné míry stojí na výpovědi bývalého 
ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze, který loni začal spolupracovat s policií. 
"Trestní stíhání je do značné míry vedeno, což není žádné tajemství, i na základě poznatků 
poskytnutých obžalovaným Kušnierzem v jeho trestní věci. Pan obviněný (Ježek) do značné míry 
zpochybňuje i osobnost spoluobviněného, neboť inženýr Kušnierz je stíhán opětovně i v téhle trestné 
věci," uvedl Majchrák. Kušnierz loni sepsal tabulku údajně ovlivněných projektů, kterých bylo 54. 
Napsal i dokumenty, kdo a jak se podle něj na ovlivňování podílel. 
Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Všechny ostatní obviněné, mezi kterými je řada 
politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou 
ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
Dalšími obviněnými jsou někdejší senátor za ODS Alexandr Novák, ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala 
(ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír Macholda. 

http://www.e15.cz/clanek/1326697/jezek-z-kauzy-rop-severozapad-je-ve-vazbe-odpovedne-jsou-kraje-vzkazuje-premier


Obviněn je také první ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Vráblík. Byl stíhán už v poslední 
Kušnierzově kauze, ale ústecký krajský soud ho letos v březnu obžaloby zprostil. 
 
URL| http://www.e15.cz/clanek/1326707/polic...zapad-saha-k-astronomickym-14-miliardam 
 

Babiš útočí na ČSSD: Spolu s ODS si udělaly z ROP dojnou krávu 
15.12.2016    echo24.cz    str. 0   Domov, Krátké zprávy 

    Echo24, čtk    Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP 
Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, sdělil ministr financí Andrej Babiš 
(ANO). Podle něj si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP „dojnou krávu“ a teď to vyplouvá na povrch. 
 
Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP 
Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, sdělil ministr financí Andrej Babiš 
(ANO). Podle něj si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP „dojnou krávu“ a teď to vyplouvá na povrch. 
 
Babiš svými slovy reagoval na Sobotkovo dopolední prohlášení, že kauza, v níž byli obviněni i 
funkcionáři ČSSD, se týká minulosti a personální odpovědnost nechá na krajích. Dále premiér uvedl, 
že případ nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí. 
 
„To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle 
korupční chování dělo, protože v té době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost,“ uvedl Babiš. Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana 
odpovědnost za takto závažné korupční chování svých členů?, položil ministr financí řečnickou 
otázku. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
Škoda v dotační kauze dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka Michaela 
Kise odmítá. 
 
Karlovarská ČSSD se bude případem tří svých vysoce postavených členů, kteří byli v kauze obviněni, v 
pondělí. ČTK to dnes řekla členka krajského výkonného výboru (KVV) a poslankyně Markéta 
Wernerová. Podle vedení krajské ústecké ČSSD by měli exhejtmanka Vaňhová a krajský expředseda 
Fišera, pozastavit členství. 
Čtěte také: Policie zatýkala kvůli dotacím. Obvinila Vaňhovou a desítky dalších lidí 
 
URL| http://echo24.cz/a/weX3F 

http://www.e15.cz/clanek/1326707/policie-vycislila-skodu-rop-severozapad-saha-k-astronomickym-14-miliardam
http://echo24.cz/a/weX3F


 

Soud poslal v kauze ROP Severozápad podnikatele Ježka do vazby 
15.12.2016    echo24.cz    str. 0   Domov, Krátké zprávy 

    Echo24, čtk    Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud poslal v noci na čtvrtek do vazby někdejšího vlivného člena ODS, podnikatele 
Daniela Ježka. Řekl to soudce Martin Majchrák. Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl 
ovlivňovat svědky v dotační kauze ROP Severozápad. Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 
lidmi. S výjimkou Ježka byli všichni obvinění propuštěni. 
 
Ústecký okresní soud poslal v noci na čtvrtek do vazby někdejšího vlivného člena ODS, podnikatele 
Daniela Ježka. Řekl to soudce Martin Majchrák. Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl 
ovlivňovat svědky v dotační kauze ROP Severozápad. Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 
lidmi. S výjimkou Ježka byli všichni obvinění propuštěni. 
 
Ostatní obviněné, mezi kterými je řada politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po 
výsleších propustila. Řekla to ve čtvrtek vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Mezi nimi i 
bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra 
Navrátila. 
 
Státní zástupce žádal pro Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Jednání 
trvalo nezvykle dlouho, přes čtyři hodiny. „Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným 
zázemím pana obviněného, jeho majetkovými poměry, jeho vazbami do zahraničí a dalšími 
okolnostmi. 
 
Jistou roli hraje i skutečnost, že je jedinou z 24 osob, na kterou byl podán návrh na vzetí do vazby. 
Navíc jde o rozsáhlou a sofistikovanou trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně vysokou 
škodou tvrzenou policejním orgánem,“ řekl Majchrák. Policie Ježka odvezla do vazební věznice v 
Teplicích. Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz za toho, kdo o projektech 
rozhodoval. 
 
Ústecký soud podle Majchráka žádný další návrh na vzetí do vazby zatím nedostal. Policie po 
rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v 
souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. 
 
Ze seznamu všech obviněných plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti 
projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP 
Severozápad. Tvořili ho politici Ústeckého a Karlovarského kraje. 
 
Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD), bývalý senátor za ODS Alexandr Novák nebo 
ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
Čtěte také: Policie dál zadržuje devět obviněných z kauzy ROP Severozápad 
Policie zatýkala kvůli dotacím. Obvinila Vaňhovou a desítky dalších lidí 
 
URL| http://echo24.cz/a/wm8AH 

http://echo24.cz/a/wm8AH


 

Sobotka: Kauza ROP Severozápad se týká minulosti. Personální 
odpovědnost nechá na krajích 

15.12.2016    euro.cz    str. 0   Politika 
        Ústecký kraj     

Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i funkcionáři ČSSD, se 
podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální 
odpovědnost nechá na krajích. Sobotka zároveň řekl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale 
konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
 
„Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba,“ řekl. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
„Je třeba, aby bylo úplně zřejmé, co se koho týká, kdo má jaký problém z pohledu policie. Z hlediska 
věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi lety, bylo to v jiné době,“ uvedl Sobotka. Nyní 
musí podle premiéra konkrétní odpovědnost posoudit policie, státní zastupitelství a soud. „Na konci 
celého procesu uvidíme, jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli se ničeho nedopustili. Pro mne z 
hlediska sociální demokracie je to věc, která vězí daleko v minulosti,“ uzavřel premiér. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. S výjimkou podnikatele 
Daniela Ježka, který je od noci ve vazbě, byli všichni obvinění propuštěni. Někdejší vlivný člen ODS 
Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. Mezi obviněnými jsou i bývalý 
senátor za ODS Alexandr Novák nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
 
Mezi obviněnými je i bývalý mostecký primátor Vladimír Bártl, který nyní pracuje jako ředitel odboru 
pověřený řízením sekce na ministerstvu průmyslu a obchodu. Ministr Jan Mládek (ČSSD) dnes v 
Litoměřicích uvedl, že se k věci nemá důvod nějak vyjadřovat, protože se věc týká Bártlovy činnosti 
mimo ministerstvo. „Pokud nám orgány činné v trestním řízení, státní zastupitelství sdělí nějaké 
informace závažného charakteru, tak státní tajemník bude postupovat podle platného služebního 
zákona,“ řekl dnes Mládek. 
 
O kauze ROP Severozápad dále čtěte: 
 
Černá díra na peníze: policie obvinila 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací 
 
Policie zadržuje tři osoby v kauze ROP Severozápad. U jedné je navržena vazba 
 
URL| http://www.euro.cz/politika/sobotka-ka...ni-odpovednost-necha-na-krajich-1320300 

http://www.euro.cz/politika/sobotka-kauza-rop-severozapad-se-tyka-minulosti-personalni-odpovednost-necha-na-krajich-1320300


 

Škoda v kauze ROP Severozápad šplhá ke 14 miliardám 
15.12.2016    euro.cz    str. 0   Politika 

        Ústecký kraj     

Škoda v dotační kauze ROP Severozápad dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, 
který je stíhán vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého 
právníka Michaela Kise odmítá. Ústecký okresní soud o vazbě rozhodl v noci na dnešek kvůli obavám 
z toho, že by mohl ovlivňovat svědky. Další obvinění, kterých policie v úterý zadržela celkem 18, byli 
po vyslechnutí propuštěni. 
 
„Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun,“ řekl Ježkův právník Kis. Je to téměř 72 
procent z vyplacených dotací. Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního 
soudu Martin Majchrák, který poslal Ježka do vazby. „Trestnou činnost s takovouto výší škody, se 
domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil,“ řekl Majchrák. 
 
Regionální operační program Severozápad podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. Dalších 
asi 3,5 miliardy korun se nestihlo vyčerpat. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení 
programu kvůli podezření z korupce. 
 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Ze 
seznamu obviněných plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty 
bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. 
 
Problém konkrétních lidí 
 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 
Předseda sociálních demokratů Bohuslav Sobotka nepokládá kauzu za problém ČSSD, ale konkrétních 
lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. Personální odpovědnost ponechá na krajích. 
„Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba,“ řekl. Ministr financí Andrej Babiš 
(ANO) poté v reakci uvedl, že ČSSD si spolu s ODS udělaly z ROP „dojnou krávu“ a teď to vyplouvá na 
povrch. Podle něj nese Sobotka za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad 
odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, uvedl Babiš. 
 
Předseda ústecké ČSSD Miroslav Andrt očekává, že Vaňhová a Fišera, kteří donedávna patřili mezi 
nejvlivnější členy krajské ČSSD, minimálně pozastaví členství ve straně. Oba pozve na sobotní jednání 
krajského výkonného výboru. Vaňhová je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je členkou 
ústředního výkonného výboru strany. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, je 
teď řadovým členem v Ústí nad Labem. 
 
Mimo ministerstvo 
 
ČSSD v Karlovarském kraji se bude případem tří svých vysoce postavených členů obviněných v kauze 
ROP Severozápad zabývat v pondělí. Do vedení ČSSD v kraji patří Čermák, Pánik a Navrátil, který je i 
krajským předsedou strany. 



 
Za ODS je mezi obviněnými vedle Ježka i bývalý senátor Alexandr Novák nebo ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala. Podle informací České televize se Nováka nepodařilo zadržet, údajně je v 
zahraničí. Kauza se týká i bývalého primátora Mostu Vladimíra Bártla (ODS), který je nyní ředitelem 
odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Podle ministra Jana Mládka (ČSSD) se věc týká Bártlovy 
činnosti mimo ministerstvo, v případně závažných informací bude státní tajemník postupovat podle 
služebního zákona. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v roce 2008. ROP Severozápad 
provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V několika figuruje bývalý šéf ROP 
Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let do vězení za přijímání úplatků a zneužití 
pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím 
nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve 
kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 
údajně ovlivněných projektů. Kušnierz je i v aktuální kauze jedním z obviněných. 
 
O kauze ROP Severozápad dále čtěte: 
 
Černá díra na peníze: policie obvinila 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací 
 
Policie zadržuje tři osoby v kauze ROP Severozápad. U jedné je navržena vazba 
 
URL| http://www.euro.cz/politika/skoda-v-ka...verozapad-splha-ke-14-miliardam-1320272 
 

První obviněný v kauze ROP je ve vazbě 
15.12.2016    Frekvence 1    str. 1   07:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Lubka PONÍŽILOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Je čtvrtek 15. prosince. Hezké ráno u zpráv Frekvence 1. První obviněný v kauze ROP je ve vazbě. 
Policie v kauze související s dotacemi ROP Severozápad poslala dnes v noci do vazby bývalého 
vlivného člena ODS a podnikatele Daniela Ježka. Bojí se toho, že by Ježek mohl na svobodě ovlivňovat 
svědky. Spolu s Ježkem je obviněno dalších 23 lidí. Nejčastěji politiků z Ústeckého a Karlovarského 
kraje. Je mezi nimi i bývalá ústecká hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová a šéf ČSSD v Karlovarském kraji 
Petr Navrátil. 
 

V kauze ROP Severozápad je prý škoda 13,9 miliardy 
16.12.2016    Haló noviny    str. 2   z domova 

    (cik)    Ústecký kraj     

Škoda v dotační kauze ROP Severozápad dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, 
který je stíhán vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. 
 Ústecký okresní soud o vazbě rozhodl v noci na včerejšek kvůli obavám, že by mohl 
ovlivňovat svědky. Další obvinění, kterých policie v úterý zadržela celkem 18, byli po vyslechnutí 
propuštěni. »Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun,« řekl Ježkův právník 
Michael Kis. Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin 
Majchrák, který poslal Ježka do vazby. »Trestnou 
 činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě 
neřešil,« řekl Majchrák. 

http://www.euro.cz/politika/skoda-v-kauze-rop-severozapad-splha-ke-14-miliardam-1320272


 Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského 
kraje. Ze seznamu obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří 
hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně 
rozhodoval výbor ROP Severozápad. 
 Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 
Utekl do zahraničí 
 
Předseda ústecké ČSSD Miroslav Andrt očekává, že Vaňhová a Fišera, kteří donedávna patřili mezi 
nejvlivnější členy krajské ČSSD, minimálně pozastaví členství ve straně. Oba pozve na sobotní jednání 
krajského výkonného výboru. Vaňhová je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je členkou 
ústředního výkonného výboru strany. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, je 
teď řadovým členem v Ústí nad Labem. 
 Za ODS je mezi obviněnými kromě Ježka i bývalý senátor Alexandr Novák nebo ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala. Podle informací České televize se Nováka nepodařilo zadržet, údajně je v 
zahraničí. Kauza se týká i bývalého primátora Mostu Vladimíra Bártla (ODS), který je nyní ředitelem 
odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Podle ministra Jana Mládka (ČSSD) se věc týká Bártlovy 
činnosti mimo ministerstvo, v případně závažných informací bude státní tajemník postupovat podle 
služebního zákona. 
 

Wagenknecht: Mafiánská struktura na severu Čech od počátku 
plánovala fondy EU vykrást 

15.12.2016    hlidacipes.org    str. 0    
    Robert Malecký    Ústecký kraj     

ROZHOVOR. Kriminalisté sáhli do “politického patra” ovlivňování projektů na severozápadě Čech. V 
úterý obvinili 24 lidí, mezi nimi například bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou nebo jejího 
někdejšího náměstka Arna Fišeru. Informace o problémech operačního programu Severozápad a 
podezření na systémovou manipulaci s projekty jsou přitom známé nejpozději od roku 2012. 
Upozornil na ně i audit společnosti Deloitte, který vedl auditor a pozdější náměstek ministra financí 
Lukáš Wagenknecht. “Nikoho, ani úředníky Evropské komise, podle mě nemohlo napadnout, že je 
zde nějaká mafiánská struktura, která od samého počátku plánuje vykrást strukturální fondy v tak 
masivním měřítku,” říká v rozhovoru pro HlídacíPes.org. 
Překvapil vás rozsah úterní akce, nebo počet 24 obviněných odpovídá tomu, co o situaci kolem ROP 
Severozápad už dlouho víte? 
Neznáme obvinění do detailu, ale pokud budeme předpokládat, že jde o zmanipulovaný výběr 
projektů, je ten počet odpovídající. Museli tam být jak lidé, kteří zadání dávali, tak ti, kteří ho přijali. 
Jak jsme upozornili včera, největší problém ROP Severozápad byl v nastavení tzv. hodnotící komise, 
kde seděli politici a jejich vyslanci. Toto “třetí patro” doplňovalo úřednické a expertní posouzení 
projektů a právě tady mělo docházet k ohýbání “zájmových” projektů. Souhlasíte s tím? 
V roce 2012 skončil audit, který vznikl pod mým vedením. A jako největší problém vnímám právě onu 
třetí fázi hodnocení, tu politickou. Týkala se hodnocení všech projektů, celého operačního programu. 
Jako kritéria byly stanoveny tři otázky (soulad s rozvojovými programy, inovativnost a potřebnost 
projektu – pozn. red.), které jsou nepřezkoumatelné, protože v takové věci ani dva lidé nemohou 
dojít ke stejnému závěru. 
Například? 



Byl tam třeba projekt, který dostal v hodnocení inovativnosti deset z deseti možných bodů od všech 
členů komise a byl to přitom projekt na zahlazení díry v zemi hlínou. Co je inovativního na zahrabání 
díry v zemi? Použijí nový bagr? Dodnes nevím, vysvětlení nám nikdo nebyl schopen podat. 
Jak tehdy na audit reagovali politici? Vzali ho vážně? 
Jak v jeho průběhu, tak i po dokončení byl extrémní tlak ze všech možných stran. Ta systémová chyba 
byla nakonec postižena plošnou korekcí ze strany Evropské komise (po snížení Karlovarský a Ústecký 
kraj zaplatily dohromady 900 milionů korun – pozn. red.). Ale do hloubky to nikdo vážně nebral. A 
hlavně nikdo nepochopil, že se ta systémová chyba týká všech projektů. Vybíraly se projekty, které 
nikdy vybrány být neměly. Projekty, které měly šanci uspět, naopak vybrány nebyly. To, co se nyní 
děje, otevírá otázku, zda by neměl být kompletně přezkoumán celý operační program. 
ČTĚTE TAKÉ: Razie na severu Čech. Obvinění exhejtmanky, čtyři roky známá fakta a výpověď 
spolupracujícího recidivisty 
Je podle vás možné, že už při startu ROPu Severozápad někdo cíleně – prostřednictvím onoho třetího 
politického patra – manipuloval pravidla se záměrem evropské dotace rozkrást? 
Muselo to tak logicky být. Existovaly sice dokumenty, jako například operační manuál, v nichž byla 
metodika formálně popsána různými odstavci nesrozumitelného textu. Pokud chce někdo tuto 
metodiku převést do praxe, musí si k tomu sednout a pochopit, co ta slova znamenají v praxi. Ale aby 
to, co se dělo, bylo vůbec možné, musel to někdo na začátku takto připravit. 
Druhá věc potom je, jak byli jmenováni lidé do hodnotící komise… 
K tomu je zábavná historka. To nebylo nikde popsáno, jen se uvádělo, že odborná komise byla 
nominována. Ptal jsem se na to bývalého hejtmana Jiřího Šulce, řekl mi, že si na to nevzpomíná. 
Prostě tam někdo ty lidi dosadil. Už jen na tomto je vidět netransparentnost celého systému. Ale 
ještě k tomu, jak to nastavení vůbec vzniklo. Nikoho, ani úředníky Evropské komise, podle mě 
nemohlo napadnout, že je zde nějaká mafiánská struktura, která od samého počátku plánuje vykrást 
strukturální fondy v tak masivním měřítku. 
Napomohl tomu podle vás politický kartel ODS a ČSSD za tiché podpory komunistů, který na severu 
Čech léta vládl? Třeba po krajských volbách 2004 ODS přizvala ČSSD k vládě, ačkoli měla sama v 
zastupitelstvu většinu. A ČSSD tuto vstřícnost oplatila o čtyři roky později, kdy při koaličních jednáních 
upřednostnila ODS před KSČM. 
Ano, ten systém skutečně stál na těchto třech stranách a v reálu se při rozdělování dotací politický 
klíč uplatňoval. Ale mělo by zaznít, že Severozápad nebyl jediný. Třeba ROP Severovýchod měl 
nastavena pravidla úplně stejně, se stejnou politickou hodnotící komisí. V čem byl rozdíl, bylo 
provedení. Na severozápadě Čech bylo brutálnější. 
Asi to bude trochu věštění z křišťálové koule, ale jaké dáváte policii šance, že aktuální kauzu dovede k 
úspěšnému završení před soudem? 
Důležité bude, jaké má policie k dispozici listinné důkazy a dokumenty. Klíčový moment bude v tom, 
jak se jí podaří rozkrýt, co se dělo na zasedáních hodnotící komise. Tam bylo vyhodnoceno třeba 
padesát projektů během dvou hodin. Kdybyste viděl padesát projektů, to je místnost plná šanonů, 
není reálné to během dvou hodin stihnout. Uvažujme hypoteticky – pokud tam nějaké manipulace 
byly, tak abych to reálně stihl, budu mít v počítači nabodované první dvě fáze a pak do třetí pouze 
doplním, aby to správně vyšlo. Pokud někdo takové informace nebo podklady má, může tu kauzu 
úspěšně dotáhnout do konce. 
URL| http://hlidacipes.org/wagenknecht-mafi...-od-pocatku-planovala-fondy-eu-vykrast/ 
 

Karlovarská ČSSD bude řešit stíhaného šéfa 
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    Marek Pokorný    Ústecký kraj     

Sociální demokraté v Karlovarském kraji budou řešit, zda ve svém čele ponechají předsedu Petra 
Navrátila. Ten je mezi 24 obviněnými – především někdejšími regionálními politiky ODS a ČSSD – v 
dotační kauze na severu Čech.  Zatímco v případě ODS jde vesměs o lidi, kteří se z politiky již stáhli, u 

http://hlidacipes.org/wagenknecht-mafianska-struktura-na-severu-cech-od-pocatku-planovala-fondy-eu-vykrast/


ČSSD jsou totiž stíhány i její současné regionální špičky. Kromě Navrátila, který je současně starostou 
Chebu, i další dva členové krajského výkonného výboru, Jakub Pánik a Miloslav Čermák. Sám Navrátil 
označuje obvinění za nesmyslné a odstoupit z funkcí odmítá. „Budeme se nastalou situací v pondělí 
zabývat,“ potvrdila členka výboru Markéta Wernerová. Ve vazbě skončil jediný ze 24 obviněných – 
mostecký podnikatel a dříve vlivný člen ODS Daniel Ježek. O jeho vzetí do vazby rozhodl ústecký 
soudce Martin Majchrák v noci na čtvrtek. „Trestnou činnost s takovouto výší škody zdejší okresní 
soud ve vazebním zasedání ještě neřešil,“ řekl Majchrák ČTK. Skupina je obviněná ze zmanipulování 
zakázek za 13,9 miliardy korun.  Tuto výši ale zpochybňuje Jaroslav Beneš, advokát bývalé ústecké 
hejtmanky Jany Vaňhové. „Toto je jen objem projektů, které byly za tu dobu realizovány. Škoda 
vůbec není jasná,“ řekl s tím, že jak Vaňhová, tak další stíhaní podají proti obvinění stížnost. Beneš 
současně potvrdil, že klíčová pro obvinění byla výpověď bývalého ředitele ROP Severozápad Petra 
Kušnierze, který byl již dříve odsouzen a ovlivňování zakázek i roli jednotlivých aktérů policii 
podrobně popsal. „Pan Kušnierz bude ještě dál vypovídat,“ dodal. 
O autorovi| Marek Pokorný, marek.pokorný@economia.cz 
 

Obhájci zpochybňují práci policie v případu dotací ROP 
Severozápad 
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ROP Severozápad vznikl v roce 2006 a rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj 
Karlovarský kraj – Ze zatýkání a výslechů v souvislosti s dotacemi Regionálního operačního programu 
ROP Severozápad, z poškozování Evropské unie a dalších trestných činů jsou v šoku nejen samotní 
obvinění, ale i jejich obhájci. 
Například Jiří Schüller, advokát starosty Chebu Petra Navrátila, se nemůže ubránit dojmu, že příprava 
celé akce ze strany orgánů činných v trestním řízení byla řešena v určitém zmatku. 
Výslechy se podle něj prováděly v časovém presu, se zpožděním a musely být dokončeny během 
několika dnů. 
 „Nemohu se ubránit dojmu, že úkony byly řazeny tak, aby byla ztížena obhajoba obviněných. 
Na dvou místech zároveň být nemohu. Navíc se řeší případy z roku 2006 až sedm, tak co vede orgány 
činné v trestním řízení teď vše vyřešit?“ dumá nad postupem policie obhájce. 
 Podivné podle něj je i to, že policie měla připraveno jednadvacet návrhů na vazbu, většina 
obviněných byla ale propuštěna a vyšetřováni budou na svobodě. „Nebyl ani jeden důvod omezovat 
osobní svobodu mého klienta vazbou,“ konstatoval obhájce. A dodal, že se přidá k návrhu obhajoby, 
aby duševní stav Petra Kušnierze prozkoumali znalci. Podle advokátka Jiřího Schüllera jeho výslech 
policie nezvládla a všechna obvinění jsou postavena na jeho výpovědi, tedy na výpovědi jednoho 
člověka, tedy Petra Kušnierze, bývalého ředitele Úřadu Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad (viz box). 
 Policisté už po výslechu propustili také obviněného Jakuba Pánika, bývalého krajského 
náměstka a současného krajského zastupitele. Ani on se k případu nemohl vyjádřit, protože je vázán 
mlčenlivostí. I on se ale domnívá, že celá kauza se rozjela na základě údajného svědectví Petra 
Kušnierze, kterému se nechce do vězení. 
 A k obviněným z Karlovarského kraje přibyla i další jména. Na seznamu nyní figurují i Zdeněk 
Šnajdr, Otakar Skala, zastupitel Františkových Lázní, a Kamil Řezníček, ředitel úřadu práce. 
 
ŠKODY JSOU VYSOKÉ 
 
Policie vyčíslila škodu v kauze Regionálního operačního programu Severozápad na 13,9 miliardy 
korun. ČTK to řekl advokát podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. 

mailto:marek.pokorný@economia.cz


Ježek je jediný z 24 obviněných, který je stíhán vazebně. Vinu odmítá. ROP Severozápad podpořil 
během svého působení více než 500 projektů v Ústeckém a Karlovarském kraji částkou 19,4 miliardy 
korun. 
Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který 
poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat svědky. Vyšetřování se týká už prvopočátků 
operačního programu, který reálně začal rozdělovat dotace v roce 2008. 
 „Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun,“ řekl Kis. Ježek, který byl 
vlivným členem ODS v Ústeckém kraji, vinu odmítá. 
Mimořádně vysokou škodu potvrdil i Majchrák. 
„Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání 
ještě neřešil. 
Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu doktoru (Davidu) Rathovi, který byl 
vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu,“ řekl Majchrák. 
 Soud poslal Ježka do vazby kvůli obavám z ovlivňování svědků. Státní zástupce žádal vazbu i 
kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Podle Majchráka chce policie a státní zástupce 
vyslechnout mnoho svědků. 
 „Vyjmenovali přes 120 lidí, kteří budou vyslýcháni v pozici svědka. Pan obviněný značnou část 
těch osob zná, má k nim jisté vazby,“ doplnil Majchrák. 
 Podle informací, které získala ČTK od advokátů některých obviněných, se vyšetřování týká už 
prvopočátků ROP Severozápad a pokračuje do doby, kdy se změnil systém financování projektů. 
Majchrák potvrdil, že případ do značné míry stojí na výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad 
Petra Kušnierze, který loni začal spolupracovat s policií. „Trestní stíhání je do značné míry vedeno, což 
není žádné tajemství, i na základě poznatků poskytnutých obžalovaným Kušnierzem v jeho trestní 
věci. Pan obviněný (Ježek) do značné míry zpochybňuje i osobnost spoluobviněného, neboť inženýr 
Kušnierz je stíhán opětovně i v téhle trestné věci,“ uvedl Majchrák. Kušnierz loni sepsal tabulku 
údajně ovlivněných projektů, kterých bylo 54. Napsal i dokumenty, kdo a jak se podle něj na 
ovlivňování podílel. 
Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Všechny ostatní obviněné, mezi kterými je řada 
politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou 
ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
Dalšími obviněnými jsou někdejší senátor za ODS Alexandr Novák, ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala 
(ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír Macholda. 
Obviněn je také první ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Vráblík. Byl stíhán už v poslední 
Kušnierzově kauze, ale ústecký krajský soud ho letos v březnu obžaloby zprostil. 
 ROP Severozápad vznikl v roce 2006 a rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský 
kraj. Během svého působení podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností částkou 19,4 
miliardy korun. Nepodařilo se ale vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy korun. 
Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. 
 
Policie vyčíslila škodu v kauze Regionálního operačního programu Severozápad na 13,9 miliardy 
korun. 
 
Kdo je Petr Kušnierz? 
 
Petr Kušnierz byl v březnu 2011 jako ředitel Úřadu Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad 
spolu s dalšími šesti lidmi obviněn kvůli uplácení při rozdělování peněz z evropských fondů a vzat do 
vazby. Žalobce mu navrhl trest sedm let odnětí svobody. V červenci 2012 ho poslala soudkyně 
Okresního soudu v Ústí nad Labem znovu do vazby, a to „pro důvodnou obavu, že by mohl ovlivňovat 
svědky či spoluobviněné, a tím mařit objasňování skutečností důležitých pro trestní řízení.“ V červenci 
uznal ústecký krajský soud Kušnierze vinným z přijímání úplatků a zneužití pravomocí veřejného 
činitele a odsoudil ho na 7,5 roku odnětí svobody a k pokutě 750 tisíc korun. Podle rozsudku žádal od 
předkladatelů projektů na úplatcích minimálně 1,7 milionu korun, z nichž 255 tisíc fyzicky převzal. V 



březnu 2013 nastoupil do vězení. V květnu 2014 potvrdil Nejvyšší soud ČR verdikt odvolacího senátu 
Vrchního soudu v Praze a poslal tak bývalého ředitele dotačního programu Severozápad Petra 
Kušnierze na 5 let do vězení. Už listopadu 2014 ho ale soud z vězení propustil na podmínku. 
 
Region| Západní Čechy 
Publikováno| Chebský deník; Region/téma; 02 
Publikováno| Karlovarský deník; Region/téma; 02 
Publikováno| Sokolovský deník; Region/téma; 02 
ID| 9e1562d4-cf03-492a-bb91-ff6bb9a0d29b 
 

Policie vyčíslila škodu v kauze ROP Severozápad na téměř 14 
miliard korun. Ve vazbě je už jen podnikatel Ježek 
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    ČTK, mmi    Ústecký kraj     

V dotační kauze poslal soud do vazby bývalého vlivného člena ODS Daniela Ježka. 
Podle policie by Ježek v případu ROP Severozápad mohl ovlivňovat svědky. 
Všechny ostatní obviněné už policie propustila. 
Sobotka míní, že kauza není problémem ČSSD. 
 
Policie vyčíslila škodu v kauze Regionálního operačního programu Severozápad na 13,9 miliardy 
korun. Ve čtvrtek to řekl advokát podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. Ježek, který byl vlivným 
členem ODS v Ústeckém kraji, je jediný z 24 obviněných, který je stíhán vazebně. Vinu odmítá. 
 
Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který v 
noci na čtvrtek poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat svědky. 
 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl Kis. 
 
Mimořádně vysokou škodu potvrdil i Majchrák. "Trestnou činnost s takovouto výší škody se 
domnívám, že zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. Byť se přiznám, že neznám výši 
škody, která byla kladena za vinu doktoru Davidu Rathovi, který byl vzat do vazby také rozhodnutím 
soudce zdejšího soudu," řekl Majchrák. 
 
Další z obviněných Petr Kušnierz, bývalý ředitel ROP Severozápad, označil Ježka za toho, kdo o 
projektech rozhodoval. Kušnierze policie od prosince stíhá kvůli poškozování zájmů Evropské unie, 
nová obvinění s jeho kauzou zřejmě souvisí. 
 
Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Všechny ostatní obviněné policie po výsleších 
propustila. Řekla to vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Další informace k případu nyní podle 
ní zastupitelství poskytovat nebude. 
 
Mezi obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, dva 
bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik a Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
Vyšetřování souvisí už s prvopočátky operačního programu, který reálně začal rozdělovat dotace v 
roce 2008. 
 
 HNDomácí na Twitteru  Domácí rubriku Hospodářských novin  najdete také na Twitteru. 



 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. 
 
Ze seznamu všech obviněných plyne, že velkou část jich tvoří hodnotitelé projektů. 
 
Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP 
Severozápad. Tvořili ho politici Ústeckého a Karlovarského kraje. 
 
Sobotka: Odpovědnost nechám na krajích 
 
Podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky se kauza týká minulosti. Personální 
odpovědnost nechá na krajích. 
 
Sobotka ve čtvrtek novinářům řekl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o 
jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. 
 
"Je třeba, aby bylo úplně zřejmé, co se koho týká, kdo má jaký problém z pohledu policie. Z hlediska 
věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi lety, bylo to v jiné době," uvedl Sobotka. Nyní 
musí podle premiéra konkrétní odpovědnost posoudit policie, státní zastupitelství a soud. 
 
"Na konci celého procesu uvidíme, jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli se ničeho nedopustili. 
Pro mne z hlediska sociální demokracie je to věc, která vězí daleko v minulosti," uzavřel premiér. 
 
Krajský předseda ČSSD Miroslav Andrt se domnívá, že bývalá hejtmanka Jana Vaňhová a bývalý 
krajský předseda Arno Fišera by měli kvůli obviněním pozastavit svá členství ve straně. Situací se 
bude zabývat krajská konference ČSSD v sobotu. 
 
Andrt oba obviněné politiky, kteří donedávna patřili mezi nejvlivnější členy krajské ČSSD, na jednání 
krajského výkonného výboru pozve. Měli by podle něj minimálně pozastavit členství, což stanovy 
ČSSD umožňují. "Pokud platí to, jak to mám potvrzeno, že jim skutečně bylo sděleno obvinění z 
úmyslného trestného činu, což naplňuje dikci stanov, tak myslím, že v zájmu zachování dobrého 
fungování krajské organizace, by to (pozastavení členství) bylo vhodné," řekl Andrt. 
 
Konference se sejde v sobotu dopoledne v Teplicích, měla by volit nové vedení. Andrt očekává, že 
aktuální obvinění v ROP Severozápad řešit bude. 
 
"Bylo by zvláštní, kdyby se tím konference nezabývala. I kdyby to nebyl bod programu, tak myslím, že 
to v diskusi a příspěvcích zazní," řekl Andrt. Ještě před konferencí se podle něj sejde krajský výkonný 
výbor strany, který bude aktuální situaci řešit. 
 
Mezi obviněnými je i bývalý mostecký primátor Vladimír Bártl, který nyní pracuje jako ředitel odboru 
pověřený řízením sekce na ministerstvu průmyslu a obchodu. 
 
Ministr Jan Mládek (ČSSD) ve čtvrtek v Litoměřicích uvedl, že se k věci nemá důvod nějak vyjadřovat, 
protože se týká Bártlovy činnosti mimo ministerstvo. "Pokud nám orgány činné v trestním řízení, 
státní zastupitelství sdělí nějaké informace závažného charakteru, tak státní tajemník bude 
postupovat podle platného služebního zákona," řekl Mládek. 
 



Policie si přišla pro bývalou hejtmanku či exsenátora - čtěte ZDE 
 
Kauza podvodů s dotacemi zasáhla regionální lídry ČSSD a ODS - čtěte ZDE 
 
Policisté v kauze podvodů s dotacemi ROP zatkli i náměstka ministra průmyslu a obchodu. Došli si pro 
něj přímo na ministerstvo - čtěte ZDE 
 
Policie stíhá bývalou hejtmanku Vaňhovou, exsenátora Nováka a dalších 22 lidí kvůli zneužití 
evropských dotací - čtěte ZDE 
 
URL| http://domaci.ihned.cz/c1-65557960-sou...p-severozapad-by-mohl-ovlivnovat-svedky 
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Veronika CULKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Kauza ROP Severozápad plní vazební věznice. V noci na dnešek skončil za mřížemi někdejší vlivný člen 
ODS a podnikatel Daniel Ježek. Soudce na něj uvalil vazbu, aby neovlivňoval svědky. Na aféru kolem 
dotací Regionálního programu Severozápad se zaměřil redaktor Václav Komárek. Vašku, kdo další je 
ve vazbě? 
 

Václav KOMÁREK, redaktor 
-------------------- 
Zatím víme, že jde o 3 lidi včetně Daniela Ježka. Pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová 
další informace tají. 
 

Lenka BRADÁČOVÁ, pražská vrchní státní zástupkyně 
-------------------- 
Pan státní zástupce podal ve vztahu k jedné osobě návrh na její vzetí do vazby. Ke skutkům ani k 
osobám v následujících týdnech nebudeme žádné informace poskytovat. 
 

Václav KOMÁREK, redaktor 
-------------------- 
Kriminalisté naopak propustili z vazby bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou. V 
aktuální aféře ROPu Severozápad čelí obvinění ze znežutí evropských dotací 24 lidí. Mezi nimi jsou 
politici i úředníci. Podle informací Mladé fronty DNES případ odkryl bývalý ředitel Regionálního 
programu Severozápad Petr Kušnierz, který si sám odseděl trest za manipulace s dotacemi. Svým 
kolegům se měl pomstít za to, že se k němu v době trestu obrátili zády. 
 

Veronika CULKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Vašku, díky. 
 

http://domaci.ihned.cz/c1-65557960-soud-poslal-do-vazby-podnikatele-jezka-v-kauze-rop-severozapad-by-mohl-ovlivnovat-svedky
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Případ údajné manipulace s unijními penězi svým rozsahem prakticky nemá obdoby. Vyšetřovatelé 
stíhají 24 lidí včetně podnikatele Daniela Ježka, který je jako jediný ze skupiny ve vazbě. 
 
O výši škody, jak ji vyčíslila policie, informoval Ježkův advokát. Za mimořádně vysokou označil škodu i 
soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který v noci poslal Ježka do vazby z obav, že by 
mohl ovlivňovat svědky. 
 
Vyšetřování se týká už prvopočátků problematického operačního programu, který reálně začal 
rozdělovat dotace v roce 2008, a podle dostupných informací míří mezi politiky a podnikatele. Ježek 
je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Všechny ostatní obviněné policie po výsleších 
propustila. 
 
Podle soudce Majchráka chtějí policie a státní zástupce vyslechnout mnoho svědků. "Vyjmenovali 
přes 120 lidí,“ uvedl. Majchrák potvrdil, že případ do značné míry stojí na výpovědi bývalého ředitele 
ROP Severozápad Petra Kušnierze, který loni začal spolupracovat s policií. 
 
Na kauzu reagoval i premiér a předseda ČSSD, protože mezi stíhanými jsou i funkcionáři strany. 
Bohuslav Sobotka řekl, že to nepovažuje za problém strany, jedná se prý o záležitost konkrétních lidí, 
o jejichž vině rozhodne soud. Personální odpovědnost chce předseda strany nechat na krajích. 
„Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba,“ řekl Sobotka. 
 
URL| http://www.info.cz/clanek/1798/14-mili...-kauze-dotacnich-podvodu-na-severu-cech 
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Škoda státu bezmála 14 miliard korun, přes dvě desítky obviněných a podnikatelsko-politický 
slepenec ODS a ČSSD. 
 
Premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD) přesto trvá na tom, že případ se jeho strany nedotýká. 
 
PRAHA Dotační kauza „severočeského Palerma“ mohla na první dojem působit tak, že jde spíše jen o 
regionální případ bez výraznějšího dopadu na celostátní úroveň. Když se však ukázalo, že 
vyšetřovatelé spočítali škodu pro stát ve výši 13,9 miliardy korun, stal se z dění kolem ROP 
Severozápad finančním rozsahem jeden z největších případů. Část z 24 obviněných představují 
podnikatelé a bývalí i současní politici ODS a ČSSD. 
 Přesto dává předseda sociální demokracie Bohuslav Sobotka od kauzy ruce pryč. Včera ve 
sněmovně zopakoval, že případ se odehrál v dávné minulosti, a současné strany ani vlády se tak 
nedotýká. Personální odpovědnost nechá na krajích. „Promne je to z hlediska politického a z hlediska 
ČSSD věc, která vězí daleko v minulosti. Není to něco, co bychomměli řešit z pohledu vedení sociální 
demokracie,“ pronesl Sobotka. Takové vysvětlení je ale problematické. 
 Mezi obviněnými jsou současní vysoce postavení funkcionáři ČSSD: členové předsednictva a 
ústředního výkonného výboru Jakub Pánik (stálý člen obou orgánů) a Petr Navrátil (člen orgánů s 
poradním hlasem). Pánik je navíc ve straně považován za předsedova blízkého straníka. 

http://www.info.cz/clanek/1798/14-miliard-policie-vycislila-astronomickou-skodu-v-kauze-dotacnich-podvodu-na-severu-cech


 Sobotkovu distanc ke kauze problematizuje také skutečnost, že mezi obviněnými skončili i 
další dříve vysoce postavení politici ČSSD: někdejší hejtmanka a místopředsedkyně strany Jana 
Vaňhová, bývalý šéf ústecké krajské organizace Arno Fišera, bývalý náměstek karlovarského 
hejtmana Miloslav Čermák, exstarosta Mariánských Lázní Petr Horký či někdejší náměstek ústecké 
hejtmanky Pavel Kouda. 
 
Politická chyba? 
 
Sobotka se navíc opřel do ODS. „ČSSD zaplatila za to, že tam spolupracovala s ODS (v letech 2008 až 
2012 – pozn. red.). Teď se ukazuje, že to byla velká politická chyba,“ uvedl premiér. 
 Šéf ČSSD tím nahněval předsedu ODS Petra Fialu, který Sobotkovi vzkázal: „Vyjádření 
premiéra Sobotky je nepřijatelný alibismus. ODS se z minulosti poučila, a proto jsme dobře připraveni 
na budoucnost.“ 
 
Poznámku čtěte na straně 10 
 
Vyjádření premiéra je nepřijatelný alibismus. ODS se z minulosti poučila, a proto jsme dobře 
připraveni na budoucnost. Petr Fiala, šéf ODS 
 

Vlivný podnikatel skončil pod zámkem 
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Kauza ROP Severozápad: policie vyčíslila škodu dotačních podvodů na 13,9 miliardy korun 
 
Je jediný, kdo z 24 stíhaných v kauze údajné manipulace s evropskými dotacemi v ROP Severozápad 
ve středu skončil ve vazbě. Hodně to napovídá o tom, jakou roli v případu hraje. Podnikatel z Mostu 
Daniel Ježek. 
ÚSTÍ NAD LABEM Daniel Ježek, ještě nedávno představoval klíčovou postavu severočeské ODS. Spolu 
s politicko-byznysovými kolegy Patrikem Oulickým a Alexandrem Novákemměli občanské demokraty 
v Ústeckém kraji pod palcem. 
 
Rozhodoval a vydělával 
 
Stranické triko ODS nosil dnes čtyřiačtyřicetiletý Ježek 13 let, občanské demokraty opustil v dubnu 
2014. 
 Bylo to krátce poté, co strana vyklidila pozice v čele kraje, Ústí nad Labem a řady dalších 
měst. Na vrcholu sil však Ježek rozhodoval o podobě krajské vlády, jezdil na celostátní kongresy ODS 
a uzavíral obchody za miliony. 
 „Vždycky jsem ho vnímal jako velmi schopného manažera,“ vzpomíná předposlední předseda 
severočeské ODS Vladislav Raška. „Měl pověst podnikatele, který dotahuje věci do konce,“ dodal. 
 Mimořádný Ježkův politický vliv se symbolicky naplnil po krajských volbách 2008, tehdy za 
ODS vyjednával regionální vládu s ČSSD. A to přesto, že nekandidoval, nezastával žádnou volenou 
funkci ani nebyl v nejužších orgánech krajské ODS. „Ve vyjednávacím týmu jsou Jiří Šulc, Daniel Ježek, 
Patrik Oulický a Alexandr Novák,“ hlásil tehdy teplický primátor Jaroslav Kubera. 
 Zmíněná jména byla pro Ježkovu politickou i byznysovou dráhu klíčová. Exposlance, bývalého 
předsedu severočeské ODS a prvního hejtmana Jiřího Šulce potkal Ježek ještě v době, kdy Šulc na 
konci 90. dosluhoval jako starosta Mostu. Spolu s ním stoupal i Ježek, v polovině minulé dekády už 
měl v nepsané stranické hierarchii neoddiskutovatelnou pozici. Když Šulc v roce 2008 jako hejtman 
skončil, Ježkovi už „zbyli“ jen Oulický s Novákem. Bylo to pevné spojení. Spolu „koučovali“ ODS a čile 
obchodovali dalších několik let. 



 Ačkoliv – Šulc se z jeho života tak úplně nevytratil. Měl prsty v byznysu, který tuto trojici 
patrně nejvíce „proslavil“. Řídící výbor ROP Severozápad pod vedením Šulce si jako své sídlo od roku 
2011 dva roky pronajímal dům, který jim patřil. Podnikatelé inkasovali tučný nájem, úřad jim vyplácel 
10,5 milionu ročně. 
 Že ROP Severozápad načas zakotvil na jejich adrese, bylo symbolické. Právě tuto trojici 
soudkyně Kamila Elsnicová při jiné dílčí kauzev ROP Severozápad označila za hlavní postavy 
usměrňující tok dotací. „Byli to styční důstojníci, kteří bohužel rozhodovali o tom, které projekty mají 
projít a které ne,“ prohlásila soudkyně. Nebyly to však jen eurodotace, které tuto trojici propojovaly. 
Jejich firma EDS třeba získala řadu zakázek od Ředitelství silnic a dálnic, šlo o tendry za stovky 
milionů. V roce 2013 jim státní firma ČEPS musela vyplatit vyrovnání za to, že přes jejich pozemky na 
Lounsku povede elektrické vedení. Podnikatelé přitom pozemky koupili o dva roky dříve. 
 
„Nejsme už v kontaktu“ 
 
LN se spojily s Patrikem Oulickým, ale v hovoru o svém někdejším kolegovi byl zdrženlivý. „Znali jsme 
se z ODS. Dali jsme se dohromady, uskutečnili jsme byznys a pak jsme to ukončili. Já šel jiným 
směrem a on taky,“ sdělil Oulický s tím, že s Ježkem už není v kontaktu více než rok. 
 Ježek se s Novákem pouštěli do „kšeftů“ i bez Oulického, postavili třeba benzinku u Děčína. 
Oba spojil i solární byznys. Potkali se ve firmě Talwin, která v malé obci Moldava na Teplicku 
vybudovala obří fotovoltaiku. Obě stavby měly společné to, že vyrostly načerno. Do třetice se Ježek s 
Novákem pustili loni na jaře do hotelnictví, kdy získali dva hotely v Chomutově za 13 milionů. Stejné 
peníze přitom půjčili předchozímu majiteli na jejich koupi. 
 
Aktuální vývoj kauzy sledujte na http://www.lidovky.cz 
 
Časová osa kauzy * 12. prosince – Národní centrála boje proti organizovanému zločinu (NCOZ) začala 
stíhat 24 politiků, podnikatelů a manažerů kvůli údajným manipulacím s dotacemi v regionálním 
operačním programu Severozápad. Obvinila je z poškození finančních zájmů Evropské unie a některé 
také ze zneužití pravomoci úřední osoby. * 13. prosince – policie zatkla 18 z 24 obviněných, mezi 
zadrženými byli mimo jiné bývalá hejtmanka Jana Vaňhová, člen celostátního vedení ČSSD s 
poradním hlasem Petr Navrátil nebo právě Daniel Ježek. * 14. prosince – zadrženo zůstává devět lidí, 
z nichž osm se dostalo v průběhu dne na svobodu. V noci pošle soud jako jediného do vazby Daniela 
Ježka, u kterého se obává útěku před vyšetřováním. * 15. prosince – veřejně vychází najevo, že podle 
policie byla škoda způsobená jednáním skupiny vyčíslena na 13,9 miliardy korun. 
 
Foto popis| Daniel Ježek vchází ve středu k soudu v Ústí nad Labem. Ještě ten den v noci si vyslechne 
rozhodnutí o vazbě. 
Foto autor| FOTO ČTK 
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Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP 
Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, sdělil ministr financí Andrej Babiš 
(ANO). Podle něj si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP „dojnou krávu“ a teď to vyplouvá na povrch. 
Babiš tak reagoval na Sobotkovo dopolední prohlášení, že kauza, v níž byli obviněni i funkcionáři 
ČSSD, se týká minulosti a personální odpovědnost nechá na krajích. Dále premiér uvedl, že případ 
nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí. 

http://www.lidovky.cz/


„To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle 
korupční chování dělo, protože v té době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost,“ uvedl Babiš. Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana 
odpovědnost za takto závažné korupční chování svých členů?, položil ministr financí řečnickou 
otázku. Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování 
zájmů Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. 
Mezi obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
Škoda v dotační kauze dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka Michaela 
Kise odmítá. 
Karlovarská ČSSD se bude případem tří svých vysoce postavených členů, kteří byli v kauze obviněni, v 
pondělí. Ve čtvrtek to řekla členka krajského výkonného výboru (KVV) a poslankyně Markéta 
Wernerová. Podle vedení krajské ústecké ČSSD by měli exhejtmanka Vaňhová a krajský expředseda 
Fišera, pozastavit členství. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/babis-reagoval-n...omov.aspx?c=A161215_183802_ln_domov_ele 
 

Dotační kauza lidí z ČSSD je z minulosti. Ať si ji vyřídí v krajích, 
vzkázal Sobotka 

15.12.2016    lidovky.cz    str. 0   Zprávy / Domov 
    Lidovky.cz, Jan Horák, ČTK, Lidové noviny, Ondřej Koutník    Ústecký kraj     

Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli tento týden obviněni i funkcionáři ČSSD, se podle 
premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální odpovědnost 
nechá na krajích. 
 
Sobotka ve čtvrtek novinářům řekl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o 
jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. „Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že 
tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká 
politická chyba,“ řekl. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
„Je třeba, aby bylo úplně zřejmé, co se koho týká, kdo má jaký problém z pohledu policie. Z hlediska 
věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi lety, bylo to v jiné době,“ uvedl Sobotka. Nyní 
musí podle premiéra konkrétní odpovědnost posoudit policie, státní zastupitelství a soud. „Na konci 
celého procesu uvidíme, jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli se ničeho nedopustili. Pro mne z 
hlediska sociální demokracie je to věc, která vězí daleko v minulosti,“ uzavřel premiér. Razie na 
severu zasáhla i špičky ČSSD 
 
LN však zjistily, že případ se současné ČSSD dotýká. A nejde o malé ryby: obviněni byli dva politici 
celostátního vedení strany – členové předsednictva a ústředního výkonného výboru Jakub Pánik 
(stálý člen obou orgánů) a Petr Navrátil (člen orgánů s poradním hlasem). 

http://www.lidovky.cz/babis-reagoval-na-sobotku-cssd-si-spolu-s-ods-udelaly-z-rop-dojnou-kravu-1nb-/zpravy-domov.aspx?c=A161215_183802_ln_domov_ele


 
Oba představují zároveň vlivné figury karlovarské „buňky“. Navrátil je jejím současným předsedou, 
Pánik bývalým. Pánik patří k nejzkušenějším členům strany, je považován za funkcionáře s dobrým 
vztahem k předsedovi ČSSD Sobotkovi. 
 
Premiér na dotazy ke kauze ak Pánikovi nereagoval. Vedení karlovarské ČSSD zatím vyčkává na 
detaily případu. „V případě, že obvinění nebudou potvrzena, by o tom měly informovat příslušné 
zpravodajské servery. Pokud se obvinění prokážou, tak bude sociální demokracie postupovat v 
souladu se svou vnitrostranickou politikou,“ stojí v jejím prohlášení. 
 
ČTK včera informovala, že v policejní síti uvázli i další sociální demokraté: bývalý šéf ústecké krajské 
organizace Arno Fišera, bývalý náměstek karlovarského hejtmana Miloslav Čermák, bývalý starosta 
Mariánských Lázní Petr Horký či někdejší náměstek ústecké hejtmanky Pavel Kouda. Obvinění si 
vyslechli i politici a podnikatelé z ODS. S výjimkou podnikatele Daniela Ježka, který je od noci ve 
vazbě, však byli všichni obvinění propuštěni 
 
URL| http://www.lidovky.cz/personalni-odpov...omov.aspx?c=A161215_101508_ln_domov_ele 
 

Dotační kauza? Pokud to budeme ignorovat, volič nám to omlátí o 
hlavu, míní Foldyna 
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    Lidovky.cz, Jan Horák    Ústecký kraj     

Současné vyšetřování více než dvou desítek lidí kvůli ROP Severozápad se úzce dotýká Ústeckého 
kraje, odkud vzešel i poslanec Jaroslav Foldyna. On sám ale blízko k dotacím nikdy neměl. Kauza se 
vztahuje i na celostátní vedení ČSSD, protože policie stíhá dva jeho členy. „Lidé, kteří je za Karlovarský 
kraj nominovali, by se měli zamyslet, jestli neudělali chybu,“ říká Foldyna v rozhovoru pro Lidovky.cz. 
 
Podle Foldyny nyní musí dát celá strana jasně najevo, že podobná selhání svých lidí nebude tolerovat. 
„Pokud by to strana ignorovala, tak je tu velká šance, že budeme nařčení, že jsme toho součástí. 
Takže já očekávám, že reflexe přijde z místních orgánů popřípadě z nadřízených. A když ne, tak nám 
to volič omlátí o hlavu,“ míní. 
 
Foldyna není „jen“ poslancem, ale zasedá i v předsednictvu a ústředním výkonném výboru ČSSD, což 
jsou dva z nejvyšších orgánů vládní strany. Přestože se na rozdíl od předsedy ČSSD Bohuslava Sobotky 
řadí ke konzervativnímu křídlu strany, svého stranického šéfa se zastává. 
 
Podle něj předseda za stíhání svých kolegů z vedení strany Jakuba Pánika a Petra Navrátila nenese 
politickou odpovědnost. „Když sedíte v Praze a nikdo vám nedá potřebné informace, těžko za to 
můžete být odpovědný,“ říká v rozhovoru pro Lidovky.cz Foldyna. 
 
Lidovky.cz: Na úvod se zeptám, jaký je váš názor na aktuální policejní vyšetřování kolem ROP 
Severozápad? Kromě bývalé hejtmanky Jany Vaňhové policie stíhá i Jakuba Pánika a Petra Navrátila, 
což jsou členové ústředního výkonného výboru a předsednictva ČSSD, tedy dvou z nejvyšších orgánů 
strany. 
 Pro mě je to minulost. Má to souvislost s obdobím kolem roku 2008, kdy já jsem byl po vítězství ČSSD 
v krajských volbách v Ústeckém kraji vyautován  (Foldyna kandidoval jako lídr, ale strana nakonec na 
hejtmanku nominovala Vaňhovou - pozn. red.) . Na jednu stranu je to pro mě dobře, protože bych 
nechtěl být ve společnosti takových lidí. Na druhou stranu kdybych tehdy nebyl odstaven, tak by se 
to třeba ani neodehrálo, protože postava hejtmana je rozhodující a má zásadní vliv na to, co se 
později kolem ROP Severozápad odehrálo. 

http://www.lidovky.cz/personalni-odpovednost-v-dotacni-kauze-dotykajici-se-spicek-cssd-necha-sobotka-na-krajich-gs2-/zpravy-domov.aspx?c=A161215_101508_ln_domov_ele


 
Jana Vaňhová jako hejtmanka v roce 2011. 
 
Lidovky.cz: Vzhledem k povědomí o dlouholetých poměrech v ROP Severozápad je aktuální policejní 
zásah něco, co se dalo předpokládat? 
 Diskuse na téma, že to v ROP Severozápad není uzavřené, neformálně probíhala dlouho. Takové byly 
i výstupy z orgánů, které se tím zabývají. Takže žádné překvapení to asi není. Ale zatím jsou ti lidé 
obvinění, nejsou vinni. Na druhou stranu pro politika je obvinění něco, co nelze připustit. Rozladěnost 
veřejnosti panuje i kvůli tomu, co se teď odehrává. 
 
Lidovky.cz: Vraťme se k pánům Navrátilovi a Pánikovi, protože vzhledem k jejich postavení je to pro 
ČSSD i tak trochu současnost. Je někdo ve straně, kdo by za jejich aktuální potíže měl převzít 
politickou odpovědnost? 
 Minimálně ti, kteří je tam nominovali, což je jejich krajská organizace. Takže lidé, kteří je za 
Karlovarský kraj nominovali, by se měli zamyslet, jestli neudělali chybu. Podívejte se, v Ústeckém 
kraji jsme k tomu přistoupili opravdu od podlahy a lidi s jakoukoliv kaňkou jsme nikam nenominovali. 
Ani do předsednictva strany, ústředního výkonného výboru nebo krajských voleb. 
 
Lidovky.cz: Takže by se k odpovědnosti neměl přihlásit i šéf strany Sobotka, když jde o jeho kolegy z 
předsednictva a ústředního výkonného výboru? 
 To si nejsem jistý. Nevím o tom, jak byl pan předseda informován o průběhu věcí z minulosti. Když 
sedíte v Praze a nikdo vám nedá potřebné informace, těžko za to můžete být odpovědný. 
 
Obviněný Jakub Pánik je členem předsednictva i Ústředního výkonného výboru ČSSD. 
 
Lidovky.cz: Vyvstává tak otázka, zda pan předseda prostě poměrům v Karlovarské ČSSD třeba 
nevěnoval málo péče? 
 Našemu kraji věnoval péči, ale já nemohu mluvit za Karlovy Vary. Ale nejde o péči předsedy, jde o to, 
zda uděláte sebereflexi, jako jsme ji udělali v Ústeckém kraji. 
 
Lidovky.cz: Je stíhání dvou členů nejvyšších orgánů strany něco, k čemu bude muset zaujmout 
stanovisko celá ČSSD? 
 Pokud to neučiní region, ze kterého vzešli, tak to bude muset řešit strana jako celek. 
 
Lidovky.cz: Co to přesně znamená, jak by mělo vedení strany konat? 
 Minimálně by se jim mělo pozastavit členství do doby vyřešení jejich problémů. Ale my už ve svých 
stanovách máme, že když je někdo obviněn, pozastaví se jeho členství. To se vždy uplatňovalo. Takže 
to není otázka, jestli k tomu dojde, ale kdy. Hlavně my si nemůžeme dovolit ztrácet body. Politická 
soutěž je nyní tak vypjatá, že každá kaňka může mít nedozírné důsledky. 
 
Lidovky.cz: Mimochodem pozastavit členství musí ti dotyční sami, nebo jak to má proběhnout? 
 Buď to může udělat dotyčný sám, nebo to udělá nejbližší stranický orgán, například vedení kraje. To 
by se mělo řešit v krátké době v řádu dnů. 
 
Petr Navrátil, jinak předseda ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu, má v předsednictvu i 
Ústředním výkonném výboru strany poradní hlas. 
 
Lidovky.cz: Uvažoval jste o tom, jak aktuální kauza, v níž kromě Vaňhové, Navrátila a Pánika figuruje 
také bývalý předseda severočeské ČSSD Fišera, může ČSSD poškodit? 
 To si neumím přesně představit. Ale když k tomu přistoupíme férově a začneme ty věci řešit, tak nás 
to třeba poškodí v daném okamžiku, ale z hlediska budoucnosti méně. Ale pokud by to strana 



ignorovala, tak je tu velká šance, že budeme nařčení, že jsme toho součástí. Takže já očekávám, že 
reflexe přijde z místních orgánů popřípadě z nadřízených. A když ne, tak nám to volič omlátí o hlavu. 
 
Lidovky.cz: Je na místě, aby ČSSD udělala nějaká opatření, aby se podobným problémům do 
budoucna vyvarovala? 
 To je složité, protože to je selhání jednotlivce. Strana dává svůj postoj jasně najevo tím, že v případě 
obvinění se pozastavuje členství. Ale co dělat jiného, nevím. Neumím si představit, že bychom dělali 
nějaké lustrace a hádali, kdo se čeho může v budoucnu dopustit. 
 
Lidovky.cz: Z toho, co říkáte plyne, že straně nezbývá nic jiného než doufat, že žádný další jednotlivec 
už neselže. Říkám to správně? 
 Věřím, že v tomto případě zafunguje pud sebezáchovy každého člena a všichni si uvědomí, že nic 
podobného už si strana prostě nemůže dovolit. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/dotacni-kauza-po...omov.aspx?c=A161214_153930_ln_domov_jho 
 

Soud poslal v kauze ROP Severozápad někdejšího kmotra ODS 
Ježka do vazby 
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V aktuální kauze údajných manipulací s dotacemi v ROP Severozápad rozhodl soud o první a zřejmě 
jediné vazbě. Za mříže zamířil podnikatel a jeden z někdejších bossů ODS v Ústeckém kraji Daniel 
Ježek. Soud své rozhodnutí zdůvodnil obavou, že by podnikatel mohl ovlivňovat svědky. Pro server 
Lidovky.cz to potvrdil Ježkův advokát Michael Kis. 
 
„Klient byl vzat do vazby, soud shledal obavu z ovlivňování svědků jako důvodnou,“ informoval 
Lidovky.cz advokát Kis. „Argumentace soudu byla po všech stránkách precizní,“ dodal. Ježek si vzal 
lhůtu na podání stížnosti. Žalobce ji podal na místě, protože trvá i na obavě z útěku obviněného. 
Nicméně nic z toho na verdikt ústeckého okresního soudu nemá vliv, Ježek rovnou zamířil do vazby. 
 
Soud kvůli Ježkovi zasedl ve čtvrt na devět, rozhodnutí ale padlo až v půl jedné v noci. Vazbu pro 
podnikatele žádal dozorující žalobce Tomáš Minx. „Státní zástupce již podal příslušnému soudu u 
jedné ze zadržených osob návrh na vzetí do vazby z důvodů uvedených v paragrafu 67 písmena a) a 
b) trestního řádu,“ uvedl večer Minx. Obával se útěku Ježka před stíháním a toho, že by podnikatel 
ovlivňoval svědky 
 
Advokát Kis se před jednáním soudu podivil, že jeho klient je v celém případu jediným, u koho se žádá 
vazební stíhání. „Bavme se o tom, že když jsou stíhány osoby se stejnou trestní sazbou, kde je dáno, 
že oni neuprchnou a můj klient ano?,“ nechápal Kis. 
 
Ostatní z více než dvou desítek stíhaných bude policie dál vyšetřovat na svobodě, serveru Lidovky.cz 
to potvrdila sama vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. „Muselo by se něco změnit, ale tento 
návrh na vzetí do vazby bude jediný,“ sdělila krátce po osmé hodině večer. 
 
Podnikatel Ježek vlastní budovu, v níž ROP Severozápad sídlil 
 
Mostecký podnikatel Daniel Ježek ještě před několika lety patřil spolu s dalšími podnikateli 
Alexandrem Novákem a Patrikem Oulickým mezi klíčové hráče ODS v Ústeckém kraji, mimo jiné 
spolu vlastnili budovu, v níž ROP Severozápad do roku 2013 sídlil. Trojice za to od dotačního úřadu 

http://www.lidovky.cz/dotacni-kauza-pokud-to-budeme-ignorovat-volic-nam-to-omlati-o-hlavu-mini-foldyna-z-cssd-gl0-/zpravy-domov.aspx?c=A161214_153930_ln_domov_jho


inkasovala tučné nájemné, každý rok jim vyplácel 10 milionů  korun . Podle redaktora ČT Jiřího Hynka 
se Novák zatýkání vyhnul, protože je v  zahraničí , zřejmě v  USA . 
 
Ačkoliv vyšetřování případu dozoruje Vrchní státní zastupitelství v Praze, kauza jinak podle Kise patří 
do působnosti ústeckého okresního soudu. „Sice to zpracovává expozitura  Národní centrály proti 
organizovanému zločinu v Teplicích, ale teritoriálně a věcně to patří do Ústí nad Labem, proto o 
vazbě rozhoduje tamější okresní soud,“ vysvětlil Kis. 
 
S výjimkou podnikatele Ježka, který je od noci ve vazbě, byli všichni obvinění v kauze ROP 
Severozápad propuštěni. Celkem bylo obviněno 24 lidí.Skupinu obviněných politiků, podnikatelů a 
manažerů policie vyšetřuje kvůli poškozování zájmů Evropské unie, způsobená škoda má dosahovat 
několik miliard korun. Podle informací serveru Lidovky.cz někteří lidé čelí obvinění i ze zneužití 
pravomoci úřední osoby. Skupina měla údajně v období zhruba 2007 až 2012 sofistikovaně 
manipulovat s dotacemi tak, aby evropské  peníze  končily u jejích členů či spřátelených politiků a 
podnikatelů. Policie vyčíslila škodu v kauze ROP Severozápad na 13,9 miliardy korun. Nejvíce 
stíhaných má ODS a ČSSD 
 
Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD), člen celostátního vedení ČSSD 
a starosta Chebu Petr Navrátil, další člen celostátního vedení ČSSD Jakub Pánik, bývalý šéf ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). Dále policie vyšetřuje 
šéfa ústecké krajské správy a údržby silnic Vladimíra Macholdu, bývalé ředitele úřadu ROP 
Severozápad Jiří Červinku a Petra Vráblíka. 
 
Stíhání čelí i exprimátor Mostu Vladimír Bártl (ODS), bývalý šéf ŘSD v Ústeckém kraji René Komínek 
(dříve ODS), exnáměstek hejtmanky Vahňové Pavel Kouda (dříve ČSSD), někdejší náměstci hejtmana 
v Karlovarském kraji Petr Horký a Miroslav Čermák (ČSSD) či mostecký podnikatel Zdislav Mazur. 
 
MF DNES pak upozornila na vyšetřování exšéfa řídícího výboru ROP Severoápad Tomáš Hybnera (NS-
LEV21), prominentního ústeckého právníka Aleše Dostála (ODS), Zdenka Šnaidera, Petra Kuliše, 
Kamila Řezníčka a Otakara Skálu. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/soud-poslal-v-ka...omov.aspx?c=A161215_071214_ln_domov_ele 
 

V dotační kauze za 14 miliard je jeden z 24 obviněných ve vazbě 
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    ČTK    Ústecký kraj     

Škoda v dotační kauze ROP Severozápad dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, 
který je stíhán vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého 
právníka Michaela Kise odmítá. Ústecký okresní soud o vazbě rozhodl v noci na čtvrtek kvůli obavám, 
že by mohl ovlivňovat svědky. Další obvinění, kterých policie v úterý zadržela celkem 18, byli po 
vyslechnutí propuštěni. 
 
„Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun,“ uvedl Ježkův právník Kis. Za 
mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který poslal 
Ježka do vazby. „Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve 
vazebním zasedání ještě neřešil,“ řekl Majchrák. 
 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Ze 
seznamu obviněných plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty 
bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. 

http://www.lidovky.cz/soud-poslal-v-kauze-rop-severozapad-podnikatele-jezka-do-vazby-pvi-/zpravy-domov.aspx?c=A161215_071214_ln_domov_ele


 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
 
Předseda sociálních demokratů Bohuslav Sobotka nepokládá kauzu za problém ČSSD, ale konkrétních 
lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. Personální odpovědnost ponechá na krajích. 
„Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba,“ řekl. 
 
Předseda ústecké ČSSD Miroslav Andrt očekává, že Vaňhová a Fišera, kteří donedávna patřili mezi 
nejvlivnější členy krajské ČSSD, minimálně pozastaví členství ve straně. Oba pozve na sobotní jednání 
krajského výkonného výboru. Vaňhová je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je členkou 
ústředního výkonného výboru strany. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, je 
teď řadovým členem v Ústí nad Labem. 
 
Za ODS je mezi obviněnými kromě Ježka i bývalý senátor Alexandr Novák nebo ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala. Podle informací České televize se Nováka nepodařilo zadržet, údajně je v 
zahraničí. Kauza se týká i bývalého primátora Mostu Vladimíra Bártla (ODS), který je nyní ředitelem 
odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Podle ministra Jana Mládka (ČSSD) se věc týká Bártlovy 
činnosti mimo ministerstvo, v případně závažných informací bude státní tajemník postupovat podle 
služebního zákona. 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v roce 2008. ROP Severozápad 
provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
 
V několika figuruje bývalý šéf ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let do 
vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho 
ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Kušnierz 
ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP 
Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných projektů. Kušnierz je i v aktuální kauze jedním z 
obviněných. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/v-dotacni-kauze-...omov.aspx?c=A161215_135218_ln_domov_ele 
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Kvůli kauze s údajně zmanipulovanými projekty hrozí ROP i vracení peněz 
 
KARLOVARSKÝ KRAJ Údajně 21 návrhů na vzetí do vazby bylo připravených na začátku série výslechů 
čtyřiadvaceti lidí obviněných v souvislosti s čerpáním dotačních peněž z Regionálního operačního 
programu (ROP) Severozápad. Ve vazbě nakonec z rozhodnutí ústeckého soudu skončil pouze 
podnikatel Daniel Ježek. 
 Obvinění se týká řady současných i minulých politiků z Karlovarského kraje. Na policii 
vypovídali například někdejší náměstci hejtmanů Jakub Pánik, Kamil Řezníček či Miloslav Čermák, 
bývalý mariánskolázeňský místostarosta Petr Horký, bývalý starosta Františkových Lázní Otakar Skala 

http://www.lidovky.cz/v-dotacni-kauze-za-14-miliard-je-jeden-z-24-obvinenych-ve-vazbe-pov-/zpravy-domov.aspx?c=A161215_135218_ln_domov_ele


či krajský předseda ČSSD a starosta Chebu Petr Navrátil. Ten už včera vedl jednání chebského 
zastupitelstva. „Je mi upřímně líto, že tyto věci musím řešit se svými kolegy, nicméně mne tato 
záležitost nikterak neovlivňuje v práci starosty města a krajského zastupitele. Doufám, že budu 
úspěšný v prokázání své neviny, o které jsem hluboce přesvědčen,“ řekl Navrátil. O jeho nevině 
nepochybuje ani jeho obhájce Jiří Schüller. „Obvinění vůči mému klientovi považuji za vyvrácená,“ 
uvedl advokát. Výpověď Petra Kušnierze, která je jediným podkladem pro sérii obvinění, nepovažuje 
za věrohodnou. „Kdyby to bylo do důsledku tak, jak je to v obvinění, tak by asi zůstal na svobodě 
jenom pan Kušnierz,“ řekl Schüller. 
Chebští zastupitelé, kteří na svém včerejším jednání kauzu starosty rovněž řešili, ovšem tak 
přesvědčení nejsou. Podle Antonína Jalovce (VPM) má obvinění starosty vliv nejen na jeho funkci, ale 
i na image města. „Cheb se dlouhou dobu zbavoval nálepky města tržnic a prostituce. Obvinění 
starosty je vážná věc. Byl bych rád, aby se k tomu vyjádřila ČSSD i koaliční partneři. Rád bych se k celé 
věci na lednovém zastupitelstvu vrátil,“ řekl. 
 Bývalý františkolázeňský starosta Otakar Skala tomu, proč byl obviněný, nerozumí. „Byl jsem 
zvolen náhradníkem hodnotící komise, a když se měla tuším v květnu 2008 poprvé sejít, byl jsem 
požádán, abych jednoho ze členů zastoupil. Tehdy jsme se seznamovali se systémem práce a 
hodnotili pět projektů. Víckrát jsem v žádné hodnotící komisi ROPu nezasedl,“ uvedl. 
 Dotační úřad zastřešující ROP Severozápad nyní čeká na stanovisko Evropské komise k celé 
kauze. Podle předsedy Regionální rady soudržnosti Milana Pipala je pravděpodobná kontrola 
projektů a zjišťování, pod jakým byly dohledem. „V nejhorším případě by se mohlo stát, že by se 
mohly peníze i vracet,“ obává se Pipal. Má však za to, že řada projektů už byla zkontrolována 
několikrát i úředníky Evropské komise. „Pokud se hovoří o desítkách ovlivněných projektů, tak je to 
nesmysl, a pokud je popsal pan Kušnierz, jak se říká, tak si to vymyslel,“ doplnil Milan Pipal. 
 
Foto popis| 
 
O autorovi| Petr Kozohorský, redaktor MF DNES 
 
Regionální mutace| Mladá fronta DNES - karlovarský kraj 
 

Zatýkání politiků: čeká se kontrola i vracení dotací 
16.12.2016    Mladá fronta DNES    str. 15   Severní Čechy 

    Andrea Angermannová    Ústecký kraj     

Jak to bude s už vyplacenými miliardami korun, kvůli kterým bylo zatčeno 24 lidí? Šéf dotačního 
úřadu čeká na stanovisko EU. Ve vazbě je podnikatel Ježek. 
 
ÚSTÍ NAD LABEM S výjimkou podnikatele Daniela Ježka, který je od včerejší noci ve vazbě, byli všichni 
obvinění z poškozování zájmů EU a dalších trestných činů v souvislosti s rozdělování evropských 
dotací na severozápadě Čech propuštěni. Obviněných je celkem 24, mezi nimi jsou politici, vysocí 
úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Zatýkáni byli v úterý dopoledne a během 
úterý a středy byli vyslýcháni. 
 Někdejší vlivný člen ODS Ježek zůstal ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. 
Právě Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad a rovněž obviněný Petr Kušnierz za toho, kdo o 
projektech rozhodoval. Ze seznamu všech obviněných, který MF DNES získala, vyplývá, že velkou část 
z nich tvoří hodnotitelé projektů. Například exhejtmanka Jana Vaňhová, současný starosta Chebu 
Petr Navrátil nebo bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera. 
 „(V případu ) jde o rozsáhlou a sofistikovanou trestnou činnost, která není běžná, s 
mimořádně vysokou škodou tvrzenou policejním orgánem,“ sdělil soudce Martin Majchrák ve středu 
večer poté, kdy na Ježka uvalil vazbu a policie ho odvezla do vazební věznice v Teplicích. „Jestli se 
nemýlím, tak policie předložila projekty za 14,5 miliardy korun.“ Proč ve vazbě neskončili i další z 24 



obviněných, o tom lze jen spekulovat. Podle zdroje MF DNES obeznámeného s vyšetřováním se tak 
mohlo stát po výsleších, kdy někteří obvinění začali vypovídat. 
 
Projekty z minulosti 
 
Podle policie, státních zástupců a podle předsedy Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad 
Milana Pipala zatýkání souvisí s dokončenými případy z minulosti. „Ne z posledních čtyř let, kdy jsem 
předsedou. Z toho nemám žádné obavy,“ řekl Pipal. Přitom mezi vyslýchanými je i současný 
místopředseda regionální rady a Petr Navrátil. „On byl v určitém období hodnotitel (starých projektů) 
a o ty dnes jde,“ sdělil Pipal. 
 Dotační úřad zastřešující ROP Severozápad nyní čeká na stanovisko, které k celé kauze zaujme 
Evropská komise, kterou už úřad o zatýkání informoval. Pravděpodobná je kontrola projektů a 
zjišťování, pod jakým byly dohledem. „V nejhorším případě by se mohlo stát, že by se mohly peníze i 
vracet,“ obává se Pipal. Má však za to, že řada z projektů z minulosti už byla zkontrolována několikrát 
i úředníky Evropské komise. „Pokud se hovoří o desítkách ovlivněných projektů, tak je to nesmysl, a 
pokud je popsal pan Kušnierz, jak se říká, tak si to vymyslel.“ 
 Za ovlivňování dotací z EU na severu Čech už bylo odsouzeno několik lidí. Nejvyšší trest dostal 
v roce 2010 exředitel dotačního úřadu Petr Kušnierz. Nejprve si ve vězení odseděl půlku z pětiletého 
trestu a letos v březnu dostal další, sedmiletý. A právě on se rozhodl s policií spolupracovat a poskytl 
jí svědectví o tom, k jakým machinacím s penězi EU na severozápadě docházelo. Policie pak začala 
konat i po trestním oznámení Leo Steinera, bývalého úředníka dotačního úřadu, a podle webu 
Neovlivni. cz také poté, kdy se na policii s trestním oznámením a popisem konkrétních ovlivněných 
projektů obrátili exsenátorka Alena Dernerová, senátor Jaroslav Doubrava a mostecký podnikatel Jiří 
Zelenka. 
 Přestože se zatýkání týkalo aktivních členů ČSSD Vaňhové (šéfka chomutovské organizace) a 
Fišery (nyní řadový člen), poslance a lídra krajských voleb za sociální demokracii Jaroslava Foldynu 
kauza příliš nezajímá. „Pro mne je to minulost, já s oběma nemám nic společného. Pokud by to ale 
strana ignorovala, tak je tu velká šance, že budeme nařčeni, že jsme toho součástí. Očekávám, že 
reflexe přijde z místních orgánů,“ sdělil Foldyna. 
 Miroslav Andrt, šéf krajské ČSSD, má za to, že by Vaňhová a Fišera měli pozastavit své 
členství ve straně. Věcí se bude také zabývat zítřejší krajská konference strany. Podle premiéra a 
předsedy ČSSD Bohuslava Sobotky je personální odpovědnost na krajské organizaci. 
 
Foto popis| 
 
O autorovi| Andrea Angermannová, S přispěním Jana Veselého a ČTK redaktorka MF DNES 
 
Regionální mutace| Mladá fronta DNES - severní Čechy 
 

Co odstartovalo razii na severu? Získali jsme dokumenty 
15.12.2016    neovlivni.cz    str. 0    

    -neo -    Ústecký kraj     

Pět let. Tak dlouho policii trvalo, než posbírala důkazy, aby mohla obvinit přes dvě desítky bývalých i 
současných prominentů ze severu Čech. Na začátku přitom podle zjištění Neovlivní.cz stála dvě 
trestní oznámení. Na rozdíl od jiných případů nebyla anonymní. V dokumentech byl podrobně 
popsaný mechanismus, jak se rozdělují dotace v rámci dotačního úřadu na ROP Severozápad. I 
jednotlivé “cinklé” kauzy. 
 
Nebýt těchto dvou dokumentů, možná by machinace s dotacemi na severu Čech zůstaly 
nepotrestány. Několik místních politiků a jeden úředník se ale rozhodli, že nad tím, co se kolem nich 



odehrává, už nelze zavírat oči. A začali jednat. Jen díky nim mají dnes potíže například dlouholetá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová či někdejší senátor Alexandr Novák. 
První trestní oznámení bylo zaměřeno na mechanismus, jakým se v dotačním úřadu ROP Severozápad 
rozdělují unijní miliardy. Sedmnáctistránkový podnět předali státnímu zastupitelství 4. června 2012 tři 
politici ze severních Čech: senátor Jaroslav Doubrava, místní vlivný politik Jiří Zelenka a bývalá 
senátorka Alena Dernerová. (Mimochodem právě lékařka Dernerová musí znovu obhajovat nedávný 
zisk senátorského křesla, protože místní politické podsvětí dosáhlo opakování voleb v jejím obvodě). 
 
Kontext: 
 
» Kdo má v ČR vliv: TOP 10 v Ústeckém kraji 
 
» Mapa vlivu Ústecka: Návrat starých pořádků. I kmotři jsou zpět 
 
» Utajený dokument: Dotační šéf Kušnierz neměl být propuštěn 
 
» Rozhovor s Martinem Hausenblasem: Babiš spustil něco, co nedomyslel 
 
» 2015: Malér soudce Bureše – Večírek u Pavla Němce 
 
» Ať víte to, co Tonda Blaník: Je Ústí Palermem na severu? 
 
Podstata jejich podnětu zněla: místní politici vytvořili pro rozdělování evropských dotací taková 
pravidla hry, že umožnili obří podvody. “Výbor regionální rady nastavil kritéria výběru a kontroly 
projektů, která umožňují páchání tzv. sekundární trestné činnosti, zpravidla úplatkářství, dotačních 
podvodů či sjednávání výhod při zadávání veřejných zakázek…,” stojí v dokumentu, který má redakce 
k dispozici. 
Autoři podnětu policii upozornili především na to, že netransparentně byla nastavená už hodnotící 
kriteria pro výběr projektů, které pak čerpaly dotace. A celý mechanismus přidělování eurodotací pak 
v podstatě znemožňoval nezávislé posouzení projektů a jejich kontrolu. 
“Ovlivnitelnost výběru jednotlivých projektů je rovněž způsobena volbou členů hodnotící komise, 
neboť většina členů hodnotící komise je jmenována z řad komunálních politiků, avšak těch, jejichž 
stranická příslušnost zpravidla odpovídá těm politickým stranám, které řídí vyšší územní 
samosprávné celky v Ústeckém a Karlovarském kraji,” napsala trojice politiků v trestním oznámení. 
Při výsleších pak trojice doložila konkrétní případy, u nichž existovalo podezření z dotačního podvodu. 
Detailní popis machinací s dotacemi poskytl kriminalistům i autor druhého trestního oznámení, 
někdejší pracovník dotačního úřadu Leo Steiner. Ten veřejně prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a 
Karlovarském kraji systematicky rozkrádají politici, které ovládají tamní kmotři. 
“Byl jsem svědkem toho, že když se vyhlašovaly výzvy, bylo jasné, kdo ty penízky dostane,” prohlásil 
tehdy s tím, že dlouhodobě na eurotunelu spolupracuje s policií. Dodal jí podklady zevnitř úřadu, jak 
to při přidělování dotací chodilo: “Měli pod kontrolou veškeré procesy. Firmu, která organizovala 
soutěže, vlastní auditorskou firmu, která to pokrývala. V zásobě měli projektanty, kteří jeli podle 
připravených not. Byl jsem u toho, když vyprojektovali silnici za sto milionů. Pak dostali zadání 
zvednout cenu a rázem z těch sto bylo 380. Žádosti o dotace připravovala firma s utajenými 
vlastníky.” 
Za hlavy chobotnice označil někdejšího hejtmana Jiřího Šulce z ODS, místního sociálního demokrata 
Arno Fišeru a firmy ovládané dvěma hlavními hráči místního byznysu a politiky Alexandrem Novákem 
a Patrikem Oulickým. “Celý systém rozjela ODS v době, kdy byl hejtmanem Jiří Šulc. Ten to také celé 
vymyslel a řídil. Když v roce 2008 vyhrála krajské volby sociální demokracie, jen naskočila do 
rozjetého vlaku,” tvrdil už před lety. 
Stejná jména o čtyři roky později, letos zjara, vyslovil i bývalý ředitel dotačního úřadu Petr Kušnierz. 
Právě on doplnil kriminalistům chybějící dílky skládačky. Sám je sice mezi souzenými viníky podvodů, 



ale protože jej v tom všichni nechali, rozhodl se promluvit. A osobním svědectvím pak podpořil výše 
zmiňovaná trestní oznámení. O Kušnierzově svědectví jsme psali zde. 
Dosavadní části celého případu, které se policii podařilo dostat k soudu, zatím obžaloba věrohodně 
doložila. A soudy vynášely tresty. Nakolik budou policisté úspěšní i v případě aktuálního zásahu proti 
hlavním postavám “severočeského eurotunelu”, ukáže příští rok. 
 
URL| http://neovlivni.cz/co-odstartovalo-razii-na-severu-ziskali-jsme-dokumenty/ 
 

Rozjel kauzu na severu a říká: Kasírovaly se tam i stranické peníze 
15.12.2016    neovlivni.cz    str. 0    

    Sabina Slonková    Ústecký kraj     

Bývalý úředník dotačního úřadu a komunální politik Leo Steiner je jedním z hrstky těch, kteří se 
miliardovým podvodům s dotacemi na severu Čech vzepřeli. Byl to on, kdo sepsal jedno z prvních 
trestních oznámení. S policií celou dobu spolupracoval. Dnes v rozhovoru pro Neovlivní.cz říká, že je 
vyloučené, aby špičky ČSSD nevěděly o tom, co se v regionu odehrávalo. 
 
Na dotačních projektech v Ústeckém a Karlovarském kraji se podle policie rozkradlo 13,9 miliardy 
korun, celkově měl přitom region k dispozici od Evropské unie na dotacích necelých 20 miliard. Takto 
astronomickou škodu policisté uvádějí v dokumentech, které se vztahují k nyní obviněným 
prominentům regionu jako je bývalá hejtmanka Jana Vaňhová či někdejší senátor ODS Alexandr 
Novák. 
Leo Steiner se té výši nediví. Od počátku věděl, že jde o miliardy. Byl to on, kdo policii na dotační 
podvody nasměroval jako první. Pro mnohé sice získal nálepku udavače, dnes by se ale zachoval 
stejně. “Zadostiučinění jistě cítím,” komentoval nejnovější akci policie. 
Leo Steiner 
Neo: Vy jste podával první trestní oznámení kvůli machinacím s dotacemi skoro před pěti lety, když 
jste se jako pracovník dotačního úřadu o podvodech dozvěděl. Proti klíčovým postavám policie 
zasáhla až dnes, proč to tak trvalo? 
Těch motivů je podle mého víc. To první trestní oznámení dostala na stůl hospodářská kriminálka v 
Chomutově a to zjevně bylo špatně. Navíc na začátku musím přiznat, že to naše střelivo nebylo tak 
úplně průkazné. Dodávali jsme informace postupně. Loni pak šel další podnět a policie si na jeho 
základě došla pro dokumenty do Karlovarského kraje. A následně se pak rozpovídal Petr Kušnierz, 
bývalý šéf dotačního úřadu, sám nyní souzený. Teprve pak se ty střípky poskládaly. 
Neo: Zmiňujete policii, měl jste tím na mysli, že lidé zapojení do těch podvodů měli policisty na své 
straně? 
Měli jsme informace, že co tehdy skončilo v Chomutově, tak tam to měli ošéfované Alexandr Novák a 
spol. 
Neo: Kdo je hlavou té chobotnice? 
Byla to parta, kde se půl na půl sešli politici a podnikatelé. Jejich cílem bylo drancovat dotace. S 
nápadem to politicky přikrýt přišel bývalý hejtman ODS Jiří Šulc, který byl zároveň předseda 
dotačního výboru. Prakticky to vymýšlel Petr Vráblík v roli ředitele úřadu, a musím uznat, že to bylo 
solidně připravené. Prošlo to audity, aniž by si toho někdo všiml. Takže připravovalo se to v letech 
2005 a 2006 v Ústeckém kraji, Karlovarský, který také spadá pod ROP Severozápad, byl v tomto 
ohledu pozadu. Byli u toho už na začátku samozřejmě i sociální demokraté, ale spíše v okrajových 
rolích. Jejich čas přišel až ve chvíli, kdy dostali hejtmanský post, pak do toho vlítli s plnou parádou. 
Zajímavé bylo, že ústecká hejtmanka Jana Vaňhová hrála druhou ligu, tahouni byli krajský radní za 
ČSSD Arno Fišera a náměstek Vaňhové Pavel Kouda. Z pozadí to pak všechno režírovali Alexandr 
Novák a Patrik Oulický. 
» Co odstartovalo razii na severu? Získali jsme dokumenty 
 

http://neovlivni.cz/co-odstartovalo-razii-na-severu-ziskali-jsme-dokumenty/


K této kauze: 
 
» Co odstartovalo razii na severu? Získali jsme dokumenty 
 
» Porušil omertu. Kolik prominentů ČSSD a ODS s sebou stáhne? 
 
» Kušnierz odsouzen na 7 let, ostatní vyvázli s podmínkou 
 
Neo: Premiér a šéf ČSSD Bohuslav Sobotka se od případu dnes distancuje s tím, že jde o minulost. 
Myslíte, že tehdy v Lidovém domě věděli, co se na severu Čech děje? 
Museli to vědět. Uvedu jeden příklad. V odposleších bývalého člena vedení ČSSD Davida Ratha 
tehdejší hejtman říká: Nebudeme to dělat jako Vaňhová v Ústí. Výslovně jí tam v souvislosti s 
dotacemi jmenuje a říká, že tak hloupí a primitivní oni ve středních Čechách nebudou. Oni to o sobě 
navzájem věděli, o tom ani trochu nepochybuji. Jsem přesvědčený, že se tam kasírovaly i stranické 
peníze. Připomínám, že se bavíme o miliardách, o které se tam hrálo. A ne o nějakých milionech. 
Neo: Zmiňoval jste audity. V podstatě každý, kdo je přistižen s nějakými nesrovnalostmi kolem dotací, 
argumentuje tím, že projekt prošel auditem, nic se nenašlo, tudíž je všechno v pořádku. Takto mluvil 
například vicepremiér Andrej Babiš o svém Čapím hnízdě. Auditem prošly i nyní stíhané či souzené 
projekty na severu Čech. Jak je to možné? Jak to, že audit to neodhalil? 
Oni měli ty audity podchycené. Nešlo totiž o ojedinělá selhání, ale celý propracovaný systém. Už ta 
pravidla si stanovili tak, aby jim vyhovovala. Spřízněná firma to projektovala, rozhodoval ten správný 
úředník a na konci byl auditor, který seděl v tom žlutém blobu (dům Patrika Oulického, který si 
úředníci pronajali, pozn. Neo.) Takže to bylo neprůstřelné. Měli zmáklou policii i státní zástupce. A 
když pak čtete nějaký dokument, tak to v něm na první pohled nevidíte. Ani já bych si toho nevšiml, 
až když máte informace zevnitř, tak se vám rozsvítí. Audit zkrátka není záruka všeho. 
Neo: I vaší zásluhou se rozjelo policejní vyšetřování. Máte radost? 
Jak se to vezme. Zadostiučinění jistě cítím. Ale na druhou stranu mám obavu, aby se to neopakovalo. 
Společnost by se měla od takových věcí distancovat, ale to se nestalo. Jestli to je tím, že je pořád pro 
většinu norma, že kdo nekrade, okrádá rodinu, nevím. Společnosti jako by tohle velké rozkrádání 
přestávalo vadit. Sešel jsem se s mnoha negativními reakcemi i na to, co jsem udělal. Třeba takový 
sociální demokrat a poslanec Foldyna mě zásadně tituluje jako profiudavače. 
Neo: Říkáte, že máte obavu, že se to bude opakovat? Myslíte, i v takové míře, jakou jsme viděli na 
severu? 
Takhle primitivně, divoce a v takové míře, už myslím ne. To už je za námi. Ale krást se bude dál, jen 
mnohem sofistikovaněji. Je to normální, že se to děje. Normální ale není, že se s tím společnost 
smiřuje a bere to jako normu. Proč by si nenakradli, hlavně mlčte, nedělejte rozruch, ať ty dotace 
nemusíme vracet. 
  
URL| http://neovlivni.cz/rozjel-kauzu-na-se...a-kasirovaly-se-tam-i-stranicke-penize/ 
 

Je to věc, která vězí daleko v minulosti, tvrdí Sobotka o namočení 
ČSSD do dotační kauzy 

15.12.2016    novinky.cz    str. 0   Domácí 
    zpe, kab, jas    Ústecký kraj     

Obvinění funkcionářů ČSSD v dotační kauze ROP Severozápad se podle premiéra a šéfa strany 
Bohuslava Sobotky týká minulosti. Sociální demokracie podle něj zaplatila za to, že v Ústeckém kraji 
po roce 2008 spolupracovala s ODS. 
 
„Z hlediska věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi sedmi lety. Bylo to v úplně jiné době 
– a musím říci, že to dnes není problém současné soc. dem. Je to problém konkrétních lidí, kteří 

http://neovlivni.cz/rozjel-kauzu-na-severu-a-rika-kasirovaly-se-tam-i-stranicke-penize/


figurovali v orgánech, které řešily ROP Severozápad,“ řekl ve čtvrtek Sobotka novinářům ve 
Sněmovně, když odcházel z výboru pro obranu. 
 
Dodal, že celou věc musí posoudit sociální demokraté v regionu. „Pro mne z hlediska politického a z 
hlediska soc. dem. je to věc, která vězí daleko v minulosti. Není to něco, co bychom měli řešit z 
pohledu vedení sociální demokracie. ČSSD zaplatila za to, že tam po roce spolupracovala s ODS. Teď 
se ukazuje, že to byla velká politická chyba,“ konstatoval premiér. 
 
„Tato kauza se podle médií týká věcí sedm až osm let starých, týká se poměrů, které tehdy panovaly v 
ústeckém a karlovarském kraji, v ROP Severozápad. Netýká se to nijak mandátu vlády,“ uzavřel 
Sobotka, který trvá na tom, že lidé stíhaní by neměli zastávat veřejné funkce a bude proto chtít s 
regionálními funkcionáři mluvit. 
 
Místopředseda ČSSD Milan Chovanec nemá o případu informace. „Nic o tom nevím. Jestli je vyzveme 
k odchodu? Budeme to projednávat na předsednictvu v lednu. Je ale třeba, aby přišli a řekli k tomu 
svůj názor,” řekl Právu k obvinění funkcionářů. 
 
Politici, úředníci a podnikatelé 
 
Při zásahu kvůli machinacím s dotacemi v rámci Regionálního operačního programu (ROP) 
Severozápad obvinila policie 24 osob včetně bývalé hejtmany Ústeckého kraje Jany Vaňhové, exšéfa 
krajské ČSSD Arneho Fišery, předsedy karlovarské krajské organizace strany a starosty Chebu Petra 
Navrátila či bývalých náměstků karlovarského hejtmana. Podezírá jej z poškozování finančních zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. 
 
Vedle regionálních politiků z řad ČSSD byli obviněni úředníci a podnikatelé z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. V kauze tak figuruje například někdejší senátor za ODS Alexandr Novák či šéf 
Krajské zdravotní Petr Fiala (rovněž ODS). 
 
Ve vazbě zůstal pouze podnikatel a svého času rovněž vlivný člen ODS Daniel Ježek. [celá zpráva] 
 
Vedení ústecké ČSSD ve čtvrtek vyzvalo Vaňhovou a Fišeru k pozastavení členství ve straně. 
 
 
URL| https://www.novinky.cz/domaci/423742-j...a-o-namoceni-cssd-do-dotacni-kauzy.html 
 

Nestatečný a nepřijatelný alibismus, hodnotí Sobotkovo vyjádření k 
dotační kauze Kalousek i Fiala 
15.12.2016    novinky.cz    str. 0   Domácí 

    zpe    Ústecký kraj     

Prohlášení premiéra a šéfa ČSSD Bohuslav Sobotky, že dotační kauza ROP Severozápad vězí daleko v 
minulosti, označil předseda TOP 09 Miroslav Kalousek i lídr ODS Petr Fiala za alibismus. Do kauzy jsou 
namočení i vysocí krajští funkcionáři ze sociální demokracie. 
 
„Nikdo z nás si nemyslí, že za to snad pan předseda Sobotka nese nějakou přímou vinu, ale on je 
dlouholetým prvním místopředsedou a předsedou té strany. Teď, když mu pozatýkali spoustu 
významných členů v jednom kraji, když říká, že jeho se to vlastně netýká a je to minulost, tak mi to 
přijde jako nestatečný alibismus,“ řekl Novinkám Kalousek. 
 

https://www.novinky.cz/domaci/423742-je-to-vec-ktera-vezi-daleko-v-minulosti-tvrdi-sobotka-o-namoceni-cssd-do-dotacni-kauzy.html


Sobotka podle něj nemůže říkat, že se ho kauza netýká. „Nese přímou politickou odpovědnost,“ 
dodal Kalousek. Očekával by, že Sobotka se minimálně omluví. 
 
Premiér Sobotka se problémům ČSSD poctivě a čelem před veřejností postavit nedokážePetr Fiala, 
předseda ODSPodobný názor má i šéf ODS Petr Fiala. „Vyjádření premiéra Sobotky ke kauze ROP je 
nepřijatelný alibismus. Za nic nikdo z ČSSD nemůže, chybou byla prý jen spolupráce s ODS. Tomu 
snad nemůže věřit ani on sám,“ komentoval Fiala. 
 
Podotkl, že ODS se z minulosti poučila a je dobře připravena na budoucnost. „Premiér Sobotka se 
problémům ČSSD poctivě a čelem před veřejností postavit nedokáže,“ míní. 
 
Je to věc, která vězí daleko v minulosti, tvrdí Sobotka o namočení ČSSD do dotační kauzyFiala 
zdůraznil, že jména, která padla v souvislosti s vyšetřováním, už nejsou členy ODS nebo jejími 
představiteli. „Pokud se podíleli na něčem nezákonném, je to minulost, která nás mrzí, ale kterou 
ODS v žádném případě netoleruje,“ doplnil. 
 
Sobotka ve čtvrtek prohlásil, že se obvinění funkcionářů ČSSD týká minulosti. Sociální demokracie 
podle něj zaplatila za to, že v Ústeckém kraji po roce 2008 spolupracovala s ODS. 
 
O co jde v dotační kauze ROP Severozápad?Při zásahu kvůli machinacím s dotacemi v rámci 
Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad obvinila policie 24 osob včetně bývalé 
hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové, exšéfa krajské ČSSD Arneho Fišery, předsedy karlovarské 
krajské organizace strany a starosty Chebu Petra Navrátila či bývalých náměstků karlovarského 
hejtmana. Podezírá jej z poškozování finančních zájmů Evropské unie a dalších trestných činů. Vedle 
regionálních politiků z řad ČSSD byli obviněni úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského 
kraje. V kauze tak figurují například někdejší senátor za ODS Alexandr Novák či šéf Krajské zdravotní 
Petr Fiala (rovněž ODS). Ve vazbě zůstal pouze podnikatel a svého času rovněž vlivný člen ODS Daniel 
Ježek. Vedení ústecké ČSSD ve čtvrtek vyzvalo Vaňhovou a Fišeru k pozastavení členství ve straně. 
 
URL| https://www.novinky.cz/domaci/423796-n...i-k-dotacni-kauze-kalousek-i-fiala.html 
 

Sobotka u dotační kauzy ROP byl, udělali si z toho dojnou krávu, 
prohlásil Babiš 

15.12.2016    novinky.cz    str. 0   Domácí 
    zpe    Ústecký kraj     

Premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD) nese podle ministra financí a šéfa hnutí ANO Andreje Babiše 
odpovědnost za chování svých spolustraníků v dotační kauze Regionálního operačního programu 
(ROP) Severozápad, protože byl v té době místopředsedou strany. Babiš to Novinkám řekl v reakci 
Sobotkovo prohlášení, že kauza je pro ČSSD minulostí. Policie přitom prověřuje, zda při udělení 
dotace farmě Čapí hnízdo, kterou Babiš vlastní, nedošlo také k dotačnímu podvodu. 
 
„Nemyslím si, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROPech tohle korupční 
chování dělo, protože v té doby byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost,“ míní Babiš. 
 
ČSSD si spolu s ODS podle něj udělaly z ROP „dojnou krávu“ a to nyní vyplývá na povrch. „Po kolika 
letech podle pana premiéra ztrácí strana odpovědnost za takto závažné korupční chování svých 
členů?“ tázal se řečnicky Babiš. 
 
Je to vnitřní věc ČSSD, míní Bělobrádek 
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Vicepremiér pro vědu a výzkum a lídr KDU-ČSL Pavel Bělobrádek byl zdrženlivější. Novinkám řekl, že 
je vnitřní věcí ČSSD, jak se s kauzou vyrovná. „A především záleží na policii, státním zastupitelství, 
případně soudu, aby vše řádně a nestranně vyšetřily,“ podotkl. 
 
Sobotka ve čtvrtek prohlásil, že kauza z roku 2008 je pro ČSSD minulostí. Obviněni přitom byli někteří 
z vysokých krajských funkcionářů strany. [celá zpráva] 
 
Šéf opoziční TOP 09 Miroslav Kalousek a předseda ODS Petr Fiala označili Sobotkovo vyjádření za 
nestatečný a nepřijatelný alibismus. [celá zpráva] 
 
Šéf TOP 09 Miroslav Kalousek hodnotí kauzu ROP Severozápad 
 
Policie vyčíslila škodu v kauze ROP Severozápad na 13,9 miliardy korun. [celá zpráva] 
 
Politici, úředníci, podnikateléPři zásahu kvůli machinacím s dotacemi v rámci Regionálního 
operačního programu (ROP) Severozápad obvinila policie 24 osob včetně bývalé hejtmanky 
Ústeckého kraje Jany Vaňhové, exšéfa krajské ČSSD Arneho Fišery, předsedy karlovarské krajské 
organizace strany a starosty Chebu Petra Navrátila či bývalých náměstků karlovarského hejtmana. 
Podezírá je z poškozování finančních zájmů Evropské unie a dalších trestných činů.  Vedle 
regionálních politiků z řad ČSSD byli obviněni úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského 
kraje. V kauze tak figuruje například někdejší senátor za ODS Alexandr Novák či šéf Krajské zdravotní 
Petr Fiala (rovněž ODS).   Ve vazbě zůstal pouze podnikatel a svého času rovněž vlivný člen ODS 
Daniel Ježek. Vedení ústecké ČSSD ve čtvrtek vyzvalo Vaňhovou a Fišeru k pozastavení členství ve 
straně. 
 
URL| https://www.novinky.cz/domaci/423816-s...-toho-dojnou-kravu-prohlasil-babis.html 
 

Babiš: ČSSD si spolu s ODS udělaly z ROP dojnou krávu 
15.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0   Monitor 

    čtk    Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP 
Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, sdělil ČTK ministr financí Andrej 
Babiš (ANO). Podle něj si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP „dojnou krávu“ a teď to vyplouvá na 
povrch. Babiš tak reagoval na Sobotkovo dopolední prohlášení, že kauza, v níž byli obviněni i 
funkcionáři ČSSD, se týká minulosti a personální odpovědnost nechá na krajích. Dále premiér uvedl, 
že případ nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí. 
 
„To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle 
korupční chování dělo, protože v té době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost,“ uvedl Babiš. Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana 
odpovědnost za takto závažné korupční chování svých členů? Položil ministr financí řečnickou otázku. 
     Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
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  Škoda v dotační kauze dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným ze 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka Michaela 
Kise odmítá. 
  Karlovarská ČSSD se bude případem tří svých vysoce postavených členů, kteří byli v kauze obviněni, 
zabývat v pondělí. ČTK to dnes řekla členka krajského výkonného výboru (KVV) a poslankyně Markéta 
Wernerová. Podle vedení krajské ústecké ČSSD by měli exhejtmanka Vaňhová a krajský expředseda 
Fišera pozastavit členství. 
  
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467309 
 

PARLAMENTNÍ POLITICI SI VZÁJEMNĚ VYČÍTAJÍ KDO MÁ VĚTŠÍ 
DOTAČNÍ PODVODY 

15.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0    
    Karel Fleischer    Ústecký kraj     

Politici v minulé i současné vládě jsou čím dál častěji v médiích skloňováni v souvislosti s dalšími a 
dalšími dotačními podvody, které mají vazbu přímo na členy politických stran v zastupitelských 
funkcích. 
 
V nejvyšších sférách české politiky jsme zvyklí za posledních 25 let na ledacos. Mnohé už ani 
nepřekvapí každodenní zprávy o dotačních podvodech, které jsou spojeny s politickými stranami a 
konkrétními politiky ve vládě a v parlamentu, či v krajích a obcích.  Při zasedání pléna Poslanecké 
sněmovny, jsme pak občas u televize pobaveni nad hádkami mezi ČSSD, ODS, TOP09 a ANO.  Jeden 
druhému vyčítá a připomíná ”tamty miliardy” a ”tamty předražené kruhové objezdy” a ”tamta bedna 
od vína se sedmi miliony” a ”tamten tunel Blanka”, a divák nabývá přesvědčení, že krade v podstatě 
každý, kdo vlastní hlasovací kartičku Poslanecké sněmovny, nebo krajského zastupitelstva.  Nebudu 
tu vyjmenovávat jednotlivé kauzy od počátků od PPF přes Pandury, Gripeny atd. 
    Z poslední doby jsou však patrné kauzy, které vytvářejí v podstatě rozklad dnešní dolní komory 
parlamentu ale i vlády.  Na mnoha zpravodajských serverech jsme měli možnost se dočíst o vyjádření 
současného ministra financí za ANO Andreje Babiše adresované na premiéra Sobotku za ČSSD.    
Server Aktuálně CZ uvádí Babišova slova:  ”Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za 
chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním 
místopředsedou ČSSD”  Sobotka se však snaží udržet v pozici premiéra a hází horký brambor na své 
spolustraníky na úrovni krajů. Na toto reagoval ministr Babiš slovy: "To si určitě nemyslím, že je v 
pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle korupční chování dělo, protože v té 
době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých spolustraníků nese odpovědnost."  
Dotační podvody se s Českou republikou táhnou od doby vlády Petra Nečase a jeho ODS, kdy se 
ztrácely miliardy korun v předražených zakázkách, které byly přidělovány lidem, blízkým ODS. Tehdy 
hřímal Bohuslav Sobotka z opozice, že je třeba ukončit tuto vládu a zamezit ostudě, kterou má Česká 
republika v EU v souvislosti s dotačními podvody. Volič se zaradoval, že přijde doba poctivé vlády a 
snad i teskně pohleděl na rozsáhlou výstavbu bytových jednotek ve švédském Stockholmu, kde se z 
dotací staví domy a komunikace pro veřejnost a korupce je minimální stejně jako dotační podvody. 
Občan se těšil na nové volby poté, co vládu ODS a TOP09 ukončil zásah policie. 
    Avšak po volbách přišla krutá a mrazivá sprcha pro všechny důvěřivé voliče ČSSD. Po zvolení v říjnu 
se až do ledna nedělo v podstatě nic, kromě handrkování ANO a ČSSD s KDU-ČSL o místa ve vládě a 
Sněmovně. Okamžitě po nástupu této vlády s tříměsíčním dohadováním, nastala další facka voličům – 
poslanci si zvýšili platy jako první věc v pořadí. Ovšem facka voliči to nebyla zdaleka poslední. Takřka 
denně slýcháme nové věci ve starých kauzách kolem ODS ale i nové kauzy politiků ČSSD, tedy těch, 
kteří tolik křičeli něco o poctivosti. 
    Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
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obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD).  Premiér Sobotka si však 
stále myje ruce a drží se premiérského křesla. Má nyní jiné starosti, potřebuje prosadit škrty v sociální 
oblasti a jak známo, snižuje ty příjmy obyvatel, které jsou exekučně nezabavitelné a zvyšuje ty příjmy 
obyvatel – minimální mzdu, které jsou soukromými exekutory zabavitelné a jaksi nám v tom všem 
plave a snad si už začíná uvědomovat, že konec, velmi podobný konci vlády minulé, se kvapem blíží. 
Pohyb mezi lobbisty a zájmovými skupinami začíná Sobotkovi poněkud přerůstat přes hlavu.  Dalo by 
se říci, že tedy ministr Babiš je tím spasitelem, jenž je křišťálové čistým, ale…  Z nedávné doby ještě 
pamatujeme, kdy Finanční úřad v Pelhřimově dostal podnět, aby přezkoumal, zda při převodu farmy 
Čapí hnízdo z Agrofertu ministra financí Andreje Babiše (ANO) na jeho děti nebyl porušen zákon proti 
praní špinavých peněz.  Později se psalo, že úřednice ministerstva financí, která v Bruselu vyzvídala 
informace o vyšetřovaní farmy Čapí hnízdo, nakonec povýšila. Kvůli kauze přitom čelila kárnému 
řízení. Na ministerstvu naopak zřejmě skončí oba nadřízení, kteří na její aktivitu upozornili. Napsal to 
server Neovlivní.cz.  Stejně jako v případě rozkrádání dotací za vlády TOP09 a ODS se v Bruselu řeší 
stejný problém, avšak s politiky ČSSD a také samotného ministra financí Babiše a jeho Čapího hnízda. 
Farma patřila skupině Agrofert ministra financí Andreje Babiše, policie a Evropský úřad pro boj proti 
podvodům (OLAF) vyšetřovali okolnosti udělení evropské dotace farmě.  Kdyby se byť i jen stín 
podobného podezření objevil na saku kteréhokoliv politika například ve výše zmiňovaném Švédsku, 
nebyl by už Babiš ministrem financí, ba nebyl by už Sobotka premiérem a dokonce by skončila dávno 
celá vláda i sněmovna. 
    A volič? Ten se opět upíná na další následné křišťálově čisté spasitele a po zklamání z ODS a ČSSD a 
ANO glorifikuje další miliardáře – Okamuru, který už 3 roky sedí ve Sněmovně a zatím se k ničemu 
neměl možnost dostat a mnozí voliči toužebně očekávají spásu v nových stranách v jejichž čele stojí 
zase – miliardáři – spása národa v podobě rádoby budoucího prezidenta Horáčka, který zbohatl na 
hazardu v podnikání se společností Fortuna.  Do popředí se dere strana Svobodní v jejímž čele stojí 
Radim Smetka, jehož otcem je Petr Smetka, pravomocně odsouzený na 12 let za účast v kauze H-
System. Co na to říct?  Když slyším z tribuny sněmovny spílat Miroslava Kalouska z TOP09 na adresu 
ANO, nebo ČSSD a později slyším Sobotku či Babiše vracet rány kauzami z minulosti rozdávání milionů 
vymyšleným společnostem za éry ODS a TOP09, tak nevím, zda si tito politici dělají legraci vzájemně 
ze sebe, nebo z nás voličů, jde-li o vášnivé vyčítání kdo si nakradl víc, nebo o snahu vytvořit z reálných 
kauz zmatek a posléze vše smést pod kobereček. A kdo to zaplatí? Máme přece lepší výběr daní a EET 
si začala osvědčovat, tvrdí nezávislá Česká televize.  Každá ze stran manipuluje svojí částí policie. 
ČSSD zrušila ÚOOZ a vyhodila Šlachtu, Babiš poštval GIPS na policisty, kteří instalovali odposlechy v 
Čapím hnízdě za účelem zjištění pozadí kauzy dotačního podvodu s Čapím hnízdem ministra Babiše. 
Do toho se nám brání šéf vlády Sobotka, že nenese odpovědnost za páchání trestné činnosti členů 
jeho strany v nejvyšších funkcích ve státě na úrovni krajů. A jako další facka následuje, během toho 
kradení nahoře a utahování opasků dole, rozkladu policie a ostudy v EU a ještě aby toho nebylo málo 
tak dá Sněmovna voliči najevo, že je vlastně vůbec nikdo a nic nezajímá a 9.12 v 13:30 si odhlasovala 
vánoční prázdniny až do 9. ledna 2017 a tečka. Vlastně pardon – ještě ne tečka. Před prázdninami si 
stačili poslanci sobě a ministrům a prezidentovi zvýšit platy o další tisíce korun, kde rozdíl navýšení je 
roven polovině běžné mzdy obyčejného pracujícího. Facek jako much od vlády, paralmentu a všech 
stran, které v současné vládě i v té minulé seděly a sedí za peníze nás všech. Veselé vánoce voliči a 
daňoví poplatníci.  Zatímco běžný občan řeší kde vezme po exekuci na dárky pro děti a na jídlo a 
fakturu za elektřinu, vládní a parlamentní politici na očích všech spolu zápasí, kdo že to v naší zemi 
dává dotacím z Evropské unie nejvíc na frak. Řekl bych, že shora uvedené strany jsou z pohledu 
českého voliče, ale i úředníka EU, který rozhoduje o dotacích, zcela a navěky nevolitelné a pevně 
doufám, že si na to všichni lidé v ČR příští rok vzpomenou. Informace o dotačních skandálech v 
kauzách ROP i Čapího hnízda a mnoha dalších, jsou snadno zatím dohledatelné na internetu, než je 
začne likvidovat Chovancovo kybernetické komando a jak se říká – kdo maže, ten jede – bude se 
mazat a mazat. Jen doufám, že jediné co nebude už možné mazat bude med kolem úst v období 



předvolební kampaně, kdy aktéři podvodných kauz s dotacemi a jejich straničtí představitelé nám 
opět budou vykládat, jak je třeba vše ztransparentnit a zajistit proti korupci a rozkrádání.  Karel 
Fleischer  Místopředseda SPR-RSČ 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/profily...TAJI-KDO-MA-VETSI-DOTACNI-PODVODY-74848 
 

Soud poslal v kauze ROP Severozápad podnikatele Ježka do vazby 
15.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0   Monitor 

    vam, čtk    Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud poslal v noci na dnešek do vazby někdejšího vlivného člena ODS, podnikatele 
Daniela Ježka. ČTK to řekl soudce Martin Majchrák. Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl 
ovlivňovat svědky v dotační kauze ROP Severozápad. Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 
lidmi. Většinu ostatních obviněných, mezi kterými je řada politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, 
policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či 
šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
 
Státní zástupce žádal pro Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Jednání 
trvalo nezvykle dlouho, přes čtyři hodiny. "Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným 
zázemím pana obviněného, jeho majetkovými poměry, jeho vazbami do zahraničí a dalšími 
okolnostmi. Jistou roli hraje i skutečnost, že je jedinou z 24 osob, na kterou byl podán návrh na vzetí 
do vazby. Navíc jde o rozsáhlou a sofistikovanou trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně 
vysokou škodou tvrzenou policejním orgánem," řekl ČTK Majchrák. Policie Ježka odvezla do vazební 
věznice v Teplicích. Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz za toho, kdo o 
projektech rozhodoval. 
  Ústecký soud podle Majchráka žádný další návrh na vzetí do vazby zatím nedostal. Policie po 
rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v 
souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných, který má ČTK k 
dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na 
základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Tvořili ho politici 
Ústeckého a Karlovarského kraje. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467182 
 

Šťára Bradáčové na exhejtmanku a spol.: Ona promluví, těší se 
policisté. Jedná se i o Maxipsa Fíka 
15.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0   Monitor 

    vef    Ústecký kraj     

Kauza evropských dotací hýbe severními Čechami. Pražské vrchní státní zastupitelství stíhá hned 24 
lidí. Mezi nimi je například bývalý senátor Alexandr Novák, oba náměstci bývalé ústecké hejtmanky 
Jany Vaňhové Pavel Kouda a Arno Fišera či šéf odboru na ministerstvu průmyslu a obchodu Vladimír 
Bártl. Píše o tom MF Dnes. 
 
Deníku se totiž podařilo získat obvinění, v němž se mimo jiné hovoří i o nábřeží Maxipsa Fíka v 
Kadani, rekonstrukci silnic či o Muzeu myslivosti Libouchec. Důvodem obvinění jsou poškozování 
zájmů Evropské unie, zneužití pravomoci či účast v organizované zločinecké skupině. Celý případ měl 
začít v roce 2008, kdy se politické špičky měly domluvit, že na projekty v Ústeckém kraji půjde 
šedesát procent a do Karlovarského kraje půjde čtyřicet procent dotačních peněz. Šéfové hodnoticích 
komisí prý pak vždy jen přinesli přehledy projektů, kde už bylo označeno, které mají vyhrát. 

http://www.parlamentnilisty.cz/profily/Karel-Fleischer-105652/clanek/PARLAMENTNI-POLITICI-SI-VZAJEMNE-VYCITAJI-KDO-MA-VETSI-DOTACNI-PODVODY-74848
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  „Pro každého je to rána. Zejména pokud se to stalo v takovém předvánočním čase. Můj klient 
popírá, že by se trestné činnosti dopustil,“ řekl deníku obhájce Arno Fišery Jaroslav Ortman. Obvinění 
podle něj vypadá jako malá knížka. 
  „Až budou vyslechnuty všechny osoby, pak státní zástupce učiní tu konečnou úvahu, zda budou 
propuštěny, nebo zda u některé z osob bude přicházet v úvahu návrh na vzetí do vazby,“ řekla k 
případu pražská vrchní zástupkyně Lenka Bradáčová. 
  V celém případu a jeho rozplétání měl výrazně pomoci někdejší ředitel dotačního úřadu ROP regionu 
soudržnosti Severozápad Petr Kušnierz. Začal totiž mluvit, neboť se k němu mnozí lidé, jimž vyšel 
vstříc, obrátili zády. „Oni se k vám stavějí jako k prašivému psovi,“ postěžoval si muž, jenž je nyní 
rovněž obviněn. Svým svědectvím se však zřejmě chce vyhnout druhému vězení. 
  Kušnierz pohovořil například o podnikateli Danielu Ježkovi, jenž byl prý tím, kdo o projektech 
rozhodoval. „Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. S panem Vráblíkem (bývalý ředitel ROP) 
jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se mu,“ uvedl Kušnierz. Oba jmenovaní to však 
popírají. 
  Policie nyní také spoléhá na to, že se rozmluví exhejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD). Její právník 
Jaroslav Beneš však prozatím mlčí. 
  Deník Právo pak uvádí, že v usnesení o zahájení trestního stíhání jsou uvedeny některé konkrétní 
případy úplatkářství. Vráblík měl například z pokynu Nováka s Ježkem dostat od svého nástupce 
Kušnierze téměř milion korun z peněz ROP jako odchodné. „Částka měla zaručit jeho klidný odchod z 
čela úřadu poté, co se postupně z vlivu dvou podnikatelů snažil vymanit, a jeho další mlčenlivost,“ 
zmiňuje deník. 
  Pomoc se ale měla dostat i samotnému Kušnierzovi. „V době, kdy si odpykával pětiletý trest vězení 
uložený pravomocně v roce 2013 za předchozí prokázané dotační prohřešky, požádal prostřednictvím 
svého advokáta Aleše Dostála podnikatele a svého neformálního šéfa Ježka, aby za něj zaplatil 
finanční trest 750 tisíc korun. Ten to proto, aby si zajistil jeho loajalitu, udělal. Dostál je mezi 
stíhanými,“ tvrdí Právo. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467183 
 

Zúčtování: Jaroslav Foldyna si vyřídil staré účty s lidmi, které 
policie sebrala za podvody 
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    vam    Ústecký kraj     

Současné vyšetřování kolem ROP Severozápad je pro sociálnědemokratického poslance Jaroslava 
Foldynu minulost. Foldyna to uvedl v rozhovoru pro dnešní Lidové noviny. 
 
„Má to souvislost s obdobím kolem roku 2008, kdy já jsem byl po vítězství ČSSD v krajských volbách v 
Ústeckém kraji vyautován (Foldyna kandidoval jako lídr, ale strana nakonec na hejtmanku 
nominovala Vaňhovou, pozn. LN). Na jednu stranu je to pro mě dobře, protože bych nechtěl být ve 
společnosti takových lidí. Na druhou stranu – kdybych tehdy nebyl odstaven, třeba by se to ani 
neodehrálo, protože postava hejtmana je rozhodující a má zásadní vliv na to, co se později kolem 
ROP Severozápad odehrálo,“ uvedl Foldyna. 
  Vyšetřováni jsou nyní pánové Pánik a Navrátil, takže vzhledem k jejich postavení je to pro ČSSD i tak 
trochu současnost. Je někdo ve straně, kdo by za jejich aktuální potíže měl převzít politickou 
odpovědnost? „Minimálně ti, kdo je tam nominovali, což je karlovarská krajská organizace. Takže 
lidé, kteří je za Karlovarský kraj nominovali, by se měli zamyslet, jestli neudělali chybu. Podívejte se, v 
Ústeckém kraji jsme k tomu přistoupili opravdu od podlahy a lidi s jakoukoliv kaňkou jsme nikam 
nenominovali. Ani do předsednictva strany, ústředního výkonného výboru nebo krajských voleb,“ 
podotkl Foldyna. 

http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467183


  Na druhou stranu si není jistý, že by se k zodpovědnosti měl přihlásit i sám předseda Sobotka, když 
jde o jeho kolegy z předsednictva a ústředního výkonného výboru. „Nevím o tom, jak byl pan 
předseda informován o průběhu věcí z minulosti. Když sedíte v Praze a nikdo vám nedá potřebné 
informace, těžko za to můžete být odpovědný,“ prohlásil Foldyna. 
  Uvedl také, že obviněným členům strany by se mělo pozastavit členství ve straně. „Ve stanovách 
máme, že když je někdo obviněn, pozastaví se mu členství. Takže to není otázka, jestli k tomu dojde, 
ale kdy. Hlavně my si nemůžeme dovolit ztrácet body. Politická soutěž je nyní tak vypjatá, že každá 
kaňka může mít nedozírné následky,“ obává se. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467184 
 

ČSSD se chce zbavit obviněných politiků 
16.12.2016    Právo    str. 2   Zpravodajství 

    (kab, zpe, ČTK)    Ústecký kraj     

Politici soc. dem., kterých se týká vyšetřování policie kvůli dotačním podvodům v ROP Severozápad, 
by měli odejít z funkcí i z ČSSD. Vyzývá k tomu předseda strany a premiér Bohuslav Sobotka i 
regionální vedení. 
 Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka a nynější šéfka soc. dem. v Chomutově Jana 
Vaňhová, bývalý ústecký krajský předseda ČSSD Arno Fišera, současný předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub 
Pánik, Miloslav Čermák a Petr Horký (všichni ČSSD). 
 „Lidé, kteří jsou trestně stíhaní, by neměli zastávat veřejné funkce. Až se situace vyjasní, 
určitě o tom budu s našimi regionálními funkcionáři mluvit,“ napsal Právu Sobotka. „Tato kauza se 
týká věcí sedm až osm let starých, týká se poměrů, které tehdy panovaly v Ústeckém a Karlovarském 
kraji, v ROP Severozápad, netýká se to nijak mandátu mé vlády,“ uvedl. 
 „Není to něco, co bychom měli řešit z pohledu vedení sociální demokracie. ČSSD zaplatila za 
to, že tam po roce spolupracovala s ODS. Teď se ukazuje, že to byla velká politická chyba,“ dodal 
Sobotka. Kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině či nevině musí 
rozhodnout soud. 
 Šéf ústecké krajské ČSSD Miroslav Andrt chce, aby Vaňhová a Fišera pozastavili členství v 
ČSSD. Situací se bude zabývat krajská konference ČSSD v sobotu. „Pokud jim bylo sděleno obvinění z 
úmyslného trestného činu, což naplňuje dikci stanov, tak myslím, že v zájmu zachování dobrého 
fungování krajské organizace, by to (pozastavení členství) bylo vhodné,“ řekl Andrt. 
 
Starosta nechce odejít 
 
Stejný názor má i ústecký poslanec a náměstek hejtmana Jaroslav Foldyna. „Buď si pozastaví členství 
sami, nebo by se k tomu měl vyjádřit orgán, který je nominoval. Máme ve stanovách, že lidem 
obviněným z trestného činu lze pozastavit členství,“ uvedl. 
 Vaňhovou i Fišeru, kteří patřili mezi nejvlivnější členy ústecké ČSSD, na jednání výkonného 
výboru Andrt pozve. Fišera byl v letech 2011 a 2012 krajským předsedou, nyní je řadovým členem. 
Vaňhová je kromě šéfky chomutovské ČSSD i členkou ústředního výkonného výboru strany. Případem 
se bude zabývat i ČSSD v Karlovarském kraji. Na jednání zřejmě padne i návrh, aby obvinění politici z 
čela krajské organizace odešli. 
 „Osobně neočekávám teď hned razantní řešení. Nechtěla bych, aby se někomu ublížilo, ale 
zároveň základem je suverénní a čistá soc. dem. a máme dostatečné množství osobností, které 
mohou fungovat,“ řekla členka krajského výboru a poslankyně Markéta Wernerová. 
 Navrátil řekl, že z čela Chebu neodejde. „Obvinění nesouvisí s mojí činností starosty, ale s 
činností ROP Severozápad z doby před osmi až pěti lety,“ uvedl. 

http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467184


 „Cítím se naprosto nevinný. A tím, že jsme program rozběhli k naprosté spokojenosti 
Evropské komise, jsem snad dokazoval, že s žádnou takovou činností nic společného nemám,“ řekl. 
 
Babiš: Sobotka nese odpovědnost 
 
Podle ministra financí a šéfa ANO Andreje Babiše nese Sobotka za chování svých spolustraníků v 
kauze odpovědnost, protože byl v té době místopředsedou strany. 
 „Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana odpovědnost za takto závažné korupční 
chování svých členů?“ otázal se Babiš. Policie přitom prověřuje, zda při udělení dotace farmě Čapí 
hnízdo, kterou Babiš vlastní, nedošlo také k dotačnímu podvodu. 
 Vicepremiér pro vědu a výzkum a předseda lidovců Pavel Bělobrádek byl zdrženlivější. Podle 
něj je to vnitřní záležitost ČSSD. „A především záleží na policii, státním zastupitelství, případně soudu, 
aby vše řádně a nestranně vyšetřily,“ podotkl. 
 Opoziční lídři označili Sobotkovo vyjádření za alibismus. „Nikdo z nás si nemyslí, že za to snad 
pan předseda Sobotka nese nějakou přímou vinu, ale on je dlouholetým prvním místopředsedou a 
předsedou té strany. Teď, když říká, že jeho se to vlastně netýká a je to minulost, tak mi to přijde jako 
nestatečný alibismus,“ řekl Novinkám šéf TOP 09 Miroslav Kalousek. 
 Podobný názor má i předseda ODS Petr Fiala. „Vyjádření premiéra Sobotky je nepřijatelný 
alibismus. Za nic nikdo z ČSSD nemůže, chybou byla prý jen spolupráce s ODS. Tomu snad nemůže 
věřit ani on sám,“ dodal. 
 

Exsenátor Novák dotační razii unikl, je v USA a vzdal se českého 
občanství 

16.12.2016    Právo    str. 2   Zpravodajství 
    Radim Vaculík Jakub Bartosz    Ústecký kraj     

Jeden ze dvou hlavních aktérů údajné rozsáhlé dotační chobotnice na severu a západě Čech unikl 
úterní policejní razii. 
 Jde o odsouzeného korupčníka, někdejšího senátora za ODS, chomutovského exstarostu a 
podnikatele Alexandra Nováka, který je i s manželkou v zahraničí. 
 Detektivové Národní centrály proti organizovanému zločinu ho tak na rozdíl od 23 dalších 
obviněných v kauze Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad nezadrželi. 
 
Jezdí na Floridu, prý se ale vrátí 
 
A protože si nemohl fyzicky převzít usnesení o zahájení trestního stíhání, obviněn je pouze formálně. 
Právu to potvrdil jeho advokát Michael Kis, který zároveň zastupuje i jeho obchodního partnera 
Daniela Ježka. Ten jako jediný včera skončil kvůli obavám z ovlivňování svědků ve vazbě. Podle 
Českého rozhlasu policie Ježkovi obstavila 41 nemovitostí. Právo navíc zjistilo, že Novák se letos v 
květnu vzdal českého občanství, což by však nemělo mít žádný vliv na jeho vydání, pokud by se bránil 
návratu do Česka. Jaké občanství nyní Novák má, přesně známo není. Údajně by ale mohlo jít o 
německé. „Před policisty jsem volal paní Novákové a zjišťoval, kde jsou. Řekli, že obchodně v 
zahraničí,“ popsal Kis úterní telefonát, který absolvoval na žádost detektivů poté, co si jej zavolali do 
Prahy. 
 Novák podle dřívějších informací médií často cestoval do USA na Floridu, kde se staral o svůj 
byznys s nemovitostmi, které tu jeho firma pronajímá. 
 Začátkem letošního roku tam prý pobýval dokonce tři měsíce v kuse, a to přesto, že má být 
pod dohledem motorkářského klubu Gryphons z Mostu, který se za něj zaručil při Novákově 
podmíněném propuštění z vězení, kde si odpykával čtyřletý trest za korupci. Policisté po advokátovi 
chtěli, aby zjistil, kdy se Novák může dostavit na služebnu. „Řekla mi, že jsou schopni se dostavit i v 



nějakém urgentním čase, ale každopádně ne ten daný den,“ přiblížil Kis. „Teď se pracuje na tom, kdy 
se pan Novák vrátí,“ podotkl. 
 Kis prý nepočítá s tím, že by se jeho klient policii vyhýbal. „Je to můj osobní názor, ale 
nepředpokládám, že by mařil vyšetřování,“ dodal. 
 Pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová, jejíž úřad vyšetřování policie dozoruje, 
nechtěla odpovědět, jaký bude vůči Novákovi další postup. Pokud by se nevrátil, mohli by jej 
detektivové začít stíhat jako uprchlého a soud by na něj mohl vydat mezinárodní zatykač. 
 „Skutkové okolnosti, identifikaci osob a další postupy v rámci trestního řízení 
nekomentujeme,“ sdělila Bradáčová Právu. 
 Dalším z podezřelých, kdo pobývá v zahraničí, je bývalý náměstek ústecké hejtmanky Pavel 
Kouda. Je prý na plánované dovolené v Itálii, a tudíž také nemohl převzít usnesení o zahájení stíhání. 
 Policie Nováka společně s Ježkem v usnesení, do kterého mělo Právo možnost nahlédnout, 
výslovně označuje za „vůdčí osobnosti organizované zločinecké skupiny“. 
 
Škoda 14 miliard? 
Policie v dokumentu tvrdí, že oba zhruba od roku 2008 dávali „příkazy“ dvěma ředitelům ROP 
Severozápad Petru Vráblíkovi a Petru Kušnierzovi, kteří pak pomocí členů výboru z řad krajských 
politiků zajišťovali, aby vybrané projekty spřátelených podnikatelů bez problémů zvítězily. 
 Obří evropské dotace tak podle policie skončily u lidí, kteří by na ně nedosáhli. 
 ROP tehdy sídlil v budově Nováka s Ježkem a oba ředitelé podle detektivů chodili každou 
středu do jejich kanceláře v pátém patře na pravidelná středeční slyšení, kde museli vykazovat 
úspěšný průběh „cinknutých“ soutěží. 
 Advokát Kis včera novinářům sdělil, že policie vyčíslila údajnou škodu na 13,9 miliardy korun. 
To představuje téměř 72 procent z vyplacených dotací určených na období od roku 2008 do roku 
2012. 
 Regionální operační program Severozápad podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. 
V policejním usnesení se však nehovoří přímo o škodě, ale je tam vyčíslena částka za „neoprávněně 
schválené poskytnutí dotací“. 
 
Spolupracující obviněný Kušnierz 
Proti celé skupině kromě písemných podkladů vypovídá hlavně bývalý šéf ROP Kušnierz, který je v 
souvislosti s děním na tomto úřadě už potřetí stíhaný a odseděl si kvůli tomu již několik let ve vězení. 
Další roky za mřížemi mu ale nyní znovu hrozí. Podle informací Práva chtějí policisté z Kušnierze 
udělat spolupracujícího obviněného. 
 Advokát Kis však jeho výpověď zpochybňuje. Tvrdí, že v minulosti jeho klienta Ježka vydíral a 
chtěl po něm peníze. 
 Sám podnikatel Ježek prý obvinění odmítá, stejně jako bývalá ústecká hejtmanka Jana 
Vaňhová (ČSSD). Většině stíhaných v této kauze hrozí vysoké tresty, až deset let vězení. 
 „Neviděl jsem nikdy takového kouzelníka nebo šamana, který by ovládl takové množství lidí a 
řekl jim, vy mě budete všichni poslouchat, a oni by ho slepě jako ovce poslouchali,“ narážel advokát 
na text obvinění, podle kterého byl Ježek hybatelem údajné dotační mafie. 
 
Před policisty jsem volal paní Novákové a zjišťoval, kde jsou. Řekli, že obchodně v zahraničí Michael 
Kis, advokát Nováka 
 
Foto popis| Alexandr Novák ve vězeňském. Snímek je ze srpna 2014. 
Foto autor| Foto ČTK – Libor Zavoral 
 



V kauze zneužitých dotací skončil ve vazbě jeden obviněný ze 24 
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        Ústecký kraj     

Karel VOŘÍŠEK, moderátor 
-------------------- 
Dlouho do noci policisté vyslýchali zadržené v kauze evropských fondů Severozápad. Jeden z 
obviněných, někdejší vlivný člen ODS Daniel Ježek, skončil nakonec ve vazbě. Policie vyčíslila i škody - 
necelých 14 miliard korun. Závadných tedy byla většina přidělených zakázek. Co to může znamenat, 
tak po tom pátral reportér Jakub Veinlich. 
 
Jakub VEINLICH, redaktor 
-------------------- 
Noc ze včerejška na dnešek, dvě důležitá místa - Praha, sídlo centrály boje proti organizovanému 
zločinu, Ústí nad Labem, Okresní soud. V hlavním městě stále policisté vyslýchají obviněné, v Ústí 
nad Labem soudce rozhoduje o vazbě pro Daniela Ježka, někdejšího vlivného člena ODS a 
podnikatele. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, pražská vrchní státní zástupkyně /natočeno 14. 12. 2016/ 
-------------------- 
Jsou zadrženy celkem tři osoby, a to včetně právě té osoby, na kterou byl podán návrh na její vzetí do 
vazby. 
 
Jakub VEINLICH, redaktor 
-------------------- 
V ní skončil jako jediný ze 24 obviněných právě Ježek. 
 
redaktorka 
-------------------- 
O vazbě na obviněného rozhodoval Okresní soud v Ústí nad Labem přes čtyři hodiny. 
 
Jakub VEINLICH, redaktor 
-------------------- 
V roli svědka má vystoupit asi 120 lidí a právě Ježek jich podle soudce většinu zná a právě v tom je prý 
to nebezpečí. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce Okresního soudu v Ústí n. L. 
-------------------- 
Je zde obava, že by mohla mít snahu ovlivnit jejich výpověď před policejním orgánem. 
 
osoba 
-------------------- 
Co říkáte na to obvinění? 
 
Michael KIS, advokát Daniela Ježka 
-------------------- 
Můj klient se necítí být vinen trestnou činností, která je mu za vinu kladena. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce Okresního soudu v Ústí n. L. 
-------------------- 



Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, že soud, zdejší soud ve vazebním zasedání 
prozatím ještě neřešil, byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu obviněnému 
doktoru Rathovi, který byl vzat do vazby rovněž rozhodnutím soudce zdejšího soudu. 
 
Jakub VEINLICH, redaktor 
-------------------- 
Ježek jde tedy do vazby. V Praze stále tou dobou pokračovaly výslechy. Jako jeden z posledních 
odcházel Vladimír Bártl, ředitel odboru na ministerstvu průmyslu a obchodu. Situaci s ním bude chtít 
řešit také samotný ministr. 
 
osoba 
-------------------- 
Dobrý večer, řeknete nám ... 
 
osoba 
-------------------- 
Ne, děkuju. 
 
Jakub VEINLICH, redaktor 
-------------------- 
ROP Severozápad podpořil během svého působení více než 500 projektů v Ústeckém a Karlovarském 
kraji částkou 19,4 miliardy korun. Vyčíslená škoda se tedy týká většiny investic. E evropských fondů 
pro regionální rozvoj se platí revitalizace parků, opravy budov, škol nebo hotelů a také silnic, a pokud 
se skutečně prokáže, že na Karlovarsku a Ústecku okolo nich byly machinace, může je celý region 
nakonec vracet. 
 
Kateřina PROCHÁZKOVÁ, specialistka na získávání dotací 
-------------------- 
Když třeba už někdo vyčerpal dotaci a postavil si, nebo zrekonstruoval nebo nakoupil si cokoli v rámci 
dotací a zjistí se nějaká trestněprávní odpovědnost toho žadatele, to znamená toho majitele, tak se ta 
dotace bude, nebo měla by se určitě vracet a otázka je potom, jestli by nemělo bejt ještě nastavený 
nějaký penále, respektive nějaká sankce. 
 
Jakub VEINLICH, redaktor 
-------------------- 
Další informace k případu nechce pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová prozrazovat. Jisté 
je, že zůstává 24 obviněných. Krajské štáby a Jakub Veinlich, Prima FTV. 
 

Zprávy Radia Praha - 15.12.2016 
15.12.2016    Radio Praha    str. 0    

        Ústecký kraj     

V dotační kauze byli propuštěni všichni kromě podnikatele Daniela Ježka 
 
S výjimkou podnikatele Daniela Ježka, který je od noci na čtvrtek ve vazbě, byli všichni obvinění v 
dotační kauze ROP Severozápad propuštěni. ČTK to řekla vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. 
Další informace k případu nyní podle ní zastupitelství poskytovat nebude. Obviněných je celkem 24, 
mezi nimi jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Někdejší 
vlivný člen ODS Daniel Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. Daniela Ježka 
označil bývalý ředitel ROP Severozápad, rovněž obviněný Petr Kušnierz za toho, kdo o projektech 
rozhodoval. Policie po rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších 



trestných činů v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech 
obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. 
Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP 
Severozápad. 
 

Ústecký soud poslal do vazby bývalého vlivného člena ODS Daniela 
Ježka 

15.12.2016    Regina DAB Praha    str. 3   09:00 Zprávy 
        Ústecký kraj     

Miroslav KASAN, moderátor 
-------------------- 
Ústecký okresní soud poslal do vazby bývalého vlivného člena ODS Daniela Ježka. Je obviněný v kauze 
ROP Severozápad. Podle soudu by mohl ovlivňovat svědky. Kvůli machinacím s evropskými dotacemi 
na severu a západě Čech vyšetřovatelé obvinili celkem 24 lidí. Mezi nimi i bývalou hejtmanku 
Ústeckého kraje a současnou chomutovskou zastupitelku Janu Vaňhovou z ČSSD, nebo šéfa sociální 
demokracie v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
 

Babiš: ČSSD si spolu s ODS udělaly z ROP dojnou krávu 
15.12.2016    roklen24.cz    str. 0   Zprávy Online 

    čtk    Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP 
Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, sdělil ČTK ministr financí Andrej 
Babiš (ANO). Podle něj si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP „dojnou krávu“ a teď to vyplouvá na 
povrch. Babiš tak reagoval na Sobotkovo dopolední prohlášení, že kauza, v níž byli obviněni i 
funkcionáři ČSSD, se týká minulosti a personální odpovědnost nechá na krajích. Dále premiér uvedl, 
že případ nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí. 
  
„To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle 
korupční chování dělo, protože v té době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost,“ uvedl Babiš. Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana 
odpovědnost za takto závažné korupční chování svých členů?, položil ministr financí řečnickou 
otázku. 
  
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
  
Škoda v dotační kauze dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka Michaela 
Kise odmítá. 
  
Karlovarská ČSSD se bude případem tří svých vysoce postavených členů, kteří byli v kauze obviněni, v 
pondělí. ČTK to dnes řekla členka krajského výkonného výboru (KVV) a poslankyně Markéta 
Wernerová. Podle vedení krajské ústecké ČSSD by měli exhejtmanka Vaňhová a krajský expředseda 
Fišera, pozastavit členství. 
 
URL| http://roklen24.cz/a/wZMSN 

http://roklen24.cz/a/wZMSN


 

Soud poslal v kauze ROP Severozápad podnikatele Ježka do vazby 
15.12.2016    roklen24.cz    str. 0   Zprávy Online 

    čtk    Ústecký kraj     

Ústecký okresní soud poslal v noci na dnešek do vazby někdejšího vlivného člena ODS, podnikatele 
Daniela Ježka. ČTK to řekl soudce Martin Majchrák. Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl 
ovlivňovat svědky v dotační kauze ROP Severozápad. Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 
lidmi. Většinu ostatních obviněných, mezi kterými je řada politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, 
policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či 
šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
  
Státní zástupce žádal pro Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Jednání 
trvalo nezvykle dlouho, přes čtyři hodiny. „Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným 
zázemím pana obviněného, jeho majetkovými poměry, jeho vazbami do zahraničí a dalšími 
okolnostmi. Jistou roli hraje i skutečnost, že je jedinou z 24 osob, na kterou byl podán návrh na vzetí 
do vazby. Navíc jde o rozsáhlou a sofistikovanou trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně 
vysokou škodou tvrzenou policejním orgánem,“ řekl ČTK Majchrák. Policie Ježka odvezla do vazební 
věznice v Teplicích. Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz za toho, kdo o 
projektech rozhodoval. 
  
Ústecký soud podle Majchráka žádný další návrh na vzetí do vazby zatím nedostal. Policie po 
rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v 
souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných, který má ČTK k 
dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na 
základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Tvořili ho politici 
Ústeckého a Karlovarského kraje. 
  
Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD), bývalý senátor za ODS Alexandr Novák nebo 
ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
 
URL| http://roklen24.cz/a/iYLVk 
 

Kauza evropských dotací: Soud poslal v noci do vazby podnikatele 
Ježka 
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Daniel Ježek patří spolu s exsenátorem Alexandrem Novákem ke klíčovým zákulisním hráčům 
ústeckého regionu. 
Po středeční razii, při které si policie kvůli podezření z machinací s evropskými dotacemi přišla pro 
řadu lidí z nejvyšších pater regionální politiky na Ústecku a Karlovarsku, poslal soud do vazby prvního 
z celkem 24 obviněných. Kolem půlnoci ústecký okresní soud rozhodl, že podnikatel Daniel Ježek, 
jeden z nevlivnějších zákulisních hráčů regionu a bývalý politik ODS, bude během dalšího vyšetřování 
sedět ve vazební věznici v Teplicích. 
Ježkův advokát Michael Kis podal už ve středu stížnost proti obvinění a po verdiktu o vazbě uvedl, že 
se jeho klient „necítí být vinen trestnou činností, která je mu kladena za vinu". 
O podílu Daniela Ježka na údajných machinacích s dotacemi promluvil už dříve před soudem někdejší 
ředitel dotačního úřadu Petr Kušnierz, který byl v případu ROP Severozápad spolu s dalšími sedmi 
lidmi nepravomocně odsouzen. 

http://roklen24.cz/a/iYLVk


„Pan Ježek byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad, jezdil jsem za ním s panem Vráblíkem 
(další obžalovaný - pozn. red.) a řešil jednotlivé projekty," popsal soudu Kušnierz. 
Právě jeho spolupráce s vyšetřovateli rozsáhlé dotační kauzy podle všeho přispěla k nynějšímu 
obvinění 24 lidí, mezi nimiž jsou politické i podnikatelské špičky Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Video: Kam vede vyšetřování evropských dotací 
Hejtmanka a člen předsednictvaMezi obviněnými je vedle Ježka například bývalá hejtmanka 
Ústeckého kraje a svého času místopředsedkyně ČSSD Jana Vaňhová nebo jeden z nejvlivnějších 
regionálních podnikatelů Alexandr Novák, bývalý senátor za ODS. 
Z předních regionálních politiků bylo obvinění sděleno také někdejšímu předsedovi regionální ČSSD 
na Ústecku Arno Fišerovi či někdejšímu předsedovi ČSSD na Karlovarsku Jakubu Pánikovi, který byl do 
letošních voleb prvním náměstkem karlovarského hejtmana. 
Nejvýše postaveným činným politikem mezi obviněnými je pak předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a starosta Chebu Petr Navrátil. 
Vedle politiků vyšetřuje policie po středeční razii také přední krajské úředníky, například někdejší 
předsedy ROP Severozápad. Na seznamu jsou také hodnotitelé, kteří rozhodovali o tom, kolik 
dostane daný projekt bodů a tím i miliony z Evropské unie. Jedním z nich je současný náměstek 
ministra průmyslu a obchodu Vladimír Bártl. 
„Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské 
unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů," uvedl 
žalobce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx. Potíže v ROP SeverozápadRegionální 
operační program Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik 
trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje právě bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud 
letos potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl 
odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel 
Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmíněné tresty. 
Také předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová u procesů s těmito lidmi naznačila, že obžalovaní 
nebyli hlavními hybateli dění kolem ROP Severozápad. „Soudu je známo, že nad Irenou Kotlanovou 
pak stál kromě Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, 
Alexandr Novák, Daniel Ježek," řekla soudkyně. 
 
URL| https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/no...chodniho-partnera-alexandra-novaka-7591 
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Ústecký okresní soud poslal do vazby Daniela Ježka v případu, v němž policie vyšetřuje podezření z 
machinací s evropskými dotacemi. 
 
Po středeční razii na bývalé či současné regionální špičky poslal ústecký okresní soud v noci na 
dnešek do vazby prvního z celkem 24 lidí, kteří jsou čerstvě obviněni v případu rozdělování 
evropských dotací na Ústecku a Karlovarsku. 
Po čtyřhodinovém jednání rozhodl soudce Martin Majchrák, že na návrh žalobců nechá vyšetřovat ve 
vazbě jednoho z nejvlivnějších podnikatelů na Ústecku a někdejšího člena ODS Daniela Ježka. 
Policie: škoda za 13,9 miliardy korunPolicie vyčíslila škodu v kauze Regionálního operačního 
programu Severozápad na 13,9 miliardy korun. Řekl to advokát podnikatele Daniela Ježka Michael 
Kis. Ježek je jediný z 24 obviněných, který je stíhán vazebně. Vinu odmítá. 
Na jeho roli a vliv při rozdělování dotací upozornil vyšetřovatele někdejší ředitel ROP Severozápad 
Petr Kušnierz, podle něhož Ježek významně o rozdělování evropských peněz rozhodoval. 

https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/nova-obvineni-za-evropske-dotace-policie-stiha-i-obchodniho-partnera-alexandra-novaka-7591


„Pan Ježek byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad," řekl už dříve úřadům Kušnierz, avšak 
Ježek takovou roli odmítá a jeho advokát odmítl jakékoli provinění i u nočního soudního jednání. 
Video: Oč jde v případu ROP Severozápad. 
Rozhodování soudu trvalo přes čtyři hodiny. 
„Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným zázemím pana obviněného, jeho majetkovými 
poměry, jeho vazbami do zahraničí a dalšími okolnostmi. Jistou roli hraje i skutečnost, že je jedinou z 
24 osob, na kterou byl podán návrh na vzetí do vazby. Navíc jde o rozsáhlou a sofistikovanou 
trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně vysokou škodou tvrzenou policejním orgánem,” řekl 
soudce Martin Majchrák. 
Daniel Ježek byl v noci po verdiktu odvezen do vazební věznice v Teplicích. 
Mezi obviněnými jsou i bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD), bývalý senátor za ODS Alexandr Novák nebo 
ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). Většinu obviněných policie po výsleších propustila. 
Co říká premiér ke kauze na severuDotační kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech 
obviněni i funkcionáři ČSSD, se podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká 
minulosti. Personální odpovědnost nechá na krajích. Sobotka kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale 
konkrétních lidí, o jejichž vině či nevině musí rozhodnout soud. „Myslím si, že v Ústeckém kraji 
zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po roce 2008. Teď se ukazuje, že to 
tehdy byla velká politická chyba," řekl premiér. 
Ústecký soud podle Majchráka žádný další návrh na vzetí do vazby zatím nedostal, i když policie ještě 
ve středu večer některé z obviněných zadržovala a žalobci uvalení další vazby zvažovali. 
 
URL| https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/no...udce-zabery-ktere-skoncily-vezenim-7659 
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Žalobci už sdělili obvinění 22 lidem, dva poslední podezřelí jsou však v cizině. 
 
Seznam lidí, kteří by měli být obviněni v aktuální kauze údajných manipulací s evropskými dotacemi 
na severozápadě Čech, není konečný. 
Dvě jména, pro něž mají žalobci připraveno obvinění, jsou v cizině. 
Bývalý náměstek hejtmanky Pavel Kouda ani exsenátor ODS Alexandr Novák nepřevzali usnesení o 
trestním stíhání, takže formálně obviněni nejsou. 
Kouda odjel na dovolenou do Itálie a někdejší vlivná postava politického zákulisí severu Alexandr 
Novák pobývá ve Spojených státech. 
Pražská vrchní žalobkyně Lenka Bradáčová sice odmítla komentovat otázku, zda už byla všechna 
obvinění sdělena, ale advokáti nepřítomnost Koudy a Nováka v Česku potvrdili. 
„Je v USA a obvinění mu nebylo dosud doručeno," potvrdil Seznamu Novákův advokát Michael Kis. 
Bývalý senátor ODS Alexandr Novák vlastní v USA realitní firmu, jíž patří řada nemovitostí na Floridě a 
Novákova společnost je tam nabízí k pronájmu. 
Pavel Kouda je nyní na horách v Itálii. „Mohu potvrdit, že klient je na dovolené, která byla 
naplánovaná asi již před třemi měsíci," uvedl Koudův advokát Vencislav 
 Sabotinov. 
Koudu i Novákova advokáta už ale kontaktovali detektivové z Národní centrály proti organizovanému 
zločinu, kteří kauzu vyšetřují. Kouda se s nimi dohodl, že po svém příjezdu do Čech v domluvený 
termín na policii dorazí. 

https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/nocni-smena-usteckeho-soudce-zabery-ktere-skoncily-vezenim-7659


„Klientovi dosud nebylo doručeno usnesení o zahájení trestního stíhání, tudíž v tuto chvíli není v 
procesním postavení obviněného. O tom, zda bude obviněn, by tak bylo možné jen spekulovat," 
dodal Sabotinov. 
Soudce v noci rozhodl o vazbě pro obchodního partnera Alexandra Nováka: 
O tom, že se jedné osobě nepodařilo usnesení o zahájení trestního stíhání policii předat, mluvil v noci 
na čtvrtek i ústecký soudce Martin Majchrák, když rozhodl o vazbě pro jednoho z obviněných - 
shodou okolností jde o Novákova obchodního partnera podnikatele Daniela Ježka. 
Jenže jak dokládají zmíněné případy, seznam těch, kdo teprve budou obviněni, je větší minimálně o 
jednu osobu. 
Vyšetřovatelé zatím uvedli, že je obviněno 24 lidí. Je mezi nimi ve své době řada čelních regionálních 
politiků z ČSSD i ODS. Například bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, její tehdejší náměstek Arno 
Fišera nebo bývalý či současný šéf sociální demokracie na Karlovarsku Jakub Pánik a Petr Navrátil. 
Čtěte takéKauza evropských dotací: Soud poslal v noci do vazby podnikatele Ježka 
Noční směna ústeckého soudce. Záběry, které skončily vězením 
Vedle politiků je na seznamu i řada lidí, kteří se podíleli na hodnocení projektů a rozhodovali tak, jaký 
projekt peníze z Evropské unie dostane a který ne. 
Policie vyčíslila škodu v této kauze na 13,9 miliardy korun. Tato suma vznikla součtem finančních 
prostředků, které byly na více než padesát vyšetřovaných projektů vyplaceny. 
 
URL| https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/so...ny-jedno-velke-jmeno-je-na-floride-7670 
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Škoda v dotační kauze ROP Severozápad dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, 
který je stíhán vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS, policie mu už obstavila 
desítky nemovitostí. Vinu podle svého právníka Michaela Kise odmítá. 
 
Ústecký okresní soud o vazbě rozhodl v noci na dnešek kvůli obavám z toho, že by mohl ovlivňovat 
svědky. Další obvinění, kterých policie v úterý zadržela celkem 18, byli po vyslechnutí propuštěni. 
 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl ČTK Kis. Za mimořádně vysokou 
označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který poslal Ježka do vazby. 
"Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání 
ještě neřešil," řekl Majchrák. 
 
Zpravodajský web Českého rozhlasu zjistil, že policie už Ježkovi obstavila 41 nemovitostí. "Těsně po 
výslechu došlo k předání usnesení o zajištění majetkových hodnot. Ke konkrétním částkám se 
vyjadřovat nebudu. Zajišťovaly se nemovitosti a peněžní prostředky na účtech," potvrdil Kis. 
Zablokovaný majetek má i advokát Aleš Dostál. 
 
Regionální operační program Severozápad podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. Dalších 
asi 3,5 miliardy korun se nestihlo vyčerpat. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení 
programu kvůli podezření z korupce. 
 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Ze 
seznamu obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé 
projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor 
ROP Severozápad. 
 

https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/soupis-obvinenych-za-eurodotace-neni-uplny-jedno-velke-jmeno-je-na-floride-7670


Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
Foto priloha: http://img.cz.prg.cmestatic.com/media/images/440x248/Jun2015/1757230.jpg?d41d 
 
URL| http://tn.nova.cz/clanek/v-kauze-tunel...jde-o-14-miliard-spocitala-policie.html 
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Ústecký okresní soud poslal v noci na dnešek do vazby někdejšího vlivného člena ODS, podnikatele 
Daniela Ježka. Soudce Martin Majchrák vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl ovlivňovat 
svědky v dotační kauze ROP Severozápad. 
 
Policie odvezla bývalého vlivného politika ODS a podnikatele Daniela Ježka do vazební věznice v 
Teplicích. ČTK to řekl soudce Martin Majchrák. Právě Ježek o projektech rozhodoval, je přesvědčený 
exředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz. 
 
Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Většinu ostatních obviněných, mezi kterými je 
řada politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou 
ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
 
Státní zástupce žádal pro Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Jednání 
trvalo nezvykle dlouho, přes čtyři hodiny. "Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným 
zázemím pana obviněného, jeho majetkovými poměry, jeho vazbami do zahraničí a dalšími 
okolnostmi. Jistou roli hraje i skutečnost, že je jedinou z 24 osob, na kterou byl podán návrh na vzetí 
do vazby. Navíc jde o rozsáhlou a sofistikovanou trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně 
vysokou škodou tvrzenou policejním orgánem," řekl ČTK Majchrák. 
 
Ústecký soud podle Majchráka žádný další návrh na vzetí do vazby zatím nedostal. Policie po 
rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v 
souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných plyne, že velkou 
část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o 
nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Tvořili ho politici Ústeckého a Karlovarského 
kraje. 
 
Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD), bývalý senátor za ODS Alexandr Novák nebo 
ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
 
Foto priloha: http://img.cz.prg.cmestatic.com/media/images/440x248/Dec2016/1942180.jpg?d41d 
 
URL| http://tn.nova.cz/clanek/zatykani-a-vy...vlivny-expolitik-jezek-je-ve-vazbe.html 
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Kristina KLOUBKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Z 24 obviněných v kauze ROP Severozápad soud poslal do vazby jediného, podnikatele Daniela Ježka. 
 
Martin POUVA, moderátor 
-------------------- 
Je považován za šéfa organizované skupiny, která měla tunelovat evropské dotace v celkové výši 
téměř 14 miliard korun. 
 
Kristina KLOUBKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Všichni ostatní včetně bývalé hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové jsou stíháni na svobodě. 
 
osoba 
-------------------- 
Co říkáte na to obvinění? 
 
osoba 
-------------------- 
Cítíte se vinen? 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Daniel Ježek odcházel od soudu s úsměvem na tváři. Skoro to až vypadalo, jako by se svému stíhání 
vysmíval. Přitom má na krku tunelování dotací v astronomické výši. Podle policie jde o bezmála 14 
miliard. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce 
-------------------- 
Trestnou činnost s takovouto výší škody se domnívám, že zdejší soud ve vazebním zasedání ještě 
neřešil. Obviněný trestnou činnost kladenou mu za vinu popírá. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Soud pak ve svém odůvodnění potvrdil, že celou skupinu rozkryla Národní centrála proti 
organizovanému zločinu na základě výpovědi Petra Kušnierze. Bývalého ředitele dotačního úřadu, 
který už byl v minulosti za podvody s dotacemi a korupci odsouzen. 
 
Martin MAJCHRÁK, soudce 
-------------------- 
Trestní stíhání je samozřejmě do značné míry vedeno i na základě poznatků poskytnutých 
obžalovaným Kušnierzem v jeho trestní věci. Pan obviněný do značné míry zpochybňuje i osobnost 
spoluobviněného, neboť inženýr Kušnierz je stíhán opětovně i v téhle trestné věci. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Ostatní obvinění jsou stíháni na svobodě, včetně bývalé hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové. 
Ta se ale ke svým obviněním nechce vyjadřovat. 



 
Jaroslav BENEŠ, obhájce 
-------------------- 
Paní Vaňhová byla obviněna ohledně těch dotačních podvodů údajnejch, který se vztahujou k roku 
2007 až 2012 takže je to stará záležitost. Víc nemám mandát od klientky. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Vrchní státní zastupitelství kauzu přestalo komentovat. Vyšetřování může trvat měsíce až roky. 
Vyslechnuto má být na 120 lidí. Martin Kočárek, televize Nova. 
 
Martin POUVA, moderátor 
-------------------- 
Jak už zaznělo, v kauze dotačního úřadu ROP Severozápad je kromě Ježka stíháno ještě dalších 23 lidí. 
Mezi nimi jsou i známí politici a podnikatelé. V živém spojení je teď s námi autor předchozí reportáže 
Martin Kočárek. Martine, prozraď, která z těch jmen jsou ta nejzajímavější? 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Dobrý večer. Nejvýraznější je bezpochyby Jana Vaňhová, bývalá hejtmanka Ústeckého kraje, která ze 
své pozice mohla ovlivňovat, kdo bude v regionální radě o dotacích rozhodovat. Jejím partnerem byl 
mimochodem vlivný člen ČSSD Roman Houska, který byl před třemi lety zastřelen před jejich domem. 
Na seznamu je i bývalý senátor za ODS Alexandr Novák, za korupci odsouzený podnikatel z 
Chomutova, který spolu s Ježkem měl být tím, kdo o dotacích rozhodoval. Dalším je Petr Navrátil, 
starosta Chebu a předseda ČSSD v Karlovarském kraji, který je stále veden jako místopředseda 
dotačního úřadu. Obviněn pak byl i bývalý primátor Mostu a současný ředitel sekce podnikání 
ministerstva průmyslu a obchodu Vladimír Bártl. O jejich zapojení do toho, do té organizované 
skupiny a i o jejich jednotlivých funkcích zatím vrchní státní zastupitelství mlčí. 
 

Odhalování podvodů při udělování dotací 
15.12.2016    TV Nova    str. 1   07:30 Ranní Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

František BŮŽEK, moderátor 
-------------------- 
Dobré ráno. Vítám vás u ranních Televizních novin. Pojďme se podívat na ty nejnovější události. 
Odhalení podvodů při rozdělování dotací v Karlovarském a Ústeckém kraji se rozrůstá. Může to být 
jeden z největších dotačních skandálů v Evropské unii. Jak už od nás víte, v sítích vyšetřovatelů uvízly i 
některé krajské politické špičky. 3 z nich zůstaly nejspíš i přes noc na služebnách. Státní zástupce má 
totiž k podání případnému návrhu na vzetí do vazby celkem 48 hodin. Podle informací televize Nova 
už poslal soud do vazby bývalého člena ODS Daniela Ježka. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
Státní zástupce má důvodnou obavu, že pokud by byly osoby v této chvíli, v této procesní situaci 
propuštěny ze zadržení na svobodu, mohly by ovlivňovat dosud nevyslechnuté svědky. 
 
Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz začal mluvit o tom, jak to na dotačním úřadu chodilo 
loni. V kauze je klíčovým svědkem. Celkem dostal 7 let, ale rozsudek není zatím pravomocný. Podle 



Kušnierze byla do manipulací zapojena třeba hejtmanka z ČSSD Jana Vaňhová, exsenátor Alexandr 
Novák za ODS nebo sociálnědemokratický starosta Chebu Petr Navrátil. Mezi obviněnými je i Jiří 
Červinka, který byl šéfem ROPu po Kušnierzovi. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Kdo je vaším klientem? 
 
Jan RŮŽEK, advokát Alexandra Nováka 
-------------------- 
Inženýr Červinka. Nicméně vám k tomu říct nemůžu, protože nejsem od klienta zmocněn. 
 
Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Mezi obviněnými je také například vysoký úředník ministerstva průmyslu a obchodu Vladimír Bártl, 
který býval primátorem Mostu za ODS. A také bývalý předseda strany na Ústecku a současný ředitel 
Krajské zdravotní Petr Fiala. V rukou policie skončil také exšéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, 2 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik a Miloslav Čermák či Petr Horký, který byl náměstkem 
hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Jakub Pacner, televize Nova. 
 

Babiš: ČSSD a ODS si udělaly z dotací dojnou krávu 
15.12.2016    tyden.cz    str. 0   Politika 

    ČTK    Ústecký kraj     

Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP 
Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, sdělil ministr financí Andrej Babiš 
(ANO). 
 
Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP 
Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, sdělil ministr financí Andrej Babiš 
(ANO). Podle něj si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP "dojnou krávu" a teď to vyplouvá na povrch. Babiš 
tak reagoval na Sobotkovo dopolední prohlášení, že kauza, v níž byli obviněni i funkcionáři ČSSD, se 
týká minulosti a personální odpovědnost nechá na krajích. Dále premiér uvedl, že případ nepokládá 
za problém ČSSD, ale konkrétních lidí. 
 
"To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle 
korupční chování dělo, protože v té době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost," uvedl Babiš. Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana 
odpovědnost za takto závažné korupční chování svých členů? položil ministr financí řečnickou otázku. 
 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
Škoda v dotační kauze dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka Michaela 
Kise odmítá. 
 



Karlovarská ČSSD se bude případem tří svých vysoce postavených členů, kteří byli v kauze obviněni, v 
pondělí. ČTK to dnes řekla členka krajského výkonného výboru (KVV) a poslankyně Markéta 
Wernerová. Podle vedení krajské ústecké ČSSD by měli exhejtmanka Vaňhová a krajský expředseda 
Fišera pozastavit členství. 
 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/pol...elaly-z-dotaci-dojnou-kravu_409927.html 
 

Policie vyčíslila škody v kauze ROP. Vyšplhaly nad deset miliard 
15.12.2016    tyden.cz    str. 0   Kauzy 

    ČTK    Ústecký kraj     

Policie vyčíslila škodu v kauze Regionální operační program Severozápad na 13,9 miliardy korun. Řekl 
to advokát podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. Ježek je jediný z 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně. Vinu odmítá. 
 
Policie vyčíslila škodu v kauze Regionální operační program Severozápad na 13,9 miliardy korun. Řekl 
to advokát podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. Ježek je jediný z 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně. Vinu odmítá. 
 
Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který v 
noci na čtvrtek poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat svědky. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který reálně začal rozdělovat dotace v roce 2008. 
 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl ČTK Kis. Ježek, který byl vlivným 
členem ODS v Ústeckém kraji, vinu odmítá. Mimořádně vysokou škodu potvrdil i Majchrák. "Trestnou 
činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. 
Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu doktoru (Davidu) Rathovi, který byl 
vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu," řekl ČTK Majchrák. 
 
Soud poslal Ježka do vazby kvůli obavám z ovlivňování svědků. Státní zástupce žádal vazbu i kvůli 
obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Podle Majchráka chce policie a státní zástupce 
vyslechnout mnoho svědků. "Vyjmenovali přes 120 lidí, které budou vyslýchány v pozici svědka. Pan 
obviněný značnou část těch osob zná, má k nim jisté vazby," doplnil Majchrák. 
 
Podle informací, které získala ČTK od advokátů některých obviněných, se vyšetřování týká už 
prvopočátků ROP Severozápad a pokračuje do doby, kdy se změnil systém financování projektů. 
Majchrák potvrdil, že případ do značné míry stojí na výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad 
Petra Kušnierze, který loni začal spolupracovat s policií. "Trestní stíhání je do značné míry vedeno, což 
není žádné tajemství, i na základě poznatků poskytnutých obžalovaným Kušnierzem v jeho trestní 
věci. Pan obviněný (Ježek) do značné míry zpochybňuje i osobnost spoluobviněného, neboť inženýr 
Kušnierz je stíhán opětovně i v téhle trestné věci," uvedl Majchrák. Kušnierz loni sepsal tabulku 
údajně ovlivněných projektů, kterých bylo 54. Napsal i dokumenty, kdo a jak se podle něj na 
ovlivňování podílel. 
 
Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Všechny ostatní obviněné, mezi kterými je řada 
politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou 
ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
Dalšími obviněnými jsou někdejší senátor za ODS Alexandr Novák, ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala 
(ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír Macholda. Obviněn je také 
první ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Vráblík. Byl stíhán už v poslední Kušnierzově kauze, ale 
ústecký krajský soud ho letos v březnu obžaloby zprostil. 

http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/politika/babis-cssd-a-ods-si-udelaly-z-dotaci-dojnou-kravu_409927.html


 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/kau...vysplhaly-nad-deset-miliard_409869.html 
 

Sobotka: Dotační kauza není problém ČSSD. Selhali jednotlivci 
15.12.2016    tyden.cz    str. 0   Politika 

    ČTK    Ústecký kraj     

Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i funkcionáři ČSSD, se 
podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální 
odpovědnost nechá na krajích. 
Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i funkcionáři ČSSD, se 
podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální 
odpovědnost nechá na krajích. Sobotka ve čtvrtek novinářům řekl, že kauzu nepokládá za problém 
ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. 
Mezi obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/pol...em-cssd-selhali-jednotlivci_409832.html 
 

Soud poslal do vazby někdejšího vlivného člena ODS 
15.12.2016    tyden.cz    str. 0   Kauzy 

    ČTK    Ústecký kraj     

S výjimkou podnikatele Daniela Ježka, který je od čtvrteční noci ve vazbě, byli všichni obvinění v 
dotační kauze ROP Severozápad propuštěni. 
 
S výjimkou podnikatele Daniela Ježka, který je od čtvrteční noci ve vazbě, byli všichni obvinění v 
dotační kauze ROP Severozápad propuštěni. Řekla to vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Další 
informace k případu nyní podle ní zastupitelství poskytovat nebude. Obviněných je celkem 24, mezi 
nimi jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
 
Někdejší vlivný člen ODS Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. Ježka 
označil bývalý ředitel ROP Severozápad, rovněž obviněný Petr Kušnierz za toho, kdo o projektech 
rozhodoval. 
 
Policie po rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných 
činů v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných plyne, že 
velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. 
 
Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD), bývalý senátor za ODS Alexandr Novák nebo 
ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/kau...kdejsiho-vlivneho-clena-ods_409816.html 

http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/kauzy/policie-vycislila-skody-v-kauze-rop-vysplhaly-nad-deset-miliard_409869.html
http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/politika/sobotka-dotacni-kauza-neni-problem-cssd-selhali-jednotlivci_409832.html
http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/kauzy/soud-poslal-do-vazby-nekdejsiho-vlivneho-clena-ods_409816.html


 

Co je přesně Regionální operační program Severozápad 
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        Ústecký kraj     

ROP Severozápad vznikl 
 
v roce 2006 a rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. Během svého působení 
 
podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností částkou 19,4 miliardy korun. Nepodařilo 
se ale vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř 
 
dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. 
Úřad Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad 
 
proplatil na konci letošního června poslední prostředky z přidělené dotace. 
Nejvíce úspěšných projektů realizovaly Ústecký a Karlovarský kraj, statutární město Ústí nad Labem a 
Krajská zdravotní, a. s. 
 
Modernizací prošlo v regionu 30 školních a předškolních zařízení, rekonstruováno nebo nově 
vystaveno bylo 245 kilometrů silnic. 
 
Celou řadu projektů musel zkoumat policie. Padlo několik trestných oznámení a soudních procesů. 
Například ministr financí Andrej Babiš (ANO) uvedl, že si ČSSD spolu s ODS 
 
udělaly z ROP Severozápad “dojnou krávu“. 
Úřad završil po deseti letech své existence 
 
proplácení projektů, tím však jeho úloha nekončí. 
Dále pokračují kontroly projektů v období tzv. 
udržitelnosti, které potrvají u posledních proplacených projektů až do roku 2021. 
 
Region| Severní Čechy 
Publikováno| Ústecký deník; Ústecký kraj; 02 
Publikováno| Děčínský deník; Ústecký kraj; 02 - 3 
Publikováno| Chomutovský deník; Ústecký kraj; 02 - 4 
Publikováno| Litoměřický deník; Ústecký kraj; 02 
Publikováno| Žatecký a lounský deník; Lounsko, Žatecko, severní Čechy; 02 
Publikováno| Mostecký deník; Ústecký kraj; 02 - 7 
Publikováno| Teplický deník; Ústecký kraj; 02 
ID| 31f6d520-0cf5-41bd-9751-0fa5f9fd6e83 



 

Ježek v kleci. V dotační kauze skončil ve vazbě jen vlivný 
podnikatel 

16.12.2016    Ústecký deník    str. 2   Ústecký kraj 
    FRANTIŠEK ROČEK    Ústecký kraj     

Podle ústeckého soudce je mezi obžalovanými také jeden německý občan. Záhadný muž není nikdo 
jiný, než Alexandr Novák, který byl odsouzen za korupci. Bývalý senátor za ODS pobývá nyní v 
zahraničí a policie ho zatím nevyslechla. 
 
Ústí nad Labem – Téměř 14 miliard korun má být škoda v kauze týkající se manipulací s evropskými 
dotacemi na severozápadě Čech. Jediným z 24 obviněných, který je stíhán vazebně, je někdejší vlivný 
podnikatel a člen ODS Daniel Ježek. Již v úterý policie v souvislosti s tímto případem zadržela 18 osob 
z řad politiků, úředníků a podnikatelů z Ústeckého a Karlovarského kraje. Kromě Ježka jsou ostatní 
stíháni na svobodě. 
 
CELA V TEPLICÍCH 
 
Do vazby v Teplicích poslal podnikatele Ježka soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák až 
deset minut po čtvrteční půlnoci. „Uvalil jsem na Ježka jenom koluzní vazbu, aby nemohl případně 
ovlivňovat svědky. Státní zástupce si podal stížnost, protože chtěl též vazbu útěkovou, pro kterou 
jsem neshledal důvod,“ vysvětlil Deníku Majchrák. 
 Soudce také uvedl, že mezi obviněnými v trestní kauze kolem Regionálního operačního 
programu (ROP) Severozápad je i jeden německý občan. 
 Zmíněným „Němcem“, který je obviněn, ale nebyl dosud vyslechnut, protože je v zahraničí, 
mínil exsenátora Alexandra Novákova. Ten má totiž německé občanství. Podle Majchráka chce policie 
a státní zástupce vyslechnout přes 120 osob a svědků. „Vazba na Daniela Ježka je důvodná, protože 
obviněný značnou část svědků zná a má k nim i jisté vazby,“ dodal Majchrák. 
 ROP Severozápad podpořil od roku 2008 více než 500 projektů v Ústeckém a Karlovarském 
kraji částkou 19,4 miliardy korun. Policie vyčíslila škodu v této kauze na 13,9 miliard. Mimořádně 
vysokou škodu potvrdil i Majchrák. „Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší 
okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil,“ řekl Majchrák. 
 Ježkův advokát Daniel Kis pro Deník uvedl, že jeho klient žádnou vinu necítí. 
„Vyšetřovatelé mi uvedenou škodu 13,9 miliard nezdůvodnili a podle našeho názoru je nepodložená. 
Škoda žádná nevznikla,“ řekl Daniel Kis. 
 
KUŠNIERZ PROMLUVIL 
 
Ježek, který byl vlivným členem ODS v Ústeckém kraji, nejenže vinu odmítá, ale bude požadovat 
posudek na hodnověrnost, tedy i psychickou integritu spolupracujícího obviněného Petra Kušnierze. 
Právě bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad, který již byl odsouzen na pět let vězení za přijímání 
úplatků a zneužití pravomoci, měl policii sdělit zásadní informace. 
 Současně je Kušnierz také mezi obviněnými. 
 Informací o Danielu Ježkovi příliš není. Ví se, že jde o majitele nemovitostí, podnikatele ve 
fotovoltaické energetice a vlastníka heren (např. v Aši), hotelu a dalších nemovitostí v Chorvatsku. 
Údajně má nemovitosti společně s Alexandrem Novákem v USA. 
 
STYČNÝ DŮSTOJNÍK 
 
Ani Leo Steiner, který na machinace s dotacemi v kraji upozorňoval jako první, o Ježkovi toho příliš 
neví. „Osobně ho neznám. Nikde oficiálně nefiguroval. Byla to z mého pohledu jakási převodovka 



mezi úřadem ROP Severozápad, podnikateli a politiky. Jiní o něm hovoří jako o styčném důstojníkovi, 
díky čemuž je tolik v hledáčku orgánů činných v trestním řízení,“ myslí si Steiner. 
 Údajně machinace s dotacemi na ROP Severozápad začala ODS, kdy byl ve funkci hejtmana 
Jiří Šulc. Právě lidé kolem něho měli tento důmyslný systém vymyslet. Jenže v roce 2008 vyhrála 
krajské volby sociální demokracie a její představitelé byli přijati „do klubu vyvolených“. 
Hejtmankou se stala Jana Vaňhová. Proto dnes čelí obvinění i ona a také bývalý krajský předseda 
ČSSD Arno Fišera. 
 Ani jeden z nich včera redaktorovi Deníku nezvedal telefon. Vaňhovou zastupuje advokátka 
Marie Benešová spolu se svým synem. Ta pro Deník uvedla, že rozsáhlé obvinění má 183 stran. „Je 
nesrozumitelné, proto je napadneme. Má mandantka se s ním nemohla dostatečně seznámit, 
protože neměla v zadržovací cele ani brýle. S obvinění nesouhlasí, ale prohlášení k tomu poskytne až 
později,“ uvedla Benešová. Následně dodala, že policií vyčíslená škoda 13,9 miliardy korun je 
nesmyslná. 
 Předseda ústecké ČSSD Miroslav Andrt očekává, že Vaňhová a Fišera, kteří donedávna patřili 
mezi nejvlivnější členy krajské ČSSD, minimálně pozastaví členství ve straně. Oba pozve na sobotní 
jednání krajského výkonného výboru. Vaňhová je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je 
členkou ústředního výkonného výboru strany. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským 
předsedou, je 
 řadovým členem v Ústí. 
Za ODS je mezi obviněnými kromě Ježka i Alexandr Novák nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala. 
Kauza se týká i bývalého primátora Mostu Vladimíra Bártla (ODS), který je nyní ředitelem odboru 
ministerstva průmyslu a obchodu. Krajský šéf ODS Jiří Kulhánek považuje současnou kauzu za 
záležitost, která již není aktuální. Jde o dotace, které se rozdělovaly již před několika lety. 
 
STÍN NEDŮVĚRY 
 
„Přesto nás zasahují i v současnosti, protože vnášejí do politiky stín nedůvěry. Co se stalo, je důsledek 
toho, že tzv. papaláši se nechovali slušně,“ uvedl Kulhánek. „Bude dobré, když se to prošetří, a je to 
poučení pro ostatní, aby neřádili jako utržení ze řetězu, když se dostanou do určité pozice,“ zdůraznil 
Kulhánek. 
 
„Jana Vaňhová se s obviněním nemohla dostatečně seznámit, protože neměla v cele ani brýle.“ 
Marie Benešová 
 
„Vyšetřovatelé mi uvedenou škodu 13,9 miliard nezdůvodnili a podle našeho názoru je nepodložená. 
Škoda žádná nevznikla.“ 
 
Advokát Daniel Ježka Daniel Kis 
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Bývalý boss ODS skončil v kauze eurodotací ve vazbě, ostatní 
pustili 

15.12.2016    usti.iDNES.cz    str. 0   Ústí / Ústí - zprávy 
    ČTK, MF DNES, Andrea Angermannová, MF DNES, Vladimír Vacula    Ústecký kraj     

Policie propustila kromě podnikatele Daniela Ježka všechny ze 24 obviněných lidí z poškozování 
zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního 
operačního programu Severozápad. Na svobodě je i exhejtmanka Jana Vaňhová, kterou policie 
zadržela odpoledne. Ježka soud poslal do vazby v noci na čtvrtek. 
 
Soudce Martin Majchrák vazbu pro někdejšího vlivného člena ODS  Ježka  zdůvodnil obavou z toho, 
že by mohl ovlivňovat svědky. Státní zástupce žádal pro Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se 
ale soud neztotožnil. Jednání trvalo nezvykle dlouho, přes čtyři hodiny. 
 
„Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným zázemím pana obviněného, jeho majetkovými 
poměry, jeho vazbami do zahraničí a dalšími okolnostmi. Jistou roli hraje i skutečnost, že je jedinou z 
24 osob, na kterou byl podán návrh na vzetí do vazby. Navíc jde o rozsáhlou a sofistikovanou 
trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně vysokou škodou tvrzenou policejním orgánem,“ řekl 
Majchrák. 
 
Policie Ježka odvezla do vazební věznice v Teplicích. Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad  
Petr Kušnierz  za toho, kdo o projektech rozhodoval. 
 
Propuštění Vaňhové potvrdila iDNES.cz jedna z jejích advokátek, Marie Benešová.               Kdo je 
obviněn? 
 
Kompletní seznam čtěte ve čtvrtečním vydání MF DNES 
 
Mezi obviněnými je také bývalý primátor Mostu a nynější ředitel odboru poštovních služeb a služeb 
informační společnosti ministerstva průmyslu a obchodu (MPO) Vladimír Bártl pověřený výkonem 
funkce náměstka ministra pro řízení sekce podnikání, digitální ekonomiky a spotřebitele. 
Hospodářské noviny napsaly, že si pro něj policie přišla v úterý ráno přímo na ministerstvo. 
 
„Záležitost, o kterou v případě ředitele odboru Vladimíra Bártla pověřeného řízením sekce jde, se 
pravděpodobně týká jeho působení před nástupem na MPO. Proto ji MPO nebude komentovat. V 
závislosti na dalším vývoji a především oficiálních informacích, které dosud MPO nemá, se bude 
striktně držet zákona o státní službě,“ reagoval na dotaz MF DNES mluvčí ministerstva Roman Prorok. 
 
Mezi obviněnými jsou dále starosta Chebu Petr Navrátil (ČSSD), exsenátor  Alexandr Novák , bývalý 
pověřený ředitel ROP Severozápad Jiří Červinka, tehdejší předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno 
Fišera, dva exnáměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák či Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněni jsou také bývalý předseda ODS 
v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a exnáměstek ústecké hejtmanky Jany 
Vaňhové Pavel Kouda (dříve ČSSD).  Na Vaňhovou spoléhají jako na nejslabší článek, tvrdí zdroj 
 
Podle informací MF DNES u exhejtmanky Vaňhové policie spoléhala právě na to, že právě ona se o 
pozadí rozdělování dotací rozmluví. 
 
„Má šanci hodit všechno na svého mrtvého partnera,“ uvedl zdroj s odkazem na  Romana Housku  
zastřeleného v listopadu 2013 ( o vraždě více zde ). „Policisté Vaňhovou považují za nejslabší článek 
mezi zatčenými, který by nemusel v okamžiku, kdy mu předloží policie svá zjištění, klást odpor,“ 
dodal. 



 
„Klientka nechce v tuto chvíli nic komentovat. Nemám zproštění mlčenlivosti,“ reagoval ve středu 
Vaňhové právník Jaroslav Beneš.  Jde o starší případy 
 
Podle předsedy Regionální rady regionu soudržnosti (ROP) Severozápad Milana Pipala se obvinění 
týkají starších případů, které souvisejí s kauzou exředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze 
obviněného z poškozování zájmů Evropské unie už od loňského prosince ( psali jsme o tom zde ). 
 
Kušnierz v ručně sepsaných dokumentech popsal manipulace a ovlivňování projektů v ROP 
Severozápad. Vypsal také seznam čtyřiapadesáti ovlivněných projektů. 
 
Ukázal třeba na podnikatele Ježka či tehdejšího krajského radního Arna Fišeru (ČSSD). Ježka v únoru 
Kušnierz označil za člověka, jenž o projektech rozhodoval, za styčného důstojníka pro ROP 
Severozápad. 
 
Kušnierz navíc tvrdí, že o ovlivňování projektů věděli politici. Ježkův advokát Michael Kis řekl, že jeho 
klient už podal proti svému obvinění stížnost. 
 
Advokát chebského starosty Navrátila Jiří Schüller zase upozorňuje, že obvinění jeho klienta stojí jen 
na Kušnierzově výpovědi. Navrátil byl nejdřív hodnotitelem, a pak předsedou výboru ROP 
Severozápad ( o situaci v Chebu zde ). Dlouhodobé potíže ROP 
 
Spekuluje se též o obvinění ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy, který 
nedávno zaslal rezignaci na svůj post v příspěvkové organizaci kraje. Před třemi lety Macholda v ROP 
Severozápad působil jako hodnotitel projektů. 
 
ROP Severozápad se potýkal s problémy už od roku 2010, čtyři roky po svém vzniku. Rozděloval 
eurodotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. Soudy v této souvislosti ještě stále řeší několik trestních 
kauz. 
 
V několika z nich se objevuje jméno Kušnierze, který dostal nejprve pět let za přijímání úplatků a 
zneužití pravomoci a před dvěma lety byl podmínečně propuštěný. 
 
V letošním roce Kušnierze Krajský soud v Ústí nad Labem zatím nepravomocně potrestal sedmi lety 
vězení za ovlivňování projektů ( více o tom zde ). 
 
URL| http://usti.idnes.cz/obvineni-24-lidi-....aspx?c=A161214_083102_usti-zpravy_vac2 
 

Andrt: Vaňhová a Fišera by měli pozastavit členství v ČSSD 
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        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 15. prosince (ČTK) - Bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová a bývalý krajský 
předseda Arno Fišera by měli pozastavit členství v ČSSD, míní krajský předseda strany Miroslav 
Andrt. Očekává to od nich kvůli jejich obviněním v trestní kauze kolem Regionálního operačního 
programu (ROP) Severozápad. Situací se bude zabývat krajská konference ČSSD v sobotu. 
Andrt oba obviněné politiky, kteří donedávna patřili mezi nejvlivnější členy krajské ČSSD, na jednání 
krajského výkonného výboru pozve. Měli by podle něj minimálně pozastavit členství, což stanovy 
ČSSD umožňují. "Pokud platí to, jak to mám potvrzeno, že jim skutečně bylo sděleno obvinění z 
úmyslného trestného činu, což naplňuje dikci stanov, tak myslím, že v zájmu zachování dobrého 
fungování krajské organizace, by to (pozastavení členství) bylo vhodné," řekl ČTK Andrt. 

http://usti.idnes.cz/obvineni-24-lidi-ze-severu-cech-kvuli-podvodum-s-evropskymi-dotacemi-11p-/usti-zpravy.aspx?c=A161214_083102_usti-zpravy_vac2


Vaňhová je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je členkou ústředního výkonného výboru 
strany. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, je teď řadovým členem v Ústí nad 
Labem. 
Konference se sejde v sobotu dopoledne v Teplicích, měla by volit nové vedení. Andrt očekává, že 
aktuální obvinění v ROP Severozápad řešit bude. "Bylo by zvláštní, kdyby se tím konference 
nezabývala. I kdyby to nebyl bod programu, tak myslím, že to v diskusi a příspěvcích zazní," řekl ČTK 
Andrt. Ještě před konferencí se podle Andrta sejde krajský výkonný výbor strany, který bude aktuální 
situaci řešit. 
Podle premiéra a předsedy ČSSD Bohuslava Sobotky dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli v 
uplynulých dnech obviněni i funkcionáři ČSSD, týká minulosti. Personální odpovědnost nechá právě 
na krajích. Sobotka dnes novinářům řekl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o 
jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
Tereza Malecká gcm dr 
Cas| 11:23 
 

Babiš: ČSSD si spolu s ODS udělaly z ROP dojnou krávu 
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        Ústecký kraj     

Praha 15. prosince (ČTK) - Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování svých 
spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou 
ČSSD, sdělil ČTK ministr financí Andrej Babiš (ANO). Podle něj si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP 
"dojnou krávu" a teď to vyplouvá na povrch. Babiš tak reagoval na Sobotkovo dopolední prohlášení, 
že kauza, v níž byli obviněni i funkcionáři ČSSD, se týká minulosti a personální odpovědnost nechá na 
krajích. Dále premiér uvedl, že případ nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí. 
"To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle 
korupční chování dělo, protože v té době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost," uvedl Babiš. Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana 
odpovědnost za takto závažné korupční chování svých členů?, položil ministr financí řečnickou 
otázku. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
Škoda v dotační kauze dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka Michaela 
Kise odmítá. 
Karlovarská ČSSD se bude případem tří svých vysoce postavených členů, kteří byli v kauze obviněni, v 
pondělí. ČTK to dnes řekla členka krajského výkonného výboru (KVV) a poslankyně Markéta 
Wernerová. Podle vedení krajské ústecké ČSSD by měli exhejtmanka Vaňhová a krajský expředseda 
Fišera, pozastavit členství. 
fsl jzf snm 
Cas| 16:48 



 

Personální odpovědnost v dotační kauze nechá Sobotka na krajích 
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        Ústecký kraj     

Doplnili jsme vyjádření ministra Mládka v 6. ostavci.Praha/Litoměřice 15. prosince (ČTK) - Dotační 
kauza ROP Severozápad, ve které byli tento týden obviněni i funkcionáři ČSSD, se podle premiéra a 
šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální odpovědnost nechá na 
krajích. Sobotka dnes novinářům řekl, že kauzu nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o 
jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
"Je třeba, aby bylo úplně zřejmé, co se koho týká, kdo má jaký problém z pohledu policie. Z hlediska 
věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi lety, bylo to v jiné době," uvedl Sobotka. Nyní 
musí podle premiéra konkrétní odpovědnost posoudit policie, státní zastupitelství a soud. "Na konci 
celého procesu uvidíme, jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli se ničeho nedopustili. Pro mne z 
hlediska sociální demokracie je to věc, která vězí daleko v minulosti," uzavřel premiér. 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. S výjimkou podnikatele 
Daniela Ježka, který je od noci ve vazbě, byli všichni obvinění propuštěni. Někdejší vlivný člen ODS 
Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. Mezi obviněnými jsou i bývalý 
senátor za ODS Alexandr Novák nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
Mezi obviněnými je i bývalý mostecký primátor Vladimír Bártl, který nyní pracuje jako ředitel odboru 
pověřený řízením sekce na ministerstvu průmyslu a obchodu. Ministr Jan Mládek (ČSSD) dnes v 
Litoměřicích uvedl, že se k věci nemá důvod nějak vyjadřovat, protože se věc týká Bártlovy činnosti 
mimo ministerstvo. "Pokud nám orgány činné v trestním řízení, státní zastupitelství sdělí nějaké 
informace závažného charakteru, tak státní tajemník bude postupovat podle platného služebního 
zákona," řekl dnes Mládek. 
rem fir gcm rot 
Cas| 11:12 
 

Personální odpovědnost v dotační kauze nechá Sobotka na krajích 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Praha 15. prosince (ČTK) - Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli tento týden obviněni i 
funkcionáři ČSSD, se podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. 
Personální odpovědnost nechá na krajích. Sobotka dnes novinářům řekl, že kauzu nepokládá za 
problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 



dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
"Je třeba, aby bylo úplně zřejmé, co se koho týká, kdo má jaký problém z pohledu policie. Z hlediska 
věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi lety, bylo to v jiné době," uvedl Sobotka. Nyní 
musí podle premiéra konkrétní odpovědnost posoudit policie, státní zastupitelství a soud. "Na konci 
celého procesu uvidíme, jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli se ničeho nedopustili. Pro mne z 
hlediska sociální demokracie je to věc, která vězí daleko v minulosti," uzavřel premiér. 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. S výjimkou podnikatele 
Daniela Ježka, který je od noci ve vazbě, byli všichni obvinění propuštěni. Někdejší vlivný člen ODS 
Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. Mezi obviněnými jsou i bývalý 
senátor za ODS Alexandr Novák nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
rem rot 
Cas| 10:11 
 

Personální odpovědnost v dotační kauze nechá Sobotka na krajích 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Praha 15. prosince (ČTK) - Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni 
i funkcionáři ČSSD, se podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. 
Personální odpovědnost nechá na krajích. Sobotka dnes novinářům řekl, že kauzu nepokládá za 
problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
rem rot 
Cas| 09:45 
 

Policie vyčíslila škodu v kauze ROP Severozápad na 13,9 mld Kč 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak eur 

        Ústecký kraj     

V 1. a 7. odstavci jsme doplnili informace o tom, kolik peněz ROP Severozápad během svého 
působení rozdělil.Ústí nad Labem 15. prosince (ČTK) - Policie vyčíslila škodu v kauze Regionálního 
operačního programu Severozápad na 13,9 miliardy korun. ČTK to dnes řekl advokát podnikatele 
Daniela Ježka Michael Kis. Ježek je jediný z 24 obviněných, který je stíhán vazebně. Vinu odmítá. ROP 
Severozápad podpořil během svého působení více než 500 projektů v Ústeckém a Karlovarském kraji 
částkou 19,4 miliardy korun. 
Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který v 
noci na dnešek poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat svědky. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který reálně začal rozdělovat dotace v roce 2008. 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl ČTK Kis. Ježek, který byl vlivným 
členem ODS v Ústeckém kraji, vinu odmítá. Mimořádně vysokou škodu potvrdil i Majchrák. "Trestnou 
činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. 
Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu doktoru (Davidu) Rathovi, který byl 
vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu," řekl ČTK Majchrák. 



Soud poslal Ježka do vazby kvůli obavám z ovlivňování svědků. Státní zástupce žádal vazbu i kvůli 
obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Podle Majchráka chce policie a státní zástupce 
vyslechnout mnoho svědků. "Vyjmenovali přes 120 lidí, kteří budou vyslýcháni v pozici svědka. Pan 
obviněný značnou část těch osob zná, má k nim jisté vazby," doplnil Majchrák. 
Podle informací, které získala ČTK od advokátů některých obviněných, se vyšetřování týká už 
prvopočátků ROP Severozápad a pokračuje do doby, kdy se změnil systém financování projektů. 
Majchrák potvrdil, že případ do značné míry stojí na výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad 
Petra Kušnierze, který loni začal spolupracovat s policií. "Trestní stíhání je do značné míry vedeno, což 
není žádné tajemství, i na základě poznatků poskytnutých obžalovaným Kušnierzem v jeho trestní 
věci. Pan obviněný (Ježek) do značné míry zpochybňuje i osobnost spoluobviněného, neboť inženýr 
Kušnierz je stíhán opětovně i v téhle trestné věci," uvedl Majchrák. Kušnierz loni sepsal tabulku 
údajně ovlivněných projektů, kterých bylo 54. Napsal i dokumenty, kdo a jak se podle něj na 
ovlivňování podílel. 
Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Všechny ostatní obviněné, mezi kterými je řada 
politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou 
ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
Dalšími obviněnými jsou někdejší senátor za ODS Alexandr Novák, ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala 
(ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír Macholda. Obviněn je také 
první ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Vráblík. Byl stíhán už v poslední Kušnierzově kauze, ale 
ústecký krajský soud ho letos v březnu obžaloby zprostil. 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006 a rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. 
Během svého působení podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností částkou 19,4 
miliardy korun. Nepodařilo se ale vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy korun. 
Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. 
Tereza Malecká hj 
Cas| 15:07 
 

Policie vyčíslila škodu v kauze ROP Severozápad na 13,9 mld Kč 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak eur 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 15. prosince (ČTK) - Policie vyčíslila škodu v kauze Regionálním operačním programu 
Severozápad na 13,9 miliardy korun. ČTK to dnes řekl advokát podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. 
Ježek je jediný z 24 obviněných, který je stíhán vazebně. Vinu odmítá. 
Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který v 
noci na dnešek poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat svědky. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který reálně začal rozdělovat dotace v roce 2008. 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl ČTK Kis. Ježek, který byl vlivným 
členem ODS v Ústeckém kraji, vinu odmítá. Mimořádně vysokou škodu potvrdil i Majchrák. "Trestnou 
činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil. 
Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu doktoru (Davidu) Rathovi, který byl 
vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu," řekl ČTK Majchrák. 
Soud poslal Ježka do vazby kvůli obavám z ovlivňování svědků. Státní zástupce žádal vazbu i kvůli 
obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Podle Majchráka chce policie a státní zástupce 
vyslechnout mnoho svědků. "Vyjmenovali přes 120 lidí, které budou vyslýchány v pozici svědka. Pan 
obviněný značnou část těch osob zná, má k nim jisté vazby," doplnil Majchrák. 
Podle informací, které získala ČTK od advokátů některých obviněných, se vyšetřování týká už 
prvopočátků ROP Severozápad a pokračuje do doby, kdy se změnil systém financování projektů. 
Majchrák potvrdil, že případ do značné míry stojí na výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad 
Petra Kušnierze, který loni začal spolupracovat s policií. "Trestní stíhání je do značné míry vedeno, což 
není žádné tajemství, i na základě poznatků poskytnutých obžalovaným Kušnierzem v jeho trestní 



věci. Pan obviněný (Ježek) do značné míry zpochybňuje i osobnost spoluobviněného, neboť inženýr 
Kušnierz je stíhán opětovně i v téhle trestné věci," uvedl Majchrák. Kušnierz loni sepsal tabulku 
údajně ovlivněných projektů, kterých bylo 54. Napsal i dokumenty, kdo a jak se podle něj na 
ovlivňování podílel. 
Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Všechny ostatní obviněné, mezi kterými je řada 
politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i bývalou 
ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra Navrátila. 
Dalšími obviněnými jsou někdejší senátor za ODS Alexandr Novák, ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala 
(ODS) nebo končící ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír Macholda. Obviněn je také 
první ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Vráblík. Byl stíhán už v poslední Kušnierzově kauze, ale 
ústecký krajský soud ho letos v březnu obžaloby zprostil. 
Tereza Malecká dr 
Cas| 12:31 
 

Soud poslal v kauze ROP Severozápad podnikatele Ježka do vazby 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 15. prosince (ČTK) - Ústecký okresní soud poslal v noci na dnešek do vazby 
někdejšího vlivného člena ODS, podnikatele Daniela Ježka. ČTK to řekl soudce Martin Majchrák. 
Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl ovlivňovat svědky v dotační kauze ROP 
Severozápad. Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Většinu ostatních obviněných, mezi 
kterými je řada politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i 
bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra 
Navrátila. 
Státní zástupce žádal pro Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Jednání 
trvalo nezvykle dlouho, přes čtyři hodiny. "Soud se musel poměrně podrobně zabývat rodinným 
zázemím pana obviněného, jeho majetkovými poměry, jeho vazbami do zahraničí a dalšími 
okolnostmi. Jistou roli hraje i skutečnost, že je jedinou z 24 osob, na kterou byl podán návrh na vzetí 
do vazby. Navíc jde o rozsáhlou a sofistikovanou trestnou činnost, která není běžná, s mimořádně 
vysokou škodou tvrzenou policejním orgánem," řekl ČTK Majchrák. Policie Ježka odvezla do vazební 
věznice v Teplicích. Ježka označil bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz za toho, kdo o 
projektech rozhodoval. 
Ústecký soud podle Majchráka žádný další návrh na vzetí do vazby zatím nedostal. Policie po 
rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v 
souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných, který má ČTK k 
dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na 
základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Tvořili ho politici 
Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD), bývalý senátor za ODS Alexandr Novák nebo 
ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
Tereza Malecká dr 
Cas| 01:12 
 

Soud poslal v kauze ROP Severozápad podnikatele Ježka do vazby 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 15. prosince (ČTK) - Ústecký okresní soud poslal v noci na dnešek do vazby 
někdejšího vlivného člena ODS, podnikatele Daniela Ježka. ČTK to řekl soudce Martin Majchrák. 



Vazbu zdůvodnil obavou z toho, že by Ježek mohl ovlivňovat svědky v dotační kauze ROP 
Severozápad. Ježek je v případu obviněn spolu s dalšími 23 lidmi. Většinu ostatních obviněných, mezi 
nimž je řada politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje, policie po výsleších propustila. Mezi nimi i 
bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu Vaňhovou či šéfa ČSSD v Karlovarském kraji Petra 
Navrátila. 
Z 24 obviněných zadržuje policie stále tři lidi, řekla ve středu vpodvečer ČTK pražská vrchní státní 
zástupkyně Lenka Bradáčová. Ve středeční tiskové zprávě uvedla, že lidé jsou zadržováni kvůli obavě, 
že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Kolem středečního poledne 
policie zadržovala ještě devět lidí, šest jich tedy odpoledne propustila. 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že 
velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Tvořili ho politici Ústeckého a 
Karlovarského kraje. 
trm dr 
Cas| 00:46 
 

V dotační kauze byli propuštěni všichni kromě podnikatele Ježka 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod 

        Ústecký kraj     

Přidali jsme vyjádření Bradáčové ve 2. odstavci, od 3. odstavce jsme doplnili podrobnosti o kauze. 
Zprávu jsme upravili.Praha 15. prosince (ČTK) - S výjimkou podnikatele Daniela Ježka, který je od 
dnešní noci ve vazbě, byli všichni obvinění v dotační kauze ROP Severozápad propuštěni. ČTK to dnes 
řekla vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Další informace k případu nyní podle ní zastupitelství 
poskytovat nebude. Celkem 24 lidí je obviněných z poškozování zájmů Evropské unie a dalších 
trestných činů v souvislosti s evropskými dotacemi. Jsou mezi nimi politici, vysocí úředníci a 
podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Během posledních dvou dnů policie vyslechla většinu obviněných. Podle informací České televize se jí 
nepodařilo zadržet bývalého senátora za ODS Alexandra Nováka, který je údajně v zahraničí. 
Někdejší vlivný člen ODS Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. "Ostatní 
obvinění byli ze zadržení propuštěni," řekla ČTK Bradáčová. Žalobci žádali pro někdejšího vlivného 
člena ODS Ježka vazbu i kvůli obavám z útěku, s tím se ale soud neztotožnil. Další z obviněných Petr 
Kušnierz, bývalý ředitel ROP Severozápad, označil Ježka za toho, kdo o projektech rozhodoval. 
Kušnierze policie od prosince stíhá kvůli poškozování zájmů Evropské unie, nová obvinění s jeho 
kauzou zřejmě souvisí. 
Ze seznamu obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé 
projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor 
ROP Severozápad. Tvořili jej politici Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Mezi obviněnými jsou i bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD) nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování 
projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných projektů. 
Postupně byli v kauzách kolem ROP Severozápad obviněni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V 
několika kauzách figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let do vězení za přijímání úplatků a 
zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal 
zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
ana mtj rot 
Cas| 11:54 
 



V dotační kauze byli propuštěni všichni kromě podnikatele Ježka 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod 

        Ústecký kraj     

Praha 15. prosince (ČTK) - S výjimkou podnikatele Daniela Ježka, který je od dnešní noci ve vazbě, byli 
všichni obvinění v dotační kauze ROP Severozápad propuštěni. ČTK to dnes řekla vrchní státní 
zástupkyně Lenka Bradáčová. Další informace k případu nyní podle ní zastupitelství poskytovat 
nebude. Obviněných je celkem 24, mezi nimi jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. 
Někdejší vlivný člen ODS Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. Ježka 
označil bývalý ředitel ROP Severozápad, rovněž obviněný Petr Kušnierz za toho, kdo o projektech 
rozhodoval. 
Policie po rozsáhlém zásahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných 
činů v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných, který má 
ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali 
a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. 
Mezi obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD), bývalý senátor za ODS Alexandr Novák nebo 
ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
ana mtj rot 
Cas| 09:23 
 

V dotační kauze za 14 miliard je jeden z 24 obviněných ve vazbě 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Doplnili informace o obstavování majetku v 1. a 2. odstavci.Praha/Ústí nad Labem 15. prosince (ČTK) 
- Škoda v dotační kauze ROP Severozápad dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, 
který je stíhán vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS, policie mu už obstavila 
desítky nemovitostí. Vinu podle svého právníka Michaela Kise odmítá. Ústecký okresní soud o vazbě 
rozhodl v noci na dnešek kvůli obavám z toho, že by mohl ovlivňovat svědky. Další obvinění, kterých 
policie v úterý zadržela celkem 18, byli po vyslechnutí propuštěni. 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl ČTK Kis. Za mimořádně vysokou 
označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který poslal Ježka do vazby. 
"Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání 
ještě neřešil," řekl ČTK Majchrák. Zpravodajský web Českého rozhlasu zjistil, že policie už Ježkovi 
obstavila 41 nemovitostí. "Těsně po výslechu došlo k předání usnesení o zajištění majetkových 
hodnot. Ke konkrétním částkám se vyjadřovat nebudu. Zajišťovaly se nemovitosti a peněžní 
prostředky na účtech," potvrdil Kis. Zablokovaný majetek má i advokát Aleš Dostál. 
Regionální operační program Severozápad podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. Dalších 
asi 3,5 miliardy korun se nestihlo vyčerpat. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení 
programu kvůli podezření z korupce. 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Ze 
seznamu obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé 
projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor 
ROP Severozápad. 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 



Předseda sociálních demokratů Bohuslav Sobotka nepokládá kauzu za problém ČSSD, ale konkrétních 
lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. Personální odpovědnost ponechá na krajích. 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. Ministr financí Andrej Babiš 
(ANO) poté v reakci uvedl, že ČSSD si spolu s ODS udělaly z ROP "dojnou krávu" a teď to vyplouvá na 
povrch. Podle něj nese Sobotka za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad 
odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, uvedl Babiš. 
Předseda ústecké ČSSD Miroslav Andrt očekává, že Vaňhová a Fišera, kteří donedávna patřili mezi 
nejvlivnější členy krajské ČSSD, minimálně pozastaví členství ve straně. Oba pozve na sobotní jednání 
krajského výkonného výboru. Vaňhová je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je členkou 
ústředního výkonného výboru strany. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, je 
teď řadovým členem v Ústí nad Labem. 
ČSSD v Karlovarském kraji se bude případem tří svých vysoce postavených členů obviněných v kauze 
ROP Severozápad zabývat v pondělí. Do vedení ČSSD v kraji patří Čermák, Pánik a Navrátil, který je i 
krajským předsedou strany. 
Za ODS je mezi obviněnými vedle Ježka i bývalý senátor Alexandr Novák nebo ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala. Podle informací České televize se Nováka nepodařilo zadržet, údajně je v 
zahraničí. Kauza se týká i bývalého primátora Mostu Vladimíra Bártla (ODS), který je nyní ředitelem 
odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Podle ministra Jana Mládka (ČSSD) se věc týká Bártlovy 
činnosti mimo ministerstvo, v případně závažných informací bude státní tajemník postupovat podle 
služebního zákona. 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v roce 2008. ROP Severozápad 
provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V několika figuruje bývalý šéf ROP 
Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let do vězení za přijímání úplatků a zneužití 
pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím 
nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve 
kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 
údajně ovlivněných projektů. Kušnierz je i v aktuální kauze jedním z obviněných. 
red fsl snm 
Cas| 19:08 
 

V dotační kauze za 14 miliard je jeden z 24 obviněných ve vazbě 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Doplnili jsme další informace ve 3.,6. a 8. odstavci.Praha/Ústí nad Labem 15. prosince (ČTK) - Škoda v 
dotační kauze ROP Severozápad dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, který je 
stíhán vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka 
Michaela Kise odmítá. Ústecký okresní soud o vazbě rozhodl v noci na dnešek kvůli obavám z toho, že 
by mohl ovlivňovat svědky. Další obvinění, kterých policie v úterý zadržela celkem 18, byli po 
vyslechnutí propuštěni. 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl ČTK Ježkův právník Kis. Je to 
téměř 72 procent z vyplacených dotací. Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého 
okresního soudu Martin Majchrák, který poslal Ježka do vazby. "Trestnou činnost s takovouto výší 
škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve vazebním zasedání ještě neřešil," řekl ČTK Majchrák. 
Regionální operační program Severozápad podpořil 536 projektů částkou 19,4 miliardy korun. Dalších 
asi 3,5 miliardy korun se nestihlo vyčerpat. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení 
programu kvůli podezření z korupce. 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Ze 
seznamu obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé 



projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor 
ROP Severozápad. 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
Předseda sociálních demokratů Bohuslav Sobotka nepokládá kauzu za problém ČSSD, ale konkrétních 
lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. Personální odpovědnost ponechá na krajích. 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. Ministr financí Andrej Babiš 
(ANO) poté v reakci uvedl, že ČSSD si spolu s ODS udělaly z ROP "dojnou krávu" a teď to vyplouvá na 
povrch. Podle něj nese Sobotka za chování svých spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad 
odpovědnost, byl tehdy prvním místopředsedou ČSSD, uvedl Babiš. 
Předseda ústecké ČSSD Miroslav Andrt očekává, že Vaňhová a Fišera, kteří donedávna patřili mezi 
nejvlivnější členy krajské ČSSD, minimálně pozastaví členství ve straně. Oba pozve na sobotní jednání 
krajského výkonného výboru. Vaňhová je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je členkou 
ústředního výkonného výboru strany. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, je 
teď řadovým členem v Ústí nad Labem. 
ČSSD v Karlovarském kraji se bude případem tří svých vysoce postavených členů obviněných v kauze 
ROP Severozápad zabývat v pondělí. Do vedení ČSSD v kraji patří Čermák, Pánik a Navrátil, který je i 
krajským předsedou strany. 
Za ODS je mezi obviněnými vedle Ježka i bývalý senátor Alexandr Novák nebo ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala. Podle informací České televize se Nováka nepodařilo zadržet, údajně je v 
zahraničí. Kauza se týká i bývalého primátora Mostu Vladimíra Bártla (ODS), který je nyní ředitelem 
odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Podle ministra Jana Mládka (ČSSD) se věc týká Bártlovy 
činnosti mimo ministerstvo, v případně závažných informací bude státní tajemník postupovat podle 
služebního zákona. 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v roce 2008. ROP Severozápad 
provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V několika figuruje bývalý šéf ROP 
Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let do vězení za přijímání úplatků a zneužití 
pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím 
nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve 
kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 
údajně ovlivněných projektů. Kušnierz je i v aktuální kauze jedním z obviněných. 
red gcm dvd snm 
Cas| 17:11 
 

V dotační kauze za 14 miliard je jeden z 24 obviněných ve vazbě 
15.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Praha/Ústí nad Labem/Litoměřice 15. prosince (ČTK) - Škoda v dotační kauze ROP Severozápad 
dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, který je stíhán vazebně, je podnikatel Daniel 
Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka Michaela Kise odmítá. Ústecký okresní 
soud o vazbě rozhodl v noci na dnešek kvůli obavám, že by mohl ovlivňovat svědky. Další obvinění, 
kterých policie v úterý zadržela celkem 18, byli po vyslechnutí propuštěni. 
"Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun," řekl ČTK Ježkův právník Kis. Za 
mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který poslal 



Ježka do vazby. "Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve 
vazebním zasedání ještě neřešil," řekl ČTK Majchrák. 
Mezi obviněnými jsou politici, vysocí úředníci a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Ze 
seznamu obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé 
projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor 
ROP Severozápad. 
Obvinění míří mimo jiné na krajské špičky ČSSD. Je mezi nimi nynější předseda krajské ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý 
šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, 
Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských 
Lázní (všichni ČSSD). 
Předseda sociálních demokratů Bohuslav Sobotka nepokládá kauzu za problém ČSSD, ale konkrétních 
lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout soud. Personální odpovědnost ponechá na krajích. 
"Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po 
roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká politická chyba," řekl. 
Předseda ústecké ČSSD Miroslav Andrt očekává, že Vaňhová a Fišera, kteří donedávna patřili mezi 
nejvlivnější členy krajské ČSSD, minimálně pozastaví členství ve straně. Oba pozve na sobotní jednání 
krajského výkonného výboru. Vaňhová je stále předsedkyní ČSSD v Chomutově, navíc je členkou 
ústředního výkonného výboru strany. Fišera, který byl v letech 2011 až 2012 krajským předsedou, je 
teď řadovým členem v Ústí nad Labem. 
Za ODS je mezi obviněnými kromě Ježka i bývalý senátor Alexandr Novák nebo ředitel Krajské 
zdravotní Petr Fiala. Podle informací České televize se Nováka nepodařilo zadržet, údajně je v 
zahraničí. Kauza se týká i bývalého primátora Mostu Vladimíra Bártla (ODS), který je nyní ředitelem 
odboru ministerstva průmyslu a obchodu. Podle ministra Jana Mládka (ČSSD) se věc týká Bártlovy 
činnosti mimo ministerstvo, v případně závažných informací bude státní tajemník postupovat podle 
služebního zákona. 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který začal rozdělovat dotace v roce 2008. ROP Severozápad 
provázely velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. V několika figuruje bývalý šéf ROP 
Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let do vězení za přijímání úplatků a zneužití 
pravomoci, v roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím 
nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve 
kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 
údajně ovlivněných projektů. Kušnierz je i v aktuální kauze jedním z obviněných. 
red gcm rot 
Cas| 13:49 
 

ČSSD a ODS si udělaly z ROP dojnou krávu, tvrdí Babiš 
15.12.2016    zpravy.iDNES.cz    str. 0   Zprávy / Domácí 

    iDNES.cz, Čeněk Třeček, ČTK    Ústecký kraj     

Ministr financí Andrej Babiš tvrdí, že premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka nese za chování 
svých spolustraníků v dotační kauze ROP Severozápad odpovědnost. Sobotka byl tehdy prvním 
místopředsedou ČSSD. Podle Babiše si ČSSD spolu s ODS udělaly z ROP „dojnou krávu“ a teď to 
vyplouvá na povrch. 
Babiš reagoval na Sobotkovo dopolední prohlášení, že kauza, v níž byli obviněni i funkcionáři ČSSD, se 
týká minulosti a personální odpovědnost nechá na krajích. Dále premiér uvedl, že případ nepokládá 
za problém ČSSD, ale konkrétních lidí.  (více o prohlášení premiéra zde) 
„To si určitě nemyslím, že je v pořádku, co říká pan Sobotka. Byl u toho, když se na ROP tohle 
korupční chování dělo, protože v té době byl prvním místopředsedou ČSSD. Takže za chování svých 
spolustraníků nese odpovědnost,“ uvedl Babiš. „Po kolika letech podle pana premiéra ztrácí strana 



odpovědnost za takto závažné korupční chování svých členů,“ položil ministr financí řečnickou 
otázku. 
V podobném duchu Sobotku zkritizoval také předseda TOP 09 Miroslav Kalousek. „Tvrzení ,’že on nic 
a že za to může ODS’ je směšná zbabělost a alibismus. Mají-li skutečnou sílu místní bratrstva, pak za 
to může předseda dvojnásob. Buď jim to má zatrhnout, nebo jim nemá dělat kašpara,“ napsal na 
Twitter Kalousek.     Miroslav Kalousek  (Twitter) @kalousekm   15.prosince 2016 v 11:41, příspěvek 
archivován:  15.prosince 2016 v 19:53 
Pan premiér byl v té době 1.mpř.strany.Tvrzení,"že on nic a že za to může ODS"je směšná zbabělost a 
alibismus.  https://t.co/FisvJRoXWK        4 lidé to sdílejí odpovědět retweet oblíbit 
Policie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými je i nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil. 
Ten uvedl, že kvůli kauze nehodlá rezignovat. ( více zde ) 
Dalšími obviněnými jsou bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji 
Arno Fišera a dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr 
Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
Škoda v dotační kauze dosahuje 13,9 miliardy korun. Jediným z 24 obviněných, který je stíhán 
vazebně, je podnikatel Daniel Ježek, někdejší vlivný člen ODS. Vinu podle svého právníka Michaela 
Kise odmítá. ( více zde ) 
Karlovarská ČSSD se bude případem tří svých vysoce postavených členů, kteří byli v kauze obviněni, v 
pondělí. Podle vedení krajské ústecké ČSSD by měli exhejtmanka Vaňhová a krajský expředseda 
Fišera pozastavit členství. 
 
 
URL| http://zpravy.idnes.cz/babis-o-rop-sev...domaci.aspx?c=A161215_165553_domaci_cen 
 

Dotační kauza je věcí minulosti, říká Sobotka. Škoda je téměř 14 
miliard 

15.12.2016    zpravy.iDNES.cz    str. 0   Zprávy / Domácí 
    iDNES.cz, ČTK    Ústecký kraj     

Dotační kauza ROP Severozápad, ve které byli v uplynulých dnech obviněni i funkcionáři ČSSD, se 
podle premiéra a šéfa sociálních demokratů Bohuslava Sobotky týká minulosti. Personální 
odpovědnost nechá na krajích. Kauzu premiér nepokládá za problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o 
nichž musí rozhodnout soud. Policie vyčíslila škodu na 13,9 miliardy, uvedl advokát jednoho z 
obviněných. 
 
O vyčíslené škodě informoval advokát podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. Ježek je jediný z 24 
obviněných, který je stíhán vazebně. Vinu odmítá. Policie skupinu viní z poškozování zájmů Evropské 
unie a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. 
 
Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého okresního soudu Martin Majchrák, který v 
noci na čtvrtek poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat svědky. Vyšetřování se týká už 
prvopočátků operačního programu, který reálně začal rozdělovat dotace v roce 2008. 
 
„Policejní orgán údajnou škodu vyčíslil na 13,9 miliardy korun,“ řekl Kis. Mimořádně vysokou škodu 
potvrdil i Majchrák. „Trestnou činnost s takovouto výší škody, se domnívám, zdejší okresní soud ve 
vazebním zasedání ještě neřešil. Byť se přiznám, že neznám výši škody, která byla kladena za vinu 
doktoru (Davidu) Rathovi, který byl vzat do vazby také rozhodnutím soudce zdejšího soudu,“ řekl 
Majchrák. Na problémy ukázal bývalý šéf Kušnierz 
 

https://t.co/FisvJRoXWK
http://zpravy.idnes.cz/babis-o-rop-severozapad-0v6-/domaci.aspx?c=A161215_165553_domaci_cen


Podle informací, které získala ČTK od advokátů některých obviněných, se vyšetřování týká už 
prvopočátků ROP Severozápad a pokračuje do doby, kdy se změnil systém financování projektů. 
Majchrák potvrdil, že případ do značné míry stojí na výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad 
Petra Kušnierze, který loni začal spolupracovat s policií. 
 
„Trestní stíhání je do značné míry vedeno, což není žádné tajemství, i na základě poznatků 
poskytnutých obžalovaným Kušnierzem v jeho trestní věci. Pan obviněný (Ježek) do značné míry 
zpochybňuje i osobnost spoluobviněného, neboť inženýr Kušnierz je stíhán opětovně i v téhle trestné 
věci,“ uvedl Majchrák. 
 
Kušnierz loni sepsal tabulku údajně ovlivněných projektů, kterých bylo 54. Napsal i dokumenty, kdo a 
jak se podle něj na ovlivňování podílel. ČSSD dává od kauzy ruce pryč 
 
Mezi obviněnými jsou nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, bývalý šéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD). 
 
Premiér Sobotka a šéf sociálních demokratů ve čtvrtek novinářům řekl, „že v Ústeckém kraji zaplatila 
ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po roce 2008“. „Teď se ukazuje, že to tehdy 
byla velká politická chyba,“ doplnil  Sobotka . „Je třeba, aby bylo úplně zřejmé, co se koho týká, kdo 
má jaký problém z pohledu policie. Z hlediska věcného to jsou věci, které se odehrávaly před osmi 
lety, bylo to v jiné době,“ řekl dále premiér. 
 
Konkrétní odpovědnost musí podle něj posoudit policie, státní zastupitelství a soud. „Na konci celého 
procesu uvidíme, jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli se ničeho nedopustili. Pro mne z 
hlediska sociální demokracie je to věc, která vězí daleko v minulosti,“ uzavřel premiér. Policie chce 
vyslýchat desítky lidí 
 
Policie začala kvůli dotačním podvodům na severu Čech zatýkat v úterý ráno. S výjimkou podnikatele 
Daniela Ježka, který je od noci ve vazbě  ( více o vazbě čtěte zde ), byli všichni obvinění propuštěni. 
Někdejší vlivný člen ODS Ježek skončil ve vazbě kvůli obavě, že by mohl ovlivňovat svědky. Podle 
Majchráka chce policie a státní zástupce vyslechnout mnoho svědků. „Vyjmenovali přes 120 lidí, kteří 
budou vyslýcháni v pozici svědka. Pan obviněný značnou část těch osob zná, má k nim jisté vazby,“ 
doplnil Majchrák. 
 
Daniel Ježek skončil v kauze eurodotací ve vazbě: InsertSingleVideo 
 
Mezi obviněnými je i bývalý mostecký primátor Vladimír Bártl, který nyní pracuje jako ředitel odboru 
pověřený řízením sekce na ministerstvu průmyslu a obchodu. Ministr Jan Mládek (ČSSD) ve čtvrtek v 
Litoměřicích uvedl, že se k věci nemá důvod nějak vyjadřovat, protože se věc týká Bártlovy činnosti 
mimo ministerstvo. „Pokud nám orgány činné v trestním řízení, státní zastupitelství sdělí nějaké 
informace závažného charakteru, tak státní tajemník bude postupovat podle platného služebního 
zákona,“ řekl novinářům Mládek. 
 
Obviněn byl i bývalý senátor za ODS Alexandr Novák nebo ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala (ODS). 
Deníku MF DNES se podařilo získat jejich seznam včetně obvinění. Má 17 bodů a každý z nich 
obsahuje 50 až 70 zmanipulovaných projektů v řádu miliard korun. 
 
ROP Severozápad provázely potíže už od roku 2010, soudy v této souvislosti řešily několik trestních 
případů. Obviněni byli postupně všichni ředitelé úřadu, politici i úředníci ( psali jsme o tom zde ). 
Program vznikl v roce 2006 během svého působení podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých 



společností částkou 19,4 miliardy korun. Nepodařilo se ale vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo 
asi 3,5 miliardy korun. Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z 
korupce.              Díra v soudržnosti 
 
Údajné miliardové manipulace s dotacemi pomáhal odkrýt člověk, který se cítil „zrazeně“. Čtěte ve 
čtvrteční MF DNES 
 
URL| http://zpravy.idnes.cz/sobotka-rop-sev...domaci.aspx?c=A161215_094751_domaci_hro 
 

Kauza ROP: Doplatili jsme na spolupráci s ODS. Nejde o problém 
ČSSD, ale konkrétních lidí, řekl Sobotka 

15.12.2016    zpravy.rozhlas.cz    str. 0   domaci 
    ČTK    Ústecký kraj     

Premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD) označil aktuální obvinění špiček severočeské sociální demokracie za 
kauzu minulosti, která se netýká strany, ale konkrétních lidí. ČSSD podle něj doplatila na spolupráci s 
ODS. Podle vedení krajské pobočky ČSSD by bývalá hejtmanka Jana Vaňhová i bývalý předseda Arno 
Fišer, jež policie obvinila, měli pozastavit členství v partaji. 
 
Dotační kauza, kde byli tento týden obviněni i funkcionáři ČSSD, se podle šéfa sociální demokracie 
Bohuslava Sobotky týká daleké minulosti. V kauze ROP poslal soud do vazby vlivného podnikatele a 
bývalého člena ODS JežkaPochybili jednotlivci, ne stranaPřípad nepokládá za problém celé strany, ale 
konkrétních lidí, o jejichž vině, či nevině musí rozhodnout až soud. „Na konci celého procesu uvidíme, 
jestli se ti lidé něčeho dopustili, nebo jestli se něčeho nedopustili,“ dodává premiér. Personální 
odpovědnost by pak měl vyvodit sám kraj.Kauza ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z EU policie 
stíhá 24 lidí včetně bývalé hejtmanky Vaňhové„Myslím si, že v Ústeckém kraji zaplatila ČSSD za to, že 
tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po roce 2008. Teď se ukazuje, že to tehdy byla velká 
politická chyba,'" řekl Sobotka.Mezi obviněnými je i bývalý mostecký primátor Vladimír Bártl, který 
nyní pracuje jako ředitel odboru na ministerstvu průmyslu a obchodu. Ministr Jan Mládek z ČSSD k 
celé kauze uvedl, že se k věci nemá důvod nějak vyjadřovat, protože se věc týká Bártlovy činnosti 
mimo ministerstvo. „Pokud nám orgány činné v trestním řízení, státní zastupitelství sdělí nějaké 
informace závažného charakteru, tak státní tajemník bude postupovat podle platného služebního 
zákona,“ uvedl Mládek.Krajská ČSSD situaci řešíKrajský předseda strany Miroslav Andrt míní, že 
bývalá hejtmanka Jana Vaňhová i bývalý předseda Arno Fišer by měli pozastavit své členství, což 
stanovy umožňují. Ti ještě donedávna patřili mezi jedny z nejvlivnějších členů krajské pobočky 
ČSSD.Policie vyčíslila škodu v kauze ROP Severozápad na 13,9 miliardy korun, řekl ČTK advokát 
podnikatele Daniela Ježka Michael Kis. Za mimořádně vysokou označil škodu i soudce ústeckého 
okresního soudu Martin Majchrák, který v noci poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl ovlivňovat 
svědky. Vyšetřování se týká už prvopočátků operačního programu, který reálně začal rozdělovat 
dotace v roce 2008.„Pokud platí to, jak to mám potvrzeno, že jim skutečně bylo sděleno obvinění z 
úmyslného trestného činu, což naplňuje dikci stanov, tak myslím, že v zájmu zachování dobrého 
fungování krajské organizace, by to (pozastavení členství) bylo vhodné," myslí si Andrt.Situací se bude 
zabývat až krajská konference v sobotu dopoledne, která se sejde v Teplicích, která by měla volit i 
nové vedení. „Bylo by zvláštní, kdyby se tím konference nezabývala. I kdyby to nebyl bod programu, 
tak myslím, že to v diskusi a příspěvcích zazní,“ řekl ČTK Andrt. Ještě před samotnou konferencí se 
podle něj sejde i krajský výkonný výbor strany, který má vzniklou situaci řešit.Policie v souvislosti s 
evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z poškozování zájmů EU a dalších trestných 
činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi obviněnými jsou také nynější předseda 
krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského 
hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a 
místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD).Kušnierz, Markvart, Kotlanová a Kouda jsou vinni, 

http://zpravy.idnes.cz/sobotka-rop-severozapad-08f-/domaci.aspx?c=A161215_094751_domaci_hro


rozhodl soud v kauze ROP SeverozápadDotační kauza špiček ČSSD: škoda jde do miliard, padl jeden 
návrh na vzetí do vazbyBývalý šéf ROP SZ Kušnierz přiznal machinace s dotacemi, čelí i dalšímu 
obvinění 
 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679590 
 

Kauza Severozápad: vyšetřovatelé obstavili obviněným peníze na 
účtech a desítky nemovitostí 

15.12.2016    zpravy.rozhlas.cz    str. 0   domaci 
    Ondřej Golis,Radek Kedroň    Ústecký kraj     

Vyšetřovatelé v kauze dotačních podvodů ROP Severozápad postoupili do další fáze: začali 
obstavovat majetky obviněných. Zpravodajský web Českého rozhlasu zjistil, že plomba zatím přistála 
na jednačtyřiceti nemovitostech podnikatele a někdejšího vlivného straníka severočeské ODS Daniela 
Ježka. Zablokovaný majetek má i advokát Aleš Dostál. 
 
„Zaplombování: 15. 12. 2016 11.05. Vyhotovitel listiny: Vrchní státní zastupitelství v Praze,“ stojí v 
čerstvé poznámce u čtyř desítek nemovitostí, jejichž vlastníkem či spoluvlastníkem je Daniel Ježek. A 
ten je, jak je již všeobecně známo, od úterý viněn z dotačních podvodů na severu Čech.Těch pár slov v 
katastru nemovitosti znamená, že vyšetřovací tým mu zablokoval majetek, aby jej na poslední chvíli 
nepřevedl na své blízké a tím jej nevyvedl z dosahu úřadů.Kauza ROP: Doplatili jsme na spolupráci s 
ODS. Nejde o problém ČSSD, ale konkrétních lidí, řekl Sobotka"Těsně po výslechu došlo k předání 
usnesení o zajištění majetkových hodnot. Ke konkrétním částkám se vyjadřovat nebudu. Zajišťovaly 
se nemovitosti a peněžní prostředky na účtech," potvrdil informaci advokát podnikatele Ježka a 
exsenátora Nováka Michael Kis.Jak je možné zjistit při hlubším ponoru do registru majetků, Ježek 
není jediným. Plomba visí už také na nemovitosti advokáta Aleše Dostála. Konkrétněji: vrchní žalobci 
nechali obstavit jeho byt v centru Ústí nad Labem. Jestli obstavili majetek všem ze čtyřiadvaceti 
obviněných, nelze v tuto chvíli s určitostí zjistit. „Další procesní úkony v této fázi vyšetřování 
nekomentujeme,“ reagovala na přímý dotaz Lenka Bradáčová, šéfka vrchních žalobců.Navíc: někteří 
obvinění, například někdejší šéf ŘSD v Ústeckém kraji Renné Komínek, mají trvalé bydliště vedeno v 
domě, který je napsán na příbuzné.'Návrat Nováka? Nevím' Bez zajištění jsou v tuto chvíli i majetky 
exsenátora a pravomocně odsouzeného korupčníka Alexandra Nováka. Totiž: policie mu stále 
nepředala usnesení o zahájení trestního stíhání. „Dosud není obviněn, protože není na území České 
republiky, což policie ví," uvedl Kis.Informaci, kdy se Novák vrátí, prý nemá. "Mluvil jsem jen s jeho 
manželkou, a to před policií. Jakési termíny tedy policejní orgán slyšel, ale neřekli mi, jestli si přejí, 
aby se v nich pan Novák dostavil, či ne. Pan Novák sám žádal o vyslechnutí a dostavení se,“ doplnil 
Kis. Novák přitom spoluvlastní část nemovitostí společně s Ježkem.Policie už vyčíslila škodu v kauze 
ROP Severozápad na 13,9 miliardy korun. Za mimořádně vysokou ji označil soudce ústeckého 
okresního soudu Martin Majchrák, který v noci na čtvrtek poslal Ježka do vazby z obav, že by mohl 
ovlivňovat svědky. Vyšetřování se týká už prvopočátků operačního programu, který reálně začal 
rozdělovat dotace v roce 2008. V kauze ROP poslal soud do vazby vlivného podnikatele a bývalého 
člena ODS JežkaPolicie v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad obvinila 24 lidí z 
poškozování zájmů EU a dalších trestných činů. Velkou část z nich tvoří hodnotitelé projektů. Mezi 
obviněnými jsou také nynější předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr 
Navrátil, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní (všichni ČSSD).Kauza ROP: 
Doplatili jsme na spolupráci s ODS. Nejde o problém ČSSD, ale konkrétních lidí, řekl SobotkaV kauze 
ROP poslal soud do vazby vlivného podnikatele a bývalého člena ODS JežkaKauza ROP Severozápad: 
Kvůli zneužití dotací z EU policie stíhá 24 lidí včetně bývalé hejtmanky VaňhovéKušnierz, Markvart, 
Kotlanová a Kouda jsou vinni, rozhodl soud v kauze ROP SeverozápadDotační kauza špiček ČSSD: 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679590


škoda jde do miliard, padl jeden návrh na vzetí do vazbyBývalý šéf ROP SZ Kušnierz přiznal machinace 
s dotacemi, čelí i dalšímu obvinění 
 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679759 
 

V kauze ROP poslal soud do vazby vlivného podnikatele a bývalého 
člena ODS Ježka 

15.12.2016    zpravy.rozhlas.cz    str. 0   domaci 
    Vojtěch Koval    Ústecký kraj     

Policie pokračuje ve vyšetřování údajných machinací s evropskými dotacemi v kauze Regionálního 
operačního programu Severozápad. Ještě v noci na čtvrtek poslal soud do vazby bývalého člena ODS 
Daniela Ježka. 
 
V případu machinací s evropskými dotacemi v Regionálním operačním programu Severozápad je 
obviněno 24 lidí včetně bývalé hejtmanky ústeckého kraje Jany Vaňhové z ČSSD a šéfa sociální 
demokracie v Karlovarském kraji Petra Navrátila.Policie ve středu vyslýchala obviněné do pozdních 
hodin. Podle pražské vrchní státní zástupkyně Lenky Bradáčové se policisté naplno snaží využít lhůtu 
48 hodin, kterou ze zákona mají. Chtějí vyslechnout všechny obviněné. Výslechy trvají až šest 
hodin.Ještě ve středu večer prozradila, že u jednoho ze zadržených se rozhoduje o vzetí do vazby. 
„Pan státní zástupce podal k příslušnému soudu ve vztahu k jedné zadržené osobě návrh na její vzetí 
do vazby. Jsou zadrženy celkem tři osoby včetně právě té osoby, na kterou byl podán návrh na vzetí 
do vazby. To, zda soud tuto osobu do vazby vezme, teď nemohu vůbec presumovat, bude se 
rozhodovat,“ řekla Bradáčová.Tou osobou byl vlivný podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek. Soud 
ještě v noci na čtvrtek rozhodnul o jeho vzetí do vazby.Podnikatel Ježek ve vazbě„Obviněný byl vzat 
do vazby z důvodu vazby koluzní. V případě propuštění na svobodu by mohl ovlivňovat svědky. Tento 
vazební důvod ze zákona však trvá tři měsíce. Pokud nebude za zcela mimořádných okolností shledán 
i nadále,“ vysvětlil soudce Martin Majchrák, proč poslal Ježka do vazby. Soud prý bral také v potaz 
Ježkovy vazby v zahraničí.Daniel Ježek je vlivný podnikatel a bývalý člen ODS. Má velmi úzké vazby na 
bývalého chomutovského senátora Alexandra Nováka. Když byl Novák propuštěn z vězení, tak mu 
Ježek půjčil peníze.Je možné, že Ježek nebude jediným, koho soud v kauze ROP pošle do vazby. 
Všichny obviněné kromě Ježka sice policisté po výslechu propustili, státní zástupce ale může i tak 
podat návrh na jejich vzetí do vazby. Mohou také přibýt další obvinění.Podle investigativního 
novináře Českého rozhlasu Janka Kroupy je v kauze ROP nejzajímavější osobou Jakub Pánik. Vždy se 
totiž pohyboval v „druhé nejvyšší vlně lidí, kteří byli schopní rozhodovat“. Byl náměstkem hejtmana, 
náměstkem sociální demokracie v krajích, ale také byl vlivným podnikatelem a manažerem v různých 
stavebních firmách.Politická chyba, míní SobotkaPodle Kroupy trvalo policistům odhalení skupiny 
kolem Regionálního operačního programu Severozápad tak dlouho, protože skupina byla 
neuvěřitelně sofistikovaná. Pánik například používal běloruská telefonní čísla, aby ho nemohla česká 
policie odposlouchávat.Premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD) o celé kauze prohlásil, že ji nepokládá za 
problém ČSSD, ale konkrétních lidí, o jejichž vině rozhodně soud. Celý případ se podle něj týká 
minulosti. Personální otázku prý nechá na krajských organizacích.„Myslím si, že v Ústeckém kraji 
zaplatila ČSSD za to, že tam spolupracovala ve vedení kraje s ODS po roce 2008. Teď se ukazuje, že to 
tehdy byla velká politická chyba," řekl.Podle ministra Jana Mládka se obvinění ředitele odboru 
ministerstva průmyslu a obchodu Vladimíra Bártla, který je také mezi obviněnými v kauze ROP, týká 
činnosti mimo úřad. „Pokud nám orgány činné v trestním řízení sdělí nějaké informace závažného 
charakteru, tak státní tajemník bude postupovat podle platného služebního zákona,“ dodává.Kauza 
ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z EU policie stíhá 24 lidí včetně bývalé hejtmanky 
VaňhovéÚstí zaplatí za chyby v evropských projektech zlomek původně vyměřené pokutyKriminalisté 
zasahovali v advokátní kanceláři v Ústí, zřejmě kvůli kauze ROP SZ 
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Wagenknecht: Mafiánská struktura na severu Čech od počátku 
plánovala fondy EU vykrást 

15.12.2016    zpravy.tiscali.cz    str. 0   Zprávy / Magazín 
    red    Ústecký kraj     

Kriminalisté sáhli do "politického patra" ovlivňování projektů na severozápadě Čech. V úterý obvinili 
24 lidí, mezi nimi například bývalou ústeckou hejtmanku Janu Vaňhovou nebo jejího někdejšího 
náměstka Arna Fišeru. Informace o problémech operačního programu Severozápad a podezření na 
systémovou manipulaci s projekty jsou přitom známé nejpozději od roku 2012. 
 
Upozornil na ně i audit společnosti Deloitte, který vedl auditor a pozdější náměstek ministra financí 
Lukáš Wagenknecht. "Nikoho, ani úředníky Evropské komise, podle mě nemohlo napadnout, že je 
zde nějaká mafiánská struktura, která od samého počátku plánuje vykrást strukturální fondy v tak 
masivním měřítku," říká v rozhovoru pro HlídacíPes.org. 
 
Překvapil vás rozsah úterní akce, nebo počet 24 obviněných odpovídá tomu, co o situaci kolem ROP 
Severozápad už dlouho víte? 
 
Neznáme obvinění do detailu, ale pokud budeme předpokládat, že jde o zmanipulovaný výběr 
projektů, je ten počet odpovídající. Museli tam být jak lidé, kteří zadání dávali, tak ti, kteří ho přijali. 
 
Jak jsme upozornili včera, největší problém ROP Severozápad byl v nastavení tzv. hodnotící komise, 
kde seděli politici a jejich vyslanci. Toto "třetí patro" doplňovalo úřednické a expertní posouzení 
projektů a právě tady mělo docházet k ohýbání 
"zájmových" projektů. Souhlasíte s tím? 
 
V roce 2012 skončil audit, který vznikl pod mým vedením. A jako největší problém vnímám právě onu 
třetí fázi hodnocení, tu politickou. Týkala se hodnocení všech projektů, celého operačního programu. 
Jako kritéria byly stanoveny tři otázky (soulad s rozvojovými programy, inovativnost a potřebnost 
projektu – pozn. red.), které jsou nepřezkoumatelné, protože v takové věci ani dva lidé nemohou 
dojít ke stejnému závěru. 
 
Například? 
 
Byl tam třeba projekt, který dostal v hodnocení inovativnosti deset z deseti možných bodů od všech 
členů komise a byl to přitom projekt na zahlazení díry v zemi hlínou. Co je inovativního na zahrabání 
díry v zemi? Použijí nový bagr? Dodnes nevím, vysvětlení nám nikdo nebyl schopen podat. 
 
Jak tehdy na audit reagovali politici? Vzali ho vážně? 
 
Jak v jeho průběhu, tak i po dokončení byl extrémní tlak ze všech možných stran. Ta systémová chyba 
byla nakonec postižena plošnou korekcí ze strany Evropské komise (po snížení Karlovarský a Ústecký 
kraj zaplatily dohromady 900 milionů korun – pozn. red.). Ale do hloubky to nikdo vážně nebral. A 
hlavně nikdo nepochopil, že se ta systémová chyba týká všech projektů. Vybíraly se projekty, které 
nikdy vybrány být neměly. Projekty, které měly šanci uspět, naopak vybrány nebyly. To, co se nyní 
děje, otevírá otázku, zda by neměl být kompletně přezkoumán celý operační program. 
 
Je podle vás možné, že už při startu ROPu Severozápad někdo cíleně – prostřednictvím onoho třetího 
politického patra – manipuloval pravidla se záměrem evropské dotace rozkrást? 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679464


 
Muselo to tak logicky být. Existovaly sice dokumenty, jako například operační manuál, v nichž byla 
metodika formálně popsána různými odstavci nesrozumitelného textu. Pokud chce někdo tuto 
metodiku převést do praxe, musí si k tomu sednout a pochopit, co ta slova znamenají v praxi. Ale aby 
to, co se dělo, bylo vůbec možné, musel to někdo na začátku takto připravit. 
 
Druhá věc potom je, jak byli jmenováni lidé do hodnotící komise… 
 
K tomu je zábavná historka. To nebylo nikde popsáno, jen se uvádělo, že odborná komise byla 
nominována. Ptal jsem se na to bývalého hejtmana Jiřího Šulce, řekl mi, že si na to nevzpomíná. 
Prostě tam někdo ty lidi dosadil. Už jen na tomto je vidět netransparentnost celého systému. Ale 
ještě k tomu, jak to nastavení vůbec vzniklo. Nikoho, ani úředníky Evropské komise, podle mě 
nemohlo napadnout, že je zde nějaká mafiánská struktura, která od samého počátku plánuje vykrást 
strukturální fondy v tak masivním měřítku. 
 
Napomohl tomu podle vás politický kartel ODS a ČSSD za tiché podpory komunistů, který na severu 
Čech léta vládl? Třeba po krajských volbách 2004 ODS přizvala ČSSD k vládě, ačkoli měla sama v 
zastupitelstvu většinu. A ČSSD tuto vstřícnost oplatila o čtyři roky později, kdy při koaličních jednáních 
upřednostnila ODS před KSČM. 
 
Ano, ten systém skutečně stál na těchto třech stranách a v reálu se při rozdělování dotací politický 
klíč uplatňoval. Ale mělo by zaznít, že Severozápad nebyl jediný. Třeba ROP Severovýchod měl 
nastavena pravidla úplně stejně, se stejnou politickou hodnotící komisí. V čem byl rozdíl, bylo 
provedení. Na severozápadě Čech bylo brutálnější. 
 
Asi to bude trochu věštění z křišťálové koule, ale jaké dáváte policii šance, že aktuální kauzu dovede k 
úspěšnému završení před soudem? 
 
Důležité bude, jaké má policie k dispozici listinné důkazy a dokumenty. Klíčový moment bude v tom, 
jak se jí podaří rozkrýt, co se dělo na zasedáních hodnotící komise. Tam bylo vyhodnoceno třeba 
padesát projektů během dvou hodin. Kdybyste viděl padesát projektů, to je místnost plná šanonů, 
není reálné to během dvou hodin stihnout. Uvažujme hypoteticky – pokud tam nějaké manipulace 
byly, tak abych to reálně stihl, budu mít v počítači nabodované první dvě fáze a pak do třetí pouze 
doplním, aby to správně vyšlo. Pokud někdo takové informace nebo podklady má, může tu kauzu 
úspěšně dotáhnout do konce. 
 
Robert Malecký pro Ústav nezávislé žurnalistiky 
 
URL| http://zpravy.tiscali.cz/wagenknecht-m...catku-planovala-fondy-eu-vykrast-290383 
 

Neber úplatky, neber... 
15.12.2016    Aha!    str. 2   Aktuálně 

    (ČTK, mim)    Ústecký kraj     

Exhejtmanka náměstek i ministra v cele 
 
PRAHA – Na divokém severu se zatýkali politici! Za zneužívání eurodotací obvinili policisté 24 lidí, z 
nichž exhejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD) a dalších 8 skončilo v cele. Později během dne jich šest 
propustili. 
 Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s 
evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ve hře bylo skoro 20 miliard! Mezi obviněnými figurují 

http://zpravy.tiscali.cz/wagenknecht-mafianska-struktura-na-severu-cech-od-pocatku-planovala-fondy-eu-vykrast-290383


náměstek ministra průmyslu Vladimír Bártl, bývalá ústecká hejtmanka a partnerka zavražděného 
kmotra Romana Housky Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel 
Ježek, exsenátor Alexandr Novák, Jiří Červinka a další podnikatelé či politici z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. 
 Případ dozoruje vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová, známá z kauzy Davida Ratha. 
 
Foto popis| Problémy má i exhejtmanka Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto Aha! – Jana Ulrichová 
 

Policie při razii na severu zadržela i Mládkova náměstka. Vyšetřuje 
dotace za víc než deset miliard 
14.12.2016    aktualne.cz    str. 0   Domácí 

    Lukáš Prchal, Marek Pokorný    Ústecký kraj     

Sám ministr průmyslu Jan Mládek o tom, že byl jeho náměstek zatčen, zatím neví. "Kde se zrovna 
nachází, teď zjišťují mí podřízení," uvedl. Praha – Mezi 24 
 
Praha - Mezi 24 lidmi, které v úterý zadržela policie při rozsáhlé razii související s kauzou Regionálního 
operačního programu (ROP) Severozápad, je i vysoký úředník ministerstva průmyslu a obchodu a 
bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl. Potvrdily to důvěryhodné zdroje Aktuálně.cz. 
 
Sám ministr průmyslu Jan Mládek o tom, že byl jeho náměstek zatčen, zatím neví. "Nemám žádné 
informace o tom, že by byl zadržený. Ale nemůžu to ani vyloučit. Kde se zrovna nachází, teď zjišťují mí 
podřízení," uvedl. 
 
Policie stále zadržuje devět z 24 obviněných. Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud 
nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Vyšetřovatelé se v případu zajímají o zakázky, jejichž 
hodnota podle zdroje Aktuálně.cz přesahuje deset miliard korun. Obvinění se měli podle policie 
dopustit neoprávněného schválení poskytnutí dotací, zneužívali své pravomoce úřední osoby, 
přijímali a nabízeli úplatky a dopustili se závažného zločinu účasti na organizované skupině. 
 
O devíti zadržených informovala pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Dodala, že 
žalobcům zatím běží osmačtyřicetihodinová lhůta, do které mohou rozhodnout o případném návrhu 
na vzetí obviněných do vazby. Podle Bradáčové jsou však zatím úvahy o vazebních návrzích 
předčasné. 
 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i 
Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr 
Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. 
 
Podle ověřených informací Aktuálně.cz je mezi zadrženými a obviněnými právě i Vladimír Bártl, 
pověřený funkcí náměstka, pod něhož spadají sekce podnikání, elektronických komunikací a 
spotřebitelské politiky na ministerstva průmyslu a obchodu. 
 
"Včera ráno jej odvedli z ministerstva. Nic k tomu ale nevíme, nestihl nám nic říct," řekl redakci zdroj 
blízký ministrovi průmyslu a obchodu. 
 
Bártl byl primátorem Mostu a byl jedním z těch, kdo o problémových projektech na severu Čech 
rozhodovali. Od roku 2007 působil na ministerstvu dopravy, současně ale byl i zastupitelem Mostu. V 



minulosti byl také ředitelem dceřiné společnosti Chemopetrol a byl odpovědný za výstavbu a provoz 
výrobní linky na asfaltové pásy. 
 
Bártl od úterního rána není ve svém úřadu. "Nevíme, kde je," uvedla pracovnice jeho sekretariátu, 
podle níž měl přitom sjednanou řadu schůzek. Na nich jej proto musí narychlo zastupovat jeho 
kolegové. 
 
Aktuální případ, na který dohlíží pražské vrchní státní zastupitelství, zřejmě souvisí s kauzou bývalého 
ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn 
už od loňského prosince. ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší 
několik trestních kauz. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů. 
 
 
URL| https://zpravy.aktualne.cz/domaci/poli...apa/r~708f144cc1f011e68b970025900fea04/ 
 

Zatkli vdovu po šíbrovi, kmotra i Mládkova náměstka 
15.12.2016    Blesk    str. 2   Politika 

    (simao, map)    Ústecký kraj     

Divoký severozápad: 
 
PRAHA – Na divoký severozápad se vrátil zákon! Kvůli rozsáhlým podvodům s evropskými dotacemi 
tu už bylo obviněno 24 lidí, z nichž devět zpytovalo svědomí v cele. Byla mezi nimi exhejtmanka, 
kmotr podivně propuštěný z vězení i současný náměstek ministra průmyslu. Večer ve vazbě zůstali už 
jen tři z nich. 
 
Podle pražské vrchní státní zástupkyně Lenky Bradáčové bylo původně devět lidí v kauze eurodotace 
zadržováno v obavě, že by mohli ovlivňovat nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. 
 Mezi 24 obviněnými jsou i vlivní politici ČSSD z Ústeckého a Karlovarského kraje. Z vazby 
později putovala exhejtmanka Jana Vaňhová, nebo starosta Chebu Petr Navrátil (ČSSD). Do uzávěrky 
nebyl jasný osud exšéfa ústecké sociální demokracie Arna Fišery či exsenátora Alexandra Nováka, 
který byl odsouzen za podvod a z vězení se dostal předčasně po pofiderní záruce motorkářů. »V 
chládku« se ocitl i náměstek ministra průmyslu Jana Mládka (ČSSD), který byl primátorem Mostu a 
jedním z těch, kdo o problémových projektech rozhodovali. 
 Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD 
Bohuslav Sobotka prohlásil: „To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády.“ 
Dodal, že systém už funguje jinak. 
Kdo je obviněn: 
Jana Vaňhová, J V ňh á exhejtmanka Šéfovala Ústeckému kraji v roce 2008 až 2012 a byla ve výboru, 
který měl v rozdělování eurodotací poslední slovo. Partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD a 
podnikatelský šíbr Roman Houska, který byl v roce 2013 zastřelen před jejich domem. Právě proto 
prý policie považuje exhejtmanku za nejslabší článek mezi zatčenými, protože má možnost vše 
»hodit« na svého mrtvého partnera. 
Alexandr Novák, 
bývalý senátor ODS 
Bývalý chomutovský starosta byl odsouzen za přijetí čtyřicetimilionového úplatku. Soud ho 
podmínečně propustil po dvou letech pobytu za mřížemi, protože se za něj zaručil motorkářský klub 
Gryphons. Soudce, který ho pustil, byl poté zproštěn funkce a obviněn za manipulaci s případy. 
Vladimír Bártl, náměstek ministra průmyslu 

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/policie-dal-zadrzuje-devet-obvinenych-v-kauze-rop-severozapa/r~708f144cc1f011e68b970025900fea04/


Bývalý primátor Mostu byl jedním z těch, kdo o problémových projektech rozhodovali. Od roku 2007 
působil na ministerstvu dopravy, býval i ředitelem dceřiné společnosti Chemopetrol. Nyní je 
pověřeným náměstkem ministra průmyslu a obchodu. „Včera ráno jej odvedli z ministerstva. Nestihl 
nám nic říct,“ řekl Aktuálně. cz důvěryhodný zdroj. Kdo byl dál obviněn 
Arno Fišera, bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji ?? Jakub Pánik a Miloslav Čermák, bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana ?? Daniel Ježek, bývalý člen ODS a obchodní partner ústeckého 
kmotra Patrika Oulického ?? Petr Horký, bývalý místostarosta Mariánských Lázní a náměstek 
Pavel Kouda, bývalý náměstek ústecké hejtmanky ?? Petr Fiala, bývalý předseda ODS v Ústeckém 
kraji a ředitel Krajské zdravotní ?? Petr Navrátil, předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a 
starosta Chebu ?? Jiří Červinka, někdejší dočasný šéf ROP Severozápad 
Dojili 20 miliard 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Rozděloval eurodotace pro Ústecký a Karlovarský kraj a během 
svého působení podpořil 536 různých projektů částkou 19,4 miliardy. Kvůli pozastavení pro podezření 
z korupce se nevyčerpalo asi 3,5 miliardy. Současná obvinění se týkají případů souvisejících s kauzou 
exředitele úřadu Petra Kušnierze obviněného z poškozování zájmů EU. 
 
Foto popis| 
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Divoký severozápad: 
 
PRAHA – Na divoký severozápad se vrátil zákon! Kvůli rozsáhlým podvodům s evropskými dotacemi 
tu už bylo obviněno 24 lidí, z nichž devět zpytuje svědomí v cele. Je mezi nimi exhejtmanka, kmotr 
podivně propuštěný z vězení i současný náměstek ministra průmyslu. 
 
Podle pražské vrchní státní zástupkyně je devět lidí v kauze eurodotace zadržováno v obavě, že by 
mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Žalobcům běží lhůta 48 hodin na 
rozhodnutí, zda jim navrhnou vazbu. 
 Mezi 24 obviněnými jsou i vlivní politici ČSSD z Ústeckého a Karlovarského kraje. Zadržena 
zůstává jak exhejtmanka Jana Vaňhová, tak i exšéf ústecké sociální demokracie Arno Fišera či kmotr a 
exsenátor Alexandr Novák, který byl odsouzen za podvod a z vězení se dostal předčasně po pofiderní 
záruce motorkářů. »V chládku« je i náměstek ministra průmyslu Jana Mládka (ČSSD), který byl 
primátorem Mostu a jedním z těch, kdo o problémových projektech rozhodovali. 
 Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD 
Bohuslav Sobotka prohlásil:. „To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády.“ A 
dodal, že jeho kabinet už nastavil systém čerpání evropských prostředků jinak. 
 
Kdo je obviněn: Jana Vaňhová, exhejtmanka Šéfovala Ústeckému kraji v roce 2008 až 2012 a byla ve 
výboru, který měl v rozdělování eurodotací poslední slovo. Partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD a 
podnikatelský šíbr Roman Houska, který byl v roce 2013 zastřelen před jejich domem. Právě proto 
prý policie považuje exhejtmanku za nejslabší článek mezi zatčenými, protože má možnost vše 
»hodit« na svého mrtvého partnera. 
 
Alexandr Novák, bývalý senátor ODS Bývalý chomutovský starosta byl odsouzen za přijetí 
čtyřicetimilionového úplatku. Soud ho podmínečně propustil po dvou letech pobytu za mřížemi, 
protože se za něj zaručil motorkářský klub Gryphons. Soudce, který ho pustil, byl poté zproštěn 
funkce a obviněn za manipulaci s případy. 
 



Vladimír Bártl, náměstek ministra průmyslu 
 
Bývalý primátor Mostu byl jedním z těch, kdo o problémových projektech rozhodovali. Od roku 2007 
působil na ministerstvu dopravy, býval i ředitelem dceřiné společnosti Chemopetrol. Nyní je 
pověřeným náměstkem ministra průmyslu a obchodu. „Včera ráno jej odvedli z ministerstva. Nestihl 
nám nic říct,“ řekl Aktuálně. cz důvěryhodný zdroj. Další obvinění ?? Arno Fišera, bývalý předseda 
ČSSD v Ústeckém kraji ?? Jakub Pánik a Miloslav Čermák, bývalí náměstci karlovarského hejtmana ?? 
Daniel Ježek, bývalý člen ODS a obchodní partner ústeckého kmotra Patrika Oulického ?? Petr Horký, 
bývalý místostarosta Mariánských Lázní a náměstek hejtmana ?? Pavel Kouda, bývalý náměstek 
ústecké hejtmanky 
 
Dojili 20 miliard 
 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006. Rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj a 
během svého působení podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností částkou 19,4 
miliardy. Kvůli pozastavení pro podezření z 
korupce se nevyčerpalo asi 3,5 miliardy. Současná obvinění se týkají případů souvisejících s kauzou 
exředitele úřadu Petra Kušnierze obviněného z poškozování zájmů EU už od loňského prosince, Ten 
popsal 54 ovlivněných projektů. 
 
Foto popis| 
 
Regionální mutace| Blesk - jižní Morava 
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V kauze ROP Severozápad jsou zadržováni stále tři, mezi nimi je i ten, na kterého byl podán návrh na 
vazbu, řekla pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Vazba hrozí Danielu Ježkovi. Mezi 
obviněnými mají být také někdejší hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová (ČSSD), vdova po 
zastřeleném vlivném členovi ČSSD Romanu Houskovi (†51). A také Alexandr Novák, loni propuštěný 
někdejší senátor, který si odpykával trest za korupci. Kauza patrně zasáhla i další krajské politiky 
ČSSD. 
 
Policie stále zadržuje tri osoby z 24 obviněných v kauze související s rozdělováním eurodotací. 
Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. 
Původně jich přitom bylo hned 18. V tiskové zprávě to uvedla pražská vrchní státní zástupkyně Lenka 
Bradáčová. 
 
„Z 24 stíhaných osob bylo 18 osob policejním orgánem zadrženo s tím, že v současné době se nadále 
v zadržení z důvodů vazby koluzní (důvodná obava, že by obviněný mohl působit na dosud 
nevyslechnuté spoluobviněné či svědky) nachází devět osob. S ohledem na lhůtu (48 hodin), kterou 
disponuje státní zástupce k podání případného návrhu na vzetí do vazby, jsou nyní úvahy o tomto 
institutu předčasné,“ uvedla Bradáčová. 
 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad (Regionální operační program). Podle ČTK mezi obviněnými figurují 
podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana 



Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil (oba ČSSD), podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek, bývalý 
senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka, který ROP Severozápad v minulosti dočasně vedl. 
 
Aktuální případ zřejmě souvisí s kauzou bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, 
který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. 
Kdo je kdo v nové kauze ROP Severozápad 
 
Bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová žila v minulosti s vlivným členem ČSSD Romanem Houskou, 
který byl označovaný i za „kmotra ze severu“. V listopadu 2013 ho však vrah zastřelil před garáží jeho 
rodinného domu. 
 
Vaňhová byla hejtmankou od listopadu 2008 do listopadu 2012, kdy ji nahradil Oldřich Bubeníček 
(KSČM). Do letošního října byla zastupitelkou Ústeckého kraje, dnes je zastupitelkou města 
Chomutov. V ČSSD zastávala v letech 2005 až 2009 post místopředsedkyně. Ve straně je od roku 
1998, za minulého režimu byla v KSČ. 
 
Bývalý senátor Alexandr Novák byl v roce 2015 předčasně propuštěn z vězení, kde seděl za korupci – 
zaručil se tehdy za něj motorkářský klub Gryphons. Novák je bývalým zastupitelem a také starostou 
Chomutova. Členem ODS byl do roku 2012. 
 
Obviněn byl za úplatek kolem 42 milionů z doby, kdy šéfoval Chomutovu. Po soudních tahanicích, zda 
mu zdravotní stav umožňuje nastoupit do vězení, či nikoli, skončil na Pankráci, poté seděl ve věznici v 
Všehrdech. Na svobodu se dostal 7. května 2015. Od té doby mu běží čtyřletá „zkušební doba“, lhůta, 
během které musí sekat latinu. 
 
„Patrik Oulický, Alexandr Novák, Daniel Ježek. Ti byli styční důstojníci, kteří bohužel rozhodovali o 
tom, které projekty mají projít a které ne,“ uvedla letos na jaře u soudu v Ústí nad Labem 
předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová. Oulického se dle jeho vlastních slov současná kauza 
netýká. 
 
Mezi obviněnými má figurovat i starosta Chebu Petr Navrátil, šéf ČSSD v Karlovarském kraji a bývalý 
náměstek hejtmana pro oblast regionálního rozvoje, dopravy a silniční hospodářství. Předsedou 
Výboru Regionální rady Regionu soudržnosti severozápad se stal v roce 2012. 
 
Patrně kvůli ROP Severozápad prohledali policisté z dnes již zaniklého ÚOOZ Navrátilovu nakcelář i 
byt již loni v prosinci. „Hledali dokumenty, které souvisejí s mou prací pro ROP z inkriminovaného 
období. Doma ale nic nemám. Jenom děti,“ říkal tehdy iDnes.cz. 
 
Lidovky.cz zmínily i dalšího člena ČSSD, jímž je bývalý radní Ústeckého kraje Arno Fišera, který byl 
náměstkem hejtmanky Vaňhové. „Severočeský politický boss ČSSD, po volbách 2014 sice přišel o 
oficiální post ústeckého lídra, stáhl se do ústraní, o to víc ale díky svým roky budovaným kontaktům 
ovlivňuje místní dění v zákulisí. Patří do křídla zavražděného Romana Housky a jeho partnerky, bývalé 
hejtmanky Vaňhové,“ napsala o něm Sabina Slonková na webu Neovlivni.cz. 
 
Zadržen byl podle ČTK i ředitel odboru ministerstva průmyslu a obchodu Vladimír Bártl, v letech 2011 
až 2006 primátor Mostu. „Záležitost, o kterou v případě ředitele odboru Vladimíra Bártla pověřeného 
řízením sekce jde, se pravděpodobně týká jeho působení před nástupem na ministerstvo průmyslu a 
obchodu. Proto ji MPO nebude komentovat,“ uvedl František Kotrba, mluvčí ministerstva, které vede 
Jan Mládek (ČSSD). 
 
Mezi obviněnými má být i Jiří Červinka, který vedl ROP Severozápad v roce 2011 jako pověřený 
ředitel. 



 
Spekuluje se, zda je mezi obviněnými i Miloslav Čermák (ČSSD), bývalý předseda ČSSD v Karlovarském 
kraji a někdejší člen výboru ROP Severozápad. „Já v tady tu chvíli se nebudu vyjadřovat, děkuju za 
zavolání,“ řekl Čermák Blesk.cz na dotaz, zda je mezi 24 obviněnými. 
 
Kromě bývalého náměstka hejtmana Miloslava Čermáka byl dle ČTK obviněn i další exnáměstek 
Jakub Pánik (ČSSD) či bývalý místostarosta Mariánských Lázní Petr Horký. 
 
Nově byl obviněn také další bývalý náměstek hejtmanky Vaňhové pro oblast ekonomiky, 
zdravotnictví, strategie, přípravy a realizace projektů Pavel Kouda (dříve ČSSD). 
 
Kouda je další z řady regionálních politikům, který měl kvůli údajným čachrům s dotacemi na ROP 
Severozápad problémy již v minulosti - v září 2012 byl zadržen kvůli vyšetřování korupce při 
rozdělování eurodotací a skončil ve vazbě. Letos kvůli ROP Severozápad dostal tříletý podmíněný 
trest s odkladem na pět let. 
 
Sobotka se odkazuje na minulost 
 
Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD Bohuslav 
Sobotka prohlásil, že problémy úřadu ROP Severozápad jsou z pohledu ČSSD minulostí, nikoliv 
přítomností. „To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády,“ uvedl. 
 
Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. „Naše vláda už nastavila systém čerpání 
evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou opakovat,“ 
dodal Sobotka. 
 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006 a rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. 
Během svého působení podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností částkou 19,4 
miliardy korun. Nepodařilo se ale vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy korun. 
Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. 
 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Bývalý šéf Petr Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné manipulace a 
ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných projektů. 
 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika kauzách figuruje Kušnierz, 
jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl 
podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za 
ovlivňování projektů. 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/437250/vdov...arosta-chebu-koho-stihaji-kvuli-dotacim 
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Předseda karlovarské krajské ČSSD Petr Navrátil a vysoce postavený úředník ministerstva průmyslu a 
obchodu Vladimír Bártl (ODS) jsou v současnosti nejvýše postavenými ve skupině obviněné kvůli 
manipulacím s evropskými penězi z Regionálního operačního programu Severozápad. Celkem policie 
stíhá 24 lidí. Většinu však již propustila. Zadržuje ještě tři, pro jednoho navrhl státní zástupce vazbu. 

http://www.blesk.cz/clanek/437250/vdova-po-kmotrovi-trestany-novak-starosta-chebu-koho-stihaji-kvuli-dotacim


 
 Fakta 
 Někteří z obviněných v kauze ROP Severozápad 
 
Jana Vaňhová – bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD 
 
Alexandr Novák – bývalý senátor a exstarosta Chomutova za ODS 
 
Daniel Ježek – podnikatel, bývalý člen ODS 
 
Petr Navrátil – předseda ČSSD v Karlovarském kraji a exstarosta Chebu, bývalý šéf výboru Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad 
 
Arno Fišera – bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji 
 
Jakub Pánik – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje 
 
Miloslav Čermák – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje 
 
Petr Horký – bývalý náměstek hejtmana Karlovarského kraje a místostarosta Mariánských Lázní 
 
Pavel Kouda – bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové, bývalý člen ČSSD 
 
Petr Fiala – bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní 
 
Jiří Červinka – pověřený ředitel úřadu ROP Severozápad po část roku 2011 
 
Zdroj: ČTK 
 
   Petr Navrátil je předsedou ČSSD v Karlovarském kraji a chebským starostou. V minulosti byl také 
náměstkem hejtmana a především předsedou výboru Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad, tedy vrcholného orgánu, který odpovídal za rozdělování evropských dotací v Ústeckém 
a Karlovarském kraji. 
 
Nyní je Navrátil také nejvýše postaveným činným politikem ze skupiny, kterou policie kvůli dotacím z 
ROP Severozápad obvinila. Již dříve se kolem něj policie točila, téměř přesně před rokem mu 
prohledala kancelář i byt, ale tehdy ho ještě neobvinila. Aktuální zátah ho zastihl nečekaně. Nedorazil 
na plánované jednání a na chebské radnici ho dlouho marně hledali. 
 
Nakonec však do Chebu dospělo usnesení pražského vrchního státního zastupitelství. „Pan starosta 
Petr Navrátil byl obviněn v souvislosti s vyšetřováním celé kauzy ROP Severozápad,“ uvedla mluvčí 
města Simona Liptáková. 
 
  Profil 
      Petr Navrátil 
 
Starosta Chebu a zastupitel Karlovarského kraje, šéf krajské ČSSD. V letech 2008–2015 byl 
náměstkem hejtmana pro regionální rozvoj, dopravu a silniční hospodářství. Od roku 2012 byl 
předsedou výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, od roku 2014 je 
místopředsedou. Loni v prosinci policisté prohledávali politikovu kancelář i byt a pátrali po 
dokumentech z doby, kdy zasedal v hodnotící komisi. Navrátil tehdy řekl, že jde o projekty staré tři a 
více let. 



 
Na nejvyšší místa si policie sáhla ještě jednou. Informaci o zadržení vysoko postaveného úředníka 
ministerstva průmyslu a obchodu Vladimíra Bártla (ODS) přinesl jako první server Aktuálně.cz s 
odvoláním na důvěryhodné zdroje. Vladimír Bártl je na ministerstvu pověřen řízením sekce 
podnikání, digitální ekonomiky a spotřebitele, jeho funkce tak odpovídá pozici náměstka. 
 
Mluvčí ministerstva František Kotrba však míní, že se Bártlovo zadržení nejspíše netýká jeho práce na 
MPO. „Záležitost, o kterou v případě ředitele odboru Vladimíra Bártla pověřeného řízením sekce jde, 
se pravděpodobně týká jeho působení před nástupem na ministerstvo průmyslu a obchodu. Proto ji 
MPO nebude komentovat,“ uvedl mluvčí. Bártl byl do roku 2007 mosteckým primátorem. 
 
  Profil 
      Vladimír Bártl 
 
Po vystudování liberecké Vysoké školy strojní a textilní pracoval v Chemopetrolu, kde se postupně 
dostal do pozice výkonného ředitele a později řídil jednu z jeho dceřiných společností. Následně 
vstoupil do politiky, mezi lety 2001 a 2007 byl mosteckým primátorem. Později začal pracovat ve 
státních službách, nejprve jako ředitel odboru a ředitel sekce na ministerstvu dopravy, později v téže 
pozici na MPO. 
 
   Žalobce navrhl vazbu jednomu člověku 
 
Po dlouhých výsleších policie stále zadržuje tři z 24 obviněných, uvedla pražská vrchní státní 
zástupkyně Lenka Bradáčová. Mezi propuštěnými jsou chebský starosta Petr Navrátil i bývalá ústecká 
hejtmanka Jana Vaňhová. Sami však o aktuálním dění nechtěli mluvit a skoupá na slovo byla také 
Bradáčová. „Ke skutkům ani osobám určitě v následujících týdnech nebudeme žádné informace 
poskytovat,“ řekla státní zástupkyně, když večer odcházela ze sídla Národní centrály proti 
organizovanému zločinu. 
 
Žalobci mají k dispozici lhůtu 48 hodin, do které mohou rozhodnout o případném návrhu na vzetí 
obviněných do vazby. Zatím dozorující státní zástupce Tomáš Minx navrhl vazbu pro jednoho z 
obviněných.Obviněn Fišera i Kouda 
 
Jedním z obviněných je bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, potvrdil to jeho advokát 
Jaroslav Ortman. „Obvinění má 183 stran a když ho dostal včera, tak možnosti na posouzení všech 
věcí jsou naprosto mlhavé a špatné. V každém případě popírá, že by se dopustil trestné činnosti,“ řekl 
Ortman. Zároveň potvrdil, že vlivný sociální demokrat zůstává mezi zadrženými. 
 
Nově byl obviněn také bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda (dříve ČSSD). 
„Nebudu nic komentovat, pokud budete chtít něco vědět, tak se obraťte na mého právníka,“ vzkázal 
Kouda. Bývalého náměstka potrestal letos ústecký krajský soud zatím nepravomocně tříletým 
podmíněným trestem s odkladem na pět let v jedné z předchozích kauz ROP Severozápad. 
 
  Profil 
      Jana Vaňhová 
 
V 80. letech byla členkou KSČ, pracovala jako vychovatelka na základní škole v Klášterci nad Ohří. Od 
roku 1998 je členkou ČSSD, později byla i místopředsedkyní strany. V roce 2008 se stala hejtmankou 
Ústeckého kraje, přestože nebyla volebním lídrem strany – tím byl  Jaroslav Foldyna, kolegové z jeho 
vlastní strany ho ale krátce před volbou odmítli na post hejtmana nominovat. Vaňhová byla v tomto 
období také členkou výboru regionální rady ROP Severozápad. Ten měl konečné slovo v rozhodování, 
který projekt bude podpořen evropskými penězi. Mezi lety 2012 a 2016 pak byla náměstkyní 



hejtmana Oldřicha Bubeníčka z KSČM. Politička je spojována s řadou podezřelých zakázek v kraji. 
Jejím partnerem byl podnikatel a vlivný člen ČSSD Roman Houska, kterého v listopadu 2013 našli 
zastřeleného před jejich domem. 
 
Fišera a Kouda rozšířili dosud známá a potvrzená jména obviněných, mezi kterými jsou bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil 
(oba ČSSD) nebo někdejší vlivní členové ODS, podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák 
a také bývalý ústecký krajský předseda strany a ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala. Jeho telefon je 
vypnutý. Mluvčí Krajské zdravotní Jiří Vondra už dříve řekl, že Fiala čerpá dovolenou. 
 
Mluvčí Ústeckého kraje, který je jediným akcionářem Krajské zdravotní, Lucie Dosedělová řekla, že 
kraj o obvinění svého manažera nemá informace. „Policie se na nás neobrátila. Nemáme tedy 
informace, zda to tak je nebo není. A i kdyby to tak bylo, tak se k tomu nebudeme vyjadřovat do 
doby, než by došlo k rozhodnutí soudu,“ řekla Dosedělová. 
 
Kromě někdejších špiček Ústeckého kraje jsou na seznamu obviněných, který má k dispozici ČTK, 
hodnotitelé projektů, které žádaly o dotace z ROP Severozápad. 
 
  Profil 
      Alexandr Novák 
 
Bývalý senátor ODS a exstarosta Chomutova. V roce 1999 město prodalo akcie Severočeské 
energetiky a Severočeské plynárenské společnosti za 317 milionů korun německé firmě – peníze za 
zprostředkování ale skončily na rakouském soukromém účtu Novákových. Za přijetí úplatku ve výši 43 
milionů byl v roce 2010 odsouzen ke dvěma letům vězení a pokutě 5 milionů korun, po odvolání mu 
krajský soud trest zpřísnil na čtyři roky. Novák se vězení dlouho vyhýbal; až na jaře 2013 ho zadržela 
policie, která se obávala, že chce politik uprchnout do USA. V půlce trestu Nováka soud podmínečně 
propustil. Zaručil se za něj spolek Gryphons, který svou činnost dokládal zapůjčením čtyřkolky, pípy a 
pomoc při organizaci neckyády v obci Želenice. Podle kárného senátu NSS žalobce Kosán, který 
Novákovi pomohl na svobodu, porušil své povinnosti; stejně tak pochybil i chomutovský soud. Novák 
po propuštění z vězení koupil dva hotely v Chomutově, další nemovitosti pořídila jeho manželka. Už 
dříve nakoupili také rozsáhlé pozemky na severu Čech a několik domů. 
 
I v Karlovarském kraji se obvinění týkají mimo jiné špiček krajské ČSSD. Obviněn byl současný krajský 
předseda Petr Navrátil, bývalí náměstci hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák a Petr Horký, který 
byl též místostarostou Mariánských Lázní. 
 
Čermák se nechtěl k současné situaci vyjadřovat. Podobně i Petr Horký nechtěl konkretizovat, čeho 
se ale obvinění týká, ale potvrdil, že byl obviněn a už je na svobodě. Pánik ani Navrátil na telefony 
nereagují.Kušnierz: Nemám co ztratit 
 
Obvinění se týká také bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze. Ten však figuroval i 
v dalších kauzách, které se točí kolem programu evropských dotací pro Ústecký a Karlovarský kraj. 
Když mu po odpykání prvního trestu hrozilo, že se do vězení vrátí, začal vypovídat. Právě na jeho 
výpovědi podle některých advokátů nová obvinění stojí. Kušnierz míní, že nemá co ztratit. Tvrdí, že se 
do problémů dostal kvůli své důvěřivosti. „Byl jsem loajální a poslušný, řekneme-li to těmito dvěma 
slušnými slovy,“ řekl. 
 
Naproti tomu Leo Steiner, který už kdysi poukazoval na neprůhledný způsob hodnocení projektů a 
rozdělování evropských dotací v Ústeckém kraji, v souvislosti s obviněním tak velkého množství 
vysoko postavených lidí hovoří o mafii, jejíž nedílnou součástí Petr Kušnierz byl. „Byl pevnou součástí 
mafie v pozici vykonavatele,“ míní Steiner. 



 
    ROP skončil, soudy pokračují 
 
Regionální operační program Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší 
několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
 
V několika kauzách figuruje bývalý ředitel úřadu Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení 
za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. 
 
Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
 Kauzy kolem ROP Severozápad 
 
Úplatkářská kauza Petra Kušnierze – V lednu 2014 poslal odvolací Vrchní soud v Praze na pět let do 
vězení (ústecký krajský soud mu původně uložil 7,5 roku) bývalého ředitele dotačního úřadu 
Severozápad Petra Kušnierze. Podle rozsudku chtěl s pomocí svých tří přátel získat provize z 
přidělených dotací. Soud konstatoval, že odsouzení žádali minimálně 1,7 milionu korun a velkou část 
z toho převzali. Kušnierzovi spoluobžalovaní, tři komplicové a tři žadatelé, dostali od soudu 
podmíněné tresty. V květnu 2014 Nejvyšší soud zamítl Kušnierzovo dovolání, v listopadu byl pak 
někdejší vysoký úředník z vězení podmínečně propuštěn. 
 
Ovlivňování projektů – V září 2014 se ústecký krajský soud začal zabývat případem ovlivňováním 
projektů v ROP Severozápad. Letos v březnu bývalého ředitele úřadu Kušnierze poslal zatím 
nepravomocně na sedm let do vězení. Podmínkami potrestal někdejšího náměstka hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavla Koudu, dalšího bývalého ředitele úřadu Pavla Markvarta a úřednici Irenu 
Kotlanovou. Naopak bývalého právníka úřadu Jana Martinovského a dalšího z ředitelů Petra Vráblíka 
obžaloby zprostil. Sedmiletý trest pro Kušnierze je souhrnný. Protože se měl skutků dopustit v době, 
kdy byl v podmínce za první trest za úplatky, soud tento rozsudek zrušil a vynesl souhrnný trest. 
Kušnierze, který u soudu přiznal, že v ROP Severozápad byly projekty ovlivňovány s vědomím politiků, 
a Kotlanovou potrestal soud nejen za zneužití pravomoci, ale i za poškozování finančních zájmů 
Evropských společenství. V kauze ovlivňování projektů zbývá ještě rozhodnout o úřednici Kláře 
Odvárkové, jejíž případ vyloučil v samostatnému projednání. 
 
Kauza konkurenčních doložek pro ředitele ROP Severozápad – V březnu 2014 policie obvinila pět 
bývalých či současných zaměstnanců ROP Severozápad, kteří podle ní nesou odpovědnost za uzavření 
statisícových konkurenčních doložek pro exředitele úřadu Petra Kušnierze a Pavla Markvarta. Doložky 
jim zajišťovaly 12 měsíčních platů po odchodu z funkcí, úřad jim peníze vyplatil. Obžalováni byli 
ředitelka ROP Severozápad Jana Havlicová, někdejší předseda výboru a bývalý hejtman Jiří Šulc, 
exředitel Pavel Markvart, bývalý právník úřadu Jan Martinovský a Petr Červinka, který úřad vedl jako 
pověřený. Kauzu začal ústecký soud projednávat loni v listopadu. 
 
Předražené přístroje – Soud také řeší podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup 
přístrojů. Část obžaloby se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská 
zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti. 
Hlavní líčení bude pokračovat v únoru 2017. 
 
Žalobce Tomáš Minx oznámil, že kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 



zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. 
 
Soudkyně Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními hybateli dění kolem ROP 
Severozápad. „Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál kromě Koudy, Markvarta 
ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr Novák, Daniel Ježek,“ řekla. 
Ve výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s Ježkem, exsenátorem Novákem v Chomutově či 
Oulickým. 
 
Před soudem stojí i ředitelka Jana Havlicová. Společně s dalšími lidmi včetně bývalého hejtmana 
Jiřího Šulce je obžalována za to, že podle policie neoprávněně svým předchůdcům proplatila 
statisícové částky při odchodu z úřadu. Soud už téměř rok řeší i podezření z předražení zakázky 
Krajské zdravotní na nákup přístrojů. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti.Kvůli 
problémům se nevyčerpalo 3,5 miliardy 
 
Program ROP Severozápad byl téměř dva roky pozastaven. Úřady k tomuto kroku přistoupily kvůli 
neprůhlednému rozdělování peněz a velkým chybám v projektech a obvinění úředníků a politiků. 
Naplno se čerpání podařilo obnovit po téměř dvou letech. Nestihlo se proto vyčerpat zhruba 3,5 
miliardy korun. 
 
ROP Severozápad podpořil během své existence 536 projektů, nejúspěšnějšími žadateli byly Ústecký 
a Karlovarský kraj, město Ústí nad Labem a Krajská zdravotní sdružující pět nemocnic v Ústeckém 
kraji. Díky dotacím bylo opraveno 30 školních a předškolních zařízení, opraveno nebo vybudováno 
245 kilometrů silnic nebo 55 kilometrů cyklostezek. 
 
Úřad na dotacích proplatil 19,4 miliardy korun, poslední peníze poslal příjemcům na konci června. 
Regionální operační programy už dnes pro čerpání evropských dotací nefungují, peníze přerozdělují 
jednotlivá ministerstva. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domac...-zadrzuje-tri-lidi-nekterym-hrozi-vazba 
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Policie kvůli machinacím s evropskými dotacemi v Regionálním operačním programu (ROP) 
Severozápad plánuje ještě ve středu vyslechnout někdejšího ředitel dotačního úřadu Petra Kušnierze. 
Do středečního odpoledne vyslechla 18 z 24 obviněných. Jak zjistil a ověřil Zpravodajský web Českého 
rozhlasu, skupina podle obvinění způsobila několikamiliardovou škodu. 
 
Policie při velkém zátahu na severu Čech zadržela podnikatele a politiky z Ústeckého kraje. Figurují 
mezi nimi bývalá hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý předseda ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD) či podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr 
Novák.Škoda, kvůli níž kriminalisté skupinu stíhají, šplhá do miliard, jak Zpravodajskému webu 
Českého rozhlasu potvrdil Fišerův advokát Jaroslav Ortman. „V souhrnu škoda přesahuje několik 
miliard," uvedl.Jeho klient obvinění odmítá. „Obvinění má 183 stran. Když ho dostal včera, tak 
možnosti na posouzení všech věcí jsou naprosto mlhavé a špatné. V každém případě popírá, že by se 
dopustil trestné činnosti," řekl ČTK Ortman. Zároveň potvrdil, že vlivný sociální demokrat zůstává 
mezi zadrženými.Jeden návrh na vzetí do vazbyStátní zástupce už podal u jednoho ze zadržených 
návrh na vzetí do vazby. Policie z 24 obviněných navíc stále zadržuje tři osoby.Vrchní státní 

http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domaci/1982602-policie-kvuli-eurodotacim-stale-zadrzuje-tri-lidi-nekterym-hrozi-vazba


zástupkyně Lenka Bradáčová během dne uvedla, že lidé jsou zadržováni kvůli obavě, že by mohli 
ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Kolem poledne policie zadržovala ještě 
devět lidí, šest jich tedy během odpoledne propustila.Kauza ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z 
EU policie stíhá 24 lidí včetně bývalé hejtmanky VaňhovéVýslechy obviněných běží už druhým dnem, 
podle informací Zpravodajského webu Českého rozhlasu zbývalo ve středu odpoledne vyslechnout 
pět lidí, policie překvapila i neplánovaným výslechem Kušnierze. „Bylo to nečekané, původně vůbec 
neměl být vyslýchán," uvedl jeden z advokátů.Mezi zadrženými jsou také dva bývalí náměstci 
karlovarského hejtmana Jakub Pánik a Miloslav Čermák, dále Petr Horký, který byl náměstkem 
hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní, bývalá hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová a její bývalý 
náměstek Pavel Kouda (dříve ČSSD).„Nebudu nic komentovat, pokud budete chtít něco vědět, tak se 
obraťte na mého právníka," řekl Kouda. Bývalého náměstka potrestal letos ústecký krajský soud 
zatím nepravomocně tříletým podmíněným trestem s odkladem na pět let v zatím poslední kauze 
ROP Severozápad.Nikdo nechce potvrdit, z čeho jsou obviněniNa seznamu všech obviněných jsou 
hodnotitelé projektů a také bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr 
Fiala. Jeho telefon je vypnutý. Mluvčí Krajské zdravotní Jiří Vondra už dříve řekl, že Fiala čerpá 
dovolenou. Lucie Dosedělová, mluvčí Ústeckého kraje, který je jediným akcionářem Krajské 
zdravotní, řekla, že kraj o obvinění svého manažera nemá informace. „Policie se na nás neobrátila. 
Nemáme tedy informace, zda to tak je, nebo není. A i kdyby to tak bylo, tak se k tomu nebudeme 
vyjadřovat do doby, než by došlo k rozhodnutí soudu."„Jsem nyní doma, ale nechci se k současné 
situaci vyjadřovat," reagoval Čermák. Podobně i Petr Horký potvrdil, že byl obviněn, ale je už na 
svobodě. Čeho se ale obvinění týká, nechtěl konkretizovat. Pánik či Navrátil telefony stále 
neberou.Mezi 24 lidmi, jejichž obvinění státní zástupci oznámili, je bývalý ředitel úřadu ROP 
Severozápad Petr Kušnierz. Ten byl obviněn už loni v prosinci. Na jeho výpovědi podle některých 
advokátů nová obvinění stojí.Kauza ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z EU policie stíhá 24 lidí 
včetně bývalé hejtmanky VaňhovéKriminalisté zasahovali v advokátní kanceláři v Ústí, zřejmě kvůli 
kauze ROP SZBývalý šéf ROP SZ Kušnierz přiznal machinace s dotacemi, čelí i dalšímu 
obviněníKušnierz, Markvart, Kotlanová a Kouda jsou vinni, rozhodl soud v kauze ROP Severozápad 
 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679243 
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        Ústecký kraj     

Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Veřejnost se postupně dozvídá jména 24 lidí obviněných ze zneužití evropských dotací v nové kauze 
ROP Severozápad. Řada z nich patřila nebo ještě patří mezi vlivné politiky sociální demokracie v 
Ústeckém a Karlovarském kraji. Má mezi nimi být například vysoký úředník ministerstva průmyslu a 
bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl, stejně tak v seznamu figurují třeba bývalý předseda ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera nebo někteří náměstci hejtmana či hejtmanky obou regionů. V případu 
jde o zakázky, jejichž hodnota pravděpodobně přesahuje 10 miliard korun. My zveme do vysílání 
poslance sociální demokracie a současného náměstka hejtmana Ústeckého kraje Jaroslava Foldynu, 
dobrý večer. 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Dobrý večer. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679243


Jak na vás, pane Foldyno, působí ten poslední vývoj kolem pauzy ROP Severozápad, a to, že v 
posledních hodinách jsme se dozvěděli o obvinění některých bývalých nebo i nynějších předních 
představitelů vaší strany? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Já musím říct, že, když budu mluvit konkrétně za sociální demokracii Ústeckého kraje, na nás ten 
dozvuk nějaké historie, která, která tady s námi, která se tady odehrála a samozřejmě ten dozvuk na 
sociální demokracii dopadá, neřekl bych, že nedopadá, nicméně, když se podíváme na ty konkrétní 
věci, tak my jsme už nekandidovali nikde lidi, kteří byli nějak, jakkoli spojeni s tím, s těmi kauzami. My 
na jednu stranu ctíme presumpci neviny, nikdo nebyl zatím odsouzen, na druhou stranu, když je 
někdo vyšetřován, nebo je spojen s nějakou zásadní kauzou, tak s snažíme, aby tito lidé nefigurovali 
na dalších kandidátkách, dokud se ty věci nevyřeší. Takže za nás, za ústeckou sociální demokracii ..., 
prosím? 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
No, někteří třeba nefigurují na kandidátkách, promiňte, že vás přerušuji, ale někteří nefigurují na 
kandidátkách, ale, dejme tomu, třeba stále působil ve vysoké funkci na ministerstvu průmyslu právě 
bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl. Takže nejsou všichni úplně nečinní. 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
To vám neumím odpovědět, já, já, já nejsem ani ministr průmyslu a obchodu a pan Bártl není členem, 
nebo není a nebyl členem sociální demokracie. Toto konkrétně nemohu ani komentovat, pane 
redaktore, to se omlouvám ... 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Mimochodem, jsou jména z těch, které se teď dostávají na veřejnost, ... 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Ano. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
... která byste v téhle souvislosti vůbec nečekal, že by mohla také zaznít? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Přiznám se, že, že, já za prvé celou řadu těch jmen neznám, jenom několik, které se mihly ve 
zpravodajství médii, že nejsem překvapen, abych byl upřímný. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
A proč nejste překvapen? Vy jste je podezříval sám? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
No, protože jsem předtím ..., ne, ne, to ne, jako vesměs mě se ptali na, na moji kolegyni někdejší v 
sociální demokracii, kolegyni a někdejší hejtmanku Janu Vaňhovou, tak to bylo v období, kdy paní 



Vaňhová byla ve funkci, takže se to k ní nějakým způsobem vztahuje, nicméně já to slyším poprvé, že 
byla obviněna. To, my jsme to nikdo nevěděli, ale jako funkcionářka toho kraje v té době byla, tak to 
nejsem překvapen a pan Fišera byl náměstek hejtmana v té dané době, tak to jsou lidi, kteří bohužel 
se jich to dotýká ..., takže slovo "překvapil" bych nepoužil. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Ano, ano, čili nepřekvapuje vás to jenom z titulu jejich funkce, anebo kvůli, dejme tomu, jejich 
profilu? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Ne, tak já to teď nemohu, těžko budu, budu říkat. Já jsem v té době byl odejit z krajské funkce, 
přestože jsem ty volby vyhrál, tak já už jsem je potom nesledoval detailně a ty procesy a věci, které 
probíhaly kolem těch kauz, znám jenom z médií a z komentářů kolegů. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Čili, čili vy jste vůbec netušil, i když jste v té krajské organizaci nějakým způsobem figuroval, co se na 
programu ROP Severozápad děje? Nikdo se o tom ve straně ani slovem nezmínil? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
No, takhle bych to neřekl.  My jsme slyšeli a viděli to, co se komentovalo v médiích, ale my, kteří jsme 
nebyli účastni těch procesů, to znamená, bezprostředně jsme nebyli v jednotlivých výborech a 
posudcích, tak jsme o těch věcech věděli jenom zprostředkovaně z médií nebo z vyprávění těch lidí, 
kteří říkali: je to tak či není, ale my jsme, těžko vám mohu říct, že jsme o tom věděli, nebo nevěděli. 
To bych byl blázen, kdybych něco takovýho říkal. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Ani stín podezření, že se něco děje špatně, jste neměli? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
No, stín podezření jsme měli až ve chvíli, kdy, kdy policie začala ty věci šetřit a začly se ty jména 
ventilovat, ventilovat na veřejnosti, tak, tak samozřejmě jsme podezření měli, a proto, proto jsme byli 
velmi obezřetní v těch dalších krocích a ústecká sociální demokracie žádné lidi, kteří byli jakkoli 
spojeni s těmi kauzami, nenominovala už do žádných jaksi voleb nebo věcí, které se na veřejnosti 
odehrávaly. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
To jste už říkal, ale dá se říct, a vy jste to naznačil na začátku, že skutečně ten případ, přestože už ti 
lidé nekandidovali, jak říkáte, přeci jenom poškozuje pověst sociální demokracie? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Jednoznačně, pane redaktore. To nás poškozuje ... 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 



A je to důvod k nějaké reflexi? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Vždycky je to důvod k reflexi a k obezřetnosti v těchto věcech. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
A k jaké? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Pro nás je to velká, velké poučení. Tak za prvé, my jsme kandidovali vesměs z komunální politiky, v 
těchto dalších krajských volbách, kteří se dostali, tak jsou vesměs krajští komunální politici. S nimi 
žádné kauzy spojené, spojené nebyly, takže vyhýbáme se tomu, abychom jakkoli, kohokoli 
kandidovali, kdo bude spojen s nějakým problémovým, problémovými kauzami. Tak asi takto, no, i 
když asi člověk těžko může posuzovat. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
No a třeba pravidla pro rozdělování dotací, kontrolní mechanismy jsou dnes podle vás nastaveny 
dostatečně přísně, aby přinejmenším se ztížila ta machinace s dotacemi? 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Tak podívejte se, ty, ty věci vždycky byly nějakým způsobem nastaveny. Odpovědnost, kontrolní 
mechanismy mělo  ministerstvo financí, ministerstvo pro místní rozvoj. Takže všechny ty mechanismy 
zafungovaly, lidi byli odhaleni. Ty problémy se ukázaly jako velké ... 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Až velmi zpětně. 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
A je potřeba je reflektovat a jistě se zpřísnily ty věci, které jsou normálně nastaveny, čili my 
nenastavujeme ty, ty mechanismy, to už nastavujou úřady, nastavuje je Brusel ve vztahu k České 
republice. Všechny věci se zpřísnily. To, to je pravda. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Dodává poslanec ČSSD za Ústecký kraj Jaroslav Foldyna. Děkuji vám, na shledanou. 
 
Jaroslav FOLDYNA, poslanec, současný náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Také děkuji, na shledanou. 
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Vladimír KROC, moderátor 
-------------------- 
Policie zadržuje 9 ze 24 obviněných v kauze související s evropskými dotacemi z Regionálního 
operačního programu Severozápad. Mohli by ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky, uvedl Vrchní 
státní zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. Mezi obviněnými jsou podnikatelé i politici z 
Ústeckého i Karlovarského kraje. U telefonu je Radek Nohl, redaktor serveru Seznam.zpravy.cz. 
Dobrý den. 
 
Radek NOHL, redaktor serveru Seznam.zpravy.cz 
-------------------- 
Dobrý den. 
 
Vladimír KROC, moderátor 
-------------------- 
Případ zřejmě souvisí s kauzou bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušníře, který je z 
poškozování zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. Ve vězení se rozmluvil a udal 
některá jména. Nicméně oficiální úřady odmítají potvrdit, že zasáhly i díky jemu. Nakolik zásadní tedy 
mohla být podle vás Kušnířova vyjádření? Mohl by právě on být tím hybatelem vyšetřování? 
 
Radek NOHL, redaktor serveru Seznam.zpravy.cz 
-------------------- 
Podle mě ty informace, který pan Petr Kušníř, bývalý ředitel dotačního úřadu v Ústeckém, Ústecký, v 
Ústí nad Labem vlastně řekl policii, tak podle mě to jsou vlastně klíčová slova, na který ta policie, ze 
kterých ona vychází, protože policie dosud byla, neměla tolik zdrojů informací o tom, jak co vlastně 
probíhalo v zákulisí, když se rozdělovaly dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. A i vlastně soudkyně 
Kamila Elsnicová vlastně mluvila o tom, že by tam měl být na těch lavicích obžalovaných někdo jiný, 
což se doposud nestalo a právě tahle jeho výpověď, kterou on učinil na polici, vlastně ten celej proces 
rozpohybovala. 
 
Vladimír KROC, moderátor 
-------------------- 
Jaká tedy byla Kušnířova role v kauze, nebo měla být, čeho se měl dopustit? 
 
Radek NOHL, redaktor serveru Seznam.zpravy.cz 
-------------------- 
Pan Petr Kušníř byl vlastně dvakrát už odsouzen, jednou nepravomocně, za to, že vlastně ovlivňoval 
rozdělování těch dotací, jednou pravomocně za to, vlastně, že si při, bral úplatky, aby ty jednotliví 
žadatelé ty dotace dostali. Část trestu už vlastně, který on dostal, tak si vlastně i odpykal ve vězení. 
 
Vladimír KROC, moderátor 
-------------------- 
A právě Kušníř tedy řekl vyšetřovatelům i to, že projekty byly ovlivňovány s vědomím politiků. Jaký 
dopad může mít taková kauza na politickou scénu na Ústecku? 
 
Radek NOHL, redaktor serveru Seznam.zpravy.cz 
-------------------- 



Podle mého názoru úplně takovej nějak velkej vliv mít pravděpodobně již nebude. Je to kvůli tomu, že 
vlastně řada těch politiků, kteří jsou v současný době buď zadrženi nebo obviněni, už nejsou na těch 
pozicích, na kterých byli dříve. Jenom připomenu, že jde o několik náměstků hejtmana, nebo jde 
vlastně o hejtmanku samotnou, takže oni už vlastně nejsou v současný době, kromě pana Navrátila, 
kterej je starostou v Chebu, tak oni už vlastně nejsou na pozicích, které by vlastně by byly pro ně tak 
jako významné, takže ten problém myslím, že úplně tak nebude, s výjimkou teda toho pana starosty 
Chebu. 
 
Vladimír KROC, moderátor 
-------------------- 
Takže mezi těmi zadrženými jsou kromě jiných, jak už jste řekl, bývalá ústecká hejtmanka Jana 
Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, potom podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr 
Novák nebo Jiří Červinka. Zadržen ale nebyl podnikatel Patrik Oulický, o kterém média spekulovala. 
Víme, jakou roli mohl sehrát on v té kauze a je překvapivé, že tedy na tom seznamu zadržených není? 
 
Radek NOHL, redaktor serveru Seznam.zpravy.cz 
-------------------- 
On hrál, musíme vycházet pouze z toho, co asi pravdě..., vycházet z toho, co říkal pan Petr Kušníř u 
soudu a co vlastně řekl i na policii. On vlastně tvrdil, že, že pan, že tři podnikatelé, pan Ježek, pan 
Novák a pan Oulický měli podle něj nějakým způsobem se podílet na ovlivňování rozdělování dotací v 
Ústeckém a Karlovarském kraji. Je teda z toho, co vycházíme, kdo byl zadržen, kdo obviněn, že mezi 
nimi pan Oulický není, tak v tomhle směru to může bejt jakoby překvapení, ale pravděpodobně 
policie asi nemá tolik důkazů, aby pana Oulického zadržela, takže je to situace taková, kterou asi 
musíme brát tak, jak je. 
 
Vladimír KROC, moderátor 
-------------------- 
A proč myslíte, že policistům trvalo tak dlouho než začali zatýkat řekněme ve velkém? Bylo 
rozhodující právě to svědectví pana Kušníře? 
 
Radek NOHL, redaktor serveru Seznam.zpravy.cz 
-------------------- 
Podle mě ano, protože vlastně doposud ta, jenom připomenu, policie vlastně tyhle případy vyšetřuje 
4, 5 let a vlastně dosud jim chyběl ten klíčový člověk, kterej by se vlastně rozpovídal o tom, jak to 
vlastně mělo v tom, jak si měli vlastně ty dotace rozdělovat. Pan Kušníř to vlastně udělal až poté, co 
se vlastně, jak on osobně říkal, naštval, protože se na něj, protože se na něj podnikatelé, kteří, které 
on vlastně doposud kryl, tak oni se vlastně na něj vykašlali lidově řečeno a ne, nezajistili mu žádnou 
práci, žádné místo a on byl vlastně de facto bez peněz, bez všeho a už byl opakovaně si vlastně 
odseděl nějakej trest, tedy odseděl si nějakej trest. Takže jeho role je určitě klíčová a jeho vlastně 
svědectví je v tomhle případě vlastně důležité. 
 
Vladimír KROC, moderátor 
-------------------- 
A rozhodující. Radek Nohl, redaktor serveru Seznam.zpravy.cz. Děkujeme. Na shledanou. 
 
Radek NOHL, redaktor serveru Seznam.zpravy.cz 
-------------------- 
Na slyšenou. 
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Jana GULDA, moderátorka 
-------------------- 
Policie podle informací ČTK zadržela ředitele odboru ministerstva průmyslu a obchodu Vladimíra 
Bártla, a to údajně v případu zneužití dotací z Regionálního operačního programu Severozápad. V 
souvislosti s tím vyšetřovatelé stále vyslýchají několik lidí. Celkem jich obvinili 24. Jsou mezi nimi 
vlivní politici ČSSD a ODS z Ústeckého a Karlovarského kraje. 
 
Jana KLEMENTOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Zadržení ředitele odboru na ministerstvu průmyslu Bártla nepřímo potvrdil mluvčí resortu František 
Kotrba. 
 
František KOTRBA, mluvčí ministerstva průmyslu a obchodu 
-------------------- 
Záležitost, o kterou jde, se pravděpodobně týká jeho působení před nástupem na ministerstvo 
průmyslu a obchodu. Proto ji MPO nebude komentovat. 
 
Jana KLEMENTOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Bártl byl v letech 2001 až 2006 primátorem Mostu. Jestli je mezi zadrženými na policii, se neví. Vrchní 
státní zástupkyně Lenka Bradáčová vysvětlila, proč policisté část obviněných zatím nepropustili. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
Až budou vyslechnuty všechny osoby, pak státní zástupce učiní tu konečnou úvahu, zda budou 
propuštěny, nebo zda u některé z osob bude přicházet v úvahu návrh na vzetí do vazby. 
 
Jana KLEMENTOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Na návrh na vzetí do vazby mají státní zástupci lhůtu 48 hodin, která uplyne v noci. Jana Klementová, 
Radiožurnál. 
 
Jana GULDA, moderátorka 
-------------------- 
Policejní centrálu během dne opustili advokáti některých zadržených. A jaká je situace na místě teď, 
to už ví redaktorka Eliška Malínská. 
 
Eliška MALÍNSKÁ, redaktorka 
-------------------- 
Sídlo Národní centrály proti organizovanému zločinu opustil v doprovodu svého právního zástupce 
starosta Chebu Petr Navrátil z ČSSD. Policisté ho sem přivezli už včera. Při odchodu řekl, že se cítí 
nevinný a jeho obhájce dodal, že obvinění z jejich pohledu vyvrátili. Výslech má za sebou také bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová z ČSSD. Ke svému obvinění neřekla při odchodu ale vůbec 
nic.  Od sídla Národní centrály proti organizovanému zločinu Eliška Malínská, Radiožurnál. 
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Jana UTTENDORFSKÁ, moderátorka 
-------------------- 
Policie kvůli machinacím s evropskými dotacemi v programu Severozápad zadržela 18 ze 24 
obviněných. Na 9 lidí je navržená vazba, aby nemohli ovlivňovat ještě nevyslechnuté svědky. 
Konkrétní návrh na vzetí do vazby státní zástupce ještě nevydal, říká pražská vrchní státní zástupkyně 
Lenka Bradáčová. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
Jelikož státní zástupce má pro možný návrh na vzetí do vazby lhůtu 48 hodin, pak v této chvíli je ještě 
předčasné jakkoliv spekulovat o tom, zda konkrétní návrh na konkrétní osoby bude podán. 
 
Jana UTTENDORFSKÁ, moderátorka 
-------------------- 
Mezi obviněnými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje a chomutovská zastupitelka Jana Vaňhová 
nebo starosta Chebu Petr Navrátil, oba z ČSSD. Potvrdili to jejich advokáti. Policisté zadrželi taky 
Jiřího Červinku, který v roce 2011 vedl dotační úřad Severozápad. Obviněný je i podnikatel Daniel 
Ježek nebo bývalý senátor z ODS Alexandr Novák. Případ zřejmě souvisí s dřívější výpovědí bývalého 
ředitele úřadu Severozápad Petra Kušnierze. Ten je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn už od 
loňského prosince. Kušnierz teď s vyšetřovateli spolupracuje. A před sídlem policie v Praze v ulici Na 
Perštýně, kde vyšetřovatelé zadržené vyslýchají, je také naše reportérka Pavla Firbacherová. 
 
Pavla FIRBACHEROVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Tady před budovou Národní centrály proti organizovanému zločinu stojí několik policejních aut s 
ústeckou registrační značkou. Policisté tady od rána pokračují s výslechy. Měla by tady být třeba 
bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová z ČSSD, anebo třeba taky krajský předseda ČSSD v 
Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil. Z policejní budovy vyšel zhruba před půl hodinou 
jeho advokát Jiří Schüller. Odmítnul ale cokoliv říct. Z Prahy Pavla Firbacherová, Radiožurnál. 
 

ROP Severozápad: policie dál drží 6 lidí 
14.12.2016    ČT 1    str. 1   18:00 Události v regionech - Praha 

        Ústecký kraj     

Bohumil KLEPETKO, moderátor 
-------------------- 
Události v regionech. Dobrý večer. Policie stále zadržuje a vyslýchá 6 politiků a podnikatelů ze 
severozápadu Čech. Celkem 24 lidí kriminalisté podezřívají ze spáchání zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie, kvůli machinacím s dotacemi. Jsou mezi nimi hlavně známí sociální demokraté z 
Karlovarského kraje a taky bývalá sociálně demokratická hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Petra Navrátila, starostu Chebu a krajského předsedu ČSSD, jeho spolupracovníci marně sháněli. Na 
plánované jednání do sousedního kraje nedorazil, telefon nezvedal. Teď už na radnici ví, co se stalo. 
 



Simona LIPTÁKOVÁ, mluvčí, MěÚ Cheb 
-------------------- 
Dnes jsme oficiální cestou na městský úřad dostali dokument neboli usnesení Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, kde byl pan starosta inženýr Petr Navrátil obviněn v souvislosti s vyšetřováním 
celé kauzy ROP Severozápad. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Pracovní povinnosti Petra Navrátila dočasně přebírají místostarostové. Město čeká klíčové hlasování 
o rozpočtu. 
 
Zdeněk HRKAL, místostarosta Chebu /ANO/ 
-------------------- 
Ta situace je velice nepříjemná, protože jsem nastoupil do funkce před 14 dny a musím se s tím 
seznámit. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Před rokem policisté prohledali starostovu kancelář i jeho byt. Tehdy policisté starostu, který odmítá 
vědomé porušení zákonů v souvislosti s evropskými dotacemi, z žádného z trestných činů neobvinili. 
 
Petr NAVRÁTIL, starosta Chebu /ČSSD/ 
-------------------- 
Souviselo to s regionálním operačním programem a s projekty, které jsou staré 
tři roky i starší. Nesouvisí to nijak s výkonem předsedy s novými projekty s městem Cheb. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Nejen Petra Navrátila policisté zadrželi také bývalou hejtmanku Ústeckého kraje Janu Vaňhovou. 
Telefony nezvedají ani bývalí náměstci hejtmana Karlovarského kraje. Mezi zatčenými je ústecký 
podnikatel Daniel Ježek. Toho v minulosti označil Petr Kušnierz, odsouzený v kauze manipulování s 
evropskými dotacemi. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
V této chvíli minimálně do skončení všech výslechů osob obviněných a důležitých svědků nebudeme 
sdělovat jakékoliv informace, ani nemůžeme v této fázi řízení ke skutkovým okolnostem, tudíž ani k 
rozsahu a období, v němž měla být trestná činnost páchána. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Policisty čeká těžká práce. Do poloviny roku 2016 rozdělil ROP Severozápad mezi stovky projektů přes 
19 miliard korun. Antonín Bruštík, a redakce, Česká televize. 
 
Bohumil KLEPETKO, moderátor 
-------------------- 
Podle aktuální zprávy, před dvaceti minutami policie propustila chebského starostu Petra Navrátila a 
spolu s ním odešla i Jana Vaňhová. Čekajícím novinářům starosta řekl, že se cítí být, že se necítí být 
vinný a chce se vrátit ke své práci. 



 

Výslech v kauze ROP Severozápad 
14.12.2016    ČT 1    str. 4   12:00 Zprávy ve 12 

        Ústecký kraj     

Tereza KRUČINSKÁ, moderátorka 
-------------------- 
V kauze okolo operačního programu Severozápad policie vyslechne bývalou hejtmanku Ústeckého 
kraje Janu Vaňhovou, vypovídá taky starosta Chebu Petr Navrátil. Po rozsáhlém zátahu policisté 
obvinili celkem 24 lidí z poškozování zájmu Evropské unie a dalších trestných činů. V Praze na 
Perštýně zjišťuje aktuální informace Mariana Kopecká. Mariano, pěkné poledne i tobě. Co se tedy 
podařilo o průběhu výslechu zjistit? 
 
Mariana KOPECKÁ, redaktorka ČT 
-------------------- 
Pěkné poledne. Na začátek nelze vynechat jednu informaci, která je stará pouze několik minut, a to 
že policie z oněch 24 obviněných zadržuje 9 lidí, a to proto, aby popřípadě nemohli ovlivňovat svědky. 
Jedná se tedy o 9 lidí, zatím tedy nevíme konkrétní jména, u kterých skutečně hrozí vzetí do vazby, o 
kterém tedy musí státní zástupce rozhodnout ještě během dnešních odpoledních hodin. Co se 
samotného průběhu výslechu týče, tady ale příliš informací nemáme. Snažila jsem se je asi před půl 
hodinou zjistit například od Jiřího Schüllera, který z této budovy Národní centrály vyšel. Je to člověk, 
který zastupuje právě Petra Navrátila, starosty Chebu a vlivného člena ČSSD, o kterém si mluvila. 
Ovšem na rozdíl od rána nebo včerejších večerních hodin se mnou tentokrát nechtěl vůbec mluvit. A 
stejně tak nemáme podrobnější informace o průběhu informace právě Jany Vaňhové. Co ale víme, 
tedy je, že skutečně odsud ze vchodu a z východu Národní centrály zatím stále nevyšla. Ostatně 
žádný z policejních vozů právě s ústeckou značkou odsud od těch ranních hodin, my jsme tady se 
štábem od sedmé ráno, zatím neodjel, takže to vypadá, že výslechy skutečně jsou a ještě budou 
několikahodinové. Možná ještě zmiňme, že v kauze jsou obviněni další lidé, které si ještě 
nezmiňovala, ať už podnikatelé nebo bývalí funkcionáři právě ROPu Severozápad, řadový úředník by 
měl být jenom jeden, zatím se mluví asi o patnácti konkrétních jménech. No, a bližší a další informace 
bychom měli vědět už za nějakou dobu, protože Lenka Bradáčová nám potvrdila, že vrchní státní 
zastupitelství uvolní i další informace právě během odpoledních hodin. 
 

Výslechy v dotační kauze 
14.12.2016    ČT 1    str. 5   19:00 Události 

        Ústecký kraj     

Marcela AUGUSTOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Policejní razie spojená s možnými dotačními podvody  na severu Čech míří především  k někdejším 
politickým špičkám 
kraje. Detektivové ještě dnes zadržovali 9 z 24 obviněných. 
Podle informací ČT mezi nimi byla i bývalá hejtmanka za ČSSD 
Jana Vaňhová. Teď už je taky na svobodě. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Historicky největší policejní akce týkající se eurodotací míří k závěru. Noc a den vyslýchali detektivové 
obviněné v centru Prahy. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 



-------------------- 
V jakém stavu je vyšetřování? 
 
Jan RŮŽEK, advokát obviněného Alexandra Nováka 
-------------------- 
... 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Vyjasňuje se, že kromě exhejtmanky Jany Vaňhové z ČSSD 
a bývalého senátora ODS Alexandra Nováka  jsou mezi obviněnými i starosta Chebu Petr Navrátil, 
bývalí politici ČSSD Pavel Kouda, Arno Fišera a Jakub Pánik a nebo bývalý funkcionář ODS Daniel 
Ježek. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, pražská vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
Než budou vyslechnuty všechny osoby, pak státní zástupce učiní tu konečnou úvahu, zda budou 
propuštěny nebo zda u některé z osob bude přicházet v úvahu návrh na vzetí do vazby. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Celkem má jít zhruba o 50 zmanipulovaných projektů. Klíčovým důkazem je svědectví bývalého šéfa 
dotačního úřadu Kušnierze, který byl sám už dříve odsouzený a před rokem začal spolupracovat s 
policií. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Byl jste součástí nějaké ústecké mafie?  /Reportéři ČT/ 
 
Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel Úřadu ROP Severozápad /Reportéři ČT/ 
-------------------- 
Já spíš vycházím z toho, z tý svý povahy. A to je, že jsem byl loajální a poslušný. Řekněme těma dle 
dvěma slušnými slovy. 
 
Leo STEINER, bývalý úředník Úřadu ROP Severozápad 
-------------------- 
Pan Kušnierz samozřejmě byl pevnou součástí mafie  v pozici vykonavatele. 
 
redaktorka /Reportéři ČT/ 
-------------------- 
Máte strach? 
 
Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel Úřadu ROP Severozápad /Reportéři ČT/ 
-------------------- 
Ne. Já nemám co ztratit. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Nejvýše postaveným  aktivním politikem, kterého policisté obvinili,  je současný starosta Chebu 
Navrátil. 
 
Simona LIPTÁKOVÁ, mluvčí městského úřadu v Chebu 



-------------------- 
Chod městského úřadu je zajištěn tak, jako kdyby pan starosta byl na služební cestě, nebo byl v 
podstatě nemocen, nepřítomen. 
 
Jaroslav FOLDYNA, náměstek hejtmana Ústeckého kraje /ČSSD/ 
-------------------- 
Je to pro nás minulost a velké ponaučení. Žádný sociální demokrat by se takto chovat neměl, 
abychom byli spojování 
s těmito kauzami. 
 
Jiří HYNEK, redaktor 
-------------------- 
Detektivové nevylučují, že se obvinění v příštích měsících rozšíří  i na další bývalé  regionální politiky. 
Krajské redakce a Jiří Hynek, Česká televize. 
 

Kauza ROP Severozápad 
14.12.2016    ČT 24    str. 12   20:00 90' ČT24 

        Ústecký kraj     

Michala HERGETOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
V sídle policie na pražském Perštýně stále zůstává část zadržených v kauze dotačního podvodu 
Regionálního operačního programu Severozápad. Policie už vyslechla většinu ze 24 zadržených. 
Aktuálně čeká na rozhodnutí o žádosti o vzetí do vazby u jednoho z obviněných a přímo na místě je 
kolega Petr Obrovský. Petře, jak to tedy vypadá? 
 
Petr OBROVSKÝ, redaktor 
-------------------- 
Dobrý večer. Rád bych divákům Devadesátky řekl nějaké nové informace, ale bohužel nic konkrétního 
se nám zatím zjistit nepodařilo. Nic nového se nám zjistit nepodařilo, přesněji řečeno, zhruba kolem 
půl deváté opustila budovou Národní centrály proti organizovanému zločinu tady na Perštýně pražská 
vrchní žalobkyně Lenka Bradáčová, právě Vrchní státní zastupitelství v Praze totiž tu aktuální kauzu 
dozoruje. Potvrdila tu informaci, že jsou z těch původních 24 obviněných stále zadržováni tři lidé, 
mezi nimi i ten, u něhož byl podán návrh na vzetí do vazby. Identitu této osoby Bradáčová odmítla 
potvrdit. Podle informací České televize by to ale měl být jeden z obviněných a bývalý vlivný člen ODS 
Daniel Ježek. O vzetí do vazby právě v těchto chvílích rozhoduje soud v Ústí nad Labem. Výsledek 
zatím neznáme. U těch zbylých dvou, jak řekla Lenka Bradáčová, pravděpodobně stále pokračují 
úkony toho vyšetřování. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní  státní zástupkyně 
-------------------- 
Probíhají výslechy po celou dobu od zadržení osob, máme, jak už jsem říkala, na to 48 hodin, takže 
samozřejmě policejní orgán se snaží veškeré úkony provést v této lhůtě. Nikdy nemůžeme na začátku 
vyšetřování sdělit, zda máme konečný počet obviněných nebo i konečný počet obviněných nebo i 
konečný počet skutků, záleží na důkazech, které se objeví v průběhu vyšetřování. 
 
Petr OBROVSKÝ, redaktor 
-------------------- 
Podle neoficiálních informací by právě v těchto chvílích v budově Národní centrály proti 
organizovanému zločinu mohl probíhat výslech Petra Kušníře, bývalého šéfa Regionálního operačního 
programu Severozápad, který byl v souvislosti s machinacemi i s dotacemi v tomto programu už dříve 



trestán a zřejmě právě on dovedl policii k té aktuální skupině obviněných. Údajně sepsal stovky stran 
dokumentů, ve kterých poodhalil, jakým způsobem byly ty podvody prováděny. Já na závěr ještě 
připomenu, že mezi těmi 24 obviněnými jsou například bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana 
Vaňhová, výrazní politici  z Karlovarského a Ústeckého kraje, například bývalý senátor Alexandr 
Novák nebo Petr Navrátil. Mimochodem, předpokládalo se, že policie zadržela i Alexandra Nováka, 
bývalého senátora, podle informací České televize, se ale toto nepodařilo, protože pan Novák je v 
současnosti v zahraničí. Na Perštýně samozřejmě zůstáváme  a přineseme další aktuální informace do 
vysílání ČT 24. 
 

Kauza ROP: policie dál zadržuje 9 lidí 
14.12.2016    ČT 24    str. 4   13:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Tereza KRUČINSKÁ, moderátorka 
-------------------- 
Policie stále zadržuje 9 ze 24 obviněných v kauze okolo 
evropských dotací z programu Severozápad. Policie vyslechne bývalou hejtmanku Ústeckého kraje 
Janu Vaňhovou. Vypovídá taky starosta Chebu Petr Navrátil. Spolu s dalšími čelí obvinění z 
poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestních činů. 
 

Výslechy v kauze ROP Severozápad 
14.12.2016    ČT 24    str. 6   06:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Roman FOJTA, moderátor 
-------------------- 
Policie by měla ráno pokračovat s výslechy v kauze kolem dotačního programu Severozápad. Z 
poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů obvinila 24 lidí. Informaci bez dalších 
podrobností potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze. Mezi obviněným jsou podnikatelé i politici z 
Ústeckého a Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Případ sahá až do nejvyšších pater politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje. Výslechy vedli policisté 
až do noci. 
 
Jiří SCHÜLLER, advokát Petra Navrátila 
-------------------- 
Ráno budeme pokračovat. To už je daná věc. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Kromě bývalé hejtmanky je mezi obviněnými třeba někdejší senátor Alexandr Novák, podnikatel 
Daniel Ježek nebo starosta Chebu Petr Navrátil. 
 
Jaroslav IBEHEJ, mluvčí, Národní centrála proti organiz. zločinu 
-------------------- 
V této věci má podávání informací vyhrazeno Vrchní státní zastupitelství v Praze. Čili náš útvar tento 
případ nebude nijak komentovat. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, pražská vrchní státní zástupkyně 



-------------------- 
Policejní orgán Národní centrály proti organizovanému zločinu rozhodl o zahájení trestního stíhání 24 
osob, kdy tyto osoby jsou obviněné především ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Případ může souviset s kauzou bývalého ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z 
poškozování zájmů Evropské unie obviněn od loňského prosince. Kušnierz ale figuruje v několika 
kauzách a zadržen byl už při první razii vůči ROP Severozápad v březnu 2011. 
 
nejmenovaná osoba 
-------------------- 
Cítíte se vinen? 
 
Petr KUŠNIERZ, obviněný /24.3.2011/ 
-------------------- 
Ne. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Někdejšího ředitele soud poslal na 5 let vězení. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho 
ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Kušnierz v 
ručně psaných poznámkách popsal údajné manipulace konkrétními projekty. Figuruje mezi nimi 
například oprava hotelu Větruše, ústeckého muzea nebo zakázky ve fakultní nemocnici. 
 
redaktor /citace: Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel ROP Severozápad, zdroj: ČT/ 
-------------------- 
Tento dopis jsem napsal z obav o svou rodinu. Bylo mi řečeno, že pokud budu spolupracovat, nejvíce 
ztratím já. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Kušnierz detektivům další také seznam se jmény politiků, kteří je údajně ovlivňovali. Aktéry rozdělil 
do několika kategorií. Lidi kolem ústecké ODS s podnikatelem Oulickým a exhejtmanem Šulcem, 
ústeckou a karlovarskou ČSSD s exhejtmankou Vaňhovou a bývalým šéfem výboru pro regionální 
rozvoj Hybnerem. Všichni vinu odmítli. 
 
Robert ŠLACHTA, bývalý ředitel ÚOOZ /15.1.2016/ 
-------------------- 
Snažíme se dostat se až úplně k těm posledním, k posledním jakoby informacím a k tomu, kdo vlastně 
stál za celou tou trestnou činností. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Ministerstvo financí také hned s prvními problémy pozastavilo v Ústeckém a Karlovarském kraji 
proplácení projektů financovaných unií. 
 
Ondřej JAKOB, bývalý mluvčí Ministerstva financí /26.3.2011/ 
-------------------- 
Jsou tam vážné indicie, takže chceme předejít tomu, aby se potom ty peníze musely vracet. 
 



redaktorka 
-------------------- 
Pozastavení trvalo 2 roky a nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze z více než 20 miliard 
korun. Zbylo asi 3,5 miliardy. Dnes už regionální operační programy pro čerpání evropských dotací 
nefungují. Peníze přerozdělují jednotlivá ministerstva. 
 

Výslechy v kauze ROP Severozápad 
14.12.2016    ČT 24    str. 7   07:00 Zprávy 

        Ústecký kraj     

Roman FOJTA, moderátor 
-------------------- 
Policie by měla ráno pokračovat s výslechy v kauze kolem dotačního programu Severozápad. Z 
poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů obvinila 24 lidí. Informaci bez dalších 
podrobností potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze. Mezi obviněným jsou podnikatelé i politici z 
Ústeckého a Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Případ sahá až do nejvyšších pater politiků z Ústeckého a Karlovarského kraje. Výslechy vedli policisté 
až do noci. 
 
Jiří SCHÜLLER, advokát Petra Navrátila 
-------------------- 
Ráno budeme pokračovat. To už je daná věc. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Kromě bývalé hejtmanky je mezi obviněnými třeba někdejší senátor Alexandr Novák, podnikatel 
Daniel Ježek nebo starosta Chebu Petr Navrátil. 
 
Jaroslav IBEHEJ, mluvčí, Národní centrála proti organizovanému zločinu 
-------------------- 
V této věci má podávání informací vyhrazeno Vrchní státní zastupitelství v Praze. Čili náš útvar tento 
případ nebude nijak komentovat. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, pražská vrchní státní zástupkyně 
-------------------- 
Policejní orgán Národní centrály proti organizovanému zločinu rozhodl o zahájení trestního stíhání 24 
osob, kdy tyto osoby jsou obviněné především ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Případ může souviset s kauzou bývalého ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z 
poškozování zájmů Evropské unie obviněn od loňského prosince. Kušnierz ale figuruje v několika 
kauzách a zadržen byl už při první razii vůči ROP Severozápad v březnu 2011. 
 
nejmenovaná osoba 
-------------------- 
Cítíte se vinen? 



 
Petr KUŠNIERZ, obviněný /24.3.2011/ 
-------------------- 
Ne. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Někdejšího ředitele soud poslal na 5 let vězení. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho 
ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. Kušnierz v 
ručně psaných poznámkách popsal údajné manipulace konkrétními projekty. Figuruje mezi nimi 
například oprava hotelu Větruše, ústeckého muzea nebo zakázky ve fakultní nemocnici. 
 
redaktor /citace: Petr KUŠNIERZ, bývalý ředitel ROP Severozápad, zdroj: ČT/ 
-------------------- 
Tento dopis jsem napsal z obav o svou rodinu. Bylo mi řečeno, že pokud budu spolupracovat, nejvíce 
ztratím já. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Kušnierz detektivům další také seznam se jmény politiků, kteří je údajně ovlivňovali. Aktéry rozdělil 
do několika kategorií. Lidi kolem ústecké ODS s podnikatelem Oulickým a exhejtmanem Šulcem, 
ústeckou a karlovarskou ČSSD s exhejtmankou Vaňhovou a bývalým šéfem výboru pro regionální 
rozvoj Hybnerem. Všichni vinu odmítli. 
 
Robert ŠLACHTA, bývalý ředitel ÚOOZ /15.1.2016/ 
-------------------- 
Snažíme se dostat se až úplně k těm posledním, k posledním jakoby informacím a k tomu, kdo vlastně 
stál za celou tou trestnou činností. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Ministerstvo financí také hned s prvními problémy pozastavilo v Ústeckém a Karlovarském kraji 
proplácení projektů financovaných unií. 
 
Ondřej JAKOB, bývalý mluvčí Ministerstva financí /26.3.2011/ 
-------------------- 
Jsou tam vážné indicie, takže chceme předejít tomu, aby se potom ty peníze musely vracet. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Pozastavení trvalo 2 roky a nepodařilo se vyčerpat všechny připravené peníze z více než 20 miliard 
korun. Zbylo asi 3,5 miliardy. Dnes už regionální operační programy pro čerpání evropských dotací 
nefungují. Peníze přerozdělují jednotlivá ministerstva. 



 

Výslechy v kauze ROP Severozápad 
14.12.2016    ČT 24    str. 3   11:00 Studio ČT24 - Zprávy 

        Ústecký kraj     

Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 
Na výslech v kauze Operačního programu Severozápad čeká v Praze na Perštýně bývalá ústecká 
hejtmanka Jana Vaňhová. Policie vyslýchá taky starostu Chebu Petra Navrátila. Po rozsáhlém zátahu 
je celkem 24 lidí obviněno z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů. 
 

Leo Steiner: V kraji probíhalo největší rozkrádání dotací v republice 
14.12.2016    decinsky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
 
"Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. Kriminalisté v 
úterý zatkli 24 osob v souvislosti s trestnými činy poškození finančních zájmů Evropské unie 
spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová a exsenátor Alexander Novák. 
ČTĚTE TAKÉ: Policie obvinila 24 lidí kvvůli činnosti v rop severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
Leo Steiner již v roce 2011 upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti 
osob.„Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, dokonce není podstatné, zda skončí dotyční 
ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo," uvedl v rozhovoru 
pro Deník Leo Steiner. 
Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a Karlovarském kraji 
jsou systematicky rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Uvedl jste, že rozkrádání 
euromiliónů bylo od začátku připravené. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za pravdu?Jednalo 
se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i eurodotací v 
EU. Nyní je podstatné, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo. Opakovat se to nebude, 
pokud se naše společnost přestane řídit rčením, že kdo nekrade, okrádá rodinu aneb zloděj, který nás 
okrádá nám nevadí, pokud nám slíbí, co chceme slyšet. 
Co lze od současného vyšetřování očekávat?Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní 
hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená 
téměř 20 miliard korun. 
Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze?Policie 
zatím dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze, jeho nástupce ve funkci Karla 
Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky Karel 
Kouda. 
Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman Ústeckého 
kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem vlastněných 
kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 
Kdo je Leo Steiner? Leo Steiner (narodil se 17. června 1971 v Mostě) je český úředník a regionální 
politik, do roku 2014 byl členem KDU-ČSL. Po absolvování Gymnázia Chomutov v letech 1986 až 1990 
vystudoval na Pedagogické fakultě Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, a to v 
letech 1990 až 1996 (získal titul Mgr.). Pracoval jako tělocvikář a učitel občanské výchovy na 9. a 17. 
ZŠ v Mostě, později jako ředitel odboru řízení Regionálního operačního programu Severozápad. 
Kritizoval systém rozdělování evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji, který podle něj 



ovládá klientelismus a korupce a politici jsou jen loutkami v rukou kmotrů. Kvůli podezření na 
předražení některých krajských zakázek podal v červenci 2012 trestní oznámení na politické vedení 
úřadu.[1] Působil také ve funkci náměstka Státního fondu životního prostředí či ředitele Oblastní 
charity Most. Zdroj: wikipedia 
ČTĚTE TAKÉ: Údaj machinace v ROP Severozápad se k soudu vrátí v únoru" 
 
 
URL| http://decinsky.denik.cz/z-regionu/leo...radani-dotaci-v-republice-20161214.html 
 

Leo Steiner: Na Ústecku probíhalo největší rozkrádání dotací v 
Česku 

14.12.2016    denik.cz    str. 0   Regiony 
    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
 
" 
 
Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. Kriminalisté v 
úterý zatkli 24 osob v souvislosti s trestnými činy poškození finančních zájmů Evropské unie 
spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová a exsenátor Alexander Novák. 
 
ČTĚTE TAKÉ: Policie obvinila 24 lidí kvvůli činnosti v rop severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
 
Leo Steiner již v roce 2011 upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti osob. 
„Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, dokonce není podstatné, zda skončí dotyční ve 
vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo," uvedl v rozhovoru pro 
Deník Leo Steiner. 
 
Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a Karlovarském kraji 
jsou systematicky rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Uvedl jste, že rozkrádání 
euromiliónů bylo od začátku připravené. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za pravdu? 
Jednalo se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i 
eurodotací v EU. Nyní je podstatné, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo. Opakovat 
se to nebude, pokud se naše společnost přestane řídit rčením, že kdo nekrade, okrádá rodinu aneb 
zloděj, který nás okrádá nám nevadí, pokud nám slíbí, co chceme slyšet. 
 
Co lze od současného vyšetřování očekávat? 
Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní hrozí, že Evropská komise bude dokonce 
požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená téměř 20 miliard korun. 
 
Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze? 
Policie zatím dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze, jeho nástupce ve funkci 
Karla Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky 
Karel Kouda. 
 

http://decinsky.denik.cz/z-regionu/leo-steiner-v-kraji-probihalo-nejvetsi-rozkradani-dotaci-v-republice-20161214.html


Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman Ústeckého 
kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem vlastněných 
kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 
 
Kdo je Leo Steiner? Leo Steiner (narodil se 17. června 1971 v Mostě) je český úředník a regionální 
politik, do roku 2014 byl členem KDU-ČSL. Po absolvování Gymnázia Chomutov v letech 1986 až 1990 
vystudoval na Pedagogické fakultě Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, a to v 
letech 1990 až 1996 (získal titul Mgr.). Pracoval jako tělocvikář a učitel občanské výchovy na 9. a 17. 
ZŠ v Mostě, později jako ředitel odboru řízení Regionálního operačního programu Severozápad. 
Kritizoval systém rozdělování evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji, který podle něj 
ovládá klientelismus a korupce a politici jsou jen loutkami v rukou kmotrů. Kvůli podezření na 
předražení některých krajských zakázek podal v červenci 2012 trestní oznámení na politické vedení 
úřadu.[1] Působil také ve funkci náměstka Státního fondu životního prostředí či ředitele Oblastní 
charity Most. Zdroj: wikipedia 
 
ČTĚTE TAKÉ: Údaj machinace v ROP Severozápad se k soudu vrátí v únoru" 
 
URL| http://www.denik.cz/regiony/leo-steine...radani-dotaci-v-republice-20161214.html 
 

Policie zadržuje obviněné v kauze ROP Severozápad 
15.12.2016    E15    str. 3   Události 

    /čtk/    Ústecký kraj     

Devět osob z 24 obviněných v kauze související s evropskými dotacemi z Regionálního operačního 
programu (ROP) Severozápad zatím stále zadržuje policie. Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli 
ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. 
 Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s 
evropskými dotacemi z ROP Severozápad. 
Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá 
ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, 
bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. Aktuální případ, na který dohlíží pražské vrchní 
státní zastupitelství, zřejmě souvisí s kauzou bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra 
Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. ROP 
Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. Kušnierz 
ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP 
Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných projektů. 
 Úvahy o vazebních návrzích jsou podle pražské vrchní státní zástupkyně Lenky Bradáčové 
zatím předčasné. 
 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
 

Policie dál zadržuje devět obviněných z kauzy ROP Severozápad 
14.12.2016    echo24.cz    str. 0   Domov, Krátké zprávy, Zprávy dne 

    Echo24, čtk    Ústecký kraj     

Policie momentálně zadržuje 9 z 24 obviněných lidí z kauzy související s vyčerpanými dotacemi z 
Evropské Unie z ROP Severozápad. Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud 
nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. V tiskové zprávě to dnes uvedla pražská vrchní státní 
zástupkyně Lenka Bradáčová. 
 

http://www.denik.cz/regiony/leo-steiner-v-kraji-probihalo-nejvetsi-rozkradani-dotaci-v-republice-20161214.html


Policie momentálně zadržuje 9 z 24 obviněných lidí z kauzy související s vyčerpanými dotacemi z 
Evropské Unie z ROP Severozápad. Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud 
nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. V tiskové zprávě to dnes uvedla pražská vrchní státní 
zástupkyně Lenka Bradáčová. 
 
Dodala, že žalobci zatím mají k dispozici lhůtu 48 hodin, do které mohou rozhodnout o případném 
návrhu na vzetí obviněných do vazby. Podle Bradáčové jsou však zatím úvahy o vazebních návrzích 
předčasné. 
 
Podle žalobce by tito zadržení lidé mohli ovlivňovat dosud nevyslechnuté svědky, které mají v kauze 
vypovídat před policií. 
 
Mezi obviněné také patří bývalá ústecká hejtmanka ČSSD Jana Vaňhová i Jiří Červinka, který vedl 
úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako pověřený ředitel. 
 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i 
Karlovarského kraje. Mimo jiné mezi obviněné dále patří starosta Chebu Petr Navrátil, podnikatel 
Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák. 
Čtěte také: Policie zatýkala kvůli dotacím. Obvinila Vaňhovou a desítky dalších lidí 
 
URL| http://echo24.cz/a/w6JGa 
 

Policie zadržuje tři osoby v kauze ROP Severozápad. U jedné je 
navržena vazba 

14.12.2016    euro.cz    str. 0   Politika 
        Ústecký kraj     

Státní zástupce podal v kauze související s dotacemi ROP Severozápad u jednoho ze zadržených návrh 
na vzetí do vazby. Z 24 obviněných zadržuje policie stále tři osoby, řekla pražská vrchní státní 
zástupkyně Lenka Bradáčová. 
 
Již během dne uvedla, že lidé jsou zadržováni kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté 
svědky nebo spoluobviněné. Kolem poledne policie zadržovala ještě devět lidí, šest jich tedy během 
odpoledne propustila. 
 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných, který má k dispozici, plyne, že velkou 
část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o 
nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Tvořili jej politici Ústeckého a Karlovarského 
kraje. 
 
Obviněni jsou například bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, někdejší radní Arno Fišera, 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký (všichni 
ČSSD), který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněni jsou i předseda 
krajské ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil, bývalý náměstek hejtmanky Jany Vaňhové Pavel 
Kouda (dříve ČSSD) a dva bývalí vlivní členové ODS, podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr 
Novák. Podle informací České televize policie odpoledne propustila Vaňhovou a Navrátila. 
 
Aktuální případ, na který dohlíží pražské vrchní státní zastupitelství, zřejmě souvisí s kauzou bývalého 
ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn 

http://echo24.cz/a/w6JGa


už od loňského prosince. ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší 
několik trestních kauz. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů. 
 
Postupně byli v kauzách kolem ROP Severozápad obviněni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V 
několika kauzách figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a 
zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal 
zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
 
Dále čtěte: 
 
Černá díra na peníze: policie obvinila 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací 
 
Česko loni nedočerpalo z fondů EU 6,8 miliardy 
 
 
URL| http://www.euro.cz/politika/policie-za...zapad-u-jedne-je-navrzena-vazba-1320173 
 

Obvinění jsou vlivní představitelé ČSSD 
15.12.2016    Haló noviny    str. 4   Z domova 

    (cik)    Ústecký kraj     

Mezi obviněnými v nové kauze ROP Severozápad jsou vlivní politici ČSSD z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. 
 Mezi nimi bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, dva bývalí náměstci 
karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl náměstkem 
hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněn je také bývalý náměstek hejtmanky Jany 
Vaňhové Pavel Kouda (dříve ČSSD). Na seznamu všech obviněných, které má ČTK k dispozici, jsou 
hodnotitelé projektů a také bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr 
Fiala. 
 Policie stále zadržuje devět osob z 24 obviněných, potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v 
Praze. Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo 
spoluobviněné. 
 

Razie na severu Čech. Obvinění exhejtmanky, čtyři roky známá 
fakta a výpověď spolupracujícího recidivisty / HlidaciPes.org 
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    Robert Malecký    Ústecký kraj     

ANALÝZA. Kriminalisté Národní centrály proti organizovanému zločinu obvinili 24 lidí kvůli rozkrádání 
evropských dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. Vůbec poprvé jsou mezi obviněnými i vysoce 
postavení regionální politici – namátkou bývalá hejtmanka Jana Vaňhová, její náměstek Arno Fišera 
nebo starosta Chebu Petr Navrátil. Co čtyřiadvacet obviněných spojuje? Má jít o hodnotitele 
projektů, jejich politické krytí a “spojky” na příjemce dotací. 
Klíčovou osobou je bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Kušnierz. Muž odsouzený na pět let za 
korupci, dalších sedm mu přibylo nepravomocně letos na jaře. A trestní stíhání v aktuální kauze 
navrch. Kušnierz už rok aktivně spolupracuje s policií a usiluje o status spolupracujícího obviněného. 
Podezření na možné rozkrádání dotací z ROP Severozápad jsou stará zhruba jako operační program 
samotný. Zesílila po roce 2010, kdy byl operační program kvůli podezřením na korupci na téměř dva 
roky zastaven. 

http://www.euro.cz/politika/policie-zadrzuje-tri-osoby-v-kauze-rop-severozapad-u-jedne-je-navrzena-vazba-1320173


Policie se o ROP Severozápad zajímala opakovaně. Kromě jednotlivostí – spojených hlavně s osobou 
bývalého ředitele úřadu ROP Petra Kušnierze – se ale dlouho nedokázala dostat k politikům. A 
prokázat, že to byli oni, kdo systémově ovlivňovali výběr projektů. 
Nyní sáhla i do těchto pater. K pochopení, co se za poslední rok změnilo a umožnilo policii obvinit 24 
lidí, je třeba vysvětlit dvě věci. Jak byl systém výběru projektů na severozápadě Čech nastaven a v 
čem byl nestandardní. A pak dění kolem Petra Kušnierze a jeho spolupráce s policií po podmínečném 
propuštění z vězení po prvním trestu. 
Mezi lety 2006 až 2012 byly projekty v ROP Severozápad hodnoceny ve třech úrovních. První dvě byly 
standardní: úředníci ROP nejprve posoudili způsobilost žadatele – jeho schopnosti a zkušenosti s 
podobnými projekty. Ve druhé fázi pak najatí externí hodnotitelé zkoumali technickou a finanční 
kvalitu projektu a jeho rozpočtu. 
Potud v pořádku, podobný systém fungoval i v jiných programech po celé ČR. Jenže regionální politici 
Ústeckého a Karlovarského kraje si při startu ROPů do systému prosadili ještě třetí patro – tzv. 
hodnotící komisi. Ta měla v konečném součtu váhu 30 procent a posuzovala “soulad s rozvojovými 
programy, inovativnost a potřebnost projektu”. 
Právě přes hodnotící komisi byl uplatňován vliv politického kartelu, který mezi lety 2004 až 2012 
fungoval na krajské úrovni v Ústí nad Labem mezi ČSSD a ODS. A je třeba říct, že i za přispění KSČM, 
která byla výměnou za místa ve výborech “hodnou” opozicí. 
Konečné slovo při výběru měl potom výbor Regionální rady ROP Severozápad, sestavený z krajských 
politiků. Ten se ovšem od doporučení komise neodchyloval. 
O úzkém propojení mezi výborem a komisí svědčí fakt, že někteří politici, například Petr Fiala v Ústí 
nebo Petr Navrátil v Karlových Varech byli postupně jak členy hodnotící komise, tak politického 
výboru (který komisi navíc jmenoval). 
Nestandardnost existence třetího patra fakticky uznal i ROP Severozápad. V roce 2013, kdy se 
zastavený operační program znovu rozbíhal, byla hodnotící komise zrušena a současná pravidla jsou 
nastavena jen na úřednicko-expertní rovině. 
A teď to nejpodstatnější: “novinkou” aktuálního policejního zásahu je fakt, že většina nově 
obviněných se rekrutuje právě z hodnotitelů a politiků, kteří v letech 2006 až 2010 zasedali ve 
výboru. 
O tom, jak hodnocení komise u úspěšných projektů vypadalo, si uděláme obrázek na příkladu 
dostavby výletního zámečku Větruše v Ústí nad Labem. 
Projekt na výstavbu hotelu podala firma Ekofin PC na jaře roku 2010. 
(zdroj: Auditní zpráva společnosti Deloitte “Dostavba hotelového komplexu Větruše” z 12. dubna 
2012, celou zprávu najdete zde ) 
Dostavbu Větruše provázela účetní nesrovnalost i podezření na kolosální střet zájmů. Hodnotitelé 
schválili evropskou dotaci 68 milionů korun pro firmu Ekofin PC. 
Evropským kontrolorům ovšem neušlo, že společnost žádost o dotaci podpořila výpisem z účtu na 
kterém bylo 60 milionů korun, přestože v té době měla jen zlomkové jmění a žádné zaměstnance. 
Pětičlenná komise, ve které zasedali jak Petr Navrátil, tak Petr Fiala, projektu přisoudila (jak je vidět 
výše) ve všech parametrech deset bodů z deseti možných. 
Pozornost ovšem vzbudil i fakt, že v době, kdy firma projekt podávala, byl jejím jednatelem sociální 
demokrat Vít Mandík. Ten se kvůli kandidatuře do komunálních voleb na podzim 2010 pozice ve 
firmě vzdal, odešel z ní na konci října. Výbor pak schválil firmě Ekofin PC dotaci. 
Stalo se tak 26. listopadu, kdy už byl Mandík ústeckým primátorem. Projekt schvaloval výbor, v němž 
tehdy zasedali další sociální demokraté, například tehdejší hejtmanka Jana Vaňhová či krajský radní 
Arno Fišera. Oba teď patří k obviněným. 
Tolik příklad. Skutečnosti, na základě kterých nyní policie čtyřiadvacet lidí obvinila, jsou známé a 
popsané minimálně od roku 2012. 
Operační program tehdy z rozhodnutí Evropské komise stál, na stole navíc politikům i úředníkům 
ROPu ležel zmiňovaný audit společnosti Deloitte. Ten popsal řadu krajských projektů, kromě Větruše 
se výhrady týkaly například rekonstrukcí a výstavby silnic. 



Audit znala i policie, ale nedokázala na politické patro ukázat. O tři roky později ale “rozmluvila” Petra 
Kušnierze. 
Petr Kušnierz byl jako nominant ODS v letech 2009 až 2001 ředitelem úřadu ROP Severozápad v Ústí 
nad Labem. V březnu 2011 byl spolu s dalšími šesti lidmi obviněn kvůli přijímání provizí od žadatelů o 
dotace. Za korupci a zneužití pravomoci dostal nejprve 7,5 roku, vrchní soud trest snížil na pět let. V 
listopadu 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Před soudem stanul znovu letos zkraje roku. V březnu byl zatím nepravomocně v další větvi případu 
ROP Severozápad za ovlivňování výběru projektů odsouzen k sedmi letům vězení. 
Během soudního líčení ovšem došlo k překvapivému zvratu. Kušnierz, už jednou vyslechnutý, požádal 
o novou výpověď. A v ní zcela otočil. Popsal “zájmové projekty” a celý systém politického ovlivňování 
dotací. 
“Ovlivňování projektů za mého působení na ROPu existovalo s vědomím karlovarských politiků i 
politiků z Ústeckého kraje. A budu si za tím stát, a to co tvrdím, je pravda pravdoucí,” citovala tehdy 
Kušnierze ČTK. 
Ve stejné době ovšem vyšlo najevo i to, že Kušnierze policie stíhá už od prosince 2015 ještě ve třetí 
kauze. Je to stejná, v níž bylo nyní obviněno 24 lidí, Kušnierz je mezi nimi. 
A ukázalo se rovněž, že bývalý ředitel dotačního úřadu v této kauze usiluje o status spolupracujícího 
obviněného. Důvod změny výpovědi? Jeho bývalí přátelé se prý o něho nepostarali. 
“Když se obrátíte na lidi, kterým jste vyšli vstříc, a oni se k vám staví jako k prašivému psovi. Podruhé 
nepůjdu sedět za něco, co jsem neudělal,” řekl v únoru před soudem Kušnierz. 
Před soudem se tehdy četly úřední záznamy, které policie už tehdy pořídila v aktuální věci obvinění 
24 lidí. Ty mají ukazovat, jak se Kušnierz se svými “obchodními partnery” rozhádal i to, jak se policie 
ke Kušnierzově svědectví dostala. 
Základem jsou Kušnierzem sepsané dokumenty a nahrávky, které pořídil. Policii je předal starosta 
Moldavy na Teplicku Jaroslav Pok. 
U soudu zaznělo i to, jak se k výbušnému materiálu Pok dostal. Na přehrávaném zvukovém záznamu 
Kušnierz tvrdí, že ho Pok držel proti jeho vůli. “Utekl jsem oknem v půl druhé ráno, schovával jsem se 
v lese,” zaznělo v soudní síni. 
Důležitější ovšem byla další část svědectví, které Kušnierz na policii učinil. Ukazuje na politiky a 
hodnotitele. 
Advokáti, kteří se během včerejšího dne měli možnost s nynějším obviněním seznámit a s nimiž 
HlídacíPes hovořil, tvrdí, že se aktuální kauza opírá právě o Kušnierzovu změněnou výpověď. 
Jména, která v únoru u soudu zazněla, se z velké části shodují s aktuálním seznamem obviněných. 
URL| http://hlidacipes.org/razie-na-severu-...a-vypoved-spolupracujiciho-recidivisty/ 
 

Kauza podvodů s dotacemi zasáhla regionální lídry ČSSD a ODS 
15.12.2016    Hospodářské noviny    str. 4   Události 

    Marek Pokorný, Lukáš Prchal    Ústecký kraj     

Při rozsáhlém zásahu kvůli nové kauze Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad uvázly 
v policejní síti politické špičky ČSSD i ODS z Ústeckého a Karlovarského kraje. A také několik vlivných 
podnikatelů ze severu Čech. Policie včera v podvečer zadržovala devět z 24 obviněných. 
 „Jsou zadržováni z obav, že by mohli působit na spoluobviněné či svědky,“ uvedla vrchní 
státní zástupkyně Lenka Bradáčová, jež nechtěla bližší informace zveřejnit. Uvedla pouze, že budou-li 
chtít uvalit na někoho z obviněných vazbu, rozhodnou ve čtvrtek dopoledne. 
 Za poškození zájmů EU, korupci a zmanipulování veřejných zakázek obviněným hrozí více než 
třináctiletý trest vězení. Maximální sazba deset let se jim kvůli tomu, že jsou stíháni jako 
organizovaná skupina, zvyšuje o třetinu. 
 Policie se žalobci zmapovali problémové zakázky za více než deset miliard korun, které měli 
obvinění údajně zmanipulovat. Jaká skutečná škoda vznikla, však zatím není jasné. „Obvinění má 183 

http://hlidacipes.org/razie-na-severu-cech-obvineni-exhejtmanky-ctyri-roky-znama-fakta-a-vypoved-spolupracujiciho-recidivisty/


stran,“ uvedl právník Jaroslav Ortman, který zastupuje jednoho z klíčových obviněných – bývalého 
předsedu severočeské ČSSD Arno Fišeru. 
 Obviněných politiků je však mnohem více. Vedle bývalé ústecké hejtmanky Jany Vaňhové 
(ČSSD) či exsenátora Alexandra Nováka (ODS), o nichž informovala média již v úterý, je mezi nimi 
podle zjištění HN i bývalý mostecký primátor za ODS a nynější náměstek ministra průmyslu a obchodu 
Vladimír Bártl. „Záležitost, o kterou v případě pana Bártla jde, se pravděpodobně týká jeho působení 
před nástupem na ministerstvo a nebudeme ji komentovat,“ řekl mluvčí ministerstva Roman Prokop. 
 Policie zadržela a obvinila i další významné podnikatele a politiky z Ústeckého i Karlovarského 
kraje. Například někdejší náměstky karlovarského hejtmana Jakuba Pánika, Miloslava Čermáka nebo 
Petra Horkého, který byl i místostarostou Mariánských Lázní. Mezi obviněnými je i bývalý předseda 
ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala, jenž před soudem již stojí v jiné kauze za 
zmanipulované nákupy zdravotnických přístrojů. 
 O první obvinění nejde ani u náměstka hejtmanky Vaňhové Pavla Koudy (dříve ČSSD). Ten 
letos v březnu dostal za jiné dotační podvody tříletou podmínku. Ve stejném případu dostal bývalý 
ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Kušnierz trest sedm let vězení. Kušnierz se přitom krátce před 
verdiktem rozhodl promluvit a popsal celou „chobotnici“, jež s dotacemi na severu manipulovala. A 
zřejmě tak dal munici k novému zatýkání. 
 Kterých problematických projektů se současný zátah týká, není jasné. Jako o problematické 
dotaci se v minulosti mluvilo například o rekonstrukci zámečku Větruše, na kterou poskytl dotační 
úřad 80 milionů korun. Firmu, která dotaci získala, řídil tehdejší ústecký primátor za ČSSD Vít Mandík. 
A v komisi, která o ní rozhodla, seděl krajský šéf sociálních demokratů Arno Fišera. Zda i tato dotace 
stojí za obviněním, se lze zatím jen dohadovat. „Projekt Větruše byl několikrát kontrolován a vše bylo 
bezproblémové,“ uvedl mluvčí ROP Severozápad Pavel Žinčík. 
 Evropská komise po prvních podezřeních udělala v roce 2012 audit části projektů a přikázala 
vrátit 1,87 miliardy korun. Česko ale o peníze nepřišlo. „Byly použity na financování nových projektů,“ 
uvedl Žinčík. A problematické projekty nakonec doplatil státní rozpočet. 
 
KDO JE KDO MEZI STÍHANÝMI ČSSD 
 
Jana Vaňhová – bývalá hejtmanka Ústeckého kraje 
Arno Fišera – bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji 
Petr Navrátil – předseda ČSSD v Karlovarském kraji, starosta Chebu 
Pavel Kouda – bývalý náměstek Vaňhové 
Jakub Pánik, Miloslav Čermák a Petr Horký – exnáměstci karlovarského hejtmana 
 
ODS 
 
Vladimír Bártl – exprimátor Mostu, nyní náměstek ministerstva průmyslu a obchodu 
Alexandr Novák – bývalý primátor Chomutova a senátor 
Daniel Ježek – spolumajitel firmy Jemapol, bývalý vlivný člen ODS 
Petr Fiala – expředseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní 
 
Ostatní 
 
Renné Komínek – šéf chomutovského ŘSD 
Vladimír Macholda – ředitel Správy a údržby silnic Ústeckého kraje 
Zdislav Mazur – spolumajitel firmy Jemapol 
 
Foto popis| Dostihla ho minulost? Vladimír Bártl, bývalý primátor Mostu za ODS a nynější náměstek 
ministra Jana Mládka, seděl v komisích, které dotace na severu rozdělovaly. 
Foto autor| Foto: HN – Vojtěch Marek 
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Čachry s dotacemi. Obvinění čelí vlivní sociální demokraté 
15.12.2016    Hradecký deník    str. 6   Česko 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem – Vlivní politici sociální demokracie z Ústeckého a Karlovarského kraje čelí obvinění v 
nové kauze zmanipulovaných evropských dotací. Kromě exhejtmanky Jany Vaňhové je mezi nimi také 
bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a bývalý náměstek hejtmanky Pavel Kouda (dříve 
ČSSD). 
 Policie ještě včera zadržovala devět lidí z 24 obviněných kvůli obavě, že by mohli ovlivnit 
dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Pro současného krajského šéfa ČSSD Jaroslava 
Foldynu je ale tato kauza minulostí a poučením. „Vaňhová a Kouda již za nás ve volbách 
nekandidovali. ČSSD se od aktivit, které vyšetřuje policie, distancuje,“ uvedl pro Deník Foldyna, který 
je jedním z náměstků současného hejtmana kraje. 
 Obvinění Fišery potvrdil ČTK jeho advokát Jaroslav Ortman. Fišera prý obvinění odmítá. 
Koudu letos ústecký krajský soud zatím nepravomocně potrestal tříletým podmíněným trestem s 
odkladem na pět let v dosud poslední kauze zmanipulovaných dotací. 
 V policejní síti se chytil i bývalý primátor Mostu za ODS Vladimír Bártl, který působí jako šéf 
odboru na ministerstvu průmyslu a obchodu. 
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Skandál s obviněnými politiky bobtná 
15.12.2016    Chebský deník    str. 1   Titulní strana 

    Ivana Kalinová    Ústecký kraj     

Poškozovat zájmy Evropské unie má čtyřiadvacet lidí. 
Zadržováno je jich stále devět Karlovarský kraj – Pokud si krajští politici mysleli, že kauzy s údajným 
zneužitím evropských dotací, které od Evropské unie čerpal Regionální operační program ROP 
Severozápad, jsou zapomenuty, hluboce se mýlili. V síti obvinění a dalších trestných činů uvízlo na 
čtyřiadvacet politiků z Karlovarského a Ústeckého kraje a podnikatelů v úterý, kdy je policie postupně 
odvážela do Prahy k výslechům. 
Včera policie nadále zadržovala devět lidí. Mezi nimi Petra Navrátila (ČSSD), bývalého krajského 
náměstka, chebského starostu a předsedu krajského výboru sociální demokracie. 
Ohledně jeho úterního zadržení už včera vydalo město Cheb prohlášení. 
 
 „Dnešního dne bylo doručeno na Městský úřad Cheb usnesení Vrchního státního 
zastupitelství v Praze. Dle tohoto dokumentu je starosta města Ing. Petr Navrátil v současné chvíli 
obviněn v souvislosti s vyšetřováním činnosti Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad. Tato 

mailto:autori@economia.cz


kauza se nikterak nedotýká běžného chodu městského úřadu. Město Cheb nemá k dispozici další 
informace, a proto se k věci nemůže v současné době vyjadřovat,“ uvedla Simona Liptáková, tisková 
mluvčí Městského úřadu Cheb. 
 Mezi dalšími obviněnými figuruje například Tomáš Hybner (nez.), jehož ČSSD před lety 
nominovala na místopředsedu Výboru regionální rady soudržnosti ROP Severozápad a na tomto 
postu skončil na vlastní žádost v roce 2012. Toho už policie po podání vysvětlení propustila, ale on 
sám se k celé věci odmítl vyjádřit. 
 „Jsem zavázán mlčenlivostí, a to pod hrozbou sankcí,“ vysvětlil bez dalších podrobností. 
Stejně tak se k záležitosti odmítl vyjádřit Miloslav Čermák (ČSSD), bývalý krajský náměstek. 
 „Nemůžu a nebudu to komentovat,“ odmítl sdělit jakoukoliv informaci Miloslav Čermák. 
 Policie v úterý zasahovala i na Krajském úřadu Karlovarského kraje, a to v sídle krajské 
organizace Karlovarská agentura rozvoje podnikání. V souvislosti s dotacemi ROP Severozápad je 
obviněný bývalý pověřený ředitel ROP Severozápad Jiří Červinka, který zde pracuje. Zadržen byl 
údajně také Jakub Pánik (ČSSD), bývalý krajský náměstek. K podání vysvětlení byl policií vyzván také 
Zdeněk Sysel, bývalý člen hodnotící komise a bývalý člen ODS. Obviněný je i Petr Horký, bývalý krajský 
náměstek a bývalý místostarosta Mariánských Lázní. I on býval členem sociální demokracie 
 Podle vedení sociálních demokratů v kraji je celá situace krajně nepříjemná, ale nyní je 
důležité dát policii prostor a čas k vyšetřování. „Disponujeme informacemi pouze z médií, oficiální 
zprávy nemáme žádné. Je třeba vyčkat,“ uvedla Markéta Wernerová, poslankyně Parlamentu ČR za 
ČSSD a krajská zastupitelka. „Vzhledem k tomu, že nyní probíhá vyšetřování, ze kterého dosud nebyly 
vyvozeny žádné konkrétní závěry a že dosud nebylo veřejnosti sděleno, z čeho jsou paní Vaňhová 
(bývalá hejtmanka Ústeckého kraje) a pan Navrátil obviněni, není možné kauzu blíže komentovat. 
Pokud se obvinění prokážou, tak bude sociální demokracie postupovat v souladu se svou 
vnitrostranickou politikou,“ doplnila poslankyně, podle níž jde o kauzu starou několik let, která 
nespadá pod mandát vlády v čele s ČSSD. Dnes bude zasedat Krajský výkonný výbor ČSSD, který volí 
místopředsedy. Ten by se podle Markéty Wernerové konal po konferenci ČSSD i v normálním režimu. 
 
Pokud se obvinění prokážou, bude ČSSD postupovat v souladu se svou vnitrostranickou politikou. 
Markéta Wernerová 
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Leo Steiner: V kraji probíhalo největší rozkrádání dotací v republice 
14.12.2016    chomutovsky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
 
"Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. Kriminalisté v 
úterý zatkli 24 osob v souvislosti s trestnými činy poškození finančních zájmů Evropské unie 
spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová a exsenátor Alexander Novák. 
ČTĚTE TAKÉ: Policie obvinila 24 lidí kvvůli činnosti v rop severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
Leo Steiner již v roce 2011 upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti 
osob.„Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, dokonce není podstatné, zda skončí dotyční 



ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo," uvedl v rozhovoru 
pro Deník Leo Steiner. 
Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a Karlovarském kraji 
jsou systematicky rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Uvedl jste, že rozkrádání 
euromiliónů bylo od začátku připravené. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za pravdu?Jednalo 
se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i eurodotací v 
EU. Nyní je podstatné, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo. Opakovat se to nebude, 
pokud se naše společnost přestane řídit rčením, že kdo nekrade, okrádá rodinu aneb zloděj, který nás 
okrádá nám nevadí, pokud nám slíbí, co chceme slyšet. 
Co lze od současného vyšetřování očekávat?Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní 
hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená 
téměř 20 miliard korun. 
Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze?Policie 
zatím dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze, jeho nástupce ve funkci Karla 
Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky Karel 
Kouda. 
Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman Ústeckého 
kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem vlastněných 
kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 
Kdo je Leo Steiner? Leo Steiner (narodil se 17. června 1971 v Mostě) je český úředník a regionální 
politik, do roku 2014 byl členem KDU-ČSL. Po absolvování Gymnázia Chomutov v letech 1986 až 1990 
vystudoval na Pedagogické fakultě Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, a to v 
letech 1990 až 1996 (získal titul Mgr.). Pracoval jako tělocvikář a učitel občanské výchovy na 9. a 17. 
ZŠ v Mostě, později jako ředitel odboru řízení Regionálního operačního programu Severozápad. 
Kritizoval systém rozdělování evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji, který podle něj 
ovládá klientelismus a korupce a politici jsou jen loutkami v rukou kmotrů. Kvůli podezření na 
předražení některých krajských zakázek podal v červenci 2012 trestní oznámení na politické vedení 
úřadu.[1] Působil také ve funkci náměstka Státního fondu životního prostředí či ředitele Oblastní 
charity Most. Zdroj: wikipedia 
ČTĚTE TAKÉ: Údaj machinace v ROP Severozápad se k soudu vrátí v únoru" 
 
URL| http://chomutovsky.denik.cz/z-regionu/...radani-dotaci-v-republice-20161214.html 
 

Policisté v kauze podvodů s dotacemi ROP zatkli i náměstka 
ministra průmyslu a obchodu. Došli si pro něj přímo na 

ministerstvo 
14.12.2016    iHNed.cz    str. 0    

    Lukáš Prchal, Marek Pokorný    Ústecký kraj     

Policie při velkém zátahu kvůli kauze ROP Severozápad, kde mělo docházet k trestným činům v 
souvislosti s evropskými dotacemi, zadržela i Vladimíra Bártla, pověřeného funkcí náměstka a 
bývalého primátora Mostu. 
Kromě něj mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského kraje. Mimo 
jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil (oba ČSSD), podnikatel 
Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. 
Policie stále zadržuje devět z 24 obviněných. 
 
Mezi 24 lidmi, které v úterý zadržela policie při rozsáhlé razii související s kauzou Regionálního 
operačního programu (ROP) Severozápad, je i vysoký úředník ministerstva průmyslu a obchodu a 
bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl. 
 

http://chomutovsky.denik.cz/z-regionu/leo-steiner-v-kraji-probihalo-nejvetsi-rozkradani-dotaci-v-republice-20161214.html


Sám ministr průmyslu Jan Mládek o tom, že byl jeho náměstek zatčen, zatím neví. "Nemám žádné 
informace o tom, že by byl zadržený. Ale nemůžu to ani vyloučit. Kde se zrovna nachází, teď zjišťují mí 
podřízení," uvedl. 
 
Policie stále zadržuje devět z 24 obviněných. Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud 
nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Vyšetřovatelé se v případu zajímají o zakázky, jejichž 
hodnota přesahuje deset miliard korun. Obvinění se měli podle policie dopustit neoprávněného 
schválení poskytnutí dotací, zneužívali své pravomoce úřední osoby, přijímali a nabízeli úplatky a 
dopustili se závažného zločinu účasti na organizované skupině. 
 
O devíti zadržených informovala pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Dodala, že 
žalobcům zatím běží osmačtyřicetihodinová lhůta, do které mohou rozhodnout o případném návrhu 
na vzetí obviněných do vazby. Podle Bradáčové jsou však zatím úvahy o vazebních návrzích 
předčasné. 
 
 HNDomácí na Twitteru  Domácí rubriku Hospodářských novin  najdete také na Twitteru. 
 
 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i 
Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr 
Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. 
 
Podle ověřených informací je mezi zadrženými a obviněnými právě i Vladimír Bártl, ředitel odboru 
pověřený řízením sekce podnikání, elektronických komunikací a spotřebitelské politiky na 
ministerstvu průmyslu a obchodu. 
 
"Včera ráno jej odvedli z ministerstva. Nic k tomu ale nevíme, nestihl nám nic říct," řekl redakci zdroj 
blízký ministrovi průmyslu a obchodu. 
 
Bártl byl primátorem Mostu a byl jedním z těch, kdo o problémových projektech na severu Čech 
rozhodovali. Od roku 2007 působil na ministerstvu dopravy. V minulosti byl také ředitelem dceřiné 
společnosti Chemopetrol a byl odpovědný za výstavbu a provoz výrobní linky na asfaltové pásy. 
 
Bártl od úterního rána není ve svém úřadu. "Nevíme, kde je," uvedla pracovnice jeho sekretariátu, 
podle níž měl přitom sjednanou řadu schůzek. Na nich jej proto musí narychlo zastupovat jeho 
kolegové. 
 
Aktuální případ, na který dohlíží pražské vrchní státní zastupitelství, zřejmě souvisí s kauzou bývalého 
ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn 
už od loňského prosince. ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší 
několik trestních kauz. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů. 
 
Policie si přišla pro bývalou hejtmanku či exsenátora - čtěte ZDE 
 
Policie stíhá bývalou hejtmanku Vaňhovou, exsenátora Nováka a dalších 22 lidí kvůli zneužití 
evropských dotací - čtěte ZDE 
 
Dotační úředníky z ministerstva průmyslu a obchodu stíhá policie. Oba již byli postaveni mimo službu 
- čtěte ZDE 



 
Soud zprostil viny bývalého českobudějovického primátora Thomu. Hrozilo mu pět let vězení - čtěte 
ZDE 
 
URL| http://domaci.ihned.cz/c1-65556850-pol...-dosli-si-pro-nej-primo-na-ministerstvo 
 

Kauza ROP: škoda jde do miliard 
15.12.2016    Lidové noviny    str. 2   Téma 

    jho    Ústecký kraj     

PRAHA O zřejmě jediné vazbě v kauze manipulací s dotacemi v ROP Severozápad, v níž policie stíhá 
politiky, podnikatele amanažery, rozhodoval soud včera pozdě večer. Podle zjištění LN hrozila vazba 
podnikateli a někdejšímu bossovi severočeské ODS Danielu Ježkovi, listu to potvrdil jeho právní 
zástupce Michael Kis. Skupinu 24 obviněných policie vyšetřuje kvůli poškozování zájmů Evropské 
unie, způsobená škoda má dosahovat několik miliard korun. 
 Rozhodnutí soudu padlo až po uzávěrce vydání. Žádost o vazbu pro Ježka byla s největší 
pravděpodobností jedinou, jež v případě padla. „Muselo by se něco změnit, ale aktuální předpoklad 
je, že tento návrh zůstane jediný,“ sdělila LN vrchní zástupkyně Lenka Bradáčová. 
 Ostatní pachatele po středečních výsleších žalobce propustil. Podle informací LN probíhaly 
výslechy na třech místech, řada stíhaných obvinění odmítla. Je mezi nimi i exnáměstek ústecké 
hejtmanky a někdejší předseda severočeské ČSSD Arno Fišera. „Ale je to kvalitně napsané usnesení o 
zahájení trestního stíhání, musím uznat kvalitu policie,“ sdělil LN Fišerův právní zástupce Jaroslav 
Ortman. Fišera se z cely předběžného zadržení dostal odpoledne. Ortman Českému rozhlasu sdělil, že 
údajná škoda v kauze jde do několika miliard korun. 
 Exsenátora Alexandra Nováka se podle serveru Novinky.cz policii zadržet nepodařilo, protože 
je momentálně v USA. 
 Skupinu vyšetřuje policie kvůli poškozování finančních zájmů EU, podle zjištění LN někteří čelí 
obvinění i ze zneužití pravomoci úřední osoby. „Ke skutkům nic dalšího,“ sdělila LN Bradáčová. Vedle 
ní jsou skoupí na slovo i advokáti, případ na žádost klientky odmítl komentovat i právní zástupce 
exhejtmanky Vaňhové Jaroslav Beneš. „Nezlobte se, klient mě nezprostil mlčenlivosti,“ sdělil pak LN 
advokát exsenátora a kdysi vlivného člena ODS Alexandra Nováka Jan Růžek. 
 

Když válka bossů rozvrátí kraj 
15.12.2016    Lidové noviny    str. 2   Téma 
    ONDŘEJ KOUTNÍK JAN HORÁK    Ústecký kraj     

Hejtmani a politická síla v krajích představovali donedávna jeden z hlavních pilířů moci ČSSD. 
 
V posledním roce se však část regionů ocitla v dezolátním stavu, což stranu jako celek oslabuje. 
 
PRAHA Nezaměstnanost zde zpravidla o několik procent převyšuje celostátní průměr lidí bez práce. 
Průměrná mzda je nižší než ve většině ostatních regionů, některé okresy sužují vyloučené lokality. 
Ústecký kraj trpí problémy, na jejichž řešení se dařilo lákat voliče především levicovým stranám a 
zejména sociální demokracii. 
Například ve sněmovních volbách v roce 2006 zde ČSSD získala 35 procent a pro stranu šlo o druhý 
nejlepší výsledek. V krajských volbách zde strana získala 33 procent, o dva roky později ve 
sněmovních volbách šlo o 25 procent a stále druhý nejlepší výsledek pro stranu napříč regiony. 
 Region se však postupně rozštěpil a ČSSD v nedávných krajských volbách spadla v Ústeckém 
kraji na 12 procent. Zlom nastal na přelomu let 2010 a 2011, kdy se z dění na severu Čech stáhl Jiří 
Paroubek a jeho lidé. Rozhořel se mocenský boj mezi místními šíbry a bossy, který vyústil v naprostý 
rozvrat kdysi voličsky úspěšného kraje. 

http://domaci.ihned.cz/c1-65556850-policiste-v-kauze-podvodu-s-dotacemi-rop-zatkli-i-namestka-ministra-prumyslu-a-obchodu-dosli-si-pro-nej-primo-na-ministerstvo


 
Houskovci versus bendovci 
 
Pro pochopení dění v regionu je třeba vytyčit vlivovou mapu jednotlivých okresů. Chomutov, Most a 
Ústí nad Labem ovládala skupina kolem obviněné exhejtmanky Jany Vaňhové a jejího tehdejšího 
partnera Romana Housky, kterého před třemi lety vrah zabil před garáží jeho domu. V daných 
oblastech měla Vaňhová s Houskou důležité spojence – obviněné krajské exnáměstky Pavla Koudu a 
Arna Fišeru či litvínovského funkcionářeMartina Kliku. 
 Proti nim stála skupina blízká Paroubkovi a financiérovi a bývalému poslanci Petru Bendovi. 
Postupně se jim podařilo získat vliv (i díky náborům takzvaných černých duší) v Litoměřicích, 
Teplicích, Děčíně a částečně v Lounech. Na konci minulé dekády to vypadalo, že „bendovci“ převálcují 
skupinu kolemHousky. Na začátku roku 2011 však v důsledku odchodu Paroubka z funkce předsedy 
ČSSD začal slábnout i Benda v regionu a postupně padl. Zvítězila Vaňhová, Houska, Fišera a spol. Dnes 
už jeden nežije, jiní zase skončili s obviněním na krku. 
Jedním z mála neposkvrněných je poslanec Jaroslav Foldyna z Děčína, který však dosud nesebral 
dostatek síly postavit se do čela kraje a region restartovat. Je s podivem, že se o oživení a uklidnění 
divokého regionu v době svého předsednictví dosud nepokusil šéf ČSSD Bohuslav Sobotka, který by 
vzhledem k tvrdému boji s hnutím ANO potřeboval Ústecký kraj stranicky stabilizovat. Výrazná 
prohra v dříve tradiční oblasti může vést k celkovému oslabení sociální demokracie za rok ve 
sněmovních volbách. 
 
Regionální sešup 
 
Vyšetřování podvodů s evropskými dotacemi zasahuje nejenÚstecký, ale i Karlovarský kraj. V kauze se 
svezli i členové širšího vedení ČSSD Jakub Pánik a Petr Navrátil. LN zaslaly dotaz všem členům 
politického grémia, jen hrstka z vrcholného orgánu strany se však k případu vyjádřila. 
Místopředsedkyně strany Lenka Teska Arnoštová a Michaela Marksová vyčkávají na další postup 
vyšetřovatelů a sdělení bližších podrobností, opatrně se zatím k vyšetřování staví i předseda Senátu 
Milan Štěch či šéf sněmovny Jan Hamáček. Kritičtější slova volil pouze poslanec Jeroným Tejc: 
„Musíme počkat na úplnější informace. Pokud skutečně mezi obviněnými figurují členové vedení 
strany, není to pro nás dobrá zpráva. Nelze na ni pak nereagovat.“ 
 Do problémů se kvůli různým kauzám v posledním roce dostalo již několik regionůČSSD: 
moravskoslezský (kauza lobbisty Martina Dědice), olomoucký (případ Vidkun), královéhradecký 
(tendr na dostavbu náchodské nemocnice), v minulosti středočeský (kauza Rath) a nyní i dva kraje na 
severu Čech. Tento chaos se navíc může přenést i na jarní sjezd. 
 
Hlavní obvinění v případu zneužití dotací z Regionálního operačního programu Severozápad 
 
Pavel Kouda (dříve ČSSD) bývalý náměstek exhejtmanky Vaňhové Renné Komínek (dříve ODS) bývalý 
ředitel ŘSD v Chomutově Zdislav Mazur podnikatel z Mostu Vladimír Macholda exředitel Správy a 
údržby silnic Ústeckého kraje Miloslav Čermák (ČSSD) bývalý náměstek karlovarského hejtmana Petr 
Horký (ČSSD) exnáměstek karlovarského hejtmana 
 
Jana Vaňhová (ČSSD) bývalá hejtmanka Ústeckého kraje, v letech 2005 až 2009 místopředsedkyně 
ČSSD, zastupitelka v Chomutově Alexandr Novák (dříve ODS) bývalý starosta Chomutova, exsenátor a 
v jisté době jeden z nejvlivnějších členů ODS v Ústeckém kraji 
 
Petr Fiala (ODS) ředitel největšího zdravotnického zařízení v Ústeckém kraji Krajské zdravotní, v 
letech 2013 až 2015 předseda ODS v Ústeckémkraji Arno Fišera (ČSSD) bývalý náměstek hejtmanky v 
Ústeckém kraji, mezi roky 2011 až 2012 předseda ČSSD v Ústeckém kraji 
 



Petr Navrátil (ČSSD) člen Ústředního výkonného výboru ČSSD a předsednictva s poradním hlasem, 
předseda ČSSD v Karlovarském kraji, starosta Chebu Daniel Ježek (dříve ODS) podnikatel, spolu s 
Novákem jeden z vlastníků bývalého sídla ROP Severozápad 
 
Jakub Pánik (ČSSD) člen Ústředního výkonného výboru a předsednictva ČSSD, člen krajského vedení 
ČSSD v Karlovarskémkraji Vladimír Bártl (ODS) pověřený náměstek na ministerstvu průmyslu a 
obchodu, exprimátor Mostu 
 
Foto autor| FOTO: MAFRA-ARCHIV // KOLÁŽ ŠIMON / LN 
 

Volič by nám to mohl omlátit o hlavu 
15.12.2016    Lidové noviny    str. 2   Téma 

    JAN HORÁK    Ústecký kraj     

Vyšetřování více než dvou desítek lidí kvůli ROP Severozápad se dotýká i celostátního vedení ČSSD. 
Poslanec za Ústecký kraj Jaroslav Foldyna a rovněž člen vedení ČSSD řekl LN, že strana se musí od 
chování stíhaných kolegů distancovat. 
 
* Na úvod se zeptám: Jaký je váš názor na aktuální vyšetřování kolem ROP Severozápad? Kromě 
bývalé hejtmankyÚsteckého kraje Vaňhové policie stíhá i Jakuba Pánika a Petra Navrátila, což jsou 
členové ústředního výboru a předsednictva ČSSD, tedy z dvou nejvyšších orgánů strany. 
 
 Pro mě je to minulost. Má to souvislost s obdobím kolem roku 2008, kdy já jsem byl po 
vítězství ČSSD v krajských volbách v Ústeckém kraji vyautován (Foldyna kandidoval jako lídr, ale 
strana nakonec na hejtmanku nominovala Vaňhovou – pozn. aut.). Na jednu stranu je to pro mě 
dobře, protože bych nechtěl být ve společnosti takových lidí. Na druhou stranu – kdybych tehdy 
nebyl odstaven, třeba by se to ani neodehrálo, protože postava hejtmana je rozhodující a má zásadní 
vliv na to, co se později kolem ROP Severozápad odehrálo. 
 
* Podívejme se na pány Pánika a Navrátila, protože vzhledem k jejich postavení je to pro ČSSD i tak 
trochu současnost. Je někdo ve straně, kdo by za jejich aktuální potíže měl převzít politickou 
odpovědnost? 
 
 Minimálně ti, kdo je tam nominovali, což je karlovarská krajská organizace. Takže lidé, kteří je 
za Karlovarský kraj nominovali, by se měli zamyslet, jestli neudělali chybu. Podívejte se, v Ústeckém 
kraji jsme k tomu přistoupili opravdu od podlahy a lidi s jakoukoliv kaňkou jsme nikam nenominovali. 
Ani do předsednictva strany, ústředního výkonného výboru nebo krajských voleb. 
 
* Takže by se k odpovědnosti neměl přihlásit předseda Sobotka, když jde o jeho kolegy z 
předsednictva a ústředního výkonného výboru? 
 
 To si nejsem jistý. Nevím o tom, jak byl pan předseda informován o průběhu věcí z minulosti. 
Když sedíte v Praze a nikdo vám nedá potřebné informace, těžko za to můžete být odpovědný. 
 
* Je stíhání dvou členů nejvyšších orgánů strany něco, k čemu bude muset zaujmout stanovisko celá 
ČSSD? 
 
 Pokud to neučiní region, z kterého vzešli, bude to muset udělat strana jako celek. 
 
* Co to přesně znamená, jak by mělo vedení strany konat? 
 



 Minimálně by se jim mělo pozastavit členství do doby vyřešení jejich problémů. Ve stanovách 
máme, že když je někdo obviněn, pozastaví se mu členství. Takže to není otázka, jestli k tomu dojde, 
ale kdy. Hlavně my si nemůžeme dovolit ztrácet body. Politická soutěž je nyní tak vypjatá, že každá 
kaňka může mít nedozírné následky. 
 
* Uvažoval jste tedy, jak aktuální kauza, v níž mimo Vaňhovou, Navrátila a Pánika figuruje i bývalý 
předseda severočeskéČSSD Fišera, může ČSSDpoškodit? 
 
 Neumím si to představit. Ale když k tomu přistoupíme férově a začneme ty věci řešit, třeba 
nás to poškodí v daném okamžiku, ale z hlediska budoucnosti méně. Ale pokud by to strana 
ignorovala, je tu hrozba, že budeme nařčeni, že jsme toho součástí. Takže já očekávám, že reflexe 
přijde z místních orgánů popřípadě od nadřízených. A když ne, volič nám to omlátí o hlavu. 
 
* Je namístě, aby ČSSD udělala nějaká opatření, aby se podobným problémůmdo budoucna 
vyvarovala? 
 
 Věřím, že v tomto případě zafunguje pud sebezáchovy každého člena a všichni si uvědomí, že 
nic podobného už si strana prostě nemůže dovolit. 
 
Foto popis| Ztrácet body už si ČSSD nemůže dovolit, míní Foldyna 
Foto autor| FOTO ARCHIV MAFRA 
 

V kauze ROP Severozápad padl první návrh na vazbu, Vaňhová je 
ale venku 

14.12.2016    lidovky.cz    str. 0   Zprávy / Domov 
    Lidovky.cz, Jan Horák, ČTK, Lidové noviny, Ondřej Koutník    Ústecký kraj     

Policie zadržuje už jen tři z 24 stíhaných v kauze související s evropskými dotacemi z Regionálního 
operačního programu (ROP) Severozápad, na svobodě je i exhejtmanka Vaňhová. Zbytek je v cele 
předběžného zadržení kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo 
spoluobviněné. V podvečer současně žalobce požádal o první vazbu. 
 
Aktuálně už sedí v cele předběžného zadržení jen trojice obviněných. Propouštění přitom probíhá 
rychle, ještě v 17 hodin vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová, jejíž úřad vyšetřování případu 
dozoruje, hlásila šest zadržených. „Až na úplném konci procesních úkonů, tedy výslechů obviněných 
případně důležitých svědků, se státní zástupce rozhodne, zda podá na některou ze zadržených osob 
návrh na vzetí do vazby, nebo nikoliv,“ dodala. 
 
Žalobcům se na případnou žádost o vazbu krátí čas, pachatele sebrala policie během úterního rána či 
dopoledne a lhůta na rozhodnutí čítá 48 hodin. „Rozhodnutí lze očekávat v pozdních nočních 
hodinách, ne-li brzkých ranních,“ doplnila pro Lidovky.cz Bradáčová. Vrchní státní zastupitelství však 
krátce poté na svém webu informovalo o první podané žádosti o uvalení vazby. O koho jde, zatím 
není jasné. 
 
Oddechnout si naopak může exhejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, z cely se dostala krátce po 
šesté hodině večer. „Na můj návrh právě Janu Vaňhovou pustili ze zadržení, kolega ji veze domů,“ 
sdělila LN jedna z advokátů Vaňhové Marie Benešová. 
 
Mezi obviněnými v nové kauze ROP Severozápad jsou obviněni vlivní politici ČSSD z Ústeckého a 
Karlovarského kraje. Mezi nimi bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, dva bývalí 
náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 



náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněn je také bývalý náměstek 
hejtmanky Jany Vaňhové Pavel Kouda (dříve ČSSD). 
 
Arno Fišera býval předsedou ČSSD v Ústeckém kraji. 
 
Obvinění Fišery potvrdil jeho advokát Jaroslav Ortman. Jeho klient obvinění odmítá. „Obvinění má 
183 stran a když ho dostal včera, tak možnosti na posouzení všech věcí jsou naprosto mlhavé a 
špatné. V každém případě popírá, že by se dopustil trestné činnosti,“ řekl Ortman. Zároveň potvrdil, 
že vlivný sociální demokrat zůstává mezi zadrženými. 
 
Pavel Kouda (dříve ČSSD) býval náměstkem hejtmanky Ústeckého kraje Jany Vaňhové. 
 
Dále vyšlo najevo, že policie stíhá i bývalého náměstka hejtmanky Ústeckého kraje Pavla Koudu 
(dříve ČSSD). „Nebudu nic komentovat, pokud budete chtít něco vědět, tak se obraťte na mého 
právníka,“ řekl Kouda. Bývalého náměstka potrestal letos ústecký krajský soud zatím nepravomocně 
tříletým podmíněným trestem s odkladem na pět let v zatím poslední kauze ROP Severozápad. 
 
Bývala hejtmanka ústeckého kraje Jana Vaňhová. 
 
Fišera a Kouda tak rozšířil dosud známá a potvrzená jména obviněných, mezi kterými jsou bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil 
(oba ČSSD) nebo někdejší vlivní členové ODS, podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr 
Novák. 
 
Server ihned.cz navíc ve středu upozornil na vyšetřování pověřeného náměstka na ministerstvu 
průmyslu a obchodu Vladimíra Bártla, jinak také bývalého primátora Mostu, jenž v minulosti působil 
jako hodnotitel projektů ucházejících se o dotace v ROP Severozápad. Fiala čerpá dovolenou 
 
Jakub Pánik je bývalým náměstkem karlovarského hejtmana. 
 
Na seznamu všech obviněných, jsou hodnotitelé projektů a také bývalý předseda ODS v Ústeckém 
kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala. Jeho telefon je vypnutý. Mluvčí Krajské zdravotní Jiří 
Vondra už dříve řekl, že Fiala čerpá dovolenou. Mluvčí Ústeckého kraje, který je jediným akcionářem 
Krajské zdravotní, Lucie Dosedělová řekla, že kraj o obvinění svého manažera nemá informace. 
 
Bývalý náměstek hejtmana karlovarského kraje Miloslav Čermák. 
 
„Policie se na nás neobrátila. Nemáme tedy informace, zda to tak je nebo není. A i kdyby to tak bylo, 
tak se k tomu nebudeme vyjadřovat do doby, než by došlo k rozhodnutí soudu,“ řekla Dosedělová. 
 
V Karlovarském kraji se obvinění týkají mimo jiné někdejší špičky krajské ČSSD. Obviněn byl Petr 
Navrátil, současný krajský předseda, Jakub Pánik, Miloslav Čermák, oba bývalí náměstci hejtmana, 
Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. 
 
Petr Navrátil je v současnosti předsedou krajské ČSSD v Karlovarském kraji. 
 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i 
Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr 
Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. 
 
Bývalý senátor Alexandr Novák na snímku z roku 2007. 



 
Aktuální případ, na který dohlíží pražské vrchní státní zastupitelství, zřejmě souvisí s kauzou bývalého 
ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn 
už od loňského prosince. ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší 
několik trestních kauz. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů. 
 
Petr Horký byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. 
 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika kauzách figuruje Kušnierz, 
jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl 
podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za 
ovlivňování projektů. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/kauza-rop-severo...omov.aspx?c=A161214_121047_ln_domov_ele 
 

Leo Steiner: V kraji probíhalo největší rozkrádání dotací v republice 
14.12.2016    litomericky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
 
"Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. Kriminalisté v 
úterý zatkli 24 osob v souvislosti s trestnými činy poškození finančních zájmů Evropské unie 
spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová a exsenátor Alexander Novák. 
ČTĚTE TAKÉ: Policie obvinila 24 lidí kvvůli činnosti v rop severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
Leo Steiner již v roce 2011 upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti 
osob.„Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, dokonce není podstatné, zda skončí dotyční 
ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo," uvedl v rozhovoru 
pro Deník Leo Steiner. 
Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a Karlovarském kraji 
jsou systematicky rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Uvedl jste, že rozkrádání 
euromiliónů bylo od začátku připravené. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za pravdu?Jednalo 
se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i eurodotací v 
EU. Nyní je podstatné, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo. Opakovat se to nebude, 
pokud se naše společnost přestane řídit rčením, že kdo nekrade, okrádá rodinu aneb zloděj, který nás 
okrádá nám nevadí, pokud nám slíbí, co chceme slyšet. 
Co lze od současného vyšetřování očekávat?Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní 
hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená 
téměř 20 miliard korun. 
Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze?Policie 
zatím dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze, jeho nástupce ve funkci Karla 
Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky Karel 
Kouda. 

http://www.lidovky.cz/kauza-rop-severozapad-miri-k-spickam-krajske-cssd-policie-dal-zadrzuje-devet-obvinenych-guj-/zpravy-domov.aspx?c=A161214_121047_ln_domov_ele


Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman Ústeckého 
kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem vlastněných 
kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 
Kdo je Leo Steiner? Leo Steiner (narodil se 17. června 1971 v Mostě) je český úředník a regionální 
politik, do roku 2014 byl členem KDU-ČSL. Po absolvování Gymnázia Chomutov v letech 1986 až 1990 
vystudoval na Pedagogické fakultě Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, a to v 
letech 1990 až 1996 (získal titul Mgr.). Pracoval jako tělocvikář a učitel občanské výchovy na 9. a 17. 
ZŠ v Mostě, později jako ředitel odboru řízení Regionálního operačního programu Severozápad. 
Kritizoval systém rozdělování evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji, který podle něj 
ovládá klientelismus a korupce a politici jsou jen loutkami v rukou kmotrů. Kvůli podezření na 
předražení některých krajských zakázek podal v červenci 2012 trestní oznámení na politické vedení 
úřadu.[1] Působil také ve funkci náměstka Státního fondu životního prostředí či ředitele Oblastní 
charity Most. Zdroj: wikipedia 
ČTĚTE TAKÉ: Údaj machinace v ROP Severozápad se k soudu vrátí v únoru" 
 
URL| http://litomericky.denik.cz/z-regionu/...radani-dotaci-v-republice-20161214.html 
 

Díra v soudržnosti 
15.12.2016    Mladá fronta DNES    str. 2   Z domova 

        Ústecký kraj     

Údajné miliardové manipulace s dotacemi pomáhal odkrýt člověk, který se cítil „zrazeně“ 
 
Petra Kušnierze, někdejšího ředitele dotačního úřadu ROP regionu soudržnosti Severozápad, měla 
policie v hledáčku už delší dobu. Tušila, že kdyby promluvil, mohla by rozplést dotační chobotnici. 
Jenže s Kušnierzem to bylo složité. Zvrat nastal až na přelomu roku. Tou dobou už měl odsezený trest 
za manipulace s dotacemi a za další stál znovu před soudem. 
 S vyhlídkou na další trest a s vědomím, že se k němu lidé, kteří mu slíbili pomoc, obracejí 
zády, začal mluvit. A o tom, že se manipulace s projekty údajně děly s vědomím politiků, se rozpovídal 
i na jaře před soudem. „Když se obrátíte na lidi, kterým jste vyšli vstříc a oni se k vám stavějí jako k 
prašivému psovi... Přišel jsem o všechno, o rodinu, o postavení, o bydlení,“ vysvětloval Kušnierz před 
soudem, proč se rozhodl promluvit. Tou dobou už nové informace měli i detektivové 
protimafiánského útvaru. A zamířili prověřovat lidi z vyšších pater – mezi politiky a podnikatele. 
 Právě na ně mimo jiné míří čerstvé obvinění za rozsáhlé manipulace s dotacemi v Ústeckém a 
Karlovarském kraji, s nímž se MF DNES měla možnost seznámit. Právě na Kušnierzově výpovědi 
detektivové staví a sám je znovu mezi obviněnými. Spolu s ním obvinění čelí i významný ústecký 
právník Aleš Dostál, podnikatel Daniel Ježek, exhejtmanka Jana Vaňhová či starosta Chebu a šéf ČSSD 
v Karlovarském kraji Petr Navrátil. 
 Na některé z obviněných už Kušnierz poukázal dříve. Ježka například označil za člověka, který 
o projektech rozhoduje. „Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. S panem Vráblíkem (bývalý 
ředitel ROP) jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se mu,“ řekl již dříve Kušnierz. 
 Vráblík to však popíral. A proti obvinění si Ježek podal stížnost. „Mohu potvrdit, že je mezi 
obviněnými. Jestli se ptáte, co mu policie klade za vinu, tak podle pana Kušnierze měl organizovat to 
rozdělování evropských dotací,“ řekl včera přes den MF DNES Ježkův advokát Michael Kis. 
Kušnierzova výpověď coby klíčový důkaz bude terčem obhájců. Policie však také staví na řadě 
listinných důkazů. Přesto detektivové podle informací MF DNES věří, že se jim podaří „zlomit“ i další z 
obviněných ke spolupráci. A to i proto, že by je mohli dovést i k dalším vlivným rybám. 
 
Stovky „cinknutých“ projektů 
 

http://litomericky.denik.cz/z-regionu/leo-steiner-v-kraji-probihalo-nejvetsi-rozkradani-dotaci-v-republice-20161214.html


Podle informací MF DNES u exhejtmanky Vaňhové policie spoléhala na to, že by se právě ona mohla o 
pozadí rozdělování dotací rozmluvit. „Klientka nechce v tuto chvíli nic komentovat. Nemám zproštění 
mlčenlivosti,“ reagoval ve středu Vaňhové právník Jaroslav Beneš. 
 Celý systém manipulace s dotacemi byl podle vyšetřovatelů opravdu velmi rozsáhlý. 
„Cinknutých“ mohou být řádově stovky projektů. Podle obvinění vše začalo dohodou z roku 2008, kdy 
se politické špičky navzdory pravidlům soutěže dohodly, že 60 procent rozdělovaných peněz půjde do 
Ústeckého kraje a 40 do Karlovarského. Z obvinění pak vyplývá, že systém fungoval tak, že šéfové 
hodnotících komisí přinesli přehledy projektů, kde už bylo označeno, které mají vyhrát, a řadoví 
hodnotitelé to už jen podepsali. 
Například vysoký úředník na ministerstvu průmyslu a obchodu a bývalý primátor Mostu Vladimír 
Bártl je mimo jiné obviněn kvůli tomu, že si podle policie jako hodnotitel nechal od šéfa komise 
nadiktovat hodnocení. V síti detektivů uvázli politici spojení s ODS i ČSSD. Současný šéf ČSSD v 
Ústeckém kraji Miroslav Andrt se však brání spojování kauzy s jeho stranou, ačkoliv mnoho 
obviněných právě ze sociální demokracie vzešlo. Pro Andrta to je minulost. „V kauze jsou osobnosti, 
které mohou být negativně spojovány s minulostí a pro nás to prakticky neznamená nic. Ve veřejných 
funkcích na krajské úrovni nefigurují,“ řekl Andrt. 
 
S panem Vráblíkem jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se. 
 
Alexandr Novák (býv. ODS) – bývalý senátor Zdislav Mazur (SNK-ED) – mostecký podnikatel Petr Fiala 
– ředitel sdružení kraj. nemocnic Petr Horký Miloslav Čermák Kamil Řezníček Petr Kuliš Zdeněk 
Šnaider Otakar Skala 
 
Seznam obviněných Daniel Ježek (býv. ODS) – vlivný severočeský podnikatel Petr Kušnierz – bývalý 
ředitel evropského dotačního úřadu ROP Severozápad Jana Vaňhová (ČSSD) – exhejtmanka 
Ústeckého kraje Petr Navrátil (ČSSD) – předseda ČSSD Karlovarského kraje, starosta Chebu Vladimír 
Macholda – šéf Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Jiří Červinka – bývalý ředitel úřadu ROP 
Severozápad Petr Vráblík – bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad Arno Fišera (ČSSD) – bývalý 
náměstek hejtmanky Vaňhové Vladimír Bártl – šéf sekce na ministerstvu průmyslu a obchodu, bývalý 
primátor Mostu Jakub Pánik (ČSSD) – člen krajského vedení ČSSD v Karlovarském kraji Tomáš Hybner 
(NS-LEV 21) – bývalý šéf výboru Regionální rady regionu Severozápad René Komínek – bývalý šéf ŘSD 
v Ústeckém kraji Aleš Dostál – prominentní ústecký právník Pavel Kouda (ČSSD) – náměstek 
hejtmanky Vaňhové, člen výboru Regionální rady ROP Severozápad 
 
Výpověď Klíčovou osobou v kauze je postava Petra Kušnierze (vpravo). 
 
Foto popis| 
 
O autorovi| Adéla Paclíková reportérka MF DNES Jakub Pokorný reportér MF DNES S přispěním 
Andrey Angermannové 
 

Díra v soudržnosti 
15.12.2016    Mladá fronta DNES    str. 2   Z domova 

        Ústecký kraj     

Údajné miliardové manipulace s dotacemi pomáhal odkrýt člověk, který se cítil „zrazeně“ 
 
Petra Kušnierze, někdejšího ředitele dotačního úřadu ROP regionu soudržnosti Severozápad, měla 
policie v hledáčku už delší dobu. Tušila, že kdyby promluvil, mohla by rozplést dotační chobotnici. 
Jenže s Kušnierzem to bylo složité. Zvrat nastal až na přelomu roku. Tou dobou už měl odsezený trest 
za manipulace s dotacemi a za další stál znovu před soudem. 



 S vyhlídkou na další trest a s vědomím, že se k němu lidé, kteří mu slíbili pomoc, obracejí 
zády, začal mluvit. A o tom, že se manipulace s projekty údajně děly s vědomím politiků, se rozpovídal 
i na jaře před soudem. 
 „Když se obrátíte na lidi, kterým jste vyšli vstříc, a oni se k vám stavějí jako k prašivému 
psovi... Přišel jsem o všechno, o rodinu, o postavení, o bydlení,“ vysvětloval Kušnierz před soudem, 
proč se rozhodl promluvit. Tou dobou už nové informace měli i detektivové protimafiánského útvaru. 
A zamířili prověřovat lidi z vyšších pater – mezi politiky a podnikatele. 
 Právě na ně mimo jiné míří čerstvé obvinění za rozsáhlé manipulace s dotacemi v Ústeckém a 
Karlovarském kraji, s nímž se MF DNES měla možnost seznámit. 
 Na Kušnierzově výpovědi detektivové stavějí a sám je znovu mezi obviněnými. Spolu s ním 
obvinění čelí i významný ústecký právník Aleš Dostál, podnikatel Daniel Ježek, exhejtmanka Jana 
Vaňhová či starosta Chebu a šéf ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil. 
 
Na kobereček do Chomutova 
 
Na některé z obviněných už Kušnierz poukázal dříve. Ježka například označil za člověka, který o 
projektech rozhoduje. 
 „Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. S panem Vráblíkem (bývalý ředitel ROP) 
jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se mu,“ řekl již dříve Kušnierz. Vráblík to však 
popíral. A proti obvinění si Ježek podal stížnost. „Mohu potvrdit, že je mezi obviněnými. Jestli se 
ptáte, co mu policie klade za vinu, tak podle pana Kušnierze měl organizovat to rozdělování 
evropských dotací,“ řekl včera přes den MF DNES Ježkův advokát Michael Kis. Kušnierzova výpověď 
coby klíčový důkaz bude terčem obhájců. Policie však také staví na řadě listinných důkazů. Přesto 
detektivové podle informací MF DNES věří, že se jim podaří „zlomit“ i další z obviněných ke 
spolupráci. A to i proto, že by je mohli dovést i k dalším vlivným rybám. 
 
Stovky „cinknutých“ projektů 
 
Podle informací MF DNES u exhejtmanky Vaňhové policie spoléhala na to, že by se právě ona mohla o 
pozadí rozdělování dotací rozmluvit. „Klientka nechce v tuto chvíli nic komentovat. Nemám zproštění 
mlčenlivosti,“ reagoval ve středu Vaňhové právník Jaroslav Beneš. 
 Celý systém manipulace s dotacemi byl podle vyšetřovatelů opravdu velmi rozsáhlý. 
„Cinknutých“ mohou být řádově stovky projektů. 
 Podle obvinění vše začalo dohodou z roku 2008, kdy se politické špičky navzdory pravidlům 
soutěže dohodly, že 60 procent rozdělovaných peněz půjde do Ústeckého kraje a 40 do 
Karlovarského. Z obvinění pak vyplývá, že systém fungoval tak, že šéfové hodnotících komisí přinesli 
přehledy projektů, kde už bylo označeno, které mají vyhrát, a řadoví hodnotitelé to už jen podepsali. 
 
Obviněn je i Mládkův úředník 
 
Například vysoký úředník na ministerstvu průmyslu a obchodu a bývalý primátor Mostu Vladimír 
Bártl je mimo jiné obviněn kvůli tomu, že si podle policie jako hodnotitel nechal od šéfa komise 
nadiktovat hodnocení. V síti detektivů uvázli politici spojení s ODS i ČSSD. Současný šéf ČSSD v 
Ústeckém kraji Miroslav Andrt se však brání spojování kauzy s jeho stranou, ačkoliv mnoho 
obviněných právě ze sociální demokracie vzešlo. Pro Andrta to je minulost. „V kauze jsou osobnosti, 
které mohou být negativně spojovány s minulostí, a pro nás to prakticky neznamená nic. Ve 
veřejných funkcích na krajské úrovni nefigurují,“ řekl Andrt. 
 
Seznam obviněných v kauze evropských dotací 
 
Petr Kušnierz bývalý ředitel evropského dotačního úřadu ROP Severozápad 
 



Foto popis| Alexandr Novák (býv. ODS) bývalý senátor 
Foto popis| Arno Fišera (ČSSD) bývalý náměstek hejtmanky Vaňhové 
Foto popis| Jakub Pánik (ČSSD) ve vedení krajské ČSSD v Karlovarském kraji 
Foto popis| Zdeněk Šnaider Petr Kuliš Kamil Řezníček Petr Horký Miloslav Čermák Otakar Skala 
Foto popis| Daniel Ježek (býv. ODS) vlivný severočeský podnikatel 
Foto popis| Vladimír Bártl šéf odboru na ministerstvu průmyslu, bývalý primátor Mostu 
Foto popis| Aleš Dostál prominentní ústecký právník 
Foto popis| Zdislav Mazur (SNK-ED) mostecký podnikatel 
Foto popis| Jana Vaňhová (ČSSD) exhejtmanka Ústeckého kraje 
Foto popis| Tomáš Hybner (NS-LEV 21) bývalý šéf výboru Regionální rady regionu Severozápad 
Foto popis| Petr Navrátil (ČSSD) předseda ČSSD Karlovarského kraje, starosta Chebu 
Foto popis| Vladimír Macholda šéf ústecké krajské Správy a údržby silnic 
Foto popis| Jiří Červinka bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad 
Foto popis| Petr Vráblík bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad 
Foto popis| René Komínek bývalý šéf ŘSD v Ústeckém kraji 
Foto popis| Petr Fiala ředitel Krajské zdravotní (sdružení krajských nemocnic) 
Foto popis| Pavel Kouda (ČSSD) náměstek hejtmanky Vaňhové, členem výboru Regionální rady ROP 
Severozápad 
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Leo Steiner: V kraji probíhalo největší rozkrádání dotací v republice 
14.12.2016    mostecky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
 
"Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. Kriminalisté v 
úterý zatkli 24 osob v souvislosti s trestnými činy poškození finančních zájmů Evropské unie 
spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová a exsenátor Alexander Novák. 
ČTĚTE TAKÉ: Policie obvinila 24 lidí kvvůli činnosti v rop severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
Leo Steiner již v roce 2011 upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti 
osob.„Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, dokonce není podstatné, zda skončí dotyční 
ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo," uvedl v rozhovoru 
pro Deník Leo Steiner. 
Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a Karlovarském kraji 
jsou systematicky rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Uvedl jste, že rozkrádání 
euromiliónů bylo od začátku připravené. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za pravdu?Jednalo 
se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i eurodotací v 
EU. Nyní je podstatné, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo. Opakovat se to nebude, 
pokud se naše společnost přestane řídit rčením, že kdo nekrade, okrádá rodinu aneb zloděj, který nás 
okrádá nám nevadí, pokud nám slíbí, co chceme slyšet. 
Co lze od současného vyšetřování očekávat?Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní 
hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená 
téměř 20 miliard korun. 



Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze?Policie 
zatím dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze, jeho nástupce ve funkci Karla 
Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky Karel 
Kouda. 
Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman Ústeckého 
kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem vlastněných 
kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 
Kdo je Leo Steiner? Leo Steiner (narodil se 17. června 1971 v Mostě) je český úředník a regionální 
politik, do roku 2014 byl členem KDU-ČSL. Po absolvování Gymnázia Chomutov v letech 1986 až 1990 
vystudoval na Pedagogické fakultě Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, a to v 
letech 1990 až 1996 (získal titul Mgr.). Pracoval jako tělocvikář a učitel občanské výchovy na 9. a 17. 
ZŠ v Mostě, později jako ředitel odboru řízení Regionálního operačního programu Severozápad. 
Kritizoval systém rozdělování evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji, který podle něj 
ovládá klientelismus a korupce a politici jsou jen loutkami v rukou kmotrů. Kvůli podezření na 
předražení některých krajských zakázek podal v červenci 2012 trestní oznámení na politické vedení 
úřadu.[1] Působil také ve funkci náměstka Státního fondu životního prostředí či ředitele Oblastní 
charity Most. Zdroj: wikipedia 
ČTĚTE TAKÉ: Údaj machinace v ROP Severozápad se k soudu vrátí v únoru" 
 
URL| http://mostecky.denik.cz/z-regionu/leo...radani-dotaci-v-republice-20161214.html 
 

Policie zadržela kvůli evropským dotacím i ústeckou exhejtmanku 
Vaňhovou 

14.12.2016    novinky.cz    str. 0   Domácí 
    Jakub Bartosz, Aleš Pelikán    Ústecký kraj     

Policie v pondělí začala stíhat 24 lidí v souvislosti s prověřováním dotačních programů Regionální rady 
regionu soudržnosti Severozápad (ROP). V rámci nich se v Ústeckém a Karlovarském kraji rozdělují 
eurodotace, ovšem v minulosti se objevila řada podezření z podvodů. Detektivové éru kolem roku 
2010 postupně rozplétají. 
 
Část případů již projednávají soudy, před nimi však stanuli hlavně bývalí ředitelé ROP či úředníci. 
 
Tentokrát se však Národní centrála proti organizovanému zločinu (NCOZ) zaměřila na bývalé lokální 
politiky či podnikatele, kteří měli ze systému těžit. 
 
Vaňhová, Ježek, Novák? 
 
Podle serveru Lidovky.cz je mezi zadrženými bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, která 
šéfovala kraji v roce 2008 až 2012. Vedle toho byla ve výboru Regionální rady ROP Severozápad, který 
měl v rozdělování eurodotací poslední slovo. 
 
Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 
2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. 
 
Dalším zadrženým je podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek, obchodní partner další vlivné ústecké 
postavy Patrika Oulického. Také ten byl dříve členem ODS. 
 
Podle původních informací Práva patřil mezi zadržené také Oulický. On sám to však včera vyvrátil. 
Řekl, že nebyl ani zadržen ani obviněn. 
 

http://mostecky.denik.cz/z-regionu/leo-steiner-v-kraji-probihalo-nejvetsi-rozkradani-dotaci-v-republice-20161214.html


Mezi obviněnými má být podle serveru Aktuálně.cz i bývalý senátor za ODS Alexandr Novák, který byl 
v minulosti odsouzen za přijetí čtyřicetimiliónového úplatku. 
 
Dnes už je na svobodě. Soud ho podmínečně propustil po odpykání půlky trestu, tedy zhruba dvou let 
vězení. Zaručil se za něj motorkářský klub Gryphons. Po propuštění z vězení si podle dřívějších zpráv 
médií koupil Novák dva hotely v Chomutově. 
 
Aktuální vyšetřování by se mělo týkat dotací z let 2007 až 2013. Státní zástupce Tomáš Minx z 
pražského vrchního státního zastupitelství v úterý oznámil, že kriminalisté obviněné podezírají z 
poškození finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. 
Za to jim při značné škodě hrozí až deset let vězení. 
 
Potopila je výpověď obětního beránka? 
 
Současný předseda ROP Severozápad Milan Pipal (KSČM) nemá informace o tom, že by mezi 
obviněnými byli jeho současní kolegové z úřadu. O které projekty se policie zajímá, nechtěl kvůli 
vyšetřování říci. 
 
Podle zdroje Práva se nynější vyšetřování rozjelo loni na podzim, kdy se rozhodl spolupracovat s 
policií bývalý ředitel ROP Petr Kušnierz. Loni v prosinci byl obviněn z poškozování finančních zájmů 
EU. Měl sepsat řadu dokumentů o zájmových projektech a lidech, kteří měli zájem na jejich úspěchu. 
 
Mezi nimi například o Ježkovi, bývalém krajském radním Arno Fišerovi, který působil i ve výboru ROP, 
či někdejším šéfovi krajské ČSSD Petru Bendovi. 
 
Telefon Fišery byl v úterý vypnutý, Benda Právu sdělil, že jeho se kauza netýká. „Jsem dnes normálně 
v práci v Teplicích a k osobním věcem kohokoliv se nechci vyjadřovat,“ řekl Právu. 
 
Kušnierz byl v březnu v kauze související s dotacemi z ROP Severozápad odsouzen nepravomocně k 
sedmi letům vězení. 
 
Ještě předtím ale u soudu tvrdil, že se ovlivňování projektů na ROP Severozápad dělo, a to i s 
vědomím politiků Ústeckého a Karlovarského kraje. Existovala prý řada zájmových projektů, které 
musely „projít“. 
 
„Ovlivňování projektů za mého působení na ROP existovalo s vědomím karlovarských politiků i 
politiků z Ústeckého kraje. A budu si za tím stát, a to co tvrdím, je pravda pravdoucí,“ řekl tehdy 
soudu. 
 
Na ROP dohlíželi „styční důstojníci“ 
 
Za zájmové projekty Kušnierz označil například stavbu hotelu v ústecké Větruši, nábřeží Maxipsa Fíka 
v Kadani, hotel Cascade v Mostě či hotel Palace v Ústí nad Labem. Seznamy zájmových projektů 
podle něj dodával podnikatel Ježek. 
 
„Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. Zpovídali jsme se mu,“ uvedl Kušnierz. Ten 
popisoval i schůzky s podnikatelem Oulickým a bývalým senátorem Novákem. 
 
Spolu s Kušnierzem byl letos na jaře odsouzen i další bývalý ředitel úřadu Pavel Markvart, bývalý 
náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Soudkyně Kamila 
Elsnicová při odůvodnění rozsudku řekla, že nad obžalovanými stáli ještě výše postavení lidé. 
 



„Patrik Oulický, Alexandr Novák a Daniel Ježek, ti byli styční důstojníci, kteří bohužel rozhodovali o 
tom, které projekty mají projít a které ne,“ prohlásila Elsnicová. 
 
Kauzu komentoval také předseda vlády Bohuslav Sobotka (ČSSD), pro kterého jsou problémy spojené 
s úřadem minulostí. 
 
„Naše vláda už nastavila systém čerpání evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v 
současném systému nebudou opakovat,“ řekl. 
 
URL| https://www.novinky.cz/domaci/423603-p...im-i-usteckou-exhejtmanku-vanhovou.html 
 

Do vazby. Bradáčová chce kvůli ústeckému ROP poslat někoho do 
chládku 

14.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0   Monitor 
    mp    Ústecký kraj     

Státní zástupce podal v kauze související s dotacemi ROP Severozápad u jednoho ze zadržených návrh 
na vzetí do vazby. V tiskové zprávě to uvedl státní zástupce Tomáš Minx. Ze 24 obviněných zadržuje 
policie stále tři osoby, řekla ČTK pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. 
 
Již během dne v tiskové zprávě uvedla, že lidé jsou zadržováni kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud 
nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Kolem poledne policie zadržovala ještě devět lidí, šest 
jich tedy během odpoledne propustila. Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších 
trestných činů v souvislosti s evropskými dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech 
obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. 
Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP 
Severozápad. Tvořili jej politici Ústeckého a Karlovarského kraje. 
 
54 údajně ovlivněných projektů 
  Obviněni jsou například bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, někdejší radní Arno 
Fišera, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký 
(všichni ČSSD), který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněni jsou i 
předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil, bývalý náměstek hejtmanky Jany Vaňhové 
Pavel Kouda (dříve ČSSD) a dva bývalí vlivní členové ODS, podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor 
Alexandr Novák. Podle informací České televize policie odpoledne propustila Vaňhovou a Navrátila. 
  Aktuální případ, na který dohlíží pražské vrchní státní zastupitelství, zřejmě souvisí s kauzou 
bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské 
unie obviněn už od loňského prosince. ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy 
doteď řeší několik trestních kauz. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů. 
  Postupně byli v kauzách kolem ROP Severozápad obviněni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V 
několika kauzách figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a 
zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal 
zatím nepravomocně sedmi roky za ovlivňování projektů. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467163 

https://www.novinky.cz/domaci/423603-policie-zadrzela-kvuli-evropskym-dotacim-i-usteckou-exhejtmanku-vanhovou.html
http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467163


 

Zatčení hejtmanky Vaňhové: Chovali se ke mně jak k psovi... Tak to 
začalo. Více z pozadí akce Bradáčové 

14.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0   Monitor 
    jav    Ústecký kraj     

Někdejší ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz odešel před necelým rokem od soudu se sedmiletým 
trestem za machinace s evropskými dotacemi. Když mu bylo jasné, že si v trestním řízení nestojí moc 
dobře, rozhodl se, že „začne zpívat“ a policii celý systém manipulací s dotacemi popíše. Výsledek 
můžeme vidět nyní, když Lenka Bradáčová obvinila 24 lidí včetně bývalé hejtmanky Jany Vaňhové. 
 
„Žádal jsem bývalé kolegy o pomoc. Všichni se ke mně chovají jak k prašivému psu,“ postěžoval si 
ředitel Kušnierz před svým odsouzením, již druhým. Vysvětloval tím, proč začal s policií 
spolupracovat. A dodal konkrétní jména politiků z Ústeckého i Karlovarského kraje. Výsledky jeho 
svědectví podle Lidových novin vidíme právě dnes. 
  Vrchní státní zástupkyně ve spolupráci s Národní centrálou proti organizovanému zločinu v úterý 
rozeslala obvinění ze zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské unie ve prospěch 
organizované zločinecké skupiny. Celkem 24 osobám včetně bývalé hejtmanky z ČSSD. 
  Té Lidové noviny věnují zvláštní text, ve kterém ji představují jako „symbol severočeského Palerma“. 
Připomínají jejího partnera, kontroverzního podnikatele Romana Housku, zavražděného v listopadu 
2013, nebo způsob, jakým se po vítězných krajských volbách roku 2008 zmocnila hejtmanství na úkor 
původního lídra kandidátky Jaroslava Foldyny. Pikantností je i historka o počátku její velké politické 
kariéry. V ní se stává v roce 2005 neznámá poslanecká asistentka z Chomutova členkou nejužšího 
vedení strany, protože ve vedení musela být zastoupena alespoň jedna žena a nejvýznamnější 
sociální demokratky jako Petra Buzková či Hana Orgoníková se ještě před volbou navzájem pobily. 
 
Především se podle Lidových novin vyšetřovatelé zajímají o éru let 2007–2013. A figurovat v ní mají i 
vlivní severočeští podnikatelé jako Alexander Novák nebo Daniel Ježek. Naopak Patriku Oulickému, 
kterého mnozí označovali za „severočeského kmotra“, se prý stíhání vyhnulo. 
  Premiér a předseda ČSSD Bohuslav Sobotka se od hejtmanky Vaňhové i celé kauzy distancoval. 
Jedná se prý o minulost, která se netýká současné vlády. Podle informací Lidových novin je ale mezi 
obviněnými například i Petr Navrátil, současný krajský předseda ČSSD v Karlových Varech. 
  Podle šéfredaktorky serveru Neovlivni.cz Sabiny Slonkové by se případ bez svědectví Kušnierze nikdy 
nepodařilo rozplést. „Podepíše to každý kriminalista, který někdy vyšetřoval chobotnici přisátou na 
veřejné peníze: bez člověka zevnitř či online odposlechů nemáte šanci viníky usvědčit,“ píše. 
  CELÝ TEXT ZDE 
  Ačkoliv se prý o „chobotnici“ v ústeckém dotačním programu vědělo dlouhé roky, až po jeho 
svědectví mohli kriminalisté rozjet zatýkání ve velkém. „Jako stěžejní se ukázalo svědectví Petra 
Kušnierze. Detailně popsal konkrétní dotační podvody i role jednotlivých aktérů. Díky němu a 
postupně dohledaným listinným důkazům se podařilo případ rozkrýt,“ cituje server svědectví z 
policejních složek. Policisté i Lenka Bradáčová však odmítají napřímo říct, že zasáhli díky Kušnierzovi – 
i kvůli případné ochraně svědka. 
  Kušnierz se prý „rozpovídal“, už když poprvé seděl ve vězení (odseděl si tři a půl roku, letos dostal 
dalších sedm) a vše policistům popsal v obsáhlém dopise. Když poté podruhé stanul před soudem, 
hovořil o tom už i veřejně. 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467044 

http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=467044


 

Čachry s dotacemi. Obvinění čelí vlivní sociální demokraté 
15.12.2016    Plzeňský deník    str. 7   Česko 

    ZPRAVODAJOVÉ DENÍKU    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem – Vlivní politici sociální demokracie z Ústeckého a Karlovarského kraje čelí obvinění v 
nové kauze zmanipulovaných evropských dotací. Kromě exhejtmanky Jany Vaňhové je mezi nimi také 
bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a bývalý náměstek hejtmanky Pavel Kouda (dříve 
ČSSD). 
 Policie ještě včera zadržovala devět lidí z 24 obviněných kvůli obavě, že by mohli ovlivnit 
dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Pro současného krajského šéfa ČSSD Jaroslava 
Foldynu je ale tato kauza minulostí a poučením. „Vaňhová a Kouda již za nás ve volbách 
nekandidovali. ČSSD se od aktivit, které vyšetřuje policie, distancuje,“ uvedl pro Deník Foldyna, který 
je jedním z náměstků současného hejtmana kraje. 
 Obvinění Fišery potvrdil ČTK jeho advokát Jaroslav Ortman. Fišera prý obvinění odmítá. 
Koudu letos ústecký krajský soud zatím nepravomocně potrestal tříletým podmíněným trestem s 
odkladem na pět let v dosud poslední kauze zmanipulovaných dotací. 
 V policejní síti se chytil i bývalý primátor Mostu za ODS Vladimír Bártl, který působí jako šéf 
odboru na ministerstvu průmyslu a obchodu. 
 
Region| Západní Čechy 
Publikováno| Plzeňský deník; Česko; 07 
Publikováno| Domažlický deník; Česko; 07 
Publikováno| Chebský deník; Česko; 07 
Publikováno| Karlovarský deník; Česko; 07 
Publikováno| Klatovský deník; Česko; 07 
Publikováno| Rokycanský deník; Česko; 07 
Publikováno| Sokolovský deník; Česko; 07 
Publikováno| Tachovský deník; Česko; 07 
ID| 8bb4d42d-ccc3-407e-8e21-27a35023b7ec 
 

Leo Steiner: V kraji probíhalo největší rozkrádání dotací v republice 
14.12.2016    podripsky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
"Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. Kriminalisté v 
úterý zatkli 24 osob v souvislosti s trestnými činy poškození finančních zájmů Evropské unie 
spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová a exsenátor Alexander Novák. 
ČTĚTE TAKÉ: Policie obvinila 24 lidí kvvůli činnosti v rop severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
Leo Steiner již v roce 2011 upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti 
osob.„Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, dokonce není podstatné, zda skončí dotyční 
ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo," uvedl v rozhovoru 
pro Deník Leo Steiner. 
Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a Karlovarském kraji 
jsou systematicky rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Uvedl jste, že rozkrádání 
euromiliónů bylo od začátku připravené. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za pravdu?Jednalo 
se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i eurodotací v 



EU. Nyní je podstatné, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo. Opakovat se to nebude, 
pokud se naše společnost přestane řídit rčením, že kdo nekrade, okrádá rodinu aneb zloděj, který nás 
okrádá nám nevadí, pokud nám slíbí, co chceme slyšet. 
Co lze od současného vyšetřování očekávat?Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní 
hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená 
téměř 20 miliard korun. 
Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze?Policie 
zatím dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze, jeho nástupce ve funkci Karla 
Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky Karel 
Kouda. 
Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman Ústeckého 
kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem vlastněných 
kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 
Kdo je Leo Steiner? Leo Steiner (narodil se 17. června 1971 v Mostě) je český úředník a regionální 
politik, do roku 2014 byl členem KDU-ČSL. Po absolvování Gymnázia Chomutov v letech 1986 až 1990 
vystudoval na Pedagogické fakultě Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, a to v 
letech 1990 až 1996 (získal titul Mgr.). Pracoval jako tělocvikář a učitel občanské výchovy na 9. a 17. 
ZŠ v Mostě, později jako ředitel odboru řízení Regionálního operačního programu Severozápad. 
Kritizoval systém rozdělování evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji, který podle něj 
ovládá klientelismus a korupce a politici jsou jen loutkami v rukou kmotrů. Kvůli podezření na 
předražení některých krajských zakázek podal v červenci 2012 trestní oznámení na politické vedení 
úřadu.[1] Působil také ve funkci náměstka Státního fondu životního prostředí či ředitele Oblastní 
charity Most. Zdroj: wikipedia 
ČTĚTE TAKÉ: Údaj machinace v ROP Severozápad se k soudu vrátí v únoru" 
URL| http://podripsky.denik.cz/z-regionu/le...radani-dotaci-v-republice-20161214.html 
 

Steiner: Kauza ROP Severozápad poběží ještě několik let 
15.12.2016    Právo    str. 3   Zpravodajství 

    Aleš Pelikán    Ústecký kraj     

Leo Steiner upozorňoval na nekalé praktiky v ROP Severozápad již před čtyřmi lety, kdy podal dvě 
trestní oznámení. Do celého systému viděl z pozice vysokého úředníka této instituce, ze které odešel. 
Podle něj systém přidělování evropských dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji ovládla korupce. Za 
svou činnost dostal jako bojovník proti korupci například Cenu za odvahu nebo Cenu za občanskou 
statečnost. 
 
* V minulých letech jste tvrdil, že na hlavní organizátory machinací s dotacemi dojde. Myslíte, že se 
tomu tak stalo již nyní? 
 
 Přesně tak, tvrdil jsem to. To už je finále. Dlouho to trvalo, už měl člověk osobně pochybnosti. 
Ale teď to vypadá, že se něco rozehraje. Jak to ale dopadne, je ve hvězdách. 
 
* Koho byste označil za hlavní organizátory korupce při rozdělování dotací? Myslíte si, že při tom 
politici spolupracovali bez rozdílu na stranickou příslušnost? 
 
 Rozhodně spolupráce politiků byla nutná, zejména po roce 2008, kdy se trochu změnilo 
rozložení politických sil. Podstatné bylo, že tam muselo být propojení na podnikatele. Pak se musely 
vyplatit provize a ty se vybíraly většinou u firem realizačních. Tito všichni kooperovali a bylo jedno, 
kdo jaký stranický dres má nebo nemá. 
 
* Myslíte, že dojde i na další obviněné? 

http://podripsky.denik.cz/z-regionu/leo-steiner-v-kraji-probihalo-nejvetsi-rozkradani-dotaci-v-republice-20161214.html


 
 Nedovedu si představit, že by teď, když se blíží finále, nedošlo na ty hlavní osoby v podobě 
(Patrika) Oulického a (Jiřího) Šulce (někdejší hejtman Ústeckého kraje, je stíhaný policií v jiné kauze – 
pozn. red.). Budou třešničkou na dortu. Až pak bude opravdu konec. 
 
* Cítíte zadostiučinění, že na rozsáhlá obvinění došlo až nyní, i když jste podával trestní oznámení již 
před lety? 
 
 Za prvé to ještě několik let poběží. To, že je někdo obviněný, ještě nic neznamená. To jsme 
zažili již mnohokrát. Ve své podstatě jsem neříkal nic jiného, než velká část lidí z institucí v systému 
věděla. Bohužel jsem se setkal s tím, že jsem pro mnohé práskačem a tím zůstanu. Většinový názor 
nyní je, že lež a nenávist jsou v pohodě, to se teď nosí, a kdo si nahrabal, není blbý, a kdo nekrade, 
okrádá rodinu. 
 
* Spolupracujete i nadále při vyšetřování s policií? 
 
 Znovu, co se otevřelo druhé trestní oznámení, které jsem podal, tak jsem se s policií 
několikrát sešel a vypovídal jsem i do protokolu. 
 
* Jak podle vás vlastní korupce probíhala, co ji vůbec umožnilo? 
 
 Bylo to zmáklé už od toho, kdo psal programový dokument, kdo projektoval, kdo připravoval 
veřejné zakázky, kdo soutěžil, až po toho, kdo hodnotil, kdo seděl na tom úřadě, kdo měl kontrolovat. 
Když už něco prosáklo, například drahé lavičky v jednom projektu v Ústí, tak i policie to měla 
ošéfované, aby to skončilo v koši. 
 
* Můžete zmínit nějaké konkrétní projekty, které byly podle vás zmanipulované? 
 
 Podpořeno bylo téměř tisíc projektů a téměř všechny větší byly cinklé. A cinklé nejenom o 
deset procent. Velké stavební projekty jako silnice byly někdy předražené i o padesát až osmdesát 
procent. 
 
Podpořeno bylo téměř tisíc projektů a téměř všechny větší byly cinklé 
Foto popis| 
 

Ústí a Karlovy Vary ovládala dotační mafie, myslí si policie 
15.12.2016    Právo    str. 1   Titulní strana 
    Radka Kovářová, Radim Vaculík    Ústecký kraj     

Miliardy korun, které do Česka proudily z Evropské unie a které měly spravedlivě podporovat rozvoj 
jednotlivých regionů, ovládla v letech 2008 až 2012 v Ústeckém a Karlovarském kraji dotační mafie. 
Zainteresovaní místní politici a podnikatelé měli celý systém naprosto pod kontrolou. Od úřadu, který 
měl dotace rozdělovat, po politiky, kteří měli na správnou činnost Regionálního operačního programu 
(ROP) Severozápad dohlížet. 
 Stačilo předem označit projekty, jež mají dotaci dostat, a o zbytek se už postarali úslužní 
úředníci a politici, kteří rozdělovali stamilióny spřízněným podnikatelům. 
 
Političtí podnikatelé 
 
Vzhledem k tomu, že ovládali všechny rozhodovací fáze a všichni kvůli klientelismu či úplatkům 
spolupracovali, téměř nikdo neměl šanci rozjetý stroj na peníze zastavit. 



Až nyní, kdy policie v úterý obvinila 24 lidí. Právo mělo možnost do textu obvinění, které má téměř 
200 stran, nahlédnout. 
 Z něj vyplývá, že hlavními figurami byli dva vlivní podnikatelé s vazbami na ODS – někdejší 
senátor a později odsouzený korupčník Alexandr Novák (ten nyní má být v USA) a Daniel Ježek. 
 Ti se podle detektivů v roce 2008 dohodli v rozporu s unijními pravidly s klíčovými politiky z 
výboru ROP Severozápad, jak se budou dotace rozdělovat spřáteleným lidem. Nastavili si pravidla, že 
Ústecký kraj bude dostávat 60 procent peněz, Karlovarský 40 procent. Stejně tak si stanovili, jak 
budou tlačit „zájmové“ projekty, které by normálně na dotace nedosáhly. 
 
(Pokračování na str. 3) 
(Pokračování ze str. 1) 
 
Projekty, které měly podle nich vyhrát, označovali v seznamech tečkou. 
 Členové níže postavených výběrových komisí pak dostávali předem vyplněné bodové 
ohodnocení jednotlivých uchazečů, které pouze podepsali bez toho, aniž by projekty skutečně 
zkoumali. Policisté zatím napočítali sedmnáct skutků. 
 Policejní usnesení jmenuje tyto konkrétní členy výboru, kteří stejně jako Novák s Ježkem 
skončili jako obvinění – tehdejší hejtmanku Ústeckého kraje za ČSSD Janu Vaňhovou, zastupitele 
Ústeckého kraje za stejnou stranu Pavla Koudu a Arno Fišera a zastupitele za Karlovarský kraj 
Tomáše Hybnera a Jakuba Pánika. 
 Hladkému zvýhodnění předem dohodnutých vítězů pak pomáhal tehdejší ředitel ROP 
Severozápad Petr Vráblík, kterého v roce 2009 ve funkci i v ochotě na slovo poslouchat Ježka s 
Novákem nahradil Petr Kušnierz. 
 Právě jeho svědectví je podle všeho nyní pro policii klíčové. Kušnierz totiž začal spolupracovat 
zřejmě proto, aby se vyhnul již druhému vězení, které mu nyní hrozí za dříve odhalené dotační 
podvody a korupci. 
 Podle informací Práva se totiž policie původně ocitla na mrtvém bodě a podezření vůči celé 
skupině loni v lednu odložila. O devět měsíců později se ale Kušnierz rozhodl promluvit, takže 
detektivové mohli celou věc znovu otevřít. Sám je nyní v této části opět stíhaný, stejně jako Vráblík. 
 
Úplatky za loajalitu 
 
Policie v usnesení o zahájení trestního stíhání také uvádí některé konkrétní případy úplatkářství. 
Například zmiňuje, jak Vráblík dostal z pokynu Nováka s Ježkem od svého nástupce Kušnierze téměř 
milión korun z peněz ROP jako odchodné. 
 Částka měla zaručit jeho klidný odchod z čela úřadu poté, co se postupně z vlivu dvou 
podnikatelů snažil vymanit, a jeho další mlčenlivost. 
Pomoc se ale dostala i samotnému Kušnierzovi. V době, kdy si odpykával pětiletý trest vězení uložený 
pravomocně v roce 2013 za předchozí prokázané dotační prohřešky, požádal prostřednictvím svého 
advokáta Aleše Dostála podnikatele a svého neformálního šéfa Ježka, aby za něj zaplatil finanční trest 
750 tisíc korun. Ten to proto, aby si zajistil jeho loajalitu, udělal. Dostál je mezi stíhanými. 
 
Problémy ředitele z ministerstva 
 
Detektivové Národní centrály proti organizovanému zločinu během včerejška pokračovali s výslechy. 
Ještě v podvečer zadržovali tři lidi. Podle pražské vrchní státní zástupkyně Lenky Bradáčové se 
obávali, aby neovlivňovali svědky. Vaňhová byla mezi propuštěnými. 
 Právo má k dispozici seznam obviněných. Kromě výše zmíněných jsou na něm například i dva 
šéfové krajských organizací – bývalý předseda ústecké ODS a ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a 
šéf Správy a údržby silnic Vladimír Macholda, který nedávno na post ředitele rezignoval. Oba před 
lety působili jako hodnotitelé projektů. 



 V Karlovarském kraji jsou dále obviněni bývalý náměstek hejtmana Miloslav Čermák nebo 
někdejší místostarosta Mariánských Lázní Petr Horký (dříve ČSSD), který byl rovněž náměstkem 
hejtmana. Obviněný je i předseda krajské ČSSD a starosta Chebu Petr Navrátil. 
 Problémy má také ředitel odboru ministerstva průmyslu a obchodu Vladimír Bártl. Zadržený 
politik ODS byl v letech 2001 až 2006 primátorem Mostu. 
 „Záležitost se pravděpodobně týká jeho působení před nástupem na ministerstvo,“ sdělil 
Právu bez dalšího komentáře mluvčí úřadu František Kotrba. 
 
Z textu obvinění vyplývá, že hlavními figurami byli dva vlivní podnikatelé s vazbami na ODS Alexandr 
Novák a Daniel Ježek Členové výběrových komisí dostávali předem vyplněné ohodnocení uchazečů, 
které pouze podepsali, aniž by projekty zkoumali 
 
Foto popis| Bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Vráblík (vzadu) včera po výslechu. Vpravo jeho 
právní zástupce Roman Lamka. 
Foto autor| Foto ČTK – Michal Kamaryt 
 

Kauza evropských dotací: žalobci chtějí vazbu pro vlivného 
podnikatele 
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Daniel Ježek patří spolu s exsenátorem Alexandrem Novákem ke klíčovým zákulisním hráčům 
ústeckého regionu 
 
Po středeční razii, při které si policie kvůli podezření z machinací s evropskými dotacemi přišla pro 
řadu lidí z nejvyšších pater regionální politiky na Ústecku a Karlovarsku, podali žalobci první návrh na 
vazební stíhání. 
Podle informací Seznamu se týká podnikatele Daniela Ježka, jednoho z nevlivnějších podnikatelů 
regionu a bývalého politika ODS. 
O tom, zda bude skutečně vyšetřován ve vazbě, rozhoduje Okresní soud v Ústí nad Labem. 
O podílu Daniela Ježka na údajných machinacích s dotacemi promluvil už dříve před soudem někdejší 
ředitel dotačního úřadu Petr Kušnierz, který byl v případu ROP Severozápad spolu s dalšími sedmi 
lidmi nepravomocně odsouzen. 
„Pan Ježek byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad, jezdil jsem za ním s panem Vráblíkem 
(další obžalovaný - pozn. red.) a řešil jednotlivé projekty," popsal soudu Kušnierz. 
Právě jeho spolupráce s vyšetřovateli rozsáhlé dotační kauzy podle všeho přispěla k nynějšímu 
obvinění 24 lidí, mezi nimiž jsou politické i podnikatelské špičky Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Video: Kam vede vyšetřování evropských dotací 
Hejtmanka a člen předsednictvaMezi obviněnými je vedle Ježka například bývalá hejtmanka 
Ústeckého kraje a svého času místopředsedkyně ČSSD Jana Vaňhová nebo jeden z nejvlivnějších 
regionálních podnikatelů Alexandr Novák, bývalý senátor za ODS. 
Z předních regionálních politiků bylo obvinění sděleno také někdejšímu předsedovi regionální ČSSD 
na Ústecku Arno Fišerovi či někdejšímu předsedovi ČSSD na Karlovarsku Jakubu Pánikovi, který byl do 
letošních voleb prvním náměstkem karlovarského hejtmana. 
Nejvýše postaveným činným politikem mezi obviněnými je pak předseda krajské ČSSD v Karlovarském 
kraji a starosta Chebu Petr Navrátil. 
Vedle politiků vyšetřuje policie po středeční razii také přední krajské úředníky, například někdejší 
předsedy ROP Severozápad. Na seznamu jsou také hodnotitelé, kteří rozhodovali o tom, kolik 
dostane daný projekt bodů a tím i miliony z Evropské unie. Jedním z nich je současný náměstek 
ministra průmyslu a obchodu Vladimír Bártl. 



„Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské 
unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů," uvedl 
žalobce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx. 
Potíže v ROP SeverozápadRegionální operační program Severozápad provázely od roku 2010 velké 
potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, 
úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje právě bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud 
letos potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl 
odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel 
Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmíněné tresty. 
Také předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová u procesů s těmito lidmi naznačila, že obžalovaní 
nebyli hlavními hybateli dění kolem ROP Severozápad. „Soudu je známo, že nad Irenou Kotlanovou 
pak stál kromě Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, 
Alexandr Novák, Daniel Ježek," řekla soudkyně. 
 
URL| https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/no...chodniho-partnera-alexandra-novaka-7591 
 

Leo Steiner: V kraji probíhalo největší rozkrádání dotací v republice 
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    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
 
"Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. Kriminalisté v 
úterý zatkli 24 osob v souvislosti s trestnými činy poškození finančních zájmů Evropské unie 
spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová a exsenátor Alexander Novák. 
ČTĚTE TAKÉ: Policie obvinila 24 lidí kvvůli činnosti v rop severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
Leo Steiner již v roce 2011 upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti 
osob.„Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, dokonce není podstatné, zda skončí dotyční 
ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo," uvedl v rozhovoru 
pro Deník Leo Steiner. 
Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a Karlovarském kraji 
jsou systematicky rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Uvedl jste, že rozkrádání 
euromiliónů bylo od začátku připravené. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za pravdu?Jednalo 
se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i eurodotací v 
EU. Nyní je podstatné, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo. Opakovat se to nebude, 
pokud se naše společnost přestane řídit rčením, že kdo nekrade, okrádá rodinu aneb zloděj, který nás 
okrádá nám nevadí, pokud nám slíbí, co chceme slyšet. 
Co lze od současného vyšetřování očekávat?Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní 
hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená 
téměř 20 miliard korun. 
Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze?Policie 
zatím dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze, jeho nástupce ve funkci Karla 
Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky Karel 
Kouda. 
Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman Ústeckého 
kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem vlastněných 
kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 

https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/nova-obvineni-za-evropske-dotace-policie-stiha-i-obchodniho-partnera-alexandra-novaka-7591


Kdo je Leo Steiner? Leo Steiner (narodil se 17. června 1971 v Mostě) je český úředník a regionální 
politik, do roku 2014 byl členem KDU-ČSL. Po absolvování Gymnázia Chomutov v letech 1986 až 1990 
vystudoval na Pedagogické fakultě Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, a to v 
letech 1990 až 1996 (získal titul Mgr.). Pracoval jako tělocvikář a učitel občanské výchovy na 9. a 17. 
ZŠ v Mostě, později jako ředitel odboru řízení Regionálního operačního programu Severozápad. 
Kritizoval systém rozdělování evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji, který podle něj 
ovládá klientelismus a korupce a politici jsou jen loutkami v rukou kmotrů. Kvůli podezření na 
předražení některých krajských zakázek podal v červenci 2012 trestní oznámení na politické vedení 
úřadu.[1] Působil také ve funkci náměstka Státního fondu životního prostředí či ředitele Oblastní 
charity Most. Zdroj: wikipedia 
ČTĚTE TAKÉ: Údaj machinace v ROP Severozápad se k soudu vrátí v únoru" 
 
URL| http://teplicky.denik.cz/z-regionu/leo...radani-dotaci-v-republice-20161214.html 
 

Dotační skandál bobtná! Týká se exhejtmanky i starostů 
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        Ústecký kraj     

Odhalení podvodů při rozdělování dotací v Karlovarském a Ústeckém kraji se rozrůstá v jeden z 
největších dotačních skandálů v Evropské unii. 
 
V kauze, kterou pravděpodobně odstartovala výpověď odsouzeného šéfa dotačního programu ROP 
Severozápad, bylo nově obviněno celkem 24 lidí. Ve vyšetřování, které dozoruje vrchní státní 
zastupitelství v Praze, figurují i bývalí nejvyšší krajští politici z ČSSD nebo ODS. 
 
Policie zadržela osmnáct lidí, v tuto chvíli si vyšetřovatelé šest z nich stále nechávají na služebnách. 
Jde zřejmě o ty největší ryby. Detektivové je nechtějí pustit, protože by mohli ovlivňovat zatím 
nevyslechnuté svědky. 
 
Bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz začal mluvit o tom, jak to na dotačním úřadu chodilo, 
loni. V kauze je klíčovým svědkem. Celkem dostal sedm let, ale rozsudek není zatím pravomocný. 
 
V kauze jde o ovlivňování dotačních programů za více než miliardu korun. Podle Kušnierze byla do 
manipulací zapojena třeba hejtmanka z ČSSD Jana Vaňhová, exsenátor Alexandr Novák za ODS nebo 
sociálnědemokratický starosta Chebu Petr Navrátil. Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který byl šéfem 
ROP po Kušnierzovi. 
 
Mezi obviněnými je také například vysoký úředník ministerstva průmyslu a obchodu Vladimír Bártl, 
který býval primátorem Mostu za ODS a také bývalý předseda strany na Ústecku a současný ředitel 
Krajské zdravotní Petr Fiala. 
 
V rukou policie skončil také exšéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, dva exnáměstci karlovarského 
hejtmana Jakub Pánik a Miloslav Čermák či Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a 
místostarostou Mariánských Lázní. 
 
Foto priloha: http://img.cz.prg.cmestatic.com/media/images/440x248/Mar2014/1629750.jpg?ea27 
 
URL| http://tn.nova.cz/clanek/dotacni-skand...tna-tyka-se-exhejtmanky-i-starostu.html 

http://teplicky.denik.cz/z-regionu/leo-steiner-v-kraji-probihalo-nejvetsi-rozkradani-dotaci-v-republice-20161214.html
http://img.cz.prg.cmestatic.com/media/images/440x248/Mar2014/1629750.jpg?ea27
http://tn.nova.cz/clanek/dotacni-skandal-bobtna-tyka-se-exhejtmanky-i-starostu.html
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        Ústecký kraj     

Karel KOPEČEK, moderátor 
-------------------- 
Národní centrála proti organizovanému zločinu pozatýkala během razie na severu Čech 24 lidí. Mezi 
nimi i řadu vlivných politiků a podnikatelů. Více informací má kolega Michal Pistolas. Dobré ráno, 
Michale. Kdo mezi zatčenými je? 
 
Michal PISTOLAS, redaktor 
-------------------- 
Hezké ráno. Celá ta kauza se týká machinací ohledně s evropskými dotacemi na ústeckém a 
karlovarském dotačním úřadě, tedy Regionálním operačním programem Severozápad. Mezi 
zadrženými je například bývalá sociálnědemokratická hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, za 
korupci odsouzený bývalý senátor Alexandr Novák, anebo vlivný podnikatel a bývalý člen ODS Daniel 
Ježek. Ostatně to nám potvrdil i obhájce jednoho ze zadržených. 
 
Michael KIS, obhájce podnikatele Davida Ježka 
-------------------- 
Teď jsem si převzal sdělení obvinění mého klienta. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Z jaké souvislosti je teda váš klient stíhaný? 
 
Michael KIS, obhájce podnikatele Davida Ježka 
-------------------- 
Já jsem tam viděl nějaký organizátorství v rámci těch dotací. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Vše měla spustit výpověď bývalého ředitele dotačního úřadu Petra Kušnierze. Ten byl odsouzen za 
korupci a ovlivňování projektů. Později se ale rozhodl s policií spolupracovat a pomohl machinace s 
dotacemi rozplést. Poprvé policie na dotačním úřadu zasahovala v roce 2012. Spojitost s dřívějšími 
projekty naznačuje i to, že zatýkání neprobíhalo na dotačním úřadu. Ten od současné kauzy dává 
ruce pryč. 
 
Pavel ŽINČÍK, mluvčí ROP Severozápad 
-------------------- 
Policie v souvislosti s tímto šetřením v úřadu regionální rady nezasahovala. Kauza se nebude týkat 
současných projektových řízení. Všechno to bude spíše z minulosti. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Podle vrchního státního zastupitelství měli obvinění způsobit škody velkého rozsahu. Za to jim hrozí 
až 10 let vězení. Martin Kočárek, televize Nova. 
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Karel KOPEČEK, moderátor 
-------------------- 
Národní centrála proti organizovanému zločinu pozatýkala během razie na severu Čech 24 lidí. Mezi 
nimi i řadu vlivných politiků a podnikatelů. 
 
redaktorka 
-------------------- 
Kauza se týká machinací s evropskými dotacemi na ústeckém a karlovarském dotačním úřadě. Mezi 
zadrženými je například bývalá sociálnědemokratická hejtmana Ústeckého kraje Jana Vaňhová, za 
korupci odsouzený bývalý senátor Alexandr Novák nebo vlivný podnikatel Daniel Ježek. 
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Karel KOPEČEK, moderátor 
-------------------- 
Národní centrála proti organizovanému zločinu pozatýkala během razie na severu Čech 24 lidí. Mezi 
nimi i řadu vlivných politiků a podnikatelů. Více informací má kolega Michal Pistolas. Dobré ráno, 
Michale. Kdo mezi zatčenými je? 
 
Michal PISTOLAS, redaktor 
-------------------- 
Hezké ráno taky ode mě. Tak celá ta kauza se týká machinací s evropskými dotacemi na ústeckém a 
karlovarském dotačním úřadě, tedy s Regionálním operačním programem Severozápad. Mezi 
zadrženými je například bývalá sociálnědemokratická hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, za 
korupci odsouzený bývalý senátor Alexandr Novák, anebo vlivný podnikatel a taky bývalý člen ODS 
Daniel Ježek. To nám ostatně potvrdil i obhájce jednoho ze zadržených. 
 
Michael KIS, obhájce podnikatele Davida Ježka 
-------------------- 
Teď jsem si převzal sdělení obvinění mého klienta. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Z jaké souvislosti je teda váš klient stíhaný? 
 
Michael KIS, obhájce podnikatele Davida Ježka 
-------------------- 
Já jsem tam viděl nějaký organizátorství v rámci těch dotací. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Vše měla spustit výpověď bývalého ředitele dotačního úřadu Petra Kušnierze. Ten byl odsouzen za 
korupci a ovlivňování projektů. Později se ale rozhodl s policií spolupracovat a pomohl machinace s 
dotacemi rozplést. Poprvé policie na dotačním úřadu zasahovala v roce 2012. Spojitost s dřívějšími 



projekty naznačuje i to, že zatýkání neprobíhalo na dotačním úřadu. Ten od současné kauzy dává 
ruce pryč. 
 
Pavel ŽINČÍK, mluvčí ROP Severozápad 
-------------------- 
Policie v souvislosti s tímto šetřením v úřadu regionální rady nezasahovala. Kauza se nebude týkat 
současných projektových řízení. Všechno to bude spíše z minulosti. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Podle vrchního státního zastupitelství měli obvinění způsobit škody velkého rozsahu. Za to jim hrozí 
až 10 let vězení. Martin Kočárek, televize Nova. 
 

24 lidí obviněno v kauze podvodů s dotacemi z EU 
14.12.2016    TV Nova    str. 5   08:00 Ranní Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

Karel KOPEČEK, moderátor 
-------------------- 
Národní centrála proti organizovanému zločinu pozatýkala během razie na severu Čech 24 lidí. Mezi 
nimi i řadu vlivných politiků a podnikatelů. Více informací má kolega Michal Pistolas. Dobré ráno, 
Michale. Kdo mezi zatčenými je? 
 
Michal PISTOLAS, redaktor 
-------------------- 
Hezké ráno taky ode mě. Tak celá ta kauza se týká machinací evropských dotačních peněz, tedy těch 
padá ústecký a karlovarský dotační úřad, tedy týká se Regionálního operačního programu 
Severozápad. Mezi zadrženými je například bývalá sociálnědemokratická hejtmanka Ústeckého kraje 
Jana Vaňhová, za korupci odsouzený bývalý senátor Alexandr Novák, anebo vlivný podnikatel a bývalý 
člen ODS Daniel Ježek. Ostatně to nám potvrdil i obhájce jednoho ze zadržených. 
 
Michael KIS, obhájce podnikatele Davida Ježka 
-------------------- 
Teď jsem si převzal sdělení obvinění mého klienta. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Z jaké souvislosti je teda váš klient stíhaný? 
 
Michael KIS, obhájce podnikatele Davida Ježka 
-------------------- 
Já jsem tam viděl nějaký organizátorství v rámci těch dotací. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Vše měla spustit výpověď bývalého ředitele dotačního úřadu Petra Kušnierze. Ten byl odsouzen za 
korupci a ovlivňování projektů. Později se ale rozhodl s policií spolupracovat a pomohl machinace s 
dotacemi rozplést. Poprvé policie na dotačním úřadu zasahovala v roce 2012. Spojitost s dřívějšími 
projekty naznačuje i to, že zatýkání neprobíhalo na dotačním úřadu. Ten od současné kauzy dává 
ruce pryč. 
 



Pavel ŽINČÍK, mluvčí ROP Severozápad 
-------------------- 
Policie v souvislosti s tímto šetřením v úřadu regionální rady nezasahovala. Kauza se nebude týkat 
současných projektových řízení. Všechno to bude spíše z minulosti. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Podle vrchního státního zastupitelství měli obvinění způsobit škody velkého rozsahu. Za to jim hrozí 
až 10 let vězení. Martin Kočárek, televize Nova. 
 

Kauza okolo podvodů s dotacemi z EU bobtná 
14.12.2016    TV Nova    str. 1   17:00 Odpolední Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

Iveta VÍTOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Policie stále zadržuje devět ze čtyřiadvaceti lidí obviněných v kauze údajně zmanipulovaných 
evropských dotací z ROP Severozápad. Podezřelé vyslýchají od včerejšího večera. Některé z nich v 
centru Prahy, kde je Michal Pistolas. Michale, kdo je mezi těmi obviněnými? 
 
Michal PISTOLAS, redaktor 
-------------------- 
Tak hezký podvečer. Mezi těmi obviněnými je určitě i bývalý předseda ústecké ČSSD Arno Fišera a 
není určitě jediným obviněným politikem ústecké a karlovarské ČSSD. Spolu s ním čelí obvinění 
současný předseda karlovarské ČSSD Petr Navrátil a dva bývalí náměstci hejtmana Jakub Pánik a 
Miloslav Čermák. Policie vyšetřuje i Petra Horkého, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou 
Mariánských Lázní. Mezi čtyřiadvacítkou obviněných je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana 
Vaňhová, vlivný podnikatel Daniel Ježek nebo bývalý senátor Alexandr Novák. Jeho advokát se snažil 
před kamerami utéct. Mluví se ale také o tom, že mezi obviněnými je i ředitel odboru ministerstva 
průmyslu a obchodu a bývalý primátor Mostu Vladimír Bártl. Tady ty výslechy podezřelých už 
probíhají od osmé hodiny a zatím nic nenasvědčuje tomu, že by měly skončit. 
 

Mezi zadrženými jsou členové ODS i ČSSD 
14.12.2016    TV Nova    str. 8   12:00 Polední Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

moderátorka 
-------------------- 
Mezi 24 zadrženými v kauze údajných machinací s evropskými dotacemi v ROP Severozápad, jsou i 
členové sociální demokracie a ODS. Více nám prozradí kolega Michal Pistolas. Michale, kdo je tedy 
mezi obviněnými? 
 
Michal PISTOLAS, redaktor 
-------------------- 
Hezké odpoledne. Tak mezi těmi zadrženými je například bývalá sociálnědemokratická hejtmanka 
Ústeckého kraje Jana Vaňhová, za korupci odsouzený bývalý senátor Alexandr Novák, anebo vlivný 
podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek. Výslechy zadržených probíhaly celou noc, a to i tady v 
Praze. Vyšetřovatelé musí do 48 hodin totiž rozhodnout, jestli pro ně budou žádat vazbu. Celý případ 
dozoruje vrchní státní zastupitelství a právě vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová by k případu 
dnes měla podat další informace. Premiér Bohuslav Sobotka k zadržení dříve vlivných severočeských 
členů strany řekl, že jde o vzdálenější minulost, která se netýká aktuálního mandátu vlády. Celou 



kauzu pro vás budeme i dál sledovat a další informace nabídneme v Odpoledních Televizních 
novinách. 
 

Odhalování podvodů při udělování dotací 
14.12.2016    TV Nova    str. 1   19:30 Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

Martin POUVA, moderátor 
-------------------- 
Odhalení podvodů při rozdělování dotací v Karlovarském a Ústeckém kraji se rozrůstá v jeden z 
největších dotačních skandálů v Evropské unii. 
 
Kristina KLOUBKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
V kauze, kterou pravděpodobně odstartovala výpověď odsouzeného šéfa dotačního programu ROP 
Severozápad Petra Kušnierze, bylo nově obviněno celkem 24 lidí. 
 
Martin POUVA, moderátor 
-------------------- 
Ve vyšetřování, které dozoruje Vrchní státní zastupitelství v Praze, figurují i bývalí nejvyšší krajští 
politici z ČSSD nebo z ODS. 
 
Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Policie zadržela 18 lidí, v tuto chvíli si vyšetřovatelé 6 z nich stále nechávají na služebnách. Jde zřejmě 
o ty největší ryby. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně 
-------------------- 
Kdy státní zástupce má důvodnou obavu, že pokud by byly osoby v této chvíli, v této procesní situaci 
propuštěny ze zadržení na svobodu, mohly by ovlivňovat dosud nevyslechnuté svědky. 
 
Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz začal mluvit o tom, jak to na dotačním úřadu chodilo 
loni. V kauze je klíčovým svědkem. Celkem dostal 7 let, ale rozsudek není zatím pravomocný. 
 
Petr KUŠNIERZ, bývalý šéf ROP Severozápad /nahrávka Petra Kušnierze/ 
-------------------- 
Všechny osoby se podílejí nebo podílely i za mého působení na ovlivňování dotací na vytipované 
zájmové projekty, které směrovaly na ROP Severozápad. 
 
osoba 
-------------------- 
A kdo je vaším klientem? 
 
Jan RŮŽEK, advokát Alexandra Nováka 
-------------------- 
Inženýr Červinka. Nicméně víc vám k tomu říct nemůžu, protože nejsem od klienta zmocněn. 
 
Jakub PACNER, redaktor 



-------------------- 
Šlo o ovlivňování dotačních programů za více než miliardu korun. Podle Kušnierze byla do manipulací 
zapojena třeba hejtmanka z ČSSD Jana Vaňhová, exsenátor Alexandr Novák za ODS nebo 
sociálnědemokratický starosta Chebu Petr Navrátil. Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který byl šéfem 
ROPu po Kušnierzovi. Předseda ODS Petr Fiala se ke kauze ani dnes nevyjádřil. 
 
Martin KUPKA, místopředseda strany /ODS/ 
-------------------- 
Samozřejmě platí, že jako je-li to teď ve stádiu zadržení, předpokládám, nebo obviňování, no, tak 
platí presumpce neviny. 
 
Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Rozsahem jde možná o jeden z největších podvodů s dotacemi v Unii. A kauza ROP Severozápad 
nemusí být v Česku osamocena. 
 
Tomáš ZDECHOVSKÝ, europoslanec 
-------------------- 
Tam, jak to bylo nastavený, tak tam to opravdu bylo jedno z nejhorší v celé České republice. Ale jsou 
další kraje, které měly opravdu problémové čerpání dotací a myslím si, že to vyšetřování opravdu 
bude, i když ne v takovéhle velikánské míře, i v dalších krajích. 
 
Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Mezi obviněnými je také například vysoký úředník ministerstva průmyslu a obchodu Vladimír Bártl, 
který býval primátorem Mostu za ODS a také bývalý předseda strany na Ústecku a současný ředitel 
Krajské zdravotní Petr Fiala. V rukou policie skončil také exšéf ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, 
dva náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik a Miloslav Čermák či Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Jakub Pacner, televize Nova. 
 
Kristina KLOUBKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
A s autorem předchozí reportáže Jakubem Pacnerem se teď spojíme živě. Jakube, jak dlouho mohou 
policisté obviněné zadržovat? 
 
Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Dobrý večer. Státní zástupce má k podání případného návrhu na vzetí do vazby 48 hodin. To 
znamená, že se bude rozhodovat někdy dnes v noci nebo zítra ráno. Do té doby může být všech 6 
obviněných stále v rukou policii. Ta je ale úplně na počátku vyšetřování a může trvat hodně dlouho. 
Policie ale zřejmě nashromáždila dostatek důkazů, protože bývalý šéf Petr Kušnierz už s ní rok 
spolupracuje a policisté také na dotačním úřadu zabavili při raziích řadu dokumentů. Ta současná 
kauza se totiž s největší pravděpodobností netýká současných projektů, ale desítek různých dotačních 
žádostí od roku 2006 do roku 2011. Mezi těmi, o které se policie dlouhodobě zajímá, jsou významné 
stavby v celém Ústeckém, Karlovarském i Libereckém kraji, na které byly poskytnuty dotace za stovky 
miliony korun. Více už v reportáži. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Dostavba hotelu na ústecké Větruši, rekonstrukce apartmánu v Chomutově nebo výstavba lyžařských 
center v Krušných horách. Tady se měly rozdělovat miliony podle toho, jak organizovaná skupina 
pískala. Princip byl jednoduchý. Ti nejvýše postavení, mezi které měl patřit podnikatel Daniel Ježek 



nebo Alexandr Novák, měli ukázat na seznam projektů, které miliony z Evropské unie dostanou. 
Například tento hotel na Větruši. A nešlo o žádné drobné. Celkem šlo o projekty za víc než miliardu 
korun. Peníze měly shrábnout spřátelené firmy, nejčastěji stavební společnosti, které se na 
výstavbách nebo rekonstrukcích podílely. Některé z těchto firem ovládali podnikatelé zapojení podle 
vyšetřovatelů do této organizované skupiny. Peníze tak zjednodušeně řečeno, přeposílali sami sobě. 
Na chod úřadu měla mít organizovaná skupina v minulosti velmi silný vliv. Kušnierz, bývalý šéf úřadu, 
si měl přijít na úplatcích na statisíce a jeho podřízeným z dotačního úřadu měli zadavatelé zase 
vyhrožovat ztrátou dobře placené pozice, pokud neudělají to, co chtějí. Někteří z nich o tom také u 
soudu už vypovídali. 
 
Irena KOTLANOVÁ, obžalovaná úřednice v předchozí kauze ROP SZ /natočeno: rok 2014/ 
-------------------- 
Nebudu odpovídat na otázky. 
 
Libor PETŘÍČEK, obhájce úřednice z předchozí kauzy ROP SZ /natočeno: rok 2014/ 
-------------------- 
Bránilo se, ovšem faktem je, že v některých těch několika věcech, které jsou předmětem obhajoby, 
ten dlouhodobý, vytrvalý, neustálý tlak prostě nevydržel a tam, tam prostě k nějaké chybě došlo. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Vyšetřovatelé dosud u obviněných nespecifikovali jednotlivé pozice v organizované skupině. 
Rozplétání podvodů může trvat i měsíce. Martin Kočárek, televize Nova. 
 

Kauza zneužití dotací: policie zadržela i náměstka ministra 
14.12.2016    tyden.cz    str. 0   Domácí 

    ČTK    Ústecký kraj     

Policie v případu zneužití dotací z Regionálního operačního programu Severozápad zadržela i ředitele 
odboru ministerstva průmyslu a obchodu Vladimíra Bártla. 
 
Policie v případu zneužití dotací z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad zadržela i 
ředitele odboru ministerstva průmyslu a obchodu Vladimíra Bártla. Řekl to důvěryhodný zdroj, 
informaci zveřejnil i zpravodajský server Aktuálně.cz. 
 
Nepřímo to potvrdil mluvčí ministerstva průmyslu František Kotrba. "Záležitost, o kterou v případě 
ředitele odboru Vladimíra Bártla pověřeného řízením sekce jde, se pravděpodobně týká jeho 
působení před nástupem na ministerstvo průmyslu a obchodu. Proto ji MPO nebude komentovat," 
řekl Kotrba. Bártl (ODS) byl v letech 2001 až 2006 primátorem Mostu. 
 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i 
Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr 
Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. 
 
Pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová ve středu uvedla, že policie stále zadržuje devět 
osob z 24 obviněných v této kauze. Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud 
nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Není jasné, zda je Bártl propuštěn, či stále zadržován. 
 
 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/kau...adrzela-i-namestka-ministra_409753.html 

http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/kauza-zneuziti-dotaci-policie-zadrzela-i-namestka-ministra_409753.html


 

Jména, která také figurují v dotační kauze 
15.12.2016    Ústecký deník    str. 4   Téma 

        Ústecký kraj     

Jana Vaňhová,bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD, v letech 2012 až 2016 náměstkyně 
hejtmana, od roku 2006 zastupitelka města Chomutov. 
 
Pavel Kouda, 
 
bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje, zastupitel města Mostu, bývalý člen ČSSD. Kouda je 
nejvýše postaveným politikem na Ústecku, který byl za manipulace s evropskými dotacemi odsouzen 
– na jaře letošního roku dostal tříletou podmínku. Na místě se odvolal. 
 
Petr Kušnierz, 
 
bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad. 
Byl odsouzen na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně 
propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal opět, zatím nepravomocně souhrnným trestem 7 
let vězení za ovlivňování projektů. 
 
Pavel Karel Markvart 
 
působil jako bývalý ředitel ROP Severozápad, je regionální politik, zastupitel a radní města 
Chomutova, člen regionální a výkonné rady ODS. V březnu 2016 v tzv. druhé Kušnierzově kauze ROP 
Severozápad byl odsouzen k dvouleté podmínce. 
 
Alexandr Novák, 
 
bývalý senátor a starosta Chomutova. 
Po odsouzení za přijetí úplatku ukončil v červenci 2012 své členství v ODS. Byl odsouzen na 4 roky do 
vězení a k zaplacení pokuty 5 milionů korun. Podmínečně byl propuštěn 7. 5. 2015. 
 
Arno Fišera, 
 
bývalý radní (ČSSD) Ústeckého kraje, bývalý radní Ústí nad Labem (ČSSD). Po čtyři roky byl 
náměstkem primátora města. Do roku 2014 byl ústeckým radním. Od roku 2008 byl krajským 
zastupitelem a náměstkem hejtmanky Ústeckého kraje. Byl členem představenstva Českého svazu 
zpracovatelů masa. 
Petr Navrátil, starosta Chebu a šéf ČSSD v Karlovarském kraji. 
Jiří Červinka, vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako pověřený ředitel. 
Daniel Ježek, majitel nemovitostí, podniká ve fotovoltaické energetice, má herny (např. v Aši), hotel, 
nemovitosti v Chorvatsku. Údajně má nemovitosti společně s exsenátorem Alexandrem Novákem v 
USA. 
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Region| Severní Čechy 
Publikováno| Ústecký deník; Téma; 04 
Publikováno| Děčínský deník; Téma; 04 
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Krajské špičky ČSSD čelí obvinění 
15.12.2016    Ústecký deník    str. 1   Titulní strana 

        Ústecký kraj     

EVROPSKÉ DOTACE 
 
Mezi obviněnými v nové kauze zmanipulovaných evropských dotací jsou vlivní politici ČSSD z 
Ústeckého a Karlovarského kraje. Kromě exhejtmanky Jany Vaňhové je mezi nimi také bývalý 
předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a bývalý náměstek hejtmanky Pavel Kouda (dříve ČSSD). 
 
Region| Severní Čechy 
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    ZPRAVODAJOVÉ DENÍKU, ČTK    Ústecký kraj     

Kromě exhejtmanky Jany Vaňové policie obvinila z rozkrádání dotací také Arno Fišeru a Pavla Koudu. 
 
Ústecký kraj – Mezi obviněnými v nové kauze zmanipulovaných evropských dotací jsou vlivní politici 
ČSSD z Ústeckého a Karlovarského kraje. Kromě exhejtmanky Jany Vaňhové je mezi nimi také bývalý 
předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera a bývalý náměstek hejtmanky Pavel Kouda (dříve ČSSD). 
 Policie ještě včera zadržovala devět osob z 24 obviněných kvůli obavě, že by mohli ovlivnit 
dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Pro současného krajského předsedu ČSSD 
Jaroslava Foldynu je tato kauza minulostí a poučením. 
„Vaňhová a Kouda již za nás ve volbách nekandidovali. 
ČSSD se od aktivit, které vyšetřuje policie, distancuje. Až bude jasné, v jaké pozici je Vaňhová vůči 
současné kauze vyšetřované policií, budeme situaci řešit,“ uvedl pro Deník Foldyna, který je jedním z 
náměstků současného hejtmana kraje. 
 Obvinění Fišery potvrdil jeho advokát Jaroslav Ortman. Jeho klient prý obvinění odmítá. 
„Obvinění má 183 stran a když ho v úterý dostal, tak možnosti na posouzení všech věcí jsou naprosto 
mlhavé a špatné,“ řekl Ortman. Zároveň včera potvrdil, že vlivný sociální demokrat zůstává mezi 
zadrženými. 
 Nově byl obviněn také bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda (dříve 
ČSSD). Toho potrestal letos ústecký krajský soud zatím nepravomocně tříletým podmíněným trestem 
s odkladem na pět let v zatím poslední kauze ROP Severozápad. 
 Fišera a Kouda tak rozšířili dosud známá a potvrzená jména obviněných, mezi kterými jsou 
také předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil (oba ČSSD) nebo někdejší vlivní členové 
ODS podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr Novák. 
 Na seznamu všech obviněných jsou hodnotitelé projektů a také bývalý předseda ODS v 
Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala. V policejní síti se chytil i bývalý primátor Mostu 
za ODS Vladimír Bártl, který působí jako šéf odboru na ministerstvu průmyslu a obchodu. 
 
„ČSSD se od aktivit, které vyšetřuje policie, distancuje.“ Jaroslav Foldyna, šéf ČSSD v Ústeckém kraji 



 
Foto popis| DOTACE NA HOTEL. Na kontroverzní přístavby hotelu na ústeckém zámečku Větruše 
dostal investor proplaceno 75 milionů korun z evropských peněz. I tento projekt policie prověřovala. 
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Kauza ROP: Obvinění míří ke krajským špičkám ČSSD. Stíhaný je i  
Arno Fišera 

14.12.2016    ustecky.denik.cz    str. 0   Moje Ústecko 
    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem - Mezi obviněnými v nové kauze ROP Severozápad jsou obviněni vlivní politici ČSSD z 
Ústeckého a Karlovarského kraje. Mezi nimi bývalý předseda ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera, dva 
bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký, který byl 
náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněn je také bývalý náměstek 
hejtmanky Jany Vaňhové Pavel Kouda (dříve ČSSD). 
 
"Policie stále zadržuje devět osob z 24 obviněných, potvrdilo dnes Vrchní státní zastupitelství v Praze 
(VSZ). Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo 
spoluobviněné. 
Obvinění Fišery potvrdil ČTK jeho advokát Jaroslav Ortman. Jeho klient obvinění odmítá. "Obvinění 
má 183 stran a když ho dostal včera, tak možnosti na posouzení všech věcí jsou naprosto mlhavé a 
špatné. V každém případě popírá, že by se dopustil trestné činnosti," řekl ČTK Ortman. Zároveň 
potvrdil, že vlivný sociální demokrat zůstává mezi zadrženými. 
Nově byl obviněn také bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda (dříve ČSSD). 
"Nebudu nic komentovat, pokud budete chtít něco vědět, tak se obraťte na mého právníka," řekl ČTK 
Kouda. Bývalého náměstka potrestal letos ústecký krajský soud zatím nepravomocně tříletým 
podmíněným trestem s odkladem na pět let v zatím poslední kauze ROP Severozápad. 
Fišera a Kouda tak rozšířil dosud známá a potvrzená jména obviněných, mezi kterými jsou bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil 
(oba ČSSD) nebo někdejší vlivní členové ODS, podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr 
Novák.Na seznamu všech obviněných, které má ČTK k dispozici, jsou hodnotitelé projektů a také 
bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala. Jeho telefon je vypnutý. 
Mluvčí Krajské zdravotní Jiří Vondra už dříve ČTK řekl, že Fiala čerpá dovolenou. Mluvčí Ústeckého 
kraje, který je jediným akcionářem Krajské zdravotní, Lucie Dosedělová ČTK řekla, že kraj o obvinění 
svého manažera nemá informace. "Policie se na nás neobrátila. Nemáme tedy informace, zda to tak 
je nebo není. A i kdyby to tak bylo, tak se k tomu nebudeme vyjadřovat do doby, než by došlo k 
rozhodnutí soudu," řekla ČTK Dosedělová. 
V Karlovarském kraji se obvinění týkají mimo jiné někdejší špičky krajské ČSSD. Obviněn byl Petr 
Navrátil, současný krajský předseda, Jakub Pánik, Miloslav Čermák, oba bývalí náměstci hejtmana, 
Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní.Čermákovi se 



podařilo ČTK dovolat. "Jsem nyní doma, ale nechci se k současné situaci vyjadřovat," řekl ČTK. 
Podobně i Petr Horký ČTK potvrdil, že byl obviněn, ale je už na svobodě. Čeho se ale obvinění týká, 
nechtěl konkretizovat. Pánik nebo Navrátil telefony stále neberou.Mezi 24 lidmi, jejichž obvinění 
státní zástupci oznámili, je bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Kušnierz. Ten byl obviněn už 
loni v prosinci. Na jeho výpovědi podle některých advokátů nová obvinění stojí. 
ČTĚTE TAKÉ: V kraji probíhalo největší rozkrádání v republice 
Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad" 
 
URL| http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/...ych-dotaci-na-severu-cech-20161214.html 
 

Leo Steiner: V kraji probíhalo největší rozkrádání dotací v republice 
14.12.2016    ustecky.denik.cz    str. 0   Moje Ústecko 

    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
 
"Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. Kriminalisté v 
úterý zatkli 24 osob v souvislosti s trestnými činy poškození finančních zájmů Evropské unie 
spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová a exsenátor Alexander Novák. 
ČTĚTE TAKÉ: Policie obvinila 24 lidí kvvůli činnosti v rop severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 
Leo Steiner již v roce 2011 upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti 
osob.„Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, dokonce není podstatné, zda skončí dotyční 
ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo," uvedl v rozhovoru 
pro Deník Leo Steiner. 
Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a Karlovarském kraji 
jsou systematicky rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Uvedl jste, že rozkrádání 
euromiliónů bylo od začátku připravené. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za pravdu?Jednalo 
se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i eurodotací v 
EU. Nyní je podstatné, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo. Opakovat se to nebude, 
pokud se naše společnost přestane řídit rčením, že kdo nekrade, okrádá rodinu aneb zloděj, který nás 
okrádá nám nevadí, pokud nám slíbí, co chceme slyšet. 
Co lze od současného vyšetřování očekávat?Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní 
hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená 
téměř 20 miliard korun. 
Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze?Policie 
zatím dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze, jeho nástupce ve funkci Karla 
Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky Karel 
Kouda. 
Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman Ústeckého 
kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem vlastněných 
kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 
Kdo je Leo Steiner? Leo Steiner (narodil se 17. června 1971 v Mostě) je český úředník a regionální 
politik, do roku 2014 byl členem KDU-ČSL. Po absolvování Gymnázia Chomutov v letech 1986 až 1990 
vystudoval na Pedagogické fakultě Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, a to v 
letech 1990 až 1996 (získal titul Mgr.). Pracoval jako tělocvikář a učitel občanské výchovy na 9. a 17. 
ZŠ v Mostě, později jako ředitel odboru řízení Regionálního operačního programu Severozápad. 
Kritizoval systém rozdělování evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji, který podle něj 
ovládá klientelismus a korupce a politici jsou jen loutkami v rukou kmotrů. Kvůli podezření na 

http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/policie-dal-zadrzuje-devet-obvinenych-v-kauze-evropskych-dotaci-na-severu-cech-20161214.html


předražení některých krajských zakázek podal v červenci 2012 trestní oznámení na politické vedení 
úřadu.[1] Působil také ve funkci náměstka Státního fondu životního prostředí či ředitele Oblastní 
charity Most. Zdroj: wikipedia 
ČTĚTE TAKÉ: Údaj machinace v ROP Severozápad se k soudu vrátí v únoru" 
 
URL| http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/...radani-dotaci-v-republice-20161214.html 
 

Bývalému bossovi ODS hrozí v kauze eurodotací vazba, Vaňhovou 
pustili 

14.12.2016    usti.iDNES.cz    str. 0   Ústí / Ústí - zprávy 
    ČTK, MF DNES, Andrea Angermannová, MF DNES, Vladimír Vacula    Ústecký kraj     

Policie zadržuje již jen tři lidi z celkem 24 obviněných z poškozování zájmů Evropské unie a dalších 
trestných činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu 
Severozápad. Na svobodě už je i exhejtmanka Jana Vaňhová, kterou policie zadržela odpoledne. U 
jednoho ze zadržených, Daniela Ježka, padl návrh na vazbu. 
 
Propuštění Vaňhové potvrdila iDNES.cz jedna z jejích advokátek, Marie Benešová. O návrhu na vazbu 
informovalo pražské Vrchní státní zastupitelství vpodvečer.  Lidovky.cz  uvedly, že se jedná o 
bývalého bosse severočeské ODS Daniela Ježka.               Kdo je obviněn? 
 
Kompletní seznam čtěte ve čtvrtečním vydání MF DNES 
 
Mezi obviněnými je také bývalý primátor Mostu a nynější ředitel odboru poštovních služeb a služeb 
informační společnosti ministerstva průmyslu a obchodu (MPO) Vladimír Bártl pověřený výkonem 
funkce náměstka ministra pro řízení sekce podnikání, digitální ekonomiky a spotřebitele. 
Hospodářské noviny napsaly, že si pro něj policie přišla v úterý ráno přímo na ministerstvo. 
 
„Záležitost, o kterou v případě ředitele odboru Vladimíra Bártla pověřeného řízením sekce jde, se 
pravděpodobně týká jeho působení před nástupem na MPO. Proto ji MPO nebude komentovat. V 
závislosti na dalším vývoji a především oficiálních informacích, které dosud MPO nemá, se bude 
striktně držet zákona o státní službě,“ reagoval na dotaz MF DNES mluvčí ministerstva Roman Prorok. 
 
Mezi obviněnými jsou dále starosta Chebu Petr Navrátil (oba ČSSD), exsenátor  Alexandr Novák , 
bývalý pověřený ředitel ROP Severozápad Jiří Červinka, tehdejší předseda ČSSD v Ústeckém kraji 
Arno Fišera, dva exnáměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák či Petr Horký, 
který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněni jsou také bývalý 
předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala a exnáměstek ústecké 
hejtmanky Jany Vaňhové Pavel Kouda (dříve ČSSD).  Na Vaňhovou spoléhají jako na nejslabší článek, 
tvrdí zdroj 
 
Podle informací MF DNES u exhejtmanky Vaňhové policie spoléhala právě na to, že právě ona se o 
pozadí rozdělování dotací rozmluví. 
 
„Má šanci hodit všechno na svého mrtvého partnera,“ uvedl zdroj s odkazem na  Romana Housku  
zastřeleného v listopadu 2013 ( o vraždě více zde ). „Policisté Vaňhovou považují za nejslabší článek 
mezi zatčenými, který by nemusel v okamžiku, kdy mu předloží policie svá zjištění, klást odpor,“ 
dodal. 
 
„Klientka nechce v tuto chvíli nic komentovat. Nemám zproštění mlčenlivosti,“ reagoval ve středu 
Vaňhové právník Jaroslav Beneš.  Jde o starší případy 

http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/leo-steiner-v-kraji-probihalo-nejvetsi-rozkradani-dotaci-v-republice-20161214.html


 
Podle předsedy Regionální rady regionu soudržnosti (ROP) Severozápad Milana Pipala se obvinění 
týkají starších případů, které souvisejí s kauzou exředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze 
obviněného z poškozování zájmů Evropské unie už od loňského prosince ( psali jsme o tom zde ). 
 
Kušnierz v ručně sepsaných dokumentech popsal manipulace a ovlivňování projektů v ROP 
Severozápad. Vypsal také seznam čtyřiapadesáti ovlivněných projektů. 
 
Ukázal třeba na podnikatele Ježka či tehdejšího krajského radního Arna Fišeru (ČSSD). Ježka v únoru 
Kušnierz označil za člověka, jenž o projektech rozhodoval, za styčného důstojníka pro ROP 
Severozápad. 
 
Kušnierz navíc tvrdí, že o ovlivňování projektů věděli politici. Ježkův advokát Michael Kis řekl, že jeho 
klient už podal proti svému obvinění stížnost. 
 
Advokát chebského starosty Navrátila Jiří Schüller zase upozorňuje, že obvinění jeho klienta stojí jen 
na Kušnierzově výpovědi. Navrátil byl nejdřív hodnotitelem, a pak předsedou výboru ROP 
Severozápad ( o situaci v Chebu zde ). Dlouhodobé potíže ROP 
 
Spekuluje se též o obvinění ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy, který 
nedávno zaslal rezignaci na svůj post v příspěvkové organizaci kraje. Před třemi lety Macholda v ROP 
Severozápad působil jako hodnotitel projektů. 
 
ROP Severozápad se potýkal s problémy už od roku 2010, čtyři roky po svém vzniku. Rozděloval 
eurodotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. Soudy v této souvislosti ještě stále řeší několik trestních 
kauz. 
 
V několika z nich se objevuje jméno Kušnierze, který dostal nejprve pět let za přijímání úplatků a 
zneužití pravomoci a před dvěma lety byl podmínečně propuštěný. 
 
V letošním roce Kušnierze Krajský soud v Ústí nad Labem zatím nepravomocně potrestal sedmi lety 
vězení za ovlivňování projektů ( více o tom zde ). 
 
URL| http://usti.idnes.cz/obvineni-24-lidi-....aspx?c=A161214_083102_usti-zpravy_vac2 
 

Jiří Paroubek: Zbrzděný rozjezd ČSSD 
14.12.2016    vasevec.cz    str. 0    

        Ústecký kraj     

Podle zatím posledního průzkumu obvykle nejpřesnější agentury TNS Aisa zveřejněného před deseti 
dny by ČSSD ve volbách získala cca 14 % hlasů a hnutí ANO pak téměř o 20 % hlasů více. 
 
Je velice zvláštní, že v případě, kdy se objeví pozitivní ohlasy, které by mohly zvýšit voličskou podporu 
ČSSD, jako v tomto případě, se okamžitě objeví něco, co tuto snahu sociálních demokratů zbrzdí, či 
dokonce paralyzuje. Také v tomto případě, hned v úterý, se v médiích objevila informace, rozvíjená 
ve středu velmi masivně především deníky vydavatelství MAFRA, vlastněného A. Babišem. Ty se dnes 
mocně věnují zatčení bývalé hejtmanky za ČSSD J. Vaňhové a pravděpodobnému zadržení některých 
dalších funkcionářů ČSSD. Především pak předsedy KVV ČSSD Karlovarského kraje a současného 
starosty Chebu Navrátila. 
 

http://usti.idnes.cz/obvineni-24-lidi-ze-severu-cech-kvuli-podvodum-s-evropskymi-dotacemi-11p-/usti-zpravy.aspx?c=A161214_083102_usti-zpravy_vac2


V síti policie a státního zastupitelství uvízlo dvacetčtyři osob činných v období, kdy v kraji panovala 
koalice ČSSD a ODS. Mezi zatčenými jsou tedy nejen lidé z ČSSD, ale také představitelé ODS a 
úředníci, kteří pracovali s projekty ROP Severozápad, přes které do obou krajů v minulém finančním 
období čerpání evropských peněz v letech 2007-2013 šlo cca 20 miliard korun. 
 
Policie věci prověřovala od té doby, kdy ji potřebné informace dodal bývalý šéf úřadu ROP 
Severozápad Petr Kušnierz, který toho času pobývá ve vězení, kde si odpykává sedmiletý trest odnětí 
svobody. 
 
Jana Vaňhová je bývalou hejtmankou Ústeckého kraje v letech 2008 -2012 a bývalou 
vicehejtmankou tohoto kraje v letech 2012 – 2016. Problémy, které policie sleduje, vznikaly v letech 
2011- 2012, kdy se vedení ústecké organizace ČSSD, shodou okolností tehdy totožné s vedením 
Ústeckého kraje, jaksi politicky osamostatnilo z mého vlivu v tomto kraji. Můj vliv v Ústeckém kraji 
definitivně skončil v lednu 2011, a zejména MFD by si to mohla z archivu ke konferenci v Ústeckém 
kraji, kde byl předsedou krajské organizace ČSSD zvolen A. Fišera, pravá ruka Vaňhové, který mocně 
„odparoubkovával“ Ústeckou ČSSD, bez problému vytáhnout.Ta šestilitrová láhev Chivas Regal, 
kterou tehdy na oslavu svého slavného vítězství po konferenci vypili, by jim asi zhořkla, kdyby věděli, 
co nastane. 
 
Po volebních úspěších v letech 2006 – 2010 v tomto kraji, se kterými jsem byl spjat jako volební lídr 
tohoto kraje, kdy se ústecká ČSSD stala druhým nejsilnějším krajem ČSSD v ČR co se týče volebních 
výsledků, přišly už jenom volební katastrofy. V krajských volbách i ve volbách sněmovních a 
komunálních… 
 
J. Vaňhová možná v rámci ČSSD představuje tak trochu retro, byť její vliv v chomutovském okrese i 
jinde na Ústecku může být v řadách ČSSD ještě značný. Ale starosta Chebu Navrátil je člověk, který by 
mohl mít velkou politickou budoucnost před sebou a který má v hierarchii ČSSD vysokou stranickou 
funkci. 
 
Prostě, celá tato policejní operace poslouží opět zejména A. Babišovi, aby dále rozvíjel své oblíbené 
heslo: Všeci kradnú a všeci sú proti hnutí ANO. (všeci – rozumí se nyní ČSSD a ODS.) O tom, že tato 
kauza bude ČSSD silně poškozovat, není třeba vůbec pochybovat… 
 
Jiří Paroubek 
 
URL| http://vasevec.parlamentnilisty.cz/dom...ika/jiri-paroubek-zbrzdeny-rozjezd-cssd 
 

Leo Steiner: V kraji probíhalo největší rozkrádání dotací v republice 
14.12.2016    zatecky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    František Roček    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před 
pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací 
upozornil a podal i trestní oznámení. Nyní dochází na jeho slova. 
 
"Rozkrádání evropských dotací v Ústeckém kraji se opět objevilo v hledáčku policie. Kriminalisté v 
úterý zatkli 24 osob v souvislosti s trestnými činy poškození finančních zájmů Evropské unie 
spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Jana Vaňhová a exsenátor Alexander Novák. 
ČTĚTE TAKÉ: Policie obvinila 24 lidí kvvůli činnosti v rop severozápad. Mezi zadrženými je i Vaňhová 

http://vasevec.parlamentnilisty.cz/domaci-politika/jiri-paroubek-zbrzdeny-rozjezd-cssd


Leo Steiner již v roce 2011 upozornil v trestním oznámení na možnou trestnou činnost šestnácti 
osob.„Není podstatné, zda mi dá vyšetřování za pravdu, dokonce není podstatné, zda skončí dotyční 
ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo," uvedl v rozhovoru 
pro Deník Leo Steiner. 
Jako ředitel odboru ROP Severozápad jste prohlásil, že eurodotace v Ústeckém a Karlovarském kraji 
jsou systematicky rozkrádány politiky, kteří jsou loutkami v rukou kmotrů. Uvedl jste, že rozkrádání 
euromiliónů bylo od začátku připravené. Myslíte, že současné vyšetřování vám dá za pravdu?Jednalo 
se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i eurodotací v 
EU. Nyní je podstatné, aby se takové astronomické rozkrádání neopakovalo. Opakovat se to nebude, 
pokud se naše společnost přestane řídit rčením, že kdo nekrade, okrádá rodinu aneb zloděj, který nás 
okrádá nám nevadí, pokud nám slíbí, co chceme slyšet. 
Co lze od současného vyšetřování očekávat?Několikaletý proces s nejasným koncem. Reálně nyní 
hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory, to znamená 
téměř 20 miliard korun. 
Kdo z vašeho pohledu, jako bývalého pracovníka ROPu, patří mezi nejvyšší bosse v této kauze?Policie 
zatím dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze, jeho nástupce ve funkci Karla 
Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky Karel 
Kouda. 
Osobně jsem za hlavy korupční chobotnice označil jednak politiky Jiřího Šulce (exhejtman Ústeckého 
kraje za ODS, pozn., red.), Arno Fišeru (ČSSD) a Jakuba Pánika a na ně napojených firem vlastněných 
kmotry Alexandrem Novákem, Patrikem Oulickým a Danielem Ježkem. 
Kdo je Leo Steiner? Leo Steiner (narodil se 17. června 1971 v Mostě) je český úředník a regionální 
politik, do roku 2014 byl členem KDU-ČSL. Po absolvování Gymnázia Chomutov v letech 1986 až 1990 
vystudoval na Pedagogické fakultě Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, a to v 
letech 1990 až 1996 (získal titul Mgr.). Pracoval jako tělocvikář a učitel občanské výchovy na 9. a 17. 
ZŠ v Mostě, později jako ředitel odboru řízení Regionálního operačního programu Severozápad. 
Kritizoval systém rozdělování evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji, který podle něj 
ovládá klientelismus a korupce a politici jsou jen loutkami v rukou kmotrů. Kvůli podezření na 
předražení některých krajských zakázek podal v červenci 2012 trestní oznámení na politické vedení 
úřadu.[1] Působil také ve funkci náměstka Státního fondu životního prostředí či ředitele Oblastní 
charity Most. Zdroj: wikipedia 
ČTĚTE TAKÉ: Údaj machinace v ROP Severozápad se k soudu vrátí v únoru" 
 
URL| http://zatecky.denik.cz/z-regionu/leo-...radani-dotaci-v-republice-20161214.html 
 

Obvinění v ROP Severozápad míří ke krajským špičkám ČSSD 
14.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 14. prosince (ČTK) - Mezi obviněnými v nové kauze ROP Severozápad jsou obviněni 
vlivní politici ČSSD z Ústeckého a Karlovarského kraje. Mezi nimi bývalý předseda ČSSD v Ústeckém 
kraji Arno Fišera, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo 
Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněn je také 
bývalý náměstek hejtmanky Jany Vaňhové Pavel Kouda (dříve ČSSD). ČTK to zjistila od advokátů a 
obviněných. 
Policie stále zadržuje devět osob z 24 obviněných, potvrdilo dnes Vrchní státní zastupitelství v Praze 
(VSZ). Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo 
spoluobviněné. 
Obvinění Fišery potvrdil ČTK jeho advokát Jaroslav Ortman. Jeho klient obvinění odmítá. "Obvinění 
má 183 stran a když ho dostal včera, tak možnosti na posouzení všech věcí jsou naprosto mlhavé a 

http://zatecky.denik.cz/z-regionu/leo-steiner-v-kraji-probihalo-nejvetsi-rozkradani-dotaci-v-republice-20161214.html


špatné. V každém případě popírá, že by se dopustil trestné činnosti," řekl ČTK Ortman. Zároveň 
potvrdil, že vlivný sociální demokrat zůstává mezi zadrženými. 
Nově byl obviněn také bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda (dříve ČSSD). 
"Nebudu nic komentovat, pokud budete chtít něco vědět, tak se obraťte na mého právníka," řekl ČTK 
Kouda. Bývalého náměstka potrestal letos ústecký krajský soud zatím nepravomocně tříletým 
podmíněným trestem s odkladem na pět let v zatím poslední kauze ROP Severozápad. 
Fišera a Kouda tak rozšířil dosud známá a potvrzená jména obviněných, mezi kterými jsou bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil 
(oba ČSSD) nebo někdejší vlivní členové ODS, podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr 
Novák. 
Na seznamu všech obviněných, které má ČTK k dispozici, jsou hodnotitelé projektů a také bývalý 
předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr Fiala. Jeho telefon je vypnutý. 
Mluvčí Krajské zdravotní Jiří Vondra už dříve ČTK řekl, že Fiala čerpá dovolenou. Mluvčí Ústeckého 
kraje, který je jediným akcionářem Krajské zdravotní, Lucie Dosedělová ČTK řekla, že kraj o obvinění 
svého manažera nemá informace. "Policie se na nás neobrátila. Nemáme tedy informace, zda to tak 
je nebo není. A i kdyby to tak bylo, tak se k tomu nebudeme vyjadřovat do doby, než by došlo k 
rozhodnutí soudu," řekla ČTK Dosedělová. 
V Karlovarském kraji se obvinění týkají mimo jiné někdejší špičky krajské ČSSD. Obviněn byl Petr 
Navrátil, současný krajský předseda, Jakub Pánik, Miloslav Čermák, oba bývalí náměstci hejtmana, 
Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. 
Čermákovi se podařilo ČTK dovolat. "Jsem nyní doma, ale nechci se k současné situaci vyjadřovat," 
řekl ČTK. Podobně i Petr Horký ČTK potvrdil, že byl obviněn, ale je už na svobodě. Čeho se ale 
obvinění týká, nechtěl konkretizovat. Pánik nebo Navrátil telefony stále neberou. 
Mezi 24 lidmi, jejichž obvinění státní zástupci oznámili, je bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad Petr 
Kušnierz. Ten byl obviněn už loni v prosinci. Na jeho výpovědi podle některých advokátů nová 
obvinění stojí. 
trm pnp jpt 
Cas| 13:16 
 

Obvinění v ROP Severozápad míří na politiky a hodnotitele 
14.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod mak eur 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 14. prosince (ČTK) - Mezi obviněnými v nové kauze dotací v Regionálním operačním 
programu (ROP) Severozápad je řada bývalých či současných politiků ČSSD a ODS. Policie obvinila 24 
lidí, některé z nich stále zadržuje, zjistila ČTK od advokátů. Mezi obviněnými je řada hodnotitelů 
projektů a bývalých členů výboru ROP Severozápad. Obviněni jsou bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová, někdejší radní Arno Fišera, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub 
Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký (všichni ČSSD), který byl náměstkem hejtmana a 
místostarostou Mariánských Lázní. Obviněni jsou i bývalý náměstek hejtmanky Jany Vaňhové Pavel 
Kouda (dříve ČSSD) a dva bývalí vlivní členové ODS, podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr 
Novák. 
Ze seznamu všech obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří 
hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně 
rozhodoval výbor ROP Severozápad. Ten zase tvořili politici Ústeckého a Karlovarského kraje. 
Mezi obviněnými je například i bývalý ředitel chomutovské pobočky Ředitelství silnic a dálnic Renné 
Komínek, který měl blízko k mostecké ODS, podnikatel Zdislav Mazur nebo Vladimír Macholda. Ten je 
v současné době ředitelem Správy a údržby silnic Ústeckého kraje. Ti všichni před lety projekty 
hodnotili, stejně jako někdejší primátor Mostu a současný ředitel odboru ministerstva průmyslu a 
obchodu Vladimír Bártl. I ten byl obviněn. Nepřímo to potvrdil mluvčí ministerstva průmyslu 
František Kotrba. "Záležitost, o kterou v případě ředitele odboru Vladimíra Bártla pověřeného řízením 



sekce jde, se pravděpodobně týká jeho působení před nástupem na ministerstvo průmyslu a 
obchodu. Proto ji MPO nebude komentovat," řekl ČTK Kotrba. Obviněn byl také ředitel Krajské 
zdravotní a bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji Petr Fiala. 
Obvinění Fišery potvrdil ČTK jeho advokát Jaroslav Ortman. Jeho klient obvinění odmítá. "Obvinění 
má 183 stran a když ho dostal včera, tak možnosti na posouzení všech věcí jsou naprosto mlhavé a 
špatné. V každém případě popírá, že by se dopustil trestné činnosti," řekl ČTK Ortman. Zároveň 
potvrdil, že vlivný sociální demokrat zůstává mezi zadrženými. Zpravodajskému webu Českého 
rozhlasu Ortman řekl, že obvinění podle policie způsobili škodu v miliardách korun. 
Bývalý náměstek ústecké hejtmanky Kouda nechtěl obvinění komentovat. "Pokud budete chtít něco 
vědět, tak se obraťte na mého právníka," řekl ČTK. Koudu letos potrestal ústecký krajský soud zatím 
nepravomocně tříletým podmíněným trestem s odkladem na pět let v zatím poslední kauze ROP 
Severozápad. 
V Karlovarském kraji se obvinění týkají mimo jiné někdejších špiček krajské ČSSD. Obviněn byl Petr 
Navrátil, současný krajský předseda, Jakub Pánik, Miloslav Čermák, oba bývalí náměstci hejtmana, 
Petr Horký, který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. 
Čermákovi se podařilo ČTK dovolat. "Jsem nyní doma, ale nechci se k současné situaci vyjadřovat," 
řekl. Také Horký ČTK potvrdil, že byl obviněn, ale je na svobodě. Čeho se obvinění týká, nechtěl 
konkretizovat. 
Vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová dnes uvedla, že v zadržení zůstává devět z 24 obviněných. 
Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. O 
tom, zda policie podá návrh na jejich vzetí do vazby, je podle Bradáčové předčasné mluvit. 
trm pnp kš 
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Policie dál zadržuje devět obviněných v kauze ROP Severozápad 
14.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Praha 14. prosince (ČTK) - Policie stále zadržuje devět osob z 24 obviněných v kauze související s 
evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. Zadržováni jsou kvůli 
obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. V tiskové zprávě to 
dnes uvedla pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Dodala, že žalobci zatím mají k 
dispozici lhůtu 48 hodin, do které mohou rozhodnout o případném návrhu na vzetí obviněných do 
vazby. Podle Bradáčové jsou však zatím úvahy o vazebních návrzích předčasné. 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i 
Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr 
Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. 
Aktuální případ, na který dohlíží pražské vrchní státní zastupitelství, zřejmě souvisí s kauzou bývalého 
ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn 
už od loňského prosince. ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší 
několik trestních kauz. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů. 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika kauzách figuruje Kušnierz, 
jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl 
podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za 
ovlivňování projektů. 
mar snm 
Cas| 12:21 



 

Policie dál zadržuje devět obviněných v kauze ROP Severozápad 
14.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Praha 14. prosince (ČTK) - Policie stále zadržuje devět osob z 24 obviněných v kauze související s 
evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. Zadržováni jsou kvůli 
obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. V tiskové zprávě to 
dnes uvedla pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. Dodala, že žalobci zatím mají k 
dispozici lhůtu 48 hodin, do které mohou rozhodnout o případném návrhu na vzetí obviněných do 
vazby. Podle Bradáčové jsou však zatím úvahy o vazebních návrzích předčasné. 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i 
Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr 
Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. 
mar snm 
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Policie dál zadržuje šest obviněných v kauze ROP Severozápad 
14.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

V 1. až 3. odstavci jsme aktualizovali vyjádření pražské vrchní státní zástupkyně Lenky Bradáčové k 
počtu zadržených.Praha 14. prosince (ČTK) - Policie stále zadržuje šest lidí z 24 obviněných v kauze 
související s evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. Možný 
návrh na vzetí do vazby bude pozdě večer či brzo ráno, řekla novinářům pražská vrchní státní 
zástupkyně Lenka Bradáčová odpoledne po příjezdu do budovy Národní centrály proti 
organizovanému zločinu. 
"Jsme úplně na počátku vyšetřování, stále je zadrženo šest osob, tudíž až budou vyslechnuty všechny 
osoby, pak státní zástupce učiní tu konečnou úvahu, zda budou propuštěny nebo zda u některé z 
osob bude přicházet v úvahu návrh na vzetí do vazby," řekla Bradáčová. Dodala, že státní zástupce 
má na tuto úvahu celkově podle trestního řádu 48 hodin, takže ta úvaha přichází na řadu někdy dnes 
v pozdních večerních nočních hodinách ne-li brzké ráno. 
Již předtím v tiskové zprávě uvedla, že osoby jsou zadržovány kvůli obavě, že by mohly ovlivnit dosud 
nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Kolem poledne policie zadržovala ještě devět lidí, tři tedy 
již během odpoledne propustila. 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i 
Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr 
Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. 
Aktuální případ, na který dohlíží pražské vrchní státní zastupitelství, zřejmě souvisí s kauzou bývalého 
ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn 
už od loňského prosince. ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší 
několik trestních kauz. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů. 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika kauzách figuruje Kušnierz, 
jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl 
podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za 
ovlivňování projektů. 



mar fsl rot 
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Policie v kauze zneužití dotací EU zadržela i ředitele MPO Bártla 
14.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Praha 14. prosince (ČTK) - Policie v případu zneužití dotací z Regionálního operačního programu 
(ROP) Severozápad zadržela i ředitele odboru ministerstva průmyslu a obchodu Vladimíra Bártla. ČTK 
to řekl důvěryhodný zdroj, informaci zveřejnil i zpravodajský server Aktuálně.cz. 
Nepřímo to potvrdil mluvčí ministerstva průmyslu František Kotrba. "Záležitost, o kterou v případě 
ředitele odboru Vladimíra Bártla pověřeného řízením sekce jde, se pravděpodobně týká jeho 
působení před nástupem na ministerstvo průmyslu a obchodu. Proto ji MPO nebude komentovat," 
řekl ČTK Kotrba. Bártl (ODS) byl v letech 2001 až 2006 primátorem Mostu. 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Mezi obviněnými figurují podnikatelé i politici z Ústeckého i 
Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr 
Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. 
Pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová dnes uvedla, že policie stále zadržuje devět osob z 
24 obviněných v této kauze. Zadržováni jsou kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud nevyslechnuté 
svědky nebo spoluobviněné. Není jasné, zda je Bártl propuštěn, či stále zadržován. 
gcm mdk rot 
Cas| 15:34 
 

V kauze ROP Severozápad jsou zadrženi stále tři obvinění 
14.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Praha 14. prosince (ČTK) - V kauze související s dotacemi ROP Severozápad zadržuje policie stále tři z 
24 obviněných. Mezi nimi je i ten, na něhož byl podán návrh na vzetí do vazby. Novinářům to řekla 
pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová při odchodu z budovy Národní centrály proti 
organizovanému zločinu. Vazba hrozí podnikateli a bývalému vlivnému členovi ODS Danielu Ježkovi, v 
současné době o ní rozhoduje ústecký soud. 
"Probíhají výslechy po celou dobu od zadržení osob. Máme na to 48 hodin, takže policejní orgán se 
snaží veškeré úkony provést v této lhůtě," řekla Bradáčová novinářům. Zda jsou zadržení v budově 
centrály, odmítla z bezpečnostních důvodů potvrdit. Také zopakovala, že nemůže na začátku 
vyšetřování sdělit, zda je počet obviněných či skutků konečný, záleží podle ní na důkazech, které se 
objeví během vyšetřování. "Ke skutkům ani osobám určitě v následujících týdnech nebudeme žádné 
informace poskytovat," dodala. 
Škoda, kvůli níž kriminalisté skupinu stíhají, přesahuje několik miliard. Zpravodajskému webu 
Českého rozhlasu to potvrdil advokát Jaroslav Ortman, který v případu zastupuje bývalého předsedu 
ČSSD v Ústeckém kraji Arno Fišera. 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad a zřejmě souvisí s kauzou bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad 
Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince a nyní 
je také mezi 24 obviněnými. 
Ze seznamu obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že velkou část obviněných tvoří hodnotitelé 
projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor 
ROP Severozápad. Tvořili jej politici Ústeckého a Karlovarského kraje. 



Nejvýše postaveným činným politikem ze skupiny, kterou policie kvůli dotacím z ROP Severozápad 
obvinila, je předseda krajské ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil. Obviněn byl i 
současný ředitel odboru ministerstva průmyslu a obchodu Vladimír Bártl (ODS). 
Mezi dalšími stíhanými jsou bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, někdejší radní Arno 
Fišera, dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký 
(všichni ČSSD), který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněni jsou i 
bývalý náměstek hejtmanky Jany Vaňhové Pavel Kouda (dříve ČSSD), bývalý člen ODS a bývalý 
senátor Alexandr Novák, šéf Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimír Macholda, bývalí 
ředitelé úřadu ROP Severozápad Jiří Červinka a Petr Vráblík nebo někdejší šéf výboru Regionální rady 
regionu Severozápad Tomáš Hybner (NS-LEV 21). Dále policie stíhá bývalého šéfa ŘSD v Ústeckém 
kraji René Komínka, ústeckého právníka Aleše Dostála, mosteckého podnikatele Zdislava Mazura 
(SNK-ED) nebo ředitele sdružení krajských nemocnic Petra Fialu. 
Kolem poledne policie zadržovala ještě devět lidí, šest jich tedy během odpoledne propustila. Mezi 
nimi byli Vaňhová, Navrátil a Vráblík. Advokát Jiří Vecko kolem 21:30 novinářům sdělil, že výslechy 
skončily, a potvrdil, že byl vyslýchán i Kušnierz. Podle informací České televize se policii nepodařilo 
zadržet Nováka, údajně je v zahraničí. 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování 
projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných projektů. 
Postupně byli v kauzách kolem ROP Severozápad obviněni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V 
několika kauzách figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a 
zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal 
zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
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V kauze ROP Severozápad podán návrh na vazbu jednoho 
obviněného 

14.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 
        Ústecký kraj     

Aktualizovali jsme v celém rozsahu, změnili jsme titulek.Praha 14. prosince (ČTK) - Státní zástupce 
podal v kauze související s dotacemi ROP Severozápad u jednoho ze zadržených návrh na vzetí do 
vazby. V tiskové zprávě to uvedl státní zástupce Tomáš Minx. Z 24 obviněných zadržuje policie stále 
tři osoby, řekla ČTK pražská vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. 
Již během dne v tiskové zprávě uvedla, že lidé jsou zadržováni kvůli obavě, že by mohli ovlivnit dosud 
nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Kolem poledne policie zadržovala ještě devět lidí, šest 
jich tedy během odpoledne propustila. 
Kauza se týká poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi z ROP Severozápad. Ze seznamu všech obviněných, který má ČTK k dispozici, plyne, že 
velkou část obviněných tvoří hodnotitelé projektů. Experti projekty bodovali a na základě jejich 
doporučení o nich definitivně rozhodoval výbor ROP Severozápad. Tvořili jej politici Ústeckého a 
Karlovarského kraje. 
Obviněni jsou například bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, někdejší radní Arno Fišera, 
dva bývalí náměstci karlovarského hejtmana Jakub Pánik, Miloslav Čermák nebo Petr Horký (všichni 
ČSSD), který byl náměstkem hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní. Obviněni jsou i předseda 
krajské ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil, bývalý náměstek hejtmanky Jany Vaňhové Pavel 
Kouda (dříve ČSSD) a dva bývalí vlivní členové ODS, podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr 
Novák. Podle informací České televize policie odpoledne propustila Vaňhovou a Navrátila. 
Aktuální případ, na který dohlíží pražské vrchní státní zastupitelství, zřejmě souvisí s kauzou bývalého 
ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn 



už od loňského prosince. ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší 
několik trestních kauz. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů. 
Postupně byli v kauzách kolem ROP Severozápad obviněni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V 
několika kauzách figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a 
zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal 
zatím nepravomocně sedmi lety za ovlivňování projektů. 
mar fsl ana rot 
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Dotační kauza špiček ČSSD: škoda jde do miliard, padl jeden návrh 
na vzetí do vazby 

14.12.2016    zpravy.rozhlas.cz    str. 0   domaci 
    Kateřina Součková,David Černý, ČTK,Ondřej Golis    Ústecký kraj     

Policie kvůli machinacím s evropskými dotacemi v Regionálním operačním programu (ROP) 
Severozápad plánuje ještě ve středu vyslechnout někdejšího ředitel dotačního úřadu Petra Kušnierze. 
Do středečního odpoledne vyslechla 18 z 24 obviněných. Jak zjistil a ověřil Zpravodajský web Českého 
rozhlasu, skupina podle obvinění způsobila několikamiliardovou škodu. 
 
Policie při velkém zátahu na severu Čech zadržela podnikatele a politiky z Ústeckého kraje. Figurují 
mezi nimi bývalá hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil, bývalý předseda ČSSD v 
Ústeckém kraji Arno Fišera (všichni ČSSD) či podnikatel Daniel Ježek a bývalý senátor Alexandr 
Novák.Škoda, kvůli níž kriminalisté skupinu stíhají, šplhá do miliard, jak Zpravodajskému webu 
Českého rozhlasu potvrdil Fišerův advokát Jaroslav Ortman. „V souhrnu škoda přesahuje několik 
miliard," uvedl.Jeho klient obvinění odmítá. „Obvinění má 183 stran. Když ho dostal včera, tak 
možnosti na posouzení všech věcí jsou naprosto mlhavé a špatné. V každém případě popírá, že by se 
dopustil trestné činnosti," řekl ČTK Ortman. Zároveň potvrdil, že vlivný sociální demokrat zůstává 
mezi zadrženými.Jeden návrh na vzetí do vazbyStátní zástupce už podal u jednoho ze zadržených 
návrh na vzetí do vazby. Policie z 24 obviněných navíc stále zadržuje tři osoby.Vrchní státní 
zástupkyně Lenka Bradáčová během dne uvedla, že lidé jsou zadržováni kvůli obavě, že by mohli 
ovlivnit dosud nevyslechnuté svědky nebo spoluobviněné. Kolem poledne policie zadržovala ještě 
devět lidí, šest jich tedy během odpoledne propustila.Kauza ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z 
EU policie stíhá 24 lidí včetně bývalé hejtmanky VaňhovéVýslechy obviněných běží už druhým dnem, 
podle informací Zpravodajského webu Českého rozhlasu zbývalo ve středu odpoledne vyslechnout 
pět lidí, policie překvapila i neplánovaným výslechem Kušnierze. „Bylo to nečekané, původně vůbec 
neměl být vyslýchán," uvedl jeden z advokátů.Mezi zadrženými jsou také dva bývalí náměstci 
karlovarského hejtmana Jakub Pánik a Miloslav Čermák, dále Petr Horký, který byl náměstkem 
hejtmana a místostarostou Mariánských Lázní, bývalá hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová a její bývalý 
náměstek Pavel Kouda (dříve ČSSD).„Nebudu nic komentovat, pokud budete chtít něco vědět, tak se 
obraťte na mého právníka," řekl Kouda. Bývalého náměstka potrestal letos ústecký krajský soud 
zatím nepravomocně tříletým podmíněným trestem s odkladem na pět let v zatím poslední kauze 
ROP Severozápad.Nikdo nechce potvrdit, z čeho jsou obviněniNa seznamu všech obviněných jsou 
hodnotitelé projektů a také bývalý předseda ODS v Ústeckém kraji a ředitel Krajské zdravotní Petr 
Fiala. Jeho telefon je vypnutý. Mluvčí Krajské zdravotní Jiří Vondra už dříve řekl, že Fiala čerpá 
dovolenou. Lucie Dosedělová, mluvčí Ústeckého kraje, který je jediným akcionářem Krajské 
zdravotní, řekla, že kraj o obvinění svého manažera nemá informace. „Policie se na nás neobrátila. 
Nemáme tedy informace, zda to tak je, nebo není. A i kdyby to tak bylo, tak se k tomu nebudeme 
vyjadřovat do doby, než by došlo k rozhodnutí soudu."„Jsem nyní doma, ale nechci se k současné 
situaci vyjadřovat," reagoval Čermák. Podobně i Petr Horký potvrdil, že byl obviněn, ale je už na 



svobodě. Čeho se ale obvinění týká, nechtěl konkretizovat. Pánik či Navrátil telefony stále 
neberou.Mezi 24 lidmi, jejichž obvinění státní zástupci oznámili, je bývalý ředitel úřadu ROP 
Severozápad Petr Kušnierz. Ten byl obviněn už loni v prosinci. Na jeho výpovědi podle některých 
advokátů nová obvinění stojí.Kauza ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z EU policie stíhá 24 lidí 
včetně bývalé hejtmanky VaňhovéKriminalisté zasahovali v advokátní kanceláři v Ústí, zřejmě kvůli 
kauze ROP SZBývalý šéf ROP SZ Kušnierz přiznal machinace s dotacemi, čelí i dalšímu 
obviněníKušnierz, Markvart, Kotlanová a Kouda jsou vinni, rozhodl soud v kauze ROP Severozápad 
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Razie na severu Čech. Obvinění exhejtmanky, čtyři roky známá 
fakta a výpověď spolupracujícího recidivisty 

14.12.2016    zpravy.tiscali.cz    str. 0   Zprávy / Magazín 
    red    Ústecký kraj     

Kriminalisté Národní centrály proti organizovanému zločinu obvinili 24 lidí kvůli rozkrádání 
evropských dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji. Vůbec poprvé jsou mezi obviněnými i vysoce 
postavení regionální politici – namátkou bývalá hejtmanka Jana Vaňhová, její náměstek Arno Fišera 
nebo starosta Chebu Petr Navrátil. Co čtyřiadvacet obviněných spojuje? Má jít o hodnotitele 
projektů, jejich politické krytí a "spojky" na příjemce dotací. 
 
Klíčovou osobou je bývalý ředitel úřadu ROP Severozápad Petr Kušnierz. Muž odsouzený na pět let za 
korupci, dalších sedm mu přibylo nepravomocně letos na jaře. A trestní stíhání v aktuální kauze 
navrch. Kušnierz už rok aktivně spolupracuje s policií a usiluje o status spolupracujícího obviněného. 
 
Podezření na možné rozkrádání dotací z ROP Severozápad jsou stará zhruba jako operační program 
samotný. Zesílila po roce 2010, kdy byl operační program kvůli podezřením na korupci na téměř dva 
roky zastaven. 
 
Policie se o ROP Severozápad zajímala opakovaně. Kromě jednotlivostí – spojených hlavně s osobou 
bývalého ředitele úřadu ROP Petra Kušnierze – se ale dlouho nedokázala dostat k politikům. A 
prokázat, že to byli oni, kdo systémově ovlivňovali výběr projektů. 
 
Nyní sáhla i do těchto pater. K pochopení, co se za poslední rok změnilo a umožnilo policii obvinit 24 
lidí, je třeba vysvětlit dvě věci. Jak byl systém výběru projektů na severozápadě Čech nastaven a v 
čem byl nestandardní. A pak dění kolem Petra Kušnierze a jeho spolupráce s policií po podmínečném 
propuštění z vězení po prvním trestu. 
Jak to fungovalo? 
 
Mezi lety 2006 až 2012 byly projekty v ROP Severozápad hodnoceny ve třech úrovních. První dvě byly 
standardní: úředníci ROP nejprve posoudili způsobilost žadatele – jeho schopnosti a zkušenosti s 
podobnými projekty. Ve druhé fázi pak najatí externí hodnotitelé zkoumali technickou a finanční 
kvalitu projektu a jeho rozpočtu. 
 
Potud v pořádku, podobný systém fungoval i v jiných programech po celé ČR. Jenže regionální politici 
Ústeckého a Karlovarského kraje si při startu ROPů do systému prosadili ještě třetí patro – tzv. 
hodnotící komisi. Ta měla v konečném součtu váhu 30 procent a posuzovala "soulad s rozvojovými 
programy, inovativnost a potřebnost projektu". 
 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1679242


Právě přes hodnotící komisi byl uplatňován vliv politického kartelu, který mezi lety 2004 až 2012 
fungoval na krajské úrovni v Ústí nad Labem mezi ČSSD a ODS. A je třeba říct, že i za přispění KSČM, 
která byla výměnou za místa ve výborech "hodnou" opozicí. 
 
Konečné slovo při výběru měl potom výbor Regionální rady ROP Severozápad, sestavený z krajských 
politiků. Ten se ovšem od doporučení komise neodchyloval. 
Politické patro bylo zrušeno 
 
O úzkém propojení mezi výborem a komisí svědčí fakt, že někteří politici, například Petr Fiala v Ústí 
nebo Petr Navrátil v Karlových Varech byli postupně jak členy hodnotící komise, tak politického 
výboru (který komisi navíc jmenoval). 
 
Nestandardnost existence třetího patra fakticky uznal i ROP Severozápad. V roce 2013, kdy se 
zastavený operační program znovu rozbíhal, byla hodnotící komise zrušena a současná pravidla jsou 
nastavena jen na úřednicko-expertní rovině. 
 
A teď to nejpodstatnější: "novinkou" aktuálního policejního zásahu je fakt, že většina nově 
obviněných se rekrutuje právě z hodnotitelů a politiků, kteří v letech 2006 až 2010 zasedali ve 
výboru. 
Primátorská Větruše 
 
O tom, jak hodnocení komise u úspěšných projektů vypadalo, si uděláme obrázek na příkladu 
dostavby výletního zámečku Větruše v Ústí nad Labem. 
 
Projekt na výstavbu hotelu podala firma Ekofin PC na jaře roku 2010. 
 
(celou zprávu najdete zde) 
 
Dostavbu Větruše provázela účetní nesrovnalost i podezření na kolosální střet zájmů. Hodnotitelé 
schválili evropskou dotaci 68 milionů korun pro firmu Ekofin PC. 
 
Evropským kontrolorům ovšem neušlo, že společnost žádost o dotaci podpořila výpisem z účtu na 
kterém bylo 60 milionů korun, přestože v té době měla jen zlomkové jmění a žádné zaměstnance. 
Pětičlenná komise, ve které zasedali jak Petr Navrátil, tak Petr Fiala, projektu přisoudila (jak je vidět 
výše) ve všech parametrech deset bodů z deseti možných. 
 
Pozornost ovšem vzbudil i fakt, že v době, kdy firma projekt podávala, byl jejím jednatelem sociální 
demokrat Vít Mandík. Ten se kvůli kandidatuře do komunálních voleb na podzim 2010 pozice ve 
firmě vzdal, odešel z ní na konci října. Výbor pak schválil firmě Ekofin PC dotaci. 
 
Stalo se tak 26. listopadu, kdy už byl Mandík ústeckým primátorem. Projekt schvaloval výbor, v němž 
tehdy zasedali další sociální demokraté, například tehdejší hejtmanka Jana Vaňhová či krajský radní 
Arno Fišera. Oba teď patří k obviněným. 
 
Tolik příklad. Skutečnosti, na základě kterých nyní policie čtyřiadvacet lidí obvinila, jsou známé a 
popsané minimálně od roku 2012. 
 
Operační program tehdy z rozhodnutí Evropské komise stál, na stole navíc politikům i úředníkům 
ROPu ležel zmiňovaný audit společnosti Deloitte. Ten popsal řadu krajských projektů, kromě Větruše 
se výhrady týkaly například rekonstrukcí a výstavby silnic. 
 



Audit znala i policie, ale nedokázala na politické patro ukázat. O tři roky později ale “rozmluvila” Petra 
Kušnierze. 
Kušnierz: Nepostarali se o mě 
 
Petr Kušnierz byl jako nominant ODS v letech 2009 až 2001 ředitelem úřadu ROP Severozápad v Ústí 
nad Labem. V březnu 2011 byl spolu s dalšími šesti lidmi obviněn kvůli přijímání provizí od žadatelů o 
dotace. Za korupci a zneužití pravomoci dostal nejprve 7,5 roku, vrchní soud trest snížil na pět let. V 
listopadu 2014 byl podmínečně propuštěn. 
 
Před soudem stanul znovu letos zkraje roku. V březnu byl zatím nepravomocně v další větvi případu 
ROP Severozápad za ovlivňování výběru projektů odsouzen k sedmi letům vězení. 
 
Během soudního líčení ovšem došlo k překvapivému zvratu. Kušnierz, už jednou vyslechnutý, požádal 
o novou výpověď. A v ní zcela otočil. Popsal "zájmové projekty" a celý systém politického ovlivňování 
dotací. 
 
“Ovlivňování projektů za mého působení na ROPu existovalo s vědomím karlovarských politiků i 
politiků z Ústeckého kraje. A budu si za tím stát, a to co tvrdím, je pravda pravdoucí,” citovala tehdy 
Kušnierze ČTK. 
 
Ve stejné době ovšem vyšlo najevo i to, že Kušnierze policie stíhá už od prosince 2015 ještě ve třetí 
kauze. Je to stejná, v níž bylo nyní obviněno 24 lidí, Kušnierz je mezi nimi. 
 
A ukázalo se rovněž, že bývalý ředitel dotačního úřadu v této kauze usiluje o status spolupracujícího 
obviněného. Důvod změny výpovědi? Jeho bývalí přátelé se prý o něho nepostarali. 
Jako prašivý pes 
 
"Když se obrátíte na lidi, kterým jste vyšli vstříc, a oni se k vám staví jako k prašivému psovi. Podruhé 
nepůjdu sedět za něco, co jsem neudělal," řekl v únoru před soudem Kušnierz. 
 
Před soudem se tehdy četly úřední záznamy, které policie už tehdy pořídila v aktuální věci obvinění 
24 lidí. Ty mají ukazovat, jak se Kušnierz se svými “obchodními partnery” rozhádal i to, jak se policie 
ke Kušnierzově svědectví dostala. 
 
Základem jsou Kušnierzem sepsané dokumenty a nahrávky, které pořídil. Policii je předal starosta 
Moldavy na Teplicku Jaroslav Pok. 
 
U soudu zaznělo i to, jak se k výbušnému materiálu Pok dostal. Na přehrávaném zvukovém záznamu 
Kušnierz tvrdí, že ho Pok držel proti jeho vůli. "Utekl jsem oknem v půl druhé ráno, schovával jsem se 
v lese," zaznělo v soudní síni. 
 
Důležitější ovšem byla další část svědectví, které Kušnierz na policii učinil. Ukazuje na politiky a 
hodnotitele. 
 
Advokáti, kteří se během včerejšího dne měli možnost s nynějším obviněním seznámit a s nimiž 
HlídacíPes hovořil, tvrdí, že se aktuální kauza opírá právě o Kušnierzovu změněnou výpověď. 
 
Jména, která v únoru u soudu zazněla, se z velké části shodují s aktuálním seznamem obviněných. 
 
Robert Malecký pro Ústav nezávislé žurnalistiky 
 
URL| http://zpravy.tiscali.cz/razie-na-seve...ved-spolupracujiciho-recidivisty-290322 

http://zpravy.tiscali.cz/razie-na-severu-cech-obvineni-exhejtmanky-ctyri-roky-znama-fakta-a-vypoved-spolupracujiciho-recidivisty-290322
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    (ČTK)    Ústecký kraj     

ÚSTÍ NAD LABEM - Velká politická ryba uvízla v policejní síti! Kvůli podezření ze zneužití evropských 
dotací zadržela policie i bývalou hejtmanku Ústeckého kraje Janu Vaňhovou (ČSSD). Stejně zřejmě 
dopadl i Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad jako pověřený ředitel, a také 
vlivný podnikatel a někdejší člen ODS Daniel Ježek. Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí. Mezi 
obviněnými jsou podle Aktuálně.cz i dřívější politické špičky - například bývalý senátor ODS Alexandr 
Novák, který byl v minulosti odsouzen za korupci. 
 

Obří zátah na severu Čech. Policie kvůli dotacím stíhá 24 lidí včetně 
exsenátora Nováka 

13.12.2016    aktualne.cz    str. 0   Domácí 
    Marek Pokorný    Ústecký kraj     

Jedním z obviněných je podle informací Aktuálně.cz exsenátor Alexandr Novák, již dříve odsouzený za 
korupci. Policie stíhá i exhejtmanku Vaňhovou. Praha / Ústí 
 
Praha / Ústí nad Labem - Celkem 24 lidí zadržela v pondělí policie a obvinila je z dotačních podvodů. 
Mezi obviněnými jsou i dřívější politické špičky - například bývalý senátor ODS Alexandr Novák, který 
byl v minulosti odsouzen za korupci. Informaci serveru Aktuálně.cz potvrdil i Novákův advokát Jan 
Růžek. "Jedu za ním, ale pochybuji, že mi dovolí, abych to jakkoli komentoval," odpověděl na přímý 
dotaz Růžek. 
 
Dalšími zadrženými jsou podle serveru lidovky.cz i bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD) či 
vlivný podnikatel a někdejší člen ODS Daniel Ježek. 
 
Jedním z obviněných je také bývalý předseda výboru, krajský předseda ČSSD v Karlovarském kraji a 
starosta Chebu Petr Navrátil. ČTK to potvrdil jeho advokát Jiří Sch&uuml;ller. Obvinění podle něj stojí 
na dřívější výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze. 
 
Aktuální vyšetřování podle Sch&uuml;llera spadá do let 2006 až 2010. Navrátil nejprve působil jako 
hodnotitel projektů, až později byl předsedou výboru ROP Severozápad. 
 
Případ dozoruje Vrchní státní zastupitelství v Praze. To nechce konkrétní jména zatím potvrdit, uvedlo 
pouze, že jde celkem o 24 lidí. "Jsou obviněni ze spáchání zejména zvlášť závažného zločinu 
poškození finančních zájmů Evropské unie," uvedl žalobce Tomáš Minx. Dodal pouze, že všichni jsou 
stíháni jako organizovaná skupina, která se trestných činů dopustila v souvislosti s činností Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad. 
Pět let zájmu policie 
 
Uvedená jména ani provedený zátah přitom nejsou překvapivé. Policie se rozdělováním dotací na 
severu Čech zabývá už několik let. A padlo již několik rozsudků. Stíhání se však dosud vyhýbalo 
nejvyšším politickým špičkám. 
Zájem policie rozpoutal jako první již před pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, 
který na podvody při rozdělování dotací upozornil a podal i trestní oznámení. Tehdy ovšem policie 
dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze a nástupce ve funkci (a současně 
radního Chomutova za ODS) Pavla Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl 
náměstek ústecké hejtmanky Pavel Kouda. 



Klíčový moment, který dal policistům a žalobcům do rukou nabité zbraně, přišel podle všeho 
počátkem letošního roku. Tehdy totiž Kušnierz před soudem popsal chobotnici, která o rozdělování 
peněz na severu a severozápadě Čech rozhodovala. 
Nechci už sám dál pykat za ostatní 
 
Kušnierz promluvil letos v únoru krátce předtím, než nad ním vynesl soud již druhý trest odnětí 
svobody. Odůvodnil to tím, že již nechce za ostatní znovu pykat. Za přijetí úplatku byl totiž odsouzen 
před čtyřmi lety k pětiletému vězení. Soud jej podmínečně propustil po odpykání poloviny trestu a 
stanovil mu pětiletou podmínku. A on se do vězení již nechtěl vrátit. Doufal, že díky spolupráci s 
policií může být tentokrát nižší. 
 
"Poté, co jsem si trest odseděl, jsem žádal o pomoc, všichni se ke mně chovají jako k prašivému 
psovi," prohlásil tehdy před soudem Kušnierz. Zaměstnání prý nemohl sehnat šestnáct měsíců a 
nakonec skončil jako obchodní zástupce s příjmem devět tisíc korun. 
Ve své únorové výpovědi označil za ty, kdo dotační podvody řídili, majitele firmy Herkul Vladimíra 
Repáče a podnikatele Daniela Ježka, jehož obchodními partnery jsou Alexandr Novák a Patrik Oulický. 
 
Na ovlivňování se podle Kušnierze měl podílet i Petr Gandalovič (současný velvyslanec v USA), bývalá 
hejtmanka Jana Vaňhová, dřívější krajský radní Arno Fišera či bývalí hejtmani Ústeckého a 
Karlovarského kraje Jiří Šulc a Josef Novotný. 
Řídili to kmotři, potvrdila soudkyně 
 
K tomu, že byl Kušnierz jen jeden z mnoha, došla letos v březnu i soudkyně Kamila Elsnicová, která 
kromě Kušnierze poslala do vězení i další tři zaměstnance dotačního úřadu. Hlavní viník byl podle ní 
ale jiný. "O rozdělování dotací bohužel rozhodovali podnikatelé Alexandr Novák, Patrik Oulický a 
Daniel Ježek," řekla soudkyně. 
 
Zatímco zbylí tři obžalovaní Pavel Markvart, Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová skončili s 
podmíněnými tresty, u Kušnierze vzhledem k jeho předchozímu odsouzení přidala k původnímu 
pětiletému trestu další dva roky. Verdikt ale není pravomocný. 
 
Koho policie při nynějším zátahu zadržela, ale zatím není jasné. Podnikatel Patrik Oulický mezi nimi 
není. ČTK dnes před polednem řekl, že nebyl zadržen a ani z ničeho obviněn. 
 
URL| https://zpravy.aktualne.cz/domaci/obri...lid/r~bb796af8c11311e6995d0025900fea04/ 
 

Policie stíhá 24 lidí kvůli dotacím z EU. Včetně exhejtmanky 
Vaňhové. Kmotr Oulický „v suchu“ 

13.12.2016    blesk.cz    str. 0   Události 
        Ústecký kraj     

Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Trestných činů se měli 
dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes v 
tiskové zprávě žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 
Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. S 
ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, dodal 
Minx. 
 

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/obri-zatah-na-severu-cech-policie-kvuli-dotacim-stiha-24-lid/r~bb796af8c11311e6995d0025900fea04/


Některé ze zadržených nyní policie v Praze vyslýchá, podle prvních informací mezi nimi měl být i 
ústecký podnikatel a tzv. „kmotr“ Patrik Oulický nebo podnikatel Daniel Ježek. Oulický ale v poledne 
ČTK řekl, že na výslechu není a že ani není z ničeho obviněn. Mezi zadrženými v případu podezření ze 
zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD Jana Vaňhová. Píše to 
server Lidovky.cz, kterému to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav Beneš. 
 
Soudy řeší i další trestní kauzy 
 
Regionální operační programu (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. Hned v 
několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět 
let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho 
ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu 
s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého 
kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. "Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál 
kromě Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr 
Novák, Daniel Ježek," řekla soudkyně. Ve výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s podnikatelem 
Danielem Ježkem, odsouzeným exsenátorem Novákem v Chomutově či Oulickým. 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/436949/poli...hejtmanky-vanhove-kmotr-oulicky-v-suchu 
 

Policie zadržela exhejtmanku Vaňhovou. Musí vysvětlovat možné 
zneužití dotací 
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        Ústecký kraj     

Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje za ČSSD Jana Vaňhová. Píše to portál Lidovky.cz, kterému to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav 
Beneš. Policie obvinila v souvislosti s možným zneužitím dotací celkem 24 lidí, některé z nich v Praze 
vyslýchá. Podle zdrojů ČTK je mezi zadrženými také Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP 
Severozápad jako pověřený ředitel. 
 
„Teď pojedu za klientkou, takže se teprve seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu,“ řekl webu 
Beneš. Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká 
Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 
Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. 
 
Vaňhová působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady ROP Severozápad, jenž měl 
konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými penězi. 
Další zásahy 
 
Některé ze zadržených nyní policisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu podle 
informací ČTK vyslýchají v Praze. Podnikatel Patrik Oulický mezi nimi není. ČTK řekl, že nebyl zadržen 
a ani z ničeho obviněn. 
 

http://www.blesk.cz/clanek/436949/policie-stiha-24-lidi-kvuli-dotacim-z-eu-vcetne-exhejtmanky-vanhove-kmotr-oulicky-v-suchu


Podle mluvčí Karlovarského kraje Jany Pavlíkové zasahovala dnes policie i v sídle krajské organizace 
Karlovarská agentura rozvoje podnikání. "Zásah ale nesouvisel s činností agentury, a pokud víme, 
policie si z místa neodvezla žádné materiály," řekla. V agentuře právě pracuje bývalý ředitel Červinka. 
Zatím nejisté je zadržení i dalších bývalých členů regionální rady, Jakub Pánik nebo Petr Navrátil (oba 
ČSSD) dnes nebrali telefony. 
 
Vaňhová kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady 
ROP Severozápad. Ještě v minulém volebním období působila ve vedení Ústeckého kraje jako 
náměstkyně hejtmana. Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman 
Houska. Ten byl v listopadu 2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. Housku podle 
pravomocného rozsudku zavraždil bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let vězení. 
 
Kromě Vaňhové působil ve výboru ROP Severozápad také bývalý krajský předseda ČSSD a někdejší 
krajský radní Arno Fišera. ČTK se snaží získat jeho vyjádření od rána, Fišerův telefon je ale vypnutý. 
Předseda krajské ČSSD Miroslav Andrt řekl, že o zadržení či obvinění Vaňhové, případně dalších lidí, 
nemá oficiální informace. "Nám v tomto směru informace nikdo neposkytuje. Z logiky věci, o kterou 
pravděpodobně jde, tak by se to těchto dvou (Vaňhové a Fišery) mohlo týkat. O nikom jiném zatím 
nevím a sám čekám, co se dál dozvíme," uvedl Andrt. 
 
Zásah kriminalistů se nijak nedotkl Krajského úřadu Ústeckého kraje, řekla jeho mluvčí Lucie 
Dosedělová. Policie nebyla podle mluvčího Pavla Žinčíka na úřadě ROP Severozápad. Podle informací 
ČTK ale byla v uplynulých měsících řada jeho zaměstnanců podat policii vysvětlení. 
Zapleteni mohou být kromě Vaňhové i další bývalí hejtmani 
 
Aktuální obvinění 24 lidí by mohlo souviset s další kauzou bývalého ředitele ROP Severozápad Petra 
Kušnierze. Ten je za žalobci zmiňovaný skutek stíhán od loňského prosince. Policie má v této kauze k 
dispozici dokumenty a nahrávky, na nichž bývalý ředitel popisuje údajné manipulace s projekty. 
 
Kvůli podvodům s dotacemi navíc na tehdejší členy výboru Regionální rady regionu soudržnosti podal 
už v roce 2012 trestní oznámení také v té době vysoký dotační úředník 
 
Leo Steiner. Politici podle něj přihrávali peníze spřáteleným firmám. Sám pak čelil nařčení z pomluvy. 
 
"Jsem přesvědčen, že to souvisí s tím, co jsme řešili několik let, a to je výbor Regionální rady regionu 
soudržnosti. To znamená, že za tím vidím lidi, kteří tam těch pět let seděli plus lidi, kteří je vodili. Což 
je Oulický a spol," reagoval na informace státního zastupitelství pro Blesk.cz Steiner. 
 
URL| http://www.blesk.cz/clanek/437049/poli...-musi-vysvetlovat-mozne-zneuziti-dotaci 
 

Zásah v Ústí: policisté šli po politicích, zadrželi i bývalou hejtmanku 
Vaňhovou 

14.12.2016    Brněnský deník    str. 10   Česká republika/ z regionů 
    (zpr)    Ústecký kraj     

Těžkou hlavu teď zřejmě mají lidé zapletení do machinací s dotacemi. 
Kriminalisté včera zahájili trestní stíhání 24 osob. Důvod? Zneužití evropských dotací. 
 Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. 
Uvedl to žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu prý musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 

http://www.blesk.cz/clanek/437049/policie-zadrzela-exhejtmanku-vanhovou-musi-vysvetlovat-mozne-zneuziti-dotaci


 Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších 
trestných činů. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala,“ uvedl Žinčík. 
 Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil 
na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
MOŽNÁ PROMLUVIL ODSOUZENÝ KUŠNIERZ 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění v ROP Severozápad. 
 Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani nová vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. 
Jednalo se o domluvu na nejvyšší úrovni. Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu 
vyšetřování. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Jižní Morava 
Publikováno| Brněnský deník; Česká republika/ z regionů; 10 
Publikováno| Vyškovský deník; Česká republika/ z regionů; 10 
Publikováno| Břeclavský deník; Česká republika/ z regionů; 10 
Publikováno| Blanenský deník; Česká republika/ z regionů; 10 
Publikováno| Hodonínský deník; Česká republika/ z regionů; 10 
Publikováno| Znojemský deník; Česká republika/ z regionů; 10 
ID| 33ba0449-de82-44eb-a7ca-26a9a1065f45 
 

Policie stíhá 24 lidí kvůli zneužití eurodotací. Zadržela i exhejtmanku 
Vaňhovou 

13.12.2016    byznysnoviny.cz    str. 0   Zprávy 
        Ústecký kraj     

Policie stíhá 24 lidí kvůli zneužití eurodotací. Zadržela i bývalou hejtmanku Ústeckého kraje Janu 
Vaňhovou (ČSSD). Mezi stíhanými je i podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek a bývalý senátor 
Alexandr Novák. 
 
Případ se týká Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl žalobce Tomáš Minx z 
Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 
Podle mluvčí Karlovarského kraje Jany Pavlíkové zasahovala policie i v sídle krajské organizace 
Karlovarská agentura rozvoje podnikání. 
 
Vaňhová kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady 
ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými 
penězi. 



 
Ještě v minulém volebním období působila ve vedení Ústeckého kraje jako náměstkyně hejtmana. 
Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 
2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. Housku podle pravomocného rozsudku zavraždil 
bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let vězení. 
 
Kromě Vaňhové působil ve výboru ROP Severozápad také bývalý krajský předseda ČSSD a nekdejší 
krajský radní Arno Fišera. 
 
Předseda krajské ČSSD Miroslav Andrt řekl, že o zadržení či obvinění Vaňhové, případně dalších lidí, 
nemá oficiální informace. 
 
„Nám v tomto směru informace nikdo neposkytuje. Z logiky věci, o kterou pravděpodobně jde, tak by 
se to těchto dvou mohlo týkat. O nikom jiném zatím nevím a sám čekám, co se dál dozvíme,“ řekl 
Andrt. 
 
„Zásah kriminalistů se nijak nedotkl Krajského úřadu Ústeckého kraje,“ uvedla jeho mluvčí Lucie 
Dosedělová. Policie nebyla podle mluvčího Pavla Žinčíka na úřadě ROP Severozápad. 
(pel) 
 
URL| http://www.byznysnoviny.cz/2016/12/13/...dotaci-zadrzela-i-exhejtmanku-vanhovou/ 
 

Policie obvinila 24 lidí kvůli činnosti v ROP Severozápad, zadržela i 
exhejtmanku Vaňhovou 

13.12.2016    ceska-justice.cz    str. 0   Policie 
        Ústecký kraj     

Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Serveru Lidovky.cz to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav Beneš. Podle 
zdrojů ČTK je mezi zadrženými také Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad jako 
pověřený ředitel. 
Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
„Teď pojedu za klientkou, takže se teprve seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu,“ řekl 
serveru Beneš. 
Podle mluvčí Karlovarského kraje Jany Pavlíkové zasahovala dnes policie i v sídle krajské organizace 
Karlovarská agentura rozvoje podnikání. „Zásah ale nesouvisel s činností agentury, a pokud víme, 
policie si z místa neodvezla žádné materiály,“ řekla. V agentuře právě pracuje bývalý ředitel Červinka. 
Zatím nejisté je zadržení i dalších bývalých členů regionální rady, Jakub Pánik nebo Petr Navrátil (oba 
ČSSD) dnes nebrali telefony. 
 
Vaňhová kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady 
ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými 
penězi. 
Ještě v minulém volebním období působila ve vedení Ústeckého kraje jako náměstkyně hejtmana. 
Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 
2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. Housku podle pravomocného rozsudku zavraždil 
bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let vězení. 
Kromě Vaňhové působil ve výboru ROP Severozápad také bývalý krajský předseda ČSSD a nekdejší 
krajský radní Arno Fišera. Předseda krajské ČSSD Miroslav Andrt řekl, že o zadržení či obvinění 

http://www.byznysnoviny.cz/2016/12/13/policie-stiha-24-lidi-kvuli-zneuziti-eurodotaci-zadrzela-i-exhejtmanku-vanhovou/


Vaňhové, případně dalších lidí, nemá oficiální informace. „Nám v tomto směru informace nikdo 
neposkytuje. Z logiky věci, o kterou pravděpodobně jde, tak by se to těchto dvou (Vaňhové a Fišery) 
mohlo týkat. O nikom jiném zatím nevím a sám čekám, co se dál dozvíme,“ řekl Andrt. 
 
Zásah kriminalistů se nijak nedotkl Krajského úřadu Ústeckého kraje, řekla ČTK jeho mluvčí Lucie 
Dosedělová. Policie nebyla podle mluvčího Pavla Žinčíka na úřadě ROP Severozápad. Podle informací 
ČTK ale byla v uplynulých měsících řada jeho zaměstnanců podat policii vysvětlení. 
 
(čtk, epa) 
 
URL| http://www.ceska-justice.cz/2016/12/po...ozapad-zadrzela-i-exhejtmanku-vanhovou/ 
 

Policisté zadrželi ústeckou exhejtmanku Vaňhovou a dalších 23 lidí 
kvůli eurodotacím 

13.12.2016    ct24.cz    str. 0   Domácí 
    kasparm    Ústecký kraj     

Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Trestných činů se měli 
dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti Severozápad, řekl žalobce 
Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Ústeckého kraje Jana Vaňhová, bývalý senátor za ODS Alexandr Novák a bývalý člen ODS Daniel 
Ježek, uvádí server Lidovky.cz. Podle advokátů je za vším loňská výpověď bývalého ředitele ROP 
Severozápad Petra Kušnierze. 
 
„Národní centrála proti organizovanému zločinu rozhodla o zahájení trestního stíhání 24 osob, tyto 
osoby jsou obviněny především ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškozování finančních zájmů 
Evropské unie,“ uvedla vrchní státní zástupkyně Lenka Bradáčová. 
 
Některé ze zadržených nyní policisté vyslýchají v Praze. Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka 
Ústeckého kraje za ČSSD Jana Vaňhová. Serveru Lidovky.cz to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav 
Beneš. „Teď pojedu za klientkou, takže se teprve seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu,“ 
řekl Beneš. 
 
  Profil 
      Jana Vaňhová 
 
V letech 2008 až 2012 byla hejtmankou Ústeckého kraje a členkou výboru regionální rady ROP 
Severozápad. Ten měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými penězi. 
V letech 2012–2016 byla náměstkyní hejtmana. Je spojována s řadou podezřelých zakázek v kraji. 
Partnerem Vaňhové byl podnikatel a vlivný člen ČSSD Roman Houska, v listopadu 2013 ho našli 
zastřeleného před jejich domem. 
 
   Zadržen i exsenátor Novák 
 
Mezi zadrženými je podle médií také bývalý senátor za ODS Alexandr Novák, který už byl v minulosti 
odsouzen za korupci na čtyři roky a v roce 2015 předčasně propuštěn. Podle ČTK policie zadržela 
Jiřího Červinku, který v roce 2011 vedl úřad jako pověřený ředitel. 
 
Mezi obviněnými je i bývalý předseda výboru, krajský předseda ČSSD v Karlovarském kraji a starosta 
Chebu Petr Navrátil, což potvrdil jeho advokát. Obvinění podle něj stojí na dřívější výpovědi bývalého 
ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze. Aktuální vyšetřování podle advokáta spadá do let 2006 až 

http://www.ceska-justice.cz/2016/12/policie-obvinila-24-lidi-kvuli-cinnosti-v-rop-severozapad-zadrzela-i-exhejtmanku-vanhovou/


2010, kdy Navrátil působil nejprve jako hodnotitel projektů, až později byl předsedou výboru ROP 
Severozápad. Dalším obviněným je pak podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek, což rovněž potvrdil 
jeho advokát. 
 
Spekuluje se i o zadržení dalších bývalých členů regionální rady. Jakub Pánik nebo Petr Navrátil celý 
den nebrali telefony. Policie se v případu zajímá i o ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje 
Vladimíra Macholdu, uvádějí Lidovky.cz. V minulosti působil jako hodnotitel projektů, které se 
ucházely o dotaci. Na doporučení hodnotitelů řídící výbor ROP Severozápad rozdělení dotací 
schvaloval. 
 
Spekulace o tom, že mezi zadrženými je také ústecký podnikatel Patrik Oulický, se nepotvrdila. 
Oulický řekl, že nebyl zadržen a ani z ničeho obviněn. 
 
 Kauzy kolem ROP Severozápad 
 
Úplatkářská kauza Petra Kušnierze – V lednu 2014 poslal odvolací Vrchní soud v Praze na pět let do 
vězení (ústecký krajský soud mu původně uložil 7,5 roku) bývalého ředitele dotačního úřadu 
Severozápad Petra Kušnierze. Podle rozsudku chtěl s pomocí svých tří přátel získat provize z 
přidělených dotací. Soud konstatoval, že odsouzení žádali minimálně 1,7 milionu korun a velkou část 
z toho převzali. Kušnierzovi spoluobžalovaní, tři komplicové a tři žadatelé, dostali od soudu 
podmíněné tresty. V květnu 2014 Nejvyšší soud zamítl Kušnierzovo dovolání, v listopadu byl pak 
někdejší vysoký úředník z vězení podmínečně propuštěn. 
 
Ovlivňování projektů – V září 2014 se ústecký krajský soud začal zabývat případem ovlivňováním 
projektů v ROP Severozápad. Letos v březnu bývalého ředitele úřadu Kušnierze poslal zatím 
nepravomocně na sedm let do vězení. Podmínkami potrestal někdejšího náměstka hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavla Koudu, dalšího bývalého ředitele úřadu Pavla Markvarta a úřednici Irenu 
Kotlanovou. Naopak bývalého právníka úřadu Jana Martinovského a dalšího z ředitelů Petra Vráblíka 
obžaloby zprostil. Sedmiletý trest pro Kušnierze je souhrnný. Protože se měl skutků dopustit v době, 
kdy byl v podmínce za první trest za úplatky, soud tento rozsudek zrušil a vynesl souhrnný trest. 
Kušnierze, který u soudu přiznal, že v ROP Severozápad byly projekty ovlivňovány s vědomím politiků, 
a Kotlanovou potrestal soud nejen za zneužití pravomoci, ale i za poškozování finančních zájmů 
Evropských společenství. V kauze ovlivňování projektů zbývá ještě rozhodnout o úřednici Kláře 
Odvárkové, jejíž případ vyloučil v samostatnému projednání. 
 
Kauza konkurenčních doložek pro ředitele ROP Severozápad – V březnu 2014 policie obvinila pět 
bývalých či současných zaměstnanců ROP Severozápad, kteří podle ní nesou odpovědnost za uzavření 
statisícových konkurenčních doložek pro exředitele úřadu Petra Kušnierze a Pavla Markvarta. Doložky 
jim zajišťovaly 12 měsíčních platů po odchodu z funkcí, úřad jim peníze vyplatil. Obžalováni byli 
ředitelka ROP Severozápad Jana Havlicová, někdejší předseda výboru a bývalý hejtman Jiří Šulc, 
exředitel Pavel Markvart, bývalý právník úřadu Jan Martinovský a Petr Červinka, který úřad vedl jako 
pověřený. Kauzu začal ústecký soud projednávat loni v listopadu. 
 
Předražené přístroje – Soud také řeší podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup 
přístrojů. Část obžaloby se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská 
zdravotní získala dotaci z ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti. 
Hlavní líčení bude pokračovat v únoru 2017. 
 
Žalobce Tomáš Minx oznámil, že kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 



zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. 
 
Aktuální obvinění 24 lidí souvisí s další kauzou bývalého ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze, 
který je za zmiňovaný skutek stíhán od loňského prosince. Policie má v této kauze k dispozici 
dokumenty a nahrávky, na nichž bývalý ředitel popisuje údajné manipulace s projekty. Materiály se 
týkají některých podnikatelů a politiků, například bývalého radního Ústeckého kraje Arna Fišery 
(ČSSD) nebo podnikatele Daniela Ježka. 
 
„V podstatě se zrealizovalo to, co říkal pan Kušnierz, když mému klientovi loni na podzim vyhrožoval, 
že pokud mu nepřinese peníze, tak učiní jakési oznámení, a to tedy učinil. Teď je tvrzeno, že můj 
klient něco organizoval nějakým způsobem,“ uvedl Ježkův advokát Michael Kis. Právě Ježka Kušnierz 
označil letos v únoru za toho, kdo o projektech rozhodoval.Zásah na Ústecku i Karlovarsku 
 
Podle informací ČT kriminalisté v případu zasahovali na Ústecku a Karlovarsku. V sídle dotačního 
úřadu ale nebyli. „Žádné informace nemáme, nicméně mohu potvrdit, že v úřadu ROP Severozápad 
policie nezasahovala,“ řekl mluvčí Pavel Žinčík. Podle ČTK ale byla v uplynulých měsících řada jeho 
zaměstnanců podat policii vysvětlení. Zásah se nijak nedotkl ani Krajského úřadu Ústeckého kraje. 
 
Policisté naopak navštívili sídlo Karlovarské agentury rozvoje podnikání. „Zásah ale nesouvisel s 
činností agentury, a pokud víme, policie si z místa neodvezla žádné materiály,“ uvedla mluvčí 
Karlovarského kraje Jana Pavlíková. 
 
Premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD) nechtěl zásahy ani spekulace o zadržených příliš komentovat. „Je 
na policii, aby konala svou práci,“ řekl. Kauzy kolem ROP Severozápad už prý nejsou z pohledu ČSSD 
aktuální. „To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády. Naše vláda už nastavila 
systém čerpání evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou 
opakovat,“ prohlásil premiér. ROP skončil, soudy s jeho aktéry pokračují 
 
Regionální operační program Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší 
několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
 
V několika kauzách figuruje bývalý ředitel úřadu Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení 
za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký 
krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. 
 
Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
Soudkyně Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními hybateli dění kolem ROP 
Severozápad. „Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál kromě Koudy, Markvarta 
ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr Novák, Daniel Ježek,“ řekla. 
Ve výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s Ježkem, exsenátorem Novákem v Chomutově či 
Oulickým. 
 
Před soudem stojí i ředitelka Jana Havlicová. Společně s dalšími lidmi včetně bývalého hejtmana 
Jiřího Šulce je obžalována za to, že podle policie neoprávněně svým předchůdcům proplatila 
statisícové částky při odchodu z úřadu. Soud už téměř rok řeší i podezření z předražení zakázky 
Krajské zdravotní na nákup přístrojů. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti.Kvůli 
problémům se nevyčerpalo 3,5 miliardy 
 



Program ROP Severozápad byl téměř dva roky pozastaven. Úřady k tomuto kroku přistoupily kvůli 
neprůhlednému rozdělování peněz a velkým chybám v projektech a obvinění úředníků a politiků. 
Naplno se čerpání podařilo obnovit po téměř dvou letech. Nestihlo se proto vyčerpat zhruba 3,5 
miliardy korun. 
 
ROP Severozápad podpořil během své existence 536 projektů, nejúspěšnějšími žadateli byly Ústecký 
a Karlovarský kraj, město Ústí nad Labem a Krajská zdravotní sdružující pět nemocnic v Ústeckém 
kraji. Díky dotacím bylo opraveno 30 školních a předškolních zařízení, opraveno nebo vybudováno 
245 kilometrů silnic nebo 55 kilometrů cyklostezek. 
 
Úřad na dotacích proplatil 19,4 miliardy korun, poslední peníze poslal příjemcům na konci června. 
Regionální operační programy už dnes pro čerpání evropských dotací nefungují, peníze přerozdělují 
jednotlivá ministerstva. 
 
URL| http://www.ceskatelevize.cz/ct24/domac...vou-a-dalsich-23-lidi-kvuli-eurodotacim 
 

Zásah v Ústí: policisté šli po politicích, zadrželi i bývalou hejtmanku 
Vaňhovou 
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Těžkou hlavu teď zřejmě mají lidé zapletení do machinací s dotacemi. 
Kriminalisté včera zahájili trestní stíhání 24 osob. Důvod? Zneužití evropských dotací. 
 Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. 
Uvedl to žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu prý musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
 Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších 
trestných činů. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala,“ uvedl Žinčík. 
 Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil 
na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
MOŽNÁ PROMLUVIL ODSOUZENÝ KUŠNIERZ Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy 
naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními hybateli dění v ROP Severozápad. 
 Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani nová vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. 
Jednalo se o domluvu na nejvyšší úrovni. Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu 
vyšetřování. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Jižní Čechy 
Publikováno| Českobudějovický deník; Česko; 10 
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Kauza ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z EU policie stíhá 24 
lidí včetně bývalé hejtmanky Vaňhové 
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    ČRo, ČTK    Ústecký kraj     

Policie po rozsáhlém zátahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných 
činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu Severozápad. 
Informaci bez dalších podrobností potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. 
 
Mezi obviněnými ze zneužívání evropských dotací jsou podle informací ČTK a dalších médií 
podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana 
Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr 
Novák nebo Jiří Červinka. Někteří z nich byli zadrženi a čekají na výslechy.Podle státního zástupce 
Tomáše Minxe kauza souvisí s činností Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad. Vrchní 
státní zastupitelství ale bližší informace zatím neposkytlo. Případ zřejmě souvisí s kauzou bývalého 
ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn 
už od loňského prosince. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů.Kušnierz, Markvart, Kotlanová a Kouda jsou vinni, rozhodl soud v kauze ROP 
SeverozápadKušnierz v dokumentech ukázal například na Ježka nebo bývalého krajského radního 
Arna Fišeru z ČSSD. Fišerův telefon je celý den nedostupný, podle informací ČTK ale je mezi 
obviněnými. Zadržena byla i bývalá hejtmanka Vaňhová. Oba sociální demokraté působili ve výboru 
ROP Severozápad, který měl konečné slovo při rozhodování, kdo dotaci dostane. Ježka Kušnierz 
označil letos v únoru za toho, kdo o projektech rozhodoval."Byl styčným důstojníkem pro ROP 
Severozápad. S panem Vráblíkem (bývalý ředitel ROP Severozápad) jsme jeli do jeho sídla v 
Chomutově a zpovídali jsme se mu," řekl tehdy Kušnierz. Zároveň tvrdí, že projekty byly ovlivňovány s 
vědomím politiků. Ježek už podal proti svému obvinění stížnost, potvrdil jeho advokát Michael Kis. 
Ústí zaplatí za chyby v evropských projektech zlomek původně vyměřené pokutyObviněn byl i 
starosta Chebu a šéf ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil. Podle jeho advokáta Jiřího Schüllera 
stojí jeho obvinění na Kušnierzově výpovědi.Média spekulují i o obvinění ředitele Správy a údržby 
silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy. Mluvčí Ústeckého kraje Lucie Dosedělová ČTK řekla, že 
Macholda před nedávnem zaslal rezignaci na post ředitele příspěvkové organizace kraje. Macholda v 
ROP Severozápad před lety působil jako hodnotitel projektů.Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který 
vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako pověřený ředitel. ČTK se snažila celý den 
kontaktovat i další zástupce z Karlovarského kraje. Telefony nezvedali někdejší členové výboru ROP 
Severozápad Jakub Pánik, Miloslav Čermák a Josef Novotný (všichni ČSSD). Navrátil nejprve působil 
jako hodnotitel, později byl předsedou výboru ROP Severozápad.Soud pokračuje v projednávání 
kauzy "zlatých padáků" pro bývalé ředitele dotačního úřadu SeverozápadNaopak mezi zadrženými 
není podnikatel Patrik Oulický, o němž média spekulovala. Oulický ČTK řekl, že nebyl ani z ničeho 
obviněn.Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD a 
premiér Bohuslav Sobotka prohlásil, že problémy úřadu ROP Severozápad jsou z pohledu ČSSD 
minulostí, nikoliv přítomností."To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády," 



uvedl. Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. "Naše vláda už nastavila systém čerpání 
evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou opakovat," 
řekl.ROP vyšetřuje policie od roku 2011Zneužíváním dotací na severu Čech se kriminalisté zabývají od 
roku 2011, kdy poprvé obvinili za korupci tehdejšího ředitele Regionálního operačního programu 
(ROP) Severozápad Petra Kušnierze.Ten byl koncem letošního března odsouzen k sedmi rokům vězení 
za ovlivňování výběru projektů dotovaných evropskými penězi.Pokuta, zákaz činnosti i vězení, 
požaduje žalobce v kauze údajně ovlivněných dotací ROP SZDalší tři lidé - Pavel Kouda, Pavel 
Markvart a Irena Kotlanová - vyvázli z podmínkami. Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová 
tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními hybateli dění kolem ROP Severozápad.Vaňhová 
působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v 
rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými penězi.Kriminalisté zasahovali v advokátní 
kanceláři v Ústí, zřejmě kvůli kauze ROP SZBývalý šéf ROP SZ Kušnierz přiznal machinace s dotacemi, 
čelí i dalšímu obvinění 
 
URL| http://www.rozhlas.cz/_zprava/1678742 
 

Policie zahájila trestní stíhání 24 lidí v kauze ROP Severozápad 
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        Ústecký kraj     

Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Divoké nakládání s evropskými dotacemi ve zdejších krajích si vybírá svoji daň. Policie zahájila trestní 
stíhání 24 lidí, mezi nimi podle Lidových novin i bývalé hejtmanky Ústeckého kraje za ČSSD Jany 
Vaňhové. Podle vrchní státní zástupkyně Lenky Bradáčové případ souvisí s poskytováním evropských 
dotací v Regionálním operačním programu Severozápad. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně 
-------------------- 
Mohu potvrdit pouze to, že policejní orgán Národní centrály proti organizovanému zločinu rozhodl 
dnešního dne o zahájení trestního stíhání 24 osob. Tato trestní věc má logickou souvislost s trestním 
řízením, které v minulosti již bylo v souvislosti s regionální radou vedenou. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Na ROP Severozápad se už v minulosti snesla řada žalob. Obviněni byli všichni ředitelé úřadu, úředníci 
i politici. Například jeden z někdejších ředitelů Petr Kušnierz byl odsouzen na 5 let do vězení kvůli 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci a figuruje i v dalších kauzách. Já zdravím šéfredaktorku serveru 
Neovlivní.cz Sabinu Slonkovou, dobrý den. 
 
Sabina SLONKOVÁ, šéfredaktorka serveru Neovlivní.cz 
-------------------- 
Dobrý večer. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Ta kauza se táhne už řadu let. Co vlastně vysuzovat z toho, že policie teď pravděpodobně stíhá i 
bývalou hejtmanku Janu Vaňhovou? 
 
Sabina SLONKOVÁ, šéfredaktorka serveru Neovlivní.cz 
-------------------- 

http://www.rozhlas.cz/_zprava/1678742


Ono to není zase tak neobvyklé, protože ve chvíli, kdy máte na stole složité finanční machinace a hrají 
v tom roli Evropské dotace, které beze sportu mezi tu složitou problematiku patří, tak prostě trvá 
hodně dlouho, než se v tom vyšetřující úřady jednoznačně zorientují a stěžejní okamžik v tomhle 
případě bych, za ten bych označila výpověď jednoho z lidí, které jste zmiňoval, je to bývalý šéf 
dotačního úřadu Petr Kušnierz, který se rozhodl spolupracovat s vyšetřujícími úřady a podle těch 
informací, které se podařilo nashromáždit, tak hrál v tom současném obvinění těch čtyřiadvaceti 
osob velmi významnou roli. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
No a dá se říct, že se teď policie, aspoň podle těch jmen, která se objevují, zaměřuje skutečně na 
nejvyšší patra té skupiny? 
 
Sabina SLONKOVÁ, šéfredaktorka serveru Neovlivní.cz 
-------------------- 
Já myslím, že v tuto chvíli, pokud se bavíme o jménech, jako je bývalá hejtmanka Vaňhová nebo 
padají jména místních kmotrů, Patrika Oulického či Alexandra Nováka, tak se bavíme o lidech, kteří 
skutečně ovládali ten daný region a měli pod palcem dotace v ROPu Severozápad. Ono to vyplynulo i 
při projednávání případu zmiňovaného Petra Kušnierze u soudu, kdy vlastně soudkyně, předsedkyně 
senátu konstatovala, že ti lidé, kteří tam u toho soudu stáli, Petr Kušnierz a spol, jsou jenom článkem 
toho celého řetězce, ale ti skuteční organizátoři, ti, kteří jim dávali pokyny, tak ti tam stále ještě 
nestojí a myslím si, že pokud se podaří dotáhnout ta obvinění, která v současné době padla, tak už se 
můžeme bavit o osobách, které byly skutečně na vrcholu té pyramidy. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
No a čeho se konkrétně měly dopustit? Jak ta pyramida vlastně fungovala a jak nakládala s těmi 
evropskými dotacemi? 
 
Sabina SLONKOVÁ, šéfredaktorka serveru Neovlivní.cz 
-------------------- 
Tak my můžeme v tuto chvíli vycházet pouze z veřejných výroků Petra Kušnierze. Tady zatím nemáme 
žádný pravomocný rozsudek, abychom mohli jednoznačně tvrdit, že se tak skutečně stalo. Petr 
Kušnierz, když se rozhodl popsat, jednak svoji roli, ale popsat i roli lidí, kteří spolu s ním se podle jeho 
verze podíleli na machinacích s dotační /výpadek telefonního spojení/ ... tak to v podstatě fungovalo 
tak, že úředníci přijímali pokyny od politiků či místních podnikatelských bossů a v podstatě plnili 
jenom zadání. Rozhodujícím kritériem pro ty jednotlivé projekty nebyla, nebyla úspěšnost toho 
projektu nebo využitelnost pro ten daný region, ale to, jestli za ním stál někdo, některá ze 
spřízněných osob, kterou podporovali buď místní politici, nebo místní podnikatelští bossové. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
No a kdyby se ty činy před soudem prokázaly, jak vysoké tresty aktérům hrozí? 
 
Sabina SLONKOVÁ, šéfredaktorka serveru Neovlivní.cz 
-------------------- 
Já si myslím, že vzhledem k tomu, že jde o trestné činy v souvislosti s podezřením na podvody vůči 
Evropské unii, tak tam ta sazba je přísnější, navíc je tam, alespoň, jak jsem koukala na prohlášení 
státního zastupitelství, využitý paragraf o zločinném spolčení, takže se bavíme skutečně o vysokých 
trestech a myslím si, že pokud se tento případ podaří dotáhnout do konce, tak to bude první velmi 
významný zásah do těch struktur, které ty poslední roky drancují evropské dotace. 
 



Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
První takový zásah? Nebyl první zásah, dejme tomu, proti skupině kolem Davida Ratha? 
 
Sabina SLONKOVÁ, šéfredaktorka serveru Neovlivní.cz 
-------------------- 
První, první takového, první takového rozsahu. Myslím si, že rozsah Davida Ratha, i když se podíváte 
na počet osob, které stojí, stojí u soudu, tak šlo o uzavřený okruh lidí. Tady ten počet obviněných je 
mnohem vyšší a i z těch informací, které o ROPu Severozápad dlouhodobě unikaly na veřejnost, tak 
bylo zřejmé, že tam se ty podvody děly v tom největším možném měřítku. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
To všechno je vlastně historie, kterou teď samozřejmě policie nějakým způsobem odkrývá, ale změnil 
se od té doby ten systém nastavení dotací tak, aby se tenhle prostor pro korupci a klientelismus 
omezil? 
 
Sabina SLONKOVÁ, šéfredaktorka serveru Neovlivní.cz 
-------------------- 
Já se obávám, že u těch dotací se prostor pro klientelismus a pro korupci najde vždycky. Český člověk 
je vynalézavý a vždycky, když se mu nastaví nějaké, nějaké překážky, tak je záhy zdolá, každopádně 
ale je potřeba říct, že i Evropská unie změnila svůj postoj k těm jednotlivým dotačním projektům, 
protože myslím si, že v těch počátcích bylo zcela běžné, že dotace byly poskytovány na projekty proti 
smyslu celé té dotace a získávali je lidé, kteří by je nikdy dostat neměli a Evropská unie nad tím 
přivírala oči, a to už teď neplatí. To si myslím, že Evropská unie už si velmi hlídá a každé podezření, 
každé podezření si nechává velmi důsledně prošetřit a hrozí vracení těch peněz, případně až může to 
dospět do stadia, kdy mohou být zastaveny, zastaveno čerpání dotací. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
Podotýká šéfredaktorka serveru Neovlivní.cz Sabina Slonková. Já děkuji, na shledanou 
 
Sabina SLONKOVÁ, šéfredaktorka serveru Neovlivní.cz 
-------------------- 
Já děkuju, na shledanou. 
 
Tomáš PAVLÍČEK, moderátor 
-------------------- 
A omlouvám se posluchačům za zhoršenou kvalitu telefonního spojení. 
 

Vyšetřovatelé obvinili 24 lidí kvůli machinacím s evropskými 
dotacemi 

13.12.2016    ČRo Radiožurnál    str. 5   18:00 Zprávy 
        Ústecký kraj     

Tereza TOMÁŠKOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Celkem 24 lidí obvinili vyšetřovatelé kvůli machinacím s evropskými dotacemi na severu a na západě 
Čech. Je mezi nimi taky bývalá hejtmanka Ústeckého kraje a chomutovská zastupitelka Jana Vaňhová 
z ČSSD. Serveru Lidovky.cz to potvrdil její advokát Jaroslav Beneš. Podle pražské vrchní státní 



zástupkyně Lenky Bradáčové současný případ souvisí s minulými kauzami dotačního úřadu 
Severozápad. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně 
-------------------- 
Má logickou souvislost s trestným řízením, které v minulosti již bylo vedeno. 
 
Gabriela HAUPTVOGELOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Uvedla zatím bez dalších podrobností Bradáčová. Policisté zadrželi i Jiřího Červinku. V roce 2011 
dotační úřad vedl. Nyní pracuje v Karlovarské agentuře rozvoje podnikání. Zásah policie potvrdila 
mluvčí kraje Jana Pavlíková. 
 
Jana PAVLÍKOVÁ, mluvčí kraje 
-------------------- 
Odvedla odtud jednoho z pracovníků agentury, nicméně zásah v žádném případě nesouvisel s 
činností agentury. 
 
Gabriela HAUPTVOGELOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Policisté podle advokáta Michaela Kise obvinili také podnikatele Daniela Ježka. I jeho jméno padlo už 
dříve u soudu v případu machinací s dotacemi. V této kauze ještě nejsou pravomocné rozsudky. Z 
Ústí nad Labem Gabriela Hauptvogelová, Radiožurnál. 
 

Kriminalisté stíhají 24 lidí v souvislosti s evropskými dotacemi na 
severu Čech 

13.12.2016    ČRo Sever    str. 1   17:00 Události regionu - Ústecký kraj 
        Ústecký kraj     

Jiří ZEMAN, moderátor 
-------------------- 
Kriminalisté stíhají 24 lidí v souvislosti s evropskými dotacemi na severu Čech. Jsou podezřelí z 
poškození finančních zájmů Evropské unie ve prospěch organizované skupiny. Vyšetřovatelé se tak 
opět zajímají o rozdělování dotací v operačním programu ROP Severozápad. 
 
Jan BACHORÍK, redaktor 
-------------------- 
Současné vyšetřování navazuje na kauzy z minulých let. Vysvětluje vrchní státní zástupkyně Lenka 
Bradáčová. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
Tato trestní věc má logickou souvislost s trestním řízením, které v minulosti již bylo v souvislosti s 
regionální radou vedeno. 
 
Jan BACHORÍK, redaktor 
-------------------- 
Soud se už v minulosti zabýval například kauzou údajných machinací na ROPu Severozápad. V 
aktuálním případě ale kriminalisté na dotačním úřadu nezasahovali. 
 
Pavel ŽINŠÍK, osoba, dotační úřad Severozápad 



-------------------- 
Mohu potvrdit, že v úřadu regionální rady Severozápad Policie České republiky nezasahovala. 
 
Jan BACHORÍK, redaktor 
-------------------- 
Komentoval Pavel Žinšík z dotačního úřadu Severozápad. Z Ústí nad Labem Jan Bachorík, Český 
rozhlas. 
 
Jiří ZEMAN, moderátor 
-------------------- 
Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za sociální demokracii Jana Vaňhová. Serveru 
Lidovky.cz to potvrdil její advokát Jaroslav Beneš. Podle jeho slov se teprve bude seznamovat s tím, z 
čeho je bývalá hejtmanka obviněná. 
 

ROP Severozápad: policie stíhá 24 lidí 
13.12.2016    ČT 1    str. 4   12:00 Zprávy ve 12 

        Ústecký kraj     

Tomáš DRAHOŇOVSKÝ, moderátor 
-------------------- 
Policie zasahuje na severu Čech kvůli podezření ze zneužití evropských dotací. V souvislosti s činností 
v Regionální radě regionu soudržnosti Severozápad obvinila 24 lidí. Kriminalisté podle informací 
České televize zasahují na Ústecku i Karlovarsku. Jedním z dnes zadržených je zřejmě i kontroverzní 
ústecký podnikatel Patrik Oulický. Případ dozoruje pražské vrchní státní zastupitelství. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
Mohu vám potvrdit v této chvíli v úplném počátku vyšetřování to, že policejní orgán Národní centrály 
proti organizovanému zločinu rozhodl dnešního dne o zahájení trestního stíhání 24 osob, kdy tyto 
osoby jsou obviněné především ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie a jejich jednání se vztahuje k činnosti Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. Ty úkony jsou úplně v počátku, tak nemůžeme potvrzovat ani žádné skutkové okolnosti 
a trestní řád nám zapovídá i, abychom se vyjadřovali k identitě osob. 
 
Tomáš DRAHOŇOVSKÝ, moderátor 
-------------------- 
Dnešní zásah není zdaleka prvním policejním vyšetřováním, které souvisí s rozdělováním dotací v 
tomto operačním programu. Bývalý ředitel ROP Petr Kušnierz byl pak v roce 2012 pravomocně 
odsouzen za přijetí úplatku a zneužití pravomoci veřejného činitele, a to na 7,5 roku vězení. 
 
Pavel ŽINČÍK, mluvčí, ROP Severozápad 
-------------------- 
K dispozici žádné informace nemáme, nicméně mohu potvrdit, že v úřadu Regionální rady 
Severozápad policie nezasahovala. 



 

ROP Severozápad: policie stíhá 24 lidí 
13.12.2016    ČT 1    str. 1   18:00 Události v regionech - Praha 

        Ústecký kraj     

Bohumil KLEPETKO, moderátor 
-------------------- 
Události v regionech, dobrý večer. Policisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu obvinili 
24 lidí z trestného činu poškození finančních zájmů Evropské unie.  V souvislosti s činností Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad. O podrobnostech policie zatím mlčí. Mezi zatčenými jsou 
zřejmě úředníci, ale taky politici a podnikatelé z Ústeckého a Karlovarského kraje. Zadržena byla i 
bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová ze sociální demokracie, jak serveru Lidovky.cz 
potvrdil její advokát. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Ráno kriminalisté zatýkali přímo v prostorách Krajského úřadu v Karlových Varech. Odvedli si 
pracovníka  z Karlovarské agentury rozvoje podnikání, který se v předešlém zaměstnání podílel na 
vyřizování evropských dotací. 
 
Jana PAVLÍKOVÁ, mluvčí, Krajský úřad Karlovarského kraje 
-------------------- 
V minulosti byl tento pracovník zaměstnán na územním úřadu regionální rady. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Podle mluvčí krajského úřadu si policisté z kanceláří žádné dokumenty neodnesli. Stejně jako bývalý 
úředník kanceláře regionálního operačního programu, ani špičky sociální demokracie v Karlovarském 
kraji neberou telefony. Jestli jsou mezi zatčenými, oficiálně nikdo nepotvrdil. 
 
Markéta WERNEROVÁ, poslankyně za Karlovarský kraj /ČSSD/ 
-------------------- 
V tuto chvíli mám informace pouze z médií. Myslím si, že je důležité dát prostor pro orgány pověřené 
vyšetřováním. 
 
Bohumil SOBOTKA, premiér, předseda strany /ČSSD/ 
-------------------- 
Nedotýká se to už mandátů naší vlády a řekl bych, že i z pohledu sociální demokracie je to spíš 
minulost než přítomnost. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Jedním z politiků, který dnes nezvedal telefon, je i Petr Navrátil, krajský předseda ČSSD. V minulosti u 
něj policisté už kvůli jeho působení v Regionálním operačním programu Severozápad policisté 
zasahovali. 
 
Petr NAVRÁTIL, starosta Chebu, krajský předseda strany /ČSSD/, /prosinec 2015/ 
-------------------- 
Nejsem si vědom ničeho, že bych vědomě porušil zákon v souvislosti s Regionálním operačním 
programem. 
 



Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Mezi zatčenými má být i ústecký podnikatel Daniel Ježek, České televizi to potvrdil jeho advokát. 
Ježka v minulosti označil Petr Kušnierz, odsouzený v kauze manipulování s evropskými dotacemi. 
 
Pavel ŽINČÍK, mluvčí, ROP Severozápad 
-------------------- 
V úřadu Regionální rady Severozápad policie nezasahovala. 
 
Jaroslav OBEHEJ, mluvčí, Národní centrála proti org. zločinu 
-------------------- 
V této věci má podávání informací vyhrazeno Vrchní státní zastupitelství v Praze, čili náš útvar tento 
případ nebude nijak komentovat. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně v Praze 
-------------------- 
Mohu vám potvrdit, že policiejní orgán rozhodl dnešního dne o zahájení trestního stíhání 24 osob. 
 
Antonín BRUŠTÍK, redaktor 
-------------------- 
Zástupci karlovarské ČSSD se zřejmě k problému podrobněji vyjádří v druhé polovině týdne. Antonín 
Bruštík, Česká televize. 
 

24 obviněných v kauze ROP Severozápad 
13.12.2016    ČT 24    str. 14   20:00 90' ČT24 

        Ústecký kraj     

Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 
Tak to byly aktuální informace. Teď se pojďme na kauzu kolem Regionálního operačního programu 
Severozápad podívat podrobněji. Petra Musilová je moje krajská kolegyně právě z Ústí nad Labem. 
Dobrý večer přeju. 
 
Petra MUSILOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Dobrý večer. 
 
Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 
Petro v tuto chvíli bezpečně značně jedno jméno, Jana Vaňhová, bývalá hejtmanka Ústeckého kraje, 
která měla být mezi těmi zadrženými. Známe i další jména? 
 
Petra MUSILOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Určitě známe další jména, s naprostou jistotou víme, že mezi těmi lidmi by měl být také podnikatel 
Daniel Ježek, měl by tam být bývalý senátor Alexandr Novák, také by tam měl být bývalý pověřený 
ředitel ROPu Severozápad Jiří Červinka, bývalý ředitel Petr Vráblík, a také bývalý šéf regionální rady 
Petr Navrátil. Pravda je, že těch jmen už máme poměrně dost, ne  všechna jsou potvrzena oficiálně. 
My jsme se k tom jménům dostávali postupně. Někde ti lidé prostě nepřišli do práce a postupně. 
Někde ti lidé prostě nepřišli do práce a postupně se kolegové dozvídali, kde jsou. Někde nám to 
potvrdili jejich právníci, někteří z těch lidí se se nám dokonce podařilo natočit, když přijížděli na 



výslech. Dostáváme se asi k 15 jménům, tedy zhruba polovině těch lidí, kteří jsou zadržení. Jisté je, že 
mezi nimi z těch běžných úředníků je pouze jeden člověk, všechno ostatní by měli být buď politici, 
nebo nějakým způsobem funkcionáři v rámci ROPu Severozápad a nebo podnikatelé. 
 
Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 
Víme od státního zástupce, čeho se ti lidé měli dopustit? Tak, Petro, možná, pokud se slyšíme, víme 
od státního zástupce, čeho se měli dopustit? 
 
Petra MUSILOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Těch trestných činů, ze kterých mají být obviněni, je tam víc, konkretizoval pouze to, že měli 
poškozovat zájmy Evropské unie tím, že napomáhali zločinecké organizaci, ovšem otázka je, kolik z 
těch lidí tvoří tu zločineckou organizaci, jakým způsobem jim kdo napomáhal, jestli to napomáhání 
bylo vědomé, myslím si, že hodně by se mohlo rozhodnout během zítřejšího dne, kdy v podstatě 
státní zástupce se bude muset rozhodnout, pro kolik z těch lidí bude navrhovat vazbu. 
 
Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 
Zajímala se policie taky o regionální úřad toho operačního programu Severozápad. Proběhly tam 
nějaké výslechy, proběhl tam nějaký průzkum? 
 
Petra MUSILOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Musím říct, že my jsme dneska byli jak na tom dotačním úřadě, tak na krajském úřadě, tady byl 
naprostý klid. V minulosti tady policie zasahovala několikrát, odnesla si spoustu dokumentů, dneska 
tady vůbec nikdo z policistů nebyl, takže se dá předpokládat, že celá ta kauza se týká projektu, které 
jsou už staršího data, to znamená, že policisté veškeré ty informace už mají v rukou a nepotřebovali 
tady znova zasahovat. 
 
Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 
Ty kauzy jsou poměrně známé, pojďme je přeci jenom připomenout, protože problémy kolem tohoto 
Regionálního operačního programu Severozápad byly poměrně početné. 
 
Petra MUSILOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Ano, opravdu těch kauz a běžících soudů je několik. Jediným člověkem, který v tuto chvíli byl 
odsouzen k trestu vězení, je bývalý ředitel Petr Kušníř. Ten první trest dostal v roce 2012, další padnul 
začátkem letošního roku a získal v podstatě trest vězení jenom proto, že ten rozsudek padl během 
podmínky. U dalších lidí tam byly podmínečné tresty. V podstatě je, jde o jakýsi začátek té kauzy, 
která pokračuje v tuto chvíli, protože ten soud se týkal toho, že měli podnikatelé a politici ovlivňovat 
rozdělování peněz, měli na seznamy dělat tečky u projektů, které měli projít a tím způsobem vlastně 
ovlivňovat to, kam ty eurodotace půjdou a Petr Kušníř během tohoto procesu, protože měl snahu si 
snížit ten trest, tak v jeho závěru začal vypovídat. Začal označovat lidi, kteří podle něj se na těch 
podvodech účastnili, ale nebyli zatím obviněni. A s největší pravděpodobností tato kauza, která právě 
teď probíhá je v podstatě jakýmsi pokračováním, protože všechny ty nitě vedou k Petru Kušnířovi. 
Všechny ty zmínky, které se objevují i od právních zástupců, těch obviněných lidí naznačují, že v 
podstatě státní zastupitelství vychází z výpovědi Petra Kušníře. 
 
Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 



Ještě poslední věc, zásadní, jak všechny ty kauzy ovlivnily čerpání evropských peněz z toho programu 
Severozápad. 
 
Petra MUSILOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Tak ROP Severozápad v podstatě po tom velkém zatýkání chvíli stál.Trvalo to skoro rok a půl, než se 
tady znova začaly vyplácet dotace. Města tady měla obrovské problémy, protože evropské dotace 
fungují systémem, že ten projekt nejdříve musíte zrealizovat, zaplatit a pak teprve dostanete dotaci. 
Města si na ty projekty půjčovala u bank, pak nemohla splatit, protože peníze nedostala, stát s spolu 
Ústeckým krajem a Karlovarským krajem musel zaplatit téměř 2 miliardy sankci Bruselu za to vše, co 
se tady stalo. Ten program se znovu rozeběhl, ale tím, že tady byla rok a půl dlouhá pauza, tak se 
rozhodně nestihly vybrat všechny ty peníze. Přestože opravdu ty nové projekty už většinou nejsou 
provázeny problémy, nevím tam o žádném vyšetřování nebo o ničem, že by hrozila nějaká obvinění. 
 
Jiří VÁCLAVEK, moderátor 
-------------------- 
Tak tolik Petra Musilová pro tuto chvíli. Děkujeme. 
 

Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi zadrženými je i 
Vaňhová 

13.12.2016    decinsky.denik.cz    str. 0   Moje Děčínsko 
    ČTK, Martin Klimeš    Ústecký kraj     

Praha/Ústí nad Labem - Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. 
Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad, uvedl žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. 
 
"Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. S ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, 
dodal Minx. 
MEZI ZADRŽENÝMI JE I BÝVALÁ HEJTMANKA 
Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu údajně musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost obviněných s 
Úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala, probíhá u nás běžný úřední den. Oficiálně nemáme k 
zásahu ani žádné informace," uvedl Žinčík. 
Regionální operační programu (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. Hned v několika kauzách figuruje 
bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání 
úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud 
potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl odsouzen i 
další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a 
úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. 
KLÍČEM MOHOU BÝT KUŠNIERZOVY VÝPOVĚDI 



Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP Severozápad, se 
domnívají, že ani tato vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. Jednalo se o domluvu 
na nejvyšší úrovni. 
Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu vyšetřování. „Že Kušnierz začal vypovídat, za 
to může lakota těch, kteří byli nad ním. Domnívám se, že kdyby mu dali pár mega, odseděl by si svoje 
a byl by klid," uvedl pro Deník jeden z hodnotitelů evropských projektů." 
 
URL| http://decinsky.denik.cz/zpravy_region...innosti-v-rop-severozapad-20161213.html 
 

Policie kvůli dotacím stíhá 24 lidí. Mezi nimi bývalou hejtmanku 
14.12.2016    Děčínský deník    str. 1   Titulní strana 

    JANA VAŇHOVÁ    Ústecký kraj     

Ústecký kraj – Až nejvyšších politických špiček v Ústeckém kraji se týká včerejší policejní zátah. 
Kriminalisté zahájili kvůli zneužití evropských dotací trestní stíhání 24 osob, mezi kterými by měla být 
i bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. 
 „Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad,“ potvrdil žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. Konkrétní jména však Minx odmítl sdělit. „V současné době nebudeme poskytovat bližší 
informace,“ uvedl. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. 
 
Pokračování na straně 2 
 
Drsný sever: Policie kvůli dotacím stíhá 24 lidí. Mezi nimi zřejmě také bývalou hejtmanku Ústeckého 
kraje Janu Vaňhovou 
Pokračování ze strany 1 
 
„Policie tu nezasahovala, probíhá u nás běžný úřední den. Oficiálně nemáme k zásahu ani žádné 
informace,“ uvedl Žinčík. 
 
Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Serveru Lidovky.cz to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav Beneš. Podle ČTK 
je mezi zadrženými také Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad jako pověřený 
ředitel. Obviněný by měl být i bývalý chomutovský senátor za ODS Alexandr Novák, již dříve 
odsouzený za korupci. 
Tuto informaci přinesl server Aktualně.cz. 
 Spekuluje se také o dalších jménech. V případu by mohl být údajně i zapleten například vlivný 
člen ČSSD Arno Fišera. Tyto informace se ovšem nepodařilo potvrdit a samotný Fišera nezvedal 
redaktoru Deníku telefon ani neodpověděl na zaslanou sms zprávu. 
 Více informací k celé záležitosti včera v podvečer neměl ani hejtman Ústeckého kraje Oldřich 
Bubeníček. „Oficiálně mě nikdo nekontaktoval,“ uvedl hejtman pro Deník. 
Chod krajského úřadu ani dalších krajských organizací podle něj ohrožen není. 
 „Všichni, kterých by se to mohlo teoreticky týkat, skončili nejpozději s říjnovými volbami,“ 
dodal Bubeníček. Právě Jana Vaňhová mu do října dělala ve vedení kraje náměstkyni. 
 
PŘED PĚTI LETY 
 

http://decinsky.denik.cz/zpravy_region/policie-obvinila-24-lidi-kvuli-cinnosti-v-rop-severozapad-20161213.html


Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před pěti lety tehdejší 
úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací upozornil a podal i 
trestní oznámení. 
Tehdy ovšem policie dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze a nástupce ve 
funkci Karla Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké 
hejtmanky Karel Kouda. 
 „Jednalo se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a 
možná i eurodotací v Evropské unii. Není podstatné, zda mi nyní dá vyšetřování za pravdu, dokonce 
není podstatné, zda skončí dotyční ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické 
rozkrádání neopakovalo,“ řekl v rozhovoru pro Deník Leo Steiner. 
 
NEJASNÝ KONEC 
 
Podle něj lze nyní očekávat několikaletý proces s nejasným koncem. 
 „Reálně hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory a 
to je téměř 20 miliard,“ představuje si černý scénář. 
 Deníkem oslovené osoby, které se podíleli na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani tato vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. Prý se 
jednalo o domluvu na nejvyšší úrovni. 
 
KDO ZA TO MŮŽE? 
 
Vypadá to, že potřebné informace ke včerejšímu policejnímu zátahu dal policistům Petr Kušnierz. Na 
začátku roku totiž začal před soudem mluvit a rozplétat události kolem rozdělování peněz na severu a 
severozápadě Čech. Jeho výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu vyšetřování. 
 „Že Kušnierz začal vypovídat, za to může lakota těch, kteří byli nad ním. Domnívám se, že 
kdyby mu dali pár milionů, odseděl by si svoje a byl by klid,“ uvedl pro Deník jeden z hodnotitelů 
evropských projektů, který si nepřál být jmenována. 
 
Jana Vaňhová Kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální 
rady ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen 
evropskými penězi. Do letošních říjnových voleb ještě byla náměstkyní hejtmana Ústeckého kraje. 
Jejím životním partnerem byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 2013 
zastřelen. 
 
Foto popis| 
Region| Severní Čechy 
 

Sobotka: Policie v případu ROP Severozápad dělá svou práci 
13.12.2016    denik.cz    str. 0   Z domova 

    ČTK    Ústecký kraj     

Praha - Policie podle premiéra Bohuslava Sobotky (ČSSD) v případu stíhání 24 lidí kvůli zneužití 
evropských dotací dělá svou práci. Lidovky.cz dnes informovaly, že mezi zadrženými je i bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Sobotka novinářům řekl, že problémy úřadu ROP 
Severozápad jsou z pohledu ČSSD minulostí, nikoliv přítomností. 
 
" 
 
Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 



zastupitelství v Praze. Sobotka nechtěl komentovat spekulace o jménech zadržených. "Je na policii, 
aby konala svou práci," řekl novinářům. 
 
Čtěte také: Sobotka: Babiš si sám rozbíjí EET svým chybným postupem 
 
ROP Severozápad není přítomností z pohledu ČSSD. "To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už 
mandátu naší vlády," uvedl. Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. "Naše vláda už 
nastavila systém čerpání evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému 
nebudou opakovat," řekl. 
 
Více k případu: ROP Severozápad: policie zadržela ústeckou exhejtmanku Vaňhovou" 
 
URL| http://www.denik.cz/z_domova/sobotka-p...verozapad-dela-svou-praci-20161213.html 
 

Další problém s evropskými dotacemi. Policie obvinila 24 lidí 
13.12.2016    e15.cz    str. 0   Události 

        Ústecký kraj     

Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Trestných činů se měli 
dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti Severozápad. Uvedl to žalobce 
Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 
Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. S 
ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, dodal 
Minx. 
 
Některé ze zadržených nyní policie v Praze vyslýchá. Jedním z nich je údajně i ústecký podnikatel 
Patrik Oulický. Případem se zabývají policisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu. 
 
Regionální operační programu (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. Hned v 
několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět 
let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. „Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál 
kromě Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr 
Novák, Daniel Ježek,“ řekla soudkyně. Ve výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s podnikatelem 
Danielem Ježkem, odsouzeným exsenátorem Novákem v Chomutově či Oulickým. 
 
URL| http://www.e15.cz/clanek/1326613/dalsi...skymi-dotacemi-policie-obvinila-24-lidi 

http://www.denik.cz/z_domova/sobotka-policie-v-pripadu-rop-severozapad-dela-svou-praci-20161213.html
http://www.e15.cz/clanek/1326613/dalsi-problem-s-evropskymi-dotacemi-policie-obvinila-24-lidi


 

Někdejší hejtmanku Vaňhovou zadržela policie kvůli evropským 
dotacím 

13.12.2016    e15.cz    str. 0   Události 
        Ústecký kraj     

Mezi 24 zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka 
Ústeckého kraje za ČSSD Jana Vaňhová. 
Píše to server Lidovky.cz, kterému to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav Beneš. Podle zdrojů ČTK je 
mezi zadrženými také Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad jako pověřený 
ředitel. 
Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
"Teď pojedu za klientkou, takže se teprve seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu," řekl 
serveru Beneš. 
Podle mluvčí Karlovarského kraje Jany Pavlíkové zasahovala dnes policie i v sídle krajské organizace 
Karlovarská agentura rozvoje podnikání. "Zásah ale nesouvisel s činností agentury, a pokud víme, 
policie si z místa neodvezla žádné materiály," řekla ČTK. V agentuře právě pracuje bývalý ředitel 
Červinka. Zatím nejisté je zadržení i dalších bývalých členů regionální rady, Jakub Pánik nebo Petr 
Navrátil (oba ČSSD) dnes ČTK nebrali telefony. 
 
Vaňhová kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady 
ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými 
penězi. Ještě v minulém volebním období působila ve vedení Ústeckého kraje jako náměstkyně 
hejtmana. Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v 
listopadu 2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. Housku podle pravomocného rozsudku 
zavraždil bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let vězení. 
Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 
Vaňhová působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady ROP Severozápad, jenž měl 
konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými penězi. 
 
URL| http://www.e15.cz/clanek/1326632/nekde...adrzela-policie-kvuli-evropskym-dotacim 
 

Policie zatýkala kvůli dotacím. Obvinila Vaňhovou a desítky dalších 
lidí 

13.12.2016    echo24.cz    str. 0   Domov, Krátké zprávy, Zprávy dne 
    Echo24, čtk    Ústecký kraj     

Policie po rozsáhlém zátahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných 
činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. 
Informaci bez dalších podrobností potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. 
 
Policie po rozsáhlém zátahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných 
činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. 
Informaci bez dalších podrobností potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. 

http://www.e15.cz/clanek/1326632/nekdejsi-hejtmanku-vanhovou-zadrzela-policie-kvuli-evropskym-dotacim


 
Mezi obviněnými jsou podle dosavadních informací podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského 
kraje. Mimo jiné bývalá hejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor 
Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. Někteří z nich byli zadrženi a čekají na výslechy. 
 
Podle státního zástupce Tomáše Minxe kauza souvisí s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. Vrchní státní zastupitelství ale bližší informace zatím neposkytlo. Případ ale zřejmě 
souvisí s kauzou bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování 
zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve 
kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 
údajně ovlivněných projektů. 
 
Kušnierz v dokumentech ukázal například na Ježka nebo bývalého krajského radního Arna Fišeru 
(ČSSD). Fišerův telefon je celý den nedostupný a podle dosavadních informací je mezi obviněnými. 
Zadržena byla i bývalá hejtmanka Vaňhová. Oba sociální demokraté působili ve výboru ROP 
Severozápad, který měl konečné slovo při rozhodování, kdo dotaci dostane. Ježka Kušnierz označil 
letos v únoru za toho, kdo o projektech rozhodoval. „Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. 
S panem Vráblíkem (bývalý ředitel ROP Severozápad) jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali 
jsme se mu,“ řekl tehdy Kušnierz. Zároveň tvrdí, že projekty byly ovlivňovány s vědomím politiků. 
 
Média spekulují i o obvinění ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy. 
Mluvčí Ústeckého kraje Lucie Dosedělová řekla, že Macholda před nedávnem zaslal rezignaci na post 
ředitele příspěvkové organizace kraje. Macholda v ROP Severozápad před lety působil jako hodnotitel 
projektů. 
Problémy minulosti 
 
Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako 
pověřený ředitel. Prozatím se nepodařilo kontaktovat ani další zástupce z Karlovarského kraje. 
Telefony nezvedali někdejší členové výboru ROP Severozápad Jakub Pánik, Petr Navrátil, Miloslav 
Čermák a Josef Novotný (všichni ČSSD). Navrátil nejprve působil jako hodnotitel, později byl 
předsedou výboru ROP Severozápad. 
 
Naopak mezi zadrženými není podnikatel Patrik Oulický, o němž média spekulovala. Oulický řekl, že 
nebyl ani z ničeho obviněn. 
Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD a premiér 
Bohuslav Sobotka prohlásil, že problémy úřadu ROP Severozápad jsou z pohledu ČSSD minulostí, 
nikoliv přítomností. „To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády,“ uvedl. 
Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. „Naše vláda už nastavila systém čerpání 
evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou opakovat,“ řekl. 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika kauzách figuruje Kušnierz, 
jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl 
podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za 
ovlivňování projektů. 
Čtěte také: Udávání? Ne, jen takové hlášeníčko 
 
URL| http://echo24.cz/a/iLvu6 
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Černá díra na peníze: policie obvinila 24 lidí kvůli zneužití 
evropských dotací 
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Policie po rozsáhlém zátahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných 
činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. 
Bez dalších podrobností to potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 
Mezi obviněnými jsou podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá 
hejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří 
Červinka. Někteří z nich byli zadrženi a čekají na výslechy. 
 
Podle státního zástupce Tomáše Minxe kauza souvisí s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. Vrchní státní zastupitelství ale bližší informace zatím neposkytlo. Případ ale zřejmě 
souvisí s kauzou bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování 
zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve 
kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 
údajně ovlivněných projektů. 
 
Styčný důstojník Ježek 
Kušnierz v dokumentech ukázal například na Ježka nebo bývalého krajského radního Arna Fišeru 
(ČSSD). Fišerův telefon je celý den nedostupný, bývalý radní patří mezi obviněné. Zadržena byla i 
bývalá hejtmanka Vaňhová. Oba sociální demokraté působili ve výboru ROP Severozápad, který měl 
konečné slovo při rozhodování, kdo dotaci dostane. Ježka Kušnierz označil letos v únoru za toho, kdo 
o projektech rozhodoval. „Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. S panem Vráblíkem 
(bývalý ředitel ROP Severozápad) jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se mu,“ řekl 
tehdy Kušnierz. Zároveň tvrdí, že projekty byly ovlivňovány s vědomím politiků. 
 
Média spekulují i o obvinění ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy. 
Mluvčí Ústeckého kraje Lucie Dosedělová řekla, že Macholda před nedávnem zaslal rezignaci na post 
ředitele příspěvkové organizace kraje. Macholda v ROP Severozápad před lety působil jako hodnotitel 
projektů. 
 
Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako 
pověřený ředitel. ČTK se snažila celý den kontaktovat i další zástupce z Karlovarského kraje. Telefony 
nezvedali někdejší členové výboru ROP Severozápad Jakub Pánik, Petr Navrátil, Miloslav Čermák a 
Josef Novotný (všichni ČSSD). Navrátil nejprve působil jako hodnotitel, později byl předsedou výboru 
ROP Severozápad. 
 
Oulický chybí 
Naopak mezi zadrženými není podnikatel Patrik Oulický, o němž média spekulovala. Oulický řekl, že 
nebyl ani z ničeho obviněn. 
 
Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD a premiér 
Bohuslav Sobotka prohlásil, že problémy úřadu ROP Severozápad jsou z pohledu ČSSD minulostí, 
nikoliv přítomností. „To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády,“ uvedl. 
Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. „Naše vláda už nastavila systém čerpání 
evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou opakovat,“ řekl. 
 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika kauzách figuruje Kušnierz, 



jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl 
podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za 
ovlivňování projektů. 
 
URL| http://www.euro.cz/politika/cerna-dira...vuli-zneuziti-evropskych-dotaci-1319982 
 

Kušnierz mluví? Policie si došlápla na politiky i vlivného 
podnikatele 

14.12.2016    Havlíčkobrodský deník    str. 7   Zpravodajství 
    ZPRAVODAJOVÉ DENÍKU, ČTK    Ústecký kraj     

Ústecký deník 
 
Praha/Ústí nad Labem – Těžkou hlavu teď zřejmě mají lidé zapletení do machinací s dotacemi. 
Kriminalisté včera zahájili trestní stíhání 24 osob. Důvod? 
Zneužití evropských dotací. 
 Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad, uvedl žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. 
 
MEZI ZADRŽENÝMI JE I BÝVALÁ HEJTMANKA 
 
Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu údajně musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. „S ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace,“ 
dodal Minx. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s Úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala, probíhá u nás běžný úřední den. 
Oficiálně nemáme k zásahu ani žádné informace,“ uvedl Žinčík. Regionální operační programu (ROP) 
Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. Postupně 
byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel 
ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití 
pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím 
nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý 
ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena 
Kotlanová. 
Všichni dostali podmínky. 
 Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. 
 
KLÍČEM MOHOU BÝT KUŠNIERZOVY VÝPOVĚDI 
 
Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP Severozápad, se 
domnívají, že ani tato vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. Jednalo se o domluvu 
na nejvyšší úrovni. 
 Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu vyšetřování. „Že Kušnierz začal 
vypovídat, za to může lakota těch, kteří byli nad ním. Domnívám se, že kdyby mu dali pár mega, 
odseděl by si svoje a byl by klid,“ uvedl pro Deník jeden z hodnotitelů evropských projektů. 
 

http://www.euro.cz/politika/cerna-dira-na-penize-policie-obvinila-24-lidi-kvuli-zneuziti-evropskych-dotaci-1319982


Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
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Zásah v Ústí: policisté šli po politicích, zadrželi i bývalou hejtmanku 
Vaňhovou 

14.12.2016    Havlíčkobrodský deník    str. 10   Česká republika/z regionů 
    (zpr)    Ústecký kraj     

Těžkou hlavu teď zřejmě mají lidé zapletení do machinací s dotacemi. 
Kriminalisté včera zahájili trestní stíhání 24 osob. Důvod? Zneužití evropských dotací. 
 Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. 
Uvedl to žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu prý musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
 Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších 
trestných činů. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala,“ uvedl Žinčík. 
 Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil 
na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
MOŽNÁ PROMLUVIL ODSOUZENÝ KUŠNIERZ 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění v ROP Severozápad. 
 Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani nová vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. 
Jednalo se o domluvu na nejvyšší úrovni. Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu 
vyšetřování. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Vysočina 
Publikováno| Havlíčkobrodský deník; Česká republika/z regionů; 10 
Publikováno| Jihlavský deník; Česká republika/z regionů; 10 
Publikováno| Třebíčský deník; Česká republika/z regionů; 10 
Publikováno| Žďárský deník; Česká republika/z regionů; 10 



Publikováno| Pelhřimovský deník; Česká republika/z regionů; 10 
ID| d9c129ed-76d1-4e39-85d9-babb95478f99 
 

Zásah v Ústí: policisté šli po politicích, zadrželi i bývalou hejtmanku 
Vaňhovou 

14.12.2016    Hradecký deník    str. 10   Česko - Z regionů 
    (zpr)    Ústecký kraj     

Těžkou hlavu teď zřejmě mají lidé zapletení do machinací s dotacemi. 
Kriminalisté včera zahájili trestní stíhání 24 osob. Důvod? Zneužití evropských dotací. 
 Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. 
Uvedl to žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu prý musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
 Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších 
trestných činů. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala,“ uvedl Žinčík. 
 Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil 
na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
MOŽNÁ PROMLUVIL ODSOUZENÝ KUŠNIERZ 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění v ROP Severozápad. 
 Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani nová vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. 
Jednalo se o domluvu na nejvyšší úrovni. Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu 
vyšetřování. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Východní Čechy 
Publikováno| Hradecký deník; Česko - Z regionů; 10 
Publikováno| Krkonošský deník; Česko - Z regionů; 10 
Publikováno| Chrudimský deník; Česko - Z regionů; 10 
Publikováno| Jičínský deník; Česko - Z regionů; 10 
Publikováno| Náchodský deník; Česko - Z regionů; 10 
Publikováno| Svitavský deník; Česko - Z regionů; 10 
Publikováno| Orlický deník; Česko - Z regionů; 10 
Publikováno| Rychnovský deník; Česko - Z regionů; 10 
Publikováno| Pardubický deník; Česko - Z regionů; 10 
ID| a6f53ed2-0e03-42be-99f7-4fe196203b2e 



 

Policie zasahovala kvůli ROP Severozápad 
14.12.2016    Chebský deník    str. 4   Region 

    (čtk)    Ústecký kraj     

Kriminalisté se včera objevili i v sídle Karlovarské agentury rozvoje podnikání 
 
Ústí nad Labem, Karlovy Vary – Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací. Případ se týká Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl to včera žalobce 
Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. Dodal, že obvinění jsou 
podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské unie spáchaného 
ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. 
 Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka 
Ústeckého kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Podle zdrojů ČTK je mezi zadrženými i Jiří Červinka, který v 
roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad jako pověřený ředitel. 
 Aktuální obvinění 24 lidí by mohlo souviset s další kauzou bývalého ředitele ROP Severozápad 
Petra Kušnierze. Ten je za žalobci zmiňovaný skutek stíhán od loňského prosince. 
 Podle mluvčí Karlovarského kraje Jany Pavlíkové zasahovala včera policie i v sídle krajské 
organizace Karlovarská agentura rozvoje podnikání. „Zásah ale nesouvisel s činností agentury, a 
pokud víme, policie si z místa neodvezla žádné materiály,“ řekla. 
 V agentuře pracuje bývalý ředitel Červinka. Zatím nejisté je zadržení i dalších bývalých členů 
regionální rady, Jakub Pánik nebo Petr Navrátil (oba ČSSD) včera nebrali telefony. 
 Vaňhová kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální 
rady ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen 
evropskými penězi. 
Ještě v minulém volebním období působila ve vedení Ústeckého kraje jako náměstkyně hejtmana. 
Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 
2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. Housku podle pravomocného rozsudku zavraždil 
bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let vězení. 
 Regionální operační program Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy ještě 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
 V několika kauzách kolem ROP figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za 
přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
 
Region| Západní Čechy 
Publikováno| Chebský deník; Region; 04 
Publikováno| Karlovarský deník; Region; 04 
Publikováno| Sokolovský deník; Region; 04 
ID| 464098f1-6108-4ecc-864c-0acc683ac965 
 

Drsný sever. Policie stíhá kvůli dotacím 24 lidí 
14.12.2016    Chomutovský deník    str. 2   Ústecký kraj 

    ZPRAVODAJOVÉ DENÍKU    Ústecký kraj     

Kriminalisté obvinili i bývalou hejtmanku Ústeckého kraje Janu Vaňhovou. 
 
Ústí nad Labem – Až nejvyšších politických špiček v Ústeckém kraji se týká včerejší policejní zátah. 
Kriminalisté zahájili kvůli zneužití evropských dotací trestní stíhání 24 osob, mezi kterými by měla být 
i bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. 
 „Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad,“ potvrdil žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ 



dozoruje. Konkrétní jména však Minx odmítl sdělit. „V současné době nebudeme poskytovat bližší 
informace,“ uvedl. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala, probíhá u nás běžný úřední den. 
Oficiálně nemáme k zásahu ani žádné informace,“ sdělil Žinčík. 
 Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka 
Ústeckého kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Serveru Lidovky.cz to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav 
Beneš. Podle ČTK je mezi zadrženými také Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad 
jako pověřený ředitel. Obviněný by měl být i bývalý chomutovský senátor za ODS Alexandr Novák, již 
dříve odsouzený za korupci. Tuto informaci přinesl server Aktuálně.cz. 
 Spekuluje se také o dalších jménech. V případu by mohl být údajně i zapleten například vlivný 
člen ČSSD Arno Fišera. Tyto informace se ovšem nepodařilo potvrdit a samotný Fišera nezvedal 
redaktorovi Deníku telefon ani neodpověděl na zaslanou sms. 
 Více informací k celé záležitosti včera v podvečer neměl ani hejtman Ústeckého kraje Oldřich 
Bubeníček. „Oficiálně mě nikdo nekontaktoval,“ uvedl hejtman pro Deník. 
 Chod krajského úřadu ani dalších krajských organizací podle něj ohrožen není. 
„Všichni, kterých by se to mohlo teoreticky týkat, skončili nejpozději s říjnovými volbami,“ dodal 
Bubeníček. Právě Jana Vaňhová mu do října dělala ve vedení kraje náměstkyni. 
Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako první již před pěti lety tehdejší 
úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při rozdělování dotací upozornil a podal i 
trestní oznámení. 
 Tehdy ovšem policie dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze a 
nástupce ve funkci Karla Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek 
ústecké hejtmanky Karel Kouda. 
 „Jednalo se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a 
možná i eurodotací v Evropské unii. Není podstatné, zda mi nyní dá vyšetřování za pravdu, dokonce 
není podstatné, zda skončí dotyční ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické 
rozkrádání neopakovalo,“ sdělil v rozhovoru pro Deník Leo Steiner. 
 Podle něj lze nyní očekávat několikaletý proces s nejasným koncem. 
 „Reálně hrozí, že Evropská komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory a 
to je téměř 20 miliard,“ představuje si černý scénář. 
 Deníkem oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani tato vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. Prý se 
jednalo o domluvu na nejvyšší úrovni. 
 Vypadá to, že potřebné informace ke včerejšímu policejnímu zátahu dal policistům Petr 
Kušnierz. 
 Na začátku roku totiž začal před soudem mluvit a rozplétat události kolem rozdělování peněz 
na severu a severozápadě Čech. Jeho výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu vyšetřování. „Že 
Kušnierz začal vypovídat, za to může lakota těch, kteří byli nad ním. Domnívám se, že kdyby mu dali 
pár milionů, odseděl by si svoje a byl by klid,“ uvedl pro Deník jeden z hodnotitelů evropských 
projektů, který si nepřál být jmenován. 
 
Jana Vaňhová Kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální 
rady ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen 
evropskými penězi. Do letošních říjnových voleb ještě byla náměstkyní hejtmana Ústeckého kraje. 
Jejím životním partnerem byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 2013 
zastřelen. 
 
Foto popis| 
Region| Severní Čechy 



 

Policie stíhá bývalou hejtmanku Vaňhovou, exsenátora Nováka a 
dalších 22 lidí kvůli zneužití evropských dotací 

13.12.2016    iHNed.cz    str. 0    
    Marek Pokorný    Ústecký kraj     

V souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti Severozápad zahájila policie trestní 
stíhání. Obviněno je 24 lidí. 
Měli se dopustit závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské unie. Je mezi nimi i bývalá 
hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. 
ROP Severozápad provázejí potíže od roku 2010. Soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
 
Celkem 24 lidí zadržela v pondělí policie a obvinila je z dotačních podvodů. Mezi obviněnými jsou i 
dřívější politické špičky - například bývalý senátor ODS Alexandr Novák, který byl v minulosti 
odsouzen za korupci. Informaci serveru Aktuálně.cz potvrdil i Novákův advokát Jan Růžek. 
"Odpoledne za ním jedu, ale pochybuji, že mi dovolí, abych to jakkoli komentoval," odpověděl na 
přímý dotaz Růžek. 
 
Dalšími zadrženými jsou podle serveru lidovky.cz i bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD) či 
vlivný podnikatel a někdejší člen ODS Daniel Ježek. 
 
Případ dozoruje Vrchní státní zastupitelství v Praze. To nechce konkrétní jména zatím potvrdit, uvedlo 
pouze, že jde celkem o 24 lidí. "Jsou obviněni ze spáchání zejména zvlášť závažného zločinu 
poškození finančních zájmů Evropské unie," uvedl žalobce Tomáš Minx. Dodal pouze, že všichni jsou 
stíháni jako organizovaná skupina, která se trestných činů dopustila v souvislosti s činností Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad. 
 
Pět let zájmu policie 
 
Uvedená jména ani provedený zátah přitom nejsou překvapivé. Policie se rozdělováním dotací na 
severu Čech zabývá už několik let. A padlo již několik rozsudků. Stíhání se však dosud vyhýbalo 
nejvyšším politickým špičkám. 
 
Zájem policie rozpoutal jako první již před pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, 
který na podvody při rozdělování dotací upozornil a podal i trestní oznámení. Tehdy ovšem policie 
dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze a nástupce ve funkci (a současně 
radního Chomutova za ODS) Karla Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl 
náměstek ústecké hejtmanky Karel Kouda. 
 
Klíčový moment, který dal policistům a žalobcům do rukou nabité zbraně, přišel podle všeho 
počátkem letošního roku. Tehdy totiž Kušnierz před soudem popsal chobotnici, která o rozdělování 
peněz na severu a severozápadě Čech rozhodovala. 
 
Nechci už sám dál pykat za ostatní 
 
Kušnierz promluvil letos v únoru krátce předtím, než nad ním vynesl soud již druhý trest odnětí 
svobody. Odůvodnil to tím, že již nechce za ostatní znovu pykat. Za přijetí úplatku byl totiž odsouzen 
před čtyřmi lety k pětiletému vězení. Soud jej podmínečně propustil po odpykání poloviny trestu a 
stanovil mu pětiletou podmínku. A on se do vězení již nechtěl vrátit. Doufal, že díky spolupráci s 
policií může být tentokrát nižší. 
 



"Poté, co jsem si trest odseděl, jsem žádal o pomoc, všichni se ke mně chovají jako k prašivému 
psovi," prohlásil tehdy před soudem Kušnierz. Zaměstnání prý nemohl sehnat šestnáct měsíců a 
nakonec skončil jako obchodní zástupce s příjmem devět tisíc korun. 
 
 HNDomácí na Twitteru  Domácí rubriku Hospodářských novin  najdete také na Twitteru. 
 
 
Ve své únorové výpovědi označil za ty, kdo dotační podvody řídili, majitele firmy Herkul Vladimíra 
Repáče a podnikatele Daniela Ježka, jehož obchodními partnery jsou Alexandr Novák a Patrik Oulický. 
 
Na ovlivňování se podle Kušnierze měl podílet i Petr Gandalovič (současný velvyslanec v USA), bývalá 
hejtmanka Jana Vaňhová, dřívější krajský radní Arno Fišera či bývalí hejtmani Ústeckého a 
Karlovarského kraje Jiří Šulc a Josef Novotný. 
 
Řídili to kmotři, potvrdila soudkyně 
 
K tomu, že byl Kušnierz jen jeden z mnoha, došla letos v březnu i soudkyně Kamila Elsnicová, která 
kromě Kušnierze poslala do vězení i další tři zaměstnance dotačního úřadu. Hlavní viník byl podle ní 
ale jiný. "O rozdělování dotací bohužel rozhodovali podnikatelé Alexandr Novák, Patrik Oulický a 
Daniel Ježek," řekla soudkyně. 
 
Zatímco zbylí tři obžalovaní Karel Markvart, Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová skončili s 
podmíněnými tresty, u Kušnierze vzhledem k jeho předchozímu odsouzení přidala k původnímu 
pětiletému trestu další dva roky. Verdikt ale není pravomocný. 
 
Koho policie při nynějším zátahu zadržela, ale zatím není jasné. Podnikatel Patrik Oulický mezi nimi 
není. ČTK dnes před polednem řekl, že nebyl zadržen a ani z ničeho obviněn. 
 
Za manipulování s dotacemi na severozápadě Čech dostal Kušnierz sedm let vězení, exnáměstek 
hejtmana podmínku - čtěte ZDE 
 
Bývalý šéf dotačního úřadu Kušnierz se "otevřel" u soudu. A vyjmenoval, s kým podváděl - čtěte ZDE 
 
Známe se jen z ministerstva. Nechápu, proč mě jmenoval, reaguje Gandalovič na obvinění Kušnierze - 
čtěte ZDE 
 
Dotační úředníky z ministerstva průmyslu a obchodu stíhá policie. Oba již byli postaveni mimo službu 
- čtěte ZDE 
 
 
URL| http://domaci.ihned.cz/c1-65555160-pol...iti-evropskych-dotaci-v-rop-severozapad 
 

Policie zasahovala kvůli ROP Severozápad 
13.12.2016    karlovarsky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    ČTK    Ústecký kraj     

Ústí nad Labem, Karlovy Vary – Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací. Případ se týká Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad (Ústecký a Karlovarský kraj). 
 
"Podle žalobce Tomáše Minxe z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje, 
obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské 

http://domaci.ihned.cz/c1-65555160-policie-siha-24-lidi-kvuli-podezreni-ze-zneuziti-evropskych-dotaci-v-rop-severozapad


unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů.Mezi 
zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje 
Jana Vaňhová (ČSSD). Podle ČTK je mezi zadrženými i Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP 
Severozápad jako pověřený ředitel.Aktuální obvinění 24 lidí by mohlo souviset s další kauzou 
bývalého ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze. Ten je za žalobci zmiňovaný skutek stíhán od 
loňského prosince.Podle mluvčí Karlovarského kraje Jany Pavlíkové zasahovala včera policie i v sídle 
krajské organizace Karlovarská agentura rozvoje podnikání. „Zásah ale nesouvisel s činností agentury, 
a pokud víme, policie si z místa neodvezla žádné materiály," řekla.V agentuře pracuje bývalý ředitel 
Červinka. Zatím nejisté je zadržení i dalších bývalých členů regionální rady, Jakub Pánik nebo Petr 
Navrátil (oba ČSSD) včera nebrali telefony.Vaňhová kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 
2008 až 2012 ve výboru regionální rady ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, 
který projekt bude podpořen evropskými penězi.Ještě v minulém volebním období působila ve 
vedení Ústeckého kraje jako náměstkyně hejtmana.Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen 
ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. 
Housku podle pravomocného rozsudku zavraždil bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let 
vězení.Regionální operační program Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy ještě 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici.V 
několika kauzách kolem ROP figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání 
úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn." 
 
URL| http://karlovarsky.denik.cz/z-regionu/...ala-kvuli-rop-severozapad-20161213.html 
 

Konečně spadla klec a dojde také na politiky a kmotry? 
13.12.2016    krajskelisty.cz    str. 0   Ústecký kraj 

    Adina  Janovská    Ústecký kraj     

Kvůli nechvalně proslulému ROP Severozápad ve dvou krajích zatýkají podezřelé. Obří zásah proti 
dotační chobotnici 
Jak už Krajské listy několikrát zmínily, téměř každá zpráva, týkající se projektů Regionálního 
operačního programu Severozápad, je špatná zpráva. I když už kvůli mnoha podezřením, že v něm 
byly dotace z Evropské unie čerpány podvodně, sedí ve vězení jeden z hlavních aktérů, zákulisní hráči 
a lobbisté zůstávali v klidu. Jen ale do doby, než bývalý ředitel dotačního úřadu Petr Kusnierz začal 
spolupracovat s policií. 
 
Ačkoliv to zpočátku popíral, nakonec přiznal, že za jeho působení byly projekty ovlivňovány s 
vědomím politiků Ústeckého a Karlovarského kraje, a před soudem se zapřísahal: „Budu si za tím stát 
a to, co tvrdím, je pravda pravdoucí.“ Dokonce přiznal, že zmanipulované bylo i jeho jmenování a celý 
konkurz na pozici šéfa dotačního úřadu proběhl jen naoko. Musel za to ovšem své mocné šéfy 
poslouchat. Když však byl pravomocně odsouzen na sedm let vězení, dali od něho ruce pryč a 
stěžoval si, že se k němu chovali jako k prašivému psovi. A tak se rozhodl o pozadí chobotnice 
promluvit, což bude mít pro řadu vlivných lidí na Západě fatální důsledky. Před soudem přiznal, že 
nehodlá pykat za ostatní, a zmínil dokonce některá jména, mimo jiné současného velvyslance v USA 
Petra Gandaloviče nebo bývalé hejtmany Karlovarského a Ústeckého kraje Josefa Novotného a Janu 
Vaňhovou. 
Zvlášť závažný zločin 
 
V úterý zveřejnila média zprávu, že Národní centrála proti organizovanému zločinu zadržela několik 
lidí, kteří měli s dotacemi ROP Severozápad co do činění. Dokonce se objevilo i jméno prvního údajně 
zatčeného, známého ústeckého ‘kmotra‘ Patrika Oulického, spekuluje se i tom, že mezi zadrženými je 
další ředitel dotačního úřadu nebo šéf krajské správy a údržby silnic. V hledáčku policie je celkem 

http://karlovarsky.denik.cz/z-regionu/policie-zasahovala-kvuli-rop-severozapad-20161213.html


čtyřiadvacet lidí. Všichni jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu, poškození finančních 
zájmů EU. 
Jeden velký podvod? 
 
„Celý ten operační program byl jeden velký podvod, kdy většinu dotací rozděloval ne podle pravidel, 
ale na základě klientelistických sítí,“ uvedl v Českém rozhlase komentátor serveru Echo24.cz Petr 
Holub, který se problematice evropských dotací dlouhodobě věnuje. Také on čeká, že v síti policie 
konečně skončí velké ryby, a ne pouze ty malé a střední. 
 
Připomeňme, že v rámci ROP Severozápad bylo od roku 2007 rozděleno více než dvacet miliard 
korun. Kromě užitečných rekonstrukcí školních a zdravotnických zařízení a budování silnic ale sloužily 
i kontroverzním projektům. Mnohamilionové dotace například získali majitelé luxusních privátních 
hotelů, skiareálů a golfových hřišť. 
 
Stalo se u vás něco, co by měli ostatní vědět? Napište na mailto:redakce@krajskelisty.cz. 
 
URL| http://www.krajskelisty.cz/ustecky-kra...obri-zasah-proti-dotacni-chobotnici.htm 
 

Kauzy ROP Severozápad 
14.12.2016    Lidové noviny    str. 2   Domov 

        Ústecký kraj     

Hotel na Větruši Hotel na ústeckém zámečku Větruše na podzim 2010 získal dotaci ve výši 80 milionů 
korun, ale dotační úřad příspěvek kvůli chybám v projektu snížil na 75 milionů. Projekt vzbudil 
pozornost tím, že o dotaci žádala firma Ekofin PC v době, kdy ji řídil pozdější ústecký primátor Vít 
Mandík. On sám opakovaně uvedl, že z dotace neměl žádný prospěch. 
 
Rekultivace výsypek Projekt z let 2011 a 2012 za 43 milionů korun, z toho zhruba 37 milionů korun z 
ROP Severozápad, měl propagovat bývalá důlní díla v Ústeckém kraji. Obří marketingovou zakázku 
přitom získala neznámá firma REMA Media, která vznikla jen několik týdnů předtím. ROP 
Severozápad po kritice od projektu ustoupil. 
 
Trestní případy spojené s rozdělováním dotací 
 
* V roce 2012 soud poslal za úplatky a zneužití pravomoci na 7,5 roku do vězení bývalého ředitele 
dotačního úřadu Severozápad Petra Kušnierze. Podle rozsudku chtěl s pomocí svých tří přátel získat 
provize z přidělených dotací. V roce 2014 byl Kušnierz podmínečně propuštěn. 
 
* V září 2014 se ústecký krajský soud začal zabývat dalším případem ovlivňováním projektů v ROP 
Severozápad. Letos v březnu odsoudil zatím nepravomocně Kušnierze na sedm let do vězení. 
Podmínkami potrestal někdejšího náměstka hejtmanky Ústeckého kraje Pavla Koudu, dalšího 
bývalého ředitele úřadu Pavla Markvarta a úřednici Irenu Kotlanovou. Kušnierz u soudu přiznal, že v 
ROP Severozápad byly projekty ovlivňovány s vědomím politiků. 
 
* V březnu 2014 policie obvinila pět bývalých či současných zaměstnanců ROP Severozápad, kteří 
podle ní nesou odpovědnost za uzavření statisícových konkurenčních doložek pro exředitele 
Kušnierze a Markvarta. Doložky jim zajišťovaly 12 měsíčních platů po odchodu z funkcí, úřad jim 
nakonec vyplatil 8 platů. Obžalováni byli ředitelka ROP Severozápad Jana Havlicová, někdejší 
předseda výboru a bývalý hejtman Jiří Šulc, exředitel Markvart, bývalý právník úřadu Jan Martinovský 
a Petr Červinka, který úřad vedl jako pověřený. Kauzu začal ústecký soud projednávat loni v 
listopadu. 

mailto:redakce@krajskelisty.cz
http://www.krajskelisty.cz/ustecky-kraj/15228-konecne-spadla-klec-a-dojde-take-na-politiky-a-kmotry-kvuli-nechvalne-proslulemu-rop-severozapad-ve-dvou-krajich-zatykaji-podezrele-obri-zasah-proti-dotacni-chobotnici.htm


 
* Soud také řeší podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup přístrojů. Část obžaloby 
se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z 
ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti. Hlavní líčení bude 
pokračovat v únoru 2017. 
 

Největší ROP, nejvyšší sankce 
14.12.2016    Lidové noviny    str. 2   Domov 

    jho    Ústecký kraj     

PRAHA ROP Severozápad je patrně nejznámějším dotačním programem v zemi, jímž protékaly 
evropské peníze. Jenže program neproslul kvalitními projekty, ale především pověstí o machinacích s 
veřejnými penězi. A že bylo o co bojovat! Pro Ústecký a Karlovarský kraj bylo v letech 2007 až 2013 
připraveno 24 miliard korun. Šlo o největší částku, kterou dohromady sedm obdobných regionálních 
dotačních programů disponovalo. 
 „Nabízí se námvšem jedinečné, a je dost dobřemožné, že patrně i poslední období, v němž 
můžeme čerpat z poměrně masivní strukturální pomoci Evropské unie,“ prohlásil na podzim 2006 
tehdejší hejtman Ústeckého kraje Jiří Šulc (ODS) před starosty a primátory z obou krajů, když se ROP 
Severozápad ustavoval. Evropská komise přitom opakovaně zdůrazňovala, aby se k rozdělování 
dotací přistupovalo s uvážením. Politici z obou regionů se však k europenězům chovali často opačně. 
V prvé řadě se jich snažili co nejvíc utratit. 
 Ačkoliv z dotovaných projektů měla mít především prospěch veřejnost, nejednou se z dotací 
investovalo do mírně řečeno pochybných projektů, jako byly soukromé hotely, lanovky či wellness 
centra. Když na jaře 2011 propukl první korupční skandál spojený s tehdejším ředitelem ROP 
Severozápad Petrem Kušnierzem, ministerstvo financí jako nadřízený orgán programu zadalo audit. 
Revizi pro resort prováděla firma Deloitte, která na jaře 2012 vystavila nemilosrdný účet: z vybraných 
35 projektů našla pochybení u každého z nich. 
 Evropská komise na základě auditu v lednu 2013 rozhodla o plošné sankci pro Česko za 
špatnou péči o dotace. Pokutu ve výši 2,7 miliardy korun si rozdělil stát s oběma kraji, vláda uvolnila 
1,8 miliardy a zbylých 900 milionů korun splácejí regiony do roku 2020 díky půjčce od kabinetu 
tehdejšího premiéra Jiřího Rusnoka. Kvůli uvedenýmpotížím se navíc z programu nemohly dva roky 
čerpat peníze. Ve finále tak ROP Severozápad rozdělil „jen“ 19,5 miliardy. 
 „Největší odměnou pro nás je skutečnost, že projekty jsou funkční a slouží 
obyvatelůmanávštěvníkům regionu,“ bilancoval letos trochu paradoxně – vzhledem ke 
skandálůmvROP – předseda jeho řídícího výboru Milan Pipal. Peníze se vynaložily na 536 projektů, 
nejvíce jich dotáhly Ústecký kraj, Karlovarský kraj a město Ústí nad Labem. 
 

V pasti Bradáčové uvízla i exhejtmanka 
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    JAN HORÁK    Ústecký kraj     

PRAHA Bylo to krátce předtím, než v březnu bývalý ředitel dotačního úřadu Severozápad Petr 
Kušnierz uslyšel verdikt sedm let vězení za machinace s evropskými dotacemi. Očekávaný trest chtěl 
zmírnit tím, že policii podrobně popsal, kdomají být hlavní strůjci manipulací s evropskými penězi. 
Deset měsíců poté to vypadá, že kriminalisté se jeho stopy chytili. 
 Vyšetřovatelé pod dozorem Vrchního státního zastupitelství v Praze v čele s Lenkou 
Bradáčovou totiž obvinili 24 lidí za machinace s dotacemi. Mezi obviněnými podle zjištění LN figuruje 
i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD Jana Vaňhová. 
 „Národní centrála proti organizovanému zločinu rozhodla 12. prosince o zahájení trestního 
stíhání 24 osob kvůli spáchání zejména zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské 
unie ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů, jehož se tyto osoby měly 



dopustit v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad,“ uvedl včera 
dozorující státní zástupce Tomáš Minx. Podrobnosti sdělit odmítl. 
 Bývalou hejtmanku zastupuje advokát Jaroslav Beneš, který její vyšetřování LN včera potvrdil. 
„Teď pojedu za klientkou, takže se teprve seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu,“ řekl 
Beneš. Obvinění Vaňhové potvrdil LN i další advokát, jenž v případu hájí jiného stíhaného. „Na 
seznamu mezi obviněnými jsem ji viděl,“ prozradil. 
 Kriminalisté rozkrývají poměry v ROP Severozápad už šestým rokem, Vaňhová je jakožto 
někdejší hejtmanka ale nejvyšším politikem, na něhož si policie v souvislosti s vyšetřováním 
„porcování“ evropských peněz v Ústeckém a Karlovarském kraji došlápla. 
 Předseda ČSSD Bohuslav Sobotka se od zatčení Vaňhové distancoval s tím, že jdeominulost, 
která se netýká současné vlády. V policejní síti ale podle ČTK uvízl třeba i chebský starosta Petr 
Navrátil, který je regionálním šéfem ČSSD v Karlovarském kraji. 
Pokračování na straně 2 
 
V pasti Bradáčové uvízla i exhejtmanka 
Dokončení ze strany 1 
Detektivové se v aktuální kauze podle všeho po letech práce dostali k podstatě systému, jímž se 
rozdělování dotací v ROP Severozápad řídilo. A ze systému ve velkém těžili politici a spřátelení 
podnikatelé. 
 O zmanipulovaném nastavení už na jaře 2012 veřejně mluvil tehdejší vysoký úředník 
dotačního úřadu Leo Steiner. Krátce poté úřad opustil. „Systém byl od počátku směrem od 
hodnotitelů žádostí o dotace přes politiky schvalující dotace až po jejich konečné příjemce nastavený 
tak, aby peníze končily u vybraných podnikatelskopolitických struktur,“ sdělil včera LN Steiner. 
Jeho verzi nasvědčuje to, že policie obvinila celkem 24 lidí. Je to v historii odhalování poměrů v 
severočeských dotačních vodách zdaleka nejvyšší počet stíhaných. 
 Vraťme se k exřediteli Kušnierzovi, jehož v březnu soudkyně ústeckého krajského soudu 
poslala za machinace s dotacemi na sedm let do vězení. Byl to už jeho druhý trest, který za ROP 
dostal. Poprvé strávil kvůli korupci tři a půl roku za mřížemi. „Poté, co jsem si trest odseděl, jsem 
(bývalé kolegy) žádal o pomoc. Všichni se ke mně chovají jak k prašivému psu,“ prohlásil, proč začal 
„zpívat“. 
 Policii tak předal řadu dokumentů, nahrávek a dalších důkazů, které podle Kušnierze 
dosvědčují skutečné hybatele financí v ROP Severozápad. „Ovlivňování projektů za mého působení na 
ROP existovalo s vědomím karlovarských politiků i politiků z Ústeckého kraje. A budu si za tím stát a 
to, co tvrdím, je pravda pravdoucí,“ sdělil. 
 Když soudkyně Kamila Elsnicová exředitele Kušnierze odsoudila, mluvila podobně. „Soudu je 
známo, že nad Kušnierzem dlely osoby Patrik Oulický, Alexandr Novák, Daniel Ježek,“ uvedla. 
 
Klíčové postavy ODS 
 
Zmíněná trojice představovala klíčové postavy regionální ODS. Svého času vlastnily budovu, v níž ROP 
Severozápad do roku 2013 sídlil. Právě o éru 2007 až 2013 se nyní kriminalisté zajímají. A podnikatelé 
v kauze podle informací LN figurují. 
 „Ránomě informovali kriminalistézNárodní centrály proti organizovanému zločinu, že zadrželi 
mého klienta Daniela Ježka.“ sdělil advokát Michael Kis. Jak později pro ČTK doplnil, Ježek už podal 
proti svému obvinění stížnost. Advokát Jan Růžek potvrdil, že v případu jeden z jeho klientů uvízl. „V 
této věci jsem převzal jednu obhajobu. Až se potkám s klientem a dostanu od něj souhlas, tak se o 
tom můžeme dál bavit,“ řekl Růžek, mezi jehož klienty patří právě i Alexandr Novák. Třetí do „party“ 
Patrik Oulický podle svých slov stojí mimo, policie se o něj prý nezajímá. „O tom nic nevím. S policií 
jsem o ničem nemluvil,“ uvedl včera. 
 Kriminalisté některé z více než 24 obviněných v úterý zadrželi, aby je předvedli do Prahy k 
výslechům. Podle informací LN se s nimi začalo až po 18. hodině. Jakých konkrétních trestných činů se 
měla skupina dopustit, zatím není jasné. „S ohledem na probíhající úkony trestního řízení nemůžeme 



poskytnout více informací,“ uvedla vrchní žalobkyně Bradáčová. Nicméně dozor vrchního státního 
zastupitelství nasvědčuje, že v kauze jde o škodu v řádech desítek milionů korun. 
 V průběhu včerejška prosakovala jména dalších politiků a úředníků, na které měl rozsáhlý 
zátah dopadnout. LN například zjistily, že kriminalisté se zajímají o ředitele Správy a údržby silnic 
Ústeckého kraje Vladimíra Macholdu, jenž v minulosti působil jako jeden z hodnotitelů, kteří dotace 
politikům doporučovali ke schválení. „Od manželky pana Macholdy vím, že jel kvůli trestnému řízení 
do Prahy. Ale nemám informace, zda jako svědek, nebo v jiné pozici,“ sdělil LN advokát Vlastimil 
Škoda, jehož služeb Správa a údržba silnic Ústeckého kraje využívá. 
 Podle informací ČTK pak policie zadržela i jednoho z bývalých ředitelů ROP Severozápad Jiřího 
Červinku a bývalého předsedu výboru ROP a nynějšího starostu Chebu Petra Navrátila (ČSSD). 
 Vedení dotačního úřadu dává od kauzy ruce pryč. I podle něj jde o dozvuky bývalé éry. 
„Nemohu poskytovat informace, ale vše navazuje na kauzy z období Petra Kušnierze a dalších,“ uvedl 
stávající předseda řídicího výboru úřadu Milan Pipal. Mluvčí ROP Severozápad Pavel Žinčík LN řekl, že 
policie v sídle úřadu nezasahovala. 
 
Foto popis| Zleva: Lenka Bradáčová a Jana Vaňhová 
 

Policie zadržela bývalou hejtmanku Vaňhovou. Spolu s dalšími lidmi 
ji stíhá kvůli eurodotacím 
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    Lidovky.cz, Jan Horák, ČTK, Lidové noviny, Martin Shabu    Ústecký kraj     

Policie stíhá 24 lidí obviněných ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie ve prospěch organizované zločinecké skupiny. Podle informací serveru Lidovky.cz jsou 
mezi zadrženými bývalá hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová či podnikatel a bývalý člen ODS Daniel 
Ježek. Policie zadržela i bývalého senátora Alexandra Nováka. 
 
Stíhaní se měli dopustit zneužití eurodotací v souvislosti s jejich činností v Regionální radě regionu 
soudržnosti Severozápad. Uvedl to v tiskové zprávě žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 
Policie v rámci probíhající akce zadržela i bývalou hejtmanku Janu Vaňhovou, která stála v čele 
Ústeckého kraje v letech 2008 až 2012. Serveru Lidovky.cz její zatčení potvrdil advokát Jaroslav 
Beneš. „Teď pojedu za klientkou, takže se teprve seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu,“ 
sdělil advokát Beneš. 
 
Vaňhová jako bývalá hejtmanka je tak nejvýše postaveným politikem, jehož policie v souvislosti s 
rozdělováním dotací v Ústeckém kraji stíhá. Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, 
podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. 
Housku podle pravomocného rozsudku zavraždil bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let vězení.  
Více zde: 
  Oulický: Mně se to netýká 
 
Serveru Lidovky.cz se také podařilo ověřit, že mezi zadrženými je i bývalý člen ODS a podnikatel 
Daniel Ježek. „Ráno mě informovali kriminalisté z NCOZ (Národní centrály proti organizovanému 
zločinu), že zadrželi mého klienta Daniela Ježka.,“ sdělil odpoledne serveru Lidovky.cz advokát 
Michael Kis, který Ježka zastupuje. Ježek už podle něj podal stížnost. „V podstatě se zrealizovalo to, 
co říkal pan Kušnierz, když mému klientovi loni na podzim vyhrožoval, že pokud mu nepřinese peníze, 
tak učiní jakési oznámení, a to tedy učinil. Teď je tvrzeno, že můj klient něco organizoval nějakým 
způsobem,“ řekl ČTK Kis. 
 



Alexandr Novák u soudu v Chomutově v roce 2007. 
 
Kongres ODS. Bývalý senátor Alexandr Novák (uprostřed) v debatě s Ivo Rittigem (vpravo) a Patrikem 
Oulickým (sedí zády). 
 
Daniel Ježek spolu s Patrikem Oulickým a Alexandrem Novákem představovali v předmětném období 
nejsilnější hráče regionální ODS. Oulický ovšem tvrdí, že se ho aktuální kauza nijak netýká. „O tom nic 
nevím. S policií jsem o ničem nemluvil,“ sdělil serveru Lidovky.cz Oulický. 
 
Zato v policejní síti uvízl podle serveru  Aktuálně.cz  bývalý senátor Alexandr Novák, který už byl v 
minulosti odsouzen za korupci na čtyři roky a v roce 2015 kontroverzně předčasně propuštěn.  Čtěte: 
Propuštění Nováka z vězení má dohru: Bradáčová podala kárnou žalobu 
 
„V této věci jsem převzal jednu obhajobu, takže totálně bez informací. Až se potkám s klientem a 
dostanu od něj souhlas, nebo nesouhlas, tak se o tom můžeme dál bavit,“ sdělil serveru Lidovky.cz 
vyhýbavě Novákův advokát Jan Růžek. Novák vlastnil společně s Oulickým dům, ve kterém celý úřad 
sídlil. 
 
Jedním z obviněných je bývalý předseda výboru, krajský předseda ČSSD v Karlovarském kraji a 
starosta Chebu Petr Navrátil. Potvrdil to jeho advokát Jiří Schüller. Obvinění podle něj stojí na dřívější 
výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze. 
 
„Policie v tuto chvíli na základě předloženého obvinění nemá nic zásadnějšího k dispozici než výpověď 
pana obviněného. Pan Kušnierz učinil nějakou výpověď a byla podkladem pro další vývoj situace,“ 
řekl ČTK Schüller. 
 
Policie se v aktuálním případu zajímá i o ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra 
Macholdu, jenž v minulosti působil jako hodnotitel projektů, jež se ucházely o dotaci. Na doporučení 
hodnotitelů řídící výbor ROP Severozápad rozdělení dotací schvaloval. „My ho od rána sháníme, není 
tady. A dovolenou nebo volno nahlášené nemá,“ sdělil serveru Lidovky.cz náměstek správy Jaroslav 
Tačner. Macholda má vypnutý telefon. 
 
„Na úřadu Regionální rady Severozápad policie nezasahuje, úřadu se tedy zásah netýká,“ uvedl 
mluvčí úřadu Pavel Žinčík pro server Lidovky.cz. Z jeho vyjádření vyplývá, že policie se nezaměřila na 
úředníky. Je tedy možné, že zásah směřuje buď k příjemcům dotací, nebo ke členům řídícího výboru, 
který rozdělení dotací v konečné fázi schvaluje. 
  Trestní oznámení podával Steiner 
 
„Tisková zpráva je to jediné, co v tuto chvíli můžeme poskytnout. Případně další informace bude 
možné uvolnit v pozdní večerní hodiny, nebo zítra,“ uvedla  vrchní státní zástupkyně Lenka 
Bradáčová. 
 
Jádro případu se točí kolem členů výboru regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, v němž 
sedí politici z Ústeckého a Karlovarského kraje. Jde o dotace, které byly vyplaceny v období 2007 - 
2013. Podle informací LN zásah vyplynul z šetření trestního oznámení z roku 2012, které podal Leo 
Steiner. 
 
V probíhající kauze s největší pravděpodobností kriminalisté rozkrývají celý systém, podle něhož se s 
dotacemi v ROP Severozápad zacházelo. Bývalý úředník dotačního úřadu Leo Steiner už před čtyřmi 
lety veřejně upozornil na to, že nastavení dotací je prokorupční. „Systém byl od samého počátku 
směrem hodnotitelů žádostí o dotace, přes politiky schvalujících dotace a až po jejich konečné 
příjemce nastavený tak, aby peníze končili u vybraných podnikatelsko-politických struktur,“ sdělil 



serveru Lidovky.cz Steiner. Jeho tezi by odpovídal i vysoký počet stíhaných lidí, které policie od 
pondělí vyšetřuje. 
  Dlouhodobé potíže 
 
Regionální operační programu (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
 
Bývalý vysoký úředník Petr Kušnierz, který čelí žalobě z machinací v Regionálním operačním 
programu (ROP) Severozápad, začal spolupracovat s policií. 
 
Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil 
na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně  sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů . A Kušnierz se rozhodl mluvit. 
 
„Poté, co jsem si trest odseděl, jsem žádal o pomoc, všichni se ke mně chovají jako k prašivému 
psovi,“ řekl Kušnierz, který nemohl sehnat zaměstnání. V  únorové výpovědi označil za organizátory  
dotačních podvodů majitele firmy Herkul Vladimíra Repáče a podnikatele Ježka. 
 
Dále Kušnierz jmenoval řadu politiků, kteří se podle něj měli na ovlivňování podílet: Petra 
Gandaloviče (současného velvyslance v USA), exhejtmanku Vaňhovou, bývalého krajského radního 
Arno Fišeru či bývalé hejtmany Jiřího Šulce (Ústecký kraj) a Josefa Novotného (Karlovarský kraj). 
 
Spolu s Kušnierzem byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. „Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál 
kromě Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr 
Novák, Daniel Ježek,“ řekla soudkyně. Ve výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s podnikatelem 
Danielem Ježkem, odsouzeným exsenátorem Novákem v Chomutově či Oulickým. 
 
URL| http://www.lidovky.cz/policie-zasahuje...omov.aspx?c=A161213_093816_ln_domov_ele 
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    Jakub Pokorný    Ústecký kraj     

Politici, podnikatelé, úředníci. Policie zatkla 24 lidí, kteří si nezákonně dělili miliony z EU. 
 
O evropských dotacích na severu Čech nerozhodovala dlouhé roky kvalita projektů, ale hrstka 
vyvolených. Politici, podnikatelé, úředníci a zasvěcení „hodnotitelé“. Šanci měl jen projekt, na kterém 
měli zájem. 
 Bývalý ředitel evropského dotačního úřadu ROP Severozápad Petr Kusnierz ostatně kvůli 
tomu už sedí ve vězení. Dostal sedm let natvrdo. 
 Na opravdu velký zátah na velké ryby se však pořád čekalo. 
Přišel až nyní. 
Policie zatkla celkem 24 lidí a obvinila je jako organizovanou skupinu. „Tyto osoby se měly trestného 
činu dopustit v souvislosti s činností Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad,“ uvedl vrchní 
státní zástupce Tomáš Minx, který případ dozoruje. 

http://www.lidovky.cz/policie-zasahuje-na-severu-cech-kvuli-podezreni-ze-zneuziti-eurodotaci-1ns-/zpravy-domov.aspx?c=A161213_093816_ln_domov_ele


 Mezi zatčenými je i bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová z ČSSD. V kauze nejde jen o 
jeden předražený projekt, ale o celý systém, jak se přidělovaly několik let miliardy korun. 
 Policie se do případu pustila na základě trestního oznámení, které podal už v roce 2012 
bývalý úředník z ROP Severozápad Leo Steiner. 
 Jenže tehdy bylo málo důkazů a policie oznámení odložila. Letos ho však „oživila“, protože 
Steinera podpořil ještě Kusnierz, kterému vadilo, že ve vězení sedí jen on. Tak se rozhodl 
spolupracovat s policií. 
 „Já v tom trestním oznámení měl určité důkazy, ale asi nebyly moc silné, takže to odložili. Ale 
pak se něco našlo, nemůžu říct co, a někdo se rozpovídal (myslí Kusnierze – pozn. red.). 
Během letošního roku jsem proto byl v kontaktu s policisty z ÚOOZ,“ potvrdil včera MF DNES Steiner. 
Mezi včera zatčenými podle serveru Lidovky.cz figuruje i Daniel Ježek, vlivný severočeský podnikatel. 
fakticky suploval úřad ROP Severozápad a sám sestavoval seznam preferovaných projektů, které 
dostanou nějakou dotaci. 
 
Celý den nedostupní 
 
Zatímco Vaňhová už ve vysoké politice není (dělá asistentku poslance Jaroslava Krákory), jako další 
se do kauzy nejspíš „namočil“ i jeden současný vysoko postavený politik ČSSD. Petr Navrátil je 
předsedou sociálních demokratů Karlovarského kraje a starostou Chebu. Letos proslul tím, že vybavil 
radniční auta v Chebu „poznávacími značkami na přání“. V minulosti byl Navrátil hodnotitelem 
projektů v ROP Severozápad a policie kvůli tomu u něj udělala loni 15. prosince domovní prohlídku. 
To tehdy potvrdil sám Navrátil. Včera byl Navrátil celý den nedostupný a nikomu se neozýval. Jindy 
telefony bere. Seděl i on u výslechu? M i m o c h o -dem, podobně nedorazil záhadně do práce ani šéf 
ústecké krajské Správy a údržby silnic Vladimír Macholda. Jeho šéf a ústecký krajský radní pro 
dopravu Jaroslav Komínek prozradil, že Macholdu od rána neúspěšně shánějí. Macholda také působil 
jako hodnotitel ROP Severozápad. Policisté včera prokazatelně zasahovali i v Karlovarské agentuře 
rozvoje podnikání. Tam zase dělá bývalý ředitel ROP Severozápad Jiří Červinka. „Během dneška 
policie odvedla z kanceláře Karlovarské agentury rozvoje podnikání jednoho z pracovníků. 
Nesouviselo to vůbec s činností agentury. Šlo o bývalého pracovníka územního pracoviště Úřadu 
Regionální rady (ROP Severozápad),“ potvrdila včera mluvčí Karlovarského kraje Jana Pavlíková. Podle 
informací MF DNES je zatčeným právě Červinka. 
rozdělil za dobu své existence skoro 20 miliard korun a podpořil přes 500 projektů. 
 Steiner popisuje, že první nezákonné dělení peněz proběhlo už na začátku. Politici si totiž 
řekli, kolik peněz půjde do Ústeckého kraje a kolik do Karlovarského. 
 Vůbec jim nevadilo, že správně by měly jednotlivé projekty soutěžit svou kvalitou, bez ohledu 
na to, odkud který pochází. 
S přispěním Andrey Angermannové a Jany Plechaté 
 
*** 
 
Fakta Evropské dotace na severu Leo Steiner, který podal trestní oznámení na politiky kvůli 
evropským dotacím, sám říká, že konkrétní ovlivněné stavby a jiné projekty nejsou až tak důležité, 
protože prohnilý byl celý systém. Přesto uvádí několik konkrétních projektů, kde je o nezákonných 
praktikách přesvědčen. Například: * Rekonstrukce ústeckého zámečku Větruše. * Oprava ústeckého 
muzea. * A zejména projekt Propagace rekultivovaných území (původně měl stát 42 milionů korun, 
snížilo se to na 24 milionů). „Ukázal jsem na něj, protože tady chtěli zfalšovat hodnocení projektu. 
Jenomže tam vidíte, kdo do toho systému vstoupil, na vteřinu přesně. A vstoupila do toho jedna 
úřednice na příkaz náměstka hejtmana,“ popsal včera Steiner. Petr Kusnierz ve své výpovědi zase 
ukázal na zmanipulované projekty hotelu Cascade v Mostě a náměstí Maxipsa Fíka v Kadani. 
 
447mil. stála sporná rekonstrukce muzea v Ústí. 
 



4let 2008 až 2012) se kauza týká především. 
 
20mld. celkem rozděloval ROP Severozápad. 
 
24 lidí policie obvinila jako organizovanou 
 
Lidé kolem kauzy evropských dotací 
 
Petr Kusnierz V podstatě jde o korunního svědka v této kauze. Bývalý ředitel ROP Severozápad už za 
podvody s dotacemi sedí ve vězení a teď ukázal výše. Vypověděl, že kauza sahá až do úrovně 
hejtmana. 
 
Petr Navrátil Nadějného politika ČSSD a starostu Chebu zřejmě dohnala minulost. V ROP Severozápad 
působil jako hodnotitel projektů. Policie se kvůli tomu o něj zajímala už loni. Včera celý den nezvedal 
mobil. 
 
Arno Fišera Pravá ruka hejtmanky Vaňhové a bývalý náměstek na krajském úřadě. Další z těch, kteří 
včera nezvedali telefon. Kusnierz ukázal ve své výpovědi i na něj a policie ho začala prověřovat už 
zkraje roku. 
 
Foto popis| Bývalá hejtmanka Jana Vaňhová byla jako členka výboru ROP Severozápad zodpovědná 
za rozdělování dotací z EU. 
Foto autor| Foto: Karel Pešek, MAFRA 
 
O autorovi| Jakub Pokorný reportér MF DNES 
 

Zásah v Ústí: policisté šli po politicích, zadrželi i bývalou hejtmanku 
Vaňhovou 

14.12.2016    Moravskoslezský deník    str. 10   Česko 
    (zpr)    Ústecký kraj     

Těžkou hlavu teď zřejmě mají lidé zapletení do machinací s dotacemi. 
Kriminalisté včera zahájili trestní stíhání 24 osob. Důvod? Zneužití evropských dotací. 
 Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. 
Uvedl to žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu prý musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
 Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších 
trestných činů. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala,“ uvedl Žinčík. 
 Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil 
na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 



MOŽNÁ PROMLUVIL ODSOUZENÝ KUŠNIERZ 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění v ROP Severozápad. 
 Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani nová vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. 
Jednalo se o domluvu na nejvyšší úrovni. Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu 
vyšetřování. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Severní Morava 
Publikováno| Moravskoslezský deník; Česko; 10 
Publikováno| Opavský a hlučínský deník; Česko; 10 
Publikováno| Frýdecko-místecký a třinecký deník; Česko; 10 
Publikováno| Havířovský deník; Česko; 10 
Publikováno| Karvinský deník; Česko; 10 
Publikováno| Novojičínský deník; Česko; 10 
Publikováno| Bruntálský a krnovský deník; Česko; 10 
ID| 9dd918d4-2f92-4b01-9afd-0f1a05cb787b 
 

Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi zadrženými je i 
Vaňhová 

13.12.2016    mostecky.denik.cz    str. 0   Moje Mostecko 
    ČTK, Martin Klimeš    Ústecký kraj     

Praha/Ústí nad Labem - Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. 
Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad, uvedl žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. 
"Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. S ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, 
dodal Minx. 
Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu údajně musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost obviněných s 
Úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala, probíhá u nás běžný úřední den. Oficiálně nemáme k 
zásahu ani žádné informace," uvedl Žinčík. 
Regionální operační programu (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. Hned v několika kauzách figuruje 
bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání 
úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud 
potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl odsouzen i 
další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a 
úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. 
KLÍČEM MOHOU BÝT KUŠNIERZOVY VÝPOVĚDI 



Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP Severozápad, se 
domnívají, že ani tato vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. Jednalo se o domluvu 
na nejvyšší úrovni. 
Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu vyšetřování. „Že Kušnierz začal vypovídat, za 
to může lakota těch, kteří byli nad ním. Domnívám se, že kdyby mu dali pár mega, odseděl by si svoje 
a byl by klid," uvedl pro Deník jeden z hodnotitelů evropských projektů." 
URL| http://mostecky.denik.cz/zpravy_region...innosti-v-rop-severozapad-20161213.html 
 

Zásah v Ústí: policisté šli po politicích, zadrželi i bývalou hejtmanku 
Vaňhovou 

14.12.2016    Olomoucký deník    str. 10   Česko/Z regionů 
    (zpr)    Ústecký kraj     

Těžkou hlavu teď zřejmě mají lidé zapletení do machinací s dotacemi. 
Kriminalisté včera zahájili trestní stíhání 24 osob. Důvod? Zneužití evropských dotací. 
 Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. 
Uvedl to žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu prý musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
 Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších 
trestných činů. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala,“ uvedl Žinčík. 
 Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil 
na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
MOŽNÁ PROMLUVIL ODSOUZENÝ KUŠNIERZ 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění v ROP Severozápad. 
 Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani nová vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. 
Jednalo se o domluvu na nejvyšší úrovni. Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu 
vyšetřování. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Střední Morava 
Publikováno| Olomoucký deník; Česko/Z regionů; 10 
Publikováno| Prostějovský deník; Česko/Z regionů; 10 
Publikováno| Šumperský a jesenický deník; Česko/Z regionů; 10 
Publikováno| Přerovský a hranický deník; Česko/Z regionů; 10 
Publikováno| Zlínský deník; Česko/Z regionů; 10 
Publikováno| Valašský deník; Česko/Z regionů; 10 

http://mostecky.denik.cz/zpravy_region/policie-obvinila-24-lidi-kvuli-cinnosti-v-rop-severozapad-20161213.html


Publikováno| Slovácký deník; Česko/Z regionů; 10 
Publikováno| Kroměřížský deník; Česko/Z regionů; 10 
ID| 16b1c94a-8527-46b6-ac75-a8937a614604 
 

Policie sebrala exhejtmanku ČSSD Vaňhovou 
13.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0   Monitor 

    čtk    Ústecký kraj     

Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. Podle informací serveru Lidovky.cz je mezi zadrženými 
bývalá hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová. 
 
Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. S 
ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, dodal 
Minx. 
  Původní text ZDE 
     Některé ze zadržených nyní policisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu podle 
informací ČTK vyslýchají v Praze. Podnikatel Patrik Oulický mezi nimi není. ČTK dnes před polednem 
řekl, že nebyl zadržen a ani z ničeho obviněn. 
  Aktuální obvinění 24 lidí by mohlo souviset s další kauzou bývalého ředitele ROP Severozápad Petra 
Kušnierze. Ten je za žalobci zmiňovaný skutek stíhán od loňského prosince. Policie má v této kauze k 
dispozici dokumenty a nahrávky, na nichž bývalý ředitel popisuje údajné manipulace s projekty. 
Materiály se týkají některých podnikatelů a politiků, například bývalého radního Ústeckého kraje 
Arna Fišery (ČSSD) nebo podnikatele Daniela Ježka. ČTK se dnes snažila Fišeru kontaktovat, jeho 
mobilní telefon je ale vypnutý. 
  Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika 
kauzách figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití 
pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím 
nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý 
ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena 
Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
  Soudkyně Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními hybateli dění kolem ROP 
Severozápad. „Soudu je známo, že nad Irenou Kotlanovou pak stál kromě Koudy, Markvarta ještě 
Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr Novák, Daniel Ježek,“ řekla. Ve 
výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s Ježkem, exsenátorem Novákem v Chomutově či 
Oulickým. 
  
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=466958 
 

Policie stíhá 24 lidí kvůli činnosti v ROP Severozápad 
13.12.2016    parlamentnilisty.cz    str. 0   Monitor 

    vam, čtk    Ústecký kraj     

Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Trestných činů se měli 
dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes v 
tiskové zprávě žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 

http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=466958


Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. S 
ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, dodal 
Minx. 
  Některé ze zadržených nyní policisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu podle 
informací ČTK vyslýchá v Praze. Jedním z nich je údajně i ústecký podnikatel Patrik Oulický. 
  Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. Hned v 
několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět 
let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho 
ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu 
s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého 
kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
  Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. „Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál 
kromě Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr 
Novák, Daniel Ježek,“ řekla soudkyně. Ve výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s podnikatelem 
Danielem Ježkem, odsouzeným exsenátorem Novákem v Chomutově či Oulickým. 
 
 
URL| http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=466931 
 

Zásah v Ústí: policisté šli po politicích, zadrželi i bývalou hejtmanku 
Vaňhovou 

14.12.2016    Plzeňský deník    str. 10   Česko 
    (zpr)    Ústecký kraj     

Těžkou hlavu teď zřejmě mají lidé zapletení do machinací s dotacemi. 
Kriminalisté včera zahájili trestní stíhání 24 osob. Důvod? Zneužití evropských dotací. 
 Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. 
Uvedl to žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu prý musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
 Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších 
trestných činů. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala,“ uvedl Žinčík. 
 Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil 
na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
MOŽNÁ PROMLUVIL ODSOUZENÝ KUŠNIERZ 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění v ROP Severozápad. 

http://www.parlamentnilisty.cz/article.aspx?rubrika=1401&clanek=466931


 Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani nová vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. 
Jednalo se o domluvu na nejvyšší úrovni. Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu 
vyšetřování. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Západní Čechy 
Publikováno| Plzeňský deník; Česko; 10 
Publikováno| Domažlický deník; Česko; 10 
Publikováno| Chebský deník; Česko; 10 
Publikováno| Karlovarský deník; Česko; 10 
Publikováno| Klatovský deník; Česko; 10 
Publikováno| Rokycanský deník; Česko; 10 
Publikováno| Sokolovský deník; Česko; 10 
Publikováno| Tachovský deník; Česko; 10 
ID| d6930527-45de-45b7-8ea9-1dc21f2ef02b 
 

Palermo 
14.12.2016    Právo    str. 6   Publicistika 

    Josef Koukal    Ústecký kraj     

Sloupek 
 
Chválit boží mlýny by bylo ještě předčasné. Národní centrála proti organizovanému zločinu si vzala po 
čase opět na mušku severočeské Palermo a zdá se, že tentokrát míří výš než na pěšáky. V úterý 
obvinila čtyřiadvacet lidí podezřelých z napojení na eurodotační penězovod známý jako ROP 
Severozápad, s akčním rádiem od Ústí nad Labem po Karlovy Vary. 
 Korupce je jako hydra, jednu hlavu srazíte, dvě jí narostou. Ovšem jen dokud má přísun 
peněz, vládne mocí a živí se strachem ovládaných jak strašidlo Barbucha. I poměrně dlouho se může 
zdát neporazitelná. Pokud ale zůstanou zachovány alespoň v základních obrysech demokracie a 
právo, dříve či později se objeví nějaký Hérakles. 
 Moc severočeských kmotrů se rozrostla úměrně tomu, jak dlouho trvala. Pozice si budovala 
deset, možná patnáct let v politických, podnikatelských i úřednických kruzích. O mafii mluvila 
opozice, státní zástupci, psalo se o ní, ale jako by šlo o nějaký kolorit, který k chudému a 
vykořeněnému regionu tak nějak patří. 
 Nejpřísněji dopadla ruka spravedlnosti na bývalého ředitele ústeckého dotačního úřadu Petra 
Kušnierze. Před čtyřmi lety byl odsouzen k pětiletému trestu za přijetí úplatku, začátkem letošního 
roku k úhrnnému sedmiletému vězení za dotační podvody. V druhém procesu však došla obviněnému 
trpělivost s rolí obětního beránka a začal vypovídat. Ostatně i samotní vyšetřovatelé dobře věděli, že 
zatímco na úřednických postech se střídají marionety, loutkoherci zůstávají titíž. 
 Soudkyně Kamila Elsnicová, která kromě Kušnierze poslala do vězení i další tři zaměstnance 
dotačního úřadu, přiznala, že před soudem skončily jen malé ryby. O rozdělování dotací bohužel 
rozhodovali podnikatelé Alexandr Novák, Patrik Oulický a Daniel Ježek. 
 Kde už jsme podobná slova slyšeli? Neříkal něco na ten způsob soudce Alexander Sotolář, 
když vynášel rozsudek nad úředníky v pražské kauze Opencard? Obžalovaní rozhodně nebyli hlavními 
aktéry ani hlavními hybateli událostí, které byly předmětem trestního řízení, pravil tehdy. 
 Jména skutečných severočeských bossů jsou známá. Mezi nově obviněnými figuruje i bývalá 
ústecká hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová, expartnerka zavražděného podnikatele Romana Housky. A 
to není podle všeho konec. Nezdá se, že by se protimafiánská Národní centrála bála vystoupit proti 



politikům vládních stran, jak strašil Andrej Babiš po svém souboji s Milanem Chovancem o slučování 
celostátních policejních útvarů. A to je další dobrá zpráva. 
 
Foto popis| 
 

Policie zadržela kvůli evropským dotacím ústeckou exhejtmanku 
Vaňhovou 

14.12.2016    Právo    str. 2   Zpravodajství 
    Jakub Bartosz Aleš Pelikán    Ústecký kraj     

Policie v pondělí začala stíhat 24 lidí v souvislosti s prověřováním dotačních programů Regionální rady 
regionu soudržnosti Severozápad (ROP). 
 
V rámci nich se v Ústeckém a Karlovarském kraji rozdělují eurodotace, ovšem v minulosti se objevila 
řada podezření z podvodů. Detektivové éru kolem roku 2010 postupně rozplétají. 
 Část případů již projednávají soudy, před nimi však stanuli hlavně bývalí ředitelé ROP či 
úředníci. 
 Tentokrát se však Národní centrála proti organizovanému zločinu (NCOZ) zaměřila na bývalé 
lokální politiky či podnikatele, kteří měli ze systému těžit. 
 Podle serveru Lidovky.cz je mezi zadrženými bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana 
Vaňhová, která šéfovala kraji v roce 2008 až 2012. Vedle toho byla ve výboru Regionální rady ROP 
Severozápad, který měl v rozdělování eurodotací poslední slovo. 
 Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v 
listopadu 2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. 
 Dalším zadrženým je podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek, obchodní partner další vlivné 
ústecké postavy Patrika Oulického. Také ten byl dříve členem ODS. 
 Podle původních informací Práva patřil mezi zadržené také Oulický. On sám to však včera 
vyvrátil. Řekl, že nebyl ani zadržen ani obviněn. 
Mezi obviněnými má být podle serveru Aktuálně.cz i bývalý senátor za ODS Alexandr Novák, který byl 
v minulosti odsouzen za přijetí čtyřicetimiliónového úplatku. 
 Dnes už je na svobodě. Soud ho podmínečně propustil po odpykání půlky trestu, tedy zhruba 
dvou let vězení. Zaručil se za něj motorkářský klub Gryphons. Po propuštění z vězení si podle 
dřívějších zpráv médií koupil Novák dva hotely v Chomutově. 
 Aktuální vyšetřování by se mělo týkat dotací z let 2007 až 2013. Státní zástupce Tomáš Minx z 
pražského vrchního státního zastupitelství včera oznámil, že kriminalisté obviněné podezírají z 
poškození finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny. 
Za to jim při značné škodě hrozí až deset let vězení. 
 
Potopila je výpověď obětního beránka? 
 
Současný předseda ROP Severozápad Milan Pipal (KSČM) nemá informace o tom, že by mezi 
obviněnými byli jeho současní kolegové z úřadu. O které projekty se policie zajímá, nechtěl kvůli 
vyšetřování říci. 
 Podle zdroje Práva se nynější vyšetřování rozjelo loni na podzim, kdy se rozhodl 
spolupracovat s policií bývalý ředitel ROP Petr Kušnierz. Loni v prosinci byl obviněn z poškozování 
finančních zájmů EU. Měl sepsat řadu dokumentů o zájmových projektech a lidech, kteří měli zájem 
na jejich úspěchu. 
Mezi nimi například o Ježkovi, bývalém krajském radním Arno Fišerovi, který působil i ve výboru ROP, 
či někdejším šéfovi krajské ČSSD Petru Bendovi. 
 Telefon Fišery byl včera vypnutý, Benda Právu sdělil, že jeho se kauza netýká. „Jsem dnes 
normálně v práci v Teplicích a k osobním věcem kohokoliv se nechci vyjadřovat,“ řekl Právu. Kušnierz 



byl v březnu v kauze související s dotacemi z ROP Severozápad odsouzen nepravomocně k sedmi 
letům vězení. 
 Ještě předtím ale u soudu tvrdil, že se ovlivňování projektů na ROP Severozápad dělo, a to i s 
vědomím politiků Ústeckého a Karlovarského kraje. Existovala prý řada zájmových projektů, které 
musely „projít“. 
 „Ovlivňování projektů za mého působení na ROP existovalo s vědomím karlovarských politiků 
i politiků z Ústeckého kraje. A budu si za tím stát, a to co tvrdím, je pravda pravdoucí,“ řekl tehdy 
soudu. 
 
Na ROP dohlíželi „styční důstojníci“ 
 
Za zájmové projekty Kušnierz označil například stavbu hotelu v ústecké Větruši, nábřeží Maxipsa Fíka 
v Kadani, hotel Cascade v Mostě či hotel Palace v Ústí nad Labem. Seznamy zájmových projektů 
podle něj dodával podnikatel Ježek. 
 „Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. Zpovídali jsme se mu,“ uvedl Kušnierz. Ten 
popisoval i schůzky s podnikatelem Oulickým a bývalým senátorem Novákem. 
 Spolu s Kušnierzem byl letos na jaře odsouzen i další bývalý ředitel úřadu Pavel Markvart, 
bývalý náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Soudkyně 
Kamila Elsnicová při odůvodnění rozsudku řekla, že nad obžalovanými stáli ještě výše postavení lidé. 
 „Patrik Oulický, Alexandr Novák a Daniel Ježek, ti byli styční důstojníci, kteří bohužel 
rozhodovali o tom, které projekty mají projít a které ne,“ prohlásila Elsnicová. 
 Kauzu komentoval také předseda vlády Bohuslav Sobotka (ČSSD), pro kterého jsou problémy 
spojené s úřadem minulostí. „Naše vláda už nastavila systém čerpání evropských prostředků jinak. 
Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou opakovat,“ řekl. 
 
Kriminalisté obviněné podezírají z poškození finančních zájmů EU spáchaného ve prospěch 
organizované zločinecké skupiny 
 
Foto popis| Jana Vaňhová na sjezdu ČSSD v roce 2009. V té době byla za tuto stranu krajskou 
hejtmankou. 
Foto autor| Foto PRÁVO – Petr Horník 
 

Zásah v Ústí: policisté šli po politicích, zadrželi i bývalou hejtmanku 
Vaňhovou 

14.12.2016    Pražský deník    str. 10   Česko / Z regionů 
    (zpr)    Ústecký kraj     

Těžkou hlavu teď zřejmě mají lidé zapletení do machinací s dotacemi. 
Kriminalisté včera zahájili trestní stíhání 24 osob. Důvod? Zneužití evropských dotací. 
 Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad. 
Uvedl to žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu prý musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
 Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších 
trestných činů. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala,“ uvedl Žinčík. 
 Regionální operační program (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy 
doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. 



Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil 
na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. 
Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování 
projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek 
hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
 
MOŽNÁ PROMLUVIL ODSOUZENÝ KUŠNIERZ 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění v ROP Severozápad. 
 Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani nová vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. 
Jednalo se o domluvu na nejvyšší úrovni. Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu 
vyšetřování. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
 
Region| Střední Čechy 
Publikováno| Pražský deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Boleslavský deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Benešovský deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Kladenský deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Berounský deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Kolínský deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Kutnohorský deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Mělnický deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Nymburský deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Příbramský deník; Česko / Z regionů; 10 
Publikováno| Rakovnický deník; Česko / Z regionů; 10 
ID| d96d46d5-89df-41e4-a57a-d2f683428083 
 

Policie zadržela 24 lidí kvůli údajnému podvodu s dotacemi 
13.12.2016    Prima    str. 1   18:55 Zprávy FTV Prima 

        Ústecký kraj     

Tomáš HAUPTVOGEL, moderátor 
-------------------- 
Čtyřiadvacet lidí ze severozápadu Čech tráví předvánoční čas asi trochu jinak, než si představovalo. 
Musí totiž policii vysvětlovat údajný dotační podvod. Všichni jsou podezřelí ze zneužití dotací od 
Evropské unie. Mezi zadrženými jsou podle našich informací někteří významní politici, například 
bývalá ústecká hejtmanka za ČSSD Jana Vaňhová. Kolegyně Karolina Hošek ví, kdo další je v hledáčku 
policie. 
 
Karolina HOŠEK, redaktorka 
-------------------- 
Vedle exhejtmanky Jany Vaňhové, kterou si možná vybavíte i jako partnerku zastřeleného 
podnikatele Romana Housky, policie podle médií zadržela i vlivného hráče Ústecka a bývalého člena 
ODS Patrika Oulického. Ten ale, že by ho stíhala policie, popírá. Některé ze zadržených dnes policie 
vyslýchá v Praze. 
 



Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně 
-------------------- 
Policejní orgán Národní centrály proti organizovanému zločinu zahájil trestní stíhání 24 osob. 
Nejzávažnějším trestným činem je zvlášť závažný zločin poškození zájmů Evropské unie. 
 
redaktor 
-------------------- 
Podle našich informací se detektivové zajímají také o špičky krajské ČSSD tady v Karlových Varech. 
Dnes například Miroslav Čermák odcházel odsud z budovy krajského ředitelství policie v doprovodu 
dvou detektivů, konkrétně to bylo z místnosti, kde se snímají otisky prstů. 
 
Karolina HOŠEK, redaktorka 
-------------------- 
Kromě něj mají policisté v hledáčku podle našich zdrojů i krajského zastupitele Jakuba Pánika a 
starostu Chebu Petra Navrátila. U toho už loni v zimě policie kvůli kauze dělala domovní prohlídku. 
 
Petr NAVRÁTIL, starosta Chebu /ČSSD/ 
-------------------- 
Nebyl jsem v té souvislosti obviněn, nebylo mi nic sděleno. Tím ale nevylučuji, že to nemůže ještě 
přijít. 
 
Karolina HOŠEK, redaktorka 
-------------------- 
Premiér Bohuslav Sobotka se k divokému dění na severozápadě Čech, které jeho strany neukazuje v 
nejlepším světle, dvakrát vyjadřovat nechtěl. 
 
Bohuslav SOBOTKA, premiér /ČSSD/ 
-------------------- 
Tak já myslím, že a je na policii, aby konala svoji práci. 
 
Karolina HOŠEK, redaktorka 
-------------------- 
Policisté si došli také pro Daniela Ježka, tedy jednoho z nejvlivnějších podnikatelů na Ústecku. Ten 
měl být velmi blízkým obchodním partnerem Alexandra Nováka, bývalého senátora, který byl před 
roky odsouzený za korupci. I pro něj si dnes přišla policie. Regionální operační program Severozápad, 
který přerozděluje peníze od Unie, měl přitom vážné problémy už v minulosti. Například jeho bývalý 
ředitel bylo odsouzen k pětiletému vězení za přijímání úplatků, dalších několik trestních kauz soudy 
stále řeší. Karolina Hošek a krajské štáby, Prima FTV. 
 
Tomáš HAUPTVOGEL, moderátor 
-------------------- 
A policejní výslechy podezřelých probíhají tady v Praze i v těchto večerních hodinách. 
 
Terezie KAŠPAROVSKÁ, moderátorka 
-------------------- 
V Praze v Bartolomějské ulici je náš kolega, reportér Pavel Štrunc. Pavle, dobrý večer. Co se na místě 
právě teď aktuálně děje? 
 
Pavel ŠTRUNC, redaktor 
-------------------- 
Dobrý večer. Abych to trochu odlehčil, tak tady před budovou je to hlavně o čekání, protože skutečně 
těch informací je naprosté, ale naprosté minimum. Dá se říct, že uvnitř budovy ale výslechy probíhají, 



neprobíhají asi všech 24 lidí, kteří dnes byli zadrženi. O tom, že tady výslechy probíhají, jsme se 
přesvědčili na vlastní oči i tím, že zde skupinka policistů přiváděla muže, kterého jsme nebyli schopni 
ale poznat. Měl na rukou pouta, měl je, ale ruce měl překryta šálou. V tuto chvíli, jak už jsem řekl, 
těch informací je velmi málo. My skutečně zkoušíme oslovit kohokoliv, kdo do této budovy vchází. 
Někdy se nám to podaří a skutečně, lidově řečeno, padneme na advokáta, který jde za svým klientem 
a souvisí to s touto kauzou, ale obecně nechtějí vůbec mluvit, už jenom ... nechtějí vůbec říct, koho 
zastupují a o co přesně se jedná. To je zatím vše, přeji hezký večer. 
 

Policie zadržela 24 lidí kvůli údajným podvodům s dotacemi 
13.12.2016    Prima    str. 2   17:30 Odpolední zprávy 

        Ústecký kraj     

redaktorka 
-------------------- 
Policie zadržela 24 lidí kvůli údajným podvodům s dotacemi. Více než dvě desítky lidí ze severních 
Čech jsou podezřelé ze zneužívání dotací od Evropské unie. Mezi zadrženými jsou i někteří významní 
politici. Policie podle serveru Lidovky.cz zadržela například bývalou ústeckou hejtmanku za ČSSD Janu 
Vaňhovou, jejímž partnerem byl zastřelený podnikatel Roman  Houska. Mezi zadrženými by měl být i 
někdejší vlivný člen ODS Patrik Oulický. Podrobnosti přinesou hlavní zprávy. 
 

Zprávy Radia Praha - 13.12.2016 
13.12.2016    Radio Praha    str. 0    

        Ústecký kraj     

Kvůli ROP Severozápad byla zadržena ústecká exhejtmanka Vaňhová 
 
Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje za ČSSD Jana Vaňhová. Píše to server Lidovky.cz, kterému to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav 
Beneš. Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká 
Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť 
závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované 
zločinecké skupiny a dalších trestných činů. Vaňhová působila v letech 2008 až 2012 ve výboru 
regionální rady ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude 
podpořen evropskými penězi. 
 

Policie stíhá v severních Čechách desítky lidí kvůli evropským 
dotacím 

13.12.2016    securitymagazin.cz    str. 0    
        Ústecký kraj     

Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
Praha/Ústí nad Labem (ČTK) - Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu 
poškození finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny 
a dalších trestných činů. S ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány 
bližší informace, dodal Minx. 
Některé ze zadržených nyní policisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu podle 
informací ČTK vyslýchají v Praze. Podnikatel Patrik Oulický mezi nimi není. ČTK dnes před polednem 
řekl, že nebyl zadržen a ani z ničeho obviněn. 



Aktuální obvinění 24 lidí by mohlo souviset s další kauzou bývalého ředitele ROP Severozápad Petra 
Kušnierze. Ten je za žalobci zmiňovaný skutek stíhán od loňského prosince. Policie má v této kauze k 
dispozici dokumenty a nahrávky, na nichž bývalý ředitel popisuje údajné manipulace s projekty. 
Materiály se týkají některých podnikatelů a politiků, například bývalého radního Ústeckého kraje 
Arna Fišery (ČSSD) nebo podnikatele Daniela Ježka. ČTK se dnes snažila Fišeru kontaktovat, jeho 
mobilní telefon je ale vypnutý. 
Regionální operační programu (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika 
kauzách figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití 
pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím 
nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý 
ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena 
Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
Soudkyně Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními hybateli dění kolem ROP 
Severozápad. "Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál kromě Koudy, Markvarta 
ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr Novák, Daniel Ježek," řekla. 
Ve výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s Ježkem, exsenátorem Novákem v Chomutově či 
Oulickým. 
URL| http://www.securitymagazin.cz/zpravy/p...kvuli-evropskym-dotacim-1404054099.html 
 

Policie si kvůli evropským dotacím došla pro bývalou hejtmanku i 
další vlivné z regionu 

13.12.2016    seznam.cz    str. 0   Domácí 
    Radek Nohl    Ústecký kraj     

Kvůli podezření ze zneužití evropských dotací v ROP Severozápad policie obvinila 24 lidí. 
 
V několik let vyšetřovaném případu machinací s evropskými dotacemi na Ústecku a Karlovarsku 
zasáhla policie i proti lidem z nejvyšších pater regionální politiky a byznysu. 
Podle serveru lidovky.cz byla při dnešní akci policistů zadržena bývalá hejtmanka Ústeckého kraje 
Jana Vaňhová. 
Seznamu se pak podařilo ověřit, že si policisté došli také po jednoho z nejvlivnějších podnikatelů na 
Ústecku – Daniela Ježka. Ten byl léta znám jako nejbližší obchodní partner exsenátora Alexandra 
Nováka, který je ostatně podle serveru Aktuálně.cz také mezi zadrženými. 
Státní zastupitelství uvedlo, že obviněno bylo celkem 24 lidí. 
„Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů Evropské 
unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů," uvedl 
žalobce Vrchního státního zastupitelství v Praze Tomáš Minx. 
Obvinění podnikatele Daniela Ježka potvrdil jeho advokát Michael Kis. Na Ježkovo roli v případu 
upozornil před soudem bývalý ředitel dotačního úřadu Petr Kušnierz, který už byl za machinace s 
dotacemi nepravomocně odsouzen. 
"Pan Ježek byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad, jezdil jsem za ním s panem Vráblíkem 
(další obžalovaný - pozn. red.) a řešil jednotlivé projekty," popsal před soudním senátem, Ježek však 
poté toto tvrzení popřel. 
Mezi lidmi, které dnes policie zadržela, je dále bývalý ředitel dotačního úřadu Petr Vráblík. Jeho 
advokát Roman Lamka Seznamu kolem druhé odpoledne řekl, že jede k výslechu, kde se dozví, zda 
byl jeho klient i obviněn. 
K zadržení někdejších předních funkcionářů sociální demokracie se vyjádřil i premiér Bohuslav 
Sobotka. Reagoval slovy, že je na policii, aby konala svou práci. 

http://www.securitymagazin.cz/zpravy/policie-stiha-v-severnich-cechach-desitky-lidi-kvuli-evropskym-dotacim-1404054099.html


Potíže v ROP SeverozápadRegionální operační program Severozápad provázely od roku 2010 velké 
potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, 
úředníci i politici. 
Hned v několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud letos 
potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl odsouzen i 
další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a 
úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. „Soudu je známo, že nad Irenou Kotlanovou pak stál kromě 
Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr Novák, 
Daniel Ježek," řekla soudkyně. 
 
URL| https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/no...chodniho-partnera-alexandra-novaka-7591 
 

Velký zátah policie: V poutech skončila i exhejtmanka Vaňhová 
13.12.2016    tn.cz    str. 0   TN.CZ/default 

        Ústecký kraj     

Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Serveru Lidovky.cz to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav Beneš. Podle 
zdrojů ČTK je mezi zadrženými také Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad jako 
pověřený ředitel. 
 
Kriminalisté celkem stíhají 24 lidí. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální 
radě regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes v tiskové zprávě žalobce Tomáš Minx z Vrchního 
státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
 
Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. S 
ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, dodal 
Minx. 
 
Některé ze zadržených nyní policie v Praze vyslýchá, zjistila ČTK. Případem se zabývají policisté z 
Národní centrály proti organizovanému zločinu. 
Foto priloha: http://img.cz.prg.cmestatic.com/media/images/440x248/Dec2016/1941670.jpg?d41d 
 
URL| http://tn.nova.cz/clanek/velky-zatah-p...sku-se-krade-z-fondu-evropske-unie.html 
 

24  lidí obviněno v kauze podvodů s dotacemi z EU 
13.12.2016    TV Nova    str. 2   17:00 Odpolední Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

Petra SVOBODA, moderátorka 
-------------------- 
Vrchní státní zastupitelství obvinilo 24 lidí kvůli podvodům s evropskými dotacemi. Mezi zadrženými 
je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. Kauza souvisí s dřívějšími manipulacemi s 
eurodotacemi na ústeckém dotačním úřadu ROP Severozápad. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 

https://www.seznam.cz/zpravy/clanek/nova-obvineni-za-evropske-dotace-policie-stiha-i-obchodniho-partnera-alexandra-novaka-7591
http://img.cz.prg.cmestatic.com/media/images/440x248/Dec2016/1941670.jpg?d41d
http://tn.nova.cz/clanek/velky-zatah-policie-v-cesku-se-krade-z-fondu-evropske-unie.html


Vrchní státní zastupitelství odmítlo prozatím kauzu blíže komentovat. Potvrdilo jen trestní stíhání 24 
lidí z poškozování finančních zájmů Evropské unie. Stíhání má souviset s výpověďmi bývalého ředitele 
ústeckého dotačního úřadu Petra Kušnierze. Ten byl v minulosti kvůli korupci a podvodů odsouzen, a 
který se později rozhodl spolupracovat s policií a vypovídat. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně, Praha 
-------------------- 
Já vám mohu v této fázi vyšetřování, které je úplně na počátku, potvrdit pouze to, že policejní orgán 
Národní centrály proti organizovanému zločinu rozhodl o zahájení trestního stíhání 24 osob. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Mezi zadrženými figurují jméno jako Daniel Ježek nebo Jana Vaňhová. Ta je bývalou 
sociálnědemokratickou hejtmankou Ústeckého kraje. Její role v organizované skupině zatím není 
jasná, Ježek je spolumajitelem domu, ve kterém dotační úřad dříve sídlil a vyplácel mu za to 
milionové nájmy. 
 
Michael KIS, obhájce podnikatele Davida Ježka 
-------------------- 
Teď jsem si převzal sdělení obvinění mého klienta, no a jdu na první výslech. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Výslechy zadržených budou pravděpodobně pokračovat do pozdních nočních hodin. Víc se o kauze 
dozvíte ve večerních Televizních novinách. Martin Kočárek, televize Nova. 
 

24 lidí obviněno v kauze podvodů s dotacemi z EU 
13.12.2016    TV Nova    str. 2   19:30 Televizní noviny 

        Ústecký kraj     

Petr SUCHOŇ, moderátor 
-------------------- 
Policejní razie na severu Čech. Národní centrála proti organizovanému zločinu zatkla 24 lidí. Kauza se 
týká machinací s evropskými dotacemi na ústeckém a karlovarském dotačním úřadě ROP 
Severozápad. 
 
Petra SVOBODA, moderátorka 
-------------------- 
Mezi zadrženými je i bývalá sociálně demokratická hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová a v 
poutech měl skončit i bývalý senátor za ODS a vlivný podnikatel Alexandr Novák. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Oznámení o stíhání vlivných politiků a podnikatelů přišlo jako rána z čistého nebe. V poutech skončilo 
24 lidí. Vrchní státní zastupitelství je viní z manipulací s evropskými dotacemi. 
 
Lenka BRADÁČOVÁ, vrchní státní zástupkyně Praha 
-------------------- 
Policejní orgán Národní centrály proti organizovanému zločinu rozhodl o zahájení trestního stíhání 24 
osob jako obviněných ze spáchání zejména zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie. 



 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Mezi zadrženými je například bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová, za korupci 
odsouzený bývalý senátor Alexandr Novák nebo vlivný podnikatel a bývalý člen ODS Daniel Ježek. Ten 
ačkoli nebyl zaměstnancem dotačního úřadu, měl mít výrazný vliv na to, komu budou dotace 
přiděleny. 
 
Michael KIS, obhájce podnikatele Davida Ježka 
-------------------- 
Teď jsem si převzal sdělení obvinění mého klienta. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Z jaké souvislosti je teda váš klient stíhanej? 
 
Michael KIS, obhájce podnikatele Davida Ježka 
-------------------- 
Já jsem tam viděl nějaký organizátorství v rámci těch dotací. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Vše měla spustit výpověď bývalého ředitele dotačního úřadu Petra Kušnierze. Ten byl odsouzen za 
korupci a ovlivňování projektů. Později se ale rozhodl s policií spolupracovat a pomohl machinace s 
dotacemi rozplést. Poprvé policie na dotačním úřadu zasahovala v roce 2012. Spojitost s dřívějšími 
projekty naznačuje i to, že zatýkání neprobíhalo na dotačním úřadu. Ten od současné kauzy dává 
ruce pryč. 
 
Pavel ŽINČÍK, mluvčí ROP Severozápad 
-------------------- 
Policie v souvislosti s tímto šetřením v úřadu regionální rady nezasahovala. Kauza se nebude týkat 
současných projektových řízení. Všechno to bude spíše z minulosti. 
 
Martin KOČÁREK, redaktor 
-------------------- 
Podle vrchního státního zastupitelství měli obvinění způsobit škody velkého rozsahu. Za to jim hrozí 
až 10 let vězení. Martin Kočárek, televize Nova. 
 
Petr SUCHOŇ, moderátor 
-------------------- 
A u tématu ještě zůstaneme. Některé obviněné dnes totiž policisté vyslýchali v Praze. U policejní 
budovy v centru hlavního města je kolega Jakub Pacner. Jakube, stále ještě výslechy probíhají? 
 
Jakub PACNER, redaktor 
-------------------- 
Dobrý večer. Tak podle našich informací někteří z obviněných přicházeli nebo byli předvedeni policií 
sem do budovy už ráno v poutech. Nicméně vyšetřovatelé a advokáti přicházeli až v průběhu dne, 
zejména v podvečerních hodinách. Ty výslechy v podstatě přes den vůbec nezačaly. My jsme se ptali 
advokátů na nějaké bližší podrobnosti. Nechtěli nám nic říct, odkazovali se na mlčenlivost. Výslechy 
nezačaly proto, protože přes den, možná ještě teď se advokáti seznamují s těmi, s těmi obviněními 
svých klientů. Je dost pravděpodobně, že ty, že ty výslechy začnou ve večerních hodinách, potrvají 
přes noc až do rána, případně i zítra. Ještě pravděpodobnější scénář je, že výslechy začnou až zítra 



ráno. Protože, protože byly v kauze před lety politici ODS a ČSSD, kteří tehdy na severu Čech dohlíželi 
na přerozdělování evropských dotací, snažili jsme se dnes získat vyjádření předsedy občanské 
demokracie Petra Fialy a také předsedy ČSSD Bohuslava Sobotky. Ten první zmíněný nás odmítl s tím, 
že byl pracovně vytížen, že byl zaneprázdněn. Nicméně slova premiéra a šéfa ČSSD Bohuslava 
Sobotky si můžete poslechnout už teď. 
 
Bohuslav SOBOTKA, premiér ČR /ČSSD/ 
-------------------- 
Je na policii, aby konala svoji práci. Předpokládám podle toho, co se objevilo v médiích, že se jedná o 
ROP Severozápad. Hospodaření s finančními prostředky v rámci ROPu Severozápad, to už je přece 
jenom vzdálenější minulost. Nedotýká se to už mandátu naší vlády a řekl bych, že i z pohledu sociální 
demokracie už je to spíše minulost než, než přítomnost. 
 

Exhejtmanka Vaňhová zatčena, je podezřelá ze zneužití dotací 
13.12.2016    tyden.cz    str. 0   Kauzy 

    ČTK    Ústecký kraj     

Policie po rozsáhlém zátahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných 
činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. 
Informaci bez dalších podrobností potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. 
 
Policie po rozsáhlém zátahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných 
činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. 
Informaci bez dalších podrobností potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. Mezi obviněnými jsou podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského kraje. Mimo jiné 
bývalá hejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák 
nebo Jiří Červinka. Někteří z nich byli zadrženi a čekají na výslechy. 
 
Podle státního zástupce Tomáše Minxe kauza souvisí s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. Vrchní státní zastupitelství ale bližší informace zatím neposkytlo. Případ ale zřejmě 
souvisí s kauzou bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování 
zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve 
kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 
údajně ovlivněných projektů. 
 
Kušnierz v dokumentech ukázal například na Ježka nebo bývalého krajského radního Arna Fišeru 
(ČSSD). Fišerův telefon je celý den nedostupný a je mezi obviněnými. Zadržena byla i bývalá 
hejtmanka Vaňhová. Oba sociální demokraté působili ve výboru ROP Severozápad, který měl 
konečné slovo při rozhodování, kdo dotaci dostane. Ježka Kušnierz označil letos v únoru za toho, kdo 
o projektech rozhodoval. "Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. S panem Vráblíkem 
(bývalý ředitel ROP Severozápad) jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se mu," řekl 
tehdy Kušnierz. Zároveň tvrdí, že projekty byly ovlivňovány s vědomím politiků. 
 
Média spekulují i o obvinění ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy. 
Mluvčí Ústeckého kraje Lucie Dosedělová řekla, že Macholda před nedávnem zaslal rezignaci na post 
ředitele příspěvkové organizace kraje. Macholda v ROP Severozápad před lety působil jako hodnotitel 
projektů. 
 
Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako 
pověřený ředitel. Telefony nezvedali někdejší členové výboru ROP Severozápad Jakub Pánik, Petr 



Navrátil, Miloslav Čermák a Josef Novotný (všichni ČSSD). Navrátil nejprve působil jako hodnotitel, 
později byl předsedou výboru ROP Severozápad. 
 
Naopak mezi zadrženými není podnikatel Patrik Oulický, o němž média spekulovala. Oulický řekl, že 
nebyl ani z ničeho obviněn. 
 
Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD a premiér 
Bohuslav Sobotka prohlásil, že problémy úřadu ROP Severozápad jsou z pohledu ČSSD minulostí, 
nikoliv přítomností. "To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády," uvedl. 
Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. "Naše vláda už nastavila systém čerpání 
evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou opakovat," řekl. 
 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika kauzách figuruje Kušnierz, 
jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl 
podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za 
ovlivňování projektů. 
 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/kau...odezrela-ze-zneuziti-dotaci_409593.html 
 

Vyšetřování dotačních podvodů: 24 obviněných včetně politiků 
13.12.2016    tyden.cz    str. 0   Politika 

        Ústecký kraj     

Jedním z obviněných v aktuální kauze Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad je 
bývalý předseda výboru, krajský předseda ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil. 
 
Jedním z obviněných v aktuální kauze Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad je 
bývalý předseda výboru, krajský předseda ČSSD v Karlovarském kraji a starosta Chebu Petr Navrátil. 
Potvrdil to jeho advokát Jiří Schüller. Obvinění podle něj stojí na dřívější výpovědi bývalého ředitele 
ROP Severozápad Petra Kušnierze. Policie po rozsáhlém zátahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů 
Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými dotacemi ROP Severozápad. 
 
"Policie v tuto chvíli na základě předloženého obvinění nemá nic zásadnějšího k dispozici než výpověď 
pana obviněného. Pan Kušnierz učinil nějakou výpověď a byla podkladem pro další vývoj situace," 
řekl Schüller. Zda si Navrátil podá proti obvinění stížnost, ale neupřesnil. Aktuální vyšetřování podle 
Schüllera spadá do let 2006 až 2010. Navrátil nejprve působil jako hodnotitel projektů, až později byl 
předsedou výboru ROP Severozápad. 
 
Stížnost už naopak podal další obviněný, podnikatel Daniel Ježek, potvrdil jeho advokát Michael Kis. 
Také podle něj je obvinění postavené na výpovědi Kušnierze. "V podstatě se zrealizovalo to, co říkal 
pan Kušnierz, když mému klientovi loni na podzim vyhrožoval, že pokud mu nepřinese peníze, tak 
učiní jakési oznámení, a to tedy učinil. Teď je tvrzeno, že můj klient něco organizoval nějakým 
způsobem," řekl Kis. Ježka Kušnierz označil letos v únoru za toho, kdo o projektech rozhodoval. "Byl 
styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. S panem Vráblíkem (bývalý ředitel ROP Severozápad) 
jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se mu," řekl tehdy Kušnierz. Zároveň tvrdí, že 
projekty byly ovlivňovány s vědomím politiků. 
 
Kušnierz je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. Ručně sepsal 
několik dokumentů, ve kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. 
Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných projektů. Celý den je nedostupný telefon bývalého šéfa ČSSD 

http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/kauzy/exhejtmanka-vanhova-zatcena-je-podezrela-ze-zneuziti-dotaci_409593.html


v Ústeckém kraji Arna Fišera, na kterého Kušnierz také ukázal. Podle informací ČTK je mezi 
obviněnými. Zadržena byla i bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová (ČSSD). Oba sociální demokraté 
působili ve výboru ROP Severozápad, který měl konečné slovo při rozhodování, kdo dotaci dostane. 
 
Média spekulují i o obvinění ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy. 
Mluvčí Ústeckého kraje Lucie Dosedělová ČTK řekla, že Macholda před nedávnem zaslal rezignaci na 
post ředitele příspěvkové organizace kraje. Macholda v ROP Severozápad před lety působil jako 
hodnotitel projektů. Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který vedl úřad ROP Severozápad několik 
měsíců v roce 2011 jako pověřený ředitel. 
 
URL| http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/pol...-obvinenych-vcetne-politiku_409658.html 
 

Drsný sever. Policie stíhá kvůli dotacím 24 lidí 
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    ZPRAVODAJOVÉ DENÍKU    Ústecký kraj     

Kriminalisté zatkli i bývalou hejtmanku Ústeckého kraje Janu Vaňhovou. 
 
Ústí nad Labem – Až nejvyšších politických špiček v Ústeckém kraji se týká včerejší policejní zátah. 
Kriminalisté zahájili kvůli zneužití evropských dotací trestní stíhání 24 osob, mezi zadrženými by měla 
být i bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. 
 „Stíhaní se měli dopustit trestných činů v souvislosti s činností v Regionální radě regionu 
soudržnosti Severozápad,“ potvrdil žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, 
které případ dozoruje. Konkrétní jména však Minx odmítl sdělit. „V současné době nebudeme 
poskytovat bližší informace,“ uvedl. 
 
POLITICI V POUTECH 
 
Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Serveru Lidovky.cz to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav Beneš. Podle ČTK 
je mezi zadrženými také Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad jako pověřený 
ředitel. Obviněný by měl být i bývalý chomutovský senátor za ODS Alexandr Novák, již dříve 
odsouzený za korupci. Tuto informaci přinesl server Aktuálně.cz. 
 Spekuluje se také o dalších jménech. V případu by mohl být údajně i zapleten například vlivný 
člen ČSSD Arno Fišera. Tyto informace se ovšem nepodařilo potvrdit a samotný Fišera nezvedal 
redaktorovi Deníku telefon ani neodpověděl na zaslanou sms. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala, probíhá u nás běžný úřední den. 
Oficiálně nemáme k zásahu ani žádné informace,“ sdělil Žinčík. 
 Více informací k celé záležitosti včera v podvečer neměl ani hejtman Ústeckého kraje Oldřich 
Bubeníček. „Oficiálně mě nikdo nekontaktoval,“ uvedl hejtman pro Deník. Chod krajského úřadu ani 
dalších krajských organizací podle něj ohrožen není. „Všichni, kterých by se to mohlo teoreticky týkat, 
skončili nejpozději s říjnovými volbami,“ dodal Bubeníček. Právě Jana Vaňhová mu do října dělala ve 
vedení kraje náměstkyni. Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako 
první již před pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při 
rozdělování dotací upozornil a podal i trestní oznámení. 
Tehdy ovšem policie dosáhla jen na ředitele úřadu Regionální rady Petra Kušnierze a nástupce ve 
funkci Karla Markvarta a několik níže postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké 
hejtmanky Karel Kouda. 
 „Jednalo se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a 
možná i eurodotací v Evropské unii. Není podstatné, zda mi nyní dá vyšetřování za pravdu, dokonce 

http://www.tyden.cz/rubriky/domaci/politika/vysetrovani-dotacnich-podvodu-24-obvinenych-vcetne-politiku_409658.html


není podstatné, zda skončí dotyční ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické 
rozkrádání neopakovalo,“ sdělil v rozhovoru pro Deník Leo Steiner. 
BUDOU VRACET PENÍZE? 
Podle něj lze nyní očekávat několikaletý proces s nejasným koncem. „Reálně hrozí, že Evropská 
komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory a to je téměř 20 miliard,“ 
představuje si černý scénář. 
 Deníkem oslovené osoby, které se podílely na hodnocení projektů v rámci ROP Severozápad, 
se domnívají, že ani toto vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. 
 Vypadá to, že potřebné informace ke včerejšímu policejnímu zátahu dal policistům Petr 
Kušnierz. 
Na začátku roku totiž začal před soudem mluvit a rozplétat události kolem rozdělování peněz na 
severu a severozápadě Čech. Jeho výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu vyšetřování. 
„Že Kušnierz začal vypovídat, za to může lakota těch, kteří byli nad ním. Kdyby mu dali pár milionů, 
odseděl by si svoje a byl by klid,“ uvedl pro Deník jeden z hodnotitelů evropských projektů, který si 
nepřál být jmenován. 
 
„Jednalo se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i 
eurodotací v Evropské unii.“ Leo Steiner 
 
Jana Vaňhová Kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální 
rady ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen 
evropskými penězi. Do letošních říjnových voleb ještě byla náměstkyní hejtmana Ústeckého kraje. 
Jejím životním partnerem byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 2013 
zastřelen. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
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Policie obvinila 24 lidí kvůli ROP Severozápad. Mezi zadrženými je i 
Vaňhová 

13.12.2016    ustecky.denik.cz    str. 0   Moje Ústecko 
    ČTK, Martin Klimeš    Ústecký kraj     

Praha/Ústí nad Labem - Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. 
Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad, uvedl žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. 
 
"Minx dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních 
zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných 
činů. S ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, 
dodal Minx. 
MEZI ZADRŽENÝMI JE I BÝVALÁ HEJTMANKA 



Mezi zadrženými je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová. K výslechu údajně musel i 
vlivný podnikatel Patrik Oulický. 
Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost obviněných s 
Úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala, probíhá u nás běžný úřední den. Oficiálně nemáme k 
zásahu ani žádné informace," uvedl Žinčík. 
Regionální operační programu (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. Hned v několika kauzách figuruje 
bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání 
úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud 
potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl odsouzen i 
další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a 
úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. 
KLÍČEM MOHOU BÝT KUŠNIERZOVY VÝPOVĚDI 
Oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP Severozápad, se 
domnívají, že ani tato vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. Jednalo se o domluvu 
na nejvyšší úrovni. 
Kušnierzovy výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu vyšetřování. „Že Kušnierz začal vypovídat, za 
to může lakota těch, kteří byli nad ním. Domnívám se, že kdyby mu dali pár mega, odseděl by si svoje 
a byl by klid," uvedl pro Deník jeden z hodnotitelů evropských projektů." 
 
URL| http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/...innosti-v-rop-severozapad-20161213.html 
 

Policie stíhá 24 lidí kvůli dotacím, vyslýchá i exhejtmanku 
Vaňhovou 

13.12.2016    usti.iDNES.cz    str. 0   Ústí / Ústí - zprávy 
    ČTK, MF DNES, Andrea Angermannová, MF DNES, Vladimír Vacula    Ústecký kraj     

Na severu Čech zasahovala policie kvůli podezření ze zneužití eurodotací. V kauze týkající se starších 
případů stíhá 24 lidí v souvislosti s jejich činností v Regionální radě regionu soudržnosti Severozápad. 
Policisté vyslýchají i bývalou hejtmanku Ústeckého kraje Janu Vaňhovou. 
 
„Národní centrála proti organizovanému zločinu v pondělí rozhodla o zahájení trestního stíhání 24 
osob jako obviněných z poškození finančních zájmů Evropské unie ve prospěch organizované 
zločinecké skupiny a dalších trestných činů, jehož se měly dopustit v souvislosti s činností Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad,“ sdělil v tiskovém prohlášení Tomáš Minx, státní zástupce 
Vrchního státního zastupitelství v Praze. 
 
„S ohledem na probíhající úkony trestního řízení nebudeme v současné době poskytovat bližší 
informace,“ dodal. 
 
Podle předsedy Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad Milana Pipala zatýkání souvisí s 
nedokončenými případy z minulosti. „Netýká se to posledních čtyř let, co jsem předsedou. Z toho 
nemám žádné obavy,“ řekl iDNES.cz. 
 
Jakých případů by se současné zatýkání mohlo týkat, odmítl spekulovat. „Nemohu poskytovat žádné 
informace, ale vše navazuje na kauzy z období Petra Kušnierze a dalších,“ uvedl Pipal. 
 

http://ustecky.denik.cz/zpravy_region/policie-obvinila-24-lidi-kvuli-cinnosti-v-rop-severozapad-20161213.html


Některé zadržené kriminalisté vyslechli a další vyslýchají. Je mezi nimi i bývalá hejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová. Advokát Jaroslav Beneš iDNES.cz potvrdil, že Vaňhovou v souvislosti s tímto 
případem zastupuje. 
 
Vaňhová byla v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady  Regionálního operačního programu 
(ROP) Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt se podpoří evropskými 
penězi. 
 
Obviněn byl i starosta Chebu a šéf ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil. Podle jeho advokáta Jiřího 
Schüllera stojí jeho obvinění na Kušnierzově výpovědi. 
 
ČTK původně uvedla, že mezi vyslýchanými je i vlivný ústecký podnikatel  Patrik Oulický . On sám to 
pak tiskové agentuře odmítl a řekl, že nebyl zadržený a ani není z ničeho obviněný. 
  Kauza Kušnierz a spol. 
 
Už od roku 2010 provázely ROP Severozápad samé potíže, soudy v této souvislosti řešily několik 
trestních případů. Obviněni byli postupně všichni ředitelé úřadu, politici i úředníci ( psali jsme o tom 
zde ). 
 
V několika kauzách figuruje někdejší ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz. Soud ho potrestal pěti 
lety vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěný. 
 
Letos v březnu poslal ústecký krajský soud Kušnierze zatím nepravomocně na sedm let za mříže za 
ovlivňování projektů. 
 
Policie má k dispozici dokumenty a nahrávky, na nichž Kušnierz popisuje údajné manipulace s 
projekty. Materiály se týkají některých podnikatelů a politiků, třeba bývalého radního Ústeckého 
kraje Arna Fišery nebo podnikatele Daniela Ježka. 
 
S Kušnierzem byli odsouzení také další bývalý ředitel Pavel Markvart, exnáměstek hejtmanky 
Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínku. 
 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová ale tenkrát upozornila, že obžalovaní nejsou ti hlavní, 
kdo hýbali děním okolo ROP Severozápad. 
 
„Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál kromě Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, 
nad ním Patrik Oulický, Alexandr Novák, Daniel Ježek,“ prohlásila Elsnicová. 
 
Kušnierz ve své výpovědi popsal schůzky s podnikatelem Ježkem, odsouzeným bývalým senátorem a 
starostou Chomutova  Novákem  či podnikatelem Oulickým. 
 
URL| http://usti.idnes.cz/policie-zasahoval....aspx?c=A161213_094628_usti-zpravy_vac2 
 

Kvůli ROP Severozápad byla zadržena ústecká exhejtmanka 
Vaňhová 

13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 
        Ústecký kraj     

V 7. odstavci jsme doplnili vyjádření předsedy krajské ČSSD a v 8. odstavci vyjádření ROP Severozápad 
a krajského úřaduÚstí nad Labem 13. prosince (ČTK) - Mezi zadrženými v případu podezření ze 
zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Serveru 

http://usti.idnes.cz/policie-zasahovala-na-severu-cech-kvuli-podezreni-ze-zneuziti-eurodotaci-1rl-/usti-zpravy.aspx?c=A161213_094628_usti-zpravy_vac2


Lidovky.cz to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav Beneš. Podle zdrojů ČTK je mezi zadrženými také Jiří 
Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad jako pověřený ředitel. 
Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
"Teď pojedu za klientkou, takže se teprve seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu," řekl 
serveru Beneš. 
Podle mluvčí Karlovarského kraje Jany Pavlíkové zasahovala dnes policie i v sídle krajské organizace 
Karlovarská agentura rozvoje podnikání. "Zásah ale nesouvisel s činností agentury, a pokud víme, 
policie si z místa neodvezla žádné materiály," řekla ČTK. V agentuře právě pracuje bývalý ředitel 
Červinka. Zatím nejisté je zadržení i dalších bývalých členů regionální rady, Jakub Pánik nebo Petr 
Navrátil (oba ČSSD) dnes ČTK nebrali telefony. 
Vaňhová kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady 
ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými 
penězi. 
Ještě v minulém volebním období působila ve vedení Ústeckého kraje jako náměstkyně hejtmana. 
Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 
2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. Housku podle pravomocného rozsudku zavraždil 
bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let vězení. 
Kromě Vaňhové působil ve výboru ROP Severozápad také bývalý krajský předseda ČSSD a nekdejší 
krajský radní Arno Fišera. ČTK se snaží získat jeho vyjádření od rána, Fišerův telefon je ale vypnutý. 
Předseda krajské ČSSD Miroslav Andrt ČTK řekl, že o zadržení či obvinění Vaňhové, případně dalších 
lidí, nemá oficiální informace. "Nám v tomto směru informace nikdo neposkytuje. Z logiky věci, o 
kterou pravděpodobně jde, tak by se to těchto dvou (Vaňhové a Fišery) mohlo týkat. O nikom jiném 
zatím nevím a sám čekám, co se dál dozvíme," řekl ČTK Andrt. 
Zásah kriminalistů se nijak nedotkl Krajského úřadu Ústeckého kraje, řekla ČTK jeho mluvčí Lucie 
Dosedělová. Policie nebyla podle mluvčího Pavla Žinčíka na úřadě ROP Severozápad. Podle informací 
ČTK ale byla v uplynulých měsících řada jeho zaměstnanců podat policii vysvětlení. 
trm pnp jpt 
Cas| 15:13 
 

Kvůli ROP Severozápad byla zadržena ústecká exhejtmanka 
Vaňhová 

13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 
        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 13. prosince (ČTK) - Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských 
dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Serveru Lidovky.cz to potvrdil 
advokát Vaňhové Jaroslav Beneš. Podle zdrojů ČTK je mezi zadrženými také Jiří Červinka, který v roce 
2011 vedl úřad ROP Severozápad jako pověřený ředitel. 
Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
"Teď pojedu za klientkou, takže se teprve seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu," řekl 
serveru Beneš. 
Podle mluvčí Karlovarského kraje Jany Pavlíkové zasahovala dnes policie i v sídle krajské organizace 
Karlovarská agentura rozvoje podnikání. "Zásah ale nesouvisel s činností agentury, a pokud víme, 
policie si z místa neodvezla žádné materiály," řekla ČTK. V agentuře právě pracuje bývalý ředitel 
Červinka. Zatím nejisté je zadržení i dalších bývalých členů regionální rady, Jakub Pánik nebo Petr 
Navrátil (oba ČSSD) dnes ČTK nebrali telefony. 



Vaňhová kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady 
ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými 
penězi. Ještě v minulém volebním období působila ve vedení Ústeckého kraje jako náměstkyně 
hejtmana. Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v 
listopadu 2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. Housku podle pravomocného rozsudku 
zavraždil bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let vězení. 
trm pnp jpt 
Cas| 14:41 
 

Kvůli ROP Severozápad byla zadržena ústecká exhejtmanka 
Vaňhová 

13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak eur 
        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 13. prosince (ČTK) - Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských 
dotací je i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje za ČSSD Jana Vaňhová. Píše to server Lidovky.cz, 
kterému to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav Beneš. "Teď pojedu za klientkou, takže se teprve 
seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu," řekl Beneš. 
Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
Vaňhová působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady ROP Severozápad, jenž měl 
konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými penězi. 
trm dr 
Cas| 14:00 
 

Policie stíhá 24 lidí kvůli činnosti v ROP Severozápad 
13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod zak eur 

        Ústecký kraj     

Od 1. do 3. odstavce jsme doplnili další informace a vyjádření podnikatele Patrika 
Oulického.Praha/Ústí nad Labem 13. prosince (ČTK) - Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli 
zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl 
dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. S 
ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, dodal 
Minx. 
Některé ze zadržených nyní policisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu podle 
informací ČTK vyslýchají v Praze. Podnikatel Patrik Oulický mezi nimi není. ČTK dnes před polednem 
řekl, že nebyl zadržen a ani z ničeho obviněn. 
Aktuální obvinění 24 lidí by mohlo souviset s další kauzou bývalého ředitele ROP Severozápad Petra 
Kušnierze. Ten je za žalobci zmiňovaný skutek stíhán od loňského prosince. Policie má v této kauze k 
dispozici dokumenty a nahrávky, na nichž bývalý ředitel popisuje údajné manipulace s projekty. 
Materiály se týkají některých podnikatelů a politiků, například bývalého radního Ústeckého kraje 
Arna Fišery (ČSSD) nebo podnikatele Daniela Ježka. ČTK se dnes snažila Fišeru kontaktovat, jeho 
mobilní telefon je ale vypnutý. 
Regionální operační programu (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika 
kauzách figuruje Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití 
pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím 



nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu s ním byl odsouzen i další bývalý 
ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého kraje Pavel Kouda a úřednice Irena 
Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
Soudkyně Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními hybateli dění kolem ROP 
Severozápad. "Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál kromě Koudy, Markvarta 
ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr Novák, Daniel Ježek," řekla. 
Ve výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s Ježkem, exsenátorem Novákem v Chomutově či 
Oulickým. 
abz trm dr 
Cas| 12:41 
 

Policie stíhá 24 lidí kvůli činnosti v ROP Severozápad 
13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod zak eur 

        Ústecký kraj     

Praha/Ústí nad Labem 13. prosince (ČTK) - Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití 
evropských dotací. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu 
soudržnosti Severozápad, uvedl dnes v tiskové zprávě žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. 
Dodal, že obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození finančních zájmů 
Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších trestných činů. S 
ohledem na úkony trestního řízení nebudou v současné době poskytovány bližší informace, dodal 
Minx. 
Některé ze zadržených nyní policisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu podle 
informací ČTK vyslýchá v Praze. Jedním z nich je údajně i ústecký podnikatel Patrik Oulický. 
Regionální operační programu (ROP) Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď 
řeší několik trestních kauz. Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. Hned v 
několika kauzách figuruje bývalý ředitel ROP Severozápad Petr Kušnierz, jehož soud odsoudil na pět 
let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl podmínečně propuštěn. Letos ho 
ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za údajné ovlivňování projektů. Spolu 
s ním byl odsouzen i další bývalý ředitel Pavel Markvart, někdejší náměstek hejtmanky Ústeckého 
kraje Pavel Kouda a úřednice Irena Kotlanová. Všichni dostali podmínky. 
Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními 
hybateli dění kolem ROP Severozápad. "Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál 
kromě Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr 
Novák, Daniel Ježek," řekla soudkyně. Ve výpovědi Kušnierz detailně popsal schůzky s podnikatelem 
Danielem Ježkem, odsouzeným exsenátorem Novákem v Chomutově či Oulickým. 
abz trm dr 
Cas| 10:42 
 

Rozdělováním dotací v regionu Severozápad se zabývá řada soudů 
13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   pol pod zak eur 

        Ústecký kraj     

Praha 13. prosince (ČTK) - Výběr informací kolem trestních kauz spojených s rozdělováním dotací v 
regionu soudržnosti Severozápad (kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských 
dotací v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti Severozápad): 
 
- V roce 2012 soud poslal za úplatky a zneužití pravomoci na 7,5 roku do vězení bývalého ředitele 
dotačního úřadu Severozápad (Regionální operační program; ROP) Petra Kušnierze. Vrchní soud v 
Praze v lednu 2014 trest zmírnil na pět let. Podle rozsudku Kušnierz chtěl s pomocí svých tří přátel 



získat provize z přidělených dotací. Soud konstatoval, že odsouzení žádali minimálně 1,7 milionu 
korun a velkou část z toho převzali. Kušnierzovi spoluobžalovaní, tři komplicové a tři žadatelé, dostali 
od soudu podmíněné tresty. V květnu 2014 Nejvyšší soud zamítl Kušnierzovo dovolání, v listopadu byl 
pak někdejší vysoký úředník z vězení podmínečně propuštěn. 
- V září 2014 se ústecký krajský soud začal zabývat případem ovlivňováním projektů v ROP 
Severozápad. Letos v březnu bývalého ředitele úřadu Kušnierze poslal zatím nepravomocně na sedm 
let do vězení. Podmínkami potrestal někdejšího náměstka hejtmanky Ústeckého kraje Pavla Koudu, 
dalšího bývalého ředitele úřadu Pavla Markvarta a úřednici Irenu Kotlanovou. Naopak bývalého 
právníka úřadu Jana Martinovského a dalšího z ředitelů Petra Vráblíka obžaloby zprostil. Sedmiletý 
trest pro Kušnierze je souhrnný. Protože se měl skutků dopustit v době, kdy byl v podmínce za první 
trest za úplatky, soud tento rozsudek zrušil a vynesl souhrnný trest. Kušnierze, který u soudu přiznal, 
že v ROP Severozápad byly projekty ovlivňovány s vědomím politiků, a Kotlanovou potrestal soud 
nejen za zneužití pravomoci, ale i za poškozování finančních zájmů Evropských společenství. 
Při odůvodnění rozsudku soudkyně Kamila Elsnicová naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními hybateli 
dění kolem ROP Severozápad. "Soudu je známo, že ještě nad Irenou Kotlanovou pak stál kromě 
Koudy, Markvarta ještě Kušnierz, nad Kušnierzem v podobě osob Patrik Oulický, Alexandr Novák, 
Daniel Ježek. Ti byli styční důstojníci, kteří bohužel rozhodovali o tom, které projekty mají projít a 
které ne," doplnila Elsnicová. 
- V kauze ovlivňování projektů ROP Severozápad soudu zbývá ještě rozhodnout o úřednici Kláře 
Odvárkové, jejíž případ vyloučil v samostatnému projednání. 
- V březnu 2014 policie obvinila pět bývalých či současných zaměstnanců ROP Severozápad, kteří 
podle ní nesou odpovědnost za uzavření statisícových konkurenčních doložek pro exředitele úřadu 
Petra Kušnierze a Pavla Markvarta. Doložky jim zajišťovaly 12 měsíčních platů po odchodu z funkcí, 
úřad jim peníze vyplatil. Obžalováni byli ředitelka ROP Severozápad Jana Havlicová, někdejší 
předseda výboru a bývalý hejtman Jiří Šulc, exředitel Markvart, bývalý právník úřadu Jan Martinovský 
a Petr Červinka, který úřad vedl jako pověřený. Kauzu začal ústecký soud projednávat loni v 
listopadu. 
- Soud také řeší podezření z předražení zakázky Krajské zdravotní na nákup přístrojů. Část obžaloby 
se týká nákupu přístrojů za více než 400 milionů korun, na který Krajská zdravotní získala dotaci z 
ROP Severozápad. Obžalováni jsou bývalí i současní manažeři společnosti. Hlavní líčení bude 
pokračovat v únoru 2017. 
- Žalobce Tomáš Minx dnes oznámil, že kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití 
evropských dotací. Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu 
soudržnosti Severozápad. Obvinění jsou podezřelí ze spáchání zvlášť závažného zločinu poškození 
finančních zájmů Evropské unie spáchaného ve prospěch organizované zločinecké skupiny a dalších 
trestných činů. Jedním ze zadržených je podle informací ČTK i ústecký podnikatel Patrik Oulický. 
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Sobotka: Policie v případu ROP Severozápad dělá svou práci 
13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod for eur 

        Ústecký kraj     

Praha 13. prosince (ČTK) - Policie podle premiéra Bohuslava Sobotky (ČSSD) v případu stíhání 24 lidí 
kvůli zneužití evropských dotací dělá svou práci. Lidovky.cz dnes informovaly, že mezi zadrženými je i 
bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Sobotka novinářům řekl, že problémy 
úřadu ROP Severozápad jsou z pohledu ČSSD minulostí, nikoliv přítomností. 
Kriminalisté zahájili trestní stíhání 24 lidí kvůli zneužití evropských dotací. Případ se týká Regionální 
rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního 
zastupitelství v Praze. Sobotka nechtěl komentovat spekulace o jménech zadržených. "Je na policii, 
aby konala svou práci," řekl novinářům. 



ROP Severozápad není přítomností z pohledu ČSSD. "To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už 
mandátu naší vlády," uvedl. Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. "Naše vláda už 
nastavila systém čerpání evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému 
nebudou opakovat," řekl. 
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V nové kauze ROP Severozápad je 24 obviněných včetně politiků 
13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak eur 

        Ústecký kraj     

V 1. a 4. odstavci jsme doplnili informace o obvinění Petra Navrátila, v 9. odstavci jsme připojili 
background o ROP Severozápad.Ústí nad Labem/Praha 13. prosince (ČTK) - Policie po rozsáhlém 
zátahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s 
evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad. Informaci bez dalších 
podrobností potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. Mezi obviněnými 
jsou podle informací ČTK a dalších médií podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského kraje. 
Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil (oba ČSSD), 
podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. Někteří z nich byli 
zadrženi a čekají na výslechy. 
Podle státního zástupce Tomáše Minxe kauza souvisí s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. Vrchní státní zastupitelství ale bližší informace zatím neposkytlo. Případ ale zřejmě 
souvisí s kauzou bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování 
zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve 
kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 
údajně ovlivněných projektů. 
Kušnierz v dokumentech ukázal například na Ježka nebo bývalého krajského radního Arna Fišeru 
(ČSSD). Fišerův telefon je celý den nedostupný a podle informací ČTK je mezi obviněnými. Zadržena 
byla i bývalá hejtmanka Vaňhová. Oba sociální demokraté působili ve výboru ROP Severozápad, který 
měl konečné slovo při rozhodování, kdo dotaci dostane. Ježka Kušnierz označil letos v únoru za toho, 
kdo o projektech rozhodoval. "Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. S panem Vráblíkem 
(bývalý ředitel ROP Severozápad) jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se mu," řekl 
tehdy Kušnierz. Zároveň tvrdí, že projekty byly ovlivňovány s vědomím politiků. Ježek už podal proti 
svému obvinění stížnost, potvrdil jeho advokát Michael Kis. 
Obviněn byl i starosta Chebu a šéf ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil. Podle jeho advokáta Jiřího 
Schüllera stojí jeho obvinění na Kušnierzově výpovědi. 
Média spekulují i o obvinění ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy. 
Mluvčí Ústeckého kraje Lucie Dosedělová ČTK řekla, že Macholda před nedávnem zaslal rezignaci na 
post ředitele příspěvkové organizace kraje. Macholda v ROP Severozápad před lety působil jako 
hodnotitel projektů. 
Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako 
pověřený ředitel. ČTK se snažila celý den kontaktovat i další zástupce z Karlovarského kraje. Telefony 
nezvedali někdejší členové výboru ROP Severozápad Jakub Pánik, Miloslav Čermák a Josef Novotný 
(všichni ČSSD). Navrátil nejprve působil jako hodnotitel, později byl předsedou výboru ROP 
Severozápad. 
Naopak mezi zadrženými není podnikatel Patrik Oulický, o němž média spekulovala. Oulický ČTK řekl, 
že nebyl ani z ničeho obviněn. 
Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD a premiér 
Bohuslav Sobotka prohlásil, že problémy úřadu ROP Severozápad jsou z pohledu ČSSD minulostí, 
nikoliv přítomností. "To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády," uvedl. 



Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. "Naše vláda už nastavila systém čerpání 
evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou opakovat," řekl. 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika kauzách figuruje Kušnierz, 
jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl 
podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za 
ovlivňování projektů. 
ROP Severozápad vznikl v roce 2006 a rozděloval evropské dotace pro Ústecký a Karlovarský kraj. 
Během svého působení podpořil 536 projektů měst, krajů i soukromých společností částkou 19,4 
miliardy korun. Nepodařilo se ale vyčerpat všechny připravené peníze, zbylo asi 3,5 miliardy korun. 
Hlavní roli v tom hrálo téměř dvouleté pozastavení programu kvůli podezření z korupce. 
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V nové kauze ROP Severozápad je 24 obviněných včetně politiků 
13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak eur 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem/Praha 13. prosince (ČTK) - Policie po rozsáhlém zátahu obvinila 24 lidí z poškozování 
zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního 
operačního programu (ROP) Severozápad. Informaci bez dalších podrobností potvrdilo Vrchní státní 
zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. Mezi obviněnými jsou podle informací ČTK a dalších 
médií podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá hejtmanka Jana 
Vaňhová (ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr Novák nebo Jiří Červinka. Někteří z 
nich byli zadrženi a čekají na výslechy. 
Podle státního zástupce Tomáše Minxe kauza souvisí s činností Regionální rady regionu soudržnosti 
Severozápad. Vrchní státní zastupitelství ale bližší informace zatím neposkytlo. Případ ale zřejmě 
souvisí s kauzou bývalého ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování 
zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve 
kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 
údajně ovlivněných projektů. 
Kušnierz v dokumentech ukázal například na Ježka nebo bývalého krajského radního Arna Fišeru 
(ČSSD). Fišerův telefon je celý den nedostupný a podle informací ČTK je mezi obviněnými. Zadržena 
byla i bývalá hejtmanka Vaňhová. Oba sociální demokraté působili ve výboru ROP Severozápad, který 
měl konečné slovo při rozhodování, kdo dotaci dostane. Ježka Kušnierz označil letos v únoru za toho, 
kdo o projektech rozhodoval. "Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. S panem Vráblíkem 
(bývalý ředitel ROP Severozápad) jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se mu," řekl 
tehdy Kušnierz. Zároveň tvrdí, že projekty byly ovlivňovány s vědomím politiků. 
Média spekulují i o obvinění ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy. 
Mluvčí Ústeckého kraje Lucie Dosedělová ČTK řekla, že Macholda před nedávnem zaslal rezignaci na 
post ředitele příspěvkové organizace kraje. Macholda v ROP Severozápad před lety působil jako 
hodnotitel projektů. 
Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako 
pověřený ředitel. ČTK se snažila celý den kontaktovat i další zástupce z Karlovarského kraje. Telefony 
nezvedali někdejší členové výboru ROP Severozápad Jakub Pánik, Petr Navrátil, Miloslav Čermák a 
Josef Novotný (všichni ČSSD). Navrátil nejprve působil jako hodnotitel, později byl předsedou výboru 
ROP Severozápad. 
Naopak mezi zadrženými není podnikatel Patrik Oulický, o němž média spekulovala. Oulický ČTK řekl, 
že nebyl ani z ničeho obviněn. 
Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD a premiér 
Bohuslav Sobotka prohlásil, že problémy úřadu ROP Severozápad jsou z pohledu ČSSD minulostí, 



nikoliv přítomností. "To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády," uvedl. 
Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. "Naše vláda už nastavila systém čerpání 
evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou opakovat," řekl. 
ROP Severozápad provázely od roku 2010 velké potíže a soudy doteď řeší několik trestních kauz. 
Postupně byli obviněni všichni ředitelé úřadu, úředníci i politici. V několika kauzách figuruje Kušnierz, 
jehož soud odsoudil na pět let vězení za přijímání úplatků a zneužití pravomoci. V roce 2014 byl 
podmínečně propuštěn. Letos ho ústecký krajský soud potrestal zatím nepravomocně sedmi lety za 
ovlivňování projektů. 
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V ROP Severozápad je obviněn Navrátil, Ježek podal stížnost 
13.12.2016    Zpravodajství ČTK    str. 0   zak pol pod eur 

        Ústecký kraj     

Ústí nad Labem 13. prosince (ČTK) - Jedním z obviněných v aktuální kauze Regionálního operačního 
programu (ROP) Severozápad je bývalý předseda výboru, krajský předseda ČSSD v Karlovarském kraji 
a starosta Chebu Petr Navrátil. ČTK to potvrdil jeho advokát Jiří Schüller. Obvinění podle něj stojí na 
dřívější výpovědi bývalého ředitele ROP Severozápad Petra Kušnierze. Policie po rozsáhlém zátahu 
obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných činů v souvislosti s evropskými 
dotacemi ROP Severozápad. 
"Policie v tuto chvíli na základě předloženého obvinění nemá nic zásadnějšího k dispozici než výpověď 
pana obviněného. Pan Kušnierz učinil nějakou výpověď a byla podkladem pro další vývoj situace," 
řekl ČTK Schüller. Zda si Navrátil podá proti obvinění stížnost, ale neupřesnil. Aktuální vyšetřování 
podle Schüllera spadá do let 2006 až 2010. Navrátil nejprve působil jako hodnotitel projektů, až 
později byl předsedou výboru ROP Severozápad. 
Stížnost už naopak podal další obviněný, podnikatel Daniel Ježek, potvrdil ČTK jeho advokát Michael 
Kis. Také podle něj je obvinění postavené na výpovědi Kušnierze. "V podstatě se zrealizovalo to, co 
říkal pan Kušnierz, když mému klientovi loni na podzim vyhrožoval, že pokud mu nepřinese peníze, 
tak učiní jakési oznámení, a to tedy učinil. Teď je tvrzeno, že můj klient něco organizoval nějakým 
způsobem," řekl ČTK Kis. Ježka Kušnierz označil letos v únoru za toho, kdo o projektech rozhodoval. 
"Byl styčným důstojníkem pro ROP Severozápad. S panem Vráblíkem (bývalý ředitel ROP 
Severozápad) jsme jeli do jeho sídla v Chomutově a zpovídali jsme se mu," řekl tehdy Kušnierz. 
Zároveň tvrdí, že projekty byly ovlivňovány s vědomím politiků. 
Kušnierz je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn už od loňského prosince. Ručně sepsal 
několik dokumentů, ve kterých popsal údajné manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. 
Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných projektů. 
Celý den je nedostupný telefon bývalého šéfa ČSSD v Ústeckém kraji Arna Fišera, na kterého Kušnierz 
také ukázal. Podle informací ČTK je mezi obviněnými. Zadržena byla i bývalá ústecká hejtmanka Jana 
Vaňhová (ČSSD). Oba sociální demokraté působili ve výboru ROP Severozápad, který měl konečné 
slovo při rozhodování, kdo dotaci dostane. 
Média spekulují i o obvinění ředitele Správy a údržby silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy. 
Mluvčí Ústeckého kraje Lucie Dosedělová ČTK řekla, že Macholda před nedávnem zaslal rezignaci na 
post ředitele příspěvkové organizace kraje. Macholda v ROP Severozápad před lety působil jako 
hodnotitel projektů. 
Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako 
pověřený ředitel. ČTK se snažila celý den kontaktovat i další zástupce z Karlovarského kraje. Telefony 
nezvedali někdejší členové výboru ROP Severozápad Jakub Pánik, Miloslav Čermák a Josef Novotný 
(všichni ČSSD). 
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Kauza ROP Severozápad: Kvůli zneužití dotací z EU policie stíhá 24 
lidí včetně bývalé hejtmanky Vaňhové 

13.12.2016    zpravy.rozhlas.cz    str. 0   domaci 
    ČRo, ČTK    Ústecký kraj     

Policie po rozsáhlém zátahu obvinila 24 lidí z poškozování zájmů Evropské unie a dalších trestných 
činů v souvislosti s evropskými dotacemi z Regionálního operačního programu Severozápad. 
Informaci bez dalších podrobností potvrdilo Vrchní státní zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. 
 
Mezi obviněnými ze zneužívání evropských dotací jsou podle informací ČTK a dalších médií 
podnikatelé i politici z Ústeckého i Karlovarského kraje. Mimo jiné bývalá ústecká hejtmanka Jana 
Vaňhová, starosta Chebu Petr Navrátil (oba ČSSD), podnikatel Daniel Ježek, bývalý senátor Alexandr 
Novák nebo Jiří Červinka. Někteří z nich byli zadrženi a čekají na výslechy.Podle státního zástupce 
Tomáše Minxe kauza souvisí s činností Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad. Vrchní 
státní zastupitelství ale bližší informace zatím neposkytlo. Případ zřejmě souvisí s kauzou bývalého 
ředitele úřadu ROP Severozápad Petra Kušnierze, který je z poškozování zájmů Evropské unie obviněn 
už od loňského prosince. Kušnierz ručně sepsal několik dokumentů, ve kterých popsal údajné 
manipulace a ovlivňování projektů v ROP Severozápad. Sepsal i seznam 54 údajně ovlivněných 
projektů.Kušnierz, Markvart, Kotlanová a Kouda jsou vinni, rozhodl soud v kauze ROP 
SeverozápadKušnierz v dokumentech ukázal například na Ježka nebo bývalého krajského radního 
Arna Fišeru z ČSSD. Fišerův telefon je celý den nedostupný, podle informací ČTK ale je mezi 
obviněnými. Zadržena byla i bývalá hejtmanka Vaňhová. Oba sociální demokraté působili ve výboru 
ROP Severozápad, který měl konečné slovo při rozhodování, kdo dotaci dostane. Ježka Kušnierz 
označil letos v únoru za toho, kdo o projektech rozhodoval."Byl styčným důstojníkem pro ROP 
Severozápad. S panem Vráblíkem (bývalý ředitel ROP Severozápad) jsme jeli do jeho sídla v 
Chomutově a zpovídali jsme se mu," řekl tehdy Kušnierz. Zároveň tvrdí, že projekty byly ovlivňovány s 
vědomím politiků. Ježek už podal proti svému obvinění stížnost, potvrdil jeho advokát Michael Kis. 
Ústí zaplatí za chyby v evropských projektech zlomek původně vyměřené pokutyObviněn byl i 
starosta Chebu a šéf ČSSD v Karlovarském kraji Petr Navrátil. Podle jeho advokáta Jiřího Schüllera 
stojí jeho obvinění na Kušnierzově výpovědi.Média spekulují i o obvinění ředitele Správy a údržby 
silnic Ústeckého kraje Vladimíra Macholdy. Mluvčí Ústeckého kraje Lucie Dosedělová ČTK řekla, že 
Macholda před nedávnem zaslal rezignaci na post ředitele příspěvkové organizace kraje. Macholda v 
ROP Severozápad před lety působil jako hodnotitel projektů.Mezi obviněnými je i Jiří Červinka, který 
vedl úřad ROP Severozápad několik měsíců v roce 2011 jako pověřený ředitel. ČTK se snažila celý den 
kontaktovat i další zástupce z Karlovarského kraje. Telefony nezvedali někdejší členové výboru ROP 
Severozápad Jakub Pánik, Miloslav Čermák a Josef Novotný (všichni ČSSD). Navrátil nejprve působil 
jako hodnotitel, později byl předsedou výboru ROP Severozápad.Soud pokračuje v projednávání 
kauzy "zlatých padáků" pro bývalé ředitele dotačního úřadu SeverozápadNaopak mezi zadrženými 
není podnikatel Patrik Oulický, o němž média spekulovala. Oulický ČTK řekl, že nebyl ani z ničeho 
obviněn.Přestože mezi jmény figuruje celá řada sociálnědemokratických politiků, předseda ČSSD a 
premiér Bohuslav Sobotka prohlásil, že problémy úřadu ROP Severozápad jsou z pohledu ČSSD 
minulostí, nikoliv přítomností."To je vzdálenější minulost, nedotýká se to už mandátu naší vlády," 
uvedl. Program byl podle něj spojen s celou řadou problémů. "Naše vláda už nastavila systém čerpání 
evropských prostředků jinak. Doufám, že peripetie se v současném systému nebudou opakovat," 
řekl.ROP vyšetřuje policie od roku 2011Zneužíváním dotací na severu Čech se kriminalisté zabývají od 
roku 2011, kdy poprvé obvinili za korupci tehdejšího ředitele Regionálního operačního programu 
(ROP) Severozápad Petra Kušnierze.Ten byl koncem letošního března odsouzen k sedmi rokům vězení 
za ovlivňování výběru projektů dotovaných evropskými penězi.Pokuta, zákaz činnosti i vězení, 
požaduje žalobce v kauze údajně ovlivněných dotací ROP SZDalší tři lidé - Pavel Kouda, Pavel 



Markvart a Irena Kotlanová - vyvázli z podmínkami. Předsedkyně trestního senátu Kamila Elsnicová 
tehdy naznačila, že obžalovaní nebyli hlavními hybateli dění kolem ROP Severozápad.Vaňhová 
působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v 
rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými penězi.Kriminalisté zasahovali v advokátní 
kanceláři v Ústí, zřejmě kvůli kauze ROP SZBývalý šéf ROP SZ Kušnierz přiznal machinace s dotacemi, 
čelí i dalšímu obvinění 
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Policie vyšetřuje možné zneužití evropských dotací na Ústecku a Karlovarsku. Stíháno je 24 lidí a mezi 
zadrženými se ocitla také bývalé ústecká hejtmanka Jana Vaňhová, partnerka zavražděného 
podnikatele Romana Housky. 
 
Případ se týká Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad, uvedl dnes žalobce Tomáš Minx z 
Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ dozoruje. Mezi stíhanými je také Jiří Červinka, 
který stál v čele ROP Severozápad v roce 2011 jako pověřený ředitel. 
 
"Teď pojedu za klientkou, takže se teprve seznámím s usnesením, co je jí kladeno za vinu," řekl 
portálu Lidovky.cz právník Vaňhové Jaroslav Beneš. 
 
Podle mluvčí Karlovarského kraje Jany Pavlíkové zasahovala dnes policie i v sídle krajské organizace 
Karlovarská agentura rozvoje podnikání. "Zásah ale nesouvisel s činností agentury, a pokud víme, 
policie si z místa neodvezla žádné materiály," řekla. V agentuře právě pracuje bývalý ředitel Červinka. 
Zatím nejisté je zadržení i dalších bývalých členů regionální rady. 
 
Vaňhová kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální rady 
ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen evropskými 
penězi. 
 
Ještě v minulém volebním období působila ve vedení Ústeckého kraje jako náměstkyně hejtmana. 
Životním partnerem Vaňhové byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 
2013 zastřelen před domem, kde s Vaňhovou žil. Housku podle pravomocného rozsudku zavraždil 
bývalý voják Michal Krnáč. Dostal za to 13 let vězení. 
 
Kromě Vaňhové působil ve výboru ROP Severozápad také bývalý krajský předseda ČSSD a někdejší 
krajský radní Arno Fišera. 
 
Předseda krajské ČSSD Miroslav Andrt řekl, že o zadržení či obvinění Vaňhové, případně dalších lidí, 
nemá oficiální informace. "Nám v tomto směru informace nikdo neposkytuje. Z logiky věci, o kterou 
pravděpodobně jde, tak by se to těchto dvou (Vaňhové a Fišery) mohlo týkat. O nikom jiném zatím 
nevím a sám čekám, co se dál dozvíme," uvedl. 
 
Zásah kriminalistů se nijak nedotkl Krajského úřadu Ústeckého kraje, vysvětlila jeho mluvčí Lucie 
Dosedělová. Policie nebyla podle mluvčího Pavla Žinčíka na úřadě ROP Severozápad, v uplynulých 
měsících ale řada jeho zaměstnanců byla podat policii vysvětlení. 
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    ZPRAVODAJOVÉ DENÍKU    Ústecký kraj     

Kriminalisté obvinili i bývalou hejtmanku Ústeckého kraje Janu Vaňhovou. 
 
Ústí nad Labem – Až nejvyšších politických špiček v Ústeckém kraji se týká včerejší policejní zátah. 
Kriminalisté zahájili kvůli zneužití evropských dotací trestní stíhání 24 osob, mezi kterými by měla být 
i bývalá hejtmanka Jana Vaňhová. 
 „Trestných činů se měli dopustit v souvislosti s činností v Regionální radě regionu soudržnosti 
Severozápad,“ potvrdil žalobce Tomáš Minx z Vrchního státního zastupitelství v Praze, které případ 
dozoruje. Konkrétní jména však Minx odmítl sdělit. „V současné době nebudeme poskytovat bližší 
informace,“ uvedl. 
 Mluvčí Úřadu Regionální rady ROP Severozápad Pavel Žinčík Deníku řekl, že souvislost 
obviněných s úřadem není zřejmá. „Policie tu nezasahovala, probíhá u nás běžný úřední den. 
Oficiálně nemáme k zásahu ani žádné informace,“ sdělil Žinčík. 
 Mezi zadrženými v případu podezření ze zneužití evropských dotací je i bývalá hejtmanka 
Ústeckého kraje Jana Vaňhová (ČSSD). Serveru Lidovky.cz to potvrdil advokát Vaňhové Jaroslav 
Beneš. Podle ČTK je mezi zadrženými také Jiří Červinka, který v roce 2011 vedl úřad ROP Severozápad 
jako pověřený ředitel. Obviněný by měl být i bývalý chomutovský senátor za ODS Alexandr Novák, již 
dříve odsouzený za korupci. Tuto informaci přinesl server Aktuálně.cz. 
 Spekuluje se také o dalších jménech. V případu by mohl být údajně i zapleten například vlivný 
člen ČSSD Arno Fišera. Tyto informace se ovšem nepodařilo potvrdit a samotný Fišera nezvedal 
redaktorovi Deníku telefon ani neodpověděl na zaslanou sms. 
Více informací k celé záležitosti včera v podvečer neměl ani hejtman Ústeckého kraje Oldřich 
Bubeníček. „Oficiálně mě nikdo nekontaktoval,“ uvedl hejtman pro Deník. Chod krajského úřadu ani 
dalších krajských organizací podle něj ohrožen není. „Všichni, kterých by se to mohlo teoreticky týkat, 
skončili nejpozději s říjnovými volbami,“ dodal Bubeníček. Právě Jana Vaňhová mu do října dělala ve 
vedení kraje náměstkyni. Zájem policie o machinace s dotacemi v Ústeckém kraji rozpoutal jako 
první již před pěti lety tehdejší úředník dotačního úřadu Leo Steiner, který na podvody při 
rozdělování dotací upozornil a podal i trestní oznámení. Tehdy ovšem policie dosáhla jen na ředitele 
úřadu Regionální rady Petra Kušnierze a nástupce ve funkci Karla Markvarta a několik níže 
postavených politiků a úředníků jako byl náměstek ústecké hejtmanky Karel Kouda. 
 „Jednalo se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a 
možná i eurodotací v Evropské unii. Není podstatné, zda mi nyní dá vyšetřování za pravdu, dokonce 
není podstatné, zda skončí dotyční ve vězení, ale podstatné je, aby se takové astronomické 
rozkrádání neopakovalo,“ sdělil v rozhovoru pro Deník Leo Steiner. 
Podle něj lze nyní očekávat několikaletý proces s nejasným koncem. „Reálně hrozí, že Evropská 
komise bude dokonce požadovat plnou vratku evropské podpory a to je téměř 20 miliard,“ 
představuje si černý scénář. 
 Deníkem oslovené osoby, které se podílely na hodnocení některých projektů v rámci ROP 
Severozápad, se domnívají, že ani tato vlna vyšetřování neskončí potrestáním hlavních viníků. Prý se 
jednalo o domluvu na nejvyšší úrovni. 
 Vypadá to, že potřebné informace ke včerejšímu policejnímu zátahu dal policistům Petr 
Kušnierz. 
Na začátku roku totiž začal před soudem mluvit a rozplétat události kolem rozdělování peněz na 
severu a severozápadě Čech. Jeho výpovědi teď mohou být klíčem k dalšímu vyšetřování. 
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„Že Kušnierz začal vypovídat, za to může lakota těch, kteří byli nad ním. Domnívám se, že kdyby mu 
dali pár milionů, odseděl by si svoje a byl by klid,“ uvedl pro Deník jeden z hodnotitelů evropských 
projektů, který si nepřál být jmenován. 
 
„Jednalo se skutečně o největší rozkrádání veřejných prostředků v dějinách republiky a možná i 
eurodotací v Evropské unii.“ Leo Steiner 
 
Jana Vaňhová Kromě vedení Ústeckého kraje působila v letech 2008 až 2012 ve výboru regionální 
rady ROP Severozápad, jenž měl konečné slovo v rozhodování, který projekt bude podpořen 
evropskými penězi. Do letošních říjnových voleb ještě byla náměstkyní hejtmana Ústeckého kraje. 
Jejím životním partnerem byl vlivný člen ČSSD, podnikatel Roman Houska. Ten byl v listopadu 2013 
zastřelen. 
 
Foto popis| BÝVALÁ HEJTMANKA Jana Vaňhová. 
Foto autor| Foto: Deník/Karel Pech 
Region| Severní Čechy 
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